
 
 
 
 
 
 
 
 
 

بیست و هشتم مرداد 1399



 
سه شنبه ۲۸ مرداد ۱۳۹۹

 
August 18, 2020

بیست و هفتم ذیحجه ۱۴۴۱

مناسبت ها

۲۶ مرداد سالروز ورود آزادگانِ سرافراز به وطن
۲۸ مرداد سالروز وقایع 28 مرداد و برکناری دکتر محمد مصدق

۲۸ مرداد سالروز فاجعه آتش زدن سینما رکس آبادان
[ August 19 ] ۲۹ مرداد روز جهانی عکاسی



 

1- 66 درصد معادن کشور شامل مواد غیرفلزي و مصالح ساختمانی است - خبرگزاري مهر

2- تأمین مالی طرح هاي اقتصادي گلستان توسط بانک صادرات - شما و اقتصاد

3- پرداخت 1000 میلیارد تومان تسهیلات بانک ملت به قطعه سازان براي حمایت از تولید داخل - شما و اقتصاد

4- راه اندازي پویش محرم براي کمک به نیازمندان خوزستان - جماران

5- قدردانی استاندار استان اصفهان از بانک صنعت و معدن - امتداد نیوز

6- پیشنهاد یک معاوضه سر به سر براي یارانه ! - جام نیوز

7- پیشنهاد یک معاوضه سر به سر براي یارانه! - بهار نیوز

8- برگزاري کارگاه آموزش ریسندگی در آق قلا - ایسنا

9- کارگران شرکت پروفیل ساوه از مسیر قانونی پیگیر مطالبات خود باشند - ایسنا

10- تبادل نیروي کار بین ایران و بلغارستان - جام نیوز

11- راه ایجاد جمعیت مطلوب و جوان از درون توجه به مسائل نسل کنونی می گذرد/ افزایش جمعیت و توسعه کشاورزي رابطه

متقابل دارند - حوزه نیوز

12- اعزام نیروي کار ماهر به بلغارستان نظام مند می شود - ایرنا

13- تربیت نیروي متخصص در رفع بیکاري سیستان و بلوچستان نقش اساسی دارد - ایرنا

14- بانک رفاه پیشرو در تحقق جهش تولید - فصل اقتصاد

15- 9 مرکز جامع سلامت برکت در سیستان و بلوچستان افتتاح شد - ایرنا

16- به دنبال نظام مند کردن اعزام نیروي کار ماهر ایرانی به بلغارستان هستیم - خبرگزاري صدا و سیما

17- 15 شهریورماه؛ بازگشایی مدارس کهگیلویه وبویراحمد - خبرگزاري صدا و سیما

18- باشگاه هاي ورزشی قم 10 میلیارد تسهیلات کرونایی دریافت کردند - تسنیم

19- امضاي تفاهم نامه 3 هزار میلیارد تومانی/ 24 هزار طرح اشتغالزاي دیگر اجرا می شود - دانا

20- احیاي الگوي ''حیات شاهرگ هاي تالاب هامون'' با همکاري سمن ها - دانا

21- تعداد شاغلین در بخش تولید آلمان 2.4 درصد کاهش یافت - تسنیم

22- مسببان قرارداد ننگین ویلموتس باید محاکمه شوند/ عاملان این تخلف براي همیشه استعفا بدهند - مشرق

23- به دنبال نظام مند کردن اعزام نیروي کار ماهر ایرانی به بلغارستان هستیم - دانشجو

24- پیشنهاد یک معاوضه سر به سر براي یارانه! - آریا نیوز

25- خسارت 12هزار میلیاردي کرونا به گردشگري کشور - آریا نیوز

26- ضرورت احیاء اکوسیستم هاي کشاورزي - آریا نیوز

27- بازده خوب در انتظار سهامداران شرکت هاي صنعتی و معدنی - آریا نیوز

28- به دنبال نظام مند کردن اعزام نیروي کار ماهر ایرانی به بلغارستان هستیم - اکونا پرس

29- بانک رفاه پیشرو در تحقق جهش تولید - الف

30- قدردانی استاندار استان اصفهان از حمایت بانک صنعت ومعدن استان - اقتصاد تهران



31- اجراي کلاس هاي مجازي کسب و کار براي مددجویان کمیته امداد - رادیو گفت و گو

32- پرداخت 51 میلیارد تومان براي ایجاد اشتغال روستایی در زنجان - روستا نیوز

33- طراحی و ساخت شیرآب شنیداري هوشمند توسط دانش آموز نخبه کرمانی - شفاف

34- بانک رفاه پیشرو در تحقق جهش تولید - تسنیم

35- تبادل نیروي کار بین ایران و بلغارستان - فصل اقتصاد

36- تبادل نیروي کار بین ایران و بلغارستان - خبرگزاري مهر

37- رانندگان، طولانی ترین صف دریافت وام کرونا! - ماشین نیوز

38- حاجی میرزایی: جشنواره فرهنگی هنري دانش آموزان تحقق تربیت ساحت هنري و زیبا شناختی است - پانا

39- عملیات اجرایی مسجد خیرساز منطقه ویژه اقتصادي لامرد آغاز شد - پانا

40- رئیس فراکسیون ورزش مجلس: مسببان قرارداد ننگین با ویلموتس باید محاکمه شوند - آخرین خبر

41- دانشگاه آزاد اسلامی به دنبال تمرکزگرایی نیست/ رونمایی از «سامانه آموزشیار» به ز ودي - آنا

42- امضاي تفاهم نامه ایجاد 74 هزار شغل بین ستاد اجرایی فرمان امام و استانداري سیستان و بلوچستان - دانشجو

43- فروردین: مسببان قرارداد ننگین با ویلموتس باید محاکمه شوند - دانشجو

44- دستور بذرپاش براي تشکیل هیات ویژه حسابرسی به عملکرد حوزه آب و فاضلاب استان خوزستان و منطقه آزاد اروند -
دانشجو

45- 11 مسکن مددجویی در فریدونکنار احداث می شود - پایگاه خبري وارش

46- 96 طرح تولیدي و اقتصادي هفته دولت در مازندران بهره برداري می شود - پایگاه خبري وارش

47- افتتاح اولین خانه حمایت از بهبود یافتگان اعتیاد در روستاي رادکان چناران - خبرگزاري صدا و سیما

48- پرداخت 21میلیارد ریال تسهیلات صنایع دستی در خراسان جنوبی - خبرگزاري صدا و سیما

49- قدردانی استاندار استان اصفهان از حمایت بانک صنعت و معدن استان در حمایت از تولید و اعطاي تسهیلات تبصره - جامع
خبر

50- با رعایت دستورالعملهاي بهداشتی مدارس از15 شهریور بازگشایی می شود - برنا نیوز

51- امضاي تفاهم نامه 3 هزار میلیارد تومانی در سیستان و بلوچستان/ 24 هزار طرح با اشتغالزایی 70 هزار نفر ایجاد می شود
- عصر هامون

52- سمساري هاي آنلاین محبوب تر می شوند - عصر ایران

53- دومین کنفرانس بین المللی نوآوري در مدیریت کسب و کار و اقتصاد - خبرگزاري علم و فناوري

54- اولین کنفرانس علمی پژوهشی مدیریت، اقتصاد و حسابداري - خبرگزاري علم و فناوري

55- آیت االله تسخیري از منادیان وحدت اسلامی به دیدار حق شتافت + زندگی نامه - خبرگزاري قرآن

56- نشست خبري فرمانداري علی آباد کتول - آسا خبر

57- البرز به مرکز برندهاي گردشگري سلامت کشور تبدیل می شود - روزنامه پیام سپیدار

58- افتتاح طرح هاي آمایش وهویت اتباع افغانستانی وعراقی - روزنامه پیام سپیدار

59- شیخ عباسعلی سلیمانی امام جمعه کاشان شد - رکنا

60- 45 میلیارد ریال پروژه برق رسانی در لرستان هفته دولت به بهره برداري می رسد - دانا

61- 80 درصد معادن ایران کوچک مقیاس هستند - میزان



62- دانشکده حکمرانی اسلامی براي مدیریت بنگاه هاي اقتصادي راه اندازي می شود - ایسکا

63- باید فرصت هاي سرمایه گذاري را براي استارتاپ ها هموار کرد - ایسکا

64- تأمین مالی طرح هاي اقتصادي گلستان توسط بانک صادرات ایران - کیوسک خبر

65- چک برگشتی و معوقات، مانع پرداخت تسهیلات کرونایی نیست - ایسنا

66- ورود دانشگاه آزاد آیت االله آملی به عرصه "زراعت چوب" - ایسنا

67- طراحی و ساخت شیرآب شنیداري هوشمند توسط دانش آموز نخبه کرمانی - باشگاه خبرنگاران جوان

68- قدردانی استاندار استان اصفهان از بانک صنعت و معدن - پولی مالی

69- قدردانی استاندار استان اصفهان از بانک صنعت و معدن - اعتبار نیوز

70- طرح جدید کفش ملی براي جهش تولید - جهان نیوز

71- نابودي حدود 70 درصد ظرفیت گردشگري به دلیل کرونا - خبرخودرو

72- بازده خوب در انتظار سهامداران شرکت هاي صنعتی و معدنی - دنیاي معدن

73- قدردانی استاندار استان اصفهان از بانک صنعت و معدن - آریا نیوز

74- شهرك صنعتی غیر دولتی سامیان ایجاد می شود - برنا نیوز

75- حدود یکهزار و 600 میلیارد تومان تسهیلات براي تالار هاي پذیرایی مازندران اختصاص یافت - ایرنا

76- تاکید بر ضرورت احیاء اکوسیستم هاي کشاورزي - خبرگزاري صدا و سیما

77- بازده خوب در انتظار سهامداران شرکت هاي صنعتی و معدنی - خبرگزاري صدا و سیما

78- باید مجسمه نعمت زاده را از طلا بسازیم و در میدان ها نصب کنیم - انصاف نیوز

79- آیت االله تسخیري درگذشت (+زندگی نامه و رزومه) - انصاف نیوز

80- پرداخت 2.3 هزار میلیارد تومان تسهیلات کرونا به بنگاههاي آسیب دیده - خبر آنلاین

81- پارس حیان برگزیده انجمن داروسازان به عنوان تولید کننده برتر - خبر آنلاین

82- تمدید مهلت ثبت نام تسهیلات مشاغل آسیب دیده از کرونا در هرمزگان - ایلنا

83- مهلت ثبت نام جذب طلاب وظیفه در آموزش و پرورش تمدید شد - پانا

84- حدود 80 درصد معادن ایران کوچک مقیاس هستند - عصر معدن

85- سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی اصفهان: تجمیع تجربیات صندوق هاي مالی خرد، گامی مهم در توسعه

اشتغال استان است - آریا نیوز

86- طرح جدید کفش ملی براي جهش تولید/ نمایندگی هاي جدید وام 1 میلیاري می گیرند - آنا

87- 64 طرح در گناباد هفته دولت به بهره برداري می رسد - ایرنا

88- سراهاي نوآوري ورود فناوري به اقتصاد شهرهاي کوچک را تسهیل می کند - ایسکا

89- طراحی و ساخت شیر شنیداري هوشمند براي اولین بار در ایران - همشهري

90- خراسان رضوي رتبه دوم درخواست تسهیلات کرونا در کشور را دارد - سپاهان نیوز

91- مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان جنوبی: کارآفرینی راهکار بسیار مؤثر براي برون رفت از معضل بیکاري است
- سپاهان نیوز

92- مدیرکل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان البرز : شفافیت ابزاري براي افزایش کارآمدي، بهره وري و تحقق نظارت

مردمی است - آریا نیوز



93- پیشنهاد یک معاوضه سر به سر براي یارانه! - ایسنا

94- صرفه جویی 100 میلیون مترمکعبی آب در بخش کشاورزي یزد - ایسنا

95- مدرك گرایی آفت آموزش کشور است - ایسنا

96- انجام یک میلیون متر عملیات حفاري اکتشافی از اهداف ایمیدرو است - فلزات آنلاین

97- پرداخت 2.3 هزار میلیارد تومان تسهیلات کرونا به بنگاههاي آسیب دیده - روزنامه جهان صنعت

98- ضرورت احیاء اکوسیستم هاي کشاورزي/ سرمایه گذاري بخش خصوصی در حوزه کشاورزي رمز موفقیت است - شبستان

99- قدردانی استاندار استان اصفهان از حمایت بانک صنعت و معدن استان در حمایت از تولید و اعطاي تسهیلات تبصره 18 -
فکر اقتصادي

100- فروردین: مسببان قرارداد ننگین با ویلموتس باید محاکمه شوند - ایمنا

101- گردشگري می تواند نجات بخش ابرکوه باشد - ایمنا

102- پرداخت بیش از دو هزار میلیارد تومان تسهیلات ویژه کرونا - ایمنا

103- طرح جدید کفش ملی براي جهش تولید / نمایندگی هاي جدید وام 1 میلیاري می گیرند - روزنامه جام جم

104- ارتقاء رتبه ي علمی دانشگاه بین المللی چابهار در پایگاه مرجع دانشگاه هاي ایران - خبر آنلاین

105- ثبت 260 تقاضاي استقرار در پارك فناوري پردیس براي 30 قطعه زمین - روزنامه عصر اقتصاد

106- ثبت 260 تقاضاي استقرار در پارك فناوري پردیس براي 30 قطعه زمین - روزنامه کسب و کار

107- استان سمنان فردا میزبان رئیس کمیته امداد امام خمینی (ره) - بسیج نیوز

108- پرداخت 21 میلیارد ریال تسهیلات صنایع دستی در خراسان جنوبی - خبرگزاري صدا و سیما

109- افزایش 4 درصدي صدور پروانه بهره برداري معادن در بهار 99/ صدرو 126 فقره پروانه بهره برداري معدن و 205

پروانه اکتشاف - برنا نیوز

110- انتصاب نماینده ولی فقیه و امام جمعه کاشان با حکم رهبر انقلاب - برنا نیوز

111- تحول در بخش کشاورزي استان با ایجاد اشتغال زایی - برنا نیوز

112- توسعه صادرات؛ شاهراه عبور از مشکلات اقتصادي - اتاق بازرگانی ایران

113- آیت االله تسخیري درگذشت + زندگینامه - جماران

114- مرعشی: خدا، ترامپ را لعنت کند /کار دولت بدون حمایت رهبري، سخت خواهد شد - آفتاب

115- مرعشی: خدا، ترامپ را لعنت کند /کار دولت بدون حمایت رهبري، سخت خواهد شد /مجلس، مستقل از دولت نمی

تواند مشکلی را حل کند - خبر آنلاین

116- ضرورت احیاء اکوسیستم هاي کشاورزي/ سرمایه گذاري بخش خصوصی در حوزه کشاورزي رمز موفقیت است - فصل
اقتصاد

117- پرداخت 2.3 هزار میلیارد تومان تسهیلات کرونا به بنگاههاي آسیب دیده - خبرگزاري مهر

118- مهلت ثبت نام تسهیلات مشاغل آسیب دیده از کرونا در هرمزگان تمدید شد - روزنامه صبح ساحل

119- ارتقاء رتبه ي علمی دانشگاه بین المللی چابهار در پایگاه مرجع دانشگاه هاي ایران - ایسنا

120- نشست بازبینی برنامه علمی صنعت و تجارت برگزار شد/ هدف کلی، توسعه رونق اقتصادي و  کارآفرینی - آنا

121- زیرساخت هاي 2 واحد فرآوري معدنی نهبندان مهیا می شود - شبستان



122- مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان جنوبی: کارآفرینی راهکار بسیار مؤثر براي برون رفت از معضل بیکاري

است - آریا نیوز

123- خراسان رضوي رتبه دوم درخواست تسهیلات کرونا در کشور را دارد - آریا نیوز

124- درد دل کارآفرینی که در پیچ و خم هاي اداري گرفتار شد + نتیجه پیگیري - باشگاه خبرنگاران جوان

125- قدیمی ترین برند کفش و حاضر در بورس از هلدینگ بورسی وام می گیرد - بورس پرس

126- آخرین مهلت فراخوان واگذاري اراضی فاز سوم پارك فناوري پردیس اعلام شد - باشگاه خبرنگاران جوان

127- طرح جدید کفش ملی براي جهش تولید/ نمایندگی هاي جدید وام 1 میلیاري می گیرند - رویداد 24

128- طرح جدید کفش ملی براي جهش تولید/ نمایندگی هاي جدید وام 1 میلیاري می گیرند - برنا نیوز

129- آیت االله تسخیري درگذشت + زندگی نامه - حوزه نیوز

130- طرح جدید کفش ملی براي جهش تولید/ نمایندگی هاي جدید وام یک میلیارد ریالی می گیرند - دانشجو

131- آیت االله تسخیري دار فانی را وداع گفت - خبرگزاري اهل بیت

132- آیت االله تسخیري دار فانی را وداع گفت - جهان نیوز

133- آیت االله تسخیري دار فانی را وداع گفت - روزنامه فرهیختگان

134- تولید ماهی پرورشی در بوشهر به 4 هزار تن رسید - خلیج فارس نیوز

135- انجمن خیریه 14 معصوم اهواز پل ارتباطی خیرین و نیازمندان - خوزنا

136- جهش تولید با حمایت از واحدهاي تولیدي محقق می شود - ایرنا

137- آیت االله تسخیري دار فانی را وداع گفت - تقریب نیوز

138- تسهیلات دریافتی صنوف آسیب دیده از کرونا در استان بوشهر به 19 میلیارد تومان رسید - آریا نیوز

139- برگزاري نشست مجازي معاونین آموزشی دانشگاه هاي کشور به میزبانی دانشگاه کردستان - باشگاه خبرنگاران جوان

140- ستاد اجرایی فرمان امام (ره) 4 هزار میلیارد تومان در سیستان و بلوچستان سرمایه گذاري می کند - باشگاه خبرنگاران
جوان

141- مرکز نوآوري اجتماعی احسان در دانشگاه سیستان و بلوچستان راه اندازي شد - باشگاه خبرنگاران جوان

142- کمک به 15140 خانوار قم در رزمایش همت جوانان و کمک مومنانه - وزارت ورزش و جوانان

143- آخرین خبر از پرداخت وام کرونا - تابناك

144- نابودي حدود 70 درصد ظرفیت گردشگري به دلیل کرونا - عصر ایران

145- طرح جدید کفش ملی براي جهش تولید/نمایندگی هاي جدید وام 1 میلیاري می گیرند - عصر ایران

146- تولید ماهی پرورشی در استان بوشهر به 4 هزار تن در سال رسید - خبرگزاري صدا و سیما

147- دولت ترامپ حفاري نفت در منطقه حفاظت شده آلاسکا را نهایی کرد - نبض نفت

148- ذخیره 300 تن طلا و سکه در خانه مردم - روز نو

149- علت افزایش تعداد بیکاران مهندسی ساختمان در استان اردبیل - بازار کار

150- ایجاد 10 هزار و 372 فرصت شغلی در روستاهاي آذربایجان شرقی - بازار کار

151- توسعه روستایی از اهداف دولت تدبیر و امید است - بازار کار

152- عاملان این قرارداد، غرامت را از جیب شخصى پرداخت و براى همیشه استعفا دهند - خبرنامه دانشجویان ایران

153- اجراي «طرح تاك» کشاورزي و اقتصاد استان قزوین را متحول می کند - خبرگزاري مهر



154- آخرین خبر از پرداخت وام کرونا - اقتصاد آنلاین

155- مدرك گرایی به آفت بزرگی براي مراکز آموزشی کشور تبدیل شده است - خبرگزاري مهر

156- چرایی عدم دفاع سیاسی و رسانه اي از الدار حسن اف - قفقاز

157- برگزاري دوره هاي مجازي کسب و کار براي مددجویان کمیته امداد - رادیو گفت و گو

158- طرح جدید کفش ملی براي جهش تولید/نمایندگی هاي جدید وام 1 میلیاري می گیرند - پارس نیوز

159- تاکید معاون رییس جمهور بر ظرفیت هاي کردستان در حوزه شرکت هاي دانش بنیان - اخبار علمی

160- ستاد اجرایی فرمان امام(ره) 4 هزار میلیارد تومان در سیستان و بلوچستان سرمایه گذاري می کند - ایرنا

161- طرح جدید براي جهش تولید/نمایندگی هاي جدید وام 1 میلیاري می گیرند - نماینده

162- ثبت 260 تقاضاي استقرار در پارك فناوري پردیس براي 30 قطعه زمین/ فراخوان واگذاري تمدید نخواهد شد - ایسکا

163- فراخوان برنامه رویش و شکوفایی پارك علم و فناوري دانشگاه تهران - باشگاه خبرنگاران جوان

164- ارتقاي رتبه علمی دانشگاه بین المللی چابهار در پایگاه مرجع دانشگاه هاي ایران - ایرنا

165- ثبت بیش از هزار و 600 واحد بوم گردي در کشور - فرتاك نیوز

166- مسببان قرارداد ننگین با ویلموتس باید محاکمه شوند / عاملان این قرارداد، غرامت را از جیب شخصى پرداخت و براى

همیشه استعفا دهند - خانه ملت

167- عملیات اجرایی مسجد خیرساز منطقه ویژه اقتصادي لامرد آغاز شد - ایلنا

168- رشد 4 درصدي صدور پروانه بهره برداري معادن/ایجاد شغل براي 1132نفر - فصل اقتصاد

169- یک میلیون متر عملیات حفاري اکتشافی، هدف جدید ایمیدرو - فصل اقتصاد

170- علت افزایش تعداد بیکاران مهندسی ساختمان در استان اردبیل - فصل اقتصاد

171- توسعه صادرات؛ شاهراه عبور از مشکلات اقتصادي - فصل اقتصاد

172- انتصاب نماینده ولی فقیه و امام جمعه کاشان - تقریب نیوز

173- 12 پروژه با سرمایه گذاري خارجی 430 میلیون دلار در فارس مصوب شد - تسنیم

174- گزارش|اشتغال؛ عبارتی غریب براي نیروي کاري جوان در اردبیل/ امیدي که به خاك سپرده می شود - تسنیم

175- طرح جدید کفش ملی براي جهش تولید/ نمایندگی هاي جدید وام 1 میلیاري می گیرند - دانا

176- تبدیل تهدید به فرصت در دوران کرونا در سطح دانشگاه ها - خبرگزاري صدا و سیما

177- حضور پارك علم و فناوري دانشگاه تهران در نمایشگاه مجازي بین المللی نوآوري و فناوري - اخبار علمی

178- لزوم راه اندازي دانشکده حکمرانی اسلامی براي حل معضل مدیریت بنگاه هاي اقتصادي کشور - آنا

179- نشست کارگروه فناوري و نوآوري کهگیلویه و بویراحمد / فروش 9 میلیارد تومانی واحدهاي فناور / چرا صندوق پژوهش

و فناوري در استان راه اندازي نشد ( + تصاویر ) - کبنا نیوز

180- اعلام حوزه هاي آزمون سراسري در دانشگاه رازي - باشگاه خبرنگاران جوان

181- تاکید فرماندار ساوجبلاغ براي آماده سازي وتحقق شعار سال باکمترین هزینه - روزنامه پیام سپیدار

182- نظام آموزشی و علمی دانشگاه دریانوردي وعلوم دریایی چابهار متحول خواهد شد - ایسنا

183- دهکده جهانی مبل و منبت اشترمل؛ خاستگاه سبک گلریز/هنري از جنس چوب و خلاقیت - دانا

184- چه آسیب هاي اجتماعی خراسان جنوبی را تهدید می کند؟ - شبکه ایران



185- سرمایه گذاري دو هزار و 200 میلیارد تومان در سیستان و بلوچستان - خبرگزاري فارس

186- حجت الاسلام سلیمانی نماینده ولی فقیه و امام جمعه کاشان شد - خبرگزاري فارس

187- قیمت ها در بازار طلا قابل پیش بینی نیست/ ذخیره 300تن طلاوسکه در خانه ها - اقتصاد آنلاین

188- فاز دوم پالایشگاه گاز ایلام روي میز وزارت نفت - کرد پرس

189- انتقاد استاندار چهارمحال وبختیاري از تاخیر در آغاز عملیات اجرایی طرح اقدام ملی مسکن - تین نیوز

190- عبور از تنگناهاي موجود با اقتصاد دانش بنیان محقق می شود - تین نیوز

191- عسل تولیدي در لرستان نیاز به برندسازي دارد - ایرنا

192- بانک هاي عامل استان یزد در پرداخت تسهیلات کرونا سخت گیري نکنند - ایرنا

193- استاندار کرمانشاه: براي بهبود فضاي کسب و کار تلاش کنیم - ایرنا

194- شفافیت و کاهش تبعیض به یک خواسته عمومی تبدیل شده است - تیتر 1

195- طرح جدید کفش ملی براي جهش تولید/نمایندگی هاي جدید وام 1 میلیاري می گیرند - فصل اقتصاد

196- نابودي حدود 70 درصد ظرفیت گردشگري به دلیل کرونا/ معافیت 20 ساله صاحبان شرکت ها و کارخانه ها در کیش -
ایلنا

197- میزان وام کرونا کاهش یافت - گسترش صنعت معدن تجارت

198- مرکز نوآوري اجتماعی احسان در دانشگاه سیستان و بلوچستان راه اندازي شد - ایرنا

199- رهبر معظم انقلاب اسلامی در حکمی نماینده ولی فقیه و امام جمعه کاشان را منصوب کردند - میزان

200- سمساري هاي آنلاین محبوب تر می شوند - ایستنا

201- ''امام خامنه اي'' حجت الاسلام سلیمانی را به امامت جمعه کاشان منصوب کردند - تسنیم

202- رئیس دانشگاه امیرکبیر:کلاس ها حضوري و غیرحضوري برگزار می شود - تسنیم

203- رهبر انقلاب، نماینده ولی فقیه و امام جمعه کاشان را منصوب کردند - خبرگزاري مهر

204- عوامل گرانی مرغ در خراسان شمالی منتظر «برخورد شدید» قضائی باشند - تسنیم

205- طرح جدید کفش ملی براي جهش تولید/نمایندگی هاي جدید وام 1 میلیاري می گیرند - تسنیم

206- (بدون تیتر) - روزنامه خبر شمال

207- (بدون تیتر) - روزنامه خبر شمال

208- واکنش هاي مهم رئیس جمهور و دو عضو دولت به نوسانات بورس / سرنوشت بورس چه خواهد شد؟ - شبکه ایران

209- (بدون تیتر) - روزنامه خبر شمال

210- پرداخت تسهیلات کرونا به 50 درصد از متقاضیان - فصل اقتصاد



 

66 درصد معادن کشور شامل مواد غیرفلزي و مصالح ساختمانی است

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1399/05/28

معاون وزیر صمت با بیان اینکه 66 درصد معادن کشور شامل مواد غیرفلزي و مصالح ساختمانی است، گفت: معادن کوچک
مقیاس با اینکه ذخیره کمی دارند؛ ولی حدود 80درصد معادن ایران را به خود اختصاص داده اند.

معاون وزیر صمت با بیان اینکه 66 درصد معادن کشور
شامل مواد غیرفلزي و مصالح ساختمانی است، گفت:
معادن کوچک مقیاس با اینکه ذخیره کمی دارند؛ ولی

 
حدود 80درصد معادن ایران را به خود اختصاص داده اند. 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از وزارت صنعت، معدن و
تجارت، علیرضا شهیدي با بیان اینکه معادن کوچک
مقیاس با اینکه ذخیره کمی دارند ولی حدود 80 درصد
معادن ایران را به خود اختصاص داده اند، اظهار داشت:
حدود 66 درصد معادن کشور شامل معادن مواد غیرفلزي و

 
مصالح ساختمانی است و این اهمیت معادن کوچک را بیش از پیش نشان می دهد. 

رئیس سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور با اشاره به این که معادن کوچک می توانند در اشتغال اثرگذار باشند، تصریح
کرد: باتوجه به اینکه معادن کوچک به سرمایه گذاري کمی نیاز دارند بخش خصوصی به راحتی می تواند در آن ورود کرده و در رشد

 
اشتغال سهم بسزایی داشته باشند. 

وي درباره اهمیت توجه به اکتشاف ذخایر پنهان، تصریح کرد: در دنیا شرکت هاي معدنی بزرگ به این نتیجه رسیده اند که ذخایر

 
معادن کوچک مقیاس تا سال 2050 به اتمام می رسد؛ درنتیجه باید هدف آنها اکتشاف ذخایر پنهان باشد. 

معاون وزیر صنعت، معدن وتجارت با اشاره به اقدامات سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور براي رشد اکتشافات، گفت: از
سال 1381 موضوع ژئوفیزیک هوایی را مورد توجه قرار داده ایم تا به اکتشاف ذخایري برسیم که در زیر زمین نهفته هستند و شاهدي

 
از آنها در سطح زمین دیده نمی شود. 

شهیدي افزود: این معادن بر اساس آمارها و مطالعات در عمق 100 تا 150 متري زمین قرار دارند، عمق اکتشاف ما خیلی کم است و

 
براي اینکه بتوانیم بقاي خود را در بحث مواد معدنی و تأمین خوراك کارخانه ها حفظ کنیم باید به عمق توجه کنیم. 

رئیس سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور اضافه کرد: مسئولیت این سازمان در اصل اکتشاف مواد معدنی در سطح کشور

 
است. 

شهیدي با اشاره به برنامه وزارت صمت در خصوص واگذاري مسئولیت احیاي معادن کوچک مقیاس به شرکت تهیه و تولید مواد



معدنی، گفت: قرار شده این شرکت در سال 1399 دست به آسیب شناسی حدود 1020 معدن کوچک مقیاس بزند تا مشکلات شان

 
را حل کند؛ به عبارتی کلینیکی ایجاد شده تا وضعیت معادن کوچک مقیاس بررسی شود تا دوباره به چرخه تولید بازگردند. 

رئیس سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور با اشاره به پیشینه این سازمان براي ورود به موضوع معادن کوچک، تصریح
کرد: این سازمان در دهه 80 در 10 استان فعالیت هایی را انجام داده و به توسعه اکتشاف معادن کوچک کمک کرده؛ به طور مثال

 
براي برخی از معادنی که به واسطه نقصان در بخش اکتشاف تعطیل شده بودند، اقدامات اکتشافی و ژئوفیزیک انجام داده است. 

وي ادامه داد: در حال حاضر وظیفه سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور اکتشاف مواد معدنی است و موضوع معادن
کوچک ارتباطی به شرح وظایف ما ندارد؛ البته اگر از ما درخواست شود به طور حتم به فعالان این حوزه کمک می کنیم.



تأمین مالی طرح هاي اقتصادي گلستان توسط بانک صادرات

منبع: شما و اقتصادشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1399/05/28

شما و اقتصاد: بانک صادرات ایران براي تأمین مالی پروژه هاي اقتصادي، رونق تولید و حمایت از اشتغال پایدار استان گلستان
اعلام آمادگی کرد.

به گزارش شما و اقتصاد:  به نقل از روابط عمومی بانک
صادرات ایران، حجت اله صیدي، مدیرعامل این بانک در
نشستی با استاندار و مجمع نمایندگان استان گلستان،
ظرفیت هاي مختلف این استان در بخش هاي کشاورزي،
صنعتی و گردشگري را مورد اشاره قرار داد و براي تأمین
مالی طرح هاي اقتصادي، کمک به بهبود فضاي کسب و
کار، جهش تولید و تقویت فرصت هاي اشتغال زایی در این
استان اعلام آمادگی کرد. هادي حق شناس، استاندار
گلستان نیز از عزم مدیران استان براي اجراي طرح هاي
زیرساختی خبر داده و از بانک صادرات ایران براي تأمین
مالی طرح توسعه پرورش میگو که با مشارکت قرارگاه
سازندگی خاتم الانبیا اجرا خواهد شد، دعوت به همکاري

 
کرد. 

در این نشست، کلیات طرح مورد توافق طرفین قرار گرفت
و مقرر شد پس از تدوین و بررسی مدل کسب و کار و روش هاي تأمین مالی، بانک صادرات ایران پرداخت تسهیلات را براساس الگوي

 
توافق شده به سرمایه گذاران این بخش آغاز کند. 

با توجه به نیاز داخلی و ظرفیت هاي صادراتی محصول میگو، این طرح می تواند نقش بسزایی در ارز آوري و توسعه بیش از پیش
استان ایفا کند.



پرداخت 1000 میلیارد تومان تسهیلات بانک ملت به قطعه سازان براي حمایت

از تولید داخل

منبع: شما و اقتصادشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1399/05/28

شما و اقتصاد:با امضاي تفاهمنامه اي میان بانک ملت و شرکت گروه صنعتی ایران خودرو، این بانک با هدف حمایت از تولید
داخل، 1000 میلیارد تومان به قطعه سازان تسهیلات اعطا می کند.

به گزارش شما و اقتصاد:  به نقل از روابط عمومی بانک
ملت، در قالب این تفاهمنامه که به امضاي دکتر محمد
بیگدلی مدیرعامل بانک ملت و دکتر فرشاد مقیمی
مدیرعامل شرکت گروه صنعتی ایران خودرو رسیده است،
این بانک در راستاي کمک به جهش تولید، 14 پروژه
خودکفایی در ساخت قطعات خودرو را در چارچوب ضوابط
و مقررات جاري بانک، تامین مالی خواهد کرد. بر اساس
این گزارش، اعتبار زمانی این تفاهمنامه، سه سال شمسی
تعیین شده است و با توافق طرفین براي سال یا سال هاي

 
بعد قابل تمدید خواهد بود. 

 
 

 
  

دکتر محمد بیگدلی، مدیرعامل بانک ملت در جلسه اي که با حضور دکتر فرشاد مقیمی مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو، دکتر
بیات معاون وزیر و رییس سازمان گسترش و نوسازي صنایع ایران و جمعی از قطعه سازان کشور برگزار شد، با ابراز خرسندي از
حضور در جلسه اي با نام نهضت ساخت داخل، اظهار داشت: هدف بانک ملت در این تفاهمنامه، حمایت از جهش تولید، کمک به

 
افزایش تولیدات داخلی و خودکفایی در تولید قطعات خودرویی است. 

وي با بیان این نکته که بانک ملت تاکنون تفاهمنامه هاي زیادي را با سازمان ها و نهادهاي مختلف امضا کرده است، این تفاهمنامه را

 
از تفاهمنامه هاي مهم و باارزش خواند که نتایج مثبت و موثري را براي کشور در شرایط جنگ اقتصادي به همراه خواهد داشت. 

مدیرعامل بانک ملت ادامه داد: اگر بتوانیم در این شرایط سخت که مورد حمله همه جانبه اقتصادي قرار داریم، چند کار بزرگ انجام
دهیم اثرات و ارزش آن بسیار بالاتر از انجام چنین کاري در شرایط عادي خواهد بود. 



وي با بیان این نکته که حمایت از تولید باید یک کار همیشگی باشد و به یک سال خاص نباید محدود شود، اضافه کرد: این حمایت

 
نیز با تامین نقدینگی واحدهاي تولیدي امکان پذیر است و بانک ها در این زمینه نقش نخست را ایفا می کنند. 

دکتر بیگدلی، از بانک ملت به عنوان یکی از بانک هاي بزرگ، موثر و با توان بالاي مالی در کشور یاد کرد و افزود: بانک ملت با تمام
وجود از خودکفایی و ساخت قطعات خودرویی در داخل کشور حمایت می کند تا بدین ترتیب از خروج ارز از کشور نیز جلوگیري

 
کند. 

 
 

وي خطاب به قطعه سازان گفت: شما در شرایط جنگ اقتصادي، با تولید قطعات خودرو جهاد اقتصادي انجام می دهید و مطمین

 
باشید که بانک ملت نیز در کنار شما خواهد بود و آمادگی کامل دارد تا پروژه هاي طراحی شده را تامین مالی کند. 

مدیرعامل بانک ملت، ایجاد اشتغال و جلوگیري از خروج ارز را مهم تر از سودآوري براي بانک در این تفاهمنامه خواند و ادامه داد:

 
چنانچه مدارك لازم به سرعت به بانک ارائه شود، پرداخت تسهیلات نیز در کمترین زمان ممکن انجام خواهد شد. 

به گفته وي، هر پروژه اي که در این زمینه راه اندازي و باعث خودکفایی کشور در ساخت قطعات خودرویی شود، شکستی براي

 
دشمن در جنگ اقتصادي، محسوب خواهد شد. 

وي اضافه کرد: تصمیم ما بر حمایت از پروژه هاي معرفی شده در این زمینه است بنابراین بانک همکاري کامل را با قطعه سازان انجام

 
خواهد داد. 

دکتر بیگدلی گفت: علاوه بر این، چنانچه پروژه بزرگ تري هم با بازگشت دیرتر سرمایه وجود داشته باشد، شرکت تامین سرمایه بانک

 
ملت می تواند آن را  از طریق بازار سرمایه، تامین مالی کند. 

وي تاکید کرد: در فاز نخست، 1000 میلیارد تومان در قالب تفاهمنامه به قطعه سازان پرداخت خواهد شد ولی اگر پروژه ها با سرعت

 
مورد نظر بانک و به صورت مطلوب به پیش برود، بانک آمادگی دارد که این مبلغ را 500 میلیارد تومان دیگر نیز افزایش دهد. 

دکتر فرشاد مقیمی، مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو نیز در سخنانی با قدردانی از بانک ملت بابت انعقاد تفاهمنامه و تقبل
پرداخت تسهیلات بلندمدت به قطعه سازان، هدف از انعقاد این تفاهمنامه را تامین مالی پروژه هاي حوزه ساخت داخل عنوان کرد و

 
اظهار امیدواري کرد که خیر و برکت این کار به تمام مردم ایران و دست اندرکاران عرصه تولید در کشور برسد. 



 
 

 
  

وي با اشاره به نیاز 6 هزار میلیارد تومانی ایران خودرو براي ساخت قطعات داخلی، تصریح کرد: با فراهم شدن این مبلغ، تا دو سال

 
آینده 600 میلیون دلار کاهش ارزبري را در تولید قطعات خودرو شاهد خواهیم بود. 

به گفته دکتر مقیمی، حمایت بانک ملت از قطعه سازان باعث ایجاد اشتغال و برقراري امنیت اجتماعی خواهد شد  و لبیکی به فرمان

 
مقام معظم رهبري در حمایت از جهش تولید در کشور است. 

دکتر بیات، معاون وزیر و رییس سازمان گسترش و نوسازي صنایع ایران هم با قدردانی از بانک ملت به دلیل مشارکت در این طرح،
اظهار داشت: در این طرح قرار است محصولاتی تولید شود که قبلا در کشور تولید نمی شده است بنابراین باعث قطع وابستگی به

 
خارج از کشور و در عین حال جهش تولید و ایجاد اشتغال در کشور می شود. 

وي با بیان این نکته که تمامی قطعه سازان حاضر در جلسه از اهلیت و ظرفیت براي بازپرداخت تسهیلات دریافتی برخوردارند،
تضمین خرید محصولات این شرکت ها را از سوي ایران خودرو به مدت پنج سال باعث تداوم استقلال و خودکفایی در ساخت این

 
محصولات عنوان کرد. 

 
 

دکتر بیات اظهار امیدواري کرد که امضاي این تفاهمنامه، مقدمه اي براي جهش بیشتر و تولید قطعات خودرویی بیشتري در داخل

 
کشور باشد. 

پیرمحمدي، مدیرعامل شرکت ساپکو هم با قدردانی از بانک ها به ویژه بانک ملت که حمایت از تولید داخل را به عنوان یک هدف

 
تعریف کرده است، گفت: مشارکت بانک ملت در این طرح، کمک بزرگی به اشتغال زایی در کشور خواهد بود. 

وي با بیان این نکته که 19 شرکت براي دریافت تسهیلات کوتاه مدت به ارزش 557 میلیارد تومان به بانک ملت معرفی شده است که
در مدت کوتاهی 190 میلیارد تومان آن پرداخت شده و این کار در شرایط تحریم و کمبود نقدینگی، کمک بزرگی به قطعه سازان

 
بوده است. 



 
 

مدیرعامل ساپکو تاکید کرد: در بخش تسهیلات بلندمدت هم به 4.500 میلیارد تومان تسهیلات براي پروژه ها نیاز داریم که تعدادي

 
از شرکت هاي قطعه ساز را براي این پروژه ها به بانک ملت معرفی کرده ایم که در مرحله اعتبارسنجی است. 

به گفته وي، 40 درصد کاهش ارزبري برنامه ریزي شده یعنی 110 میلیون یورو از 244 میلیون یورو، از طریق پروژه هایی است که با

 
حمایت مالی بانک ملت در حال انجام است. 

در این جلسه، قطعه سازان نیز از همکاري بانک ملت با این شرکت ها در زمینه اعطاي تسهیلات و ارائه خدمات بانکی، ابراز رضایت

 
کردند. 

در این جلسه، محمود اخلاقی، سیدابوطالب دیبایی و عباس جعفرلو معاون مدیرعامل، محسن مقدسی و علی اکبر صابریان مدیران
امور و محسن شجاع مدیر شعب منطقه چهار تهران، مدیرعامل بانک ملت را همراهی می کردند.



راه اندازي پویش محرم براي کمک به نیازمندان خوزستان

منبع: جمارانشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1399/05/28

پویش محرم با هدف کمک به نیازمندان خوزستان در قالب کمک مؤمنانه راه اندازي شد.

 
پویش محرم با هدف کمک به نیازمندان خوزستان در قالب کمک مؤمنانه راه اندازي شد. 

مدیرعامل انجمن چهارده معصوم (ع) اهواز گفت: با راه اندازي
پویش محرم که هدف از آن کمک به خانواده هاي نیازمند در
قالب کمک مؤمنانه است فرهنگ انفاق و نیکوکاري به عنوان یک

 
""معروف"" در جامعه ترویج خواهد شد. 

به گزارش جماران، احمد رضا کلاهدوز سه شنبه در آستانه حلول
ماه محرم الحرام در نشست خبري با خبرنگاران رسانه ها افزود:
رسانه ها با ترویج فرهنگ انفاق و نیکوکاري یاري گر ما در این

 
پویش خواهند بود. 

وي با بیان اینکه یک هزار و 500 خانواده زیر پوشش انجمن خیریه چهارده معصوم (ع) اهواز هستند افزود: این انجمن از سال 1367
فعالیت خود را با اولویت به اصل رفع محرومیت و تامین نیاز خانواده ها و حفظ شان، حرمت و کیان نیازمندان در همه مراحل کمک
رسانی به منظور رسیدگی به امور ایتام و نیازمندان شروع کرده و هم اکنون حدود یک هزار و 500 خانوار و بالغ بر چهارهزار نفر را زیر

 
پوشش قرار داده است. 

وي گفت: انجمن خیریه چهارده معصوم (ع) اهواز با همت خیرین از بدو تاسیس نسبت به تامین نیازهاي مادي و معنوي خانواده هاي

 
ایتام و نیازمند اهتمام داشته و فعالیت هاي زیادي در زمینه هاي فرهنگی، اشتغالزایی و تامین مسکن نیازمندان انجام داده است. 

مدیرعامل انجمن چهارده معصوم اهواز با اشاره به سی و دومین سال فعالیت این انجمن تصریح کرد: فعالیت انجمن در دهه اول بیشتر
به مسایل معیشتی خانواده هاي زیرپوشش مانند حقوق ماهانه، سبد غذایی ، درمان، مسکن، پوشاك و نوشت افزار معطوف بود افزود:
در دهه دوم فعالیت، با توجه به شرایط جامعه و ایجاد برخی آسیب هاي اجتماعی، معاونت فرهنگی در این مجموعه حمایتی تاسیس

 
شد و منشاء خدمات زیادي نیز شده است. 

کلاهدوز اظهار داشت: پارسال از جمعیت 2 هزار نفري دانش آموزي و دانشجویی زیرپوشش 750 نفر در مدارس خود ممتاز درسی

 
شناخته شدند که براي آنها جشن ممتازان برگزار شد. همچنین کتابخانه اي با 13 هزار جلد کتاب و مهدکودك راه اندازي شد. 

وي گفت: واحد اشتغال وکاریابی به منظور توانمند سازي و استقلال مالی خانواده ها نیز تاسیس شد و با سازمان فنی و حرفه اي نیز



 
تفاهم نامه اي منعقد شده تا در راستاي توانمندسازي به خانواده هاي زیرپوشش آموزش لازم داده می شود. 

مدیرعامل انجمن خیریه چهارده معصوم اهواز با اشاره به اقدام این انجمن در دهه سوم فعالیت خود افزود: در کنار تامین معیشت و
ایجاد توانمندسازي، مشاوره به خانواده ها و توجه به مسائل روانشناختی افراد زیرپوشش رویکرد این انجمن در دهه سوم فعالیت است.

وي تصریح کرد: در این دوره به منظور خدمات رسانی به خانواده هاي نیازمند صندوق قرض الحسنه تاسیس شد که هیچگونه سودي
از وام گیرنده دریافت نمی کند. راه اندازي موسسه آموزشی آیین ومعرفت جنوب دیگر اقدام انجمن در جهت اعتلاي آموزش و فرهنگ

 
شهر است که حدود 10 سال از تاسیس آن می گذرد. 

کلاهدوز بیان کرد: شیوع بیماري کرونا و بروز تورم و گرانی در جامعه مشکلاتی را براي انجمن ایجاد کرده و به دلیل تحت تاثیر قرار
گرفتن فضاي کسب و کار از تورم و گرانی، کمک هاي مردمی نیز کمتر شده است لذا انجمن به تنهایی و با شیوه هاي قبلی نمی تواند

 
در تامین نیازهاي خانواده هاي زیرپوشش فائق آید. 

وي اظهار داشت: انجمن خیریه اقدام به راه اندازي پویش هایی در فضاي مجازي کرده و با توجه به اینکه محرم در پیش است پویش

 
کمک به این خانواده ها نیز از سوي انجمن راه اندازي خواهد شد. 

 
اخبار مرتبط پروتکل هاي بهداشتی عزاداري محرم در خوزستان اعلام شد 

 
آغاز پویش مردمی «هر خانه، یک حسینیه، یک پرچم» در استان بوشهر 

 
عزاداران محرم رعایت موارد بهداشتی را تکلیف دینی بدانند 

 
تأکید رئیس دانشگاه علوم پزشکی سمنان بر اهمیت رعایت پروتکل هاي بهداشتی در عزاي حسینی 

 
هاشم زاده هریسی: باید زمان عزاداري هاي محرم را کوتاه کرد 

 
انتهاي پیام 

این مطلب برایم مفید است بلی 0 نفر این پست را پسندیده اند



قدردانی استاندار استان اصفهان از بانک صنعت و معدن

منبع: امتداد نیوزشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1399/05/28

 به گزارش پایگاه خبري امتداد به نقل از پایگاه اطلاع رسانی بانک صنعت و معدن، در متن تقدیرنامه عباس رضائی استاندار
استان اصفهان خطاب به محمود حقیقت سرشت مدیر بانک صنعت و معدن استان اصفهان آمده است؛ بدینوسیله از تلاش

هاي ارزنده جنابعالی و همکاران محترم آن بانک که موجبات تحقق اهداف و برنامه هاي ...

امتداد -استاندار استان اصفهان از حمایت هاي بانک
صنعت و معدن این استان جهت تسهیل و تسریع در
اعطاي تسهیلات در قالب تبصره 18 قانون بودجه قدردانی

 
کرد. 

 به گزارش پایگاه خبري امتداد به نقل از پایگاه اطلاع
رسانی بانک صنعت و معدن، در متن تقدیرنامه عباس
رضائی استاندار استان اصفهان خطاب به محمود حقیقت
سرشت مدیر بانک صنعت و معدن استان اصفهان آمده
است؛ بدینوسیله از تلاش هاي ارزنده جنابعالی و همکاران

محترم آن بانک که موجبات تحقق اهداف و برنامه هاي دولت تدبیر وامید و توسعه همه جانبه استان را به خصوص در پرداخت
تسهیلات "تبصره 18 " فراهم نموده اید، تقدیر و تشکر می نمایم و توفیق روزافزون شما را در راه خدمت صادقانه به فعالان عرصه

کارآفرینی و تولید، از خداوند سبحان خواستارم.



پیشنهاد یک معاوضه سر به سر براي یارانه !

منبع: جام نیوزشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1399/05/28

در حالی رئیس شوراي شهر پیشنهاد هزینه کردن منابع یارانه نقدي در پروژه هاي عمرانی را مطرح کرده که رقم پرداختی
بابت یارانه هاي نقدي در سال به اندازه و حتی بیش از بودجه اي است که ایران بابت پروژه هاي عمرانی خود خرج می کند.

 
پیشنهاد یک معاوضه سر به سر براي یارانه ! 

در حالی رئیس شوراي شهر پیشنهاد هزینه کردن منابع یارانه نقدي در پروژه هاي عمرانی را مطرح کرده که رقم پرداختی بابت یارانه

 
هاي نقدي در سال به اندازه و حتی بیش از بودجه اي است که ایران بابت پروژه هاي عمرانی خود خرج می کند. 

به گزارش سرویس اقتصادي جام نیـوز، به تازگی محسن هاشمی
-رئیس شوراي شهر تهران-با اشاره به تبعات ناشی از پرداخت
یارانه هاي نقدي و آثار تورمی آن پیشنهاد کرده که دولت هزینه
یارانه نقدي را در مترو و پروژه هاي عمرانی فعال کند که هم
مردم صاحب شغل و از یارانه نقدي بی نیاز شوند و هم این که
معضل ترافیک و آلودگی هوا که مشکل اصلی تهران است حل

 
شود و بودجه اش از صرفه جویی در مصرف سوخت برگردد. 

گرچه موضوع مورد اشاره رئیس شوراي شهر تهران درباره نحوه هزینه کرد یارانه نقدي و بردن آن به سمت بودجه هاي عمرانی
موضوع جدیدي نیست و بارها طی سالیان گذشته مورد اشاره و نقد کارشناسان بوده و خواستار تغییر روند بوده اند، اما به بهانه آن
مروري بر وضعیت پروژه هاي عمرانی و همچنین پرداخت هاي نقدي دولت و عملکرد آن در این دو بخش قابل تامل است، چرا که
پروژه هاي انبوه عمرانی نیمه تمام و هزینه سنگین تکمیل آن و از سوي دیگر شیوه ي پرداخت یارانه هاي نقدي ارقام هنگفت هزینه

 
شده بابت آن همواره دو معضل اساسی در بودجه سالانه دولت به شمار می رود. 

 
براي 45 هزار و 500 تومان هم استقراض شد 

حدود 10 سال از شروع اجراي قانون هدفمندي یارانه ها می گذرد، طرحی که قرار بود از منابع ناشی از حذف یارانه انرژي در سه
بخش کمک به افراد و خانواده هاي آسیب دیده و ایجاد رفاه اجتماعی، تولید و البته کمک به هزینه ها و پروژه هاي عمرانی دولت
شود، اما در عمل دولت ها با پرداخت یارانه نقدي به تمام افراد متقاضی اعم از نیازمند و غیرنیازمند به گونه اي پیش رفتند که نه تنها
تمامی منابع حاصل از حذف یارانه و اصلاح قیمت سوخت صرف پرداخت هاي نقدي شد بلکه در مواقعی دولت دست به استقراض از

 
بانک مرکزي براي جبران کسري یارانه پرداختی زد. 

از سال 1389 که قانون هدفمندي یارانه ها به اجرا درآمد تاکنون معمولا هر ماه دولت حدود 3500 میلیارد تومان بابت یارانه نقدي
45 هزار و 500 تومانی پرداخت کرده که در سال به 42 هزار میلیارد تومان می رسد، ارقام زمانی قابل تامل تر می شود که طی سال



هاي پرداخت حدود 400 هزار میلیارد تومان بابت یارانه هاي نقدي پرداخت شده که این رقم در حال حاضر نزدیک به بودجه اي

 
است که دولت در سال کل کشور را اداره می کند. 

گرچه رقم 45 هزار و 500 تومانی بابت یارانه به هر نفر در 10 سال گذشته با وجود فراز و نشیب هاي اقتصادي و تغییرات تورمی هیچ
تغییري نداشته است، اما همچنان طبق آخرین اعلامی از سوي دولت حدود 78 میلیون نفر یعنی بیش از 90 درصد از جمعیت ایران

 
در لیست دریافت یارانه نقدي با این رقم ناچیز قرار دارند که به طور حتم این رقم ناچیز سهمی در زندگی عمده این افراد ندارد. 

 
یارانه کم که نشد یک یارانه دیگر هم اضافه شد 

به دفعات نحوه پرداخت یارانه نقدي مورد نقد و از محورهاي چالشی بین دولت ها و منتقدان بوده و خواستار اصلاح آن بوده اند، حتی
بارها در قانون بودجه دولت مکلف به حذف دهک هاي بالا شده ولی تاکنون این تکلیف قانونی به طور کامل محقق نشده است و این
در حالی است که نه تنها روند معیوب یارانه اي تغییري نکرد بلکه از سال گذشته و با اصلاح قیمت بنزین، یارانه دیگري به پرداخت
هاي نقدي دولت اضافه شد و از بین 78 میلیون نفر که در لیست یارانه 45 هزار و 500 تومانی بودند 60 میلیون نفر به عنوان خانوار
هدف براي دریافت کمک هاي معیشتی از محل درآمد ناشی از قیمت بنزین گزینش شده اند و دولت در ماه حدود 2500 میلیارد

 
تومان بابت کمک هاي معیشتی پرداخت می کند که در سال به 30 هزار میلیارد تومان می رسد. 

براین اساس در حال حاضر دولت سالانه حداقل 70 هزار میلیارد تومان بابت یارانه نقدي پرداخت می کند که این رقم به هیچ عنوان
تضمینی براي پرداخت به خانوارهاي نیازمند نیست و جمع گسترده اي از افراد غیرنیازمند در این لیست قرار دارند که موجب

 
هدررفت حجم بالاي درآمدي دولت از محل یارانه ها می شود. 

 
اما معضل پروژه هاي عمرانی... 

سوي دیگر ماجرا پروژه هاي عمرانی به عنوان یکی از معضلات بودجه اي دولت قرار دارد که همواره سهم ناچیزي در مقابل سایر
هزینه ها در بودجه سالیانه داشته است. از بودجه عمومی دولت در سال سهم عمده اي به هزینه هاي جاري و پرداخت حقوق و
دستمزد اختصاص پیدا می کند و هر آنچه باقی ماند به پروژه هاي عمرانی می رسد، به عنوان نمونه در بودجه سال گذشته از رقم
448 هزار میلیارد تومانی فقط 60 هزار میلیارد تومان به بودجه هاي عمرانی رسید و از بودجه 571 هزار میلیارد تومانی امسال 70

 
هزار میلیارد تومان براي پروژه هاي عمرانی پیش بینی شده است. 

 
هزینه تکمیل پروژه هاي عمرانی به اندازه بودجه کل کشور 

این در شرایطی است که از سالیان گذشته تاکنون حجم بالایی از پروژه هاي عمرانی کلنگ خورده، اما به دلایل مختلف از جمله بی
برنامگی و یا بی هدف بودن پروژه ها و بخصوص هزینه هاي مالی تکمیل نشده است؛ به طوري که طبق برآوردهاي دولت در حال
حاضر حدود 80 هزار پروژه عمرانی نیمه تمام ملی و استانی وجود دارد که برآوردها حاکی از آن است که حداقل 500 هزار میلیارد

 
تومان براي تکمیل این پروژه ها نیاز است. 

این رقم 500 هزار میلیاردي لازم براي پروژه هاي عمرانی به هیچ عنوان امکان تحقق در یک بودجه سالیانه و حتی چند ساله را
نخواهد داشت، چرا که رقم منابع عمومی که دولت براي اداره کشور در یک سال مورد استفاده قرار می دهد در بهترین حالت تحقق به
500 هزار میلیارد تومان می رسد و هر جا که نیاز به صرفه جویی بوده و عدم تحقق منابع وجود داشته باشد با توجه به این که امکان



 
دست زدن به هزینه جاري دولت چندان وجود ندارد این پروژه هاي عمرانی هستند که همواره با عدم تحقق مواجه بوده اند. 

 
همه چیز روي کاغذ بایگانی شد 

بر این اساس اگر قرار باشد رقم یارانه هاي نقدي در دو بخش نقدي 45 هزار و 500 تومانی و همچنین کمک هاي معیشتی که در
مجموع به 70 هزار میلیارد تومان در سال می رسد به پروژه هاي عمرانی اختصاص پیدا کند آنگاه با حدود 70 هزار میلیارد تومانی که
در بودجه سالانه براي این بخش پیش بینی شده نزدیک به 140 هزار میلیارد تومان خواهد بود که می تواند حجم بزرگی از پروژه

 
هاي عمرانی را در سطح کشور فعال کرده و به ایجاد اشتغال و کسب درآمد براي مردم و البته رشد اقتصادي بینجامد. 

اما عملکرد دولت ها و مجلس در بخش یارانه نشان داده که این پیشنهادها و برآوردها تنها روي کاغذ است و دولت ها هیچ گاه نسبت
به پرداخت هدفمند منافع ناشی از یارانه نقدي اقدام نکردند و با وجود تکالیفی که برعهده آنها در رابطه با حذف پردرآمدها وجود

 
داشته، باز هم با اعمال ملاحظاتی از این موضوع عقب کشیده اند و تنها در موارد محدودي عملیاتی شده است. 

البته در رابطه با هزینه کرد منابع پرداخت هاي نقدي پیشنهادهاي متفاوتی در کنار حوزه عمرانی وجود داشته که از جمله آن می
توان به حمایت از اقشار آسیب پذیر به نوعی دیگر و یا استفاده از این منابع هنگفت در بخش هاي دیگر بودجه اي با توجه به کسري
سنگین بودجه دولت طی سال هاي گذشته تاکنون اشاره کرد، اما باز هم تمام نقدها، پیشنهادها و خواسته ها از دولت ها براي

 
ساماندهی وضعیت پرداخت یارانه نقدي همواره بایگانی شده و تغییري ایجاد نشده است. 

 
ایسنا 
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پیشنهاد یک معاوضه سر به سر براي یارانه!

پیشنهاد یک معاوضه سر به سر براي یارانه!

منبع: بهار نیوزشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1399/05/28

گروه اقتصادي: در حالی رئیس شوراي شهر پیشنهاد هزینه کردن منابع یارانه نقدي در پروژه هاي عمرانی را مطرح کرده که رقم
پرداختی بابت یارانه هاي نقدي در سال به اندازه و حتی بیش از بودجه اي است که ایران بابت پروژه هاي عمرانی خود خرج می
کند.به گزارش ایسنا، به تازگی محسن هاشمی -رئیس شوراي شهر تهران-با اشاره به تبعات ناشی از پرداخت یارانه هاي نقدي و آثار
تورمی آن پیشنهاد کرده که دولت هزینه یارانه نقدي را در مترو و پروژه هاي عمرانی فعال کند که هم مردم صاحب شغل و از یارانه
نقدي بی نیاز شوند و هم این که معضل ترافیک و آلودگی هوا که مشکل اصلی تهران است حل شود و بودجه اش از صرفه جویی در
مصرف سوخت برگردد.گرچه موضوع مورد اشاره رئیس شوراي شهر تهران درباره نحوه هزینه کرد یارانه نقدي و بردن آن به سمت
بودجه هاي عمرانی موضوع جدیدي نیست و بارها طی سالیان گذشته مورد اشاره و نقد کارشناسان بوده و خواستار تغییر روند بوده
اند، اما به بهانه آن مروري بر وضعیت پروژه هاي عمرانی و همچنین پرداخت هاي نقدي دولت و عملکرد آن در این دو بخش قابل
تامل است، چرا که پروژه هاي انبوه عمرانی نیمه تمام و هزینه سنگین تکمیل آن و از سوي دیگر شیوه ي پرداخت یارانه هاي نقدي

 
ارقام هنگفت هزینه شده بابت آن همواره دو معضل اساسی در بودجه سالانه دولت به شمار می رود. 

 
براي 45 هزار و 500 تومان هم استقراض شد 

حدود 10 سال از شروع اجراي قانون هدفمندي یارانه ها می گذرد، طرحی که قرار بود از منابع ناشی از حذف یارانه انرژي در سه
بخش کمک به افراد و خانواده هاي آسیب دیده و ایجاد رفاه اجتماعی، تولید و البته کمک به هزینه ها و پروژه هاي عمرانی دولت
شود، اما در عمل دولت ها با پرداخت یارانه نقدي به تمام افراد متقاضی اعم از نیازمند و غیرنیازمند به گونه اي پیش رفتند که نه تنها
تمامی منابع حاصل از حذف یارانه و اصلاح قیمت سوخت صرف پرداخت هاي نقدي شد بلکه در مواقعی دولت دست به استقراض از
بانک مرکزي براي جبران کسري یارانه پرداختی زد.از سال 1389 که قانون هدفمندي یارانه ها به اجرا درآمد تاکنون معمولا هر ماه
دولت حدود 3500 میلیارد تومان بابت یارانه نقدي 45 هزار و 500 تومانی پرداخت کرده که در سال به 42 هزار میلیارد تومان می
رسد، ارقام زمانی قابل تامل تر می شود که طی سال هاي پرداخت حدود 400 هزار میلیارد تومان بابت یارانه هاي نقدي پرداخت
شده که این رقم در حال حاضر نزدیک به بودجه اي است که دولت در سال کل کشور را اداره می کند.گرچه رقم 45 هزار و 500
تومانی بابت یارانه به هر نفر در 10 سال گذشته با وجود فراز و نشیب هاي اقتصادي و تغییرات تورمی هیچ تغییري نداشته است، اما
همچنان طبق آخرین اعلامی از سوي دولت حدود 78 میلیون نفر یعنی بیش از 90 درصد از جمعیت ایران در لیست دریافت یارانه

 
نقدي با این رقم ناچیز قرار دارند که به طور حتم این رقم ناچیز سهمی در زندگی عمده این افراد ندارد. 

 
یارانه کم که نشد یک یارانه دیگر هم اضافه شد 

به دفعات نحوه پرداخت یارانه نقدي مورد نقد و از محورهاي چالشی بین دولت ها و منتقدان بوده و خواستار اصلاح آن بوده اند، حتی
بارها در قانون بودجه دولت مکلف به حذف دهک هاي بالا شده ولی تاکنون این تکلیف قانونی به طور کامل محقق نشده است و این
در حالی است که نه تنها روند معیوب یارانه اي تغییري نکرد بلکه از سال گذشته و با اصلاح قیمت بنزین، یارانه دیگري به پرداخت
هاي نقدي دولت اضافه شد و از بین 78 میلیون نفر که در لیست یارانه 45 هزار و 500 تومانی بودند 60 میلیون نفر به عنوان خانوار
هدف براي دریافت کمک هاي معیشتی از محل درآمد ناشی از قیمت بنزین گزینش شده اند و دولت در ماه حدود 2500 میلیارد



تومان بابت کمک هاي معیشتی پرداخت می کند که در سال به 30 هزار میلیارد تومان می رسد.براین اساس در حال حاضر دولت
سالانه حداقل 70 هزار میلیارد تومان بابت یارانه نقدي پرداخت می کند که این رقم به هیچ عنوان تضمینی براي پرداخت به
خانوارهاي نیازمند نیست و جمع گسترده اي از افراد غیرنیازمند در این لیست قرار دارند که موجب هدررفت حجم بالاي درآمدي

 
دولت از محل یارانه ها می شود. 

 
اما معضل پروژه هاي عمرانی... 

سوي دیگر ماجرا پروژه هاي عمرانی به عنوان یکی از معضلات بودجه اي دولت قرار دارد که همواره سهم ناچیزي در مقابل سایر
هزینه ها در بودجه سالیانه داشته است. از بودجه عمومی دولت در سال سهم عمده اي به هزینه هاي جاري و پرداخت حقوق و
دستمزد اختصاص پیدا می کند و هر آنچه باقی ماند به پروژه هاي عمرانی می رسد، به عنوان نمونه در بودجه سال گذشته از رقم
448 هزار میلیارد تومانی فقط 60 هزار میلیارد تومان به بودجه هاي عمرانی رسید و از بودجه 571 هزار میلیارد تومانی امسال 70

 
هزار میلیارد تومان براي پروژه هاي عمرانی پیش بینی شده است. 

 
هزینه تکمیل پروژه هاي عمرانی به اندازه بودجه کل کشور 

این در شرایطی است که از سالیان گذشته تاکنون حجم بالایی از پروژه هاي عمرانی کلنگ خورده، اما به دلایل مختلف از جمله بی
برنامگی و یا بی هدف بودن پروژه ها و بخصوص هزینه هاي مالی تکمیل نشده است؛ به طوري که طبق برآوردهاي دولت در حال
حاضر حدود 80 هزار پروژه عمرانی نیمه تمام ملی و استانی وجود دارد که برآوردها حاکی از آن است که حداقل 500 هزار میلیارد
تومان براي تکمیل این پروژه ها نیاز است. این رقم 500 هزار میلیاردي لازم براي پروژه هاي عمرانی به هیچ عنوان امکان تحقق در
یک بودجه سالیانه و حتی چند ساله را نخواهد داشت، چرا که رقم منابع عمومی که دولت براي اداره کشور در یک سال مورد استفاده
قرار می دهد در بهترین حالت تحقق به 500 هزار میلیارد تومان می رسد و هر جا که نیاز به صرفه جویی بوده و عدم تحقق منابع
وجود داشته باشد با توجه به این که امکان دست زدن به هزینه جاري دولت چندان وجود ندارد این پروژه هاي عمرانی هستند که

 
همواره با عدم تحقق مواجه بوده اند. 

 
همه چیز روي کاغذ بایگانی شد 

بر این اساس اگر قرار باشد رقم یارانه هاي نقدي در دو بخش نقدي 45 هزار و 500 تومانی و همچنین کمک هاي معیشتی که در
مجموع به 70 هزار میلیارد تومان در سال می رسد به پروژه هاي عمرانی اختصاص پیدا کند آنگاه با حدود 70 هزار میلیارد تومانی که
در بودجه سالانه براي این بخش پیش بینی شده نزدیک به 140 هزار میلیارد تومان خواهد بود که می تواند حجم بزرگی از پروژه
هاي عمرانی را در سطح کشور فعال کرده و به ایجاد اشتغال و کسب درآمد براي مردم و البته رشد اقتصادي بینجامد.اما عملکرد
دولت ها و مجلس در بخش یارانه نشان داده که این پیشنهادها و برآوردها تنها روي کاغذ است و دولت ها هیچ گاه نسبت به پرداخت
هدفمند منافع ناشی از یارانه نقدي اقدام نکردند و با وجود تکالیفی که برعهده آنها در رابطه با حذف پردرآمدها وجود داشته، باز هم با
اعمال ملاحظاتی از این موضوع عقب کشیده اند و تنها در موارد محدودي عملیاتی شده است.البته در رابطه با هزینه کرد منابع
پرداخت هاي نقدي پیشنهادهاي متفاوتی در کنار حوزه عمرانی وجود داشته که از جمله آن می توان به حمایت از اقشار آسیب پذیر
به نوعی دیگر و یا استفاده از این منابع هنگفت در بخش هاي دیگر بودجه اي با توجه به کسري سنگین بودجه دولت طی سال هاي
گذشته تاکنون اشاره کرد، اما باز هم تمام نقدها، پیشنهادها و خواسته ها از دولت ها براي ساماندهی وضعیت پرداخت یارانه نقدي

همواره بایگانی شده و تغییري ایجاد نشده است.



برگزاري کارگاه آموزش ریسندگی در آق قلا

منبع: ایسناشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1399/05/28

کارگاه آموزش ریسندگی در راستاي طرح توانمندسازي زنان سرپرست خانوار امروز سه شنبه 28 مردادماه در روستاي
آقدگش شهرستان آق قلا برگزار شد.

غیناقی، مدیرکل امور بانوان استانداري، جلیلی، مسئول
اشتغال اداره کل میراث فرهنگی گلستان و مامی، مسئول
اشتغال شهرستان آق قلا از این کارگاه که با حضور زنان
سرپرست خانوار و همچنین علاقه مندان به کار ریسندگی

 
برگزار شد، بازدید کردند. 

مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري گلستان در این
بازدید گفت: با توافقی که با اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی استان صورت گرفته، تسهیلات بلاعوض جهت
ارائه به متقاضیان طرح در نظر گرفته شده است که با تائید
جهاد دانشگاهی گلستان به عنوان مجري طرح، در اسرع

 
وقت پرداخت خواهد شد. 

الهه غیناقی بیان کرد: با پیگیري هاي مکرر و هماهنگی هاي صورت گرفته باید منتظر اتفاقات خوبی در زمینه اشتغال زنان سرپرست

 
خانوار باشیم و با توسعه این دست اشتغال ها در سطح استان، زنان توانمند و مستقل زیادي را در جامعه خواهیم داشت. 

وي افزود: در رشته هاي دیگر هم چون خیاطی و چرم دوزي نیز می توانیم آموزش هاي رایگان را در سطح روستاها داشته باشیم که

 
در همه این موارد از الگوي طرح توانمندسازي زنان سرپرست خانوار استفاده خواهیم کرد. 

به گزارش ایسنا، طرح توانمندسازي اقتصادي زنان سرپرست خانوار به کارفرمایی معاونت زنان ریاست جمهوري و نظارت دفتر امور
زنان و خانواده استانداري و اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی، همزمان با سراسر کشور در جهاد دانشگاهی استان گلستان در حال

 
اجرا است. سهمیه استان گلستان در این طرح، اشتغال براي 200 نفر زن سرپرست خانوار است. 

انتهاي پیام



کارگران شرکت پروفیل ساوه از مسیر قانونی پیگیر مطالبات خود باشند

منبع: ایسناشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1399/05/28

جمعی از کارگران شرکت پروفیل ساوه امروز سه شنبه 28 مردادماه، در اعتراض به حذف عنوان مشاغل سخت و زیان آور از
عناوین شغلی در مقابل اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی شهرستان ساوه تجمع کردند.

رئیس اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی شهرستان ساوه با
تایید این خبر در گفت وگو با خبرنگار ایسنا، اظهار کرد:
برابر بند یک ماده 13 آئین نامه، بیمه شدگانی که حداقل
20 سال سابقه کار متوالی یا 25 سال سابقه کار متناوب و
پرداخت حق بیمه در کارهاي سخت و زیان آور دارا باشند
(بدون شرط سنی) مشمول بازنشستگی پیش از موعد در

 
کارهاي سخت و زیان آور می شوند. 

حسن حق پرست افزود: به منظور رسیدگی به درخواست
متقاضیان و تطبیق و تشخیص مشاغل آنان با قانون و آئین

 
نامه اجرایی، کمیته بدوي و تجدید نظر استانی به ترتیب مقرر در ماده 8 آئین نامه اجرائی تشکیل می شود. 

وي افزود: بیمه شدگان شاغل در کارهاي سخت و زیان آور و کارفرمایان پس از دریافت فرم مربوطه از ادارات تعاون، کار و رفاه
اجتماعی محل سکونت یا اشتغال و تکمیل آن می بایست تقاضاي خود را طبق فرم شماره یک و کارفرمایان کارگاه یا سایر مراجع
مدعی سخت و زیان آور بودن شغل یا مشاغل کارگاه، تقاضاي خود را طبق فرم شماره دو به اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی

 
استان یا اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی شهرستان محل اشتغال خود تحویل دهند. 

وي بیان کرد: کمیته بدوي بررسی مشاغل سخت و زیان آور مستقر در استان مرکزي براساس فرم شماره دو برخی از مشاغل سخت و
زیان آور را از فهرست این مشاغل خارج کرده، اما کارگران شرکت پروفیل مدعی هستند که شغل آنان در زمره مشاغل سخت و زیان

 
آور است و نسبت به این تصمیم اعتراض دارند. 

حق پرست افزود: کارگران این شرکت باید براساس قانون در مهلت 15 روزه نسبت به اعتراض به تصمیم کمیته بدوي بررسی مشاغل

 
سخت و زیان آور مستقر در استان مرکزي اعتراض کنند تا در مرجع تجدیدنظر مورد رسیدگی قرار گیرد. 

وي افزود: کارگران این شرکت به جاي اعتراض به تصمیم کمیته بدوي دست به تجمع زدند که با حضور معاون فرماندار و برخی
مسئولان دیگر در بین تجمع کنندگان مقرر شد جلسه کمیسیون کارگري شهرستان در هفته آینده با حضور مدیر کل تعاون، کار و

 
رفاه اجتماعی استان و مدیر کل سازمان تامین اجتماعی و سایر اعضا تشکیل و خواسته کارگران مطرح و پیگیري شود. 

به گزارش ایسنا، مشاغل سخت و زیان آور کارهایی است که در آنها عوامل فیزیکی، شیمیایی، مکانیکی و بیولوژیکی محیط کار غیر



استاندارد بوده و در اثر اشتغال کارگر تنشی به مراتب بالاتر از ظرفیت هاي طبیعی جسمی و روانی در فرد ایجاد می شود که نتیجه

 
آن بیماري شغلی و عوارض ناشی از آن است. 

به منظور کاهش این صدمات در قانون کار و آیین نامه هاي مربوطه هر سال سابقه پرداخت حق بیمه در کارهاي سخت و زیان آور
1.5 سال محاسبه شده و افرادي که حداقل 20 سال متوالی یا 25 سال متناوب در کارهاي سخت و زیان آور اشتغال به کار داشته
باشند می توانند تقاضاي بازنشستگی کنند. کار بررسی مشمولین این قانون در کمیته سخت و زیان آور صورت خواهد گرفت و هرگونه

 
اعتراض به آراء قطعی کمیته هاي بدوي و تجدید نظر استان در دیوان عدالت اداري مورد بررسی قرار می گیرد. 

در صورتی که هر یک از طرفین کارگر یا کارفرما به راي کمیته بدوي اعتراض داشته باشند باید درخواست تجدید نظر خود را در
مهلت مقرر تسلیم کنند و کمیته تجدید نظر به اعتراضات واصله در این خصوص رسیدگی، اظهار نظر و تصمیم گیري و در نهایت

 
نتیجه را به مراجع ذیربط اعلام خواهد کرد. 

انتهاي پیام



تبادل نیروي کار بین ایران و بلغارستان

منبع: جام نیوزشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1399/05/28

وزیر کار ابراز امیدواري کرد تا هر چه سریع تر سند تبادل نیروي کار بین ایران و بلغارستان که در حال رایزنی است، به
مرحله نهایی برسد.

 
تبادل نیروي کار بین ایران و بلغارستان 

وزیر کار ابراز امیدواري کرد تا هر چه سریع تر سند تبادل نیروي کار بین ایران و بلغارستان که در حال رایزنی است، به مرحله نهایی

 
برسد. 

به گزارش سرویس اقتصادي جام نیـوز، محمد شریعتمداري در
دیدار ویدئو کنفرانسی با «دنیستا ساچوا»، وزیر کار و سیاست
هاي اجتماعی کشور بلغارستان اظهار داشت: به دنبال نظام مند

 
کردن اعزام نیروي کار ماهر ایرانی به کشور بلغارستان هستیم. 

وي با اشاره به تولید کیت هاي تشخیص کرونا از سوي
فرهیختگان دانشگاهی در ایران، گفت: آمادگی داریم در صورت
نیاز، این کیت ها را در اختیار بلغارستان قرار دهیم.شریعتمداري

ضمن تاکید بر ضرورت تبادل تجربیات دو کشور در حوزه هاي مشترك، از توجه و تلاش دولت بلغارستان در حل مشکلات رانندگان

 
ایرانی در مرز این کشور با رومانی به دلیل ویروس کووید 19 قدردانی کرد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در تشریح برخی از اقدامات این وزارتخانه در روزهاي شیوع بیماري کرونا به پرداخت 23 هزار میلیارد
تومان به 23 میلیون خانوار ایرانی، شناسایی گروه هاي زیر خط فقر، فقیر و آسیب پذیر جامعه در پنج ماه و اختصاص مبلغ 200 الی

 
600 هزار تومان مستمري به خانوارهاي یک تا پنج نفره اشاره کرد. 

شریعتمداري افزود: همچنین گروه هاي آسیب پذیر جامعه ایرانیان، افراد داراي مشاغل غیر رسمی و غیر بیمه جداگانه مورد توجه قرار

 
گرفت و با شناسایی حدود چهار میلیون خانوار، به هر خانوار یک میلیون تومان پرداخت شد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی به راه اندازي سامانه بیکاري براي ثبت نام افرادي که به دلیل کرونا دچار بیکاري اجباري شده اند
اشاره و تصریح کرد: این افراد در این سامانه ثبت نام کردند و تحت پوشش بیمه کرونایی قرار گرفتند. در این ایام، نزدیک به 3 هزار

 
میلیارد تومان ماهیانه براي این بیکاران واریز شده است. 

 
اختصاص 45 هزار میلیارد تومان از منابع بانکی براي حفظ اشتغال موجود 



شریعتمداري در خصوص اقدامات انجام شده در زمینه حفظ اشتغال موجود و حمایت از کارفرمایان نیز افزود: 45 هزار میلیارد تومان
از منابع بانکی به این منظور اختصاص یافته است.وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: به ازاي هر نفر شاغل در این کارگاه ها،

 
کارفرمایان می توانند از وام هاي 12 و 16 میلیون تومانی با نرخ تسهیلات بانکی تسهیلی برخوردار شوند. 

شریعتمداري به حمایت از بنگاه ها در ایران نیز اشاره و تصریح کرد: تعویق اخذ مالیات و حق بیمه تأمین اجتماعی بنگاه هایی که از
کرونا آسیب دیده اند از جمله این اقدامات است.وي با بیان اینکه براي حفظ سلامت مردم، توسعه دولت الکترونیک به صورت ویژه در

 
دستور کار قرار گرفت، تصریح کرد: با این اقدام تلاش شد تا مراجعات مردم به مراکز مختلف، کاهش یابد. 

شریعتمداري با اشاره به تشکیل هیأت هاي مشترك بازرسی ایمنی کار و بازرسی بهداشت محیط کار در سطوح ملی، منطقه اي،
محلی و ضرورت رعایت اجراي شیوه نامه هاي بهداشتی در همه مشاغل، گفت: تلاش شده است ضمن حفظ فعالیت هاي اقتصادي در

 
کشور، میزان آسیب هاي ناشی از کرونا در واحدهاي صنعتی و کارگاه ها به حداقل ممکن کاهش یابد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، آمادگی کشورمان را براي تبادل تجربیات و انتقال اطلاعات در این زمینه اعلام کرد و گفت: می توان

 
با توجه به اقدامات مطلوب دو کشور در زمینه هاي مختلف، از تجربیات یکدیگر در این زمینه ها بهره مند شویم. 

شریعتمداري با اشاره به برگزاري نوزدهمین اجلاس کمیسیون مشترك همکاري اقتصادي ایران و بلغارستان در سال 1398 در
صوفیه، گفت: در ادامه مذاکرات انجام گرفته در کمیسیون مشترك همکاري هاي اقتصادي بین دو کشور، آمادگی خود را درباره
مباحثی همچون حفاظت فنی و بهداشت کار، اشتغال، کارآفرینی، آموزش هاي فنی و حرفه اي، حمایت هاي اجتماعی از گروه هاي
جمعیتی آسیب پذیر، توسعه در زمینه حوزه هاي تأمین اجتماعی، اصلاح قوانین بازنشستگی، توانمندسازي معلولان و خصوصاً زنان

 
سرپرست خانوار اعلام کردیم. 

شریعتمداري با اشاره به تنظیم سند همکاري مشترك بین دو کشور افزود: این سند همکاري به پیشنهاد کشور بلغارستان تهیه شده و
ما آمادگی خود را براي امضاي این سند همکاري اعلام می کنیم.وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر ضرورت توجه توسعه
تعاونی ها در کشور گفت: با توجه به تجربیات تعاونی ها در بلغارستان به ویژه اتحادیه هاي ملی تعاونی هاي کارگران و اتحادیه تعاونی

 
هاي مرکزي بلغارستان، زمینه تبادل هیئت در این زمینه وجود دارد. 

شریعتمداري با اشاره به طرح وزیر کار و سیاست هاي اجتماعی بلغارستان در زمینه اعزام نیروي پزشکی ایران به بلغارستان افزود:

 
همانند همکاري گروه بهداشتی پزشکان به آلمان، ما نیز می توانیم این نیروها را به کشور بلغارستان اعزام کنیم. 

 
استقبال از تدوین پیش نویس سند همکاري مشترك بین دو کشور 

در این دیدار ویدئو کنفرانسی خانم دنیستا ساچوا وزیر کار و سیاست هاي اجتماعی بلغارستان نیز گفت: دو کشور بلغارستان و ایران
داراي سابقه همکاري بیش از 123 سال است.وي با اعلام همبستگی دولت و ملت کشور بلغارستان با دولت و ملت ایران در مبارزه با
ویروس کووید 19 گفت: در 6 ماه گذشته و در راستاي مقابله با ویروس کرونا اقدامات ارزشمندي در این کشور انجام گرفته که از آن

 
جمله می توان به حمایت از افراد آسیب پذیر و سالخورده اشاره کرد. 

وزیر کار و سیاست هاي اجتماعی بلغارستان تصریح کرد: مهمترین اقدام انجام گرفته در این زمینه، اختصاص مبلغ 2 میلیارد یورو و
اجراي طرح 40- 60 در این کشور بود.وي در تشریح این طرح گفت: به این صورت که 60 درصداز منابع از سوي کارمندان و 40



 
درصد از سوي کارفرمایان در این طرح پرداخت می شود و علاوه بر این در این طرح 80 درصد منابع را دولت متقبل می شود. 

دنیستا ساچوا با اشاره به اینکه با اقدامات انجام گرفته 200 هزار شغل در بلغارستان حفظ شده است، افزود: علاوه بر این اجراي دو
طرح حمایت اجتماعی را آغاز کرده و مبلغی را به والدین براي حفاظت از کودکان و مبلغی نیز به دانش آموزان در این طرح اختصاص
دادیم.وزیر کار و سیاست هاي اجتماعی بلغارستان دیگر اقدامات انجام گرفته در این ایام را اختصاص 25 میلیون یورو به حدود 2

 
میلیون و 100 هزار نفر اعلام کرد. 

وي افزود: اقدامات انجام گرفته در ایران بسیار مشابه با رویکردهاي دولت بلغارستان است که از جمله آنها می توان به اعطاي وام
بلاعوض به مردم و حفاظت از اقتصاد جامعه اشاره کرد.وزیر کار و سیاست اجتماعی بلغارستان با ابراز خرسندي از تدوین پیش نویس

 
سند همکاري مشترك بین دو کشور گفت: امیدواریم هر چه سریع تر این سند پیش نویس همکاري به مرحله امضا برسد. 

 
مهر 

2025



راه ایجاد جمعیت مطلوب و جوان از درون توجه به مسائل نسل کنونی می

گذرد/ افزایش جمعیت و توسعه کشاورزي رابطه متقابل دارند

منبع: حوزه نیوزشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1399/05/28

حوزه/ یکی از بخش هاي اساسی نسل شناسی، جوان شناسی معاصر است به این معنا که تا با اقتضائات جوانی، نگاه هاي
جوانی، مطالبات جوانی، و درك و ادبیات جوانی آشنایی حاصل نشود، نمی توان با جوانان ارتباط برقرار کرد و نمی توان آنها

را در فرآیند هاي اجتماعی حضور فعال و مسئولانه بخشید.

عضو مجلس خبرگان رهبري: راه ایجاد جمعیت مطلوب و جوان از درون توجه به مسائل نسل کنونی می گذرد/ افزایش جمعیت

 
و توسعه کشاورزي رابطه متقابل دارند 

حوزه/ یکی از بخش هاي اساسی نسل شناسی، جوان شناسی معاصر است
به این معنا که تا با اقتضائات جوانی، نگاه هاي جوانی، مطالبات جوانی، و
درك و ادبیات جوانی آشنایی حاصل نشود، نمی توان با جوانان ارتباط برقرار
کرد و نمی توان آنها را در فرآیند هاي اجتماعی حضور فعال و مسئولانه

 
بخشید. 

به گزارش خبرگزاري حوزه، حجت الاسلام والمسلمین مبلغی عضو مجلس
خبرگان رهبري در پنجمین نشست هیات اندیشه ورز کشاورزي استان
لرستان با عنوان وضعیت جمعیت حال و آینده بخش کشاورزي خاطرنشان

 
کرد: برقراري و مانایی نسل بدون کشاورزي (و غذاي حاصل از آن)، و توسعه کشاورزي بدون جمعیت فعال، امکان پذیر نمی باشد. 

وي ادامه داد: راه ایجاد جمعیت مطلوب و جوان براي ایران اسلامی، از درون توجه به مشکلات، پدیده ها و مسائل اجتماعی نسل

 
کنونی عبور می کند. 

 
حرث و نسل در قرآن کریم 

رئیس مرکز تحقیقات اسلامی مجلس با اشاره به این که در قرآن کریم دو مقوله "الحَْرْثَ" و "النَّسْل" (نسل و کشاورزي) به هم گره

 
خورده اند، گفت: مقوله جمعیت چیزي جداي از نسل نیست و بعد حجمی و کمی آن را تشکیل می دهد. 

وي افزود: قرار گرفتن این دو واژه در کنار هم در آیه، حاکی از تلازم و به هم پیوستگی سرنوشت آنها است و این سرنوشت هم از
حیث فساد و اختلال است و هم از حیث توسعه و پیشرفت می باشد؛ به این معنا که در هر کدام فساد یا توسعه رخ دهد بر وضعیت

 
دیگري تاثیر می گذارد. 

وي ادامه داد: به بیان دیگر، برقراري و مانایی نسل بدون کشاورزي و غذاي حاصل از آن امکان پذیر نیست و ایجاد و توسعه کشاورزي

 
نیز بدون نسل و جمعیت فعال و پویا امکان پذیر نمی باشد . 



حجت الاسلام والمسلمین مبلغی یادآورشد: از اینجا می توان پی برد که یک رابطه متقابل و متبادل بین کشاورزي و نسل برقرار است.

رئیس مرکز تحقیقات اسلامی مجلس اظهار داشت: وقتی جمعیت و کشاورزي یک رابطه اساسی و هم افزا با هم دارند به گونه اي که
تضعیف ویا تقویت سرنوشت یکی بر سرنوشت دیگري تاثیرگذار است، باید مطالعات راهبردي لازم در این زمینه صورت پذیرد و سپس

 
مورد اتخاذ و اجرا قرار گیرد. 

 
ضرورت نسل شناسی 

حجت الاسلام والمسلمین مبلغی با بیان اینکه نسل، عامل و حامل افزایش و رشد جمعیت است، گفت: به همین دلیل حرکت به
سمت شناسایی نسل کنونی و تقویت انگیزه ها در آن ضروري است تا این نسل بتواند و بخواهد، درون خود نسل جوان بعدي را بسازد.

وي ادامه داد: راه ایجاد جمعیت مطلوب و جوان براي ایران اسلامی ( که محل توجه و اهتمام جدي مقام معظم رهبري است) از درون

 
توجه و تلاش معطوف به مسائل و حل مشکلات اجتماعی نسل حاضر عبور می کند. 

وي افزود: یکی از بخش هاي اساسی نسل شناسی، جوان شناسی معاصر است به این معنا که تا با اقتضائات جوانی، نگاه هاي جوانی،
مطالبات جوانی، و درك و ادبیات جوانی آشنایی حاصل نشود، نمی توان با جوانان ارتباط برقرار کرد و نمی توان آنها را در فرآیند هاي

 
اجتماعی حضور فعال و مسئولانه بخشید. 

رئیس مرکز تحقیقات اسلامی مجلس گفت: وقتی قرآن کریم از فساد در نسل سخن به میان می آورد، هر فرایند و روندي که به از

 
دست رفتن امکانات نسلی، فرصت هاي نسلی، مسئولیت پذیري نسلی و فعالیت هاي نسلی، منجر شود مصداق فساد در نسل است. 

حجت الاسلام والمسلمین مبلغی خاطرنشان کرد: اگر نسلی سرزنده و داراي انگیزه هاي کافی نباشد، نمی تواند امانت الهی، یعنی
سرمایه هاي اساسی انسانی و طبیعی خود -از جمله کشاورزي- را به نسل بعدي بسپارد، بلکه حتی نمی تواند مسئولیت خود را در

 
نسل سازي مطلوب با جمعیت درست و متوازن را به انجام برساند. 

وي با اشاره به اینکه بحث جمعیت جزء و تابعی از مطالعات نسل شناسی است، گفت: اگر به گونه درست و جامع، نسل شناسی نداشته
باشیم و ندانیم که نسل کنونی چه نسلی است؟ چه می خواهد و در چه مسیري قرار دارد؟ به صورت طبیعی موثر و موفقیت آمیز

 
نخواهد بود. 

حجت الاسلام والمسلمین مبلغی افزود: ما بعد از شناسایی نسل، باید تمام تلاش خود را براي ایجاد پویایی، شکوفایی و رشد این نسل

 
بر اساس آموزه هاي دینی و نگاه هاي تخصصی انجام دهیم. 

 
روستاها نقطه هاي کانونی کشاورزي 

حجت الاسلام والمسلمین مبلغی با اشاره به ضرورت تمرکز بر روستاها به عنوان کانون هاي اصلی کشاورزي، گفت: نباید به روستاها
نگاهی قدیمی و ایستا داشته باشیم بلکه باید بکوشیم سطح زندگی در روستا و منطق روستانشینی را ارتقا ببخشیم که در این صورت،

 
ضمن تقلیل و تضعیف پدیده مهاجرت از روستا، روستاها می توانند نقش طبیعی و لازم را در قبال کشاورزي و توسعه آن ایفا کنند. 



وي افزود: این مهم از رهگذر ایجاد جاذبه هاي لازم در روستاها با بهره گیري از امکانات طبیعی آن ها همچون فعال کردن قابلیتهاي

 
توریستی و تقویت زمینه هاي اشتغال فراهم می آید. 

 
رابطه جمعیت و کشاورزي 

وي ادامه داد: باید رابطه میان جمعیت و کشاورزي را به صورت علمی و فنی مورد بحث قرار دهیم و با مطالعات میدانی و با کمک آمار

 
و اطلاعات، مشخص کنیم که کشاورزي و جمعیت نسبت به هم چه اندازه و چگونه سهم دارند. 

 
ازدواج به مثابه عامل افزایش جمعیت 

وي با اشاره به عامل بودن ازدواج براي افزایش و رشد جمعیت، گفت: نباید در نگاهی جداانگار، پدیده ازدواج را به صورت بریده از
پدیده ها، مشکلات و مسائل اجتماعی ببینیم، بلکه از آنجا که ازدواج نقطه شروع زندگی در یک بستر اجتماعی است، انگیزه هاي

 
جوانان براي اقدام به آن تحت تاثیر مسائل زندگی و تصویري که از آن برایشان شکل می پذیرد، قرار می گیرد. 

انتهاي پیام



اعزام نیروي کار ماهر به بلغارستان نظام مند می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1399/05/28

تهران- ایرنا- وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: به دنبال نظام مند کردن اعزام نیروي کار ماهر ایرانی به بلغارستان
هستیم.

تهران- ایرنا- وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: به
دنبال نظام مند کردن اعزام نیروي کار ماهر ایرانی به

 
بلغارستان هستیم. 

به گزارش روز سه شنبه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی،
«محمد شریعتمداري» در دیدار ویدئو کنفرانسی با
«ساچوا» وزیر کار و سیاست هاي اجتماعی کشور
بلغارستان اظهار امیدواري کرد سند تبادل نیروي کار بین

 
دو کشور که در حال رایزنی است به مرحله نهایی برسد. 

وي با اشاره به تولید کیت هاي تشخیص کرونا از سوي فرهیختگان دانشگاهی در ایران گفت: آمادگی داریم در صورت نیاز، این کیت

 
ها را در اختیار بلغارستان قرار دهیم. 

شریعتمداري ضمن تاکید بر ضرورت تبادل تجربیات دو کشور در حوزه هاي مشترك از توجه و تلاش دولت بلغارستان در حل

 
مشکلات رانندگان ایرانی در مرز این کشور با رومانی به دلیل ویروس کووید 19 قدردانی کرد. 

وزیر تعاون در تشریح برخی از اقدامات این وزارتخانه در روزهاي شیوع بیماري کرونا به پرداخت 23 هزار میلیارد تومان به 23 میلیون
خانوار ایرانی، شناسایی گروه هاي زیر خط فقر و آسیب پذیر جامعه در پنج ماه و اختصاص مبلغ 200 الی 600 هزار تومان مستمري

 
به خانوارهاي یک تا پنج نفره اشاره کرد. 

شریعتمداري افزود: همچنین گروه هاي آسیب پذیر جامعه ایرانیان، افراد داراي مشاغل غیر رسمی و غیر بیمه جداگانه مورد توجه قرار

 
گرفت و با شناسایی حدود چهار میلیون خانوار به هر خانوار یک میلیون تومان پرداخت شد. 

وي به راه اندازي سامانه اي بیکاري براي ثبت نام افرادي که به دلیل کرونا دچار بیکاري اجباري شده اند اشاره و تصریح کرد: این

 
افراد در این سامانه ثبت نام کردند و تحت پوشش بیمه کرونایی قرار گرفتند. 

 
وزیر تعاون تصریح کرد: در این ایام، نزدیک به سه هزار میلیارد تومان ماهیانه براي این بیکاران واریز شده است. 

شریعتمداري در خصوص اقدامات انجام شده در زمینه حفظ اشتغال موجود و حمایت از کارفرمایان نیز افزود: 45 هزار میلیارد تومان

 
از منابع بانکی به این منظور اختصاص یافته است. 

وزیر تعاون گفت: به ازاي هر نفر شاغل در این کارگاه ها، کارفرمایان می توانند از وام هاي 12 و 16 میلیون تومانی با نرخ تسهیلات

 
بانکی تسهیلی برخوردار شوند. 

شریعتمداري به حمایت از بنگاه ها در ایران نیز اشاره و تصریح کرد: تعویق اخذ مالیات و حق بیمه تامین اجتماعی بنگاه هایی که از

 
کرونا آسیب دیده اند از جمله این اقدامات است. 

وي با بیان اینکه براي حفظ سلامت مردم، توسعه دولت الکترونیک به صورت ویژه در دستور کار قرار گرفت تصریح کرد: با این اقدام



 
تلاش شد تا مراجعات مردم به مراکز مختلف کاهش یابد. 

وزیر تعاون، آمادگی کشورمان را براي تبادل تجربیات و انتقال اطلاعات در این زمینه اعلام کرد و گفت: می توان با توجه به اقدامات

 
مطلوب دو کشور در زمینه هاي مختل از تجربیات یکدیگر در این زمینه ها بهره مند شویم. 

شریعتمداري با اشاره به برگزاري نوزدهمین اجلاس کمیسیون مشترك همکاري اقتصادي ایران و بلغارستان در سال 1398 در صوفیه
گفت: در ادامه مذاکرات انجام گرفته در کمیسیون مشترك همکاري هاي اقتصادي بین دو کشور، آمادگی خود را درباره مباحثی
همچون حفاظت فنی و بهداشت کار، اشتغال، کارآفرینی، آموزش هاي فنی و حرفه اي، حمایت هاي اجتماعی از گروه هاي جمعیتی
آسیب پذیر، توسعه در زمینه حوزه هاي تامین اجتماعی، اصلاح قوانین بازنشستگی، توانمندسازي معلولان و خصوصاً زنان سرپرست

 
خانوار اعلام کردیم. 

وي با اشاره به تنظیم سند همکاري مشترك بین دو کشور افزود: این سند همکاري به پیشنهاد کشور بلغارستان تهیه شده و ما

 
آمادگی خود را براي امضاي این سند همکاري اعلام می کنیم. 

وزیر تعاون، با تاکید بر ضرورت توجه توسعه تعاونی ها در کشور گفت: با توجه به تجربیات تعاونی ها در بلغارستان به ویژه اتحادیه

 
هاي ملی تعاونی هاي کارگران و اتحادیه تعاونی هاي مرکزي بلغارستان، زمینه تبادل هیات در این زمینه وجود دارد. 

شریعتمداري با اشاره به طرح وزیر کار و سیاست هاي اجتماعی بلغارستان در زمینه اعزام نیروي پزشکی ایران به بلغارستان اظهار

 
کرد: همانند همکاري گروه بهداشتی پزشکان در آلمان، ما نیز می توانیم این نیروها را به کشور بلغارستان اعزام کنیم. 

در این دیدار ویدیو کنفرانسی خانم "دنیستا ساچوا" وزیر کار و سیاست هاي اجتماعی بلغارستان نیز گفت: دو کشور بلغارستان و ایران

 
داراي 123 سال سابقه همکاري هستند. 

وي با اعلام همبستگی دولت و ملت کشور بلغارستان با دولت و ملت ایران در مبارزه با ویروس کووید 19 گفت: در 6 ماه گذشته و در
راستاي مقابله با ویروس کرونا اقدامات ارزشمندي در این کشور انجام گرفته که از آن جمله می توان به حمایت از افراد آسیب پذیر و

 
سالخورده اشاره کرد. 

وزیر کار و سیاست هاي اجتماعی بلغارستان تصریح کرد: مهمترین اقدام انجام گرفته در این زمینه، اختصاص مبلغ 2 میلیارد یورو و

 
اجراي طرح 40- 60 در این کشور بود. 

وي در تشریح این طرح گفت: به این صورت که 60 درصداز منابع از سوي کارمندان و 40 درصد از سوي کارفرمایان در این طرح

 
پرداخت می شود و علاوه بر این در این طرح 80 درصد منابع را دولت متقبل می شود. 

"دنیستا ساچوا" با اشاره به اینکه با اقدامات انجام گرفته 200 هزار شغل در بلغارستان حفظ شده است، افزود: علاوه بر این، اجراي دو
طرح حمایت اجتماعی را آغاز کرده و مبلغی را به والدین براي حفاظت از کودکان و مبلغی را نیز به دانش آموزان در این طرح

 
اختصاص دادیم. 

 
وي دیگر اقدامات انجام گرفته در این ایام را اختصاص 25 میلیون یورو به حدود 2 میلیون و 100 هزار نفر اعلام کرد. 

وزیر کار و سیاست اجتماعی بلغارستان افزود: اقدامات انجام گرفته در ایران بسیار مشابه با رویکردهاي دولت بلغارستان است که از

 
جمله آنها می توان به اعطاي وام بلاعوض به مردم و حفاظت از اقتصاد جامعه اشاره کرد. 

وي با ابراز خرسندي از تدوین پیش نویس سند همکاري مشترك بین دو کشور گفت: امیدواریم هر چه سریعتر این سند پیش نویس

 
همکاري به مرحله امضا برسد. 

 
برچسب ها 

 
- ویروس کرونا 

 
- محمد شریعتمداري 



 
- وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی 

- صوفیا



تربیت نیروي متخصص در رفع بیکاري سیستان و بلوچستان نقش اساسی دارد

منبع: ایرناشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1399/05/28

زاهدان- ایرنا- معاون توسعه مدیریت و منابع انسانی استاندار سیستان و بلوچستان گفت: تربیت نیروي متخصص متناسب با
بازار کار در رفع بیکاري و محرومیت زدایی این استان نقش اساسی دارد.

زاهدان- ایرنا- معاون توسعه مدیریت و منابع انسانی
استاندار سیستان و بلوچستان گفت: تربیت نیروي
متخصص متناسب با بازار کار در رفع بیکاري و محرومیت

 
زدایی این استان نقش اساسی دارد. 

به گزارش ایرنا ثریا سیدزاده روز سه شنبه در دومین
نشست شوراي مهارت سیستان و بلوچستان که با حضور

مدیران دستگاه هاي مربوطه برگزار شد، اظهارداشت: مشاغل آي سی تی( ict )باید در این استان رشد پیدا کند و این رشد و بالندگی

 
با نظام هماهنگ در سطح ادارات اجرایی خواهد شد. 

وي گفت: نقشه جامع مهارتی به تفکیک مناطق در سیستان و بلوچستان باید باشد و ایده هاي مهارتی توسط مدیران اجرایی و در

 
سازمان هاي دست اندرکار تزریق شود. 

معاون توسعه مدیریت و منابع انسانی استاندار سیستان و بلوچستان افزود: تشکیل شوراي مهارت در استان یکی از نیازهایی است که

 
می تواند در ساماندهی آموزش هاي مهارتی بر اساس نیازهاي منطقه نقش موثري ایفا کند. 

وي بیان کرد: در راستاي تحقق «جهش تولید» در سیستان و بلوچستان و تعمیم آن به واحدهاي بزرگ و کوچک به عنوان یک استان

 
مهارتی و داراي سابقه کارآفرینی، شاهد آغاز اجراي ایده هاي مهارتی از سوي مدیران هستیم. 

سیدزاده ادامه داد: سرمایه گذاري در مهارت آموزي امري الزامی است که باید توسط مدیران دستگاه هاي اجرایی به یک تحول

 
بنیادین برسد. 

وي گفت: براي توسعه مشاغل پایدار در سیستان و بلوچستان می توان شاخه هاي فنی و حرفه اي را به روستاها برده و افراد تحت
پوشش نهادهاي حمایتی را شناسایی و مهارت آموزي را توسعه داده و با توجه به امکانات و تسهیلات در جهت حفظ جمعیت
روستایی و ارتقاي اقتصاد و اشتغال روستایی اقدام کرد که این امور باید توسط فرمانداران در برنامه هاي اجرایی هر شهرستان قرار

 
گیرد. 

معاون توسعه مدیریت و منابع انسانی استاندار سیستان و بلوچستان افزود: شوراي مهارت باید توسط مدیران برگزار شود و حضور
شخص مدیرکل هر دستگاه می تواند ایده ها و گام هاي جدیدي در روند پیشرفت مهارت این استان بردارد. 



مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي سیستان و بلوچستان نیز در این نشست اظهارداشت: آموزش هاي مهارتی به عنوان یک راهبرد درون

 
زا توسعه نقش موثري در رفع فقر دارد. 

خداداد اولیائی گفت: این آموزش ها خلاهاي توسعه پایدار را رفع و کمبود جامعه در خصوص نیروي کار، بازدهی و بهره وري نیروي

 
اشتغال را نیز جبران می کند. 

 
وي افزود: 2 مرکز مهارتی و آموزشی در شهرستان هاي پیشین و هیرمند در هفته دولت افتتاح خواهد شد. 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي سیسیتان و بلوچستان ادامه داد: خیران مهارتی نقش مهمی در اشاعه فرهنگ مهارت آموزي دارند و
احداث مراکز فنی و حرفه اي در حاشیه شهر و شهرستان هاي فاقد مرکز می توانند نقش بسزایی داشته باشند که در این راستا اولین

 
مرکز فنی و حرفه اي با کمک خیران در محله شیرآباد حاشیه شهر زاهدان احداث می شود. 

رییس دانشگاه فنی و حرفه اي سیستان و بلوچستان نیز در این نشست بیان کرد: باید تصور غلط در مورد آموزش هاي فنی و حرفه

 
اي در جامعه اصلاح و این مهم به عنوان نخستین ماموریت در این حوزه مورد توجه قرار گیرد. 

دکتر باقر کرد گفت: آموزش هاي مهارتی علمی است که به توسعه کمک می کند و منجر به ایجاد ثروت می شود و باید مهارت هاي

 
فن آور جدید را وارد چرخه مهارت کرد. 

رییس دانشگاه جامع علمی کاربردي سیستان و بلوچستان نیز در این نشست اظهارداشت: شوراي مهارت وظیفه و رسالت خطیري در

 
ارائه آموزش هاي مهارتی دارد و باید ارائه این آموزش ها را در کنار آموزش هاي دانشگاهی داشته باشیم. 

حبیب االله سالارزهی افزود: ایجاد هماهنگی بین تمام ارائه دهندگان آموزش هاي مهارتی، جهت دهی به اهداف برنامه هاي آموزشی
ارائه شده، استفاده بهینه از منابع و امکانات دستگاه هاي مداخله گر در امر مهارت آموزي و بهبود آموزش و تربیت نیروي انسانی ماهر

 
و کارآفرین و ظرفیت سازي در منطقه از مهمترین اهداف این شوراست. 

وي، تقویت، توسعه و انسجام و هماهنگی جهت تقویت هنرستان هاي فنی و حرفه اي و آینده پژوهی مشاغل مورد نیاز را در گسترش

 
مهارت آموزي استان مهم و ضروري عنوان کرد. 

 
برچسب ها 

 
- سیستان و بلوچستان 

 
- مهارت اموزي 

- زاهدان



بانک رفاه پیشرو در تحقق جهش تولید

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1399/05/28

فصل اقتصاد - 27 مرداد ماه شصتمین سالروز تأسیس بانک رفاه کارگران است. این بانک با هدف رفع نیازمندي هاي مالی و
اعتباري قشر کارگري ایران، در تاریخ 27 مرداد ماه سال 1339 تشکیل و به ثبت رسید.

فصل اقتصاد - 27 مرداد ماه شصتمین سالروز تأسیس
بانک رفاه کارگران است. این بانک با هدف رفع نیازمندي
هاي مالی و اعتباري قشر کارگري ایران، در تاریخ 27

 
مرداد ماه سال 1339 تشکیل و به ثبت رسید. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از روابط عمومی بانک رفاه
کارگران به نقل از سایت خبري تحلیلی تابناك، این تفکر

به عنوان هدف و همچنین موتور محرکه براي به حرکت درآوردن و پویا کردن سیستم تشکیلاتی، فکري و ایجاد نقشه راه بانک رفاه
بوده و هست. در اوایل تأسیس بانک، بیشتر، فعالیت هاي پایه مدنظر بود اما به مرور با توجه به هدف اصلی بانک هر روز با دیدي
جدید، تکیه بر تحقیقات و همچنین نظرخواهی از مشتریان بر کیفیت و تعداد این خدمات افزوده شد. یکی از این اهداف، جذب
سرمایه هاي راکد جامعه و تبدیل آنان به سرمایه هاي در گردش صنعت، پروژه هاي عمرانی و ارائه تسهیلات به ویژه در بخش
صادرات کالاهاي غیر نفتی و تولیدات صنعتی و کشاورزي، به صادرکنندگان کشور است تا در این زمینه بتواند به شکوفایی اقتصاد

 
کشور کمک کند و همچنین در مسیر ایجاد اشتغال گام بردارد. 

پس از نامگذاري سال 1399 به عنوان سال"جهش تولید"، بانک رفاه با برنامه ریزي درصدد برآمد تا نقش خود را در ایجاد اشتغال
کشور ایفا کند. به همین منظور اقدامات مهم و چشمگیري انجام داده است که از جمله مهم ترین آن اختصاص 5000 میلیارد ریال
تسهیلات براي پرداخت به بنگاه هاي تولیدي کوچک و متوسط است. علاوه بر این براي واحدهاي تولیدي مشکل دار که نمی
توانستند حقوق پرسنل و کارگران را پرداخت کنند، 3000 میلیارد ریال و همچنین تأمین سرمایه در گردش واحدهاي تولیدي که

 
مشمول تبصره 18 قانون بودجه سال 1399 می شوند نیز به میزان 3000 میلیارد ریال تسهیلات در نظر گرفته شد. 

همچنین به منظور تأمین مالی صنایع پیشران کشاورزي، گردشگري و صنعت و معدن حدود 27 هزار میلیارد ریال، براي صاحبان
کسب و کارهایی که به دلیل شرایط ناشی از شیوع ویروس کرونا در فعالیت اقتصادي خود دچار مشکل شده اند، نیز 3 هزار میلیارد
ریال تسهیلات در نظر گرفته شد و براي حمایت از تولید و توزیع کنندگان دارو و سایر مواد بهداشتی نیز مبلغ 2500 میلیارد ریال

 
اعتبار تخصیص یافته است. 

بانک رفاه علاوه بر تسهیلات ریالی در حوزه ارزي نیز فعالیت داشته و ارز مورد نیاز واردکنندگان مواد اولیه بخش دارو، تجهیزات
پزشکی، تجهیزات بیمارستانی و گشایش اعتبارات و حواله ها را در شرایط تحریم و شیوع ویروس کرونا تأمین می کند و در این زمینه

 
نیز پیشرو است. 

همچنین این بانک طرح "رفاه کالا" را اجرا کرد تا به مستمري بگیران سازمان تامین اجتماعی و تمامی افراد حقیقی که حقوق خود را
از بانک رفاه دریافت می کنند تا سقف 50 میلیون تومان تسهیلات پرداخت کند؛ که از یک سو به تولید کنندگان داخلی و از سوي

 
دیگر با پرداخت تسهیلات به بازنشستگان و مستمري بگیران سازمان تأمین اجتماعی کمک کرد. 



علاوه بر این، بانک رفاه به منظور کارآفرینی، اشتغال زایی و ایجاد مشاغل خانگی به ویژه براي زنان سرپرست خانواده که از مدد

 
جویان کمیته امداد امام خمینی(ره) و سازمان بهزیستی هستند، مبلغ 5200 میلیارد ریال اعتبار در نظر گرفته است. 

با نگاهی کوتاه و مختصر به برنامه ها و طرح هاي بانک رفاه در حوزه تولید، به نظر می رسد که این بانک کارنامه اي قابل قبول و
شایسته از خود ارائه کرده است. اگرچه علاوه بر حوزه تولید، بانک رفاه در سایر حوزه ها همچون سلامت، مسئولیت هاي اجتماعی،
پرداخت تسهیلات به جوانان و ... نیز مشغول خدمت رسانی به شهروندان است که بررسی عملکرد آن در این حوزه ها فرصت و مجال

دیگري می طلبد که به آن پرداخته شود.



9 مرکز جامع سلامت برکت در سیستان و بلوچستان افتتاح شد

منبع: ایرناشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1399/05/28

زاهدان- ایرنا- 9 مرکز جامع سلامت امروز /سه شنبه/ با حضور رییس ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) استاندار و
مسوولان سیستان و بلوچستان بطور همزمان در سراسر استان به بهره برداري رسید.

زاهدان- ایرنا- 9 مرکز جامع سلامت امروز /سه شنبه/ با
حضور رییس ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) استاندار
و مسوولان سیستان و بلوچستان بطور همزمان در سراسر

 
استان به بهره برداري رسید. 

مدیرکل ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره) در سیستان و
بلوچستان در حاشیه این مراسم که به صورت نمادین در
مرکز جامع سلامت بخش نصرت آباد زاهدان برگزار شد در
گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهار داشت: براي راه اندازي این
مراکز جامع سلامت در استان 13 و نیم میلیارد تومان

 
اعتبار از سوي این ستاد هزینه شده است. 

علیرضا راشکی ادامه داد: براساس تفاهم نامه امضا شده میان ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره) و وزارت بهداشت، درمان و آموزش

 
پزشکی این ستاد ساخت 88 مرکز بهداشتی و درمانی را در استان سیستان و بلوچستان بر عهده گرفته است. 

وي افزود: از این تعداد، با بهره برداري از 9 مرکز امروز تاکنون 76 مرکز به بهره برداري رسیده و عملیات ساخت 12 مرکز دیگر نیز در

 
دست انجام است و پیش بینی می شود سال آینده به بهره برداري برسد. 

مدیرکل ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره) در سیستان و بلوچستان گفت: این ستاد تاکنون با اجراي 10 هزار و 602 طرح افزون بر

 
10 هزار و 728 میلیارد تومان در این استان سرمایه گذاري کرده است. 

راشکی اظهارداشت: عمده سرمایه گذاري هاي انجام شده این مدت با افزون بر 875 میلیارد تومان به توانمندسازي اقتصادي،

 
کارآفرینی و بیش از 77 میلیارد تومان به مدرسه سازي اختصاص دارد. 

وي ادامه داد: همچنین بنیاد برکت اجراي طرح هاي اقتصادي اجتماع محور(سحاب) را در 20 شهرستان با هدف ایجاد 22 هزار و
500 فرصت شغلی در زمینه هاي پرورش دام سبک، بلدرچین، زنبورداري، خیاطی و سایر مشاغل خرد خانگی مورد توجه قرار داده

 
است. 

مدیرکل ستاد اجرایی فرمان حضرت امام خمینی(ره) سیستان و بلوچستان بیان کرد: تاکنون براي 27 هزار و 231 نفر در این استان



 
با راه اندازي 9 هزار و 77 طرح با حجم سرمایه گذاري هشت هزار و 364 میلیارد ریال اشتغال ایجاد شده است. 

وي گفت: همچنین 20 طرح با سرمایه گذاري 582 میلیارد ریال نیز نهایی شده که پیش بینی می شود زمینه اشتغال 167 نفر را

 
فراهم کند. 

راشکی بیان کرد: این ستاد همچنین در حوزه امور زیربنایی اقدامات ارزشمندي در سیستان و بلوچستان انجام داده که ساخت 143
مدرسه با اعتبار 77 میلیارد تومان، 58 مسجد با اعتبار چهار میلیارد و 800 میلیون تومان، 68 مرکز بهداشت و مرکز جامع سلامت با
حجم سرمایه گذاري 32 میلیارد و 305 میلیون تومان و 121 طرح در سایر امور زیربنایی با اعتبار 63 میلیارد تومان از آن جمله

 
محسوب می شود. 

وي اظهارداشت: بنیاد برکت با مشارکت کمیته امداد امام خمینی(ره) ساخت 851 واحد مسکونی محرومین را با اعتبار بیش از 30

 
هزار و 800 میلیون ریال در دست اجرا دارد. 

مدیرکل ستاد اجرایی فرمان حضرت امام خمینی(ره) سیستان و بلوچستان افزود: همچنین در سالجاري ساخت 210 باب مسکن براي
خانواده هاي داراي 2 معلول نیز با همکاري بنیاد مسکن انقلاب اسلامی با اعتبار بیش از 29 هزار و 860 میلیون ریال در حال

 
اجراست. 

به گزارش ایرنا محمد مخبر رییس ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) امروز با سفر به زاهدان مرکز استان سیستان و بلوچستان
مرکز نوآوري اجتماعی احسان دانشگاه سیستان و بلوچستان را افتتاح و در دیدار با استاندار تفاهمنامه همکاري براي پیشرفت و

 
اشتغالزایی این استان را امضا کرد. 

اهداي جهیزیه به نوعروسان سیستان و بلوچستان در زاهدان از دیگر برنامه هاي سفر یک روزه رییس ستاد اجرایی فرمان حضرت امام

 
خمینی(ره) به زاهدان است. 

 
برچسب ها 

 
- سیستان و بلوچستان 

 
- توسعه ایران 

 
- ریاست ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) 

- بهداشت و سلامت



به دنبال نظام مند کردن اعزام نیروي کار ماهر ایرانی به بلغارستان هستیم

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1399/05/28

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما به نقل از مرکز روابط
عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی،
شریعتمداري با تبریک انتصاب خانم «ساچوا» به این
سمت؛ با اشاره به تولید کیت هاي تشخیص کرونا از سوي
فرهیختگان دانشگاهی در ایران گفت: آمادگی داریم در
صورت نیاز، این کیت ها را در اختیار بلغارستان قرار دهیم.
شریعتمداري ضمن تاکید بر ضرورت تبادل تجارب دو
کشور در حوزه هاي مشترك، از توجه و تلاش دولت
بلغارستان در حل مشکلات رانندگان ایرانی در مرز این

 
کشور با رومانی به دلیل ویروس کووید 19 قدردانی کرد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در تشریح برخی از اقدامات این وزارتخانه در روز هاي شیوع بیماري کرونا به پرداخت 23 هزار میلیارد
تومان به 23 میلیون خانوار ایرانی، شناسایی گروه هاي زیر خط فقر، فقیر و آسیب پذیر جامعه در پنج ماه و اختصاص 200 تا 600

 
هزار تومان مستمري به خانوار هاي یک تا پنج نفره اشاره کرد. 

شریعتمداري افزود: همچنین گروه هاي آسیب پذیر جامعه ایرانیان، افراد داراي مشاغل غیر رسمی و غیر بیمه جداگانه مورد توجه قرار

 
گرفت و با شناسایی حدود چهار میلیون خانوار، به هر خانوار یک میلیون تومان پرداخت شد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی به راه اندازي سامانه اي بیکاري براي ثبت نام افرادي که به دلیل کرونا دچار بیکاري اجباري شده اند،

 
اشاره و تصریح کرد: این افراد در این سامانه ثبت نام کردند و تحت پوشش بیمه کرونایی قرار گرفتند. 

 
وي تصریح کرد: در این ایام، نزدیک به 3 هزار میلیارد تومان ماهیانه براي این بیکاران واریز شده است. 

شریعتمداري در خصوص اقدامات انجام شده در زمینه حفظ اشتغال موجود و حمایت از کارفرمایان نیز افزود: 45 هزار میلیارد تومان

 
از منابع بانکی به این منظور اختصاص یافته است. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: به ازاي هر نفر شاغل در این کارگاه ها، کارفرمایان می توانند از وام هاي 12 و 16 میلیون

 
تومانی با نرخ تسهیلات بانکی تسهیلی برخوردار شوند. 

شریعتمداري به حمایت از بنگاه ها در ایران نیز اشاره و تصریح کرد: تعویق اخذ مالیات و حق بیمه تامین اجتماعی بنگاه هایی که از

 
کرونا آسیب دیده اند از جمله این اقدامات است. 

شریعتمداري با بیان اینکه براي حفظ سلامت مردم، توسعه دولت الکترونیک به صورت ویژه در دستور کار قرار گرفت، تصریح کرد: با

 
این اقدام تلاش شد مراجعه مردم به مراکزمختلف، کاهش یابد. 

شریعتمداري با اشاره به تشکیل هیات هاي مشترك بازرسی ایمنی کار و بازرسی بهداشت محیط کار در سطوح ملی، منطقه اي،
محلی و ضرورت رعایت اجراي شیوه نامه هاي بهداشتی در همه مشاغل گفت: تلاش شده است ضمن حفظ فعالیت هاي اقتصادي در

 
کشور، میزان آسیب هاي ناشی از کرونا در واحد هاي صنعتی و کارگاه ها به حداقل ممکن کاهش یابد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، آمادگی کشورمان را براي تبادل تجارب و انتقال اطلاعات در این زمینه اعلام کرد و گفت: می توان با

 
توجه به اقدامات مطلوب دو کشور در زمینه هاي مختلف، از تجربیات یکدیگر در این زمینه ها بهره مند شویم. 



شریعتمداري با اشاره به برگزاري نوزدهمین اجلاس کمیسیون مشترك همکاري اقتصادي ایران و بلغارستان در سال 1398 در صوفیه
گفت: در ادامه مذاکرات انجام گرفته در کمیسیون مشترك همکاري هاي اقتصادي بین دو کشور، آمادگی خود را درباره مباحثی
همچون حفاظت فنی و بهداشت کار، اشتغال، کارآفرینی، آموزش هاي فنی و حرفه اي، حمایت هاي اجتماعی از گروه هاي جمعیتی
آسیب پذیر، توسعه در زمینه حوزه هاي تامین اجتماعی، اصلاح قوانین بازنشستگی، توانمندسازي معلولان و خصوصاً زنان سرپرست

 
خانوار اعلام کردیم. 

شریعتمداري با اشاره به تنظیم سند همکاري مشترك بین دو کشور افزود: این سند همکاري به پیشنهاد کشور بلغارستان تهیه شده و

 
ما آمادگی خود را براي امضاي این سند همکاري اعلام می کنیم. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر ضرورت توجه توسعه تعاونی ها در کشور گفت: با توجه به تجربیات تعاونی ها در بلغارستان

 
به ویژه اتحادیه هاي ملی تعاونی هاي کارگران و اتحادیه تعاونی هاي مرکزي بلغارستان، زمینه تبادل هیئت در این زمینه وجود دارد. 
شریعتمداري با اشاره به طرح وزیر کار و سیاست هاي اجتماعی بلغارستان در زمینه اعزام نیروي پزشکی ایران به بلغارستان اظهار

 
کرد: همانند همکاري گروه بهداشتی پزشکان به آلمان، ما نیز می توانیم این نیرو ها را به کشور بلغارستان اعزام کنیم. 

در این دیدار ویدیو کنفرانسی خانم "دنیستا ساچوا" وزیر کار و سیاست هاي اجتماعی بلغارستان نیز گفت: دو کشور بلغارستان و

 
ایران، داراي سابقه همکاري بیش از 123 سال است. 

وي با اعلام همبستگی دولت و ملت کشور بلغارستان با دولت و ملت ایران در مبارزه با ویروس کووید 19 گفت:در 6 ماه گذشته و در
راستاي مقابله با ویروس کرونا اقدامات ارزشمندي در این کشور انجام گرفته که از آن جمله می توان به حمایت از افراد آسیب پذیر و

 
سالخورده اشاره کرد. 

وزیر کار و سیاست هاي اجتماعی بلغارستان تصریح کرد: مهمترین اقدام انجام گرفته در این زمینه، اختصاص مبلغ 2 میلیارد یورو و

 
اجراي طرح 40- 60 در این کشور بود. 

وي در تشریح این طرح گفت: به این صورت که 60 درصداز منابع از سوي کارمندان و 40 درصد از سوي کارفرمایان در این طرح

 
پرداخت می شود و علاوه بر این در این طرح 80 درصد منابع را دولت متقبل می شود. 

"دنیستا ساچوا" با اشاره به اینکه با اقدامات انجام گرفته 200 هزار شغل در بلغارستان حفظ شده است افزود: علاوه بر این اجراي دو
طرح حمایت اجتماعی را آغاز کرده و مبلغی را به والدین براي حفاظت از کودکان و مبلغی نیز به دانش آموزان در این طرح اختصاص

 
دادیم. 

وزیر کار و سیاست هاي اجتماعی بلغارستان دیگر اقدامات انجام گرفته در این ایام را اختصاص 25 میلیون یورو به حدود 2 میلیون و

 
100 هزار نفر اعلام کرد. 

وزیر کار و سیاست اجتماعی بلغارستان افزود: اقدامات انجام گرفته در ایران بسیار مشابه با رویکرد هاي دولت بلغارستان است که از

 
جمله آن ها می توان به اعطاي وام بلاعوض به مردم و حفاظت از اقتصاد جامعه اشاره کرد. 

وزیر کار و سیاست اجتماعی بلغارستان با ابراز خرسندي از تدوین پیش نویس سند همکاري مشترك بین دو کشور گفت: امیدواریم
هر چه سریعتر این سند پیش نویس همکاري به مرحله امضا برسد.



15 شهریورماه؛ بازگشایی مدارس کهگیلویه وبویراحمد

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1399/05/28

به گزارش خبرگزاري صدا وسیما مرکز کهگیلویه
وبویراحمد، مدیرکل ارزیابی عملکرد و پاسخگویی به
شکایات وزارت آموزش و پرورش و نماینده وزیر آموزش
وپرورش براي بازگشایی مدارس در این استان گفت: با
توجه به 3 حالت سفید، زرد و قرمز، مدارس به صورت
حضوري، ترکیبی و غیرحضوري و با رعایت دستورالعمل
هاي بهداشتی مدارس فعالیت خود را از 15 شهریور آغاز

 
می کنند. 

زهرا مظفر در جلسه مشترك مسئولان آموزش وپرورش کهگیلویه وبویراحمدبا بیان اینکه کتاب هاي درسی تا هفته اول شهریور در
اختیار دانش آموزان قرار می گیرد افزود: مدیران مدارس امکانات و تجهیزات لازم براي رعایت دستورالعمل هاي بهداشتی را محیا

 
کرده اند. 

 
وي ادامه داد: باید به خانواده ها اطمینان داده شود که فعالیت مدرسه با رعایت موارد بهداشتی ودر کمال آرامش انجام می شود. 

مدیرکل ارزیابی عملکرد وپاسخگویی به شکایات وزارت آموزش وپرورش گفت: تدریس مجازي از طریق شاد وآموزش هاي تلویزیونی

 
انجام وساعت هاي آموزش هر درس در دوره ابتدایی 25 دقیقه و متوسطه 35 دقیقه ارائه می شود. 

 
خانم زهرا مظفر افزود: حضور وغیاب دانش آموزان روزانه انجام وکلاس هاي مجازي در ساعات مشخص برگزار می شود. 

وي با اشاره به اینکه معلمان با تلاش هاي وافر در جهاد علمی شرکت ودر دوران تعطیلات کرونایی زیباترین جلوه هاي خدمت را خلق
کردند گفت: ضرورت تحقق هدف در آموزش هاي مجازي خانواده ها هستند که انتظار داریم مانند سال گذشته همکاري ومساعدت

 
لازم را انجام دهند. 

مدیرکل ارزیابی عملکرد وپاسخگویی به شکایات وزارت آموزش وپرورش گفت: تعداد ثبت نام پایه اول ابتدایی در کهگیلویه وبویراحمد
88 درصد، پایه هفتم 86 درصد و پایه دهم 61 درصد است و با توجه به بازگشایی مدارس در 15 شهریور ضرورت دارد ثبت نام ها به

 
صورت کامل انجام شود. 

وي ادامه داد: مدیران مدارس نقش اساسی واصلی در راهبري، مدیریت و برنامه ریزي براي استمرار آموزش به کمک خانواده ها را

 
برعهده دارند. 

خانم مظفر بیان کرد: مشارکت ادارات، نهاد ها و دستگاه هاي اجرایی و ظرفیت دهیاران، بخشداران و شورا هاي اسلامی نقش مهمی

 
در مساعدت و مشارکت براي بازگشایی مدارس دارند. 



مدیرکل آموزش و پرورش کهگیلویه وبویراحمد گفت: نرخ پوشش تحصیلی دوره ابتدایی استان 98 و 93 دهم ومیانگین کشور 98 و

 
92 صدم، متوسطه اول 95 و 34 صدم و در کشور 93 و 7 دهم و متوسطه دوم هم 85 و 42 صدم و در کشور 81 و 4 دهم است. 

هادي زارع پور افزود: بستگی به سه وضعیت سفید، زرد وقرمز مدارس از 15 شهریور به 3 صورت حضوري، ترکیبی و غیرحضوري

 
بازگشایی می شوند. 

وي ادامه داد: بازگشایی مدارس استان کهگیلویه وبویراحمد با شعار سال تحصیلی، برنامه ریزي هوشمند، فناوري تولید، سلامتی و

 
نشاط انجام می شود. 

آقاي زارع پور افزود: راه اندازي سامانه آموزشی آزمون آنلاین، اجراي طرح سازماندهی آنلاین دوره ابتدایی در 7 منطقه وشهرستان
وایده نویسی دریافت سئوالات، انتقادات وپیشنهادات در میز خدمت براي ارباب رجوع، طرح اطلس آسیب هاي اجتماعی، ایده هاي

کارآفرینی ومسابقه یادگیري سواد در خانه از مهمترین برنامه هاي خلاقیت وابتکار آموزش وپرورش استان است.



باشگاه هاي ورزشی قم 10 میلیارد تسهیلات کرونایی دریافت کردند

منبع: تسنیمشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1399/05/28

گروه استان ها_مدیرکل ورزش و جوانان استان قم گفت: 172 مدیر باشگاههاي ورزشی در قم، جمعا 10 میلیارد ریال
تسهیلات ویژه آسیب هاي کرونا دریافت کردند.

گروه استان ها_مدیرکل ورزش و جوانان استان قم گفت:
172 مدیر باشگاههاي ورزشی در قم، جمعا 10 میلیارد
ریال تسهیلات ویژه آسیب هاي کرونا دریافت کردند. -

 
اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از قم، رسول منعم در اولین
جلسه ستاد ساماندهی جوانان که در سالن کرامت
استانداري برگزار شد، با اشاره به پیگیري چند مصوبه در
ارتباط با ورزش و جوانان اظهار داشت: طبق یکی از
مصوبات، قرار بود دستگاههاي اجرایی، طرح هاي غنی

 
سازي اوقات فراغت را به اداره کل ورزش و جوانان ارسال کنند. 

مدیرکل ورزش و جوانان استان قم با اشاره به طرح هاي ارسالی در حوزه اوقات فراغت توسط دستگاههاي اجرایی بیان کرد: این طرح
ها شامل طرح صیانت از منابع آب و محیط زیست توسط محیط زیست، طرح وصال از طرف معاونت فرهنگی دادگستري، طرح هاي
آموزشی و ورزشی از طرف اداره کل کار و امور اجتماعی، 129 برنامه فراغتی توسط جهاد دانشگاهی و 36 برنامه توسط صدا و سیما

 
بود. 

وي تصریح کرد: برنامه هاي پویش ورزش در خانه در 20 رشته و اجراي برنامه هاي فرهنگی در 8 رشته از جمله برنامه ها در کمیته

 
تحت پوشش اداره کل به انجام رسید. 

 
600 مجموعه ورزشی و زمین چمن شهرداري تهران در اختیار هیئت هاي عزاداري قرار می گیرد 

 
عضو فراکسیون ورزش: در آبرسانی به روستاها مشکل داریم اما باید به کسی پول مُفت بدهیم که خدمتی به فوتبال ما نکرده است 

 
عزتی، دبیر شوراي عالی فنی فدراسیون انجمن هاي ورزش هاي رزمی شد 

منعم عنوان کرد: طرح هاي ارسالی دستگاههاي عضو کمیته تخصصی فضاي مجازي در خصوص اوقات فراغت از 20 دستگاه شامل
برنامه هایی در 6 محور تقسیم بندي شد که شامل فعالیت در فضاي مجازي براي جوانان و خانواده، برگزاري مسابقات متنوع آموزشی
و مناسبتی، پرداخت تسهیلات شغلی و برگزاري کارگاههاي مهارتی به صورت مجازي و برگزاري کارگاههاي پیشگیري از آسیب هاي

 
اجتماعی به صورت مجازي، تولید محتوا با محوریت مخاطب شناسی در ایام کروناست. 

وي خاطرنشان کرد: یکی دیگر از موضوعاتی که در اوقات فراغت در ستاد ساماندهی براساس مصوبه قبل پیگیري شد، موضوع طرح



 
هاي اداره کل ورزش و جوانان بود که با مساعدت سازمان هاي مردم نهاد به جوانان تحت پوشش در قالب شش طرح جمع بندي شد. 

مدیرکل ورزش و جوانان استان قم گفت: در این راستا برگزاري دوره هاي آموزشی مجازي، طرح توسعه نشاط اجتماعی و اموزش هاي
مجازي اشتغال و کار جوانان و طرح دوره هاي آموزشی و هنرهاي نمایشی و طرح جشنواره ماهر و هنر جوانان طرح رونق تولید به

 
عنوان گام اول از جمله این طرح هاي شش گانه است. 

وي افزود: از دیگر موضوعات در طرح اوقات فراغت در دستور کار قرار گرفت موضوع سامانه اوقات فراغت است که در سال گذشته،

 
برنامه اوقات فراغت دستگاه هاي اجرایی در سامانه بارگذاري و در مرداد ماه سال جاري این سامانه به روز رسانی شد. 

منعم تصریح کرد: 25 دستگاه اجرایی اطلاعات خود را در این سامانه بارگذاري کردند، همچنین از 629 پایگاه اوقات فراغت 4 هزار و

 
996 دوره فرهنگی و تفریحی در این سامانه به ثبت رسیده است. 

وي اظهار داشت: جهت به روز رسانی سامانه امکان ثبت نام آن لاین و اطلاع رسانی هماهنگ و سراسري به کاربران و ایجاد بخشی

 
براي ایده پردازي جوانان و کتاب خوانی مجازي و بارگذاري اخبار به صورت ویدئو در وبسایت وجود دارد. 

مدیرکل ورزش و جوانان استان قم بیان کرد: مصوبه دوم نیز موضوع برنامه عملیاتی دستگاههاي اجرایی در ستاد ساماندهی است که
در این باره 24 دستگاه برنامه عملیاتی خود را فرستادند و 176 عنوان برنامه فرهنگی و آموزشی و پیش بینی بیش از 2500 برنامه

 
برنامه عملیاتی از جمله خروجی دستگاهها بود. 

وي عنوان کرد: شناسایی آسیب دیدگان شیوع کرونا در جامعه ورزش و راهکارهاي حمایتی یکی دیگر از مصوبات بود که دیدار با

 
ورزشکاران آسیب دیده و تقدیر از علوم پزشکی و پرستاران ورزشکار از جمله برنامه ها به شمار می رفت. 

منعم خاطرنشان کرد: تعامل با بانک ها براي پرداخت تسیهلات به مدیران باشگاهها به ویژه با همراهی بانک ملی در پرداخت 10
میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه براي 172 مدیر به مبلغ هر باشگاه 40 میلیون ریال از جمله اقدامات است، همچنین 20 میلیون

 
ریال تسیهلات در اختیار 189 مربی آسیب دیده در کرونا قرار گرفت. 

وي گفت: عقد تفاهم نامه با صندوق کارآفرین امید نیز یکی از برنامه هاي حمایتی است که در این باره 120 باشگاه هر کدام 300

 
میلیون ریال تسیهلات از این صندوق دریافت کردند. 

مدیرکل ورزش و جوانان استان قم افزود: کمک هاي بنگاه اقتصادي به 25 باشگاه به مبلغ 2 میلیارد و 340 میلیون ریال در دست

 
اقدام است که به زودي تسهیلات پرداخت می شود. 

وي عنوان کرد: مصوبه دیگر اجراي رزمایش همت جوانانه و کمک مومنانه براساس ستاد ساماندهی بود سهمی را براي دستگاههاي
اجرایی در 3800 بسته معیشتی تعیین کردیم اما مشارکت دستگاههاي اجرایی قم در تهیه 15 هزار و 149 بسته معیشتی به خانواده

هاي محروم اتفاق افتاد.



امضاي تفاهم نامه 3 هزار میلیارد تومانی/ 24 هزار طرح اشتغالزاي دیگر اجرا

می شود

منبع: داناشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1399/05/28

رئیس ستاد اجرایی فرمان امام (ره) گفت: در سفر به سیستان و بلوچستان تفاهم نامه اشتغال زایی و اقتصادي با مبلغ بیش از
سه هزار میلیارد تومان فی مابین استانداري و ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) منعقد شد.

رئیس ستاد اجرایی فرمان امام (ره) گفت: در سفر به
سیستان و بلوچستان تفاهم نامه اشتغال زایی و اقتصادي با
مبلغ بیش از سه هزار میلیارد تومان فی مابین استانداري و

 
ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) منعقد شد. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از
عصرهامون، محمد مخبر دزفولی، رئیس ستاد اجرایی
فرمان امام (ره) امروز در سفر به سیستان و بلوچستان در
جمع خبرنگاران بیان کرد: حدود دو سال قبل با دعوت
استاندار سیستان و بلوچستان به این استان سفر کردم و
تفاهم نامه هزار میلیارد تومانی در بخش اشتغال و زیر
بنایی منعقد شد که در کمتر از دو سال به جاي هزار

 
میلیارد تومان، 2 هزار و دویست میلیارد تومان سرمایه گذاري انجام شد. 

وي افزود: همچنین قرار بود 30 هزار شغل ایجاد شود، اما تاکنون 56 هزار شغل ایجاد شده است، در این سفر هم تفاهم نامه چهار
هزار میلیارد تومانی منعقد می شود که 24 هزار طرح با 70 هزار اشتغال را به دنبال دارد و اشتغال در زمینه هاي مختلف مثل مشاغل

 
خرد خانگی بسیار موثر است. 

به گفته این مقام مسئول، در فاز اول 10 درصد گوشت کشور از سیستان و بلوچستان تامین شده است که براي فاز دوم با این تفاهم

 
نامه 25 درصد از گوشت کشور تامین و از واردات این میزان جلوگیري می شود. 

رئیس ستاد اجرایی فرمان امام (ره) با تاکید بر اینکه در بخش بنگاه هاي متوسط و بزرگ هم تصمیماتی گرفته شده است و براي
دانش آموزان بازمانده از تحصیل هم برنامه داریم گفت: یکی از کارهاي دیگر در سیستان و بلوچستان، توجه به شرکت هاي دانش

 
بنیان و استارت آپ هاست. 

مخبر دزفولی ادامه داد: در این راستا با مشارکت دانشگاه قرار بود مرکزي تاسیس شود که امروز مرکز راه اندازي شد و برخی از ایده

 
ها در سطح ملی کاربرد داشته است که از جمله می توان به ایده هاي به کارگیري شده در زمینه کرونا اشاره کرد. 

وي گفت: ستاد اجرایی در استان هاي دیگر هم از این برنامه ها در دستور کار دارد، اما سیستان و بلوچستان اولین استان براي شروع

 
این برنامه هاست که به این کار به دیگر استان هاي کشور تعمیم می یابد. 



 
تاکید بر استفاده از ظرفیت هاي مهم استان با تاثیرگذاري بر توسعه 

استاندار سیستان و بلوچستان هم در این زمینه گفت: تلاش ستاد اجرایی امام (ره) در استان ابتدا در حوزه زیرساخت ها بود و به
ایجاد مدرسه سازي، بهداشت و درمان، رفع مشکلات آب و زیر ساخت ها بسنده می شد، اما در ادامه به موضوع مهم اشتغال نیز

 
پرداخته شد زیرا اگر در روستایی براي مردم شغل ایجاد شود، خودشان به دیگر مباحث می اندیشند. 

احمد علی موهبتی افزود: در سفر ریاست ستاد اجرایی فرمان امام (ره) در حوزه اشتغال متناسب با ظرفیت هاي استان مثل صنایع

 
دستی، کشاورزي، دامپروري تلاش ویژه اي شد و در ادامه بازاریابی آن صورت گرفته است. 

وي گفت: استفاده از ظرفیت هاي مهم استان مثل توسعه معدن، فرآوري مس، صنایع فلزات سبک، فرآوري و ایجاد زنجیره ارزش در

 
کشاورزي، دامپروري و شیلات مورد تاکید است که بتواند تاثیر بزرگتري بر توسعه وجود دارد. 

استاندار سیستان و بلوچستان تاکید کرد: بنیاد برکت و سازمان هاي زیر مجموعه ستاد اجرایی فرمان امام (ره) به کارها شتاب می

 
دهند تا ظرفیت هاي تعطیل شده استان دوباره وارد چرخه شود. 

به گزارش خبرنگار ما در سفر یک روزه محمد مخبر دزفولی رئیس ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره) به استان سیستان و بلوچستان
مرکز نوآوري اجتماعی که به صورت مشترك توسط دانشگاه سیستان و بلوچستان و ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره) اجرا شده به

 
بهره برداري رسید. 

بازدید از طرح هاي اشتغال زایی بنیاد برکت، امضاي تفاهم نامه اشتغال زایی و اقتصادي با مبلغ بیش از سه هزار میلیارد تومان مابین
استانداري و ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره)، سرمایه گذاري چهار هزار میلیارد تومانی ستاد اجرایی فرمان امام در سیستان و

 
بلوچستان از دیگر برنامه هاي این سفر بود. 

همچنین مخبر دزفولی در سفر یک روزه اش به سیستان و بلوچستان یک تفاهمنامه براي اجراي 23 هزار و هفتصد طرح اشتغالزایی،

 
خدماتی، درمانی و آموزشی با استانداري سیستان و بلوچستان امضاء کرد. 

ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره) تاکنون با اجراي 10 هزار و ششصد و دو طرح افزون بر 10 هزار و هفتصد و بیست و هشت
میلیارد تومان در سیستان و بلوچستان سرمایه گذاري کرده است که عمده آن ها با افزون بر 875 میلیارد تومان به توانمندسازي

 
اقتصادي، کارآفرینی و بیش از 77 میلیارد تومان به مدرسه سازي اختصاص دارد. 

همچنین بنیاد برکت اجراي طرح هاي اقتصادي اجتماع محور(سحاب) را در 20 شهرستان با هدف ایجاد 22 هزار و پانصد فرصت

 
شغلی در زمینه هاي پرورش دام سبک، بلدرچین، زنبورداري، خیاطی و سایر مشاغل خرد خانگی مورد توجه قرار داده است. 

تاکنون براي 27 هزار و دویست و سی و یک نفر با راه اندازي 9 هزار و هفتاد و هفت طرح با حجم سرمایه گذاري هشت هزار و سیصد

 
و شصت و چهار میلیارد ریال در سیستان و بلوچستان اشتغال ایجاد شده است. 

انتهاي پیام/





احیاي الگوي ''حیات شاهرگ هاي تالاب هامون'' با همکاري سمن ها

منبع: داناشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1399/05/28

وحیدپورمردان گفت: احیاي الگوي حیات شاهرگ هاي تالاب هامون در برنامه هاي مشترك زیست محیطی با سمن هاي
سیستان قرار گرفت.

وحیدپورمردان گفت: احیاي الگوي حیات شاهرگ هاي
تالاب هامون در برنامه هاي مشترك زیست محیطی با

 
سمن هاي سیستان قرار گرفت. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ وحیدپورمردان،
مدیرکل حفاظت محیط زیست سیستان و بلوچستان در
گفت و گو با عصرهامون بیان کرد: سمن هاي شهرستان
زابل در یک برنامه مشترك اهداف زیست محیطی را دنبال
می کنند که این برنامه در فاز نخست با دبیري یکی از
سازمان مردم نهاد، کارگاه هاي آموزشی در خصوص مسائل

 
محیط زیستی به ویژه تالاب هامون برگزار می کند. 

پورمردان ادامه داد: برنامه هاي آموزشی و مشارکتی سمن هاي محیط زیستی با برگزاري کارگاه ها و کلاس هاي متنوع و مختلف از
جمله طرح الگوي احیاي شاهرگ هاي بستر دریاچه هامون و نگهداري آب در گودال هاي محدود بستر دریاچه و کشت گیاهان آبزي
با دانش بومی، ساماندهی و تقویت نظام عرفی استفاده از هوتگ ها به عنوان منبع آب جامعه محلی روستاي کلانی و حیات وحش در

 
حاشیه تالاب خلیج گواتر و خور باهو برگزار می شود. 

مدیرکل حفاظت محیط زیست سیستان و بلوچستان اضافه کرد: هدف از برگزاري کارگاه هاي آموزشی با همکاري سمن هاي استان
به منظور پیگیري اهداف محیط زیستی در قالب هاي مشاوره بوم گردي و اشتغال، کمک به افراد آسیب دیده از گرد و غبار، کمک به

 
احیاي تعاونی ها، ترویج تفکیک زباله و دیگر موارد مهم زیست محیطی است. 

انتهاي پیام/



تعداد شاغلین در بخش تولید آلمان 2.4 درصد کاهش یافت

منبع: تسنیمشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1399/05/28

اداره آمار فدرال آلمان اعلام کرد که در ماه ژوئن سال جاري میلادي تعداد افراد شاغل در شرکت هاي تولیدي این کشور که
داراي 50 کارمند یا بیشتر هستند 2.4 درصد کاهش یافته و به 5.5 میلیون نفر رسیده است.

اداره آمار فدرال آلمان اعلام کرد که در ماه ژوئن سال
جاري میلادي تعداد افراد شاغل در شرکت هاي تولیدي
این کشور که داراي 50 کارمند یا بیشتر هستند 2.4 درصد
کاهش یافته و به 5.5 میلیون نفر رسیده است. - اخبار

 
اقتصادي - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم به نقل از شینهوا، اداره آمار
فدرال آلمان روز دوشنبه اعلام کرد که در ماه ژوئن سال
جاري میلادي تعداد افراد شاغل در شرکت هاي تولیدي
این کشور که داراي 50 کارمند یا بیشتر هستند 2.4 درصد

 
کاهش یافته و به 5.5 میلیون نفر رسیده است. 

 
این اداره همچنین تأکید کرد: تعداد کارمندان تقریباً در تمام بخش هاي صنعت تولید در ژوئن سال 2020 کاهش یافته است. 

 
اقتصاد آلمان وارد رکودي بی سابقه شده است 

 
اقتصاد آلمان وارد بزرگترین رکود طی 10 سال گذشته شد 

 
اقتصاد آلمان 2.2 درصد در سه ماه اول 2020 کوچک شد 

به گفته اداره آمار فدرال آلمان، تعداد کارمندان بخش تولید محصولات پلاستیکی با کاهش 4.5 درصدي نسبت به سایر بخش ها

 
کاهش بیشتري یافته است. 

این در حالی است که بر اساس اعلام این اداره، شاغلینی که به دلیل بحران کرونا مشمول برنامه کاهش ساعت کاري شده اند و از
کمک هاي مالی دولت بهره می برند در این بررسی به عنوان کارمند محسوب شده اند تا تعداد زیاد آنها تأثیر منفی بر این بررسی

 
نداشته باشد. 

آژانس فدرال اشتغال آلمان اخیراً اعلام کرده است که 6.70 میلیون شاغل در آلمان در ماه مه از کمک دولت براي جبران کاهش
ساعت کار خود برخوردار شدند. استفاده از برنامه کار کوتاه مدت نسبت به زمان بحران مالی سال 2009 "بسیار فراتر رفته است.



مسببان قرارداد ننگین ویلموتس باید محاکمه شوند/ عاملان این تخلف براي

همیشه استعفا بدهند

منبع: مشرقشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1399/05/28

 
- ورزش 

 
فروردین: مسببان قرارداد ننگین ویلموتس باید محاکمه شوند/ عاملان این تخلف براي همیشه استعفا بدهند 

رییس فراکسیون ورزش مجلس گفت: باید با مسببان قرارداد با مارك
ویلموتس برخورد قضایی شود و در شرایط فعلی باید با به کارگیري تیم

 
وکلاي توانمند در دادگاه CAS به این حکم فیفا اعتراض کرد. 

به گزارش مشرق، محمد مهدي فروردین در واکنش به جریمه 6 میلیون و
137 هزار یورویی فیفا بابت قرارداد مارك ویلموتس سرمربی سابق تیم ملی

عنوان کرد: باید مشخص شود که منبع این قرارداد پیش از انعقاد آن از چه محلی قرار بوده تامین شود و مسئولان فدراسیون با چه

 
پشتوانه اي این قرارداد را منعقد کرده اند. 

وي ادامه داد: افرادي که در تنظیم این قرارداد نقش داشته اند، توضیح دهند دستاورد این قرارداد به لحاظ فنی براي فوتبال کشور چه

 
بوده است؟ این قرارداد هیچ دستاوردي براي ما نداشته است. 

نماینده مردم فیروزآباد، فراشبند، قیر و کارزین در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: باید مشخص شود تیم حقوقی ناظر بر این قرارداد

 
چه کسانی بوده اند و فدراسیون فوتبال در این خصوص باید پاسخگو باشد. 

فروردین با یادآوري اینکه ارزش فنی مارك ویلموتس در اروپا فقط 600 هزار یورو بوده، افزود: به چه حقی با مربی اي که چنین
مبلغی داشته قرارداد 2.5 میلیون یورویی منعقد می شود. مسئولان سابق و امروز فدراسیون فوتبال که در آن زمان در فدراسیون

 
سمت داشته اند، باید نسبت به عقد این قرارداد پاسخ دهند. 

وي با تاکید بر اینکه نقش وزارت ورزش در انعقاد این قرارداد باید مشخص شود، گفت: در چنین قراردادهاي حساسی ما باید نقش
نظارتی وزارت ورزش را بیش از گذشته شاهد باشیم. آیا وزارت ورزش اقدامی براي نظارت و تامین اعتبار قرارداد فوق انجام داده است؟

 
طبق گفته معاون وزیر، وزارت ورزش در انعقاد این قرارداد نقش حمایتی داشته ، آیا این حمایت نباید در کنار نظارت باشد؟ 

 
بیشتر بخوانید: 

واکنش مایلی کهن به حکم پرونده جنجالی ویلموتس رئیس فراکسیون ورزش مجلس شوراي اسلامی یادآور شد: بخش نخست حقوق
ویلموتس از اعتبارات شستا قرض و پرداخت شد که این سوال مطرح است این اقدام با چه پشتوانه اي صورت گرفته که اکنون



فدراسیون مقروض شستا بوده و چک فدراسیون نیز به شستا برگشت خورده است.سازمان بازرسی و دیوان محاسبات کشور به هیچ

 
عنوان در این پرونده گذشت نخواهند داشت و مجلس هم در جایگاه خود در حمایت از حقوق مردم به هیچ عنوان کوتاه نخواهد آمد. 

فروردین اضافه کرد: آقایانی که ضعف این قرارداد را انکار می کردند، و در مصاحبه هاي متعدد از این قرارداد دفاع کردند، امروز باید
پاسخگوي مردم باشند و باید توضیح دهند که مبلغ این قرارداد از چه محلی پرداخت خواهد شد. در شرایطی که کشور به لحاظ منابع
ارزي در شرایط نامطلوبی قرار دارد و نمی توان انتظاري از دستگاه هاي دولتی داشت، افرادي که در تنظیم این قرارداد دخیل بودند،

 
امروز باید در دستگاه قضا پاسخگو باشند و نسبت به اقدام خود محاکمه شوند. 

وي افزود: امروز در کشور اولویت هایی وجود دارد که پرداخت همچین غرامت هایی بر اثر ندانم کاري و احیاي بی نقص بودن عده اي
که در این قرارداد دست داشته اند!، مشکلات معیشتی و اشتغال جوانان را با توجه به اینکه یکی از وظایف وزارت ورزش توجه به
مسائل جوانان است، با کمبود بودجه مواجه خواهد کرد. با چنین بودجه اي می توانستیم بسیاري از نقاط محروم کشور را از محرومیت

 
نجات دهیم، ولی این پول را به راحتی به خارج از مرزها سوق دادیم. 

رئیس فراکسیون ورزش تاکید کرد: خواسته مجلس به ویژه فراکسیون ورزش این است که در شرایط فعلی تا آنجا که جا دارد با
بکارگیري وکلاي قوي و توانمند با اعتراض به رأي فیفا به دادگاه CAS خواهان لغو این حکم شویم، در غیر این صورت عاملین عقد
این قرارداد باید با پرداخت مبلغ قرارداد ننگین از جیب خود، ضمن معذرت خواهی از مردم شریف ایران، براي همیشه از دنیاي ورزش

 
استعفا دهند و بیشتر از این به نظام و انقلاب و مردم خیانت نکنند. 

فروردین تصریح کرد: در سالی که براساس فرمایشات مقام معظم رهبري سال جهش تولید نامگذاري شده، با پول این قرارداد می

 
توانستیم در بخش تولید گام هاي بسیار بلندي برداریم. 

منبع: خانه ملت



به دنبال نظام مند کردن اعزام نیروي کار ماهر ایرانی به بلغارستان هستیم

منبع: دانشجوشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1399/05/28

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري دانشجو، به نقل از مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی،
شریعتمداري با تبریک انتصاب خانم «ساچوا» به این سمت گفت: به دنبال نظام مند کردن اعزام نیروي کار ماهر ایرانی به

کشور بلغارستان هستیم. وي با اشاره به تولید کیت هاي تشخیص کرونا از سوي ...

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري دانشجو، به نقل از
مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه
اجتماعی، شریعتمداري با تبریک انتصاب خانم «ساچوا» به
این سمت گفت: به دنبال نظام مند کردن اعزام نیروي کار

 
ماهر ایرانی به کشور بلغارستان هستیم. 

وي با اشاره به تولید کیت هاي تشخیص کرونا از سوي
فرهیختگان دانشگاهی در ایران گفت: آمادگی داریم در
صورت نیاز، این کیت ها را در اختیار بلغارستان قرار دهیم.

شریعتمداري ضمن تاکید بر ضرورت تبادل تجربیات دو کشور در حوزه هاي مشترك، از توجه و تلاش دولت بلغارستان در حل

 
مشکلات رانندگان ایرانی در مرز این کشور با رومانی به دلیل ویروس کووید 19 قدردانی کرد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در تشریح برخی از اقدامات این وزارتخانه در روز هاي شیوع بیماري کرونا به پرداخت 23 هزار میلیارد
تومان به 23 میلیون خانوار ایرانی، شناسایی گروه هاي زیر خط فقر، فقیر و آسیب پذیر جامعه در پنج ماه و اختصاص مبلغ 200 الی

 
600 هزار تومان مستمري به خانوار هاي یک تا پنج نفره اشاره کرد. 

شریعتمداري افزود: همچنین گروه هاي آسیب پذیر جامعه ایرانیان، افراد داراي مشاغل غیر رسمی و غیر بیمه جداگانه مورد توجه قرار

 
گرفت و با شناسایی حدود چهار میلیون خانوار، به هر خانوار یک میلیون تومان پرداخت شد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی به راه اندازي سامانه اي بیکاري براي ثبت نام افرادي که به دلیل کرونا دچار بیکاري اجباري شده اند

 
اشاره و تصریح کرد: این افراد در این سامانه ثبت نام کردند و تحت پوشش بیمه کرونایی قرار گرفتند. 

 
وي تصریح کرد: در این ایام، نزدیک به 3 هزار میلیارد تومان ماهیانه براي این بیکاران واریز شده است. 

شریعتمداري در خصوص اقدامات انجام شده در زمینه حفظ اشتغال موجود و حمایت از کارفرمایان نیز افزود: 45 هزار میلیارد تومان

 
از منابع بانکی به این منظور اختصاص یافته است. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: به ازاي هر نفر شاغل در این کارگاه ها، کارفرمایان می توانند از وام هاي 12 و 16 میلیون



 
تومانی با نرخ تسهیلات بانکی تسهیلی برخوردار شوند. 

شریعتمداري به حمایت از بنگاه ها در ایران نیز اشاره و تصریح کرد: تعویق اخذ مالیات و حق بیمه تامین اجتماعی بنگاه هایی که از

 
کرونا آسیب دیده اند از جمله این اقدامات است. 

شریعتمداري با بیان اینکه براي حفظ سلامت مردم، توسعه دولت الکترونیک به صورت ویژه در دستور کار قرار گرفت تصریح کرد: با

 
این اقدام تلاش شد تا مراجعات مردم به مراکزمختلف، کاهش یابد. 

شریعتمداري با اشاره به تشکیل هیات هاي مشترك بازرسی ایمنی کار و بازرسی بهداشت محیط کار در سطوح ملی، منطقه اي،
محلی و ضرورت رعایت اجراي شیوه نامه هاي بهداشتی در همه مشاغل گفت: تلاش شده است ضمن حفظ فعالیت هاي اقتصادي در

 
کشور، میزان آسیب هاي ناشی از کرونا در واحد هاي صنعتی و کارگاه ها به حداقل ممکن کاهش یابد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، آمادگی کشورمان را براي تبادل تجربیات و انتقال اطلاعات در این زمینه اعلام کرد و گفت: می توان

 
با توجه به اقدامات مطلوب دو کشور در زمینه هاي مختلف، از تجربیات یکدیگر در این زمینه ها بهره مند شویم. 

شریعتمداري با اشاره به برگزاري نوزدهمین اجلاس کمیسیون مشترك همکاري اقتصادي ایران و بلغارستان در سال 1398 در صوفیه
گفت: در ادامه مذاکرات انجام گرفته در کمیسیون مشترك همکاري هاي اقتصادي بین دو کشور، آمادگی خود را درباره مباحثی
همچون حفاظت فنی و بهداشت کار، اشتغال، کارآفرینی، آموزش هاي فنی و حرفه اي، حمایت هاي اجتماعی از گروه هاي جمعیتی
آسیب پذیر، توسعه در زمینه حوزه هاي تامین اجتماعی، اصلاح قوانین بازنشستگی، توانمندسازي معلولان و خصوصاً زنان سرپرست

 
خانوار اعلام کردیم. 

شریعتمداري با اشاره به تنظیم سند همکاري مشترك بین دو کشور افزود: این سند همکاري به پیشنهاد کشور بلغارستان تهیه شده و

 
ما آمادگی خود را براي امضاي این سند همکاري اعلام می کنیم. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر ضرورت توجه توسعه تعاونی ها در کشور گفت: با توجه به تجربیات تعاونی ها در بلغارستان

 
به ویژه اتحادیه هاي ملی تعاونی هاي کارگران و اتحادیه تعاونی هاي مرکزي بلغارستان، زمینه تبادل هیئت در این زمینه وجود دارد. 

شریعتمداري با اشاره به طرح وزیر کار و سیاست هاي اجتماعی بلغارستان در زمینه اعزام نیروي پزشکی ایران به بلغارستان اظهار

 
کرد: همانند همکاري گروه بهداشتی پزشکان به آلمان، ما نیز می توانیم این نیرو ها را به کشور بلغارستان اعزام کنیم. 

در این دیدار ویدیو کنفرانسی خانم "دنیستا ساچوا" وزیر کار و سیاست هاي اجتماعی بلغارستان نیز گفت: دو کشور بلغارستان و

 
ایران، داراي سابقه همکاري بیش از 123 سال است. 

وي با اعلام همبستگی دولت و ملت کشور بلغارستان با دولت و ملت ایران در مبارزه با ویروس کووید 19 گفت:در 6 ماه گذشته و در
راستاي مقابله با ویروس کرونا اقدامات ارزشمندي در این کشور انجام گرفته که از آن جمله می توان به حمایت از افراد آسیب پذیر و

 
سالخورده اشاره کرد. 

وزیر کار و سیاست هاي اجتماعی بلغارستان تصریح کرد: مهمترین اقدام انجام گرفته در این زمینه، اختصاص مبلغ 2 میلیارد یورو و



 
اجراي طرح 40- 60 در این کشور بود. 

وي در تشریح این طرح گفت: به این صورت که 60 درصداز منابع از سوي کارمندان و 40 درصد از سوي کارفرمایان در این طرح

 
پرداخت می شود و علاوه بر این در این طرح 80 درصد منابع را دولت متقبل می شود. 

"دنیستا ساچوا" با اشاره به اینکه با اقدامات انجام گرفته 200 هزار شغل در بلغارستان حفظ شده است افزود: علاوه بر این اجراي دو
طرح حمایت اجتماعی را آغاز کرده و مبلغی را به والدین براي حفاظت از کودکان و مبلغی نیز به دانش آموزان در این طرح اختصاص

 
دادیم. 

وزیر کار و سیاست هاي اجتماعی بلغارستان دیگر اقدامات انجام گرفته در این ایام را اختصاص 25 میلیون یورو به حدود 2 میلیون و

 
100 هزار نفر اعلام کرد. 

وزیر کار و سیاست اجتماعی بلغارستان افزود: اقدامات انجام گرفته در ایران بسیار مشابه با رویکرد هاي دولت بلغارستان است که از

 
جمله آن ها می توان به اعطاي وام بلاعوض به مردم و حفاظت از اقتصاد جامعه اشاره کرد. 

وزیر کار و سیاست اجتماعی بلغارستان با ابراز خرسندي از تدوین پیش نویس سند همکاري مشترك بین دو کشور گفت: امیدواریم
هر چه سریعتر این سند پیش نویس همکاري به مرحله امضا برسد.



پیشنهاد یک معاوضه سر به سر براي یارانه!

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1399/05/28

خبرگزاري آریا - در حالی رئیس شوراي شهر پیشنهاد
هزینه کردن منابع یارانه نقدي در پروژه هاي عمرانی را
مطرح کرده که رقم پرداختی بابت یارانه هاي نقدي در
سال به اندازه و حتی بیش از بودجه اي است که ایران بابت

 
پروژه هاي عمرانی خود خرج می کند. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از ایسنا، به تازگی محسن
هاشمی -رئیس شوراي شهر تهران-با اشاره به تبعات ناشی
از پرداخت یارانه هاي نقدي و آثار تورمی آن پیشنهاد کرده
که دولت هزینه یارانه نقدي را در مترو و پروژه هاي

عمرانی فعال کند که هم مردم صاحب شغل و از یارانه نقدي بی نیاز شوند و هم این که معضل ترافیک و آلودگی هوا که مشکل اصلی

 
تهران است حل شود و بودجه اش از صرفه جویی در مصرف سوخت برگردد. 

گرچه موضوع مورد اشاره رئیس شوراي شهر تهران درباره نحوه هزینه کرد یارانه نقدي و بردن آن به سمت بودجه هاي عمرانی
موضوع جدیدي نیست و بارها طی سالیان گذشته مورد اشاره و نقد کارشناسان بوده و خواستار تغییر روند بوده اند، اما به بهانه آن
مروري بر وضعیت پروژه هاي عمرانی و همچنین پرداخت هاي نقدي دولت و عملکرد آن در این دو بخش قابل تامل است، چرا که
پروژه هاي انبوه عمرانی نیمه تمام و هزینه سنگین تکمیل آن و از سوي دیگر شیوه ي پرداخت یارانه هاي نقدي ارقام هنگفت هزینه

 
شده بابت آن همواره دو معضل اساسی در بودجه سالانه دولت به شمار می رود. 

 
براي 45 هزار و 500 تومان هم استقراض شد 

حدود 10 سال از شروع اجراي قانون هدفمندي یارانه ها می گذرد، طرحی که قرار بود از منابع ناشی از حذف یارانه انرژي در سه
بخش کمک به افراد و خانواده هاي آسیب دیده و ایجاد رفاه اجتماعی، تولید و البته کمک به هزینه ها و پروژه هاي عمرانی دولت
شود، اما در عمل دولت ها با پرداخت یارانه نقدي به تمام افراد متقاضی اعم از نیازمند و غیرنیازمند به گونه اي پیش رفتند که نه تنها
تمامی منابع حاصل از حذف یارانه و اصلاح قیمت سوخت صرف پرداخت هاي نقدي شد بلکه در مواقعی دولت دست به استقراض از

 
بانک مرکزي براي جبران کسري یارانه پرداختی زد. 

از سال 1389 که قانون هدفمندي یارانه ها به اجرا درآمد تاکنون معمولا هر ماه دولت حدود 3500 میلیارد تومان بابت یارانه نقدي
45 هزار و 500 تومانی پرداخت کرده که در سال به 42 هزار میلیارد تومان می رسد، ارقام زمانی قابل تامل تر می شود که طی سال
هاي پرداخت حدود 400 هزار میلیارد تومان بابت یارانه هاي نقدي پرداخت شده که این رقم در حال حاضر نزدیک به بودجه اي

 
است که دولت در سال کل کشور را اداره می کند. 

گرچه رقم 45 هزار و 500 تومانی بابت یارانه به هر نفر در 10 سال گذشته با وجود فراز و نشیب هاي اقتصادي و تغییرات تورمی هیچ
تغییري نداشته است، اما همچنان طبق آخرین اعلامی از سوي دولت حدود 78 میلیون نفر یعنی بیش از 90 درصد از جمعیت ایران

 
در لیست دریافت یارانه نقدي با این رقم ناچیز قرار دارند که به طور حتم این رقم ناچیز سهمی در زندگی عمده این افراد ندارد. 

 
یارانه کم که نشد یک یارانه دیگر هم اضافه شد 



به دفعات نحوه پرداخت یارانه نقدي مورد نقد و از محورهاي چالشی بین دولت ها و منتقدان بوده و خواستار اصلاح آن بوده اند، حتی
بارها در قانون بودجه دولت مکلف به حذف دهک هاي بالا شده ولی تاکنون این تکلیف قانونی به طور کامل محقق نشده است و این
در حالی است که نه تنها روند معیوب یارانه اي تغییري نکرد بلکه از سال گذشته و با اصلاح قیمت بنزین، یارانه دیگري به پرداخت
هاي نقدي دولت اضافه شد و از بین 78 میلیون نفر که در لیست یارانه 45 هزار و 500 تومانی بودند 60 میلیون نفر به عنوان خانوار
هدف براي دریافت کمک هاي معیشتی از محل درآمد ناشی از قیمت بنزین گزینش شده اند و دولت در ماه حدود 2500 میلیارد

 
تومان بابت کمک هاي معیشتی پرداخت می کند که در سال به 30 هزار میلیارد تومان می رسد. 

براین اساس در حال حاضر دولت سالانه حداقل 70 هزار میلیارد تومان بابت یارانه نقدي پرداخت می کند که این رقم به هیچ عنوان
تضمینی براي پرداخت به خانوارهاي نیازمند نیست و جمع گسترده اي از افراد غیرنیازمند در این لیست قرار دارند که موجب

 
هدررفت حجم بالاي درآمدي دولت از محل یارانه ها می شود. 

 
اما معضل پروژه هاي عمرانی... 

سوي دیگر ماجرا پروژه هاي عمرانی به عنوان یکی از معضلات بودجه اي دولت قرار دارد که همواره سهم ناچیزي در مقابل سایر
هزینه ها در بودجه سالیانه داشته است. از بودجه عمومی دولت در سال سهم عمده اي به هزینه هاي جاري و پرداخت حقوق و
دستمزد اختصاص پیدا می کند و هر آنچه باقی ماند به پروژه هاي عمرانی می رسد، به عنوان نمونه در بودجه سال گذشته از رقم
448 هزار میلیارد تومانی فقط 60 هزار میلیارد تومان به بودجه هاي عمرانی رسید و از بودجه 571 هزار میلیارد تومانی امسال 70

 
هزار میلیارد تومان براي پروژه هاي عمرانی پیش بینی شده است. 

 
هزینه تکمیل پروژه هاي عمرانی به اندازه بودجه کل کشور 

این در شرایطی است که از سالیان گذشته تاکنون حجم بالایی از پروژه هاي عمرانی کلنگ خورده، اما به دلایل مختلف از جمله بی
برنامگی و یا بی هدف بودن پروژه ها و بخصوص هزینه هاي مالی تکمیل نشده است؛ به طوري که طبق برآوردهاي دولت در حال
حاضر حدود 80 هزار پروژه عمرانی نیمه تمام ملی و استانی وجود دارد که برآوردها حاکی از آن است که حداقل 500 هزار میلیارد
تومان براي تکمیل این پروژه ها نیاز است. این رقم 500 هزار میلیاردي لازم براي پروژه هاي عمرانی به هیچ عنوان امکان تحقق در
یک بودجه سالیانه و حتی چند ساله را نخواهد داشت، چرا که رقم منابع عمومی که دولت براي اداره کشور در یک سال مورد استفاده
قرار می دهد در بهترین حالت تحقق به 500 هزار میلیارد تومان می رسد و هر جا که نیاز به صرفه جویی بوده و عدم تحقق منابع
وجود داشته باشد با توجه به این که امکان دست زدن به هزینه جاري دولت چندان وجود ندارد این پروژه هاي عمرانی هستند که

 
همواره با عدم تحقق مواجه بوده اند. 

 
همه چیز روي کاغذ بایگانی شد 

بر این اساس اگر قرار باشد رقم یارانه هاي نقدي در دو بخش نقدي 45 هزار و 500 تومانی و همچنین کمک هاي معیشتی که در
مجموع به 70 هزار میلیارد تومان در سال می رسد به پروژه هاي عمرانی اختصاص پیدا کند آنگاه با حدود 70 هزار میلیارد تومانی که
در بودجه سالانه براي این بخش پیش بینی شده نزدیک به 140 هزار میلیارد تومان خواهد بود که می تواند حجم بزرگی از پروژه

 
هاي عمرانی را در سطح کشور فعال کرده و به ایجاد اشتغال و کسب درآمد براي مردم و البته رشد اقتصادي بینجامد. 

اما عملکرد دولت ها و مجلس در بخش یارانه نشان داده که این پیشنهادها و برآوردها تنها روي کاغذ است و دولت ها هیچ گاه نسبت
به پرداخت هدفمند منافع ناشی از یارانه نقدي اقدام نکردند و با وجود تکالیفی که برعهده آنها در رابطه با حذف پردرآمدها وجود

 
داشته، باز هم با اعمال ملاحظاتی از این موضوع عقب کشیده اند و تنها در موارد محدودي عملیاتی شده است. 

البته در رابطه با هزینه کرد منابع پرداخت هاي نقدي پیشنهادهاي متفاوتی در کنار حوزه عمرانی وجود داشته که از جمله آن می
توان به حمایت از اقشار آسیب پذیر به نوعی دیگر و یا استفاده از این منابع هنگفت در بخش هاي دیگر بودجه اي با توجه به کسري
سنگین بودجه دولت طی سال هاي گذشته تاکنون اشاره کرد، اما باز هم تمام نقدها، پیشنهادها و خواسته ها از دولت ها براي

 
ساماندهی وضعیت پرداخت یارانه نقدي همواره بایگانی شده و تغییري ایجاد نشده است. 

<--



خسارت 12هزار میلیاردي کرونا به گردشگري کشور
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خبرگزاري آریا-وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع
دستی گفت: ویروس کرونا ، 12 هزار میلیارد تومان تا

 
مردادماه به بخش گردشگري کشور خسارت وارد کرد. 

به گزارش خبرگزاري آریا از سمنان،علی اصغر مونسان در
سفر به استان سمنان در گفتگو با خبرنگاران اظهار کرد:
ویروس کرونا به بخش هاي مختلف اقتصاد در دنیا خسارت

وارد کرده که یکی از آن ها بخش گردشگري است و بخش هایی هم بوده اند که به موازات ما آسیب هاي جدي دیده اند به طور مثال

 
بخش حمل و نقل هم در کشور و هم در دنیا به میزان ما دچار خسارت شده است. 

وي افزود: کسب وکار هاي کوچک هم دچار خسارت جدي شده اند و طبق برآورد هاي صورت گرفته ویروس کرونا تا مردادماه، 12
هزار میلیارد تومان به بخش گردشگري کشور خسارت وارد شده است که اگر روند تعطیلی ها ادامه یابد، خسارت هاي بخش

 
گردشگري بیشتر خواهد شد. 

وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی ادامه داد: من نگران این هستم که بخش گردشگري به ورشکستگی نزدیک شود که
اتفاق بسیار بدي است؛ به هر صورت یکی از ظرفیت هاي کشور ما در بخش گردشگري است و کار هاي خوبی در این چند سال

 
گذشته در بخش گردشگري انجام شده و پروژه هاي بسیار زیادي در حوزه گردشگري به نتیجه رسیده و در حال اجراست. 

مونسان گفت: هم اکنون بیش از دو هزار و 400 پروژه با 137 هزار میلیارد تومان حجم سرمایه گذاري در کشور در حوزه گردشگري
در حال اجراست و حدود پنج هزار موافقت اصولی تنها در دولت دوازدهم صادر شده که نشان می دهد روند رو به رشدي را در بخش

 
گردشگري طی کرده ایم. 

وي افزود: تعداد گردشگران خارجی در سال 98 به هشت میلیون نفر رسید که یک رکورد تاریخی بود و به عنوان دومین کشور در دنیا

 
به لحاظ سرعت رشد گردشگري خارجی معرفی شده ایم. 

وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی تأکید کرد: همه این ها نشان می دهد که ظرفیت بسیار خوبی در حوزه گردشگري
کشور ایجاد شده و نباید متوقف شود و نگاه ما باید به این سمت برود که گردشگري به عنوان یک اقتصاد نوظهور و مردم پایه براي

 
کشور بتواند ایفاي نقش کند. 

مونسان عنوان کرد: توجه به بخش گردشگري موضوع بسیار مهمی است که براي اشتغال جوانان اهمیت دارد و همه این ها می طلبد



 
که دولت جدي تر پاي کار بیاید. 

وي تصریح کرد: دولت براي جبران خسارت کرونا 50 هزار میلیارد تومان در نظر گرفت که در ابتدا فرآیند هاي سختی طراحی شده
بود که به خوبی جلو نرفت و در حال حاضر بخش گردشگري تنها حدود 110 میلیارد تومان توانست از این محل دریافت داشته باشد

 
و امید داریم که سرعت بیشتري بگیرد. 

وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی اضافه کرد: همین امروز هم معاون گردشگري میراث فرهنگی نشستی با معاون

 
اقتصادي رئیس جمهوري برگزار کرد تا بخشی از خسارات بخش گردشگري جبران شود. 

مونسان افزود: قرار است بتوانیم استمهال وام هاي بخش گردشگري را داشته باشیم و کمکی هم در بخش امهال مالیات این بخش
صوت گیرد تا حدودي فشار از روي بخش گردشگري برداشته شود و بتواند خود را احیا کند؛ بخش گردشگري نشان داده که مزیت

 
هاي زیادي دارد که یکی از آن ها سرعت جبران خسارات خیلی خوب آن است. 

وي گفت: در خردادماه از ستاد ملی کرونا درخواست کردیم که اجازه دهند فعالیت هاي گردشگري آغاز شود که این اتفاق با دستور
رئیس جمهور افتاد و 20 میلیون نفر اقامت شب انجام شد که بسیار مناسب بود و درآمد هاي حداقلی را براي تأسیسات گردشگري

 
ایجاد کرد. 

وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی تصریح کرد: به محض اینکه موج دوم کرونا مهار و به ما اجازه فعالیت جدي داده
شود، این قدرت را همه بخش هاي گردشگري کشور دارند که به سرعت بتوانیم در مرحله نخست گردشگري داخلی را فعال کنیم و
در مرحله دوم هم این آمادگی وجود دارد که مکاتباتی با کشور هاي همسایه داشته باشیم و با سازمان جهانی گردشگري در ارتباط

 
نزدیک هستیم تا بتوانیم گردشگري خارجی را دوباره فعال کنیم. 

مونسان ادامه داد: استان سمنان ظرفیت هاي تاریخی بسیار خوبی دارد که یکی از این ظرفیت ها کاروانسراي شاه عباسی است که

 
قبلاً کارکرد زندان داشته و در فضاي شهري کارکرد خوبی نبوده است. 

وي افزود: با پیگیري هاي نماینده مردم سمنان در مجلس شوراي اسلامی و استاندار سمنان و همکاري و همراهی شهردار سمنان

 
توافقات اولیه انجام شده که کاروانسراي شاه عباسی در اختیار شهرداري قرار گیرد و سند آن به نام میراث فرهنگی منتقل شود. 

وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خاطرنشان کرد: قرار شد که کاروانسراي شاه عباسی به یک مکان زیباي گردشگري

 
تبدیل شود و مکانی براي آغاز مسیر گردشگري شهر سمنان قرار گیرد. 

مونسان گفت: با توجه به اینکه کاروانسراي شاه عباسی در قلب شهر سمنان واقع شده است، بسیار می تواند به کارکرد شهر کمک

 
کند و حتماً در برگشت از این سفر این اقدام را پیگیري و دنبال می کنم. 

وي ادامه داد: امیدواریم آقاي رئیسی، رئیس قوه قضاییه هم این دستور را بدهد و مساعدت کند که در بخش دادگستري و سازمان
زندان ها که ظاهراً مالکان این مجموعه هستند، اقدامات لازم صورت گیرد؛ شهرداري سمنان آماده پرداخت هزینه مالکان است تا به

 
سرعت کار انجام شود و تملک صورت گیرد. 



وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی گفت: هم ما و هم شهرداري منابعی را براي مرمت کاروانسراي شاه عباسی تخصیص
می دهیم و فضا هاي الحاقی که به وجود آمده باید برداشته شود و تا به یک مکان زیباي گردشگري تبدیل شود.



ضرورت احیاء اکوسیستم هاي کشاورزي
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خبرگزاري آریا- معاون علمی و فناوري رئیس جمهور با تاکید بر احیاء
اکوسیستم کشاورزي، گفت: رمز موفقیت و تحقق نتایج پژوهش ها، سرمایه

 
گذاري بخش خصوصی در حوزه کشاورزي است. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از خانه ملت، آقاي سورنا ستاري معاون علمی
و فناوري رئیس جمهوري ضمن حضور در نشست امروز صبح (سه شنبه)
کمیسیون کشاورزي، آب و منابع طبیعی مجلس شوراي اسلامی، گفت: معاونت

علمی و فناوري یک پلتفرم است و ما قرار نیست تحقیقات انجام دهیم یا فناوري توسعه دهیم. این معاونت با نیر محدود فعالیت می
کند. در حقیقت ما زمانی در حوزه دانش بنیان موفق خواهیم شد که اکوسیستم و زیست بوم داشته باشیم، آن چیزي که هنوز در

 
بخش کشاورزي ایجاد نشده است. 

معاون علمی و فناوري رئیس جمهوري با اشاره به ویروس کرونا، افزود: ما پیش از این ماسک و کیت تشخیص و دارو در ارتباط با
ویروس کرونا تولید نمی کردیم، اما با توجه به اینکه اکوسیستم فعال شد، شرکت هاي دانش بنیان هم در این حوزه گام هاي موثري

 
برداشتند. ما در حوزه کشاورزي هم باید به دنبال ایجاد اکوسیستم هستیم. 

آقاي ستاري با اشاره به سابقه طولانی در حوزه پژوهش و تحقیقات مرتبط با بخش کشاورزي، یادآور شد: متاسفانه با این سابقه
طولانی هنوز نتوانستیم از تحقیقات و پژوهش هاي بخش کشاورزي استفاده کنیم. معاونت علمی و فناوري دولت قرار است اکوسیستم

 
را راه اندازي کند و رمز به نتیجه رسیدن پژوهش هاي ما تنها منوط به سرمایه گذاري بخش خصوصی در حوزه کشاورزي است. 

وي معتقد است: سرمایه گذاران دولتی می توانند افراد خوبی را تربیت کنند یا آموزش دهند، حتی به موجب سرمایه گذاري هاي
دولت در بخش کشاورزي می توان مقاله هاي بسیاري هم نوشت، اما به محصول و نتیجه موثري نخواهیم رسید. در واقع اگر بخش

 
خصوصی در حوزه پژوهش هاي بخش کشاورزي هزینه نکند، ما به هیچ نتیجه اي دست پیدا نخواهیم کرد. 

معاون علمی و فناوري رئیس جمهوري با بیان اینکه ما در حوزه کشاورزي نتوانستیم اکوسیستم ایجاد کنیم، گفت: ما براي اولین بار
چهار واکسن در شرکت هاي خصوصی تولید کردیم، این شرکت ها باید در جایگاه واقعی خود قرار بگیرند و محیط کسب و کار آماده

 
شود تا موثر واقع شوند. 

آقاي ستاري تاکید کرد: بدون شک پژوهش هاي در سیستم دولتی هیچ خروجی نخواهد داشت. این شرکت هاي دولتی با پول دولت
نمی توانند محصولی تولید کنند، دولت نمی تواند مجري پژوهش باشد؛ بنابراین ما باید از ظرفیت دانشگاه ها با این حجم از فارغ
التحصیل و اعضاي هیات علمی استفاده کنیم و نباید خود را به تعداد اندکی از اعضاي هیات علمی هاي مراکز پژوهش دولتی محدود

 
کنیم. 

وي افزود: معاونت علمی و فناوري فرهنگ را باید ترویج دهد و بخش کشاورزي به خاطر انحصار هاي فراوانی که دارد و تمرکز کشور
هم بر روي واردات بوده است و شبکه هاي واردات توسعه عجیبی پیدا کرده، محیط باید آماده شود تا ایده پردازي صورت بگیرد. در

 
شرایط تحریم ما دنبال جایگزین هاي بسیاري رفتیم و این نشان دهنده وجود ظرفیت در داخل کشور و بخش خصوصی است. 

معاون علمی و فناوري رئیس جمهوري با اشاره به مشکلاتی که در حوزه آموزش وجود دارد، گفت: ما در بخش کشاورزي باید زیست
بوم و اکوسیستم را احیاء کنیم. در این مسیر نقش دانشگاه ها موثر است. 10 تا 15 درصد بودجه دانشگاه هاي بزرگ دنیا را دولت



تامین می کند لذا دانشگاه ها باید تکنولوژي را وارد چرخه صنعت کنند تا منابعشان تامین شود. مجلس هم باید فشار مضاعفی به

 
دانشگاه ها وارد کند. 

آقاي ستاري اظهار کرد: بخش عمده از منابع کشور صرف حوزه آموزش، بهداشت و.. می شود لذا هزینه در حوزه آموزش باید به نتیجه

 
و ارزش افزوده منتهی شود. استخدام بزرگترین خیانت به جوانان است و راه حل اشتغال نیست. 

آقاي ستاري با اشاره به اولویت بندي در حوزه کشاورزي بر پایه میزان واردات محصولات با توجه به شرایط تحریمی، تصریح کرد: در
رابطه با نهاد ها پروژه هاي متعددي داریم که می توانیم در اختیار نمایندگان قرار دهیم. در حوزه آب و محیط زیست نیز به تکنولوژي

 
هاي جدیدي دست پیدا کردیم و تمام موارد به واسطه شرکت هاي خصوصی انجام گرفته است. 

معاون رئیس جمهور دولت دوزادهم با اشاره به گام هایی که در حوزه ارقام زراعی و باغات، تولید بذر هاي هیبریدي و اصلاح نژاد
برداشته شده است، گفت: پروژه هاي متعددي در این زمینه ها تعریف و اجرا شده است. ما محققین فوق العاده اي در حوزه اصلاح
نژاد داریم، اما نتوانستیم تجاري سازي کنیم. در ارتباط با سموم نیز پروژه هاي مفصلی تعریف شده و گام هایی در رابطه با سموم

 
شیمیایی برداشته شده است البته چندان موفقیت آمیز نبوده است. 

وي با بیان اینکه تعداد 500 شرکت دانش بنیان در حوزه کشاورزي کم است، گفت: معاونت علمی و فناوري موافق توسعه پارك هاي
علمی و فناوري است و در منطقه هایی مثل ملایر که داراي محصولات فراوان انگور است باید این این فضا ایجاد شود، ما هم همکاري

 
خواهیم کرد. 

آقاي ستاري تصریح کرد: در حوزه تولید محصولات تراریخته هم پژوهش هایی انجام گرفته است، ما در ارتباط با دارو ها به کمک
وزارت بهداشت و درمان اقداماتی را انجام دادیم لذا اگر قرار است محصول تراریخته هم وارد بازار شود، پروتکل هاي بهداشتی باید
رعایت شود. سیاست گذاري در این حوزه در اختیار وزارت جهاد کشاورزي و سازمان حفاظت محیط زیست است، معاونت علمی و

 
فناوري فقط می تواند در حوزه تحقیقات کمک کند. 

معاون رئیس جمهور یادآور شد: ما در حال حاضر شرکتی در این بخش نداریم، اما موسساتی به کار تحقیقات درباره محصولات
تراریخته پرداخته اند. معاونت علمی و فناوري نیز تاکنون از هیچ شرکت تولید محصولات تراریخته حمایت نکرده است و بودجه اي
هم در اختیار آن ها قرار نداده است. البته سیاست معاونت علمی و فناوري جلوگیري از تحقیقات نیست بنابراین اگر شرکتی بخواهد

 
در حوزه تراریخته تحقیق و پژوهش کند و از ما درخواستی داشته باشد، حمایت خواهیم کرد. 

معاون علمی و فناوري رئیس جمهور در پایان تاکید کرد:کمیته ذیل کمیسیون کشاورزي، آب و منابع طبیعی باید تشکیل شود، ما
استقبال خواهیم کرد و اطلاعات لازم را در اختیار نمایندگان از طریق این کمیته مشترك قرار خواهیم داد. نمایندگان باید از شرکت

هاي دانش بنیان و پارك هاي علمی فناوري حوزه هاي انتخابیه خود بازدید کنند، ما نیز همراهی لازم را خواهیم داشت.



بازده خوب در انتظار سهامداران شرکت هاي صنعتی و معدنی

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1399/05/28

خبرگزاري آریا- رئیس ایمیدرو: شرکت هاي صنعتی و معدنی که 25
درصد بازار سرمایه را تشکیل می دهند با افزایش سرمایه و تعریف
طرح هاي توسعه اي، بازده مناسبی را براي سهام داران این شرکت ها

 
رقم زده اند. 

به گزارش خبرگزاري آریا، خداداد غریب پور در حاشیه نشست هیئت
نمایندگان اتاق بازرگانی تهران افزود: یکی از سیاست هاي ما در

 
ایمیدرو کار هاي توسعه اي از جمله افزایش سرمایه با تعریف طرح هاي توسعه اي در شرکت هاي زیر مجموعه است. 

وي با بیان اینکه اقدامات خوبی در افزایش سرمایه شرکت هاي زیر مجموعه ایمیدرو انجام داده ایم گفت: در فولاد مبارکه سال
گذشته هشت هزار میلیارد تومان و امسال بیش از نه هزار میلیارد تومان طرح را براي افزایش سرمایه تعریف کردیم که این میزان

 
براي مس در سال گذشته دو هزار میلیارد تومان بوده و امسال ده هزار میلیارد تومان است. 

رئیس هیئت عامل سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران (ایمیدرو) افزود: در فولاد خوزستان نیز توانستیم هشت هزار
میلیارد تومان طرح را براي سال هاي آتی تعریف کنیم که این میزان براي گلگهر و چادر ملو هر کدام بیش از پنج هزار میلیارد تومان

 
است. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از صدا و سیما، آقاي غریب پور اضافه کرد: سیاست شرکت هاي زیر مجموعه ایمیدرو افزایش سرمایه
است و طرح هاي توسعه اي آن ها موجب تعمیق بازار سرمایه می شود که نتیجه این اقدامات منجر به توسه معادن و صنایع معدنی

ایران، کارآفرینی و ایجاد اشتغال می شود و رضایت سهام داران را نیز در پی خواهد داشت.



به دنبال نظام مند کردن اعزام نیروي کار ماهر ایرانی به بلغارستان هستیم

منبع: اکونا پرسشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1399/05/28

وزیر تعاون ،کار و رفاه اجتماعی در گفت و گوي ویدئو کنفرانسی با «دنیستا ساچوا»، وزیر کار و سیاست هاي اجتماعی کشور
بلغارستان اظهار امیدواري کرد: سند تبادل نیروي کار بین دو کشور که در حال رایزنی است به مرحله نهایی برسد.

وزیر تعاون ،کار و رفاه اجتماعی در گفت و گوي ویدئو کنفرانسی با «دنیستا ساچوا»، وزیر کار و سیاست هاي اجتماعی کشور

 
بلغارستان اظهار امیدواري کرد: سند تبادل نیروي کار بین دو کشور که در حال رایزنی است به مرحله نهایی برسد. 

به گزارش اکونا پرس، به نقل از مرکز روابط عمومی و اطلاع
رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، شریعتمداري با تبریک
انتصاب خانم «ساچوا» به این سمت گفت : به دنبال نظام مند

 
کردن اعزام نیروي کار ماهر ایرانی به کشور بلغارستان هستیم. 

وي با اشاره به تولید کیت هاي تشخیص کرونا از سوي
فرهیختگان دانشگاهی در ایران گفت: آمادگی داریم در صورت

 
نیاز ، این کیت ها را در اختیار بلغارستان قرار دهیم. 

شریعتمداري ضمن تاکید بر ضرورت تبادل تجربیات دو کشور در
حوزه هاي مشترك، از توجه و تلاش دولت بلغارستان در حل

 
مشکلات رانندگان ایرانی در مرز این کشور با رومانی به دلیل ویروس کووید 19 قدردانی کرد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در تشریح برخی از اقدامات این وزارتخانه در روزهاي شیوع بیماري کرونا به پرداخت 23 هزار میلیارد
تومان به 23 میلیون خانوار ایرانی ، شناسایی گروه هاي زیر خط فقر ، فقیر و آسیب پذیر جامعه در پنج ماه و اختصاص مبلغ 200 الی

 
600 هزار تومان مستمري به خانوارهاي یک تا پنج نفره اشاره کرد. 

شریعتمداري افزود: همچنین گروه هاي آسیب پذیر جامعه ایرانیان ، افراد داراي مشاغل غیر رسمی و غیر بیمه جداگانه مورد توجه

 
قرار گرفت و با شناسایی حدود چهار میلیون خانوار ، به هر خانوار یک میلیون تومان پرداخت شد. 

وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی به راه اندازي سامانه اي بیکاري براي ثبت نام افرادي که به دلیل کرونا دچار بیکاري اجباري شده اند

 
اشاره و تصریح کرد: این افراد در این سامانه ثبت نام کردند و تحت پوشش بیمه کرونایی قرار گرفتند. 

 
وي تصریح کرد : در این ایام، نزدیک به 3 هزار میلیارد تومان ماهیانه براي این بیکاران واریز شده است . 

شریعتمداري در خصوص اقدامات انجام شده در زمینه حفظ اشتغال موجود و حمایت از کارفرمایان نیز افزود : 45 هزار میلیارد تومان

 
از منابع بانکی به این منظور اختصاص یافته است. 

وزیر تعاون ، کار و رفاه اجتماعی افزود: به ازاي هر نفر شاغل در این کارگاه ها، کارفرمایان می توانند از وام هاي 12 و 16 میلیون

 
تومانی با نرخ تسهیلات بانکی تسهیلی برخوردار شوند. 

شریعتمداري به حمایت از بنگاه ها در ایران نیز اشاره و تصریح کرد: تعویق اخذ مالیات و حق بیمه تامین اجتماعی بنگاه هایی که از

 
کرونا آسیب دیده اند از جمله این اقدامات است. 

شریعتمداري با بیان اینکه براي حفظ سلامت مردم ،توسعه دولت الکترونیک به صورت ویژه در دستور کار قرار گرفت تصریح کرد : با

 
این اقدام تلاش شد تا مراجعات مردم به مراکزمختلف، کاهش یابد. 



شریعتمداري با اشاره به تشکیل هیات هاي مشترك بازرسی ایمنی کار و بازرسی بهداشت محیط کار در سطوح ملی ، منطقه اي،
محلی و ضرورت رعایت اجراي شیوه نامه هاي بهداشتی در همه مشاغل گفت: تلاش شده است ضمن حفظ فعالیت هاي اقتصادي در

 
کشور، میزان آسیب هاي ناشی از کرونا در واحدهاي صنعتی و کارگاه ها به حداقل ممکن کاهش یابد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، آمادگی کشورمان را براي تبادل تجربیات و انتقال اطلاعات در این زمینه اعلام کرد و گفت: می توان

 
با توجه به اقدامات مطلوب دو کشور در زمینه هاي مختلف، از تجربیات یکدیگر در این زمینه ها بهره مند شویم. 

شریعتمداري با اشاره به برگزاري نوزدهمین اجلاس کمیسیون مشترك همکاري اقتصادي ایران و بلغارستان در سال 1398 در صوفیه
گفت: در ادامه مذاکرات انجام گرفته در کمیسیون مشترك همکاري هاي اقتصادي بین دو کشور، آمادگی خود را درباره مباحثی
همچون حفاظت فنی و بهداشت کار ، اشتغال ،کارآفرینی، آموزش هاي فنی و حرفه اي ،حمایت هاي اجتماعی از گروه هاي جمعیتی
آسیب پذیر، توسعه در زمینه حوزه هاي تامین اجتماعی ، اصلاح قوانین بازنشستگی، توانمندسازي معلولان و خصوصاً زنان سرپرست

 
خانوار اعلام کردیم . 

شریعتمداري با اشاره به تنظیم سند همکاري مشترك بین دو کشور افزود: این سند همکاري به پیشنهاد کشور بلغارستان تهیه شده و

 
ما آمادگی خود را براي امضاي این سند همکاري اعلام می کنیم. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر ضرورت توجه توسعه تعاونی ها در کشور گفت : با توجه به تجربیات تعاونی ها در
بلغارستان به ویژه اتحادیه هاي ملی تعاونی هاي کارگران و اتحادیه تعاونی هاي مرکزي بلغارستان، زمینه تبادل هیئت در این زمینه

 
وجود دارد. 

شریعتمداري با اشاره به طرح وزیر کار و سیاست هاي اجتماعی بلغارستان در زمینه اعزام نیروي پزشکی ایران به بلغارستان اظهار

 
کرد: همانند همکاري گروه بهداشتی پزشکان به آلمان ، ما نیز می توانیم این نیرو ها را به کشور بلغارستان اعزام کنیم . 

در این دیدار ویدیو کنفرانسی خانم ""دنیستا ساچوا"" وزیر کار و سیاست هاي اجتماعی بلغارستان نیز گفت : دو کشور بلغارستان و

 
ایران ،داراي سابقه همکاري بیش از 123 سال است . 

وي با اعلام همبستگی دولت و ملت کشور بلغارستان با دولت و ملت ایران در مبارزه با ویروس کووید 19 گفت :در 6 ماه گذشته و در
راستاي مقابله با ویروس کرونا اقدامات ارزشمندي در این کشور انجام گرفته که از آن جمله می توان به حمایت از افراد آسیب پذیر و

 
سالخورده اشاره کرد. 

وزیر کار و سیاست هاي اجتماعی بلغارستان تصریح کرد : مهمترین اقدام انجام گرفته در این زمینه ، اختصاص مبلغ 2 میلیارد یورو و

 
اجراي طرح 40- 60 در این کشور بود. 

وي در تشریح این طرح گفت: به این صورت که 60 درصداز منابع از سوي کارمندان و 40 درصد از سوي کارفرمایان در این طرح

 
پرداخت می شود و علاوه بر این در این طرح 80 درصد منابع را دولت متقبل می شود. 

""دنیستا ساچوا"" با اشاره به اینکه با اقدامات انجام گرفته 200 هزار شغل در بلغارستان حفظ شده است افزود : علاوه بر این اجراي
دو طرح حمایت اجتماعی را آغاز کرده و مبلغی را به والدین براي حفاظت از کودکان و مبلغی نیز به دانش آموزان در این طرح

 
اختصاص دادیم . 

وزیر کار و سیاست هاي اجتماعی بلغارستان دیگر اقدامات انجام گرفته در این ایام را اختصاص 25 میلیون یورو به حدود 2 میلیون و

 
100 هزار نفر اعلام کرد. 

وزیر کار و سیاست اجتماعی بلغارستان افزود: اقدامات انجام گرفته در ایران بسیار مشابه با رویکردهاي دولت بلغارستان است که از

 
جمله آنها می توان به اعطاي وام بلاعوض به مردم و حفاظت از اقتصاد جامعه اشاره کرد. 

وزیر کار و سیاست اجتماعی بلغارستان با ابراز خرسندي از تدوین پیش نویس سند همکاري مشترك بین دو کشور گفت: امیدواریم
هر چه سریعتر این سند پیش نویس همکاري به مرحله امضا برسد .



بانک رفاه پیشرو در تحقق جهش تولید

منبع: الفشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1399/05/28

27 مرداد ماه شصتمین سالروز تأسیس بانک رفاه کارگران است. این بانک با هدف رفع نیازمندي هاي مالی و اعتباري قشر
کارگري ایران، در تاریخ 27 مرداد ماه سال 1339 تشکیل و به ثبت رسید و از ششم فروردین ماه سال 1340 با افتتاح شعبه مرکزي
در تهران و شعبه اصفهان آغاز به کار کرد. بانک رفاه کارگران از همان بدو تأسیس، کمک به تأمین رفاه و ایجاد تسهیلات لازم براي

 
رفع نیازمندي هاي طبقه کارگر را در دستور کار قرار داد. 

به گزارش روابط عمومی بانک رفاه کارگران به نقل از سایت
خبري تحلیلی تابناك، این تفکر به عنوان هدف و همچنین موتور
محرکه براي به حرکت درآوردن و پویا کردن سیستم تشکیلاتی،
فکري و ایجاد نقشه راه بانک رفاه بوده و هست. در اوایل تأسیس
بانک، بیشتر، فعالیت هاي پایه مدنظر بود اما به مرور با توجه به
هدف اصلی بانک هر روز با دیدي جدید، تکیه بر تحقیقات و
همچنین نظرخواهی از مشتریان بر کیفیت و تعداد این خدمات
افزوده شد. یکی از این اهداف، جذب سرمایه هاي راکد جامعه و

تبدیل آنان به سرمایه هاي در گردش صنعت، پروژه هاي عمرانی و ارائه تسهیلات به ویژه در بخش صادرات کالاهاي غیر نفتی و
تولیدات صنعتی و کشاورزي، به صادرکنندگان کشور است تا در این زمینه بتواند به شکوفایی اقتصاد کشور کمک کند و همچنین در

 
مسیر ایجاد اشتغال گام بردارد. 

پس از نامگذاري سال 1399 به عنوان سال"جهش تولید"، بانک رفاه با برنامه ریزي درصدد برآمد تا نقش خود را در ایجاد اشتغال
کشور ایفا کند. به همین منظور اقدامات مهم و چشمگیري انجام داده است که از جمله مهم ترین آن اختصاص 5000 میلیارد ریال
تسهیلات براي پرداخت به بنگاه هاي تولیدي کوچک و متوسط است. علاوه بر این براي واحدهاي تولیدي مشکل دار که نمی
توانستند حقوق پرسنل و کارگران را پرداخت کنند، 3000 میلیارد ریال و همچنین تأمین سرمایه در گردش واحدهاي تولیدي که

 
مشمول تبصره 18 قانون بودجه سال 1399 می شوند نیز به میزان 3000 میلیارد ریال تسهیلات در نظر گرفته شد. 

همچنین به منظور تأمین مالی صنایع پیشران کشاورزي، گردشگري و صنعت و معدن حدود 27 هزار میلیارد ریال، براي صاحبان
کسب و کارهایی که به دلیل شرایط ناشی از شیوع ویروس کرونا در فعالیت اقتصادي خود دچار مشکل شده اند، نیز 3 هزار میلیارد
ریال تسهیلات در نظر گرفته شد و براي حمایت از تولید و توزیع کنندگان دارو و سایر مواد بهداشتی نیز مبلغ 2500 میلیارد ریال

 
اعتبار تخصیص یافته است. 

بانک رفاه علاوه بر تسهیلات ریالی در حوزه ارزي نیز فعالیت داشته و ارز مورد نیاز واردکنندگان مواد اولیه بخش دارو، تجهیزات
پزشکی، تجهیزات بیمارستانی و گشایش اعتبارات و حواله ها را در شرایط تحریم و شیوع ویروس کرونا تأمین می کند و در این زمینه

 
نیز پیشرو است. 



همچنین این بانک طرح "رفاه کالا" را اجرا کرد تا به مستمري بگیران سازمان تامین اجتماعی و تمامی افراد حقیقی که حقوق خود را
از بانک رفاه دریافت می کنند تا سقف 50 میلیون تومان تسهیلات پرداخت کند؛ که از یک سو به تولید کنندگان داخلی و از سوي

 
دیگر با پرداخت تسهیلات به بازنشستگان و مستمري بگیران سازمان تأمین اجتماعی کمک کرد. 

علاوه بر این، بانک رفاه به منظور کارآفرینی، اشتغال زایی و ایجاد مشاغل خانگی به ویژه براي زنان سرپرست خانواده که از مدد

 
جویان کمیته امداد امام خمینی(ره) و سازمان بهزیستی هستند، مبلغ 5200 میلیارد ریال اعتبار در نظر گرفته است. 

با نگاهی کوتاه و مختصر به برنامه ها و طرح هاي بانک رفاه در حوزه تولید، به نظر می رسد که این بانک کارنامه اي قابل قبول و
شایسته از خود ارائه کرده است. اگرچه علاوه بر حوزه تولید، بانک رفاه در سایر حوزه ها همچون سلامت، مسئولیت هاي اجتماعی،
پرداخت تسهیلات به جوانان و ... نیز مشغول خدمت رسانی به شهروندان است که بررسی عملکرد آن در این حوزه ها فرصت و مجال

دیگري می طلبد که به آن پرداخته شود.



قدردانی استاندار استان اصفهان از حمایت بانک صنعت ومعدن استان

منبع: اقتصاد تهرانشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1399/05/28

اقتصادتهران: استاندار استان اصفهان از حمایت هاي بانک صنعت و معدن این استان جهت تسهیل و تسریع در اعطاي
تسهیلات در قالب تبصره 18 قانون بودجه قدردانی کرد. به گزارش اقتصادتهران، استاندار استان اصفهان از حمایت هاي بانک

صنعت و معدن این استان جهت تسهیل و تسریع در اعطاي تسهیلات در قالب تبصره 18 قانون (...)

اقتصادتهران: استاندار استان اصفهان از حمایت هاي بانک صنعت و
معدن این استان جهت تسهیل و تسریع در اعطاي تسهیلات در قالب

 
تبصره 18 قانون بودجه قدردانی کرد. 

به گزارش اقتصادتهران، استاندار استان اصفهان از حمایت هاي بانک
صنعت و معدن این استان جهت تسهیل و تسریع در اعطاي تسهیلات

 
در قالب تبصره 18 قانون بودجه قدردانی کرد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی بانک صنعت و معدن، در متن تقدیرنامه عباس رضائی استاندار استان اصفهان خطاب به محمود حقیقت

 
سرشت مدیر بانک صنعت و معدن استان اصفهان آمده است؛ 

بدینوسیله از تلاش هاي ارزنده جنابعالی و همکاران آن بانک که موجبات تحقق اهداف و برنامه هاي دولت تدبیر وامید و توسعه همه
جانبه استان را به خصوص در پرداخت تسهیلات "تبصره 18 " فراهم نموده اید، تقدیر و تشکر می نمایم و توفیق روزافزون شما را در

راه خدمت صادقانه به فعالان عرصه کارآفرینی و تولید، از خداوند سبحان خواستارم.



اجراي کلاس هاي مجازي کسب و کار براي مددجویان کمیته امداد

منبع: رادیو گفت و گوشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1399/05/28

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد، از برگزاري دوره هاي مجازي کسب و کار براي مددجویان کمیته امداد خبر داد و
گفت: اجراي کلاس هاي مجازي کسب و کار، با کمک پارك هاي علم و فناوري انجام می شود.

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد، از برگزاري دوره
هاي مجازي کسب و کار براي مددجویان کمیته امداد خبر
داد و گفت: اجراي کلاس هاي مجازي کسب و کار، با

 
کمک پارك هاي علم و فناوري انجام می شود. 

به گزارش خبرگزاري مهر، حجت االله عبدالملکی، با بیان
اینکه مرحله آزمایشی برگزاري دوره هاي کسب و کار به
صورت مجازي هفته گذشته انجام شد، افزود: توسعه

 
آموزش هاي کسب و کار به صورت مجازي در دستور کار معاونت اشتغال کمیته امداد قرار دارد. 

وي با بیان اینکه آموزش کسب و کار یکی از ارکان برنامه هاي اشتغال خانواده هاي تحت حمایت کمیته امداد است، اضافه کرد: بدون

 
آموزش، امکان ایجاد یک شغل پایدار با درآمد مناسب وجود نخواهد داشت. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد با اشاره به اینکه در کمیته امداد سه نوع آموزش کسب و کار به مددجویان ارائه می شود،
اظهار کرد: مرحله نخست، آشنایی افراد با مفاهیم کارآفرینی و فرهنگ کسب و کار مختص کسانی است که وارد برنامه اشتغال نشده

 
اند و با این آموزش ها قصد داریم افراد براي ورود به کسب و کار، تشویق شوند. 

وي از آموزش هاي مهارتی به عنوان نوع دوم آموزش هاي کسب و کار مددجویان یاد کرد و گفت: این آموزش ها براي کسانی است
که تصمیم گرفته اند وارد برنامه اشتغال و کسب و کار شوند. این افراد یک دوره مشاوره شغلی را گذرانده اند و در جریان مشاوره، یک

 
بسته شغلی به عنوان مسیر کاري آنها ترسیم شده است. 

عبدالملکی درباره سومین گروه مخاطبان آموزش هاي اشتغال کمیته امداد توضیح داد و گفت: این آموزش ها با هدف پایدارسازي

 
طرح هاي اشتغال، به روزرسانی مهارت ها و افزایش بهره وري به مجریان طرح هاي اشتغال ارائه می شود. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد بیان کرد: امسال به دلیل شیوع کرونا، به سراغ آموزش مجازي گام برداشته ایم و به صورت
پایلوت چند دوره از جمله پرورش گیاهان دارویی را تعریف کردیم که با کمک پارك هاي علم و فناوري اجرا شد. همچنین با کمک

پارك هاي علم و فناوري تا پایان سال چندین دوره آموزش مجازي کسب و کار را براي مددجویان اجرا خواهیم کرد.



پرداخت 51 میلیارد تومان براي ایجاد اشتغال روستایی در زنجان

منبع: روستا نیوزشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1399/05/28

صندوق کارآفرینی امید در زنجان براي ایجاد اشتغال روستایی 722 فقره تسهیلات پرداخت کرده است.

صندوق کارآفرینی امید در زنجان براي ایجاد اشتغال روستایی 722 فقره تسهیلات

 
پرداخت کرده است. 

به گزارش خبرنگار ما؛ مدیر صندوق کارآفرینی امید استان زنجان گفت: این صندوق با
پرداخت 722 فقره تسهیلات، براي هزار و 313 نفر در روستاهاي استان اشتغال ایجاد

 
کرده است. 

عبداللهی افزود: از ابتداي اجراي قانون اشتغال روستایی صندوق استان 513 میلیارد ریال تسهیلات در این بخش براي متقاضیان

 
استان پرداخت شده است. 

وي گفت: این صندوق حامی کسب و کارهاي خرد و کوچک ، توسعه زنجیره هاي تولید ، توزیع و فروش محصولات ، فعالیت و
تولیدات شرکت هاي دانش بنیان ، صندوق هاي خرد محلی زنان روستایی ، توسعه تولید صنایع دستی، گردشگري و بوم گردي در

 
استان است. 

عبداللهی خاطرنشان کرد: اجراي طرح حمایتی هر روستا یک محصول و روستاي بدون بیکار و حمایت از صندوق هاي خرد محلی در

 
اولویت سیاست ها و اهداف صندوق کارآفرینی امید قرار دارد. 

وي یادآوري کرد: به همین منظور بر اساس هدفگذاري صندوق کارآفرینی امید مقرر شده در هر شهرستان یک روستا به عنوان

 
روستاي هدف یکی از محصولات تولیدي و اشتغال باشد. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان زنجان گفت: در استان زنجان روستاهایی در بخش آبزي پروري، چاقو سازي و تولید نان بستنی
فعالیت می کنند که  این روستاها به مرحله اي رسیده اند که مصداق یک روستا یک محصول هستند و برنامه روستاي بدون بیکار را

نیز اجرا می کنند.



طراحی و ساخت شیرآب شنیداري هوشمند توسط دانش آموز نخبه کرمانی

منبع: شفافشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1399/05/28

سه نفر از دانش آموزان عضو کانون خلاقیت، نوآوري و شکوفایی پارك علم و فناوري کرمان، با تلاشی سه ماهه موفق به
طراحی و ساخت شیرآب شنیداري هوشمند شدند.

به گزارش شفاف،  محمد حسن زاده دانش آموز نخبه
کرمانی در پایه دوازدهم ریاضی فیزیک مشغول به تحصیل
است که به کمک دو نفر از دوستانش موفق به ساخت

 
شیرآب غیر تماسی و شنیداري هوشمند شده است. 

این دانش آموز نخبه کرمانی گفت: شیر آب طراحی شده از
طریق صحبت کردن قادر به اجراي دستورات است، علاوه
بر این شیر طراحی شده قابلیت باز و بسته شدن از طریق

 
سنسور هاي مادون قرمز بدون تماس دست را دارد. 

او افزود: این نوآوري علاوه بر اینکه می تواند در صرفه جویی آب نقش موثري داشته باشد، به دلیل عدم تماس با شیر آب در

 
جلوگیري از شیوع ویروس کرونا و سایر آلودگی ها موثر است. 

حسن زاده مطرح کرد: در طراحی این دستگاه از امکانات مکانیکی، الکترونیکی و برنامه نویسی استفاده شده است، با استفاده از نرم

 
افزار هاي برنامه نویسی دستور هاي مربوط به سنسور هاي دستگاه ارائه شده و دستگاه عمل می کند. 

محصول بومی با یک چهارم قیمت نمونه خارجی  این دانش آموز نخبه کرمانی عنوان کرد: اغلب قطعات این دستگاه را خودمان

 
طراحی کرده و ساخته ایم و غالب مواد اولیه ایرانی و بومی هستند و تنها بخش کوچکی از قطعات نرم افزاري خارجی است. 

او یادآوري کرد: محصول تولید شده ما هیچ نمونه مشابهی در داخل ندارد و نمونه خارجی شبیه محصول ما و نه با همه امکانات در

 
بازار موجود است. 

حسن زاده در تشریح شاخصه هاي این دستگاه نسبت به نمونه خارجی گفت: قیمت محصول تولیدي ما حدود یک چهارم مشابه

 
خارجی است و این دستگاه نسبت به نمونه خارجی داراي سنسور هاي مادون قرمز، سیستم شنیداري قابل تنظیم و تایمر است. 

این دانش آموز نخبه کرمانی تاکید کرد: تاکنون فرد سرمایه گذاري که هزینه هاي تولید این محصول را برعهده گیرد و روانه بازار

 
کند، داوطلب نشده، اما در تلاشیم تا این اتفاق به زودي رخ دهد. 

او افزود: کارخانه هاي ساخت شیرآلات یکی از مهم ترین مراکز بازاریابی این محصول به شمار می روند و امیدواریم این محصول به
زودي در خط تولید این واحد هاي تولیدي قرار گیرد. 



حسن زاده تصریح کرد: ما براي ادامه راه نیازمند حمایت مسئولان و سرمایه گذاران هستیم، قطعاً با راه اندازي خط تولید این محصول

 
عده اي مشغول به کار می شوند و می توانیم کارآفرینی مطلوبی داشته باشیم. 

او گفت: پارك علم و فناوري کرمان در همه مراحل اجراي این طرح یاري گر ما بود و تامین مالی این پروژه از طریق این مرکز صورت

 
گرفت. 

حسن زاده در پایان خاطرنشان کرد: پارك علم و فناوري کرمان براي ایده هاي نوین ارزش بسیاري قائل است و مشوق بسیاري در

 
طول مسیر پیشرفت براي همه محققان است. 

انتهاي پیام/



بانک رفاه پیشرو در تحقق جهش تولید

منبع: تسنیمشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1399/05/28

بانک رفاه کارگران از همان بدو تأسیس، کمک به تأمین رفاه و ایجاد تسهیلات لازم براي رفع نیازمندي هاي طبقه کارگر را
در دستور کار قرار داد.

بانک رفاه کارگران از همان بدو تأسیس، کمک به تأمین
رفاه و ایجاد تسهیلات لازم براي رفع نیازمندي هاي طبقه

 
کارگر را در دستور کار قرار داد. - اخبار بازار - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم به نقل از روابط عمومی بانک
رفاه کارگران، 27 مرداد ماه شصتمین سالروز تأسیس بانک
رفاه کارگران است. این بانک با هدف رفع نیازمندي هاي
مالی و اعتباري قشر کارگري ایران، در تاریخ 27 مرداد ماه
سال 1339 تشکیل و به ثبت رسید و از ششم فروردین ماه
سال 1340 با افتتاح شعبه مرکزي در تهران و شعبه

اصفهان آغاز به کار کرد. بانک رفاه کارگران از همان بدو تأسیس، کمک به تأمین رفاه و ایجاد تسهیلات لازم براي رفع نیازمندي هاي

 
طبقه کارگر را در دستور کار قرار داد. 

این تفکر به عنوان هدف و همچنین موتور محرکه براي به حرکت درآوردن و پویا کردن سیستم تشکیلاتی، فکري و ایجاد نقشه راه
بانک رفاه بوده و هست. در اوایل تأسیس بانک، بیشتر، فعالیت هاي پایه مدنظر بود اما به مرور با توجه به هدف اصلی بانک هر روز با
دیدي جدید، تکیه بر تحقیقات و همچنین نظرخواهی از مشتریان بر کیفیت و تعداد این خدمات افزوده شد. یکی از این اهداف، جذب
سرمایه هاي راکد جامعه و تبدیل آنان به سرمایه هاي در گردش صنعت، پروژه هاي عمرانی و ارائه تسهیلات به ویژه در بخش
صادرات کالاهاي غیر نفتی و تولیدات صنعتی و کشاورزي، به صادرکنندگان کشور است تا در این زمینه بتواند به شکوفایی اقتصاد

 
کشور کمک کند و همچنین در مسیر ایجاد اشتغال گام بردارد. 

پس از نامگذاري سال 1399 به عنوان سال"جهش تولید"، بانک رفاه با برنامه ریزي درصدد برآمد تا نقش خود را در ایجاد اشتغال
کشور ایفا کند. به همین منظور اقدامات مهم و چشمگیري انجام داده است که از جمله مهم ترین آن اختصاص 5000 میلیارد ریال
تسهیلات براي پرداخت به بنگاه هاي تولیدي کوچک و متوسط است. علاوه بر این براي واحدهاي تولیدي مشکل دار که نمی
توانستند حقوق پرسنل و کارگران را پرداخت کنند، 3000 میلیارد ریال و همچنین تأمین سرمایه در گردش واحدهاي تولیدي که

 
مشمول تبصره 18 قانون بودجه سال 1399 می شوند نیز به میزان 3000 میلیارد ریال تسهیلات در نظر گرفته شد. 

همچنین به منظور تأمین مالی صنایع پیشران کشاورزي، گردشگري و صنعت و معدن حدود 27 هزار میلیارد ریال، براي صاحبان
کسب و کارهایی که به دلیل شرایط ناشی از شیوع ویروس کرونا در فعالیت اقتصادي خود دچار مشکل شده اند، نیز 3 هزار میلیارد
ریال تسهیلات در نظر گرفته شد و براي حمایت از تولید و توزیع کنندگان دارو و سایر مواد بهداشتی نیز مبلغ 2500 میلیارد ریال

 
اعتبار تخصیص یافته است. 

بانک رفاه علاوه بر تسهیلات ریالی در حوزه ارزي نیز فعالیت داشته و ارز مورد نیاز واردکنندگان مواد اولیه بخش دارو، تجهیزات
پزشکی، تجهیزات بیمارستانی و گشایش اعتبارات و حواله ها را در شرایط تحریم و شیوع ویروس کرونا تأمین می کند و در این زمینه



 
نیز پیشرو است. 

همچنین این بانک طرح "رفاه کالا" را اجرا کرد تا به مستمري بگیران سازمان تامین اجتماعی و تمامی افراد حقیقی که حقوق خود را
از بانک رفاه دریافت می کنند تا سقف 50 میلیون تومان تسهیلات پرداخت کند؛ که از یک سو به تولید کنندگان داخلی و از سوي

 
دیگر با پرداخت تسهیلات به بازنشستگان و مستمري بگیران سازمان تأمین اجتماعی کمک کرد. 

علاوه بر این، بانک رفاه به منظور کارآفرینی، اشتغال زایی و ایجاد مشاغل خانگی به ویژه براي زنان سرپرست خانواده که از مدد

 
جویان کمیته امداد امام خمینی(ره) و سازمان بهزیستی هستند، مبلغ 5200 میلیارد ریال اعتبار در نظر گرفته است. 

با نگاهی کوتاه و مختصر به برنامه ها و طرح هاي بانک رفاه در حوزه تولید، به نظر می رسد که این بانک کارنامه اي قابل قبول و
شایسته از خود ارائه کرده است. اگرچه علاوه بر حوزه تولید، بانک رفاه در سایر حوزه ها همچون سلامت، مسئولیت هاي اجتماعی،
پرداخت تسهیلات به جوانان و ... نیز مشغول خدمت رسانی به شهروندان است که بررسی عملکرد آن در این حوزه ها فرصت و مجال

دیگري می طلبد که به آن پرداخته شود.



تبادل نیروي کار بین ایران و بلغارستان

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1399/05/28

فصل اقتصاد - وزیر کار ابراز امیدواري کرد تا هر چه سریع تر سند تبادل نیروي کار بین ایران و بلغارستان که در حال رایزنی
است، به مرحله نهایی برسد.

فصل اقتصاد - وزیر کار ابراز امیدواري کرد تا هر چه سریع
تر سند تبادل نیروي کار بین ایران و بلغارستان که در حال

 
رایزنی است، به مرحله نهایی برسد. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از وزارت تعاون، کار و رفاه
اجتماعی، محمد شریعتمداري در دیدار ویدئو کنفرانسی با
« دنیستا ساچوا »، وزیر کار و سیاست هاي اجتماعی کشور

 
بلغارستان اظهار داشت: به دنبال نظام مند کردن اعزام نیروي کار ماهر ایرانی به کشور بلغارستان هستیم. 

وي با اشاره به تولید کیت هاي تشخیص کرونا از سوي فرهیختگان دانشگاهی در ایران، گفت: آمادگی داریم در صورت نیاز، این کیت

 
ها را در اختیار بلغارستان قرار دهیم. 

شریعتمداري ضمن تاکید بر ضرورت تبادل تجربیات دو کشور در حوزه هاي مشترك، از توجه و تلاش دولت بلغارستان در حل

 
مشکلات رانندگان ایرانی در مرز این کشور با رومانی به دلیل ویروس کووید 19 قدردانی کرد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در تشریح برخی از اقدامات این وزارتخانه در روزهاي شیوع بیماري کرونا به پرداخت 23 هزار میلیارد
تومان به 23 میلیون خانوار ایرانی، شناسایی گروه هاي زیر خط فقر، فقیر و آسیب پذیر جامعه در پنج ماه و اختصاص مبلغ 200 الی

 
600 هزار تومان مستمري به خانوارهاي یک تا پنج نفره اشاره کرد. 

شریعتمداري افزود: همچنین گروه هاي آسیب پذیر جامعه ایرانیان، افراد داراي مشاغل غیر رسمی و غیر بیمه جداگانه مورد توجه قرار

 
گرفت و با شناسایی حدود چهار میلیون خانوار، به هر خانوار یک میلیون تومان پرداخت شد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی به راه اندازي سامانه بیکاري براي ثبت نام افرادي که به دلیل کرونا دچار بیکاري اجباري شده اند
اشاره و تصریح کرد: این افراد در این سامانه ثبت نام کردند و تحت پوشش بیمه کرونایی قرار گرفتند. در این ایام، نزدیک به 3 هزار

 
میلیارد تومان ماهیانه براي این بیکاران واریز شده است. 

 
اختصاص 45 هزار میلیارد تومان از منابع بانکی براي حفظ اشتغال موجود د 

شریعتمداري در خصوص اقدامات انجام شده در زمینه حفظ اشتغال موجود و حمایت از کارفرمایان نیز افزود: 45 هزار میلیارد تومان

 
از منابع بانکی به این منظور اختصاص یافته است. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: به ازاي هر نفر شاغل در این کارگاه ها، کارفرمایان می توانند از وام هاي 12 و 16 میلیون

 
تومانی با نرخ تسهیلات بانکی تسهیلی برخوردار شوند. 

شریعتمداري به حمایت از بنگاه ها در ایران نیز اشاره و تصریح کرد: تعویق اخذ مالیات و حق بیمه تأمین اجتماعی بنگاه هایی که از

 
کرونا آسیب دیده اند از جمله این اقدامات است. 

وي با بیان اینکه براي حفظ سلامت مردم، توسعه دولت الکترونیک به صورت ویژه در دستور کار قرار گرفت، تصریح کرد: با این اقدام



 
تلاش شد تا مراجعات مردم به مراکز مختلف، کاهش یابد. 

شریعتمداري با اشاره به تشکیل هیأت هاي مشترك بازرسی ایمنی کار و بازرسی بهداشت محیط کار در سطوح ملی، منطقه اي،
محلی و ضرورت رعایت اجراي شیوه نامه هاي بهداشتی در همه مشاغل، گفت: تلاش شده است ضمن حفظ فعالیت هاي اقتصادي در

 
کشور، میزان آسیب هاي ناشی از کرونا در واحدهاي صنعتی و کارگاه ها به حداقل ممکن کاهش یابد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، آمادگی کشورمان را براي تبادل تجربیات و انتقال اطلاعات در این زمینه اعلام کرد و گفت: می توان

 
با توجه به اقدامات مطلوب دو کشور در زمینه هاي مختلف، از تجربیات یکدیگر در این زمینه ها بهره مند شویم. 

شریعتمداري با اشاره به برگزاري نوزدهمین اجلاس کمیسیون مشترك همکاري اقتصادي ایران و بلغارستان در سال 1398 در
صوفیه، گفت: در ادامه مذاکرات انجام گرفته در کمیسیون مشترك همکاري هاي اقتصادي بین دو کشور، آمادگی خود را درباره
مباحثی همچون حفاظت فنی و بهداشت کار، اشتغال، کارآفرینی، آموزش هاي فنی و حرفه اي، حمایت هاي اجتماعی از گروه هاي
جمعیتی آسیب پذیر، توسعه در زمینه حوزه هاي تأمین اجتماعی، اصلاح قوانین بازنشستگی، توانمندسازي معلولان و خصوصاً زنان

 
سرپرست خانوار اعلام کردیم. 

شریعتمداري با اشاره به تنظیم سند همکاري مشترك بین دو کشور افزود: این سند همکاري به پیشنهاد کشور بلغارستان تهیه شده و

 
ما آمادگی خود را براي امضاي این سند همکاري اعلام می کنیم. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر ضرورت توجه توسعه تعاونی ها در کشور گفت: با توجه به تجربیات تعاونی ها در بلغارستان

 
به ویژه اتحادیه هاي ملی تعاونی هاي کارگران و اتحادیه تعاونی هاي مرکزي بلغارستان، زمینه تبادل هیئت در این زمینه وجود دارد. 
شریعتمداري با اشاره به طرح وزیر کار و سیاست هاي اجتماعی بلغارستان در زمینه اعزام نیروي پزشکی ایران به بلغارستان افزود:

 
همانند همکاري گروه بهداشتی پزشکان به آلمان، ما نیز می توانیم این نیروها را به کشور بلغارستان اعزام کنیم. 

 
استقبال از تدوین پیش نویس سند همکاري مشترك بین دو کشور 

در این دیدار ویدئو کنفرانسی خانم دنیستا ساچوا وزیر کار و سیاست هاي اجتماعی بلغارستان نیز گفت: دو کشور بلغارستان و ایران

 
داراي سابقه همکاري بیش از 123 سال است. 

وي با اعلام همبستگی دولت و ملت کشور بلغارستان با دولت و ملت ایران در مبارزه با ویروس کووید 19 گفت: در 6 ماه گذشته و در
راستاي مقابله با ویروس کرونا اقدامات ارزشمندي در این کشور انجام گرفته که از آن جمله می توان به حمایت از افراد آسیب پذیر و

 
سالخورده اشاره کرد. 

وزیر کار و سیاست هاي اجتماعی بلغارستان تصریح کرد: مهمترین اقدام انجام گرفته در این زمینه، اختصاص مبلغ 2 میلیارد یورو و

 
اجراي طرح 40- 60 در این کشور بود. 

وي در تشریح این طرح گفت: به این صورت که 60 درصداز منابع از سوي کارمندان و 40 درصد از سوي کارفرمایان در این طرح

 
پرداخت می شود و علاوه بر این در این طرح 80 درصد منابع را دولت متقبل می شود. 

دنیستا ساچوا با اشاره به اینکه با اقدامات انجام گرفته 200 هزار شغل در بلغارستان حفظ شده است، افزود: علاوه بر این اجراي دو
طرح حمایت اجتماعی را آغاز کرده و مبلغی را به والدین براي حفاظت از کودکان و مبلغی نیز به دانش آموزان در این طرح اختصاص

 
دادیم. 

وزیر کار و سیاست هاي اجتماعی بلغارستان دیگر اقدامات انجام گرفته در این ایام را اختصاص 25 میلیون یورو به حدود 2 میلیون و

 
100 هزار نفر اعلام کرد. 

وي افزود: اقدامات انجام گرفته در ایران بسیار مشابه با رویکردهاي دولت بلغارستان است که از جمله آنها می توان به اعطاي وام

 
بلاعوض به مردم و حفاظت از اقتصاد جامعه اشاره کرد. 

وزیر کار و سیاست اجتماعی بلغارستان با ابراز خرسندي از تدوین پیش نویس سند همکاري مشترك بین دو کشور گفت: امیدواریم
هر چه سریع تر این سند پیش نویس همکاري به مرحله امضا برسد.



تبادل نیروي کار بین ایران و بلغارستان

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1399/05/28

وزیر کار ابراز امیدواري کرد تا هر چه سریع تر سند تبادل نیروي کار بین ایران و بلغارستان که در حال رایزنی است، به
مرحله نهایی برسد.

وزیر کار ابراز امیدواري کرد تا هر چه سریع تر سند تبادل
نیروي کار بین ایران و بلغارستان که در حال رایزنی است،

 
به مرحله نهایی برسد. 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از وزارت تعاون، کار و
رفاه اجتماعی، محمد شریعتمداري در دیدار ویدئو
کنفرانسی با «دنیستا ساچوا»، وزیر کار و سیاست هاي
اجتماعی کشور بلغارستان اظهار داشت: به دنبال نظام مند

 
کردن اعزام نیروي کار ماهر ایرانی به کشور بلغارستان هستیم. 

وي با اشاره به تولید کیت هاي تشخیص کرونا از سوي فرهیختگان دانشگاهی در ایران، گفت: آمادگی داریم در صورت نیاز، این کیت

 
ها را در اختیار بلغارستان قرار دهیم. 

شریعتمداري ضمن تاکید بر ضرورت تبادل تجربیات دو کشور در حوزه هاي مشترك، از توجه و تلاش دولت بلغارستان در حل

 
مشکلات رانندگان ایرانی در مرز این کشور با رومانی به دلیل ویروس کووید 19 قدردانی کرد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در تشریح برخی از اقدامات این وزارتخانه در روزهاي شیوع بیماري کرونا به پرداخت 23 هزار میلیارد
تومان به 23 میلیون خانوار ایرانی، شناسایی گروه هاي زیر خط فقر، فقیر و آسیب پذیر جامعه در پنج ماه و اختصاص مبلغ 200 الی

 
600 هزار تومان مستمري به خانوارهاي یک تا پنج نفره اشاره کرد. 

شریعتمداري افزود: همچنین گروه هاي آسیب پذیر جامعه ایرانیان، افراد داراي مشاغل غیر رسمی و غیر بیمه جداگانه مورد توجه قرار

 
گرفت و با شناسایی حدود چهار میلیون خانوار، به هر خانوار یک میلیون تومان پرداخت شد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی به راه اندازي سامانه بیکاري براي ثبت نام افرادي که به دلیل کرونا دچار بیکاري اجباري شده اند
اشاره و تصریح کرد: این افراد در این سامانه ثبت نام کردند و تحت پوشش بیمه کرونایی قرار گرفتند. در این ایام، نزدیک به 3 هزار

 
میلیارد تومان ماهیانه براي این بیکاران واریز شده است. 

 
اختصاص 45 هزار میلیارد تومان از منابع بانکی براي حفظ اشتغال موجود د 

شریعتمداري در خصوص اقدامات انجام شده در زمینه حفظ اشتغال موجود و حمایت از کارفرمایان نیز افزود: 45 هزار میلیارد تومان



 
از منابع بانکی به این منظور اختصاص یافته است. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: به ازاي هر نفر شاغل در این کارگاه ها، کارفرمایان می توانند از وام هاي 12 و 16 میلیون

 
تومانی با نرخ تسهیلات بانکی تسهیلی برخوردار شوند. 

شریعتمداري به حمایت از بنگاه ها در ایران نیز اشاره و تصریح کرد: تعویق اخذ مالیات و حق بیمه تأمین اجتماعی بنگاه هایی که از

 
کرونا آسیب دیده اند از جمله این اقدامات است. 

وي با بیان اینکه براي حفظ سلامت مردم، توسعه دولت الکترونیک به صورت ویژه در دستور کار قرار گرفت، تصریح کرد: با این اقدام

 
تلاش شد تا مراجعات مردم به مراکز مختلف، کاهش یابد. 

شریعتمداري با اشاره به تشکیل هیأت هاي مشترك بازرسی ایمنی کار و بازرسی بهداشت محیط کار در سطوح ملی، منطقه اي،
محلی و ضرورت رعایت اجراي شیوه نامه هاي بهداشتی در همه مشاغل، گفت: تلاش شده است ضمن حفظ فعالیت هاي اقتصادي در

 
کشور، میزان آسیب هاي ناشی از کرونا در واحدهاي صنعتی و کارگاه ها به حداقل ممکن کاهش یابد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، آمادگی کشورمان را براي تبادل تجربیات و انتقال اطلاعات در این زمینه اعلام کرد و گفت: می توان

 
با توجه به اقدامات مطلوب دو کشور در زمینه هاي مختلف، از تجربیات یکدیگر در این زمینه ها بهره مند شویم. 

شریعتمداري با اشاره به برگزاري نوزدهمین اجلاس کمیسیون مشترك همکاري اقتصادي ایران و بلغارستان در سال 1398 در
صوفیه، گفت: در ادامه مذاکرات انجام گرفته در کمیسیون مشترك همکاري هاي اقتصادي بین دو کشور، آمادگی خود را درباره
مباحثی همچون حفاظت فنی و بهداشت کار، اشتغال، کارآفرینی، آموزش هاي فنی و حرفه اي، حمایت هاي اجتماعی از گروه هاي
جمعیتی آسیب پذیر، توسعه در زمینه حوزه هاي تأمین اجتماعی، اصلاح قوانین بازنشستگی، توانمندسازي معلولان و خصوصاً زنان

 
سرپرست خانوار اعلام کردیم. 

شریعتمداري با اشاره به تنظیم سند همکاري مشترك بین دو کشور افزود: این سند همکاري به پیشنهاد کشور بلغارستان تهیه شده و

 
ما آمادگی خود را براي امضاي این سند همکاري اعلام می کنیم. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر ضرورت توجه توسعه تعاونی ها در کشور گفت: با توجه به تجربیات تعاونی ها در بلغارستان

 
به ویژه اتحادیه هاي ملی تعاونی هاي کارگران و اتحادیه تعاونی هاي مرکزي بلغارستان، زمینه تبادل هیئت در این زمینه وجود دارد. 

شریعتمداري با اشاره به طرح وزیر کار و سیاست هاي اجتماعی بلغارستان در زمینه اعزام نیروي پزشکی ایران به بلغارستان افزود:

 
همانند همکاري گروه بهداشتی پزشکان به آلمان، ما نیز می توانیم این نیروها را به کشور بلغارستان اعزام کنیم. 

 
استقبال از تدوین پیش نویس سند همکاري مشترك بین دو کشور 

در این دیدار ویدئو کنفرانسی خانم دنیستا ساچوا وزیر کار و سیاست هاي اجتماعی بلغارستان نیز گفت: دو کشور بلغارستان و ایران

 
داراي سابقه همکاري بیش از 123 سال است. 



وي با اعلام همبستگی دولت و ملت کشور بلغارستان با دولت و ملت ایران در مبارزه با ویروس کووید 19 گفت: در 6 ماه گذشته و در
راستاي مقابله با ویروس کرونا اقدامات ارزشمندي در این کشور انجام گرفته که از آن جمله می توان به حمایت از افراد آسیب پذیر و

 
سالخورده اشاره کرد. 

وزیر کار و سیاست هاي اجتماعی بلغارستان تصریح کرد: مهمترین اقدام انجام گرفته در این زمینه، اختصاص مبلغ 2 میلیارد یورو و

 
اجراي طرح 40- 60 در این کشور بود. 

وي در تشریح این طرح گفت: به این صورت که 60 درصداز منابع از سوي کارمندان و 40 درصد از سوي کارفرمایان در این طرح

 
پرداخت می شود و علاوه بر این در این طرح 80 درصد منابع را دولت متقبل می شود. 

دنیستا ساچوا با اشاره به اینکه با اقدامات انجام گرفته 200 هزار شغل در بلغارستان حفظ شده است، افزود: علاوه بر این اجراي دو
طرح حمایت اجتماعی را آغاز کرده و مبلغی را به والدین براي حفاظت از کودکان و مبلغی نیز به دانش آموزان در این طرح اختصاص

 
دادیم. 

وزیر کار و سیاست هاي اجتماعی بلغارستان دیگر اقدامات انجام گرفته در این ایام را اختصاص 25 میلیون یورو به حدود 2 میلیون و

 
100 هزار نفر اعلام کرد. 

وي افزود: اقدامات انجام گرفته در ایران بسیار مشابه با رویکردهاي دولت بلغارستان است که از جمله آنها می توان به اعطاي وام

 
بلاعوض به مردم و حفاظت از اقتصاد جامعه اشاره کرد. 

وزیر کار و سیاست اجتماعی بلغارستان با ابراز خرسندي از تدوین پیش نویس سند همکاري مشترك بین دو کشور گفت: امیدواریم
هر چه سریع تر این سند پیش نویس همکاري به مرحله امضا برسد.



رانندگان، طولانی ترین صف دریافت وام کرونا!

منبع: ماشین نیوزشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1399/05/28

بر اساس آخرین آمارها، بیش از 50 درصد متقاضیان وام کرونا را دریافت کرده اند و بلندترین ستون در جدول آماري رسته
هاي به شدت آسیب دیده از کرونا متعلق به رانندگان بوده است.

بر اساس آخرین آمارها، بیش از 50 درصد متقاضیان وام کرونا را دریافت کرده اند و بلندترین ستون در جدول آماري رسته هاي

 
به شدت آسیب دیده از کرونا متعلق به رانندگان بوده است. 

به گزارش ماشین نیوز ؛ آخرین آمارها از سامانه کارا حاکی از آن است که 391 هزار فقره پرونده در این سامانه ثبت نام کرده اند که
775 هزار نفر اشتغال را شامل می شوند. این پرونده ها که توسط 13 دستگاه اجرایی مورد بررسی قرار گرفته، حدود 112 هزار

 
میلیارد ریال تسهیلات حمایتی کرونا را در برمی گیرد. 

 
وام کرونا به کمک طرح ودیعه مسکن رفت                         

برابر اعلام معاونت اشتغال وزارت کار منابع مالی پیش بینی شده براي تسهیلات حمایتی کرونا تا سقف 200 هزار میلیارد ریال کاهش

 
یافته است. دلیل این کسر، مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا در اختصاص این میزان اعتبار به طرح ودیعه مسکن بوده است. 

بر اساس آمار متقاضیان و پرونده هاي ثبت نام شده در سامانه کارا، تسهیلات مورد نیاز جمعا 235 هزار میلیارد ریال است که 200
هزار میلیارد ریال آن مربوط به کسب و کارهاي داراي بیمه و شاغلان غیررسمی فاقد بیمه بوده و 35 هزار میلیارد ریال آن به 108

 
شرکت بزرگ حمل و نقل عمومی مسافر برون شهري اعم از هوایی، ریلی و دریایی اختصاص یافته است. 

به گفته معاون اشتغال وزیر کار، کل تسهیلات درخواستی نهایی شده متقاضیان با توجه به تعداد کل ثبت نام شدگان، 112 هزار
میلیارد ریال است و رانندگان با دریافت مبلغ 33 هزار و 470 میلیارد ریال از رقم کل تسهیلات کرونا، بلندترین ستون را در جدول

 
آماري رسته هاي بسیار آسیب دیده از شیوع ویروس کرونا به نام خود ثبت کرده اند. 

همچنان که بررسی ثبت نام متقاضیان در سامانه کارا پیش از این نشان داده بود که بیشترین پرداختی تسهیلات کرونا به متقاضیان

 
مربوط به رانندگان بوده است. 

تاکنون تعداد 848 زیر رسته به شدت آسیب دیده از شیوع ویروس کرونا با هماهنگی دستگاههاي اجرایی شناسایی شده است. تعداد
بنگاههاي آسیب دیده ذیل 14 رسته منتخب 3 میلیون واحد است که 3.1 میلیون واحد آن بیمه شده و داراي کد کارگاهی و 7.1

 
میلیون واحد فاقد بیمه و کد کارگاهی هستند، این تعداد 8.2 میلیون نفر بیمه شده و 3 میلیون نفر فاقد بیمه را شامل می شود. 

 
وزارت صمت و کشور داراي بیشترین تعداد شاغلان فاقد بیمه  

از مجموع آمار دو میلیون و 316 هزار و 491 نفري شاغل غیررسمی اخذ شده از دستگاهها، تعداد 114 هزار و 838 نفر در سامانه کارا



ثبت نام کرده اند و وزارت صمت با ثبت 41 هزار و 741 نفر و تسهیلات درخواستی 2505 میلیارد ریال بیشترین آمار را به خود

 
اختصاص داده است. 

وزارت کشور دومین دستگاهی است که در ردیف بیشترین تعداد متقاضیان و شاغلان غیرسمی و فاقد بیمه قرار دارد که با 35 هزار و

 
570 مورد ثبت نامی، مبلغ 499 میلیارد ریال تسهیلات را دریافت کرده اند. 

تاکنون بیش از 50 درصد تسهیلات حمایتی کرونا توسط متقاضیان معرفی شده از سوي موسسات عامل دریافت و حدود 23 هزار و

 
667 میلیارد ریال تسهیلات کرونا از سوي موسسات عامل به مشمولان پرداخت شده است. 

 
منبع: ایسنا 

برچسب ها:رانندگان, وام کرونا



حاجی میرزایی: جشنواره فرهنگی هنري دانش آموزان تحقق تربیت ساحت

هنري و زیبا شناختی است

منبع: پاناشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1399/05/28

تهران (پانا)- وزیر آموزش و پرورش جشنواره فرهنگی هنري دانش آموزان را محقق کردن تربیت ساحت هنري و زیبا
شناختی دانست و بیان کرد موظف هستیم شرایط را براي دانش آموزان مستعد فراهم کنیم.

تهران (پانا)- وزیر آموزش و پرورش جشنواره فرهنگی
هنري دانش آموزان را محقق کردن تربیت ساحت هنري و
زیبا شناختی دانست و بیان کرد موظف هستیم شرایط را

 
براي دانش آموزان مستعد فراهم کنیم. 

به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل معاونت پرودشی
و فرهنگی، محسن حاجی میرزایی، وزیر آموزش و پرورش

در آیین اختتامیه سی و هشتمین جشنواره فرهنگی هنري دانش آموزان (فردا) که از شبکه شاد و شبکه آموزش پخش می شد گفت:
«کرونا که آمد زندگی را مختل کرد و بسیاري از فعالیت ها را تحت تاثیر خود قرار داد و یک آزمون بزرگی را در برابر جوامع قرار داد

 
که چگونه در برابر یک پدیده مزاحم بیرونی واکنش نشان می هند.» 

وي ادامه داد: «هر چه قدر ظرفیت هاي یک جامعه بالاتر باشد و توانمندي هاي یک جامعه بیشتر باشد مواجه هوشمند تري با این

 
پدده دارد که ضمن حفظ سلامت مردم تلاش می کند امور زندگی را نیز به نحو شایسته اي تداوم ببخشد و استمرار بدهد.» 

حاجی میرزایی ادامه داد: «توانمندي ملی و ظرفیت کشورها و سازمان ها و مجموعه ها در کیفیت مواجه با این پدیده سنجیده می

 
شود شکل مطلوب آن گونه است که با حفظ سلامت کامل مردم بتوانیم جریان زندگی را ادامه داده و استمرار ببخشیم.» 

حاجی میرزایی تاکید کرد: «آموزش و پرورش یکی از نهادهایی است که به میزان بسیار زیادي از پدیده کرونا متاثر شد و آموزش به
عنوان یکی از حقوق اساسی ملت در معرض مخاطره قرار گرفت اما به تدریج تلاش کردیم با حفظ پروتکل هاي بهداشتی و مراقبت و

 
سلامت دانش آموزان آموزش را ادامه دهیم.» 

وي افزود: «یکی از بزرگترین، مهمترین و فراگیرترین رویداد هاي آموزش و پرورش که در شرایط عادي برگزار می شد جشنواره هاي
فرهنگی هنري بود که در همه مقاطع تحصیلی برگزار می شد و کرونا می توانست این فعالیت بزرگ فرهنگی هنري که امسال سی و
هشتمین سال آن بود را تحت تاثیر خودش قرار دهد اما به همت همکاران در سراسر کشور جشنواره فرهنگی هنري فردا جریان پیدا

 
کرد و در سراسر کشور از دورترین نقاط کشور 7 میلیون و 600 هزار نفر رشته در این مسابقه ها شرکت کردند.» 

وزیر آموزش و پرورش ادامه داد: «این جشنواره در 5 بخش جریان پیدا کرد؛ آفرینش هاي ادبی و هنري، هنرهاي آوایی، فیلم و



نمایش، هنرهاي دستی و تجسمی و رسانه و فضاي مجازي در بیش از 70 رشته با گرایش هاي مختلف شرکت حضور داشت که تعداد
2 و نیم میلیون نفر در بخش سرود و یک میلیون و 800 هزار نفر در بخش نقاشی همگانی یک میلیون 400 هزار نفر هنرهاي دستی

 
و تجسمی و بیش از یک میلیون نفر در آفرینش هاي ادبی و هنري از سراسر کشور شرکت کردند.» 

وي خاطر نشان کرد: «این مسابقات در سطح مدرسه، منطقه، شهرستان و استان برگزار شد که برگزیدگان استانی در سطح ملی تحت

 
آزمایش و راستی آزمایی قرار گرفتند که امروز برگزیدگان معرفی می شوند.» 

حاجی میرزایی با اشاره به فرآیند این جشنواره گفت: «کل فرآیندي که در بخش ملی انجام شده است به علت همزمانی با شیوع کرونا
در بستر فضاي مجازي بود و شبکه شاد نیز بستر مناسبی براي برگزاري این رویداد بزرگ فرهنگی هنري بود یکی از امتیازاتی که
امسال داشتیم محتواهایی که در اختیار دانش آموزان قرار می گرفت این امکان وجود داشت همه از خدمات مشورتی و راهنمایی

 
برترین اساتید این عرصه استفاده کنند.» 

وي افزود: «ویژگی دیگري که امسال در مقایسه با سال هاي قبل داشت، مشارکت خانواده ها بود زیرا هر سال دانش آموزان باید در

 
محیط مدرسه یا اردویی این آزمون ها را می دادند اما امسال در کنار خانواده و با آرامش این مسابقات را برگزار می کردند.» 

عضو کابینه دولت گفت: «تفاوت دیگري که جشنواره امسال داشت کاهش هزینه هاي جاري مسابقات بود و از ترددهاي گسترده
جلوگیري کرد و توانستیم چند رشته جدید به این دوره اضافه کنیم که می توان به تولید پادکست، ویدئو کست، تولید نرم افزار و

 
کتاب الکترونیک طراحی داستان، نقد داستان و موسیقی و فیلم اشاره کرد.» 

حاجی میرزایی ادامه داد: «دریافت آثار توسط دبیرخانه کاملا به صورت مجازي برگزار شد و دانش آموزان آثار خود را به صورت فیلم

 
در کنار استادان عرضه و معرفی می کردند و مورد داوري بهترین اساتید هر رشته قرار می گرفتند.» 

وي به نکته اي مهم درباره این جشنواره اشاره کرد و گفت: «بر اساس سند تحول بنیادین آموزش و پرورش، ما موظف هستیم دانش
آموزان را در ساحت هاي مختلف تربیت کنیم. همچنان که علم آموزي اهمیت دارد در مورد کار و اشتغال نیز باید دغدغه داشته
باشند و مراقبت از جسم را بدانند و تحرك کافی داشته باشند و در حوزه اخلاق، اعتقاد و عبادت ورزیدگی لازم را پیدا کنند. یکی از
ساحت هاي مورد تاکید ساحت هنري و زیبا شناختی است که فضا براي تقویت این بعد از شخصیت دانش آموزان باید فراهم شود. تا

 
کسانی که استعداد کافی در حوزه هنري دارند مجال کافی براي فعالیت در این عرصه داشته باشند.» 

حاجی میرزایی گفت: «این جشنواره به عنوان یکی از قدیمی ترین جشنواره ها و پرتعداد ترین شرکت کننده که در نوع خودش بی
نظیر است که از سراسر کشور بیش از 7 میلیون 600 هزار نفر را مشارکت می دهد و مفتخر هستیم که این کار بزرگ انجام شد و
فرصت را مغتنم می شمارم و از شما دانش آموزان عزیر که از سراسر کشور در این کار بزرگ مشارکت داشتنید و همچنین خانوده ها،

 
داوران محترم و برگزار کنندگانی که در سطوح مختلف خدمت کردند تشکر می کنم.» 

وزیر آموزش و پرورش تاکید کرد: «این فعالیت با برگزیده شدن بیش از 2 هزار نفر منتخب در رشته هاي مختلف به پایان رسید و

 
امیدوارم این تجربه نقطه درخشانی براي مجموعه خدمات آموزش و پرورش باشد.» 

وزیر آموزش و پرورش آیین اختتامیه جشنواره فرهنگی هنري فردا جشنواره فرهنگی هنري



عملیات اجرایی مسجد خیرساز منطقه ویژه اقتصادي لامرد آغاز شد

منبع: پاناشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1399/05/28

لامرد (پانا) - در آئینی با حضور وزیر اطلاعات و عضو مجلس خبرگان رهبري، مدیران منطقه ویژه اقتصادي لامرد، فرماندار
لامرد و اعضاي شوراي اداري، عملیات اجرایی مسجدخیرساز منطقه ویژه اقتصادي لامرد به نام مبارك حضرت امام حسین

(ع) آغاز شد.

لامرد (پانا) - در آئینی با حضور وزیر اطلاعات و عضو
مجلس خبرگان رهبري، مدیران منطقه ویژه اقتصادي
لامرد، فرماندار لامرد و اعضاي شوراي اداري، عملیات
اجرایی مسجدخیرساز منطقه ویژه اقتصادي لامرد به نام

 
مبارك حضرت امام حسین (ع) آغاز شد. 

به گزارش روابط عمومی منطقه ویژه اقتصادي لامرد،
حجت الاسلام سید محمود علوي وزیر اطلاعات در این آیین گفت: فعالیت کارخانه آلومینیوم جنوب در منطقه ویژه اقتصادي لامرد
زمینه را براي ایجاد صنایع پایین دست فراهم کرده است و در آینده اي نزدیک نیروي انسانی زیادي در این منطقه مشغول بکار می

 
شوند و یک قطب بزرگ اقتصادي-معدنی شکل می گیرد. 

وي ضمن ارج نهادن به مشارکت خیراندیش و اهتمام منطقه ویژه لامرد در احداث این فضاي فرهنگی، افزود: مسجد پایگاهی است که
فرهنگ کارکنان را شکل می دهد و معنویت را به کارکنان هدیه می کند و انگیزه کاري آنها را بالا می برد و کار آنها را با خدا گره می
زند، از این رو احداث مسجد در کنار واحدهاي تولیدي منطقه ویژه اقتصادي لامرد، ضرورت داشت که این خلا با مشارکت خیراندیش
و اهتمام مدیران منطقه ویژه اقتصادي در واگذاري زمین و فراهم نمودن زیرساختها رفع می شود و امیدواریم در آینده شاهد گسترش

 
دیگر فضاهاي فرهنگی مذهبی در این منطقه اقتصادي باشیم. 

 
علوي در ادامه از همت خیراندیش بومی در ایجاد فضاهاي فرهنگی-مذهبی در مناطق مختلف تشکر کرد. 

در این مراسم، فریدون فدایی دولت مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادي لامرد ضمن ارج نهادن مشارکت خیرخواهانه این خیر بومی در
احداث این فضاي فرهنگی و خوش آمدگویی به میهمان ویژه این مراسم وزیر اطلاعات و هیات همراه، بیان کرد: این مسجد به همت
خیراندیش حاج سید عبدالحسین علوي با اعتبار اولیه 18 میلیارد ریال، زیربناي 500 مترمربع و در زمینی به مساحت 1500 مترمربع

 
واقع در جنب ساختمان اداري این منطقه ساخته می شود. 

برپایه این گزارش، همگام با کوشش سازمان ایمیدرو در ایجاد زیربناهاي منطقه ویژه لامرد، مشارکت خیر بومی در ایجاد این بناي
فرهنگی-مذهبی حکایت از نیت خیرخواهانه و دلسوزانه مردم در توسعه صنعتی این منطقه دارد که تداوم مشارکت خیرین و هدایت
سرمایه هاي بومیان محلی به تکمیل خوشه هاي صنعتی در منطقه ویژه اقتصادي لامرد سبب ایجاد اشتغال پایدار و تحقق جهش



 
تولید می شود. 

خیراندیشان این خطه از جنوب استان فارس در زمینه ساخت بناهاي فرهنگی، آموزشی، درمانی و خدماتی و کمک به ایتام اهتمام

 
دارند. 

 
منطقه ویژه اقتصادي لامرد در جنوب استان فارس واقع شده است. 

بازدید ویزاطلاعات منطقه ویژه اقتصادي عملیات اجرایی مسجد خیر ساز لامرد



رئیس فراکسیون ورزش مجلس: مسببان قرارداد ننگین با ویلموتس باید

محاکمه شوند

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1399/05/28

رئیس فراکسیون ورزش مجلس: مسببان قرارداد ننگین با

 
ویلموتس باید محاکمه شوند  

فارس/ رییس فراکسیون ورزش مجلس گفت: باید با
مسببان قرارداد با مارك ویلموتس برخورد قضایی شود و
در شرایط فعلى باید با به کارگیرى تیم وکلاى توانمند در

 
دادگاه CAS به این حکم فیفا اعتراض کرد. 

محمد مهدي فروردین در واکنش به جریمه 6 میلیون و 137 هزار یورویی فیفا بابت قرارداد مارك ویلموتس سرمربی سابق تیم ملی
عنوان کرد: باید مشخص شود که منبع این قرارداد پیش از انعقاد آن از چه محلی قرار بوده تامین شود و مسئولان فدراسیون با چه

 
پشتوانه اي این قرارداد را منعقد کرده اند. 

وي ادامه داد: افرادي که در تنظیم این قرارداد نقش داشته اند، توضیح دهند دستاورد این قرارداد به لحاظ فنی براي فوتبال کشور چه

 
بوده است؟ این قرارداد هیچ دستاوردي براي ما نداشته است. 

نماینده مردم فیروزآباد، فراشبند، قیر و کارزین در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: باید مشخص شود تیم حقوقی ناظر بر این قرارداد

 
چه کسانی بوده اند و فدراسیون فوتبال در این خصوص باید پاسخگو باشد. 

فروردین با یادآوري اینکه ارزش فنی مارك ویلموتس در اروپا فقط 600 هزار یورو بوده، افزود: به چه حقی با مربی اي که چنین
مبلغی داشته قرارداد 2.5 میلیون یورویی منعقد می شود. مسئولان سابق و امروز فدراسیون فوتبال که در آن زمان در فدراسیون

 
سمت داشته اند، باید نسبت به عقد این قرارداد پاسخ دهند. 

وي با تاکید بر اینکه نقش وزارت ورزش در انعقاد این قرارداد باید مشخص شود، گفت: در چنین قراردادهاي حساسی ما باید نقش
نظارتی وزارت ورزش را بیش از گذشته شاهد باشیم. آیا وزارت ورزش اقدامی براي نظارت و تامین اعتبار قرارداد فوق انجام داده است؟

 
طبق گفته معاون وزیر، وزارت ورزش در انعقاد این قرارداد نقش حمایتی داشته ، آیا این حمایت نباید در کنار نظارت باشد؟ 

رئیس فراکسیون ورزش مجلس شوراي اسلامی یادآور شد: بخش نخست حقوق ویلموتس از اعتبارات شستا قرض و پرداخت شد که
این سوال مطرح است این اقدام با چه پشتوانه اي صورت گرفته که اکنون فدراسیون مقروض شستا بوده و چک فدراسیون نیز به
شستا برگشت خورده است.سازمان بازرسی و دیوان محاسبات کشور به هیچ عنوان در این پرونده گذشت نخواهند داشت و مجلس هم

 
در جایگاه خود در حمایت از حقوق مردم به هیچ عنوان کوتاه نخواهد آمد. 

فروردین اضافه کرد: آقایانی که ضعف این قرارداد را انکار می کردند، و در مصاحبه هاي متعدد از این قرارداد دفاع کردند، امروز باید
پاسخگوي مردم باشند و باید توضیح دهند که مبلغ این قرارداد از چه محلی پرداخت خواهد شد. در شرایطی که کشور به لحاظ منابع
ارزي در شرایط نامطلوبی قرار دارد و نمی توان انتظاري از دستگاه هاي دولتی داشت، افرادي که در تنظیم این قرارداد دخیل بودند،

 
امروز باید در دستگاه قضا پاسخگو باشند و نسبت به اقدام خود محاکمه شوند. 

وي افزود: امروز در کشور اولویت هایی وجود دارد که پرداخت همچین غرامت هایی بر اثر ندانم کاري و احیاي بی نقص بودن عده اي
که در این قرارداد دست داشته اند!، مشکلات معیشتی و اشتغال جوانان را با توجه به اینکه یکی از وظایف وزارت ورزش توجه به



مسائل جوانان است، با کمبود بودجه مواجه خواهد کرد. با چنین بودجه اي می توانستیم بسیاري از نقاط محروم کشور را از محرومیت

 
نجات دهیم، ولی این پول را به راحتی به خارج از مرزها سوق دادیم. 

رئیس فراکسیون ورزش تاکید کرد: خواسته مجلس به ویژه فراکسیون ورزش این است که در شرایط فعلی تا آنجا که جا دارد با
بکارگیري وکلاي قوي و توانمند با اعتراض به رأي فیفا به دادگاه CAS خواهان لغو این حکم شویم، در غیر این صورت عاملین عقد
این قرارداد باید با پرداخت مبلغ قرارداد ننگین از جیب خود، ضمن معذرت خواهی از مردم شریف ایران، براي همیشه از دنیاي ورزش

 
استعفا دهند و بیشتر از این به نظام و انقلاب و مردم خیانت نکنند. 

فروردین در گفت و گو با خبرگزاري خانه ملت تصریح کرد: در سالی که براساس فرمایشات مقام معظم رهبري سال جهش تولید
نامگذاري شده، با پول این قرارداد می توانستیم در بخش تولید گام هاي بسیار بلندي برداریم.



دانشگاه آزاد اسلامی به دنبال تمرکزگرایی نیست/ رونمایی از «سامانه

آموزشیار» به ز ودي

منبع: آناشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1399/05/28

مشاور و نماینده تام الاختیار رئیس دانشگاه آزاد اسلامی در هیئت امناي استانی گفت: سیاست مدیریت جدید دانشگاه در
یکپارچه سازي و راه اندازي سامانه هاي متمرکز بوده و دانشگاه به دنبال تمرکزگرایی نیست.

 
 

مشاور و نماینده تام الاختیار رئیس دانشگاه آزاد اسلامی در هیئت امناي استانی گفت: سیاست مدیریت جدید دانشگاه در یکپارچه
سازي و راه اندازي سامانه هاي متمرکز بوده و دانشگاه به دنبال تمرکزگرایی نیست. به گزارش خبرنگار خبرگزاري آنا از بندر عباس،
مجید مشکینی صبح امروز در هفدهمین جلسه هیئت امناي دانشگاه آزاد اسلامی استان هرمزگان که به منظور بررسی و تصویب

 
بودجه این دانشگاه برگزار شد، اظهار کرد: دانشگاه آزاد اسلامی به عنوان مولود انقلاب و بازویی توانمند براي کشور است. 

وي افزود: خدمات دانشگاه آزاد اسلامی در چند دهه گذشته بر اساس نیاز زمان خود بر هیچ کس پوشیده نیست و غیر قابل کتمان

 
است. 

 
 



مشاور و نماینده تام الاختیار رئیس دانشگاه آزاد اسلامی در هیئت امناي استانی اظهار کرد: پاسخگویی این دانشگاه به مطالبات علمی
کشور و معطوف کردن این نیاز در کشور با به دوش گرفتن بیش از 40 درصد بار آموزش عالی بیانگر مسئولیت پذیري این دانشگاه در

 
برابر نیاز مردم بوده است. 

مشکینی این نهاد علمی را دانشگاه حل مسئله دانست و افزود: امروز مأموریت دانشگاه آزاد اسلامی گره گشایی و کنار گذاشتن موانع

 
و مشکلاتی است که در مسیر توسعه و رشد کشور وجود دارد. 

این استاد دانشگاه با توجه به اینکه دانشگاه ها باید کارآفرین باشند، گفت: واحد هاي دانشگاهی علاوه بر فعالیت در حوزه هاي آموزش

 
باید در پژوهش، فناوري و کارآفرینی مشارکت چشمگیري داشته باشند و خود را به عنوان دانشگاه کارآفرین به جامعه معرفی کنند. 

 
 

وي خاطرنشان کرد: راه اندازي سامانه یکپارچه پژوهشیار دانشگاه آزاد اسلامی یکی از اقدامات ب جا و تأثیر گذاري بود که با تصمیم

 
مدیریت دانشگاه براي ساماندهی نظام موضوعات راه اندازي و اجرایی شد. 

مشکینی از راه اندازي بزرگترین سامانه آموزشی در این دانشگاه خبر داد و گفت: سامانه آموزشیار با هدف یکپارچه سازي داده ها، کد،

 
رشته محل ها و مواد درسی در دانشگاه آزاد اسلامی به زودي رونمایی و راه اندازي می شود. 

مشاور و نماینده تام الاختیار رئیس دانشگاه آزاد اسلامی در هیئت امناي استانی با تأکید بر اجرایی کردن منویات رهبري درباره
دانشگاه ها افزود: رسالت مهم دانشگاه آزاد اسلامی تربیت نیروي انقلابی، افزایش تولیدات علمی، پاسداري و حفظ کیان دانشگاه است.



 
 

این استاد دانشگاه با اعلام رضایت از عملکرد دانشگاه آزاد اسلامی استان هرمزگان اظهار کرد: این دانشگاه با کاهش هزینه ها و

 
مدیریت مالی توانسته خود را به عنوان دانشگاهی با تراز مثبت با کارنامه قابل قبول بین واحد هاي دانشگاهی کشور معرفی کند. 

مشکینی گفت: دانشگاه آزاد اسلامی به دنبال این است تا با واگذاري اختیارات بیشتر به هیئت امناي استانی بتواند براي تسهیل پایش

 
و آمایش بهتر آنها گام مؤثري بردارد. 

انتهاي پیام/4117/4062/



امضاي تفاهم نامه ایجاد 74 هزار شغل بین ستاد اجرایی فرمان امام و

استانداري سیستان و بلوچستان

منبع: دانشجوشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1399/05/28

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري دانشجو، محمد مخبر پیش از ظهر امروز در مراسم امضاي تفاهم نامه ستاد اجرایی فرمان
امام و استانداري سیستان و بلوچستان در تالار امام رضا (ع) زاهدان اظهار کرد: این کشور از یک مواهب و ظرفیت هاي عام و

خاص برخوردار است که یکی از این مواهب مردم خوب کشور هستند. رییس ستاد ...

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري دانشجو، محمد مخبر
پیش از ظهر امروز در مراسم امضاي تفاهم نامه ستاد
اجرایی فرمان امام و استانداري سیستان و بلوچستان در
تالار امام رضا (ع) زاهدان اظهار کرد: این کشور از یک
مواهب و ظرفیت هاي عام و خاص برخوردار است که یکی

 
از این مواهب مردم خوب کشور هستند. 

رییس ستاد اجرایی فرمان امام افزود: یکی از کلیدي ترین وظایف حکومت اجراي عدالت است، وجه تمایز یک امت حق، عدالت

 
خواهی است، نماد عدالت خواهی امام راحل بوده و مقام معظم رهبري (مدظله) نیز ادامه دهنده این مسیر هستند. 

 
وي افزود: ما در ستاد اجراي فرمان امام با هدف ایجاد عدالت آموزشی مدرسه می سازیم. 

مخبر گفت: ستاد اجرایی در زمینه حوادث ازجمله کرونا در بخش تجهیزات، تشخیص، درمان و دارو و واکسن اقدامات بسیار خوبی

 
انجام داده است. 

رییس ستاد اجرایی فرمان امام اظهار کرد: امروز در سیستان و بلوچستان تفاهم نامه 3 ساله براي اجراي 24 هزار طرح، با اعتبار 6
هزار میلیارد تومان با ایجاد اشتغال 74 هزار شغل منعقد خواهد شد. معتقدیم با استفاده از ظرفیت هاي سیستان و بلوچستان به ویژه

 
دریا، شیلات، صید و صیادي و معادن، می شود 4 استان کشور را اداره کرد. 



 
 

 
- انجام دو برابري تعهد ایجاد اشتغال در سال 98 در استان سیستان و بلوچستان توسط ستاد اجرایی فرمان امام 

رئیس ستاد اجرایی فرمان امام (ره) همچنین در حاشیه بازدید از نمایشگاه دستاورد هاي تفاهم نامه 1000 میلیارد تومانی قبلی ستاد
اجرایی فرمان امام با استانداري سیستان و بلوچستان، که در دانشگاه سیستان و بلوچستان برپا شده بود؛ گفت: نزدیک دو سال قبل با
دعوت استاندار در استان حضور پیدا کردیم تفاهم نامه هزار میلیارد تومانی در بخش اشتغال و زیر بنایی منعقد شد که طی کمتر از دو

 
سال به جاي هزار میلیارد تومان دو هزار و دویست میلیارد تومان سرمایه گذاري شد. 

 
مخبر افزود: همچنین قرار بود 30 هزار شغل ایجاد شود، اما در مجموع کاري که انجام شده 56 هزار شغل ایجاد شده است. 

وي ادامه داد: در این سفر هم تفاهم نامه چهار هزار میلیارد تومانی منعقد می شود که 24 هزار طرح با 70 هزار اشتغال را به دنبال

 
خواهد داشت اشتغال در زمینه هاي مختلف مثل مشاغل خرد خانگی که بسیار مؤثر است. 

رئیس ستاد اجرایی فرمان امام (ره) تأکید کرد: در فاز اول 10 درصد گوشت کشور از سیستان و بلوچستان تأمین شده براي فاز دوم با
این تفاهم نامه 25 درصد کمک می شود تا از واردات گوشت جلوگیري شود. در بخش هاي بنگاه هاي متوسط و بزرگ هم تصمیماتی

 
گرفته شده و براي دانش آموزان بازمانده از تحصیل هم برنامه داریم. 

مخبر اظهار کرد: یکی از کار هاي دیگر در این استان، توجه به شرکت هاي دانش بنیان و استارت آپ ها است که با مشارکت دانشگاه
قرار بود مرکزي براي این امر تأسیس شود و امروز این مرکز راه افتاده و برخی از ایده ها در سطح ملی کاربرد داشته است مثلاً در

 
بحث کرونا برخی ایده ها به کار گرفته شده است. 

وي با اشاره به اینکه در استان هاي دیگر هم ستاد اجرایی فرمان امام (ره) از این قبل برنامه ها دارد گفت: سیستان و بلوچستان اولین

 
استان در این زمینه است که کار شروع شده و به دیگر استان ها نیز توسعه خواهیم داد. 

 
- اجراي بیش از 9 هزار و 120 طرح اجتماع محور در سیستان و بلوچستان 

سید امیرحسین مدنی مدیرعامل بنیاد برکت نیز در مراسم دیگري که در تالار امام رضا (ع) دانشگاه سیستان و بلوچستان با حضور
رئیس ستاد اجراي فرمان امام (ره) برگزار شد، اظهار کرد: تاکنون در سیستان و بلوچستان 10 هزار و 653 طرح در سیستان و



 
بلوچستان اجرا شده است که امسال نیز اجراي 7500 طرح دیگر را نیز متعهد شده ایم. 

مدیرعامل بنیاد برکت در ادامه افزود: 50 درصد طرح هاي اجتماع محور انجام شده در این استان در بحث تأمین پروتئین از دام

 
سبک، 9 درصد در زمینه دام سنگین و 8 درصد در زمینه طیور بوده است. 

مدنی گفت: 5 درصد طرح هاي بنیاد برکت در سیستان و بلوچستان در حوزه دانش بنیان و 9 درصد در حوزه صنایع دستی بوده
است. در امور زیربنایی و فرهنگی نیز 1512 طرح با هزینه بیش از هزار میلیارد تومان انجام شده که بخشی از آن مدرسه سازي است

 
که در همین راستا مهرماه امسال 20 مدرسه جدید تحویل خواهد شد. 

وي در پایان اظهار کرد: تاکنون 74 مرکز درمانی و مرکز جامع سلامت توسط بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام (ره) در سیستان و
بلوچستان افتتاح شده است که بیشترین تعداد در بین استان هاي کشور است.



فروردین: مسببان قرارداد ننگین با ویلموتس باید محاکمه شوند

منبع: دانشجوشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1399/05/28

به گزارش گروه ورزشی خبرگزاري دانشجو، محمد مهدي فروردین در واکنش به جریمه 6 میلیون و 137 هزار یورویی فیفا
بابت قرارداد مارك ویلموتس سرمربی سابق تیم ملی فوتبال ایران عنوان کرد: باید مشخص شود که منبع این قرارداد پیش از

انعقاد آن از چه محلی قرار بوده تامین شود و مسئولان فدراسیون با چه پشتوانه اي ...

به گزارش گروه ورزشی خبرگزاري دانشجو، محمد مهدي
فروردین در واکنش به جریمه 6 میلیون و 137 هزار
یورویی فیفا بابت قرارداد مارك ویلموتس سرمربی سابق
تیم ملی فوتبال ایران عنوان کرد: باید مشخص شود که
منبع این قرارداد پیش از انعقاد آن از چه محلی قرار بوده
تامین شود و مسئولان فدراسیون با چه پشتوانه اي این

 
قرارداد را منعقد کرده اند. 

وي ادامه داد: افرادي که در تنظیم این قرارداد نقش داشته اند، توضیح دهند دستاورد این قرارداد به لحاظ فنی براي فوتبال کشور چه

 
بوده است؟ این قرارداد هیچ دستاوردي براي ما نداشته است. 

نماینده مردم فیروزآباد، فراشبند، قیر و کارزین در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: باید مشخص شود تیم حقوقی ناظر بر این قرارداد

 
چه کسانی بوده اند و فدراسیون فوتبال در این خصوص باید پاسخگو باشد. 

فروردین با یادآوري اینکه ارزش فنی مارك ویلموتس در اروپا فقط 600 هزار یورو بوده، افزود: به چه حقی با مربی اي که چنین
مبلغی داشته قرارداد 2.5 میلیون یورویی منعقد می شود. مسئولان سابق و امروز فدراسیون فوتبال که در آن زمان در فدراسیون

 
سمت داشته اند، باید نسبت به عقد این قرارداد پاسخ دهند. 

وي با تاکید بر اینکه نقش وزارت ورزش در انعقاد این قرارداد باید مشخص شود، گفت: در چنین قرارداد هاي حساسی ما باید نقش
نظارتی وزارت ورزش را بیش از گذشته شاهد باشیم. آیا وزارت ورزش اقدامی براي نظارت و تامین اعتبار قرارداد فوق انجام داده است؟

 
طبق گفته معاون وزیر، وزارت ورزش در انعقاد این قرارداد نقش حمایتی داشته، آیا این حمایت نباید در کنار نظارت باشد؟ 

رئیس فراکسیون ورزش مجلس شوراي اسلامی یادآور شد: بخش نخست حقوق ویلموتس از اعتبارات شستا قرض و پرداخت شد که
این سوال مطرح است این اقدام با چه پشتوانه اي صورت گرفته که اکنون فدراسیون مقروض شستا بوده و چک فدراسیون نیز به
شستا برگشت خورده است. سازمان بازرسی و دیوان محاسبات کشور به هیچ عنوان در این پرونده گذشت نخواهند داشت و مجلس

 
هم در جایگاه خود در حمایت از حقوق مردم به هیچ عنوان کوتاه نخواهد آمد. 

فروردین اضافه کرد: آقایانی که ضعف این قرارداد را انکار می کردند، و در مصاحبه هاي متعدد از این قرارداد دفاع کردند، امروز باید
پاسخگوي مردم باشند و باید توضیح دهند که مبلغ این قرارداد از چه محلی پرداخت خواهد شد. در شرایطی که کشور به لحاظ منابع



ارزي در شرایط نامطلوبی قرار دارد و نمی توان انتظاري از دستگاه هاي دولتی داشت، افرادي که در تنظیم این قرارداد دخیل بودند،

 
امروز باید در دستگاه قضا پاسخگو باشند و نسبت به اقدام خود محاکمه شوند. 

وي افزود: امروز در کشور اولویت هایی وجود دارد که پرداخت همچین غرامت هایی بر اثر ندانم کاري و احیاي بی نقص بودن عده اي
که در این قرارداد دست داشته اند!، مشکلات معیشتی و اشتغال جوانان را با توجه به اینکه یکی از وظایف وزارت ورزش توجه به
مسائل جوانان است، با کمبود بودجه مواجه خواهد کرد. با چنین بودجه اي می توانستیم بسیاري از نقاط محروم کشور را از محرومیت

 
نجات دهیم، ولی این پول را به راحتی به خارج از مرز ها سوق دادیم. 

رئیس فراکسیون ورزش تاکید کرد: خواسته مجلس به ویژه فراکسیون ورزش این است که در شرایط فعلی تا آنجا که جا دارد با
بکارگیري وکلاي قوي و توانمند با اعتراض به رأي فیفا به دادگاه CAS خواهان لغو این حکم شویم، در غیر این صورت عاملین عقد
این قرارداد باید با پرداخت مبلغ قرارداد ننگین از جیب خود، ضمن معذرت خواهی از مردم شریف ایران، براي همیشه از دنیاي ورزش

 
استعفا دهند و بیشتر از این به نظام و انقلاب و مردم خیانت نکنند. 

فروردین در گفتگو با خبرگزاري خانه ملت تصریح کرد: در سالی که براساس فرمایشات مقام معظم رهبري سال جهش تولید نامگذاري
شده، با پول این قرارداد می توانستیم در بخش تولید گام هاي بسیار بلندي برداریم.



دستور بذرپاش براي تشکیل هیات ویژه حسابرسی به عملکرد حوزه آب و

فاضلاب استان خوزستان و منطقه آزاد اروند

منبع: دانشجوشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1399/05/28

به گزارش گروه سیاسی خبرگزاري دانشجو، در دیدار مهرداد بذرپاش رئیس کل دیوان محاسبات کشور با اعضاي مجمع
نمایندگان استان خوزستان، مقرر گردید هیات حسابرسی ویژه عملکرد مالی طرح هاي سرمایه گذاري بخش هاي آب و

فاضلاب استان خوزستان و همچنین عملکرد مالی منطقه آزاد تجاري و صنعتی اروند مورد رسیدگی قرار ...

به گزارش گروه سیاسی خبرگزاري دانشجو، در دیدار
مهرداد بذرپاش رئیس کل دیوان محاسبات کشور با اعضاي
مجمع نمایندگان استان خوزستان، مقرر گردید هیات
حسابرسی ویژه عملکرد مالی طرح هاي سرمایه گذاري
بخش هاي آب و فاضلاب استان خوزستان و همچنین
عملکرد مالی منطقه آزاد تجاري و صنعتی اروند مورد

 
رسیدگی قرار گیرد. 

در این جلسه بذرپاش گفت: خوزستان سرزمین غیورمردان
و شیرزنان این آب و خاك است که سال ها جنگیدند و پس از آن پاي ارزش هاي انقلاب و کشور ایستاده اند، حال نباید با کم کاري
ها و سوء مدیریت ها این گونه در رنج باشند. موضوع آب و فاضلاب سطح استان و منابعی که صرف شده هنوز پاسخ مناسب به نیاز

 
هاي مردم منطقه نداده است و این مطالبه بحق مردم و نمایندگان است. 

وي تصریح کرد: هیاتی را براي حسابرسی ویژه از این طرح ها مامور کردیم تا در اسرع وقت نظارت دقیق انجام گیرد. همچنین
مشکلات ایجاد شده در منطقه غیزانیه که مردم را به رنج انداخته و در بخش ها و شهر هاي دیگر استان هم قابل مشاهده است، بسیار

 
باعث تاسف است. البته با همت نهاد هاي انقلابی مسکنی بر آلام شد، ولی کار جدي در این خصوص را طلب می کند. 

رئیس کل دیوان محاسبات کشور بیان کرد: منطقه اقتصادي اروند هم محل بحث هاي زیادي در سطح استان شده است که باید
عملکرد مالی آن و میزان سرمایه گذاري ها و سطح اشتغال و خدمات آن براي مردم استان مشخص و ملموس باشد.



11 مسکن مددجویی در فریدونکنار احداث می شود

منبع: پایگاه خبري وارششماره خبر:  45  |  تاریخ: 1399/05/28

فریدونکنار-وارش نیوز/ مدیرکل بهزیستی مازندران از ایجاد 68 موقعیت شغلی و ساخت 11 واحد مسکن براي مددجویان
بهزیستی در فریدونکنار خبر داد.

11 مسکن مددجویی در فریدونکنار احداث می شود فریدونکنار-وارش نیوز/ مدیرکل بهزیستی مازندران از ایجاد 68 موقعیت

 
شغلی و ساخت 11 واحد مسکن براي مددجویان بهزیستی در فریدونکنار خبر داد. 

به گزارش وارش نیوز، فرزاد گوهردهی صبح سه شنبه در حاشیه
امضاي تفاهمنامه احداث ساختمان بهزیستی در فریدونکنار با
بیان اینکه بهزیستی فقط مختص معلولان نیست، افزود: ما اعتقاد
داریم آحاد جامعه در ابعاد و گستره هاي مختلف از خدمات

 
بهزیستی بهره مند می شوند. 

وي بیان داشت: در شهرستان فریدونکنار بالغ بر هزار و 900
خانوار با جمعیت 9 هزار و 100 تحت پوشش قرار دارند که در

 
حوزه هاي اجتماعی، توانبخشی و پیشگیري زیر پوشش خدمات بهزیستی قرار دارند. 

گوهردهی تصریح کرد: در حوزه اجتماعی 283 نفر و در حوزه توانبخشی 642 نفر از مستمري و هدفمندي بهزیستی بهره مند می

 
شوند و در طول سال 98 ما 68 مورد اشتغال براي جامعه هدف در شهرستان با اعتباري بالغ بر 16 میلیارد ریال ایجاد کردیم. 

گوهردهی اظهار کرد: براي 11 نفر از مددجویان تحت پوشش واحدهاي مسکونی را شروع کردیم که تعدادي دراختیار جامعه هدف
تحت پوشش قرار گرفت و تعدادي را نیز در سال 99 در اختیار این عزیزان قرار خواهیم داد.



96 طرح تولیدي و اقتصادي هفته دولت در مازندران بهره برداري می شود

منبع: پایگاه خبري وارششماره خبر:  46  |  تاریخ: 1399/05/28

ساري - وارش نیوز- معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار مازندران گفت که 96 طرح تولیدي و اقتصادي هفته دولت
امسال در استان بهره برداري می شود.

96 طرح تولیدي و اقتصادي هفته دولت در مازندران بهره برداري می شود ساري - وارش نیوز- معاون هماهنگی امور اقتصادي

 
استاندار مازندران گفت که 96 طرح تولیدي و اقتصادي هفته دولت امسال در استان بهره برداري می شود. 

به گزارش روابط عمومی استانداري مازندران ، حسن خیریانپور
هزینه اجراي این طرح را حدود 276 میلیارد تومان اعلام کرد و
گفت که با بهره برداري از آنها براي 2 هزار و 863 نفر شغل

 
ایجاد می شود. 

وي با تاکید بر ضرورت پیگیري مداوم برنامه جهش تولید در
استان از سوي فرمانداران ، گفت : توسعه زراعت چوب ، تکیه بر
اقتصاد دانش بنیان ، اجراي اسکله هاي چند منظوره ، اتمام 9

نیروگاه مقیاس کوچک و تکمیل ساخت پایانه هاي صادراتی از جمله مهم ترین برنامه هاي جهش تولید در استان است که باید مورد

 
توجه قرار گیرد. 

خیریانپور از توسعه کشت گلخانه اي و گیاهان دارویی ، احیاء آب بندان ها ، فرش و صنایع دستی و بومگردي و گردشگري ، اصلاح
نژاد دام ، پتروشیمی ، شهرك یکهزار هکتاري ، احیاء واحدهاي صنعتی و تولدي راکد و خارج کردن 139 واحد تکمیلی بانک ها و

 
احیاء و فعال سازي این واحدها به عنوان دیگر برنامه هاي جهش تولید در مازندران یاد کرد. 

وي گفت : ما 28 عنوان از طرح هاي اقتصادي استان را چهار هزار و 248 میلیارد تومان و اشتغال حدود پنج هزار و 978 نفر که بالاي
60 درصد پیشرفت فیزیکی دارند احصاء کردیم که امکان اتمام و افتتاح تا پایان امسال را دارند و فرمانداران باید در این خصوص از

همه ظرفیت ها استفاده کنند.



افتتاح اولین خانه حمایت از بهبود یافتگان اعتیاد در روستاي رادکان چناران

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1399/05/28

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز خراسان رضوي؛ در مراسم افتتاح این خانه، دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با موادمخدر
استان، مدیر کل بانوان استانداري، مدیر صندوق کارآفرینی امید

 
استان، فرماندار و جمعی از مسئولین حضور داشتند. 

دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با موادمخدر خراسان رضوي در این
مراسم گفت: دشمنان نظام تلاش می کنند با تولید و توزیع
موادمخدر در بین احاد جامعه بویژه جوانان، نیروي مولد و کار را

 
از بین ببرند. 

صالحی خاطر نشان کرد: حمایت از جوانان با ایجاد اشتغال هاي سالم و پایدار و همچنین توجه ویژه به نجات یافتگان از اعتیاد می
تواند علاوه بر ایجاد روحیه امید، نشاط و سلامت، نقش بسزائی در افزایش محصولات تولیدي داشته باشد و توطئه هاي دشمنان نظام

 
را خنثی نماید. 

با راه اندازي خانه حمایت، آموزش و مهارتهاي لازم در رشته هاي: قالیبافی، نمدمالی، فرت بافی، سوزن دوزي بلوچ، تابلوفرش، چرم

 
دوزي، زنبورداري، شیلات، کشاورزي، دامداري سبک و سنگین به بازیافتگان از اعتیاد ارائه می شود. 

تاکنون 100متقاضی براي شرکت در دوره هاي آموزشی ثبت نام کرده اند و زمینه اشتغال 15نفر نیز فراهم شده است.



پرداخت 21میلیارد ریال تسهیلات صنایع دستی در خراسان جنوبی

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1399/05/28

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز خراسان جنوبی، معاون صنایع دستی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی
خراسان جنوبی گفت: این تسهیلات از 2محل طرح خوشه هاي
صنایع دستی و تفاهمنامه استانداري با صندوق کارآفرینی امید

 
پرداخت شده است. 

حسین عباس زاده افزود: در قالب اجراي طرح خوشه هاي صنایع
دستی 3هزار و 280صنعتگر براي دریافت تسهیلات به صندوق
کارآفرینی امید معرفی شدند و تاکنون 180صنعتگر استان موفق

 
به دریافت 18میلیارد ریال تسهیلات شدند. 

وي گفت: فهرست اسامی متقاضیان تسهیلات به صندوق
کارآفرینی امید ارسال شده که اکثر افراد در حال تکمیل پرونده

 
براي اخذ تسهیلات هستند. 

عباس زاده رقم تسهیلات براي خوشه هاي صنایع دستی را
10تا15 میلیون تومان با نرخ سود 4درصد با بازپرداخت 15ساله اعلام کرد و افزود: 13خوشه صنایع دستی در 11شهرستان تعریف

 
شده، اما با توجه به ظرفیتهاي موجود در استان براي برخی شهرستان ها 2خوشه در نظر گرفته شده است. 

وي گفت: همچنین از ابتداي امسال از محل تفاهمنامه استانداري خراسان جنوبی با صندوق کارآفرینی امید به 10طرح صنایع دستی

 
3میلیارد ریال تسهیلات پرداخت شده است. 

عباس زاده افزود: «پرداخت تسهیلات به چهار طرح پشتیبان مشاغل خانگی به مبلغ 2میلیارد ریال نیز در دست اقدام است که این
افراد 20نفر صنعتگر را زیر پوشش قرار داده اند و وظیفه بازاریابی و فروش محصولاتی تولیدي آنان را برعهده دارند.



قدردانی استاندار استان اصفهان از حمایت بانک صنعت و معدن استان در

حمایت از تولید و اعطاي تسهیلات تبصره

منبع: جامع خبرشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1399/05/28

جامع خبر(جامع نیوز):استان در حمایت از تولید و اعطاي تسهیلات تبصره 18 استاندار استان اصفهان از حمایت هاي بانک
صنعت و معدن این استان جهت تسهیل و تسریع در اعطاي تسهیلات در قالب تبصره 18 قانون بودجه قدردانی کرد. استاندار

استان اصفهان از حمایت هاي بانک صنعت و معدن این استان جهت تسهیل و تسریع (...)

جامع خبر(جامع نیوز):استان در حمایت از تولید و اعطاي تسهیلات تبصره 18 استاندار استان اصفهان از حمایت هاي بانک
صنعت و معدن این استان جهت تسهیل و تسریع در اعطاي تسهیلات در قالب تبصره 18 قانون بودجه قدردانی کرد. استاندار استان
اصفهان از حمایت هاي بانک صنعت و معدن این استان جهت تسهیل و تسریع در اعطاي تسهیلات در قالب تبصره 18 قانون بودجه
قدردانی کرد. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی بانک صنعت و معدن، در متن تقدیرنامه عباس رضائی استاندار استان اصفهان خطاب به
محمود حقیقت سرشت مدیر بانک صنعت و معدن استان اصفهان آمده است؛ بدینوسیله از تلاش هاي ارزنده جنابعالی و همکاران
محترم آن بانک که موجبات تحقق اهداف و برنامه هاي دولت تدبیر وامید و توسعه همه جانبه استان را به خصوص در پرداخت
تسهیلات “تبصره 18 ” فراهم نموده اید، تقدیر و تشکر می نمایم و توفیق روزافزون شما را در راه خدمت صادقانه به فعالان عرصه

کارآفرینی و تولید، از خداوند سبحان خواستارم.



با رعایت دستورالعملهاي بهداشتی مدارس از15 شهریور بازگشایی می شود

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1399/05/28

مدیرکل ارزیابی عملکرد وپاسخگویی به شکایات وزارت آموزش وپرورش ونماینده وزیر آموزش وپرورش براي بازگشایی
مدارس در استان کهگیلویه وبویراحمد گفت: با توجه به 3حالت سفید-زرد وقرمز مدارس بصورت حضوري-ترکیبی

وغیرحضوري وبا رعایت دستورالعملهاي بهداشتی مدارس فعالیت خود را از 15 شهریور آغاز می کنند.

مدیرکل ارزیابی عملکرد وپاسخگویی به شکایات وزارت
آموزش وپرورش ونماینده وزیر آموزش وپرورش براي
بازگشایی مدارس در استان کهگیلویه وبویراحمد خبرداد: با
رعایت دستورالعملهاي بهداشتی مدارس از15 شهریور
بازگشایی می شود مدیرکل ارزیابی عملکرد وپاسخگویی به
شکایات وزارت آموزش وپرورش ونماینده وزیر آموزش
وپرورش براي بازگشایی مدارس در استان کهگیلویه
وبویراحمد گفت: با توجه به 3حالت سفید-زرد وقرمز
مدارس بصورت حضوري-ترکیبی وغیرحضوري وبا رعایت
دستورالعملهاي بهداشتی مدارس فعالیت خود را از 15

 
شهریور آغاز می کنند. 

به گزارش خبرگزاري برنا از استان کهگیلویه و بویراحمد؛ زهرا مظفر در نشست مشترك مسئولان آموزش وپرورش کهگیلویه
وبویراحمد ورؤساي آموزش وپرورش 13 شهرستان ومنطقه استان افزود: کتابهاي درسی تا هفته اول شهریور در اختیار دانش آموزان
قرار می گیرد ومدیران مدارس امکانات وتجهیزات براي رعایت دستورالعملهاي بهداشتی وضدعفونی کردن مدارس را انجام ومحتواي

 
آموزشی تهیه وپس از بازگشایی در اختیار دانش آموزان قرار می گیرد. 

وي گفت: تهیه اطلاعات شناسایی موقعیت دانش آموزان وتعیین زمینه آموزش وچگونگی استمرار انجام وباید به خانواده ها اطمینان

 
داده شود که فعالیت مدرسه با رعایت موارد بهداشتی ودر کمال آرامش انجام می شود. 

مدیرکل ارزیابی عملکرد وپاسخگویی به شکایات وزارت آموزش وپرورش ونماینده وزیر آموزش وپرورش براي بازگشایی مدارس در
استان کهگیلویه وبویراحمد گفت:تدریس مجازي از طریق شاد وآموزشهاي تلویزیونی انجام وساعتهاي آموزش هر درس در ابتدایی

 
25دقیقه ومتوسطه 35دقیقه ارائه می شود. 

خانم زهرا مظفر گفت:حضور وغیاب دانش آموزان روزانه انجام وکلاسهاي مجازي نظر به برنامه درسی دانش آموزان در ساعات

 
مشخص برگزار می شود. 

وي با اشاره به اینکه معلمان با تلاش هاي وافر در جهاد علمی شرکت ودر دوران تعطیلات کرونایی زیباترین جلوه هاي خدمت را خلق



کردند گفت: بخش دوم ضرورت تحقق هدف در آموزشهاي مجازي خانواده ها هستند که انتظار داریم مانند سال گذشته همکاري

 
ومساعدت لازم را انجام دهند. 

مدیرکل ارزیابی عملکرد وپاسخگویی به شکایات وزارت آموزش وپرورش ونماینده وزیر آموزش وپرورش براي بازگشایی مدارس در
استان کهگیلویه وبویراحمد گفت: میزان ثبت نام پایه اول ابتدایی در کهگیلویه وبویراحمد 88درصد-پایه هفتم86 درصد وپایه دهم

 
61درصد است و با توجه به بازگشایی مدارس در15 شهریور ضرورت دارد ثبت نام ها انجام شود. 

خانم مظفر گفت:مدیران مدارس نقش اساسی واصلی در راهبري ومدیریت وبرنامه ریزي براي استمرار آموزش به کمک خانواده ها را

 
برعهده دارند. 

وي گفت مشارکت ادارات- نهادها و دستگاههاي اجرایی و ظرفیت دهیاران - بخشداران و شوراهاي اسلامی نقش مهمی در مساعدت و

 
مشارکت براي بازگشایی مدارس دارند. 

نماینده وزیر آموزش و پرورش در بازگشایی مدارس کهگیلویه و بویراحمدخطاب به رؤساي آموزش و پرورش شهرستان ها و مناطق
گفت: استمرار نشست هاي پروژه مهر- برگزاري نشستهاي شوراي آموزش و پرورش و کیفی بخشی مصوبات براي بازگشاي مدارس-

 
نظارت مستمر وآماده سازي مدارس از مهمترین اولویتهاي بازگشایی است. 

 
وي گفت: ضرورت دارد اطلاع رسانی لازم در مورد نحوه ارتباط مردم با اداره ارزیابی عملکرد و پاسخگویی به شکایات انجام شود. 

مدیرکل آموزش وپرورش استان کهگیلویه وبویراحمد هم گفت:نرخ پوشش تحصیلی در کهگیلویه وبویراحمد در تمامی دوره هاي

 
تحصیلی بالاتر از میانگین کشوري است. 

هادي زارع پور گفت: نرخ پوشش تحصیلی دوره ابتدایی استان98و93دهم ومیانگین کشور 98و92صدم -متوسطه اول95و34صدم ودر

 
کشور 93و7دهم ومتوسطه دوم هم 85و42صدم ودر کشور 81و4دهم است. 

وي گفت: از مجموع 166هزار و895دانش آموز استان 52درصد پسر و48درصد دختر و66درصد در شهرها و34درصد در روستاها

 
هستند. 

مدیرکل آموزش وپرورش استان کهگیلویه وبویراحمد گفت: بستگی به 3وضعیت سفید-زرد وقرمز مدارس از 15شهریور به 3 صورت

 
حضوري-ترکیبی وغیرحضوري بازگشایی می شوند. 

وي گفت: بازگشایی مدارس استان کهگیلویه وبویراحمد با شعار سال تحصیلی:برنامه ریزي هوشمند-فناوري تولید-سلامتی ونشاط

 
انجام می شود. 

هادي زارع پور گفت: براي بازگشایی مدارس فعالیت پروژه مهر در قالب 6 کارگروه در بخشهاي ساماندهی-فضا-نظارت-تبلیغات-

 
بهداشت وسلامت-تأئید صلاحیت انجام می شود. 

وي با اشاره به اینکه اداره ارزیابی عملکرد وپاسخگویی به شکایات استان بطور مستمر بر فعالیت کمیته هاي 6گانه پروژه مهر نظارت



 
دارند گفت:تاکنون از657 مدرسه بازدید و377نظارت در موضوع نظارت انجمن اولیاء ومربیان انجام شده است. 

مدیرکل آموزش وپرورش استان کهگیلویه وبویراحمد گفت: در ارزیابی از فعالیتها وتکمیل فرم هاي 3گانه وزارت آموزش وپرورش اداره

 
ارزیابی عملکرد وپاسخگویی به شکایات آموزش وپرورش کهگیلویه وبویراحمد رتبه اول کشور را کسب کرد. 

زارع پور افزود: راه اندازي سامانه آموزشی آزمون آنلاین-اجراي طرح سازماندهی آنلاین دوره ابتدایی در7منطقه وشهرستان وایده
نویسی دریافت سئوالات-انتقادات وپیشنهادات در میز خدمت براي ارباب رجوع-طرح اطلس آسیبهاي اجتماعی -ایده هاي کارآفرینی

 
ومسابقه یادگیري سواد در خانه از مهمترین برنامه هاي خلاقیت وابتکار آموزش وپرورش استان است. 

وي گفت:43درصد مدارس ابتدایی-21درصدکلاسهاي متوسطه اول و27درصد کلاسهاي متوسطه دوم استان کمتر از 10دانش آموز

 
دارند. 

همچنین کورش دلشاد رئیس آموزش وپرورش بویراحمد-ایوب مقیمی رئیس آموزش وپرورش گچساران وبزرگ امید رئیس ارزیابی

 
عملکرد وپاسخگویی به شکایات آموزش وپرورش دنا مشکلات پروژه مهر بویژه آموزش مجازي را ارائه کردند. 

در این نشست اردشیر یاري معاون پژوهش،برنامه ریزي وتوسعه منابع ،سیدبهاءالدین ملک حسینی معاون پرورشی وفرهنگی،علی
زهرایی معاون آموزش ابتدایی و ایوب رضایی معاون آموزش متوسطه مطالبی در حوزه کاري خود را بیان کردند.



امضاي تفاهم نامه 3 هزار میلیارد تومانی در سیستان و بلوچستان/ 24 هزار

طرح با اشتغالزایی 70 هزار نفر ایجاد می شود

منبع: عصر هامونشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1399/05/28

در سفر محمد مخبر دزفولی، رئیس ستاد اجرایی فرمان امام (ره) در سفر به سیستان و بلوچستان تفاهم نامه اشتغال زایی و
اقتصادي با مبلغ بیش از سه هزار میلیارد تومان فی مابین استانداري و ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) منعقد شد.

به گزارش عصرهامون، محمد مخبر دزفولی، رئیس ستاد اجرایی فرمان امام (ره) امروز در سفر به سیستان و بلوچستان در جمع
خبرنگاران بیان کرد: حدود دو سال قبل با دعوت استاندار سیستان و بلوچستان به این استان سفر کردم و تفاهم نامه هزار میلیارد
تومانی در بخش اشتغال و زیر بنایی منعقد شد که در کمتر از دو سال به جاي هزار میلیارد تومان، 2 هزار و دویست میلیارد تومان

 
سرمایه گذاري انجام شد. 

وي افزود: همچنین قرار بود 30 هزار شغل ایجاد شود، اما تاکنون 56 هزار شغل ایجاد شده است، در این سفر هم تفاهم نامه چهار
هزار میلیارد تومانی منعقد می شود که 24 هزار طرح با 70 هزار اشتغال را به دنبال دارد و اشتغال در زمینه هاي مختلف مثل مشاغل

 
خرد خانگی بسیار موثر است. 

به گفته این مقام مسئول، در فاز اول 10 درصد گوشت کشور از سیستان و بلوچستان تامین شده است که براي فاز دوم با این تفاهم

 
نامه 25 درصد از گوشت کشور تامین و از واردات این میزان جلوگیري می شود. 

رئیس ستاد اجرایی فرمان امام (ره) با تاکید بر اینکه در بخش بنگاه هاي متوسط و بزرگ هم تصمیماتی گرفته شده است و براي
دانش آموزان بازمانده از تحصیل هم برنامه داریم گفت: یکی از کارهاي دیگر در سیستان و بلوچستان، توجه به شرکت هاي دانش

 
بنیان و استارت آپ هاست. 

مخبر دزفولی ادامه داد: در این راستا با مشارکت دانشگاه قرار بود مرکزي تاسیس شود که امروز مرکز راه اندازي شد و برخی از ایده

 
ها در سطح ملی کاربرد داشته است که از جمله می توان به ایده هاي به کارگیري شده در زمینه کرونا اشاره کرد. 

وي گفت: ستاد اجرایی در استان هاي دیگر هم از این برنامه ها در دستور کار دارد، اما سیستان و بلوچستان اولین استان براي شروع

 
این برنامه هاست که به این کار به دیگر استان هاي کشور تعمیم می یابد. 

 
تاکید بر استفاده از ظرفیت هاي مهم استان با تاثیرگذاري بر توسعه 

استاندار سیستان و بلوچستان هم در این زمینه گفت: تلاش ستاد اجرایی امام (ره) در استان ابتدا در حوزه زیرساخت ها بود و به
ایجاد مدرسه سازي، بهداشت و درمان، رفع مشکلات آب و زیر ساخت ها بسنده می شد، اما در ادامه به موضوع مهم اشتغال نیز

 
پرداخته شد زیرا اگر در روستایی براي مردم شغل ایجاد شود، خودشان به دیگر مباحث می اندیشند. 

احمد علی موهبتی افزود: در سفر ریاست ستاد اجرایی فرمان امام (ره) در حوزه اشتغال متناسب با ظرفیت هاي استان مثل صنایع



 
دستی، کشاورزي، دامپروري تلاش ویژه اي شد و در ادامه بازاریابی آن صورت گرفته است. 

وي گفت: استفاده از ظرفیت هاي مهم استان مثل توسعه معدن، فرآوري مس، صنایع فلزات سبک، فرآوري و ایجاد زنجیره ارزش در

 
کشاورزي، دامپروري و شیلات مورد تاکید است که بتواند تاثیر بزرگتري بر توسعه وجود دارد. 

استاندار سیستان و بلوچستان تاکید کرد: بنیاد برکت و سازمان هاي زیر مجموعه ستاد اجرایی فرمان امام (ره) به کارها شتاب می

 
دهند تا ظرفیت هاي تعطیل شده استان دوباره وارد چرخه شود. 

به گزارش خبرنگار ما در سفر یک روزه محمد مخبر دزفولی رئیس ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره) به استان سیستان و بلوچستان
مرکز نوآوري اجتماعی که به صورت مشترك توسط دانشگاه سیستان و بلوچستان و ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره) اجرا شده به

 
بهره برداري رسید. 

بازدید از طرح هاي اشتغال زایی بنیاد برکت، امضاي تفاهم نامه اشتغال زایی و اقتصادي با مبلغ بیش از سه هزار میلیارد تومان مابین
استانداري و ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره)، سرمایه گذاري چهار هزار میلیارد تومانی ستاد اجرایی فرمان امام در سیستان و

 
بلوچستان از دیگر برنامه هاي این سفر بود. 

همچنین مخبر دزفولی در سفر یک روزه اش به سیستان و بلوچستان یک تفاهمنامه براي اجراي 23 هزار و هفتصد طرح اشتغالزایی،

 
خدماتی، درمانی و آموزشی با استانداري سیستان و بلوچستان امضاء کرد. 

ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره) تاکنون با اجراي 10 هزار و ششصد و دو طرح افزون بر 10 هزار و هفتصد و بیست و هشت
میلیارد تومان در سیستان و بلوچستان سرمایه گذاري کرده است که عمده آن ها با افزون بر 875 میلیارد تومان به توانمندسازي

 
اقتصادي، کارآفرینی و بیش از 77 میلیارد تومان به مدرسه سازي اختصاص دارد. 

همچنین بنیاد برکت اجراي طرح هاي اقتصادي اجتماع محور(سحاب) را در 20 شهرستان با هدف ایجاد 22 هزار و پانصد فرصت

 
شغلی در زمینه هاي پرورش دام سبک، بلدرچین، زنبورداري، خیاطی و سایر مشاغل خرد خانگی مورد توجه قرار داده است. 

تاکنون براي 27 هزار و دویست و سی و یک نفر با راه اندازي 9 هزار و هفتاد و هفت طرح با حجم سرمایه گذاري هشت هزار و سیصد

 
و شصت و چهار میلیارد ریال در سیستان و بلوچستان اشتغال ایجاد شده است. 

انتهاي پیام/



سمساري هاي آنلاین محبوب تر می شوند

سمساري هاي آنلاین محبوب تر می شوند

منبع: عصر ایرانشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1399/05/28

فیلم این سرقت، از دوربین مداربسته یک خانه در شهرك شهید هاشمی نژاد تهران گرفته شده است.

مغازه هاي اغلب قدیمی و بی رنگ و روي سمساري ها که در سال هاي گذشته
تقریبا در هر محله اي پیدا می شدند، همیشه پر از رمز و راز بوده اند. در سال

 
هاي اخیر اما تعداد این مغازه ها کمتر و کمتر شده است؛ به نشانه اي از این که مردم دیگر کمتر به سراغ شان می روند. 

روزنامه دنیاي اقتصاد نوشت: «این اتفاق در کشورهاي پیشرفته تر دنیا، کمی زودتر و همزمان با افزایش نفوذ اینترنت و رونق تجارت
الکترونیک افتاده است. حالا دیگر پلت فرم هاي اینترنتی به اولویت اول خرید و فروش کالاهاي دست دوم یا کالاهاي بلااستفاده - نو

 
یا مستعمل - تبدیل شده اند. 

این پلت فرم ها با ایجاد امکان ارتباط راحت و سریع تر طرفین معامله در فضایی امن و قابل کنترل، باعث شده اند که نیاز به حضور
واسطه ها کمتر شده، عمر کالاهاي دست دوم طولانی تر شده و در نهایت علاوه بر صرفه جویی در زمان، با حذف آگهی هاي چاپی و

 
کاهش نیاز به خرید وسایل جدید، به حفظ محیط زیست هم کمک شود. 

 
فرصتی براي کسب وکارهاي کوچک 

بررسی آمارهاي مربوط به پلت فرم «دیوار» که پرطرفدارترین بازارگاه خرید و فروش اجناس در ایران است، می تواند دیدگاه بهتري از
رشد این روند ایجاد کند. طبق این آمار، در سال گذشته 98 میلیون آگهی در این پلت فرم منتشر شده و تعداد کاربران آن به 35

 
میلیون نفر رسیده است. 

این نشان می دهد که کاربران به تدریج با مزایاي استفاده از پلت فرم هاي خرید و فروش آنلاین آشنا شده اند. در واقع استفاده از این
پلت فرم ها تنها براي خرید لوازم دست دوم یا بلااستفاده نیست؛ این بازارگاه هاي آنلاین امکان ارتباط و دسترسی به کسب وکارهاي

 
کوچک و شخصی را هم فراهم می کند. 

با این اوصاف است که خرید گلیم از یک هنرمند محلی یا ماهی از یک ماهیگیر روستایی، در چنین فضایی امکان پذیر شده و معنا
پیدا می کند. این ارزشی است که پلت فرم هاي خرید و فروش آنلاین وراي مزایاي اقتصادي براي کاربرانشان ایجاد کرده و البته به

 
اکوسیستم کارآفرینی هم کمک می کنند. 

جالب است بدانید که 44 درصد از کاربران آن بین 25 تا 34 ساله و در سن اشتغال هستند. این آمار تایید می کند که حدود یک
سوم کاربران این پلت فرم، از آن براي انجام فعالیت هاي اقتصادي استفاده می کنند. در حقیقت وجود چنین پلت فرم هایی، شرایط

 
راه اندازي کسب وکارها را ساده تر و هزینه هاي آغاز آنها را کمتر می کند. 



 
خانه گردي آنلاین 

خانه همیشه دغدغه مهم مردم ما بوده است و با این اوصاف چندان هم عجیب به نظر نمی رسد که در میان دسته هاي مختلف آگهی
هاي موجود در پلت فرم هاي آنلاین خرید و فروش، بخش مربوط به املاك پرطرفدارترین و محبوب ترین باشد. به گواه آمار منتشر

 
شده از سوي این پلت فرم در سال گذشته بیش از 16 میلیون و 800 هزار آگهی در بخش مسکن این سایت منتشر شده است. 

جالب است بدانید که سهم دیوار از معاملات اجاره مسکن انجام شده در شهر تهران در سال 98 برابر 2/ 22 درصد و سهم آن از کل
معاملات آنلاین اجاره مسکن کشور 96 درصد بوده است. همان طور که انتظار می رود سهم این پلت فرم هاي آنلاین از خرید و فروش

 
و اجاره املاك در شهرهاي بزرگ که متقاضی تهیه مسکن بیشتر هم هست، افزایش می یابد. 

بازارگاه هاي آنلاین هم متاثر از شرایط حاکم بر جامعه و شرایط اقتصادي مردم هستند. به این ترتیب است که بعد از مسکن، آگهی
هاي مربوط به خودرو و وسایل نقلیه بیشترین توجه کاربران را به خودشان جلب می کنند. آمار پلت فرم یادشده نشان می دهد که در
سال گذشته 9 میلیون و 600 هزار دستگاه خودرو از طریق این بازارگاه معامله شده است تا به این ترتیب سهم آن از معاملات بازار

 
خودرو در تهران به 3/ 19 درصد و در کل کشور به 20 درصد برسد. 

از آنجا که همیشه دغدغه هاي مربوط به واسطه گري ها و انحصارگرایان در این بازار وجود داشته است، این موضوع براي پلت فرم
هاي خرید و فروش آنلاین هم به چالشی مهم تبدیل شده است. به همین دلیل هم هست که مسئولان آن سعی کرده اند با شیوه

 
هاي مختلف از بروز مشکلات مشابه جلوگیري کنند. 

حالا دیگر ثبت آگهی بدون احراز هویت و ثبت کد ملی در این پلت فرم امکان پذیر نیست. این در حالی است که در طول هر ماه از
هر خط موبایل تنها سه آگهی رایگان ثبت و منتشر می شود. این اقدامات باعث شده است تا امکان ثبت آگهی هاي غیر واقعی و تقلب

 
در قیمت گذاري در آگهی هاي پرطرفدار مسکن و خودرو به حداقل برسد. 

 
افزایش صرفه جویی و طول عمر محصولات 

 
خرید لوازم دست دوم باعث می شود که آنها دوباره به چرخه مصرف برگشته و به این ترتیب از خرید وسایل نو جلوگیري شود. 

این آمار نشان می دهند که در سال 98 چیزي برابر 890 هزار دستگاه الکترونیکی فروخته شده اند که این تعداد تقریبا برابر با کل
تعداد تلویزیون هاي تولید شده در داخل کشور است و به معناي آن است که از واردات هزاران دستگاه الکترونیکی با ارز دولتی

 
جلوگیري و در نهایت باعث صرفه جویی ارزي شده است. 

از طرفی این موضوع از تولید زباله هاي الکترونیکی هم جلوگیري می کند که براي سلامتی انسان و حفظ محیط زیست هم اهمیت
زیادي دارد. فروش لوازم خانگی هم از این جهت قابل بررسی است. این آمار نشان می دهند که در سال گذشته چیزي در حدود هزار

 
و 700 وسیله خانگی در این پلت فرم فروش رفته که این میزان در مقایسه با سال گذشته رشد 143 درصدي داشته است. 

این اتفاق علاوه بر مزایایی که به آنها اشاره شد، طبیعتا کمک بزرگی به صرفه جویی اقتصادي و پس انداز خانواده ها می کند. شاید
چندان به نظر نرسد، اما همین خرید و فروش هاي اغلب کوچکی هم که در پلت فرم هاي آنلاین انجام می شود، تاثیر قابل توجهی بر

 
کاهش میزان رفت وآمدهاي شهري، ترافیک و مصرف سوخت دارد. 



این در حالی است که همان طور که اشاره شد، خرید لوازم دست دوم یا بلااستفاده به کاهش تولیدات صنعتی، افزایش طول عمر

 
محصولات، کاهش زباله ها و در نهایت حفاظت از محیط زیست کمک چشمگیري می کند. 

 
این آگهی هاي جذاب 

آمار نشان می دهد که میزان آگهی هاي منتشر شده در این پلت فرم در سال 98 نسبت به سال قبل آن رشد 37 درصدي داشته

 
است. جالب است بدانید که مثل روال سال هاي گذشته، بهمن ماه همچنان پرآگهی ترین ماه سال است. 

از طرفی گویا 94 درصد از بازدیدهاي آگهی ها از طریق اپلیکیشن این پلت فرم بوده و این میزان براي وب سایت بین 5 تا 6 درصد

 
بوده است. 

بر اساس این آمار، مردان با 65 درصد بیشترین کاربران این پلت فرم هستند و بیشترین کاربران آن در استان هاي تهران، خراسان

 
رضوي، خوزستان، اصفهان، البرز، فارس و آذربایجان شرقی متمرکز شده اند. 

بد نیست بدانید که خرید و فروش خودروي سواري با 6/ 9 میلیون آگهی، پرآگهی ترین دسته در این پلت فرم است. با این حال

 
بیشترین میزان بازدید از آگهی ها، مربوط به دسته استخدام و کاریابی با میانگین بازدید روزانه هزار و 317 بوده است. 

asriran.com/0037Hy :لینک کوتاه



دومین کنفرانس بین المللی نوآوري در مدیریت کسب و کار و اقتصاد

منبع: خبرگزاري علم و فناوريشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1399/05/28

دومین کنفرانس بین المللی نوآوري در مدیریت کسب و کار و اقتصاد در تاریخ 19 شهریور 1399 توسط انجمن تعالی کسب
و کار ایران و تحت حمایت سیویلیکا در شهر تهران برگزار خواهد شد.

 19 شهریور ماه برگزار می شود؛ دومین کنفرانس بین المللی نوآوري در
مدیریت کسب و کار و اقتصاد دومین کنفرانس بین المللی نوآوري در مدیریت کسب و کار و اقتصاد در تاریخ 19 شهریور 1399
توسط انجمن تعالی کسب و کار ایران و تحت حمایت سیویلیکا در شهر تهران برگزار خواهد شد. گروه دانش خبرگزاري علم و فناوري
- دومین کنفرانس بین المللی نوآوري در مدیریت کسب و کار و اقتصاد در تاریخ 19 شهریور 1399 توسط انجمن تعالی کسب و کار
ایران و تحت حمایت سیویلیکا در شهر تهران برگزار خواهد شد.با توجه به اینکه این همایش به صورت رسمی برگزار می گردد، کلیه
مقالات این کنفرانس در پایگاه سیویلیکا و نیز کنسرسیوم محتواي ملی نمایه خواهد شد و شما می توانید با اطمینان کامل، مقالات

 
خود را در این همایش ارائه نموده و از امتیازات علمی ارائه مقاله کنفرانس با دریافت گواهی کنفرانس استفاده نمایید. 

 
شما می توانید با کلیک بر روي اینجا پوستر باکیفیت این همایش را دریافت نمایید . 

دومین کنفرانس بین المللی نوآوري در مدیریت کسب و کار و اقتصاد توسط انجمن تعالی کسب و کار ایران در تاریخ شهریور ماه
1399در تهران و با هدف ایجاد زمینه مناسب براي تعامل، تبادل نظر و انتقال تجربیات و ارائه دستاوردهاي محققان و پژوهشگران این
حوزه، گسترش و توسعه فضاي تعامل بین سطوح مختلف راهبردي و عملیاتی، فراهم کردن زمینه انجام تحقیقات و پژوهش هاي
علمی و کاربردي در این حوزه، ارائه موضوعات جدید و استاندارد نوین ، معرفی و بازتاب نتایج تحقیقات، پژوهشها، تجربه ها و نوآوري
هاي علمی دانشگاه ها و نیل به توسعه پایدار با همکاري اساتید دانشگاه هاي معتبر سراسر کشور و فعالان، دانشجویان، پژوهشگران،
اندیشمندان کلیه مراکز پژوهشی و دیگر سازمان هاي مدیریتی برگزار خواهد شد و فرصتی براي نمایش دستاوردها و تواتمندي هاي
علمی پژوهشگران می باشد. امید است این رویداد علمی امکان تبادل آخرین دستاوردهاي مرتبط را به منظور بررسی عمیق تحولات



پیش روي را فراهم آورده و با بهره گیري از نتایج آن، برنامه ریزي لازم و کافی در جهت تکامل و توسعه علمی کشور، انجام پذیرد.از
این رو برگزاري این کنفرانس امکان تبادل نظر و ایجاد ارتباط علمی با دانشگاه ها ومراکزتخصصی کشور و جهان درزمینه نوآوري در
مدیریت کسب و کار و اقتصاد وسایرموضوعات مرتبط با محورهاي کنفرانس را فراهم می سازد. بر این اساس، دبیرخانه دومین
کنفرانس بین المللی نوآوري در مدیریت کسب و کار و اقتصاد با افتخار از تمامی متخصصان، کارشناسان، دانشجویان، پژوهشگران و
دانشمندان مراکز علمی و تحقیقاتی دعوت می نماید با شرکت در برنامه هاي متنوع این کنفرانس در این رویداد مهم بین المللی

 
مشارکت نموده وبا ارائه آخرین دستاوردهاي علمی و اجرایی خود، زمینه دستیابی به اهداف فوق را فراهم سازند. 

به اطلاع می رسانیم این کنفرانس مورد تایید وزارت علوم، تحقیقات و فناوري ایران با کد 8213750 می باشد از اینرو تمامی مقالات

 
ارائه شده در این کنفرانس ها داراي امتیاز علمی می باشد. 

 
محور هاي کنفرانس 

 
1.مدیریت عمومی 

 
2.اقتصاد عمومی 

 
3.مدیریت کیفیت ، بهره وري و تعالی سازمانی 

 
4.خلاقیت ، نوآوري و کارآفرینی 

 
5.مدیریت تولید ، فرآیند و عملیات 

 
6.توسعه اقتصادي، تولید و مدیریت مالی 

 
7.مدیریت منابع انسانی و رفتارسازمانی 

 
8.مدیریت بازار 

 
9.مدیریت بازرگانی 

 
10.مدیریت پروژه 

 
11.اقتصاد کلان 

 
12.اقتصاد انرژي 

 
13.اقتصاد خرد 



 
14.اقتصاد کلان 

 
15.مدیریت کسب و کار - عمومی 

 
16.استارت آپ ها و شرکت هاي دانش بنیان 

 
17.مدیریت فناوري کسب و کار 

 
18.مدیریت کسب و کار و اقتصاد مقاومتی 

 
 (KM) 19.مدیریت دانش

 
20.الگوهاي نوین کسب و کار 

 
21.زنجیره هاي ارزش ساز راهبردي 

 
22.توسعه اقتصادي و برنامه ریزي 

 
23.رویکردهاي نوین در اقتصاد جهانی 

 
24.حسابداري عمومی 

 
25.مباحث نوین در حسابداري 

 
26.حسابداري مالی 

 
27.مدیریت مالی و سرمایه گذاري 

 
انتهاي پیام / 

 
 

خبرنگار : سجاد عبدلی



اولین کنفرانس علمی پژوهشی مدیریت، اقتصاد و حسابداري

منبع: خبرگزاري علم و فناوريشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1399/05/28

اولین کنفرانس علمی پژوهشی مدیریت، اقتصاد و حسابداري در تاریخ 12 شهریور 1399 توسط دبیرخانه دائمی کنفرانس و
تحت حمایت سیویلیکا درباکو-آذربایجان برگزار خواهد شد.

 12 شهریور ماه برگزار می شود؛ اولین کنفرانس علمی پژوهشی مدیریت،
اقتصاد و حسابداري اولین کنفرانس علمی پژوهشی مدیریت، اقتصاد و حسابداري در تاریخ 12 شهریور 1399 توسط دبیرخانه دائمی
کنفرانس و تحت حمایت سیویلیکا درباکو-آذربایجان برگزار خواهد شد. گروه دانش خبرگزاري علم و فناوري - اولین کنفرانس علمی
پژوهشی مدیریت، اقتصاد و حسابداري در تاریخ 12 شهریور 1399 توسط دبیرخانه دائمی کنفرانس و تحت حمایت سیویلیکا درباکو-
آذربایجان برگزار خواهد شد.با توجه به اینکه این همایش به صورت رسمی برگزار می گردد، کلیه مقالات این کنفرانس در پایگاه
سیویلیکا و نیز کنسرسیوم محتواي ملی نمایه خواهد شد و شما می توانید با اطمینان کامل، مقالات خود را در این همایش ارائه نموده

 
و از امتیازات علمی ارائه مقاله کنفرانس با دریافت گواهی کنفرانس استفاده نمایید. 

 
شما می توانید با کلیک بر روي اینجا پوستر باکیفیت این همایش را دریافت نمایید . 

 
محورهاي کنفرانس: 

 
گروه مدیریت 

مدیریت بازرگانی مدیریت دولتی مدیریت صنعتی مدیریت مالی مدیریت اجرایی مدیریت استراتژیک مدیریت تحول مدیریت ریسک
مدیریت بحران مدیریت تکنولوژي و فناوري اطلاعات مدیریت اموزشی مدیریت بیمه مدیریت پروژه مدیریت برنامه مدیریت ورزشی

 
مدیریت شهري مدیریت هتلداري و جهانگردي مدیریت فرهنگی مدیریت رسانه مدیریت کارآفرینی دیگر موضوعات مرتبط با مدیریت 



 
گروه اقتصاد 

اقتصاد کلان اقتصاد خرد اقتصاد عمومی اقتصاد سیاسی اقتصاد مهندسی اقتصاد صنعتی اقتصاد بازرگانی اقتصاد بین الملل اقتصاد رفاه
اقتصاد ریاضی اقتصاد مالیه اقتصاد کشاورزي اقتصاد نظري اقتصاد حمل و نقل اقتصاد منابع طبیعی اقتصاد مدیریت اقتصاد سنجی
اقتصاد انرژي اقتصاد بهداشت اقتصاد توسعه اقتصاد ورزش اقتصاد شهري اقتصاد منطقه اي اقتصاد جمعیت اقتصاد منابع تجدید پذیر
اقتصاد منابع پایان پذیر اقتصاد محیط زیست اقتصاد آموزش و پرورش اقتصاد محیط زیست و جنگل اقتصاد رشد و توسعه و رابطه آن
با تجارت نظام هاي اقتصادي بودجه ریزي فلسفه اقتصاد برنامه ریزي اقتصادي تجارت و اقتصاد بین الملل تاریخ عقاید اقتصادي روابط

 
بین الملل همراه با توسعه تجارت راهکارهاي رشد اقتصادي با تجارت دیگر موضوعات مرتبط با اقتصاد 

 
گروه حسابداري 

حسابداري مالی حسابداري دولتی حسابداري صنعتی حسابداري مالیاتی حسابداري سیستم ها حسابداري بودجه اي حسابداري
اجتماعی حسابداري حسابرسی حسابداري تلفیقی سیستم هاي اطلاعات حسابداري حسابداري مدیریت و ارزیابی عملکرد سازمان
حسابداري و ارزیابی عملکرد شرکتها حسابداري و نظام راهبري شرکتها حسابداري مدیریت براي مدیران مالی و بودجه نقش
حسابداري در تحول اقتصادي کاربرد اینترنت در حسابداري حسابداري موسسات غیر انتفاعی اخلاق در حسابداري و حسابرسی ارزش
افزوده و گزارشگري مالی تئوري هاي حسابداري و چارچوب نظري نقش حسابداري و حسابرسی در بحرانهاي مالی اطلاعات
حسابداري در ارزیابی شرکت تاثیر حسابداري در تحقق اهداف اصل 44 ارزیابی استاندارد هاي بین المللی مقایسه استانداردهاي
حسابداري ایران و سایر کشوره نوآوریهاي مالی در حوزه مدیریت و حسابداري حسابداري مدیریت و سیستم ها کنترلی لزوم
استانداردگذاري یکپارچه براي گزارشگري مالی حسابداري مدیریت و چالش هاي اجراي آن روش هاي تأمین مالی در سازمانها نقش

 
حسابداري درتوسعه بازار سرمایه روشهاي هزینه یابی در حسابداري مدیریت دیگر موضوعات مرتبط با حسابداري انتهاي پیام / 

 
 

خبرنگار : سجاد عبدلی



آیت االله تسخیري از منادیان وحدت اسلامی به دیدار حق شتافت + زندگی

نامه

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1399/05/28

آیت االله تسخیري، مشاور رهبر معظم انقلاب در امور جهان اسلام و از منادیان وحدت و تقریب مذاهب اسلامی، که در یکی از
بیمارستان هاي تهران بستري بود، در 76 سالگی بر اثر عارضه قلبی دار فانی را وداع گفت.

آیت االله تسخیري، مشاور رهبر معظم انقلاب در امور جهان اسلام و از منادیان وحدت و تقریب مذاهب اسلامی، که در یکی از

 
بیمارستان هاي تهران بستري بود، در 76 سالگی بر اثر عارضه قلبی دار فانی را وداع گفت. 

به گزارش ایکنا، آیت االله محمدعلی تسخیري، مشاور رهبر معظم
انقلاب در امور جهان اسلام و رئیس شوراي عالی مجمع جهانی
تقریب مذاهب اسلامی، که در یکی از بیمارستان هاي تهران
بستري بود، ساعتی پیش در 76 سالگی بر اثر عارضه قلبی دار

 
فانی را وداع گفت و به دیار باقی شتافت. 

آیت االله تسخیري پس از مرحوم آیت االله واعظ زاده خراسانی،
سال ها دبیرکلی مجمع جهانی تقریب مذاهب اسلامی را برعهده
داشت و با توجه به توانایی علمی و آشنایی به زبان هاي عربی و
انگلیسی، اقدامات مؤثري را در زمینه وحدت جهان اسلام انجام

 
داد. 

 
وي همچنین مدتی نایب رئیس اتحادیه جهانی علماي مسلمان بود که پس از موضع گیریهاي عجیب قرضاوي استعفا داد. 

 
آیت االله تسخیري ریاست شوراي عالی مجمع تقریب مذاهب اسلامی و نمایندگی مجلس خبرگان رهبري را برعهده داشت. 

 
آخرین گفت وگوي اختصاصی ایکنا را با مرحوم آیت االله تسخیري درباره مهم ترین موانع پیش روي وحدت در ذیل بخوانید: 

- آماده همکاري با الازهر هستیم زندگی نامه منادي وحدت آیت االله محمدعلی تسخیري فرزند مرحوم حجت الاسلام والمسلمین حاج
شیخ علی اکبر، متولد 1323 شمسی مطابق با 1364 قمري در نجف اشرف و پدرش اهل تنکابن، یکی از شهرهاي غرب استان

 
مازندران، بود. 

وي تحصیلات ابتدایی و متوسطه خود را در نجف گذراند و دروس حوزوي را تا مرحله درس خارج در محضر اساتید بزرگی نظیر آیات
عظام شهید سیدمحمدباقر صدر، خویی، سیدمحمدتقی حکیم، شیخ جواد تبریزي، شیخ کاظم تبریزي، صدر بادکوبی و شیخ مجتبی

 
لنکرانی سپري کرد و در کنار آن دروس دانشگاهی را نیز در رشته ادبیات عرب و فقه و اصول در دانشکده فقه نجف فراگرفت. 



آیت االله تسخیري هم زمان با تحصیل در حوزه علمیه نجف اشرف به تدریس دروس رایج نیز اشتغال داشت؛ وي در زمینه شعر و
ادبیات عرب نیز از محضر اساتید بزرگی مانند آیت االله شیخ محمدرضا مظفر، شیخ عبدالمهدي مطر و شیخ محمدامین زین الدین بهره

 
برد. 

در آغاز جوانی با اشتیاق فراوان به شعر و ادبیات عرب، قصاید عربی سرود و سخنرانی هاي ادبی در مناسبت هاي مختلف و محافل
گوناگون شعر و ادب ایراد کرد؛ وي در مبارزات سیاسی علیه رژیم بعث عراق حضوري فعال داشت و در این رابطه به زندان افتاد و به

 
اعدام محکوم شد ولی به یاري خداوند متعال نجات یافت. 

در سال 1350 شمسی به حوزه علمیه قم رفت و نزدیک به 10 سال در درس اساتید بزرگی چون آیت االله گلپایگانی، آیت االله وحید
خراسانی و آیت االله میرزا هاشم آملی شرکت کرد؛ در این مدت به تدریس علوم حوزوي و ادب عربی در پاره اي مراکز علمی و
دانشگاهی سراسر کشور پرداخت و با پیروزي انقلاب شکوهمند اسلامی ایران تمامی وقت خویش را صرف امور فرهنگی و تبلیغات

 
اسلامی در داخل و خارج کشور کرد. 

 
آیت االله تسخیري در مناصب فرهنگی، تبلیغی و اجرائی زیر انجام وظیفه کرد: 

 
_ عضو مجلس خبرگان رهبري استان گیلان از سال 1377 

 
_ مشاور مقام معظم رهبري در امور فرهنگی جهان اسلام 

 
_ معاون بین الملل دفتر مقام معظم رهبري از سال 1369 

 
_ مشاور عالی امور بین الملل بعثه مقام معظم رهبري در امور حج و معاون بین الملل آن 

 
_ رئیس سازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی از زمان تأسیس 1373 تا1380 

 
_ مشاور وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در امور بین الملل 

 
_معاون بین الملل سازمان تبلیغات اسلامی از 1360 تا 1370 

 
_ عضو هیئت امناي سازمان تبلیغات اسلامی 

 
_ مسئول کمیته نظارت بر برنامه هاي آموزشی طلاب خارجی در داخل و خارج کشور 

 
_ دبیرکل مجمع جهانی اهل بیت(علیهم السلام) به مدت 9 سال و عضو شوراي عالی آن 

 
_ عضو شوراي عالی مجمع جهانی تقریب مذاهب اسلامی 

 
_ دبیرکل مجمع جهانی تقریب مذاهب اسلامی 



 
_ عضو کمیته فقهی مجمع اهل بیت مستقر در حوزه علمیه قم 

 
_ رئیس کمیته فرهنگی هشتمین کنفرانس سران اسلامی در تهران 

 
_ رئیس کمیته هماهنگی فعالیت هاي مشترك اسلامی در سازمان کنفرانس اسلامی 

 
_ عضو افتخاري برخی مراکز علمی و دانشگاهی در کشورهاي سوریه و سودان 

 
_ عضو هیئت امناي سازمان مدارس دینی خارج از کشور 

 
_ عضو هیئت امناي سازمان دفاع از حقوق کودکان(کافل) 

 
_ عضو کمیته عالی امور فرهنگی مؤسسه امیرکبیر از سال 1360 تا 1375 

 
_ عضو هیئت امناي دانشکده اصول دین تهران 

 
_ عضو هیئت مؤسس و رئیس هیئت امناي دانشگاه ادیان و مذاهب اسلامی 

 
_ نماینده جمهوري اسلامی ایران در بسیاري از کنفرانس هاي سیاسی، فرهنگی، اجتماعی و اقتصادي خارج از کشور 

_ عضو مجمع فقه اسلامی جده از زمان تأسیس1362 تاکنون و نماینده حوزه هاي علمیه ایران و نماینده رسمی مذهب شیعه اثنی

 
عشري در آن 

 
_ استاد دانشگاه امام صادق(ع) در رشته فقه مقارن 

 
_ استاد دانشگاه تربیت مدرس در رشته اقتصاد اسلامی 

 
_ اشراف بر مجله هاي التوحید، رسالۀ الثقلین و رسالۀ التقریب به عربی که هم اکنون منتشر می شوند 

 
_عضو کمیته فقهی بانک جهانی توسعه اسلامی. 

 
_ عضو هیئت امناي سازمان فرهنگی اکو 

 
_ عضو مجمع زبان عربی دمشق 

 
_ عضو مجلس شرعی هیئت حسابرسی مؤسسات مالی در بحرین 



 
_ عضو مؤسسه اندیشه اسلامی «آل البیت» و 33 - نایب رئیس اتحادیه جهانی علماي اسلام 

_ تألیف نزدیک به 50 کتاب و جزوه در موضوع هاي مختلف مثل تفسیر، اقتصاد اسلامی، مسائل فقهی، فکري و تاریخی که برخی از

 
آن ها به زبان هاي انگلیسی، اردو و برخی زبان هاي دیگر ترجمه شده است. 

_ تألیف نزدیک به 350 مقاله در موضوع هاي مختلف که بسیاري از آن ها به زبان هاي مختلف ترجمه شده و در مجلات منتشر شده

 
است 

 
_ تدریس در برخی از دانشگاه ها، دانشکده ها و حوزه هاي علمیه 

 
_ حضور در بیش از 650 برنامه رادیویی و تلویزیونی به زبان هاي فارسی و عربی 

_ بیش از 200 مجله و روزنامه در سراسر جهان به زبان هاي مختلف مقاله ها و مصاحبه هاي آیت االله تسخیري را چاپ کرده یا

 
پیرامون شخصیت وي مطلب نوشته اند 

 
_ سرودن بیش از 30 قصیده به زبان عربی. که این اشعار در دیوانی به نام «اوراق و اعماق» چاپ و منتشر شده است 

 
_ عضویت و حضور در بیش از 200 کنفرانس و سمینار جهانی به نمایندگی از جمهوري اسلامی ایران 

 
_ ترجمه 13 کتاب از فارسی به عربی 

 
_ نوشتن حدود 13 تقریر از درس هاي اساتید خود در فقه و اصول 

 
_ راهنمایی یا مشاوره در بیش از 20 رساله دانشگاهی 

 
_ مشارکت در تأسیس بسیاري از مؤسسات فرهنگی و اجتماعی بین الملل 

خبرگزاري بین المللی قرآن (ایکنا) ارتحال آیت االله تسخیري را به حضرت ولی عصر(عج)، رهبر معظم انقلاب، حوزه هاي علمیه،
علماي جهان اسلام و امت اسلامی تسلیت می گوید و از درگاه خداوند منان براي ایشان علو درجات و براي بیت شریف ایشان صبر

 
مسئلت دارد. 

 
گزارش تصویري مصاحبه ایکنا با مرحوم آیت االله تسخیري، منادي وحدت اسلامی 

انتهاي پیام



نشست خبري فرمانداري علی آباد کتول

منبع: آسا خبرشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1399/05/28

آسا خبر/ وحید حاج سعیدي:/در آستانه هفته دولت نشست خبري فرماندار با خبرنگاران ، اصحاب رسانه شهرستان علی آباد
کتول در محل سالن جلسات فرمانداري برگزار شد. محسن سوخته سرایی سرپرست فرمانداري علی آباد کتول در این نشست،

ضمن گرامیداشت هفته دولت به تشریح اقدامات و برنامه هاي دولت اشاره کرد و گفت: در ...

 
 

کلنگ زنی کارخانه ریسندگی و بافندگی را با اعتباري بالغ بر 289 میلیارد تومان و اشتغال زایی 207 نفر از طرح هاي مهم امسال

 
است. 

آسا خبر/ وحید حاج سعیدي:/در آستانه هفته دولت نشست خبري فرماندار با خبرنگاران ، اصحاب رسانه شهرستان علی آباد کتول در

 
محل سالن جلسات فرمانداري برگزار شد. 

 
 



محسن سوخته سرایی سرپرست فرمانداري علی آباد کتول در این نشست، ضمن گرامیداشت هفته دولت به تشریح اقدامات و برنامه
هاي دولت اشاره کرد و گفت: در هفته دولت امسال 146 پر.ژه و طرح تولیدي با اعتبار 374 میلیارد تومان و اشتغال زایی مستقیم

 
374 نفر کلنگ زنی و افتتاح خواهند شد. 

کلنگ زنی کارخانه ریسندگی و بافندگی را با اعتباري بالغ بر 289 میلیارد تومان و اشتغال زایی 207 نفر از طرح هاي مهم امسال
است. سایت لرزه نگاري ، پروژه هاي کنترل سیلاب، بهره برداري از مجموعه هاي بوم گردي، اصلاح شبکه آبیاري، تجهیز مراکز
درمانی و ... از دیگر طرح هاي هفته دولت امسال می باشند. در ضمن بیش از 100 برنامه فرهنگی و هنري شامل مسابقه، تجلیل از

 
کارمندان نمونه ، پزشکان و پرستاران، برگزاري ادعیه برگزار خواهد شد. 

سوخته سرایی همچنین به اقدامات دولت در هفت سال گذشته در شهرستان اشاره کرد و گفت: بیش از 1800 پروژه و طرح تولیدي
با اعتباري بالغ بر 1000 میلیارد تومان و اشتغال زایی 2473 در طول این هفت سال به بهره برداري رسیده اند که با وجود تحریم

 
هاي ظالمانه و کاهش بودجه استانی، این تعداد پروژه قابل اعتنا است. 

سرپرست فرمانداري در خصوص شبکه آبیاري قره سو – زرین گل گفت: این طرح یکی از طرح هاي بزرگ کشور است که 16000

 
هکتار زمین را آبیاري خواهد کرد و اعتباري بالغ بر 243 میلیارد براي این طرح در نظر گرفته شده است. 

 
نماینده دولت از رشد 23 درصدي پروژه هاي هفته دولت نسبت به سال گذشته خبر داد. 

 
 





البرز به مرکز برندهاي گردشگري سلامت کشور تبدیل می شود

منبع: روزنامه پیام سپیدارشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1399/05/28

مدیر کل میراث فرهنگی و گردشگري استان البرز با اشاره به ظرفیت
این استان در حوزه گردشگري گفت: البرز به مرکز برندهاي

 
گردشگري سلامت کشور تبدیل می شود. 

فریدون محمدي در مراسم انعقاد تفاهمنامه همکاري هاي مشترك
بین اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان البرز
و اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي استان البرز که ظهر امروز
در اتاق بازرگانی استان البرز برگزار شد، اظهار داشت: یکی از اهداف

انعقاد این تفاهمنامه، ارتقاء سهم استان البرز از درآمد صنعت گردشگري در بازارهاي داخلی و بین المللی است.وي با اشاره به اینکه،
صنعت گردشگري و صنایع دستی در استان به گونه اي است که می توان براي آن بازارهاي هدف جهت توسعه اقتصادي تعریف کرد،
افزود: برگزاري بازارچه هاي صنایع دستی داخلی و بین المللی با محوریت معرفی جاذبه هاي استان البرز از جمله مفادي است که در
این تفاهمنامه به صورت ویژه دیده شده است.مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان البرز همچنین با اشاره به
اینکه احیاي هنرها و سنت هاي محلی استان از جمله موضوعاتی است که در قالب این تفاهمنامه به آن توجه شده است، تصریح کرد:
تقویت زیرساخت ها و معرفی جاذبه هاي گردشگري و صنایع دستی با هدف ایجاد زمینه هاي اشتغال و تلاش براي ترویج و احیاي
هنرها و سنت هاي محلی استان و بهره گیري از ظرفیت هاي موجود در حوزه گردشگري و هنري موضوعی بود که در ذیل بندهاي
تفاهمنامه به آن اشاره شد.محمدي با بیان اینکه بخش گردشگري محور توسعه استان البرز است،گفت:در این تفاهمنامه آنچه که براي
ما مهم و اساسی است، کمک به شناسایی و معرفی ظرفیت هاي خالی و قابل سرمایه گذاري در حوزه گردشگري و صنایع دستی در
قالب تهیه بسته هاي جذب سرمایه گذاري است که در این راستا بخش گردشگري می تواند محور توسعه استان تلقی شود.وي با شااره
به ظرفیتهاي البرز در حوزه گردشگري سلامت، تصریح کرد: با ظرفیت موجود البرز می تاند به برند گردشگري در حوزه سلامت تبدیل

 
شود. 

 
اتاق بازرگانی آمادگی همکاري کامل است 

پرهام رضایی رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي استان البرز نیز در این مراسم اظهار داشت: اتاق بازرگانی آمادگی کامل
خود را با استفاده از ظرفیت هاي قانونی موجود با بهرهگیري از کمیسیون گردشگري، در قالب طرح ها و برنامه هاي اداره کل میراث
فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان البرز به منظور انجام همکاري جهت رفع موانع و مشکلات موجود فعالان حوزههاي
گردشگري وصنایع دستی استان در بخش خصوصی اعلام می کند.وي افزود: یکی از تعهدات ما به عنوان اتاق بازرگانی البرز، حضور
نمایندگان اتاق در مجامع تصمیم سازي و تصمیم گیري رویدادهاي گردشگري و هنرهاي سنتی شامل نمایشگاه ها، همایش ها،

 
جشنواره هاي استانی، ملی و بین المللی است. 

منبع تسنیم



افتتاح طرح هاي آمایش وهویت اتباع افغانستانی وعراقی

منبع: روزنامه پیام سپیدارشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1399/05/28

طرح آمایش 15 ویژه اتباع افغانستانی و هویت 14 ویژه اتباع عراقی
در حوزه اقامت و اشتغال پناهندگان و همچنین ثبت نام دانش آموزان
اتباع خارجی لازم التعلیم با بهره گیري از سامانه یکپارچه اتباع

 
خارجی (سیام) در استان البرز رسما آغاز شد. 

طرح آمایش 15 ویژه اتباع افغانستانی و هویت 14 ویژه اتباع عراقی
در حوزه اقامت و اشتغال پناهندگان با بهره گیري از سامانه یکپارچه
اتباع خارجی(سیام) با حضور محمودي مدیرکل امور اتباع و مهاجرین

خارجی وزارت کشور، فردي معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداري البرز، و جمعی از مسئولین کشوري و استانی آغاز شد.دبیر
کمیسیون ساماندهی اتباع و مهاجرین خارجی اشاره کرد: طرح آمایش با هدف به روز رسانی آمار و اطلاعات پناهندگان هر ساله در
کشور برگزار می شود و امسال نیز همزمان با تمدید و صدور کارت هاي آمایش و هویت، کارتهاي پروانه کار و همچنین ثبت نام دانش
آموزان اتباع خارجی لازم التعلیم نیز از امروز آغاز شد.وي در ادامه افزود: در اجراي طرح آمایش 15 به دلیل شیوع بیماري کرونا
نیازي به حضور کلیه اعضاي خانواده نمی باشد و صرفا حضور سرپرست خانوار با رعایت پروتکل هاي بهداشتی در یکی از دفاتر
خدمات اتباع خارجی کفایت می کند. پس از مراسم افتتاحیه ضمن حضور در منزل خانواده معظم 2 شهید مدافع حرم روح االله و

 
نوراالله امیري با خانواده آنان دیدار و گفتگو نموده و از نزدیک در جریان مشکلات آنان قرار گرفتند. 

مدیر کل امور اتباع و مهاجرین خارجی وزارت کشور ضمن قدردانی ازصبر و مقاومت خانواده هاي محترم این عزیزان اظهار داشت:
خانواده هاي شهدا مظهر ایثار و فداکاري هستند و تکریم و تجلیل از آن ها باید در برنامه تمامی مسئولین قرار گیرد چرا که آنان
سرمایه هاي معنوي کشور می باشند و بر گردن تمامی ما حق دارند.بر اساس گزارش سایت وزارت کشور، در ادامه بازدید، محمودي
مدیرکل امور اتباع و مهاجرین خارجی وزارت کشور در راستاي نظارت هاي ستادي و همچنین در جریان قرار گرفتن مشکلات طرح
آمایش در ادوار گذشته، به همراه هیئت همراه از اداره کل امور اتباع و مهاجرین خارجی استانداري البرز بازدید بعمل آوردند و در این

 
رابطه دستورات لازم را جهت بهبود عملکرد و ارائه خدمات بهتر به پناهندگان به مسئولین و کارکنان این اداره کل ابلاغ کرد. 

منبع ایسنا



شیخ عباسعلی سلیمانی امام جمعه کاشان شد

منبع: رکناشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1399/05/28

رکنا : حضرت آیت االله خامنه اي در حکمی حجت الاسلام حاج شیخ عباسعلی سلیمانی را به نمایندگی ولی فقیه و امامت
جمعه کاشان منصوب کردند.

به گزارش رکنا به نقل از پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام
معظم رهبري ، متن حکم حضرت آیت االله خامنه اي رهبر

 
انقلاب اسلامی به این شرح است: 

 
بسم االله الرحمن الرحیم 

جناب حجت الاسلام آقاي حاج شیخ عباسعلی سلیمانی

 
دامت افاضاته 

اکنون با پایان یافتن مسئولیت عالم مجاهد جناب حجۀالاسلام والمسلمین آقاي نمازي دامت توفیقاته و با تشکر از فعالیت هاي علمی
و اجتماعی ایشان در دوران اشتغال در کاشان، جنابعالی را به امامت جمعه ي کاشان و نمایندگی خود در آن منطقه منصوب می کنم.

کاشان علاوه بر افتخارات تاریخی و پرورش برجستگان علمی و چهره هاي کم نظیر در فقه و حدیث و علوم عقلی و ادبیات و اخلاق که
ا مایه ي مباهات است، در دوران کنونی و در حوادث مهم انقلاب و نظام اسلامی نیز مجاهدت مردمی و وفاداري به آرمانها را به حدّ حق
نصاب کامل رسانیده است. مردم عزیز و با ایمان و انقلابی کاشان در همه ي صحنه هاي خدمت و تلاش حضور داشته و به وظائف

 
دینی و انقلابی خود جامه ي عمل پوشانده اند. 

انتظار می رود جناب عالی با همه ي توان در خدمات دینی و اجتماعی حضور یافته و سلوك مردمی با همه ي قشرها بویژه جوانان و
تکریم خانواده هاي معظم شهیدان و ایثارگران را ممشاي همیشگی خود قرار دهید. غنی ساختن محتواي خطبه هاي نماز جمعه با

 
معارف دینی و هدایت هاي سیاسی توصیه ي دیگر اینجانب است. 

امید است با برطرف شدن بلاي همه گیر بیماري، اجتماع نماز جمعه و محافل پر رونق دینی و معروف کاشان بار دیگر دل ها و جان

 
هاي مردم عزیز را صفا و نورانیت بخشد. 

 
توفیقات جنابعالی را از خداوند متعال مسألت می نمایم. 

 
سیّدعلی خامنه اي 



25 مرداد 1399



45 میلیارد ریال پروژه برق رسانی در لرستان هفته دولت به بهره برداري می

رسد

منبع: داناشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1399/05/28

خودنیا، مدیرعامل شرکت توزیع برق لرستان گفت: 45 میلیارد ریال پروژه برق رسانی در لرستان هفته دولت امسال به بهره
برداري می رسد.

خودنیا، مدیرعامل شرکت توزیع برق لرستان گفت: 45
میلیارد ریال پروژه برق رسانی در لرستان هفته دولت

 
امسال به بهره برداري می رسد. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ فریدون خودنیا در
گفت وگو با خبرنگار سفیرافلاك اظهارداشت: در هفته
دولت شش پروژه احداث شبکه فشار متوسط هوایی
روستاي تنگ محمد حاجی، احداث شبکه فشار متوسط
هوایی روستاي ده ترکان، احداث فیدر جدید ویسیان، برق
رسانی به روستاي دارابی، برق رسانی به روستاي حسین
آباد و احداث خطوط 20 کیلوولت منطقه رودبار واقع در
حاشیه سد سیمره با اعتباري بالغ بر چهار میلیارد و 550

 
میلیون تومان با اشتغال زایی 65 نفر به بهره برداري می رسد. 

وي افزود: در هفته دولت پروژه هایی در شهرستان هاي بروجرد، ویسیان، کوهدشت و نورآباد با اعتباري بالغ بر چهارصد و پنجاه و پنج

 
میلیارد و 438 میلیون ریال از محل اعتبارات استانی به بهره برداري خواهد رسید. 

مدیرعامل شرکت توزیع برق استان لرستان عنوان کرد: در راستاي تامین برق متقاضیان جدید و در اثر جابه جایی روستا در هفته
دولت شبکه فشار متوسط هوایی در روستاي تنگ محمد حاجی با حجم عملیاتی اجرایی 1.6 کیلومتر، اشتغالزایی هشت نفر با اعتبار

 
یک میلیارد و 892 میلیون ریال احداث خواهد شد. 

وي تصریح کرد: براي رفع حریم زمین هاي کشاورزي و تامین برق مطمئن، شبکه فشار متوسط هوایی در روستاي ده ترکان
شهرستان بروجرد با حجم عملیاتی اجرایی هفت کیلومتر با اعتبار پنج میلیارد و 854 میلیون ریال، با اشتغال زایی 20 نفر احداث می

 
شود. 

خودنیا گفت: در راستاي تامین برق و افزایش پایداري شهر، فیدر جدید بخش ویسیان با حجم عملیاتی هشت کیلومتر با تامین اعتبار

 
هشت میلیارد و 292 میلیون ریال و اشتغال زایی 11 نفر به بهره برداري خواهد رسید. 

وي با اشاره به تامین برق روستاهاي فاقد برق در مناطق محروم، خاطرنشان کرد: در این راستا در هفته دولت روستاي دارابی در
شهرستان کوهدشت با حجم عملیاتی 3.5کیلومتر شبکه فشار متوسط،300 متر شبکه فشار ضعیف و یک دستگاه ترانس 25 با اشتغال



زایی 17 نفر و با اعتبار پنج میلیارد و 400 میلیون ریال و روستاي حسین آباد در شهرستان نورآباد با حجم عملیاتی 500 متر شبکه

 
فشار ضعیف و یک دستگاه ترانس 25 با اشتغال زایی 9 نفر با اعتبار دو هزار و 600 میلیون ریال برق رسانی خواهند شد. 

مدیرعامل شرکت توزیع برق لرستان با اشاره به تامین برق روستاهاي حاشیه دریاچه سد سیمره از طریق شبکه هاي برق لرستان،
اظهار داشت: در این راستا خطوط 20 کیلوولت منطقه رودبار واقع در حاشیه سد سیمره با حجم عملیاتی اجرایی 9 کیلومتر و اعتبار

 
21 میلیارد و 500میلیون ریال احداث خواهد شد. 

وي افزود: شش پروژه قابل افتتاح از سال 98 شروع به کار شده و در هفته دولت امسال با اعتبار چهل و پنج میلیارد و 538 میلیون

 
ریال بهره برداري می رسد. 

انتهاي پیام/



80 درصد معادن ایران کوچک مقیاس هستند

منبع: میزانشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1399/05/28

رئیس سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور گفت: معادن کوچک مقیاس با اینکه ذخیره کمی دارند ولی حدود 80
درصد معادن ایران را به خود اختصاص داده اند.

خبرگزاري میزان ـ بر اساس اعلام پایگاه اطلاع رسانی وزارت صمت،
علیرضا شهیدي با بیان اینکه معادن کوچک مقیاس با اینکه ذخیره کمی
دارند ولی حدود 80 درصد معادن ایران را به خود اختصاص داده اند،
اظهار کرد: حدود 66 درصد معادن کشور شامل معادن مواد غیرفلزي و
مصالح ساختمانی است و این اهمیت معادن کوچک را بیش از پیش

 
نشان می دهد. 

رئیس سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور با اشاره به این که معادن کوچک می توانند در اشتغال اثرگذار باشند، تصریح
کرد: با توجه به اینکه معادن کوچک به سرمایه گذاري کمی نیاز دارند بخش خصوصی به راحتی می تواند در آن ورود کرده و در رشد

 
اشتغال سهم بسزایی داشته باشند. 

شهیدي درباره اهمیت توجه به اکتشاف ذخایر پنهان تصریح کرد: در دنیا شرکت هاي معدنی بزرگ به این نتیجه رسیده اند که ذخایر

 
معادن کوچک مقیاس تا سال 2050 به اتمام می رسد؛ درنتیجه باید هدف آن ها اکتشاف ذخایر پنهان باشد. 

رئیس سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور با اشاره به اقدامات سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور براي رشد
اکتشافات گفت: از سال 1381 موضوع ژئوفیزیک هوایی را مورد توجه قرار داده ایم تا به اکتشاف ذخایري برسیم که در زیر زمین

 
نهفته هستند و شاهدي از آن ها در سطح زمین دیده نمی شود. 

شهیدي افزود: این معادن براساس آمار ها و مطالعات در عمق 100 تا 150 متري زمین قرار دارند، عمق اکتشاف ما خیلی کم است، و

 
براي اینکه بتوانیم بقاي خود را در بحث مواد معدنی و تامین خوراك کارخانه ها حفظ کنیم باید به عمق توجه کنیم. 

رئیس سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور اضافه کرد: مسئولیت این سازمان در اصل اکتشاف مواد معدنی در سطح کشور

 
است. 

شهیدي با اشاره به برنامه وزارت صمت در خصوص واگذاري مسئولیت احیاي معادن کوچک مقیاس برعهده شرکت تهیه و تولید مواد
معدنی، گفت: قرار شده این شرکت در سال 1399 دست به آسیب شناسی حدود 1020 معدن کوچک مقیاس بزند تا مشکلات شان

 
را حل کند؛ به عبارتی کلینیکی ایجاد شده تا وضعیت معادن کوچک مقیاس بررسی شود تا دوباره به چرخه تولید بازگردند. 

رئیس سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور با اشاره به پیشینه این سازمان براي ورود به موضوع معادن کوچک، تصریح



کرد: این سازمان در دهه 80 در 10 استان فعالیت هایی را انجام داده و به توسعه اکتشاف معادن کوچک کمک کرده؛ به طور مثال

 
براي برخی از معادنی که به واسطه نقصان در بخش اکتشاف تعطیل شده بودند، اقدامات اکتشافی و ژئوفیزیک انجام داده است. 

وي ادامه داد: در حال حاضر وظیفه سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور اکتشاف مواد معدنی است و موضوع معادن

 
کوچک ارتباطی به شرح وظایف ما ندارد؛ البته اگر از ما درخواست شود به طور حتم به فعالان این حوزه کمک می کنیم. 

 
- بیشتر بخوانید: 

- برنامه ریزي براي فعال سازي 1020 معدن غیرفعال انتهاي پیام/



دانشکده حکمرانی اسلامی براي مدیریت بنگاه هاي اقتصادي راه اندازي می

شود

منبع: ایسکاشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1399/05/28

جلسه مشترك معاونت علوم انسانی و هنر دانشگاه آزاد اسلامی با پژوهشکده سیاست گذاري دانشگاه صنعتی شریف برگزار
شد.

به گزارش گروه دانشگاه ایسکانیوز، جلسه مشترك معاونت علوم انسانی و هنر دانشگاه آزاد اسلامی با پژوهشکده سیاست گذاري
دانشگاه صنعتی شریف پیرو تصویب دانشکده حکمرانی اسلامی با رویکرد اقتصادي در جلسه شوراي عالی گسترش دانشگاه آزاد
اسلامی با حضور حجت الاسلام عبدالحسین خسروپناه، معاون علوم انسانی و هنر دانشگاه آزاد اسلامی و علی ملکی، رئیس پژوهشکده

 
سیاست گذاري دانشگاه صنعتی شریف در معاونت علوم انسانی و هنر دانشگاه آزاد اسلامی برگزار شد. 

در این جلسه حجت الاسلام عبدالحسین خسروپناه، معاون علوم انسانی و هنر دانشگاه آزاد اسلامی ضمن تبیین دیدگاه خود درباره
تفاوت مفاهیم سیاست گذاري و حکمرانی، به اهمیت دانشکده حکمرانی براي حل معضل مدیریت بنگاه هاي اقتصادي در سطح کشور

 
اشاره کرد. 

وي افزود: براي راه اندازي دانشکده حکمرانی اسلامی می توان به مواردي از جمله تشکیل شورایی متشکل از مدیران دو مجموعه و
متخصصان رشته هاي مرتبط با حوزه حکمرانی، شناسایی رشته/گرایش هاي نزدیک به موضوع حکمرانی، برنامه ریزي براي تغییر 40

 
درصدي سرفصل ها، تعریف مدارس مهارتی براي تقویت بخش مهارتی و کارورزي در ساختار دانشکده اشاره کرد. 

در این جلسه در خصوص راه اندازي دانشکده حکمرانی از منظر مبانی علمی و راهکارهاي اجرایی بحث و تبادل نظر شد و مدیران
پژوهشکده سیاست گذاري دانشگاه صنعتی شریف به ارائه مطالبی درباره نوع شناسی و دسته بندي انواع رشته ها و دانشکده هاي

 
سیاست گذاري دنیا پرداختند و به مشاغل مختلف در حوزه سیاست گذاري اشاره کردند. 

همچنین این اعضاي علمی به توضیح مشاغلی از جمله کارآفرینی سیاستی و نهادي، تحلیلگر سیاستی، پژوهشگر سیاستی، قانونگذار و
قانون پژوه سیاستی و مدیر دولتی پرداختند و شایستگی هاي لازم براي هر یک از این جایگاه ها شامل تأثیرگذاري، عمیق بودن،

 
روشمند بودن، طراحی کردن و مدیریت کردن بررسی شد. 

در ادامه جلسه اعضا به مباحث اساسی از قبیل لزوم تعیین رویکرد دانشکده حکمرانی براي تربیت فارغ التحصیلان، چالش هاي مربوط

 
به تعیین رشته هاي زیرمجموعه این دانشکده و تعیین اساتید و محتواي مورد نیاز پرداختند. 

در این جلسه، حجت الاسلام حسن خیري، رئیس مرکز مطالعات، برنامه ریزي و تعالی علوم انسانی و هنر دانشگاه آزاد اسلامی، علیرضا
عراقیه، مدیرکل پژوهش و تحصیلات تکمیلی معاونت علوم انسانی و هنر و سایر مدیران معاونت علوم انسانی و پژوهشکده سیاست

 
گذاري دانشگاه صنعتی شریف حضور داشتند. 

انتهاي پیام/



باید فرصت هاي سرمایه گذاري را براي استارتاپ ها هموار کرد

منبع: ایسکاشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1399/05/28

مدیرعامل یک شرکت استارتاپی گفت: اگر می خواهیم شرکت هاي استارتاپی به فعالیت خود ادامه دهند، دولت باید
بسترهاي حمایتی را در راستاي جهش تولید هموار سازد؛ در غیر این صورت مثل بقیه موارد شرکت ها به بن بست خواهند

رسید و هزینه صرف شده هم به هدر خواهد رفت و این یعنی نابودي سرمایه ملی.

به گزارش خبرنگار گروه علم و فناوري ایسکانیوز، استارتاپ ها نقش بزرگی در رشد و توسعه جوامع در دنیاي کنونی ایفا می
کنند تا جاییکه استارتاپ ها با خلق اندیشه، کارآفرینی، رشد صنعت گردشگري، کسب وکارهاي متنوع جدید، فناوري هاي نوآورانه و
ظهور اقتصاد جدید مبتنی بر آن، نقطه عطفی در عرصه اقتصاد به شمار می روند که پنجره جدیدي را براي کشورهاي توسعه یافته و

 
در حال توسعه باز کرده است. 

با نگاهی به روند رو به رشد سرمایه گذاري جهانی روي استارتاپ ها در دهه اخیر می توان گفت یکی از مهم ترین ارکان و موثر بر
زیست بوم این مقوله، سرمایه و وجود موسسات و نهادهاي سرمایه گذاري است که نقش روانی و عملیاتی مهمی در شکل گیري، رشد

 
و موفقیت کسب و کارهاي نوپا دارند. 

از این رو، دولت باید با فراهم آوردن راهبردهاي صحیح و مناسب براي گذار سریع در همه زمینه ها، تسهیلات لازم را براي ارتقاي

 
شرکت هاي دانش بنیان و استارتاپ ها ایجاد کند تا به رشدي چشمگیر در مدت زمانی کوتاه برسد. 

در همین راستا احمد قدیانی مدیرعامل یک شرکت استارتاپی در گفت وگو با ایسکانیوز، در رابطه حضور استارتاپ ها در چرخه
اقتصادي اظهار کرد: استفاده از توان استارتاپ ها در جهت بهبود فضاي کسب وکار، افزایش سرمایه گذاري و توسعه فعالیت هاي

 
مکمل آن نقش بسزایی دارد و حمایت از این حوزه بستر را براي جهش تولید و رونق اقتصادي و اشتغالزایی فراهم می سازد. 

وي تصریح کرد: توجه به استارتاپ ها که نماد موفقی از کسب و کارهاي نوین و نوپا هستند گام بزرگی در راستاي شکوفایی اقتصادي

 
به شمار می رود که با مدیریت صحیح و ارائه تسهیلات و معرفی بازارهاي هدف به خودکفایی هایی منتج می شود. 

قدیانی افزود: تعدیل برخی قوانین دست و پاگیر در حوزه راهاندازي استارتاپ ها، کاهش زمان و هزینه هاي مرتبط با راه اندازي و
ادامه فعالیت استارتاپ ها، تدوین نقشه راه جامع و متناسب به وسیله دولت در ارتباط با سرمایه گذاري، تنظیم یک برنامه کوتاه مدت
و میان مدت با تکیه بر افزایش اشتغال، ایجاد امکان دسترسی کامل به وضعیت بازارهاي مالی، ایجاد واحدهاي حمایتی در دانشگاه ها
و بسته هاي حمایتی براي دانشجویان کارآفرین و نخبه از جمله اقدام هاي ضروري براي بهبود اکوسیستم استارتاپی در ایران به شمار

 
می رود. 

مدیرعامل این شرکت استارتاپی با بیان اینکه با یک استارتاپ تنها با خلق ایده اي نوآورانه و خلاقانه آغاز می شود،گفت: شکل گیري
یک ایده با تحقیقات اولیه، مطالعات بازار و سرمایه اندکی قابل توسعه است. بنابراین تحقیق و توسعه بیشترین نقش را در شکل گیري

 
ایده هاي نوآورانه و موفقیت استارتاپ ها بازي می کنند. 



وي تأکید کرد: براي اینکه شاهد جهش تولید در کشور باشیم باید موانع را از سرراه این شرکت ها برداریم. همچنین حذف بروکراسی
اداري و قوانین مزاحم، ارائه تسهیلات ارزان قیمت براي هدایت آنها به چرخه اقتصادي و نیز شناسایی بازار هدف می تواند زمینه را
براي توسعه فراهم کند؛ متاسفانه در کشور ما دولت بجاي اینکه از این شرکت هاي نوپا حمایت کند، اکثرا مانعی را برسراه آنها ایجاد
می کنند که این شرکت ها به دلیل کوچک بودن و نداشتن توان مالی به مشکل برمی خورند و در برخی مواقع منجر به تعطیلی
شرکت ها می شود.از سوي دیگر عدم شناخت و آگاهی سرمایه گذاران بخش خصوصی نسبت به فضاي کسب و کارهاي اینترنتی
باعث عدم اطمینان و اعتماد سرمایه گذاران در این زمینه می شود. مشکل بعدي نبود وجود نهادهاي پشتیبان و کمبود شرکت هایی

 
است که خدمات کسب و کاري و تجاري به استارتاپ ها ارائه می کنند. 

وي خاطرنشان کرد: اگر می خواهیم شرکت هاي استارتاپی به فعالیت خود ادامه دهند، دولت باید بسترهاي حمایتی را هموار سازد تا
شاهد رونق تولید در سال جهش تولید باشیم؛ در غیر اینصورت مثل بقیه موارد شرکت ها به بن بست خواهند رسید و هزینه صرف
شده هم به هدر خواهد رفت و این یعنی نابودي سرمایه ملی. بنابراین باید مسیر درست را براي شرکت ها ترسیم کرد تا آنها بتوانند با

 
پشت سرگذاشتن موانع به سمت و سوي توسعه حرکت کنند. 

انتهاي پیام/



تأمین مالی طرح هاي اقتصادي گلستان توسط بانک صادرات ایران

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1399/05/28

بانک صادرات ایران براي تأمین مالی پروژه هاي اقتصادي، رونق تولید و حمایت از اشتغال پایدار استان گلستان اعلام آمادگی
کرد.

بانک صادرات ایران براي تأمین مالی پروژه هاي اقتصادي، رونق تولید و حمایت از اشتغال پایدار استان گلستان اعلام آمادگی

 
کرد. 

به گزارش کیوسک خبر به نقل از روابط عمومی بانک صادرات
ایران، حجت اله صیدي، مدیرعامل این بانک در نشستی با
استاندار و مجمع نمایندگان استان گلستان، ظرفیت هاي مختلف
این استان در بخش هاي کشاورزي، صنعتی و گردشگري را مورد
اشاره قرار داد و براي تأمین مالی طرح هاي اقتصادي، کمک به
بهبود فضاي کسب و کار، جهش تولید و تقویت فرصت هاي

 
اشتغال زایی در این استان اعلام آمادگی کرد. 

هادي حق شناس، استاندار گلستان نیز از عزم مدیران استان
براي اجراي طرح هاي زیرساختی خبر داده و از بانک صادرات
ایران براي تأمین مالی طرح توسعه پرورش میگو که با مشارکت
قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا اجرا خواهد شد، دعوت به همکاري

 
کرد. 

در این نشست، کلیات طرح مورد توافق طرفین قرار گرفت و
مقرر شد پس از تدوین و بررسی مدل کسب و کار و روش هاي تأمین مالی، بانک صادرات ایران پرداخت تسهیلات را براساس الگوي

 
توافق شده به سرمایه گذاران این بخش آغاز کند. 

با توجه به نیاز داخلی و ظرفیت هاي صادراتی محصول میگو، این طرح می تواند نقش بسزایی در ارز آوري و توسعه بیش از پیش
استان ایفا کند.



چک برگشتی و معوقات، مانع پرداخت تسهیلات کرونایی نیست

منبع: ایسناشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1399/05/28

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان زنجان گفت: به منظور حمایت از واحدهاي آسیب دیده از کرونا در پرداخت
تسهیلات چک هاي برگشتی و معوقات بانکی لحاظ نخواهد شد.

محمدرضا یوسفی ظهر امروز ( 28 مردادماه) در شوراي
هماهنگی بانک هاي استان زنجان، با اشاره به اینکه زمان
ثبت نام کارگاه ها در سامانه کارا تمدید شده است، اظهار
کرد: این تمدید براي واحدهاي داراي بیمه تا 15
شهریورماه و براي واحدهاي فاقد کد بیمه اي تا پایان

 
شهریورماه خواهد بود. 

وي افزود: به منظور حمایت از واحدهاي آسیب دیده از
کرونا در پرداخت تسهیلات، چک هاي برگشتی و معوقات

 
بانکی لحاظ نخواهد شد. 

این مسئول، با اشاره به اینکه در استان زنجان از 12 دستگاه اجرایی داراي واحد آسیب دیده از کرونا 7853 طرح در سامانه کارا ثبت
شده است، ادامه داد: این تعداد کارگاه داراي 14 هزار و 359 نفر اشتغال بوده و اعتباري بالغ بر 152 میلیارد تومان براي این واحدها

 
پیش بینی شده است. 

یوسفی تصریح کرد: 8000 راننده درون شهري در استان زنجان وجود دارد که می توانند تسهیلات مربوط به خسارت ناشی از کرونا
دریافت کنند که از این تعداد تاکنون 1616 پرونده ثبت شده است و انتظار می رود شهرداري ها اهتمام لازم براي جذب حداکثري

 
رانندگان خودروهاي درون شهري را داشته باشند. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی زنجان با اشاره به اینکه طبق اطلاعات دریافتی بیش از 13 هزار واحد و کارگاه در استان مشمول

 
دریافت تسهیلات می شوند، خاطرنشان کرد: از این تعداد 7850 فقره اطلاعات خود را در سامانه کارا ثبت کرده اند. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان زنجان، نیز در این جلسه با اشاره به اینکه چهار اتحادیه زیر مجموعه این سازمان مشمول
دریافت تسهیلات کرونایی می شود، اظهار کرد: تاکسی تلفنی ها، یکی از این چهار واحد است که اطلاعات آن ها پس از ثبت در

 
سامانه کارا در کارتابل وزارت کشور قرار می گیرند. 

ناصر فغفوري با بیان اینکه انتظار همکاري از شهرداري براي تایید اطلاعات این رانندگان وجود دارد، ادامه داد: 90 درصد فعالان در

 
این بخش براي دریافت تسهیلات شرایط لازم را دارند اما تایید اطلاعات آن ها با مشکل مواجه است. 



وي با اشاره به اینکه رد مجموع در سه اتحادیه دیگر 2200 بنگاه آسیب دیده از کرونا شناسایی شده است، گفت: از این تعداد 1812

 
بنگاه اطلاعات خود را در سامانه کارا ثبت کرده اند. 

انتهاي پیام



ورود دانشگاه آزاد آیت االله آملی به عرصه "زراعت چوب"

منبع: ایسناشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1399/05/28

رئیس دانشگاه آزاد آیت االله آملی با بیان اینکه، زراعت چوب یکی از راهکارهاي اساسی براي حفظ عرضه هاي منابع طبیعی
است که در سالهاي اخیر مورد توجه مسئولان واقع شده تا از این طریق علاوه بر اشتغالزایی، از نابودي جنگل جلوگیري شود،

گفت: این واحد دانشگاهی نیز اقدام به انجام مطالعات در زمینه زراعت چوب ...

سید احمد شهیدي در نشست خبري با اصحاب رسانه
مازندران از پیگیري و اخذ موافقت وزارت علوم جهت
پذیرش دانشجوي غیر ایرانی خبر داد و اظهار کرد:یکی از
مهم ترین اهداف جذب و آموزش دانشجویان خارجی در
دانشگاه هاي کشور برقراري تعاملات علمی ـ فرهنگی و

 
اجرایی پس از فراغت از تحصیل آن ها است. 

وي افزود: یادگیري زبان پارسی براي غیر ایرانیان در خارج
از ایران (هرچند به میزان بسیار محدود) نیز میسر است،
اما تنها زندگی در محیط کشور ایران امکان یادگیري زبان

 
در سطوح پیشرفته تر را فراهم می سازد. 

رئیس دانشگاه آزاد آیت االله آملی با بیان اینکه جذب دانشجوي خارجی امروزه به فعالیتی پرسود تبدیل شده است گفت: جذب
دانشجو بازاري کم هزینه و بدون ریسک اما سودآور بوده به طوري که بسیاري از کشورهاي دنیا را وارد این بازار کرده است؛ همچنین
تأثیر مثبت آن نیز روي اقتصاد کشورهاي میزبان چنان چشمگیر بوده که بسیاري از کشورهاي غربی در سال هاي اخیر براي فرار از
بحران اقتصادي درب دانشگاه هاي خود را به سوي دانشجویان خارجی بازکرده و میلیاردها دلار از همین راه به اقتصاد کشور خود

 
تزریق کردند. 

شهیدي با اشاره به اینکه این واحد دانشگاهی نیز در سال 1389 موضوع بین الملل شدن این واحد در پنجاه و هفتمین اجلاس هیئت
امناي دانشگاه آزاد اسلامی به ریاست آیت االله هاشمی رفسنجانی مطرح و مورد موافقت قرار گرفت اظهار کرد: متاسفانه تا پیش ازین
مجوز جذب دانشجو از وزارت محترم علوم، تحقیقات و فناوري اخذ نشده بود که با پیگیري هاي انجام شده و در بازدید نماینده

 
محترم وزارت محترم علوم، تحقیقات و فناوري از واحد دانشگاهی، این مجوز صادر شد. 

وي هدف از اخذ این مجوز را سیاستگذاري و برنامه ریزي بر مبناي الگوهاي نوین بین المللی و جلب مشارکت و همکاري در طرح ها
و پروژه هاي فرا دانشگاهی در سطح منطقه اي و بین المللی دانست و افزود: پیگیري وظایف و مأموریت هاي تدوین شده در بخش
بین الملل دانشگاه، تداوم برنامه هاي اجرایی آن براي تبادل استاد و دانشجو و اجراي پروژه هاي آموزشی و تحقیقاتی مشترك در
سطح بین المللی از دیگر مزایاي این مجوز بوده و دستیابی به استانداردهاي بین المللی آموزش و پژوهش در گروه هاي مختلف،
ارتقاي اعتبار به مدارك و مدارج علمی دانش آموزان، از دیگر اهداف راه اندازي شعبه بین الملل است؛ البته این دانشگاه نیاز جدي به



تقویت زیر ساخت هاي مطمئن و پیشرفته فضاهاي مجازي و فناوري اطلاعات و ارتقاي کیفیت سایت هاي انگلیسی دانشگاه، به

 
منظور معرفی جهانی ظرفیت ها و توانمندي ها دارد. 

رئیس دانشگاه آزاد آیت االله آملی از عقد تفاهم نامه و قرارداد همکاري جذب دانشجوي غیر ایرانی با واحد علوم و تحقیقات براي اولین
بار در منطقه خبر داد و گفت: در یک نشست دو جانبه، تفاهم نامه همکاري مشترك علمی - پژوهشی به امضاي سرپرست دانشگاه
آزاد اسلامی واحد علوم و تحقیقات آیت ا... آملی و دکتر رضا مسعودي رییس دانشگاه آزاد اسلامی واحد علوم و تحقیقات رسید؛ بر
مبناي این تفاهم نامه دانشگاه آزاد اسلامی واحد آیت ا... آملی تحت نظارت واحد علوم و تحقیقات و در رشته هاي تحصیلی مشترك

 
به جذب دانشجوي بین الملل خواهد پرداخت. 

شهیدي در بخش دیگري از سخنان خود از عقد قرارداد با کارگزاري هاي رسمی جذب دانشجویان غیر ایرانی براي اولین بار جهت

 
جذب این دانشجویان به ویژه از کشورهاي همسایه خبر داد و تصریح کرد: 

با توجه به ضرورت حضور در کشورهاي هدف براي جذب دانشجو، اقدام به عقد قرارداد با کارگزاري هاي رسمی جذب دانشجویان غیر
ایرانی براي اولین بار جهت جذب این دانشجویان به ویژه از کشورهاي همسایه شد و با توجه به این مساله، این کارگزاري ها با مجوزي

 
که در کشورهاي هدف اخذ نموده اند اقدام به تبلیغ و جذب دانشجو براي این واحد دانشگاهی خواهند نمود. 

وي با اشاره به عقد تفاهم نامه همکاري با پارك علم و فناوري استان مازندران و راه اندازي دفتر کارآفرینی و هدایت تحصیلی واحد در

 
مرکز رشد پارك علم و فناوري شعبه شهرستان آمل گفت: 

یکی از مشکلات اصلی این واحد دانشگاهی مسیر دسترسی آن است که بر همین مبنا اقدام به عقد تفاهم نامه همکاري با پارك علم و
فناوري استان مازندران و راه اندازي دفتر کارآفرینی و هدایت تحصیلی واحد در مرکز رشد پارك علم و فناوري شعبه شهرستان آمل

 
شد. این مساله موجب خواهد شد . 

رئیس دانشگاه آزاد آیت االله آملی ادامه داد: تفاهم نامه ي همکاري با پژوهشکده امنیت غذایی در زمینه پروژه هاي مرتبط با امنیت
غذایی و همچنین توسعه فناوري دانه هاي روغنی از جمله اقدامات دیگر این دانشگاه بوده و در راستاي هدف چشم انداز و سیاست
هاي کلی نظام مقدس جمهوري اسلامی ایران، به منظور اجراي طرح جامع امنیت غذایی کشور و نیل به وضعیت مطلوب و توسعه
کاربردي – دانش بنیان امنیت غذایی در جهت تحقق مطالبه مقام معظم رهبري با توجه به سیاست هاي کلی اقتصاد مقاومتی ابلاغ
شده که نزدیک به هشت بند از 24 بند آن بخش کشاورزي را شامل می شود و با تاکید بر بند هفت آن که به امنیت غذایی و ایجاد
ذخایر راهبردي با تاکید بر افزایش کمی و کیفی تولید صراحت داشته که یکی از وظایف اصلی دانشگاه ها توجه به بحث امنیت غذایی

 
است. 

شهیدي هدف از این تفاهم نامه را استفاده از توانایی هاي علمی و توسعه همکاري هاي آموزشی، تحقیقاتی و فناوري عنوان کرد
وگفت: این تفاهم نامه در جهت استمرار ارتباط سازمان یافته به منظور بر طرف نمودن نیازهاي متقابل و افزایش امنیت غذایی و نیل

 
به وضعیت مطلوب و توسعه کاربردي دانش بنیان در این زمینه می باشد. 

وي از جذب قطعی سه عضو هیئت علمی جدید متخصص داروسازي و در دست اقدام بودن مراحل جذب دو متخصص دیگر و تکمیل

 
کادر هیات علمی این رشته پرطرفدار خبر داد و خاطر نشان کرد: 

با توجه به اینکه ارتقاي کیفیت رشته هاي تحصیلی به ویژه در حوزه علوم پزشکی، مستقیما به حضور و فعالیت اعضاي هیئت علمی
مرتبط است لذا این واحد دانشگاهی در سال تحصیلی گذشته اقدام به جذب و بهره مندي از 3 نفر از اعضاي هیئت علمی جدید در

 
گرایش هاي مختلف رشته داروسازي نمود. 



رئیس دانشگاه آزاد آیت االله آملی بر ضرورت ایجاد یک مجموعه پیشرفته و منسجم آزمایشگاهی مرتبط به حوزه غذا و دارو در منطقه
تاکید کرد و گفت: در سال تحصیلی گذشته این واحد دانشگاهی با تجمیع آزمایشگاه هاي مختلف دانشگاه در دانشکده داروسازي و
صنایع غذایی، اقدام به ایجاد یک مجموعه پیشرفته و منسجم آزمایشگاهی مرتبط به حوزه غذا و دارو در منطقه نمود که برخورداري از

 
دستگاه ها و تجهیزات پیشرفته نقطه قوت بسیار خوبی براي این مجموعه است. 

شهیدي راه اندازي آزمایشگاه بیواکیووالانسی دارو براي اولین بار در دانشگاه آزاد اسلامی را از دیگر برنامه ها برشمرد و گفت: با توجه
به بستر مناسب این واحد طرح راه اندازي آزمایشگاه بیواکیووالانسی دارو براي اولین بار در دانشگاه آزاد اسلامی ارائه شده است. یکی
از مسائل مهم، پیشرفت در حوزه اندازه گیري فراهمی زیستی و اثرات داروهاست که براي رسیدن به این مهم اندازه گیري این
ترکیبات در بدن انسان مهم است. در حوزه مطالعات بیواکیوالانسی تنها چند مرکز در سراسر ایران این خدمات را ارائه می دهند و

 
فقط معدود دانشگاه هایی هستند که توانستند این مطالعات را به صورت کار تحقیقاتی در دانشگاه خود اجرا کنند. 

وي با اشاره به مطالعات زراعت چوب تصریح کرد: زراعت چوب یکی از راهکارهاي اساسی براي حفظ عرضه هاي منابع طبیعی است
که در سالهاي اخیر مورد توجه مسئولان واقع شده تا از این طریق علاوه بر اشتغالزایی، از نابودي جنگل جلوگیري شود. بر اساس
آمارهاي رسمی ، سالانه 8 میلیون مترمکعب چوب براي استفاده در صنایع کل کشور نیاز است که حجم نسبتا بالایی از این مقدار با
برداشت هاي غیر قانونی از منابع جنگلی کشور تامین می شود و ادامه این روند می تواند خسارت هاي جبران ناپذیري به جنگل هاي
کشور طی 15 سال آینده وارد نماید. یکی از راهکارهایی که می تواند در این زمینه گره گشا باشد ، این موضوع چندین بار مطرح شده
بود و مجلس شوراي اسلامی در سال 89 با تصویب قانونی ، توسعه زراعت چوب را به منظور افزایش بهره وري بخش کشاورزي و
منابع طبیعی به عنوان یک تکلیف تعریف کرد و در دي ماه سال 1392 نیز دولت مصوبه اي در خصوص بهینه سازي وضعیت مدیریت
منابع طبیعی گذراند که در ماده 48 آن بر ضرورت توسعه زراعت چوب تاکید کرده بود. این واحد دانشگاهی نیز اقدام به انجام

 
مطالعات در زمینه زراعت چوب نموده است که در صورت موفقیت آمیز بودن، در سال آینده این امر مورد توجه قرار خواهد گرفت. 

رئیس دانشگاه آزاد آیت االله آملی از رشته هاي تحصیلی جدید در این دانشگاه خبر داد و گفت: یکی از مسائل مهم در توسعه
دانشگاهی در راستاي جذب دانشجویان بومی و جلوگیري از مهاجرت نخبگان جوان شهري، توسعه کمی رشته هاي تحصیلی و تنوع
بخشی به این رشته ها است، بنا بر این واحد دانشگاهی نیز در سال تحصیلی جدید در رشته هاي متعدد جدیدي در مقاطع تحصیلی

 
مختلف میزبان دانشجویان عزیز خواهد بود. 

شهیدي گفت: دانشگاه آزاد اسلامی واحد آیت االله آملی همایش اقتصاد با محوریت رونق تولید را برگزار کرد تا زمینه اي براي ارائه
مبانی نظري و پژوهشی از سوي فرهیختگان و محققان استان مازندران، در مسائل مختلف مرتبط با امور اقتصادي و هم راستا با

 
دیدگاه هاي خردمندانه رهبر معظم انقلاب در بیانیه گام دوم انقلاب، فراهم نماید. 

وي از برگزاري ششمین آیین جشن دانش آموختگان دانشگاه آزاد اسلامی واحد آیت االله آملی خبر داد و اظهار کرد: ششمین آیین
جشن دانش آموختگان دانشگاه آزاد اسلامی واحد آیت االله آملی با حضور جمعی دانش آموخته از رشته هاي تحصیلی مختلف به

 
نمایندگی از مجموعه دانش آموختگان کلیه رشته ها برگزار شد. 

این مسوول ادامه داد: برگزاري غیر حضوري کلاس هاي آموزشی در دستور مار قرار گرفته و پس از شیوع ویروس منحوس کرونا که
منجر به توقف فعالیت هاي حضوري دانشجویان شد، دانشگاه آزاد اسلامی با ارائه خدمات لازمِ حضوري و غیرحضوري به دانشجویان از
طریق دورکاري و حضور حداقلی همکاران در محل کار با راه اندازي سامانه برخط آموزش مجازي به عنوان دانشگاه پیشگام در تعطیل



نشدن آموزش بین تمام دانشگاه ها و مؤسسات آموزش عالی کشور لقب گرفت تا علاوه بر رعایت فاصله گذاري فیزیکی و حفظ
سلامت دانشجویان، کارکنان و استادان، همچنان فرایند فراگیري دانش ادامه یابد. در راستاي سیاست هاي کلی دانشگاه در این واحد

 
دانشگاهی نیز نزدیک به 100 درصد کلاس هاي نظري ترم گذشته را به صورت آنلاین برگزار کرد. 

انتهاي پیام



طراحی و ساخت شیرآب شنیداري هوشمند توسط دانش آموز نخبه کرمانی

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1399/05/28

سه نفر از دانش آموزان عضو کانون خلاقیت، نوآوري و شکوفایی پارك علم و فناوري کرمان، با تلاشی سه ماهه موفق به
طراحی و ساخت شیرآب شنیداري هوشمند شدند.

به گزارش حوزه فناوري گروه علمی پزشکی باشگاه
خبرنگاران جوان، محمد حسن زاده دانش آموز نخبه
کرمانی در پایه دوازدهم ریاضی فیزیک مشغول به تحصیل
است که به کمک دو نفر از دوستانش موفق به ساخت

 
شیرآب غیر تماسی و شنیداري هوشمند شده است. 

این دانش آموز نخبه کرمانی گفت: شیر آب طراحی شده از
طریق صحبت کردن قادر به اجراي دستورات است، علاوه

 
بر این شیر طراحی شده قابلیت باز و بسته شدن از طریق سنسور هاي مادون قرمز بدون تماس دست را دارد. 

او افزود: این نوآوري علاوه بر اینکه می تواند در صرفه جویی آب نقش موثري داشته باشد، به دلیل عدم تماس با شیر آب در

 
جلوگیري از شیوع ویروس کرونا و سایر آلودگی ها موثر است. 

 
بیشتر بخوانید 

- شتاب دهنده تپسی در مرکز رشد دانشگاه علامه طباطبائی مستقر می شود حسن زاده مطرح کرد: در طراحی این دستگاه از
امکانات مکانیکی، الکترونیکی و برنامه نویسی استفاده شده است، با استفاده از نرم افزار هاي برنامه نویسی دستور هاي مربوط به

 
سنسور هاي دستگاه ارائه شده و دستگاه عمل می کند. 

محصول بومی با یک چهارم قیمت نمونه خارجی این دانش آموز نخبه کرمانی عنوان کرد: اغلب قطعات این دستگاه را خودمان

 
طراحی کرده و ساخته ایم و غالب مواد اولیه ایرانی و بومی هستند و تنها بخش کوچکی از قطعات نرم افزاري خارجی است. 

او یادآوري کرد: محصول تولید شده ما هیچ نمونه مشابهی در داخل ندارد و نمونه خارجی شبیه محصول ما و نه با همه امکانات در

 
بازار موجود است. 

حسن زاده در تشریح شاخصه هاي این دستگاه نسبت به نمونه خارجی گفت: قیمت محصول تولیدي ما حدود یک چهارم مشابه

 
خارجی است و این دستگاه نسبت به نمونه خارجی داراي سنسور هاي مادون قرمز، سیستم شنیداري قابل تنظیم و تایمر است. 

این دانش آموز نخبه کرمانی تاکید کرد: تاکنون فرد سرمایه گذاري که هزینه هاي تولید این محصول را برعهده گیرد و روانه بازار



 
کند، داوطلب نشده، اما در تلاشیم تا این اتفاق به زودي رخ دهد. 

او افزود: کارخانه هاي ساخت شیرآلات یکی از مهم ترین مراکز بازاریابی این محصول به شمار می روند و امیدواریم این محصول به

 
زودي در خط تولید این واحد هاي تولیدي قرار گیرد. 

حسن زاده تصریح کرد: ما براي ادامه راه نیازمند حمایت مسئولان و سرمایه گذاران هستیم، قطعاً با راه اندازي خط تولید این محصول

 
عده اي مشغول به کار می شوند و می توانیم کارآفرینی مطلوبی داشته باشیم. 

او گفت: پارك علم و فناوري کرمان در همه مراحل اجراي این طرح یاري گر ما بود و تامین مالی این پروژه از طریق این مرکز صورت

 
گرفت. 

حسن زاده در پایان خاطرنشان کرد: پارك علم و فناوري کرمان براي ایده هاي نوین ارزش بسیاري قائل است و مشوق بسیاري در
طول مسیر پیشرفت براي همه محققان است.



بانک صنعت و معدن + اخبار پولی مالی + اخبار بانک + قدردانی

قدردانی استاندار استان اصفهان از بانک صنعت و معدن

منبع: پولی مالیشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1399/05/28

توئیت- استاندار استان اصفهان از حمایت هاي بانک صنعت و معدن این استان جهت تسهیل و تسریع در اعطاي تسهیلات در
قالب تبصره 18 قانون بودجه قدردانی کرد.در متن تقدیرنامه عباس رضائی استاندار استان اصفهان خطاب به محمود حقیقت

سرشت مدیر بانک صنعت و معدن استان اصفهان آمده است؛ بدینوسیله از تلاش هاي ارزنده ...

توئیت- استاندار استان اصفهان از حمایت هاي بانک صنعت
و معدن این استان جهت تسهیل و تسریع در اعطاي

تسهیلات در قالب تبصره 1ي2 قانون بودجه قدردانی کرد.در متن تقدیرنامه عباس رضائی استاندار استان اصفهان خطاب به محمود
حقیقت سرشت مدیر بانک صنعت و معدن استان اصفهان آمده است؛ بدینوسیله از تلاش هاي ارزنده جنابعالی و همکاران محترم آن
بانک که موجبات تحقق اهداف و برنامه هاي دولت تدبیر وامید و توسعه همه جانبه استان را به خصوص در پرداخت تسهیلات "تبصره
18 " فراهم نموده اید، تقدیر و تشکر می نمایم و توفیق روزافزون شما را در راه خدمت صادقانه به فعالان عرصه کارآفرینی و تولید، از

خداوند سبحان خواستارم.



قدردانی استاندار استان اصفهان از بانک صنعت و معدن

منبع: اعتبار نیوزشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1399/05/28

عصر اعتبار- استاندار استان اصفهان از حمایت هاي بانک صنعت و معدن این استان جهت تسهیل و تسریع در اعطاي
تسهیلات در قالب تبصره 18 قانون بودجه قدردانی کرد.

به گزارش پایگاه خبري«عصر اعتبار»، در متن تقدیرنامه عباس رضائی استاندار استان اصفهان خطاب به محمود حقیقت سرشت
مدیر بانک صنعت و معدن استان اصفهان آمده است؛ بدینوسیله از تلاش هاي ارزنده جنابعالی و همکاران محترم آن بانک که موجبات
تحقق اهداف و برنامه هاي دولت تدبیر وامید و توسعه همه جانبه استان را به خصوص در پرداخت تسهیلات ""تبصره 18 "" فراهم
نموده اید، تقدیر و تشکر می نمایم و توفیق روزافزون شما را در راه خدمت صادقانه به فعالان عرصه کارآفرینی و تولید، از خداوند

سبحان خواستارم.



طرح جدید کفش ملی براي جهش تولید

منبع: جهان نیوزشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1399/05/28

با امضاي تفاهمنامه اي بین گروه صنعتی ملی و صندوق کارآفرینی امید، نمایندگی هاي جدید معرفی شده از سوي شرکت

 
کفش ملی از امکان استفاده تسهیلات قرض الحسنه این صندوق تا سقف یک میلیارد ریال بهره مند شدند. 

به گزارش جهان نیوز، با امضاي تفاهمنامه اي بین گروه صنعتی
ملی و صندوق کارآفرینی امید، نمایندگی هاي جدید معرفی شده
از سوي شرکت کفش ملی از امکان استفاده تسهیلات قرض

 
الحسنه این صندوق تا سقف یک میلیارد ریال بهره مند شدند. 

علیرضا نصیري، مدیرعامل گروه صنعتی ملی با اعلام این خبر
گفت: با مذاکرات و توافقات صورت گرفته، در راستاي حمایت از

تولید ملی، ایجاد اشتغال و حمایت از شرکت هاي زیرمجموعه گروه صنعتی ملی، به نمایندگی هاي جدید معرفی شده از سوي شرکت

 
کفش ملی تا سقف یک میلیارد ریال تسهیلات با کارمزد پایین و تنفس 3 ماهه پرداخت خواهد شد. 

وي تاکید کرد: در پاسخ به استقبال خوبی که بعد از فراخوان جذب نمایندگی هاي فروش جدید در سراسر کشور واصل شد و اعلام
نیاز درخواست کنندگان براي تجهیز فروشگاه هاي بروز و درخور شأن علاقمندان به بزرگترین و قدیمی ترین برند کفش در ایران،
برآن شدیم با فراهم کردن تسهیلاتی قرض الحسنه گامی مهم در ارج نهادن به درخواست هموطنان و عاملین پیشران در توسعه شبکه

 
فروش کفش ملی داشته باشیم. 

نصیري با بیان اینکه کارمزد تسهیلات مذکور 4درصد و بازپرداخت آن 2 ساله است، گفت: تسهیلات مورد نظر در این تفاهمنامه به
درخواست کنندگان تاسیس نمایندگی هاي جدید فروش کفش ملی بعد از طی مراحل ارزیابی، امکان سنجی هاي فنی و دارا بودن

توانمندي هاي لازم براي پیوستن به شبکه فروش فروشگاهی تعلق خواهد گرفت.



نابودي حدود 70 درصد ظرفیت گردشگري به دلیل کرونا

منبع: خبرخودروشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1399/05/28

کسانی که کل فعالیت اقتصادي آ نها در کیش است و پروانه فعالیت اقتصادي از سازمان منطقه آزاد کیش دارند با هر میزان

 
درآمد از مالیات معاف هستند. 

محسن قریب (مدیرعامل موسسه جشنواره ها و مناسبت هاي جزیره کیش) در گفتگو با خبرنگار ایلنا، با اشاره به تاثیرگذاري مستقیم
کرونا بر فعالیت هاي جزیره کیش گفت: جزیره کیش به عنوان سمبل مناطق آزاد کشور شناخته می شود و با وسعت 90 کیلومتر
مربع کاملا به عنوان یک جزیره گردشگري شناخته شده و سال 98 حدود دو میلیون نفر گردشگر وارد این جزیره شده اند و تقریبا

 
روزانه 40 پرواز ورودي از 18 فرودگاه به کیش می آمدند و حتی در ایام نوروز در سال هاي گذشته روزانه 60 پرواز به کیش می آمد. 

وي ادامه داد: از طرف دیگر جزیره کیش با توجه به معافیت هاي قانونی که براي آن
در نظر گرفته اند، توانسته تبدیل به یک مرکزي براي تولید و صنعت باشد افرادي که
در جزیره کیش سرمایه گذاري می کنند و کارآفرینی ایجاد می کنند تا 20 سال از
مالیات معاف هستند، لغو روادید براي اتباع خارجی و از عوارض گمرکی نیز می

 
توانند برخوردار شوند. 

قریب ادامه داد: امسال به دلیل شرایط کرونا صنعت گردشگري بیش از سایر صنایع دچار مشکل شد و حدود 70 درصد ظرفیت
گردشگري کشور به دلیل کرونا از بین رفته است. البته هم اکنون نیز روزانه حدود 20 پرواز به کیش انجام می شود اما ظرفیت واقعی

 
دو برابر این میزان است. 

وي ادامه داد: متاسفانه به دلیل آنکه امکانات تفریحی همچون کلوپ ها جُنگ ها تعطیل هستند شرایط رضایتمندي براي مسافران

 
حاصل نمی شود و به همین دلیل نمی توان تعداد مسافران را افزایش داد. 

قریب با اشاره به اینکه بسیاري از افراد کیش را به عنوان خانه دوم خود می دانند و علاوه بر سرزمین مادري در کیش نیز براي خود
خانه اي خریدند، گفت: عمده کسانی که به کیش سفر می کنند مسافرانی هستند که در هتل اقامت دارند و این مسافران هستند که

 
از جمیع خدمات کیش استفاده می کنند و همچنین به رونق گردشگري کیش و درآمدزایی جزیره کمک زیادي می کنند. 

وي ادامه داد: گردشگري و صنعت گردشگري ازجمله برنامه هایی است که حیاتش به حضور گردشگر و مسافر متصل است و تا زمانی
که برنامه ستاد مبارزه با کرونا و شوراي سلامت این است که مردم در خانه بمانند و سفر نکنند نمی توان انتظاري براي رونق

 
گردشگري داشت و همچنین نمی توان برنامه اي را ارائه کرد که برخلاف برنامه هاي ستاد مبارزه با کرونا باشد. 



قریب با اشاره به تلاش هایی که براي کمک به بازاریان جزیره و همچنین کاهش اجاره بها و هزینه هاي دیگر کسبه در کیش شده
است، گفت: جلسات متعددي با بازاریان و کسبه برگزار شد و سازمان منطقه آزاد نیز حدود سه ماه وصول چک ها و اجاره و طلب هاي
خود را از کسبه به تاخیر انداخت و استمهال کرد اما از تیرماه شرایط عادي شده است و متاسفانه امکان جذب نیروهاي جدید براي
هتل ها و مراکز گردشگري وجود ندارد و برخی از هتل ها حتی نیروهاي خود را تعدیل کردند و این مساله مشکلی است که در کل
کشور وجود دارد و این نگرانی وجود دارد که نیروهایی که تخصصی آموزش دیده اند به دلیل کاهش شغل ها جذب مشاغل دیگر

 
شوند. 

قریب با اشاره به اینکه حدود 60 هزار قلم کالا که در کیش تولید و یا آماده صادرات می شود، گفت: سالانه حدود 250 میلیون دلار

 
صادرات از کیش انجام می شود و جزیره کیش در تامین و استفاده از مواد بهداشتی و شوینده مرتبط با کرونا کاملا مستقل است. 

وي درباره جلساتی که با رییس اداره مالیات برگزار شده، گفت: در جلسه اي که هفته گذشته با رییس اداره دارایی کیش داشتیم به
این نتیجه رسیدیم که سه گروه در کیش فعالیت اقتصادي می کنند گروه اول کسانی هستند که کل فعالیت اقتصادي آ نها در کیش
است و پروانه فعالیت اقتصادي از سازمان منطقه آزاد کیش دارند. این گروه با هر میزان درآمد از مالیات معاف هستند. البته کسانی که

 
می خواهند از این معافیت برخوردار شوند باید هر سال اظهارنامه پرکنند و بر مبناي اظهارنامه معاف هستند. 

قریب افزود: گروهی از افراد که حدود پنج درصد می شوند همزمان هم در کیش فعالیت اقتصادي دارند و هم در سرزمین مادري طبعا
آن بخش از فعالیت اقتصادي که به سرزمین اصلی ارتباط دارد مشمول مالیات است. گروهی دیگر کسانی هستند که شرکت و یا
موسسه خود را در کیش ثبت کردند اما هیچ حضوري در جزیره ندارند و فقط به صورت صوري در کیش حضور دارند این گروه باید به

 
صورت کامل مالیات خود را بدهند. 

وي ادامه داد: حدود 740 میلیارد تومان مالیاتی است که از صاحبان شرکت هاي گروه سوم یعنی کسانی که فقط شرکت را در کیش
ثبت کردند ولی حضور ندارند اخذ شده است و اگر این روند ادامه داشته باشد این شرکت ها یا باید به محل اصلی خود در شهرهاي
خودشان بازگردند و مالیات بدهند و یا اینکه به صورت کامل در کیش فعالیت کنند زیرا حضور این گونه باعث بدنامی جزیره کیش

 
شده است. 

وي با اشاره به برخی مشکلاتی که پیش فروش تعدادي از واحدهاي مسکونی در کیش ایجاد کرده است، گفت: پایه بسیاري از
ساختمان ها که دچار مشکل شدند بر اساس پیش فروش بوده است و متاسفانه به دلیل برنامه ریزي درست و پیش فروش بیش از

اندازه و همچنین افزایش نرخ ارز نتوانستند پروژه هاي خود را تکمیل کنند و به تعهدات خود عمل کنند.



بازده خوب در انتظار سهامداران شرکت هاي صنعتی و معدنی

منبع: دنیاي معدنشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1399/05/28

دنیاي معدن -رئیس ایمیدرو: شرکت هاي صنعتی و معدنی که 25 درصد بازار سرمایه را تشکیل می دهند با افزایش سرمایه
و تعریف طرح هاي توسعه اي، بازده مناسبی را براي سهام داران این شرکت ها رقم زده اند.

خداداد غریب پور در حاشیه نشست هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی تهران در مصاحبه اختصاصی افزود: یکی از سیاست هاي ما

 
در ایمیدرو کار هاي توسعه اي از جمله افزایش سرمایه با تعریف طرح هاي توسعه اي در شرکت هاي زیر مجموعه است. 

وي با بیان اینکه اقدامات خوبی در افزایش سرمایه شرکت هاي زیر مجموعه ایمیدرو انجام داده ایم گفت: در فولاد مبارکه سال
گذشته هشت هزار میلیارد تومان و امسال بیش از نه هزار میلیارد تومان طرح را براي افزایش سرمایه تعریف کردیم که این میزان

 
براي مس در سال گذشته دو هزار میلیارد تومان بوده و امسال ده هزار میلیارد تومان است. 

رئیس هیئت عامل سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران (ایمیدرو) افزود: در فولاد خوزستان نیز توانستیم هشت هزار
میلیارد تومان طرح را براي سال هاي آتی تعریف کنیم که این میزان براي گلگهر و چادر ملو هر کدام بیش از پنج هزار میلیارد تومان

 
است. 

آقاي غریب پور اضافه کرد: سیاست شرکت هاي زیر مجموعه ایمیدرو افزایش سرمایه است و طرح هاي توسعه اي آن ها موجب
تعمیق بازار سرمایه می شود که نتیجه این اقدامات منجر به توسه معادن و صنایع معدنی ایران، کارآفرینی و ایجاد اشتغال می شود و

رضایت سهام داران را نیز در پی خواهد داشت.



قدردانی استاندار استان اصفهان از بانک صنعت و معدن

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1399/05/28

خبرگزاري آریا - استاندار استان اصفهان از حمایت هاي
بانک صنعت و معدن این استان جهت تسهیل و تسریع در
اعطاي تسهیلات در قالب تبصره 18 قانون بودجه قدردانی

 
کرد. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از پایگاه اطلاع رسانی
بانک صنعت و معدن، در متن تقدیرنامه عباس رضائی
استاندار استان اصفهان خطاب به محمود حقیقت سرشت
مدیر بانک صنعت و معدن استان اصفهان آمده است؛
بدینوسیله از تلاش هاي ارزنده جنابعالی و همکاران محترم

آن بانک که موجبات تحقق اهداف و برنامه هاي دولت تدبیر وامید و توسعه همه جانبه استان را به خصوص در پرداخت تسهیلات
""تبصره 18 "" فراهم نموده اید، تقدیر و تشکر می نمایم و توفیق روزافزون شما را در راه خدمت صادقانه به فعالان عرصه کارآفرینی

 
و تولید، از خداوند سبحان خواستارم. 

<--



شهرك صنعتی غیر دولتی سامیان ایجاد می شود

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1399/05/28

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري اردبیل گفت: رایزنی با سازمان امور اراضی کشور مشکل واگذاري زمین براي ایجاد
شهرك صنعتی غیردولتی آرتاویل گوهر ایرانیان در سامیان حل شده است.

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري اردبیل: شهرك صنعتی غیر
دولتی سامیان ایجاد می شود معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري
اردبیل گفت: رایزنی با سازمان امور اراضی کشور مشکل واگذاري زمین
براي ایجاد شهرك صنعتی غیردولتی آرتاویل گوهر ایرانیان در سامیان حل

 
شده است. 

به گزارش برنا،ارژنگ عزیزي در سومین جلسه مدیریتی مرکز خدمات
سرمایه گذاري استان اظهار کرد: خوشبختانه شرایط واگذاري زمین 45 هکتاري در شهرك آرتاویل گوهر ایرانیان مهیا شده و در اینده

 
نزدیک تکلیف این شهرك مشخص می شود. 

وي تاکید بر اینکه قوانین و آیین نامه هاي بازدارنده در حوزه تولید و اشتغال باید احصا شود گفت :مدیران دستگاه هاي اجرایی باید بر
قوانین و آیین نامه هاي حوزه خود تسلط کافی داشته باشند و آیین نامه هاي بازدارنده در صورت نیاز در جلسات شوراي گفتگوي

 
دولت و بخش خصوصی استان مطرح شود. 

عزیزي با اشاره به اینکه این قوانین به عنوان مصوبه ملی در شوراي گفتگوي دولت و بخش خصوصی کشور منعکس شوند تاکید کرد :
مشکلات طرح ها و واحدهاي اقتصادي که در کمیته حمایت قضایی مطرح شده و مصوبه اي دارند نباید مجددا در جلسات کارگروه

 
تسهیل و رفع موانع تولید و یا مرکز خدمات سرمایه گذاري مطرح شوند . 

معاون اقتصادي استاندار اردبیل تصریح کرد: مشکل حریم قنات شهرك صنعتی نئوپان خلخال نیز پیگیري و با نظر مثبت دستگاه

 
هاي متبوعه مقدمات کار براي صدور مجوز شهرك صنعتی غیر دولتی نئوپان خلخال نیز فراهم شده است. 

وي ادامه داد :همه کارگروه ها و کمیته ها در راستاي تسهیل امور سرمایه گذاري و کاهش روند بروکراسی اداري جلسات خود را
برگزار می کنند و مشکلات سرمایه گذارانی که مصوبه اي از کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید یا مرکز خدمات سرمایه گذاري دارند

 
در کمیته حمایت قضایی مطرح خواهد شد. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري اردبیل ضمن تاکید بر ضرورت کار کارشناسی قبل از جلسات مدیریتی گفت : نتیجه
جلسات کارشناسی بایستی با پیشنهادات مشخص در جلسات مدیریتی مرکز خدمات سرمایه گذاري مطرح شده و تصمیم گیري شود.

عزیزي افزود: چنانچه در روستاها زمین متعلق به خودسرمایه گذار باشد در صورتی که در تغییر کاربري مشکلی وجود نداشته باشد از



 
این پس نیاز به استعلام از شرکت شهرك هاي صنعتی نخواهد شد. 

گفتنی است این جلسه با دستور کار 5 طرح اقتصادي و با حضور مدیران کل و نمایندگان تام الاختیار دستگاه هاي اجرایی برگزار شد
و در رابطه با صنایع تبدیلی کشاورزي که متقاضیان در روستاها و یا مجاورت باغات و کسب و کارهاي خود تقاضاي سرمایه گذاري

 
دارند بحث و بررسی شد. 

.



حدود یکهزار و 600 میلیارد تومان تسهیلات براي تالار هاي پذیرایی مازندران

اختصاص یافت

منبع: ایرناشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1399/05/28

ساري - ایرنا- معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار مازندران گفت که دولت با همه تنگناهاي مالی یکهزار و 560 میلیارد
تومان تسهیلات ارزان قیمت براي جبران خسارت تالارداران استان اختصاص داده است.

ساري - ایرنا- معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار
مازندران گفت که دولت با همه تنگناهاي مالی یکهزار و
560 میلیارد تومان تسهیلات ارزان قیمت براي جبران

 
خسارت تالارداران استان اختصاص داده است. 

به گزارش روز سه شنبه روابط عمومی استانداري مازندران
، حسن خیریانپور در نشست با هیات مدیره و رییس
اتحادیه صنف تالار پذیرایی داران استان با اظهار این که
کرونا به واحدهاي مختلف بویژه تالار داران استان خسارت
جدي زده است ، افزود : به 300 واحد تالار که نقش مهمی

 
در حفظ اشتغال استان دارند ، بر اساس لیست بیمه تسهیلات پرداخت می شود . 

وي با اشاره موقعیت گردشگري و مسافر پذیر بودن مازندران که در شرایط کرونا غالباً واحد هاي اقامتی و پذیرایی تعطیل و با مشکل
مواجه شده اند ، گفت : علاوه بر خسارات ویروس کرونا به حوزه سلامت , تبعات این ویروس در مازندران بویژه در حوزه گردشگري

 
بسیار سنگین است . 

خیریانپور به دغدغه ها و نگرانی هاي استاندار مازندران براي رفع موانع تولید ، حفظ اشتغال و سرمایه گذاري براي جبران خسارت
وارده و اتخاذ تدابیر لازم براي حمایت از واحدهاي اشتغالزا اشاره کرد و بیان داشت : عملیاتی شدن سیاست هاي ستاد مبارزه با کرونا

 
براي تعطیلی واحدهاي در معرض آسیب لازم الاجراست . 

وي توضیح داد: به همین دلیل دولت در بحث استفاده از تسهیلات بانکی در چارچوب امکانات و دستورالعمل هاي ابلاغی پیگیري و

 
مساعدت می کند. 

 
برچسب ها 

 
- ویروس کرونا 

 
- تسهیلات بانکی 

 
- مازندران 

- خسارت مالی



تاکید بر ضرورت احیاء اکوسیستم هاي کشاورزي

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1399/05/28

به گزارش خبرگزاري صداوسیما به نقل از خانه ملت، آقاي سورنا ستاري معاون
علمی و فناوري رئیس جمهوري ضمن حضور در نشست امروز صبح (سه شنبه)
کمیسیون کشاورزي، آب و منابع طبیعی مجلس شوراي اسلامی، گفت: معاونت
علمی و فناوري یک پلتفرم است و ما قرار نیست تحقیقات انجام دهیم یا
فناوري توسعه دهیم. این معاونت با نیر محدود فعالیت می کند. در حقیقت ما
زمانی در حوزه دانش بنیان موفق خواهیم شد که اکوسیستم و زیست بوم

 
داشته باشیم، آن چیزي که هنوز در بخش کشاورزي ایجاد نشده است. 

معاون علمی و فناوري رئیس جمهوري با اشاره به ویروس کرونا، افزود: ما پیش از این ماسک و کیت تشخیص و دارو در ارتباط با
ویروس کرونا تولید نمی کردیم، اما با توجه به اینکه اکوسیستم فعال شد، شرکت هاي دانش بنیان هم در این حوزه گام هاي موثري

 
برداشتند. ما در حوزه کشاورزي هم باید به دنبال ایجاد اکوسیستم هستیم. 

آقاي ستاري با اشاره به سابقه طولانی در حوزه پژوهش و تحقیقات مرتبط با بخش کشاورزي، یادآور شد: متاسفانه با این سابقه
طولانی هنوز نتوانستیم از تحقیقات و پژوهش هاي بخش کشاورزي استفاده کنیم. معاونت علمی و فناوري دولت قرار است اکوسیستم

 
را راه اندازي کند و رمز به نتیجه رسیدن پژوهش هاي ما تنها منوط به سرمایه گذاري بخش خصوصی در حوزه کشاورزي است. 

وي معتقد است: سرمایه گذاران دولتی می توانند افراد خوبی را تربیت کنند یا آموزش دهند، حتی به موجب سرمایه گذاري هاي
دولت در بخش کشاورزي می توان مقاله هاي بسیاري هم نوشت، اما به محصول و نتیجه موثري نخواهیم رسید. در واقع اگر بخش

 
خصوصی در حوزه پژوهش هاي بخش کشاورزي هزینه نکند، ما به هیچ نتیجه اي دست پیدا نخواهیم کرد. 

معاون علمی و فناوري رئیس جمهوري با بیان اینکه ما در حوزه کشاورزي نتوانستیم اکوسیستم ایجاد کنیم، گفت: ما براي اولین بار
چهار واکسن در شرکت هاي خصوصی تولید کردیم، این شرکت ها باید در جایگاه واقعی خود قرار بگیرند و محیط کسب و کار آماده

 
شود تا موثر واقع شوند. 

آقاي ستاري تاکید کرد: بدون شک پژوهش هاي در سیستم دولتی هیچ خروجی نخواهد داشت. این شرکت هاي دولتی با پول دولت
نمی توانند محصولی تولید کنند، دولت نمی تواند مجري پژوهش باشد؛ بنابراین ما باید از ظرفیت دانشگاه ها با این حجم از فارغ
التحصیل و اعضاي هیات علمی استفاده کنیم و نباید خود را به تعداد اندکی از اعضاي هیات علمی هاي مراکز پژوهش دولتی محدود

 
کنیم. 

وي افزود: معاونت علمی و فناوري فرهنگ را باید ترویج دهد و بخش کشاورزي به خاطر انحصار هاي فراوانی که دارد و تمرکز کشور
هم بر روي واردات بوده است و شبکه هاي واردات توسعه عجیبی پیدا کرده، محیط باید آماده شود تا ایده پردازي صورت بگیرد. در

 
شرایط تحریم ما دنبال جایگزین هاي بسیاري رفتیم و این نشان دهنده وجود ظرفیت در داخل کشور و بخش خصوصی است. 

معاون علمی و فناوري رئیس جمهوري با اشاره به مشکلاتی که در حوزه آموزش وجود دارد، گفت: ما در بخش کشاورزي باید زیست
بوم و اکوسیستم را احیاء کنیم. در این مسیر نقش دانشگاه ها موثر است. 10 تا 15 درصد بودجه دانشگاه هاي بزرگ دنیا را دولت
تامین می کند لذا دانشگاه ها باید تکنولوژي را وارد چرخه صنعت کنند تا منابعشان تامین شود. مجلس هم باید فشار مضاعفی به

 
دانشگاه ها وارد کند. 

آقاي ستاري اظهار کرد: بخش عمده از منابع کشور صرف حوزه آموزش، بهداشت و.. می شود لذا هزینه در حوزه آموزش باید به نتیجه



 
و ارزش افزوده منتهی شود. استخدام بزرگترین خیانت به جوانان است و راه حل اشتغال نیست. 

آقاي ستاري با اشاره به اولویت بندي در حوزه کشاورزي بر پایه میزان واردات محصولات با توجه به شرایط تحریمی، تصریح کرد: در
رابطه با نهاد ها پروژه هاي متعددي داریم که می توانیم در اختیار نمایندگان قرار دهیم. در حوزه آب و محیط زیست نیز به تکنولوژي

 
هاي جدیدي دست پیدا کردیم و تمام موارد به واسطه شرکت هاي خصوصی انجام گرفته است. 

معاون رئیس جمهور دولت دوزادهم با اشاره به گام هایی که در حوزه ارقام زراعی و باغات، تولید بذر هاي هیبریدي و اصلاح نژاد
برداشته شده است، گفت: پروژه هاي متعددي در این زمینه ها تعریف و اجرا شده است. ما محققین فوق العاده اي در حوزه اصلاح
نژاد داریم، اما نتوانستیم تجاري سازي کنیم. در ارتباط با سموم نیز پروژه هاي مفصلی تعریف شده و گام هایی در رابطه با سموم

 
شیمیایی برداشته شده است البته چندان موفقیت آمیز نبوده است. 

وي با بیان اینکه تعداد 500 شرکت دانش بنیان در حوزه کشاورزي کم است، گفت: معاونت علمی و فناوري موافق توسعه پارك هاي
علمی و فناوري است و در منطقه هایی مثل ملایر که داراي محصولات فراوان انگور است باید این این فضا ایجاد شود، ما هم همکاري

 
خواهیم کرد. 

آقاي ستاري تصریح کرد: در حوزه تولید محصولات تراریخته هم پژوهش هایی انجام گرفته است، ما در ارتباط با دارو ها به کمک
وزارت بهداشت و درمان اقداماتی را انجام دادیم لذا اگر قرار است محصول تراریخته هم وارد بازار شود، پروتکل هاي بهداشتی باید
رعایت شود. سیاست گذاري در این حوزه در اختیار وزارت جهاد کشاورزي و سازمان حفاظت محیط زیست است، معاونت علمی و

 
فناوري فقط می تواند در حوزه تحقیقات کمک کند. 

معاون رئیس جمهور یادآور شد: ما در حال حاضر شرکتی در این بخش نداریم، اما موسساتی به کار تحقیقات درباره محصولات
تراریخته پرداخته اند. معاونت علمی و فناوري نیز تاکنون از هیچ شرکت تولید محصولات تراریخته حمایت نکرده است و بودجه اي
هم در اختیار آن ها قرار نداده است. البته سیاست معاونت علمی و فناوري جلوگیري از تحقیقات نیست بنابراین اگر شرکتی بخواهد

 
در حوزه تراریخته تحقیق و پژوهش کند و از ما درخواستی داشته باشد، حمایت خواهیم کرد. 

معاون علمی و فناوري رئیس جمهور در پایان تاکید کرد:کمیته ذیل کمیسیون کشاورزي، آب و منابع طبیعی باید تشکیل شود، ما
استقبال خواهیم کرد و اطلاعات لازم را در اختیار نمایندگان از طریق این کمیته مشترك قرار خواهیم داد. نمایندگان باید از شرکت

هاي دانش بنیان و پارك هاي علمی فناوري حوزه هاي انتخابیه خود بازدید کنند، ما نیز همراهی لازم را خواهیم داشت.



بازده خوب در انتظار سهامداران شرکت هاي صنعتی و معدنی

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1399/05/28

آقاي خداداد غریب پور در حاشیه نشست هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی تهران در مصاحبه اختصاصی با خبرنگار گروه اقتصادي
خبرگزاري صدا و سیما افزود: یکی از سیاست هاي ما در ایمیدرو کار هاي توسعه اي از جمله افزایش سرمایه با تعریف طرح هاي

 
توسعه اي در شرکت هاي زیر مجموعه است. 

 
 {sepehr_media_5208163_350_250$}

وي با بیان اینکه اقدامات خوبی در افزایش سرمایه شرکت هاي زیر مجموعه ایمیدرو انجام داده ایم گفت: در فولاد مبارکه سال
گذشته هشت هزار میلیارد تومان و امسال بیش از نه هزار میلیارد تومان طرح را براي افزایش سرمایه تعریف کردیم که این میزان

 
براي مس در سال گذشته دو هزار میلیارد تومان بوده و امسال ده هزار میلیارد تومان است. 

رئیس هیئت عامل سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران (ایمیدرو) افزود: در فولاد خوزستان نیز توانستیم هشت هزار
میلیارد تومان طرح را براي سال هاي آتی تعریف کنیم که این میزان براي گلگهر و چادر ملو هر کدام بیش از پنج هزار میلیارد تومان

 
است. 

آقاي غریب پور اضافه کرد: سیاست شرکت هاي زیر مجموعه ایمیدرو افزایش سرمایه است و طرح هاي توسعه اي آن ها موجب
تعمیق بازار سرمایه می شود که نتیجه این اقدامات منجر به توسه معادن و صنایع معدنی ایران، کارآفرینی و ایجاد اشتغال می شود و

رضایت سهام داران را نیز در پی خواهد داشت.



باید مجسمه نعمت زاده را از طلا بسازیم و در میدان ها نصب کنیم

منبع: انصاف نیوزشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1399/05/28

سید حسین مرعشی تحریم هاي کنونی تحمیل شده بر ایران را بی سابقه ترین تحریم هاي اعمال شده در جهان می داند و
معتقد است در شرایط امروز که در فروش نفت با مشکل مواجهیم، فولاد و صنعت پتروشیمی کشور را سرپا نگه داشته است.

سخنگوي حزب کارگزاران سازندگی در گفت وگو با ایرنا تحلیلش از مسایل اقتصادي کشور را ...

 
 

سید حسین مرعشی تحریم هاي کنونی تحمیل شده بر ایران را بی سابقه ترین تحریم هاي اعمال شده در جهان می داند و معتقد

 
است در شرایط امروز که در فروش نفت با مشکل مواجهیم، فولاد و صنعت پتروشیمی کشور را سرپا نگه داشته است. 

سخنگوي حزب کارگزاران سازندگی در گفت وگو با ایرنا تحلیلش از مسایل اقتصادي کشور را بیان کرده و ایده مهمی براي گره زدن
مخازن نفتی با توسعه کشور مطرح نموده است. او معتقد است اگر مجلس یازدهم می خواهد به کشور خدمت کند، می تواند به دولت

 
نزدیک تر شود، توان کارشناسی دولت را در خدمت مجلس بگیرد و مجلس را هم در خدمت دولت قرار دهد. 

فضاي بعد از انتخابات آمریکا فصل جدید گفت و گو با ایران خواهد بود کشور ما با تحریم بیگانه نیست. با توجه به واقعیت هاي
اقتصادي کنونی، تحریم هاي این دوره را در مقایسه با دوره هاي گذشته، چطور ارزیابی می کنید؟ آیا می توانید مقایسه ملموسی براي

 
کسانی که از نزدیک با اقتصاد آشنا نیستند ارائه کنید؟ 

تحریم هاي جدید ایران، تحریم هاي ظالمانه اي است که منشاء آن آمریکایی ها هستند و خدا، ترامپ را لعنت کند که این همه
گرفتاري درست کرد. این تحریم ها، بی سابقه ترین تحریم هایی است که در جهان اعمال شده است. این تحریم حتی از تحریم نفت

 
در مقابل غذاي دوره صدام حسین در عراق هم شدیدتر است. 

 
 این صحبت شما، مطالعه شده و دقیق است؟ 

بله؛ در زمان تحریم هاي قبلی که مسبب آن شوراي امنیت بود، می ترسیدیم که مرحله بعد از آن، نفت در مقابل غذا باشد. صادرات



نفت ما در دوره قبلی تحریم ها، هیچ گاه از یک میلیون بشکه در روز کمتر نشد. یک میلیون بشکه نفت صادر می کردیم و به اندازه
نیازهاي دارویی و غذایی مان، ارز به دست می آوردیم. امروز، یک بیستم نیازهاي غذایی و ارزي مان هم نمی توانیم صادرات نفت

 
داشته باشیم. 

پس این نکته خیلی مهمی است. نکته دیگري که جا دارد در اینجا اشاره کنیم، باید قدردان همه کسانی که از دوره مرحوم آقاي
هاشمی رفسنجانی و در دوران آقاي خاتمی، پتروشیمی ها و فولادها را براي کشور ساختند، باشیم. اگر جاي شما باشم، حتما براي
تک تک آن مدیران پرونده درست می کنم تا آنها را به مردم معرفی کنم. چه کسانی فولاد کشور را به چنین نقطه اي رساندند که
امروز بیش از 50-60 میلیون تن سنگ آهن در کشور تولید می شود؟ ظرفیت گندله سازي ایران در چه جایگاهی قرار گرفته است،
ظرفیت فولاد اسفنجی ما در کجا قرار گرفته است، ظرفیت فولاد مبارکه ما چه وضعیتی دارد و بقیه فولادسازي هاي ما چگونه اند؟

 
بالاخره ظرفیت فولاد ایران، عدد مهمی شده است. پتروشیمی هاي ایران هم همین طور است. 

اینها یکی یکی احداث شده اند. زمانی که آقاي هاشمی، دولت سازندگی را شروع کردند، کل تولید پتروشیمی ایران، یک میلیون تن
در سال بود. تولید الان پتروشیمی هاي ایران، بالاي پنجاه میلیون تن است. در این چند سال و در شرایط امروز، چیزي که کشور را

 
سرپا نگه داشته، اینهاست. طوري که توانسته ایم حداقل نیازهاي کشور را با آن تامین کنیم. 

 
این کارها عمدتا در چه دولت هایی انجام شده است؟ 

در دولت آقاي هاشمی و دولت آقاي خاتمی. مردانی مانند آقاي نعمت زاده، آقاي محلوجی، آقاي بانکی و آقاي شکري در این کار موثر
بوده اند که اگر جاي شما باشم، براي تک تک آنها پرونده درست می کنم تا به مردم معرفی کنم. اگر قرار باشد در کشور هوشمندانه
برخورد شود، باید مجسمه آقاي نعمت زاده را از طلا بسازیم و در میدان هاي تهران نصب کنیم. اینها کشور را نیرومند کردند تا بتواند
در مقابل تحریم هاي ترامپ بایستد. امروز کرونا و رکود جهانی فشار مضاعفی به کشور وارد کرده است. اقتصاد جهان، وارد مرحله
رکود شده است. اگر ما همان حجم صادرات سال قبل را هم می داشتیم، درآمد امسال ما 40 درصد کاهش پیدا می کرد، به این دلیل
که قیمت کالاها در دنیا افت پیدا کرده است. تا اقتصاد آمریکا به عنوان اقتصاد اصلی، شروع به رشد نکند و اروپا و ژاپن و چین به

 
دنبال آن حرکت نکنند، نمی توانیم منتظر شرایط خوبی براي اقتصاد ایران باشیم. 

 
پس چه باید کرد؟ 

دو تحول باید براي اقتصاد ایران رخ دهد: یکی این که اقتصاد جهانی باید از رکود خارج شود، دیگر این که تحریم ها یا رفع شوند یا
کاهش پیدا کنند. اقتصاد ایران بدون نفت، اقتصاد قابل اداره اي نیست. در دو سال گذشته، حداقل سالی 50 میلیارد دلار درآمد ارزي
از دست داده ایم. این عدد کوچکی براي اقتصاد ایران نیست. صادرات نفت و درآمدهاي ناشی از آن، دو نقش در اقتصاد ایران بازي می
کند: یکی براي واردات نیازهاي صنایع و مواد غذایی و دارویی، تامین ارز می کند. دیگر این که بودجه دولت را تامین می کند. الان
حداقل با کسري 50 درصدي در بودجه مواجه هستیم که باید با اوراق، جبران شود. لذا آینده اقتصاد ایران، آینده اي است که حتما
باید از این دو بحران عبور کند. یکی این که به لطف خداوند، کرونا فروکش کند تا اقتصادهاي دنیا راه بیفتد یا واکسن آن پیدا شود و

 
جامعه، ایمن سازي شود. دوم این که حتما باید تحریم ها را مدیریت کنیم و شر آن از سر اقتصاد ایران کم شود. 

 با این حساب، شرایط بسیار دشواري پیش رو داریم. چون هیچ اختیاري براي رفع این دو عامل در دست ما نیست. نه رفع مشکل
کرونا در دست ماست و نه بحث تحریم. آن چیزي که می توانیم با آن از داخل و درون، تا حدودي این شرایط نامناسب موجود را به

 
سمت بهبود پیش بریم، چیست؟ 



 
چنین چیزي در تخصص ما لیبرال ها! نیست. (با خنده) آنها در تخصص انقلابی ها! است. من بلد نیستم. 

گفتید در دوره جدید بعد از انتخابات آمریکا، ممکن است فضاي جدید گفت وگو ایجاد شود. می دانیم که چنین چیزي با شرایط
کشور ما، کلی اما و اگر دارد. حتی در قضیه برجام که اجماع عمومی در مورد آن چه از نظر مردم و چه از نظر حاکمیت وجود داشت،
فرایندي طولانی پیش رو داشت. شما که طی این سال ها تجربه کسب کرده اید، براي شرایط فعلی چه کارهایی پیشنهاد می کنید تا

 
مدیریت را مقداري بهتر کرد؟ 

نه اینکه هیچ کاري نمی توان کرد. من معتقدم می توان کارهایی را انجام داد اما قبل از آن باید بگوییم می خواهیم چه کنیم؟ اگر
بخواهیم کشور را سرپا نگه داریم، شدنی است. اما اگر بخواهیم توسعه پیدا کنیم، به سادگی شدنی نیست. حتی نگهداري وضع موجود
با مشکلات جدي مواجه است. چرا دولت این قدر فشار می آورد که صادرکننده، حتما ارز خود را بطور رسمی برگرداند؟ اولا این که

 
گفته می شود صادرکننده ارز خود را برنمی گرداند، به لحاظ فنی پذیرفته نیست. 

هیچ صادرکننده اي نیست که ارز خود را برنگرداند. اگر صادرکننده ارز خود را نفروشد، ادامه کسب و کارش متوقف می شود. فرض
کنید او مواد پتروشیمی را خریده و فروخته است. اگر پولش را نیاورد که نمی تواند دوباره مواد پتروشیمی بخرد. اگر کسی ارز پسته
اي که خریده و صادر کرده است را برنگرداند، نمی تواند دوباره پسته بخرد. این که ارز را به آقاي دکتر همتی در بانک مرکزي

 
تخصیص دهد یا وارد بازار کند که مردم هم آن را می خرند و با آن کالاي قاچاق می آورند، مسئله این است. 

به هر حال، آن کالاها هم مورد نیاز کشور است، هر چند اولویت نیست. اولویت آن چیزي است که آقاي دکتر همتی و دولت می گوید
باید وارد شود. پس نگهداري از اقتصاد ایران در شرایط فعلی، کار سختی است، اما توسعه غیرممکن است. در این شرایط حداکثر می
توانید رشد اقتصادي یکی دو درصد را تجربه کنید. رشد اقتصادي 8 درصد که هدف سند چشم انداز بوده است و باید آن رشد بالا را
داشته باشیم تا بتوانیم پنج تا شش میلیون نفر فارغ التحصیل بیکارمان را وارد بازار کار کنیم، درآمدها را افزایش دهیم و روند فقیر
شدن اکثریت مردم را به روند ثروتمند شدن تبدیل کنیم، به این سادگی محقق نخواهد شد. براي محقق شدن اهداف بلندي که در
سند چشم انداز ایران آمده است، هم باید تحریم هاي نفتی رفع شود، هم روابط ما عادي شود. البته اینها کافی نیست و این طرف هم

 
کار را باید دست کاردان هایش بسپاریم. 

ضرورت اول، عادي شدن روابط ایران با جهان صنعتی است و ضرورت دوم، منابع انسانی است. اگر قرار باشد با همین روند و آفتی که
دچارش بودیم و هستیم که همان تقسیم کردن آدم هاست پیش رویم، به توسعه دست نخواهیم یافت. این که آدم ها را تقسیم کنیم
به اینکه آیا جمهوري اسلامی را قبول دارند یا خیر؟ آنهایی که قبول ندارند را کنار بگذاریم. بعد، از میان آنها که جمهوري اسلامی را
قبول دارند، اصلاح طلبان را حذف کنیم. سپس، از میان اصولگرایان هم کسانی که ساکت فتنه بودند را کنار بگذاریم. همینطور،
کسانی که چند تابعیتی هستند را هم از فهرست خط بزنیم و... و. اگر این طور شروع به تخصیص دادن نیروها و منابع انسانی که رکن

 
مهم توسعه هستند، بکنیم، راه به جایی نخواهیم برد. با چنین تقسیم بندي هایی نمی توان کاري کرد. 

وضع امروز ما طوري است که اگر همه اصلاح طلبان، همه اصولگرایان، همه پایداري ها و غیر پایداري ها، حتی همه آنها که جمهوري
اسلامی را قبول ندارند، همه ایرانی هایی که خارج از  کشور زندگی می کنند، همه کسانی که چندتابعیتی هستند، اگر همه به صحنه

 
بیایند، حریف مسائل ایران نمی شوند. مسائل ایران، بسیار بزرگ و مهم است که باید به آن توجه کرد. 

عامل سوم هم بحث توجه به مزیت اقتصاد ایران است. اقتصاد ایران منهاي نفت و گاز، هیچ مزیتی ندارد. هر کسی به شما گفت که



 
ایران ثروتمند است، حرف غیر واقعی زده است. 

 
حتی در بخش معادن؟ 

بله. ما غیر از نفت و گاز، ثروت مهم دیگري نداریم. وضع مان در نفت و گاز هم این طور است که اگر روزي به سهمی که قبل از سال
56 از بازار نفت داشتیم، یعنی به ده درصد از بازار جهانی نفت برسیم و روزي ده میلیون بشکه نفت صادر کنیم، در گاز هم به ظرفیت
حداکثري استخراج و مصرف و صادرات روزانه 2.5 میلیارد متر مکعب در روز برسیم، حتی آن هم هدفی نیست که اگر سرمایه گذاري

 
هاي صنعتی مهم نکنیم، بتوانند ما را ثروتمند کنند. 

سرانه تولید ناخالص داخلی اسمی امروز ما، چیزي حدود چهار هزار دلار است. سرانه تولید ناخالص داخلی ترکیه، الان 9 هزار دلار
است. سرانه تولید ناخالص داخلی عربستان 25 هزار دلار و براي امارات، 50 هزار دلار است. این عدد در قطر، 90 هزار دلار است. ما
در بهترین حالت که بتوانیم به تمام ظرفیت هاي نفتی و عدد 10 میلیون بشکه در روز برسیم، سرمایه گذاري کنیم و بتوانیم
بفروشیم، 2 میلیارد و 500 میلیون متر مکعب هم گاز تولید کنیم، تولید سرانه ناخالص داخلی ما از چهار هزار دلار به هفت هزار دلار
خواهد رسید. این عددي نیست که کار مهمی براي ایران انجام دهد. براي ایران، منابع انسانی مهم هستند که با اتکا بر منابع نفت و

 
گاز، سرمایه گذاري می کنند. 

این را هم بگویم که یکی از پتانسیل هاي ایران بعد از نفت و گاز، زمینه سرمایه گذاري است. مثالی می زنم. اگر امروز، اقتصادي مانند
اقتصاد آلمان که پیشرو اقتصاد اروپاست دچار رکود شود، براي خروج از رکود باید چه کاري کند؟ آلمان جز صادرات، نمی تواند به
چیز دیگري فکر کند. اگر بخواهد مترو بسازد، مترو دارد. اگر بخواهد سد بسازد، همه سدهایش ساخته شده است. اگر بخواهد اتوبان

 
بسازد، اتوبان دارد، فولاد دارد. پس تنها باید صادراتش را توسعه دهد و هیچ راه دیگري ندارد. 

وضعیت ایران چطور است؟ اگر همه ما در صحنه باشیم و همه با هم کار کنیم، این حذف ها و مخالفت ها و تقسیم بر دو شدن هایی
که توضیح دادم را کنار بگذاریم، توسعه زیرساخت ها از الان تا بیست سال آینده، زمینه اشتغال و توسعه را فراهم می کند. اما منابع

 
می خواهد که از نفت تامین می شود. این نکته مهمی در اقتصاد ایران است. 

اینکه همیشه با نگاه منفی به نفت می نگریم چون نفت را فروخته ایم و دو استفاده از آن برده ایم: یکی آن را به بودجه دولت برده ایم
و دولت را قدرتمند کرده ایم. دولت هم رانتی و بی نیاز از مردم شده است و به مردم و مالیات تکیه نکرده است. حتی ممکن است

 
استبدادي هم عمل کند. 

این اتفاق موجب گسترش دیوان سالاري در ایران شده  که ناکارآمد است، چون خودش دخل و خرج نمی کند. پول مفتی به او می

 
دهند، می خورد و کار مردم را لنگ می کند. هر کدام از این ادارات که گسترش پیدا کرده اند، تبدیل به مانع شده اند. 

دومین کاري که با پول نفت کرده ایم، این بوده است که جنس آن از دلار بوده و دولت ما به ریال نیاز داشته است. وجود آن منجر به
افزایش نقدینگی شده و ذخایر بانک مرکزي اضافه شده است، دولت، ریال آن را گرفته است، نقدینگی تقویت شده و تورم درست کرده
است. گاهی هم موفق شده ایم ارز را به واردکنندگان بفروشیم، آنها هم واردات بی رویه انجام داده اند و تولید داخل را تحت تاثیر قرار

 
داده اند. 

 
توسعه کشور نیاز به روابط عادي با دنیا دارد پس راه حل چیست؟ 



به نظرم الان مقطع خیلی خوبی است تا به روش دیگري عمل کنیم، بگوییم تولید نفت ایران تا چهار میلیون بشکه و صادرات تا دو و
نیم میلیون بشکه طبق روال قبلی براي دولت باشد. دولت آن را وارد بودجه کند، 90 درصدش را صرف هزینه هاي جاري و 10 درصد

 
را صرف هزینه هاي عمرانی کند. 

هزینه هاي عمرانی هم در پروژه هاي کوچک کم بازده و خدمات مصرف شود. این کار دولت است. اگر قرار است از چهار میلیون بشکه
بالاتر تولید کنیم و به پنج، شش یا هفت میلیون بشکه تولید نفت برسد، درآمدهاي جدید نفتی را با پروژه هاي توسعه گره بزنیم. مثلا
راه آهن سریع السیر برقی ایران باید شبکه اي باشد که از مرز بازرگان به تهران بیاید و به مشهد، بجنورد، مازندران و اردبیل برود. از
تهران هم به قم و اصفهان و شیراز برود. یک خط هم به اهواز و کرمانشاه برود. خط دیگري هم به کرمان و زاهدان برسد. تمام شبکه

 
سریع السیر برقی راه آهن ایران با سرعت 350 کیلومتر در ساعت را از نو بسازیم. 

این پروژه به چه میزان پول نیاز دارد؟ 50 میلیارد دلار. براي تامین آن، یک حوزه نفتی 200 هزار بشکه اي اختصاص می دهیم، یک
مناقصه بین المللی برگزار می کنیم. هر کس این پنجاه میلیارد دلار پروژه را برمی دارد، این حوزه نفتی را هم باید توسعه دهد و به
مدت 20 سال نفت استخراج کند و پول خود را از آن برداشت کند. باید نفت را با توسعه، گره بزنیم. یک پکیج (بسته) براي مترو
شهرها، یک پکیج براي فاضلاب شهرها، یک پکیج براي تکمیل شبکه هاي آبیاري، سد و آبخیزداري کشور، یک پکیج هم براي اتوبان

 
هاي کشور و یک پکیج براي توسعه فرودگاه ها و هواپیمایی کشور در نظر بگیریم. اینها قابل دسترسی است. 

نیروي انسانی، طرح هاي مناسب و با اتکا به نفت، موجب توسعه می شود، اما نه نفتی که وارد بودجه شود. نفتی که وارد سرمایه

 
گذاري شود، می تواند این کار را انجام دهد. اینها مزیت هاي واقعی ایران است که می توانیم به آن تکیه کنیم و ایران را بسازیم. 

اگر می خواهیم این کارها را انجام دهیم، شغل و درآمد درست کنیم و ایران را بسازیم، پی ریزي ایران مدرن داشته باشیم که افتخار
شیعه باشد، افتخار ایرانی باشد، افتخار انقلاب اسلامی و جمهوري اسلامی باشد، اینها نیاز به روابط عادي دارد. از درون شرایط تحریم

 
و جنگ سرد با دنیا، چیزي درنمی آید. البته حتما باید به منابع داخلی خودمان توجه کنیم. 

 
اقتصاد ایران هرگز درآمدهاي قمارگونه در بورس را توجیه نمی کند  نقش بورس را در توسعه ایران چگونه می بینید؟ 

می توان در بورس هم کارهایی انجام داد. از نظر من دولت در سه چهار ماهه اخیر، اشتباه بزرگی انجام داد که اجازه داد درآمدهاي

 
قمارگونه در بورس حاصل شود. هرگز اقتصاد ایران توجیه نمی کند که بورس، ظرف سه ماه، 250 درصد رشد کند. 

این با اقتصاد واقعی فاصله دارد. هیچ کسب و کاري در ایران نمی توانید پیدا کنید که سالانه 25 درصد به شما سود دهد. چطور
بورس می تواند ظرف سه ماه، 250 درصد سود بدهد؟ دو احتمال بیشتر ندارد. یا حباب است که در جایی می ترکد و گرفتاري درست

 
می کند، یا تخلیه تورم در بورس است. 

سرمایه گذاري هاي قبلی با دلار هزار تومان، دو هزار تومان و سه هزار تومان است که الان با دلار 18 هزار تومان محاسبه می شود و

 
ارزش جایگزینی آن قرار می گیرد. اگر این طور هم باشد، تخلیه تورم در بورس باید طی دوره سه ساله، خودش را نشان دهد. 

دولت نباید اجازه می داد این اتفاق رخ دهد. اما خیلی خوشحال شد و فکر می کرد سرمایه، وارد تولید می شود. چه اتفاقی افتاد؟ مگر
کسی می تواند رابطه بین بازارها را منکر شود؟ نمی شود ظرف سه ماه، 250 درصد به ارزش سهام شما در بازار بورس اضافه شود، اما



 
مسکنی که من دارم، رشد نکند. سراغ بازار مسکن هم می آید و به نقطه اي می رساند که اجاره نشین ها را گرفتار می کند. 

سراغ بازار خودرو هم می رود و آن را به نقطه اي می رساند که خودرو تیبا را باید با قیمت صد میلیون تومان خرید و فروش کنید. به
بازار ارز هم می رود و آن را تحت تاثیر قرار می دهد. اینها واقعیت هاي اقتصاد است. اگر اقبال به بازار بورس جدي شد، دولت می
توانست دامنه تغییرات را از پنج درصد در روز به تدریج کاهش دهد و به نیم درصد در روز برساند. این طور شود که اگر بانک ها سالی
15 درصد بهره می دهند، دولت اجازه دهد در بورس تا سی، سی و پنج یا چهل درصد سود ببرند. تا هم اقبال به بازار بورس جدي

 
شود و هم بورس، باقی بازارها را خراب نکند و انتظارات غیرواقعی در اقتصاد ایجاد نکند. 

این شرایط، قابل مدیریت کردن بود. هم دامنه تغییرات را می شد مدیریت کرد، هم عرضه هاي جدید داشت. می توانست حداقل هزار

 
میلیارد تومان پول از بازار بورس به پروژه هاي توسعه ببرد. 

اتفاقی که الان افتاده، این است که اینها با هم معامله می کنند، بدون این که هیچ اتفاق جدیدي در صنعت رخ داده باشد، بدون این
که پول جدیدي وارد صنعت شده باشد، سطح بازار را بالا آورده است. این بازار که توسعه پیدا کرد، بقیه بازارها را هم تحت تاثیر قرار

 
داد. 

 
 البته عرضه هاي اولیه، همچنان ادامه دارد. 

 
اما مقدارش خیلی کم است. 

 با توجه به بی سابقه ترین تحریم هایی که اشاره کردید، به خصوص پس از این که برجام دچار مشکل شد، ارزیابی شما از عملکرد

 
دولت چیست؟ 

همین که دولت با پنجاه درصد کسر بودجه، حقوق هایش را پرداخت می کند و هنوز بحرانی در پرداخت هاي دولت پیش نیامده مهم

 
است. دولت با استفاده از اوراق در جهت حفظ وضع موجود، کارهاي خوبی انجام داده است. 

 
  در این شرایط، ارزیابی شما از مجلسی که در آغاز دوره جدید قرار دارد، چیست؟ 

اصولا هیچ مجلسی در دنیا نمی تواند کار مستقلی انجام دهد. دولت هایی موفق هستند که بتوانند مجلس را خوب، به کار بگیرند و

 
نیازهاي خود را از طریق مجلس برطرف کنند. 

اگر مجلس بخواهد به کشور خدمت کند، باید مکمل دولت باشد   نظرتان درباره طرح آقاي قالیباف که می خواهد اقتصاد را بهسازي

 
کند، چیست؟ 

من در دو دوره پنجم و ششم نماینده مجلس بودم و بعد از آن هم فعالیت هاي مجلس را دنبال می کنم. مجلس اساسا در موضعی
نیست که بتواند مستقل از دولت، کار مهمی براي کشور انجام دهد. اگر مجلسی بخواهد به کشور خدمت کند، باید مکمل دولت باشد،
بدون توجه به گرایش هاي سیاسی. کسی که قدرت کارشناسی دارد، ارزیابی روشن از امکانات و منابع کشور دارد، دولت است. اگر
مجلس یازدهم می خواهد به کشور خدمت کند، می تواند به دولت نزدیک تر شود، روابط بهتري را پی ریزي کند و کارشناسی دولت
را در خدمت مجلس بگیرد، مجلس را هم در خدمت دولت قرار دهد. همکاري مجلس و دولت می تواند کارساز باشد اما کسی نمی



تواند مستقل از دولت، مسئله مسکن، اشتغال و صادرات را حل کند. کشور در شرایط امروز، مشکلات کاملا واقعی دارد. شاید همکاري

 
میان مجلس و دولت بتواند این مشکلات واقعی را برطرف کند. 

 
نظرتان درباره اقدام مجلس در ندادن راي اعتماد به وزیر پیشنهادي صمت چیست؟ 

با توجه به زمان کوتاهی که تا پایان دولت مانده و با توجه به اینکه آقاي مدرس خیابانی سه ماه در سمت سرپرستی وزارت صنعت
معدن و تجارت انجام وظیفه کرده بودند، تصور من این بود که مجلس زمینه ادامه خدمت ایشان را فراهم کند. اطلاعاتی در این
خصوص ندارم که آیا آقاي رئیس جمهور تعامل و رایزنی درباره راي به وزیرشان با مجلس کرده بودند یا نه؛ ولی به نظر من شرایط
کشور به گونه اي است که باید امروز وزیر می داشتیم. ما هم در بخش صنعت و هم تجارت مشکلات زیادي داریم و متاسفانه سخت
ترین روزهاي اقتصاد را می گذرانیم، هم به لحاظ تحریم ها، هم کمبود منابع و هم شرایط سختی که بیماري کرونا ایجاد کرده است.
از همین رو ضرورت ها قابل فهم و درك است و باید تعامل بیشتري بین مجلس و دولت باشد. با این حال به نظر می رسد اکثریت
مجلس درباره آقاي مدرس خیابانی قانع نبودند. فکر می کنم باید الان دیگر باید از این موضوع عبور کنیم، دولت زمان زیادي دارد و
زمان سرپرستی هم سپري شده و قاعدتاً باید با لحاظ سلیقه مجلس، فرد جدیدي را معرفی کنند. البته پذیرش افراد هم شرط است،
چون بسیاري از کسانی که توانایی اداره چنین سمتی را دارند، اهل ایثار نیستند تا براي یک دوره کوتاه 9 تا 10 ماهه سکان این
وزارتخانه را در اختیار بگیرند و این زمان به سرعت سپري می شود. اگر هماهنگی با مجلس انجام نشده، نقص سیستم دولت است و
اگر هماهنگی ها انجام شده و مجلس به ضرورت هاي زمان توجه نکرده، نقص متوجه مجلس است. در هر حال گرچه راي ندادن به
وزیر پیشنهادي حق قانونی مجلس است، اما راي ندادن به وزیر پیشنهادي صمت خبر خوبی در این شرایط نبود و با مصلحت کشور

 
فاصله داشت. 

از نظر من، دولت در شرایط پایداري قرار دارد و کاري از مخالفان نمی آید همیشه شاهد بوده ایم که سال آخر دولت ها با افزایش
فشارها و نارضایتی ها همراه بوده است. شاید خیلی ها هم با نگاه به انتخابات آینده، این فشارها را بیشتر می کنند و براي دولت فعلی،
تحریم هاي بیسابقه هم مزید بر علت شد. در موقعیت فعلی، تحلیل شما در مورد تخریب ها علیه دولت چیست؟ با توجه به تحرکات
در مجلس و رهنمودي که مقام معظم رهبري دادند که دولت باید تا روز آخر با قوت به کارش ادامه دهد، چه راهکاري را براي

 
وضعیت فعلی مناسب تر می دانید؟ 

شخصا با دوستانی که مخالفان را خیلی مهم تلقی می کنند، موافق نیستم. قرار نبوده که مخالفان براي موفقیت دولت، تلاش کنند،
همه چیز را آماده کنند تا من برنامه اي را پیش ببرم. مخالفان، مخالف بوده اند، همیشه هم مخالفت می کرده اند. تجربه شخصی من
این است که مخالف، نیروي خیلی خوبی است. در دوره اي که جوان بودم و استاندار کرمان شدم، قاطعانه می گویم خدمتی که

 
مخالفانم به من کردند، دوستانم به من نکردند. 

 
 آیا مشکلات را گردن آنها می انداختید؟ 

نه، مشکلات را گردن کسی نمی انداختم. این که آنها با من مخالفت می کردند، مرا نیرومند می کرد، من را در کاري که می خواستم
انجام دهم، مصمم می کرد. وجود مخالف اصلا بد نیست. اگر مخالف بد بود، خداوند در کنار انسان، شیطان را قرار نمی داد. بالاخره
حتما او خاصیتی داشته است که خداوند او و نیروهاي شر را در مجموعه خلقت تعبیه کرده است. نیروهاي شر هم خوب هستند. ما در

 
دولت آقاي هاشمی که حتی از دولت آقاي خاتمی هم به ما نزدیک تر بود، تا روز آخر هم مشکلی نداشتیم. 

 
منظورتان این است که مشکلات شما ناشی از مخالفان شما نبود؟ 



ما در دولت آقاي هاشمی در سال 74 توانستیم خودمان انتقال قدرت را مدیریت کنیم. با شکل گیري کارگزاران و تشکیل مجلس
پنجم، مجلسی کاملا متفاوت از مجلس چهارم که ضد آقاي هاشمی بود دایر شد. آقاي ناطق نوري با توجه به شکستی که در انتخابات
سال 76 داشت، مقدار زیادي هم از آقاي هاشمی و هم از ما دلخور بود. اما ما توانستیم در مجلس پنجم و قبل از پایان ریاست
جمهوري آقاي هاشمی، یکی از جلسه هاي مجلس را به آقاي هاشمی و تجلیل از سردار سازندگی اختصاص دهیم. این اتفاق افتاد. بعد
از آن هم توانستیم انتخابات بعد از آقاي هاشمی را مدیریت کنیم. آقاي خاتمی رئیس جمهور شد در حالی که ایشان، امتداد دولت
آقاي هاشمی تلقی می شد. حداقل این بود که ایشان هم معتقد و مصمم به توسعه اقتصادي و ادامه راه آقاي هاشمی بود و توسعه

 
سیاسی و فرهنگی را هم به آن اضافه کرد. 

اما در دوره دوم ریاست جمهوري آقاي خاتمی، انتخابات مجلس هفتم رقم خورد. اگر در شرایط استقرار دولتی، یک مجلس مخالف با
آن روي کار بیاید، کارش سخت خواهد شد همانطور که مجلس هفتم در دوره دوم ریاست جمهوري آقاي خاتمی متولد شد. در دوره
دوم آقاي دکتر روحانی هم مجلس یازدهم مستقر شده است. مجلسی که اگر هدایت رهبري نبود، دولت را در این یک سال، خیلی

 
تحت فشار قرار می داد. 

از نظر من، دولت در شرایط پایداري قرار دارد. توصیه من این است که در یک سال باقیمانده هم، آقاي دکتر روحانی بتوانند با حفظ

 
ارتباط صمیمانه خود با مقام معظم رهبري، آرامش را براي دولت به ارمغان آورند. کار دولت بدون حمایت رهبري، سخت خواهد شد. 

به هر حال تقریبا براي همه روساي جمهور کشور، گذراندن سال آخر خیلی دشوار بوده است و امیدواریم این یک سال آخر دولت

 
آقاي روحانی هم با موفقیت طی شود. 



آیت االله تسخیري درگذشت (+زندگی نامه و رزومه)

منبع: انصاف نیوزشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1399/05/28

آیت االله تسخیري مشاور عالی رهبر انقلاب درگذشت. به گزارش ایسنا ،آیت االله تسخیري مشاور عالی رهبر انقلاب در امور
جهان اسلام  دار فانی را وداع گفت. او که 27 مهر ماه 1323 در نجف متولد شد امروز  28 مرداد 1399 در تهران درگذشت.

آیت االله تسخیري نماینده استان تهران در پنجمین دوره مجلس خبرگان رهبري ... ...

 
 آیت االله تسخیري 

 
آیت االله تسخیري مشاور عالی رهبر انقلاب درگذشت. 

 
به گزارش ایسنا ،آیت االله تسخیري مشاور عالی رهبر انقلاب در امور جهان اسلام  دار فانی را وداع گفت. 

 
او که 27 مهر ماه 1323 در نجف متولد شد امروز  28 مرداد 1399 در تهران درگذشت. 

آیت االله تسخیري نماینده استان تهران در پنجمین دوره مجلس خبرگان رهبري و مشاور عالی مقام معظم رهبري در امور جهان

 
اسلام بود. 

هم چنین ریاست پیشین مجمع جهانی تقریب مذاهب اسلامی را بر عهده داشت و نماینده سابق استان گیلان در دورهٔ سوم مجلس

 
خبرگان رهبري نیز بود. 

زندگی نامه آیت االله تسخیري محمدعلی تسخیري در سال 1323ش در نجف در خانواده اي روحانی به دنیا آمد. تحصیلات ابتدایی را
در مدرسه «منتدي النشر» به پایان رساند که با مدیریت محمدرضا مظفر اداره می شد. در سال 1341ش، وارد دانشکده فقه نجف شد
و در رشته ادبیات عرب و فقه و اصول به تحصیل پرداخت. وي همچنین داراي مدرك کارشناسی ارشد از جامعه المصطفی العالمیه

 
است. 

تسخیري هم زمان با تحصیل در دانشکده فقه نجف، فراگیري دروس حوزوي را نیز آغاز کرد. با اتمام دوره سطح، درس خارج را نزد



سید محمدباقر صدر، خویی، سید محمدتقی حکیم و میرزا جواد تبریزي، در حوزه علمیه نجف فرا گرفت و شعر و ادبیات را نزد

 
محمدرضا مظفر آموخت. 

 
وي در سال 1351ش به حوزه علمیه قم رفت و در درس سید محمدرضا گلپایگانی، میرزا هاشم آملی و وحید خراسانی شرکت نمود. 

تسخیري در کنار تحصیل در حوزه علمیه نجف به تدریس دروس رایج حوزوي نیز اشتغال داشت. همچنین پس از ورود به حوزه
علمیه قم علاوه بر تحصیل، به تدریس در حوزه علمیه و بعضی مراکز علمی و دانشگاهی مانند دانشگاه امام صادق(ع)، دانشگاه گیلان

 
و دانشکده اصول الدین قم پرداخت.د 

او داراي تالیفاتی در موضوعات اسلام، جهان اسلام، وحدت مسلمین و تقریب مذاهب به زبان هاي فارسی و عربی است. اقتصاد
اسلامی، المختصر المفید فی تفسیر القرآن المجید، اقلیت هاي مسلمانان؛ راهکارها و مشکلات، ایده هاي گفت وگو با دیگران، درباره
وحدت و تقریب مذاهب اسلامی، تعدد مذاهب و مسئله تقریب و وحدت اسلامی، رسالت ما تقریب در اندیشه ها، انسجام در عمل،

 
الاخلاق فی الاحادیث المشترکه بین السنه و الشیعه(دوره سه جلدي) و در پرتو قانون اساسی از جمله آثار او است. 

تسخیري فعالیت دینی و فرهنگی خود را در قم با انتشار مجله عرب زبان الهادي در مؤسسه دارالتبلیغ اسلامی آغاز کرددو پس از
انقلاب اسلامی ایران در مناصب مختلف فرهنگی، تبلیغی و اجرایی به فعالیت پرداخت. ابتدا در سمت معاونت بین الملل سازمان
تبلیغات اسلامی فعالیت می کرد تا اینکه در سال 1369ش، مجمع جهانی اهل بیت علیهم السلام را با همکاري مجموعه اي از علما
تشکیل داد و با حکم آیت االله خامنه اي؛ رهبر جمهوري اسلامی ایران به دبیرکلی این مجمع برگزیده شد و تا سال 1378ش در این

 
سمت بود. 

در سال 1373ش سازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی را تأسیس نمود و ریاست آن را تا سال 1380ش بر عهده داشت(25) و پس از
آن از جانب آیت االله خامنه اي به دبیر کلی مجمع جهانی تقریب مذاهب اسلامی تعیین گردیددو با اتمام این دوره در سال 1391ش

 
به سمت مشاور عالی آیت االله خامنه اي در امور جهان اسلام منصوب شد.د 

تسخیري از اعضاي شوراي مرکزي جامعه روحانیت مبارز استداو در سال 1394ش به عنوان نماینده تهران در پنجمین دوره مجلس
خبرگان رهبري برگزیده شد(29) همچنین از سال 1362ش تاکنون به عنوان تنها نماینده رسمی شیعه اثناعشري در مجمع فقه

 
اسلامی در جده (وابسته به سازمان کنفرانس اسلامی) حضور دارد. 

از دیگر مسئولیت هایی که او بر عهده داشت عبارتند از: نماینده گیلان در سومین دوره مجلس خبرگان رهبري، مشاور آیت االله خامنه
اي در امور فرهنگی جهان اسلام، نائب رییس اتحادیه جهانی علماي اسلام، مشاور وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در امور بین الملل،
عضو هیات امناي سازمان تبلیغات اسلامی، معاون بین الملل دفتر آیت االله خامنه اي از سال 1369ش، عضو مجلس شرعی هیات

 
حسابرسی مؤسسات مالی در بحرین و... 

فعالیت هاي سیاسی آیت االله تسخیري تسخیري در سال 1344ش به طور رسمی به حزب الدعوه پیوست که با نظارت سید محمد
باقر صدر اداره می شد. او در آن زمان، اشعاري بر ضد حکومت بعث عراق سرود که به زندانی شدن وي انجامید و به اعدام محکوم

 
شد(17) اما پس از مدتی با میانجی گري امام خمینی و دیگر علماي نجف از زندان آزاد شد. 

وي قبل از ورود به حزب الدعوه، مدتی با مطالعه نشریات حزب جماعۀ العلماء، در جریان اهداف و برنامه هاي این حزب قرار گرفت.



حزب جماعۀ العلماء در سال 1339ش توسط سید محسن حکیم و گروهی از علما براي رویارویی با احزاب سیاسی ضد اسلامی مانند
حزب کمونیست تأسیس شد.  تسخیري در سال 1351ش به دلیل فعالیت هاي سیاسی بر ضد حکومت عراق، از این کشور اخراج شد

 
و به ایران آمد. 

دیدگاه هاي آیت االله تسخیري تسخیري چهره اي شناخته شده در زمینه تقریب، وحدت مذاهب و گفت وگوي ادیان است. وي اساس
تقریب را یک مساله علمی می داند و می گوید معنی دقیق تقریب، پیدا کردن مشترکات و سپس همکاري در آن است. بعضی از

 
دیدگاه هاي او عبارتند از: 

تسخیري مجمع الفقه جده را دریچه اي براي اشراف، شناخت و طرح نظریات جمهوري اسلامی ایران به جهان اسلام می داند و معتقد
است می توان ایده هاي انقلاب اسلامی را در اجلاسیه هاي سران، یا وزراي خارجه و یا اجلاسیه هاي کارشناسی ارائه کرد و جلوي
قطع نامه هاي تخریبی علیه مساله شیعه و سنی را تا حدي گرفت. وي معتقد است ایران نمی تواند خود را از جهان اسلام جدا دانسته

 
و حرکت کند. 

به اعتقاد تسخیري جلوگیري از تحرکات برخی از گروه هاي جاهل لازم است، تا سبب گسترش تفرقه و ایجاد درگیري بین شیعه و
سنی نشود. او بزرگترین نقش امام خمینی و آیت االله خامنه اي را هدایت و رهبري بیداري اسلامی می داند و معتقد است صحبت
هاي آنها درباره وحدت شیعه و سنی، مربوط به کل مسلمانان است، نه فقط ایران و هدف اصلی انقلاب اسلامی در سیاست خارجه،

 
کمک رساندن به کل مسلمانان جهان است. 

از دیدگاه تسخیري عمده  ترین و بزرگترین مانع پیش  روي وحدت و برادري اسلامی، توطئه هاي دشمنان جهان اسلام از جمله
کشورهاي غربی به سرکردگی آمریکا است و اهداف استکبار جهانی و دشمنان اسلام با مسئله تقریب و وحدت منافات دارد و موانع
دیگر این وحدت، تعصب برخی علما یا منتسبین به علم، جهل بعضی از مسلمانان به حقیقت مذاهب یکدیگر و منافع شخصی حکومت

 
هاي مسلط بر جهان اسلام است. 

تسخیري معتقد است شوراي رهبري، مبانی لازم شرعی را ندارد و طرح این موضوع هدفی غیر از تشکیک در جایگاه رهبري در نظام
جمهوري اسلامی ایران نیست. همچنین برخی تصمیم ها نیازمند تصمیم شخص است و شورا نمی تواند در این مورد اقدام مناسبی
کند. وي به عنوان نمونه به ناکارآمدي مدل شورایی در تشکیلات قوه قضائیه(شوراي عالی قضایی) اشاره می کند که منجر به تغییر

 
قانون و جایگزینی رئیس قوه قضائیه به جاي آن شد. 

 
پست هاي اجرایی آیت االله تسخیري آیت االله تسخیري در مناصب فرهنگی، تبلیغی و اجرائی زیر انجام وظیفه کرده اند: 

 
عضو مجلس خبرگان رهبري استان گیلان از سال 1377 

 
مشاور مقام معظم رهبري در امور فرهنگی جهان اسلام 

 
معاون بین الملل دفتر مقام معظم رهبري از سال 1369 

 
مشاور عالی امور بین الملل بعثه مقام معظم رهبري در امور حج و معاون بین الملل آن 



 
رئیس سازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی از زمان تأسیس 1373 تا1380 

 
مشاور وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در امور بین الملل 

 
معاون بین الملل سازمان تبلیغات اسلامی از 1360 تا 1370 

 
عضو هیأت امناي سازمان تبلیغات اسلامی 

 
مسئول کمیته نظارت بر برنامه هاي آموزشی طلاب خارجی در داخل و خارج کشور 

 
دبیرکل مجمع جهانی اهل بیت (علیهم السلام) به مدت 9 سال و عضو شوراي عالی آن 

 
عضو شوراي عالی مجمع جهانی تقریب مذاهب اسلامی 

 
دبیرکل مجمع جهانی تقریب مذاهب اسلامی 

 
عضو کمیته فقهی مجمع اهل بیت مستقر در حوزه علمیه قم 

 
رئیس کمیته فرهنگی هشتمین کنفرانس سران اسلامی در تهران 

 
رئیس کمیته هماهنگی فعالیت هاي مشترك اسلامی در سازمان کنفرانس اسلامی 

 
عضو افتخاري برخی مراکز علمی و دانشگاهی در کشورهاي سوریه و سودان 

 
عضو هیأت امناي سازمان مدارس دینی خارج از کشور 

 
عضو هیأت امناي سازمان دفاع از حقوق کودکان(کافل) 

 
عضو کمیته عالی امور فرهنگی مؤسسه امیرکبیر از سال 1360 تا 1375 

 
عضو هیأت امناي دانشکده اصول دین تهران 

 
رئیس هیأت امناي دانشگاه ادیان و مذاهب اسلامی 

 
نماینده جمهوري اسلامی ایران در بسیاري از کنفرانس هاي سیاسی، فرهنگی، اجتماعی و اقتصادي خارج از کشور 

عضو مجمع فقه اسلامی جده از زمان تأسیس1362 تاکنون و نماینده حوزه هاي علمیه ایران و نماینده رسمی مذهب شیعه اثنی

 
عشري در آن 



 
استاد دانشگاه امام صادق(ع) در رشته فقه مقارن 

 
استاد دانشگاه تربیت مدرس در رشته اقتصاد اسلامی 

 
اشراف بر مجله هاي التوحید، رسالۀ الثقلین و رسالۀ التقریب به عربی که هم اکنون منتشر می شوند 

 
عضو کمیته فقهی بانک جهانی توسعه اسلامی. 

 
عضو هیأت امناي سازمان فرهنگی اکو 

 
عضو مجمع زبان عربی دمشق 

 
عضو مجلس شرعی هیأت حسابرسی مؤسسات مالی در بحرین 

 
عضو مؤسسه اندیشه اسلامی «آل البیت» و 33 – نائب رئیس اتحادیه جهانی علماي اسلام 

تألیف نزدیک به 50 کتاب و جزوه در موضوع هاي مختلف مثل: تفسیر، اقتصاد اسلامی، مسائل فقهی، فکري و تاریخی که برخی از آن

 
ها به زبان هاي انگلیسی، اردو و برخی زبان هاي دیگر ترجمه شده است. 

تألیف نزدیک به 350 مقاله در موضوع هاي مختلف که بسیاري از آن ها به زبان هاي مختلف ترجمه شده و در مجلات منتشر شده

 
است 

 
تدریس در برخی از دانشگاه ها، دانشکده ها و حوزه هاي علمیه 

 
حضور در بیش از 650 برنامه رادیویی و تلویزیونی به زبان هاي فارسی و عربی 

بیش از 200 مجله و روزنامه در سراسر جهان به زبان هاي مختلف مقاله ها و مصاحبه هاي آیت االله تسخیري را چاپ کرده یا پیرامون

 
شخصیت وي مطلب نوشته اند 

 
سرودن بیش از 30 قصیده به زبان عربی. که این اشعار در دیوانی به نام «اوراق و اعماق» چاپ و منتشر شده است 

 
عضویت و حضور در بیش از 200 کنفرانس و سمینار جهانی به نمایندگی از جمهوري اسلامی ایران 

 
ترجمه 13 کتاب از فارسی به عربی 

 
نوشتن حدود 13 تقریر از درس هاي اساتید خود در فقه و اصول 



 
راهنمایی یا مشاوره در بیش از 20 رساله دانشگاهی 

 
مشارکت در تأسیس بسیاري از مؤسسات فرهنگی و اجتماعی بین الملل 



پرداخت 2.3 هزار میلیارد تومان تسهیلات کرونا به بنگاههاي آسیب دیده

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1399/05/28

معاون وزیر کار، تعاون و رفاه اجتماعی گفت: تاکنون 23 هزار و 667 میلیارد ریال تحت عنوان تسهیلات کرونا، از سوي
بانکهاي عامل به مشمولان پرداخت شده است.

 معاون وزیر کار، تعاون و رفاه اجتماعی گفت: تاکنون 23

 
هزار و 667 میلیارد ریال تحت عنوان تسهیلات کرونا، از سوي بانکهاي عامل به مشمولان پرداخت شده است. 

به گزارش خبرآنلاین به نقل از وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، عیسی منصوري درباره مصوبات بیست و چهارمین جلسه کارگروه
مقابله با پیامدهاي اقتصادي ناشی از شیوع ویروس کرونا، اظهار داشت: براساس آخرین آمارها از سامانه کارا، تعداد 391 هزار فقره
پرونده ثبت نام کرده اند که این تعداد، 775 هزار نفر اشتغال را شامل می شود که توسط 13 دستگاه اجرایی بررسی شده و 112 هزار

 
میلیارد ریال تسهیلات را در برمی گیرد. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: رانندگان با دریافت مبلغ 33 هزار و 470 میلیارد ریال از
رقم کل تسهیلات کرونا، بلندترین ستون را در جدول آماري رسته هاي بسیار آسیب دیده از شیوع ویروس کرونا به نام خود ثبت کرده

 
اند. 

وي با اشاره به کسر 200 هزار میلیارد ریال از محل تسهیلات کرونا به کسب و کارهاي آسیب دیده و اختصاص آن به طرح ودیعه
مسکن بر اساس مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا، گفت: با توجه به آمار متقاضیان و پرونده هاي ثبت نام شده در سامانه کارا، جمع
تسهیلات مورد نیاز، 235 هزار میلیارد ریال است که 200 هزار میلیارد ریال آن مربوط به کسب و کارهاي داراي بیمه و نیز شاغلان
غیررسمی فاقد بیمه است و 35 هزار میلیارد ریال نیز به 108 شرکت بزرگ حمل و نقل عمومی مسافر برون شهري اعم از هوایی،
ریلی و دریایی اختصاص یافته است؛ ضمن اینکه کل تسهیلات درخواستی نهایی شده متقاضیان با توجه به تعداد کل ثبت نام شدگان،

 
112 هزار میلیارد ریال است. 



 
 

منصوري افزود: تعداد 848 زیر رسته به شدت آسیب دیده از شیوع ویروس کرونا با هماهنگی دستگاه هاي اجرایی شناسایی شده و
تعداد بنگاه هاي آسیب دیده ذیل 14 رسته منتخب 3 میلیون واحد است که 1.3 میلیون واحد آن بیمه شده و داراي کد کارگاهی و

 
1.7 میلیون واحد فاقد بیمه و کدکارگاهی هستند، این تعداد 2.8 میلیون نفر بیمه شده و 3 میلیون نفر فاقد بیمه را شامل می شود. 

به گفته منصوري، با توجه به تعداد 2 میلیون 316 هزار و 491 نفر شاغل غیررسمی اخذ شده از دستگاهها، تعداد 114 هزار نفر و
838 نفر در سامانه کارا ثبت نام کرده اند که وزارت صنعت، معدن و تجارت با 41 هزار و 741 نفر بیشترین آمار را به خود اختصاص

 
داده است. 

این مقام مسئول ادامه داد: تسهیلات درخواستی براي این تعداد 2 هزار و 505 میلیارد ریال است که بیش از 560 میلیارد ریال آن
پرداخت شده است. وزارت کشور در رده بعدي شاغلان غیرسمی و فاقد بیمه قرار دارد که با 35 هزار و 570 مورد ثبت نامی، مبلغ

 
499 میلیارد ریال تسهیلات را دریافت کرده اند. 

وي ضمن بیان اینکه 50 درصد از متقاضیان معرفی شده به مؤسسات عامل، تسهیلات بانکی را دریافت کرده اند، گفت: از کل 385
هزار و 166 پرونده ارسال شده به مؤسسات عامل، 119 هزار و 257 پرونده مصوب و تسهیلات مربوط به 100 هزار و 376 پرونده
پرداخت شده است. تاکنون 23 هزار و 667 میلیارد ریال تحت عنوان تسهیلات کرونا از سوي مؤسسات عامل به مشمولان پرداخت

 
شده است. 
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پارس حیان برگزیده انجمن داروسازان به عنوان تولید کننده برتر

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1399/05/28

به گزارش روابط عمومی شرکت داروسازي پارس حیان، در بزرگترین همایش مجازي انجمن داروسازان ایران، شرکت پارس
حیان به عنوان تولیدکننده برتر در حوزه محصولات آرایشی بهداشتی شناخته شد.

به گزارش روابط عمومی شرکت داروسازي پارس حیان، در
بزرگترین همایش مجازي انجمن داروسازان ایران، شرکت
پارس حیان به عنوان تولیدکننده برتر در حوزه محصولات

 
آرایشی بهداشتی شناخته شد. 

این شرکت که در نوآوري، کارآفرینی و مسئولیت اجتماعی
شهرت دارد، پیش از این نیز در چندین سال متوالی به
عنوان تولیدکننده محصولات سالم و ایمن در جشنواره
محصولات سلامت محور مورد تقدیر قرار گرفته است و در
عرصه بین المللی نیز صادرکننده نمونه ملی به شمار رفته
و قراردادهاي عظیمی با شرکت هاي مطرح جهانی در

 
حوزه تولید محصولات بهداشتی دارد. 

پارس حیان با بیش از 1400 نفر پرسنل تاکنون 12 برند و 500 محصول را به بازار عرضه کرده است که از آن جمله می توان به
برندهاي مطرحی چون آردن، فولیکا، هیدرودرم، سان سیف، درماسیف و هرباسنس اشاره نمود. همچنین دو محصول فلوئید برند سان
سیف این شرکت سال گذشته برنده جایزه نوآوري از دانشگاه شریف شد. اقدامات این شرکت در حوزه مسئولیت اجتماعی نیز
چشمگیر بوده و در دوران شیوع ویروس کرونا سفرهاي خیرخواهانه متعددي در مناطق محروم و با همکاري مجامع سلامت جهت

 
ویزیت بیماران، آموزش و توزیع اقلام بهداشتی اجرا کرده است. 

 
 www.parshayan.com :وب سایت

 
 http://Instagram.com/parshayanco :اینستاگرام
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تمدید مهلت ثبت نام تسهیلات مشاغل آسیب دیده از کرونا در هرمزگان

منبع: ایلناشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1399/05/28

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان هرمزگان از تمدید مهلت ثبت نام تسهیلات ویژه مشاغل آسیب دیده ناشی از
شیوع کرونا خبر داد.

 
 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان هرمزگان از تمدید مهلت ثبت نام تسهیلات ویژه مشاغل آسیب دیده ناشی از شیوع کرونا

 
خبر داد. 

به گزارش ایلنا از بندرعباس، هادي ابراهیمی با اعلام این خبر، گفت: بر اساس اعلام جدید در رابطه با تسهیلات ویژه کرونا، زمان ثبت
نام براي بیمه شده ها تا 15 شهریور وبراي مشاغل غیر رسمی و بنگاههاي اقتصادي بیمه نشده تا پایان شهریورماه سال جاري تمدید

 
شده است. 

www.kara.mcls.gov.ir وي افزود: اعطاي این تسهیلات صرفاً براي صاحبان کسب و کاري که از طریق سامانه کارا به آدرس

 
ثبت نام کرده و فرایند پذیرش و معرفی آنها به موسسه اعتباري طی شده باشد، امکان پذیر است. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان هرمزگان با اشاره به سایر شرایط لازم به منظور دریافت این تسهیلات، خاطرنشان کرد:
واحدهاي کسب و کاري که در قالب کارفرمایی و یا خویش فرمایی داراي لیست بیمه باشند و در سال گذشته نیز فعال بوده و پس از
شیوع ویروس کرونا، یعنی ابتداي اسفندماه نیروي کار خود را نیز تعدیل نکرده باشند، می توانند در سامانه فوق ثبت نام کرده و پس

 
از طی مراحل لازم، از تسهیلات بهره مند شوند. 

ابراهیمی ضمن تاکید بر اینکه این تسهیلات صرفاً براي یک بار به متقاضیان اعطا می شود، بیان کرد: با تمدید زمان ثبت نام، بخش

 
قابل توجهی از مشاغل و کارگاههاي آسیب دیده ناشی از کرونا، براي دریافت تسهیلات لازم ثبت نام می کنند. 



 
 

این مقام مسئول عنوان کرد: تاکنون بیش از 81 میلیارد ریال تسهیلات به کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا در استان پرداخت

 
شده است. 

وي افزود: 2هزار و 457 پرونده با اشتغال 7 هزار و 38 نفر با مبلغ درخواستی بیش از 890 میلیارد ریال در انتظار پرداخت تسهیلات
هستند.



مهلت ثبت نام جذب طلاب وظیفه در آموزش و پرورش تمدید شد

منبع: پاناشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1399/05/28

تهران (پانا) - مهلت ثبت نام جذب طلاب وظیفه براي سال تحصیلی جدید با اولویت فعالیت هاي پرورشی و فرهنگی در
آموزش و پرورش تا روز پنجشنبه 30 مرداد 99 تمدید شد.

تهران (پانا) - مهلت ثبت نام جذب طلاب وظیفه براي سال
تحصیلی جدید با اولویت فعالیت هاي پرورشی و فرهنگی
در آموزش و پرورش تا روز پنجشنبه 30 مرداد 99 تمدید

 
شد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ستاد همکاري هاي آموزش
و پرورش، بخشنامه جذب طلاب وظیفه براي سال تحصیلی

 
جدید با اولویت فعالیت هاي پرورشی و فرهنگی به ادارات کل آموزش و پرورش استان ها ابلاغ شد. 

در متن این بخشنامه آمده است: در اجراي مصوبه فرماندهی معظم کل قوا مبنی بر تسري مقررات خدمت وظیفه روحانیون در امور
علمی، فرهنگی و تبلیغی در وزارت آموزش و پرورش و با توجه به مجوز شماره 74/215/1/2213 مورخ 1399/2/6 ستاد کل نیروهاي
مسلح و نامه شماره 1941 مورخ 13 خرداد ماه سال 99 مرکز مدیریت حوزه هاي علمیه در نظر است، همانند سنوات گذشته جمعی

 
از روحانیون، دوران خدمت وظیفه خود را در فعالیت هاي آموزشی، پرورشی و امور فرهنگی به انجام رسانند. 

شرایط فردي اعلام شده در این بخشنامه عبارت است از: دارا بودن کد فعال در مرکز مدیریت حوزه هاي علمیه، برخورداري از توانایی
جسمی لازم براي انجام ماموریت هاي محوله، تعهد به انجام ماموریت هاي محوله در طول دوران خدمت سربازي، ملبس بودن به

 
لباس روحانیت و تعهد به رعایت سایر شئونات روحانیت و دارا بودن حداقل مدرك تحصیلی سطح یک حوزه. 

همچنین از جمله ضوابط این طرح می توان به اولویت خدمت وظیفه این افراد در آموزش و پرورش، براي فعالیت هاي پرورشی و

 
فرهنگی و تدریس درس پرورشی اشاره کرد. 

 
اولویت محل خدمت این افراد مدارس با نیازهاي خاص فرهنگی-تربیتی و مدارس شبانه روزي و مناطق محروم خواهد بود. 

در بخش دیگري از این بخشنامه آمده است: مدت خدمت وظیفه در آموزش و پرورش 24 ماه است و براي افرادي که در بین سال
تحصیلی منتزع شده و یا مرتکب غیبت غیر موجه ( بیشتر از یک ماه) شوند، گواهی انجام وظیفه صادر نمی شود. انجام خدمت وظیفه
بر اساس این بخشنامه، صرفا محدود به مدت یاد شده است و با انقضاي آن می بایست از ادامه خدمت جلوگیري به عمل آید؛ در

 
ضمن انجام خدمت وظیفه هیچ گونه حق استخدامی براي افراد ایجاد نخواهد کرد. 



در این بخشنامه ذکر شده است: به کارگیري مشمولین در شهرهاي قم، مشهد و اصفهان مجاز نبوده و امکان صدور ابلاغ براي آنان در

 
ممناطق فوق مقدور نیست. ضمنا تعیین محل خدمت سربازان طلبه باید خارج از محل اشتغال به تحصیل آنان باشد. 

طلاب وظیفه آموزش و پرورش ثبت نام جذب طلاب وظیفه در آموزش و پرورش ستاد همکاري هاي آموزش و پرورش حوزه هاي
علمیه



حدود 80 درصد معادن ایران کوچک مقیاس هستند

منبع: عصر معدنشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1399/05/28

عصر معدن- معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: معادن کوچک مقیاس با اینکه ذخیره کمی دارند ولی حدود 80 درصد
معادن ایران را به خود اختصاص داده اند.

عصر معدن- معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: معادن کوچک مقیاس با اینکه ذخیره کمی دارند ولی حدود 80 درصد

 
معادن ایران را به خود اختصاص داده اند. 

به گزارش پایگاه خبري «عصر معدن» به نقل از شاتا، علیرضا شهیدي افزود: حدود 66 درصد معادن کشور شامل معادن مواد غیرفلزي

 
و مصالح ساختمانی است و این اهمیت معادن کوچک را بیش از پیش نشان می دهد. 

وي با اشاره به این که معادن کوچک می توانند در اشتغال اثرگذار باشند، تصریح کرد: باتوجه به اینکه معادن کوچک به سرمایه

 
گذاري کمی نیاز دارند بخش خصوصی به راحتی می تواند در آن ورود کرده و در رشد اشتغال سهم بسزایی داشته باشند. 

شهیدي درباره اهمیت توجه به اکتشاف ذخایر پنهان تصریح کرد: در دنیا شرکت هاي معدنی بزرگ به این نتیجه رسیده اند که ذخایر

 
معادن کوچک مقیاس تا سال 2050 به اتمام می رسد؛ درنتیجه باید هدف آنها اکتشاف ذخایر پنهان باشد. 

معاون وزیر صنعت، معدن وتجارت با اشاره به اقدامات سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور براي رشد اکتشافات گفت: از
سال 1381 موضوع ژئوفیزیک هوایی را مورد توجه قرار داده ایم تا به اکتشاف ذخایري برسیم که در زیر زمین نهفته هستند و شاهدي

 
از آنها در سطح زمین دیده نمی شود. 

شهیدي افزود: این معادن براساس آمارها و مطالعات در عمق 100 تا 150 متري زمین قرار دارند، عمق اکتشاف ما خیلی کم است، و

 
براي اینکه بتوانیم بقاي خود را در بحث مواد معدنی و تامین خوراك کارخانه ها حفظ کنیم باید به عمق توجه کنیم. 

رئیس سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور اضافه کرد: مسئولیت این سازمان در اصل اکتشاف مواد معدنی در سطح کشور

 
است. 

شهیدي با اشاره به برنامه وزارت صمت در خصوص واگذاري مسئولیت احیاي معادن کوچک مقیاس برعهده شرکت تهیه و تولید مواد
معدنی، گفت: قرار شده این شرکت در سال 1399 دست به آسیب شناسی حدود 1020 معدن کوچک مقیاس بزند تا مشکلات شان

 
را حل کند؛ به عبارتی کلینیکی ایجاد شده تا وضعیت معادن کوچک مقیاس بررسی شود تا دوباره به چرخه تولید بازگردند. 

رئیس سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور با اشاره به پیشینه این سازمان براي ورود به موضوع معادن کوچک، تصریح
کرد: این سازمان در دهه 80 در 10 استان فعالیت هایی را انجام داده و به توسعه اکتشاف معادن کوچک کمک کرده؛ به طور مثال

 
براي برخی از معادنی که به واسطه نقصان در بخش اکتشاف تعطیل شده بودند، اقدامات اکتشافی و ژئوفیزیک انجام داده است. 



وي ادامه داد: در حال حاضر وظیفه سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور اکتشاف مواد معدنی است و موضوع معادن
کوچک ارتباطی به شرح وظایف ما ندارد؛ البته اگر از ما درخواست شود به طور حتم به فعالان این حوزه کمک می کنیم.



سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی اصفهان: تجمیع تجربیات

صندوق هاي مالی خرد، گامی مهم در توسعه اشتغال استان است

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1399/05/28

خبرگزاري آریا - سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی اصفهان با ابراهیم مسکین مدیر بانک قرض
الحسنه رسالت استان دیدار و عنوان کرد: تجمیع تجربیات
صندوق هاي مالی خرد، گامی مهم در توسعه اشتغال

 
استان خواهد بود. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی استان اصفهان، در این دیدار که همزمان با
سالروز تأسیس بانک قرض الحسنه رسالت انجام شد،
کامران کلانی ضمن قدردانی از تلاش هاي صورت گرفته

توسط این مجموعه در حوزه توسعه مشاغل خرد و خانگی گفت: الگوي توسعه اجتماعی این بانک در راستاي بهبود "سبک زندگی"

 
افراد بویژه ساکنین جوامع محلی و روستاها اجرا می شود. 

وي از این الگو که با توجه خاص به ظرفیت هاي منطقه اي و مدیریت زنجیره ي ارزش انجام می گیرد، به عنوان یک مدل توسعه اي

 
نام برد. 

کلانی افزود: تشکیل کانون هاي همیاري و رفاه اجتماعی در سطح شهرستان ها، محلات و روستا ها گامی مهم در جهت توانمندسازي

 
جوامع محلی و تحقق کارآفرینی اجتماعی خواهد بود. 

وي ابراز امیدواري کرد: با توسعه این کانون ها و هسته هاي کار و زندگی در روستاها می توانیم شاهد رشد و توسعه روز افزون اشتغال

 
در استان باشیم. 

 
تشکیل 5 هزار کانون همیاري و 200 هسته کار و زندگی در روستاهاي استان اصفهان 

در ادامه این نشست مسکین مدیر عامل بانک قرض الحسنه رسالت استان نیز از تشکیل قریب 5 هزار کانون همیاري و رفاه اجتماعی

 
و 200 هسته کار و زندگی در روستاهاي استان خبر داد . 

وي افزود: با برنامه ریزي هاي صورت گرفته به زودي شاهد ورود برخی شرکت ها و بنگاه هاي اقتصادي بزرگ استان در فرایِند تقویت

 
شبکه توسعه اجتماعی رسالت خواهیم بود. 

در این دیدار بر ضرورت تعامل اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی و بانک قرض الحسنه رسالت به عنوان اولین بانک قرض الحسنه
خصوصی کشور در جهت توسعه اشتغال در استان تأکید و مقرر شد ضمن احصاء ظرفیت هاي اشتغالزایی در شهرستان ها دراین

زمینه همکاري هاي لازم صورت گیرد.



طرح جدید کفش ملی براي جهش تولید/ نمایندگی هاي جدید وام 1 میلیاري

می گیرند

منبع: آناشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1399/05/28

با امضاي تفاهمنامه اي بین گروه صنعتی ملی و صندوق کارآفرینی امید، نمایندگی هاي جدید معرفی شده از سوي شرکت
کفش ملی از امکان استفاده تسهیلات قرض الحسنه این صندوق تا سقف یک میلیارد ریال بهره مند شدند.

با امضاي تفاهمنامه اي بین گروه صنعتی ملی و صندوق
کارآفرینی امید، نمایندگی هاي جدید معرفی شده از سوي
شرکت کفش ملی از امکان استفاده تسهیلات قرض
الحسنه این صندوق تا سقف یک میلیارد ریال بهره مند
شدند. به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري آنا، علیرضا
نصیري، مدیرعامل گروه صنعتی ملی گفت: با مذاکرات و
توافقات صورت گرفته، در راستاي حمایت از تولید ملی،
ایجاد اشتغال و حمایت از شرکت هاي زیرمجموعه گروه
صنعتی ملی، به نمایندگی هاي جدید معرفی شده از سوي

 
شرکت کفش ملی تا سقف یک میلیارد ریال تسهیلات با کارمزد پایین و تنفس 3ماهه پرداخت خواهد شد. 

وي تاکید کرد: در پاسخ به استقبال خوبی که بعد از فراخوان جذب نمایندگی هاي فروش جدید در سراسر کشور واصل شد و اعلام
نیاز درخواست کنندگان براي تجهیز فروشگاه هاي بروز و درخور شأن علاقمندان به بزرگترین و قدیمی ترین برند کفش در ایران،
برآن شدیم با فراهم کردن تسهیلاتی قرض الحسنه گامی مهم در ارج نهادن به درخواست هموطنان و عاملین پیشران در توسعه شبکه

 
فروش کفش ملی داشته باشیم . 

نصیري با بیان اینکه کارمزد تسهیلات مذکور 4درصد و بازپرداخت آن 2 ساله است، گفت: تسهیلات مورد نظر در این تفاهمنامه به
درخواست کنندگان تاسیس نمایندگی هاي جدید فروش کفش ملی بعد از طی مراحل ارزیابی، امکان سنجی هاي فنی و دارا بودن

 
توانمندي هاي لازم براي پیوستن به شبکه فروش فروشگاهی تعلق خواهد گرفت. 

انتهاي پیام/



64 طرح در گناباد هفته دولت به بهره برداري می رسد

منبع: ایرناشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1399/05/28

گناباد- ایرنا- فرماندار گناباد گفت: 64 طرح در بخش هاي مختلف با هزینه 812 میلیارد ریال طی هفته دولت در این
شهرستان به بهره برداري می رسد.

گناباد- ایرنا- فرماندار گناباد گفت: 64 طرح در بخش هاي
مختلف با هزینه 812 میلیارد ریال طی هفته دولت در این

 
شهرستان به بهره برداري می رسد. 

حامد قربانی روز سه شنبه در جلسه شوراي اداري گناباد
افزود: این طرح ها در بخش هاي عمران شهري، کشاورزي،
آموزشی، آب و فاضلاب، بهداشت و درمان، صنعت و معدن،
منابع طبیعی، صندوق کارآفرینی، راهداري و حمل و نقل
جاده اي، کمیته امداد و بهزیستی، برق رسانی، میراث

 
فرهنگی، دامپزشکی و فنی و حرفه اي اجرا شده اند. 

وي ادامه داد: با توجه به نزدیک بودن هفته دولت و سال آخر دولت تدبیر و امید، مسوولان دستگاههاي اجرایی گناباد باید
دستاوردهاي دولت را در حوزه کاري خود منطبق بر واقعیت ها تبیین و منعکس نموده و مسائل مربوطه را با جدیت بیشتري پیگیري
کنند و حمایت از اقشار آسیب پذیر، صیانت از اشتغال، حمایت از تولید و کارآفرینی و بستر سازي تحقق جهش تولید را در اولویت

 
اقدامات خود قرار دهند. 

فرماندار گناباد گفت: مدیران بانکها با روان سازي ارایه خدمات به مردم و متقاضیان دریافت تسهیلات از هر گونه تفسیر به راي یا

 
اجتهاد در حوزه کاري خود بپرهیزند. 

وي افزود: کشور ما هم اکنون در سخت ترین شرایط بعد از پیروزي انقلاب اسلامی قرار دارد و با وجود تشدید تحریم هاي دشمنان و
مسائل و مشکلات اقتصادي ناشی از شیوع کرونا، کوچکترین وقفه اي در ارایه خدمات به مردم ایجاد نشده و مشکلی در حوزه خدمات

 
رسانی در استان خراسان رضوي و شهرستان گناباد وجود ندارد. 

قربانی از مدیران این شهرستان خواست با همان روحیه روزهاي نخست کاري خود به ارایه خدمات به مردم بپردازند و وظایف خود را
به نحو احسن انجام دهند و در حالی که دشمنان براي ایجاد ناامیدي و نارضایتی در جامعه تلاش می کنند، مسوولان اجازه ندهند

 
روحیه ناامیدي در جامعه حاکم شود. 

وي ادامه داد: با توجه به شیوع کرونا، عدم توجه به پروتکلهاي بهداشتی در آیین هاي مذهبی و عزاداري هاي ماه هاي محرم و صفر،
صدمات جبران ناپذیري بر سلامت عمومی جامعه وارد می کند لذا همه موظف به رعایت این پروتکلها هستند. 



 
شهرستان 90 هزار نفري گناباد در 287 کیلومتري جنوب مشهد واقع است. 

 
برچسب ها 

 
- هفته دولت 

 
- افتتاح طرح 

- گناباد



سراهاي نوآوري ورود فناوري به اقتصاد شهرهاي کوچک را تسهیل می کند

منبع: ایسکاشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1399/05/28

سراهاي نوآوري تخصصی در وهله نخست موجب احیاي ظرفیت هاي مغفول نیروي انسانی و زیرساختی می شود و در مراحل
بعدي به تغییر نسل کسب وکارها و ورود فناوري به اقتصاد شهرهاي کوچک منجر خواهد شد.

به گزارش خبرنگار گروه دانشگاه ایسکانیوز، نخستین نقطه آغاز یک استارت آپ «ایده» اولیه است، ایده هاي ناب می توانند از
خلاء هاي زندگی روزمره یا از چالش هاي موجود در یک حوزه نشأت بگیرند. ایده هاي استارت آپی اغلب به دنبال افزایش سطح رفاه
و ارتقاي میزان راحتی روندهاي یک جریان خاص هستند ولی برخلاف انگاره ها مبناي وجودي ایده ها لزوماً قرار نیست براي اولین بار
مطرح شوند و شاید کسب وکاري سال ها در یک جامعه در جریان باشد و یک ایده استارت آپی براي بهبود فرآیندهاي آن کسب وکار
ظهور و بروز داشته باشد. به زبانی ساده تر می توان گفت ایده ها بعضی اوقات براي بهبود یک کسب وکار قدیمی ظهور می کنند و

 
روشی جدید را در زنجیره هاي تولید، توزیع و فروش به ارمغان می آورند. 

با این توضیحاتی می توانیم به راحتی ادعا کنیم که مقوله کارآفرینی از اساس با استارت آپ کمی متفاوت است و دقیقاً اینجاست که
ظرافت ایده پردازي و خلاقیت در استارت آپ خودي نشان می دهد. در واقع می توان چنین گفت که هر فردي که یک استارت آپ را

 
راه اندازي می کند، حقیقاً یک کارآفرین است؛ اما هر کارآفرینی لزوماً استارت آپی راه اندازي نکرده است. 

در تعریف کارآفرین تمامی صاحبان مشاغل کوچک و بزرگ و موسسان تمامی شرکت ها در تمامی زمینه ها و حتی خود اشتغالان
جاي می گیرند و هرکسی می تواند با تاسیس یک رستوران عادي و ایجاد اشتغال براي یک عده محدود نیز یک کارآفرین به شمار

 
بیاید اما براي آن که کسب وکار یک استارت آپ تلقی شود، باید ویژگی هاي خلاقیت و نوآوري را داشته باشد. 

 
 

اصل مقوله داد و ستد از ابتداي زندگی بشر وجود داشته است و فقط این پلتفرم ها بوده که دائماً در حال تغییر کردن هستند. به طور
مثال استارت آپی که این روزها روش هاي داد و ستد و تهاتر را بین مردم تسهیل کرده و پلتفرم جدیدي به آن بخشیده، یک نرم افزار
موبایلی است که به رایگان نصب می شود، با چنین مثالی می توان به راحتی به این مبنا دست پیدا کرد که ایده اولیه استارت آپی

 
لزوماً ساخت یک گرایش کاري نیست و شاید فقط ارائه یک روش و بهبود فرآیند از یک کار باشد. 

حال سوال نخست اینجاست که زیست بوم هاي دانشگاهی چگونه باید به دنبال ایده هاي ناب براي بهبود فرآیندها بروند؟ هرچند که
این گزارش بر مبناي پیشنهاد ایده هاي ناب نگارش نشده ولی آن طور که برمی آید ایده پردازان و اهالی فناوري براي رسیدن به یک
ایده مناسب و قابل اتکا، نخست باید شناسایی کسب وکارهاي سنتی و کلاسیک بازارهاي مختلف را در دستور کار قرار بدهند. به این
معنی که ایده پرداز تا زمانی بازار چرم و کفش را به طور کامل از زنجیره تولید تا بازاریابی و فروش نشناخته باشد، نمی تواند ایده

 
استارت آپی مطلوب و کارایی براي این حوزه پردرآمد طراحی و ارائه کند. 

 
 



سراهاي نوآوري با الگو گرفتن از چنین رابطه اي میان «ایده پرداز و بازار» سعی می کند اطلاعات مؤثقی از بازار و پیشینه سنتی از
یک صنعت یا داد و ستد را در اختیار ایده پرداز قرار بدهد. هر نقطه از کشور ویژگی هاي سرزمینی و اقتصادي مختص به خود را دارد،
ملایر را به مبل و منبت، تبریز را کفش و چرم، سرزمین هاي شمالی را به گردشگري، کاشان را به فرش و ... می شناسیم، دانشگاه
آزاد با شناسایی هاب هاي اقتصادي هر منطقه و ظرفیت هاي تولید و خدمات در هر شهر، واحدهاي دانشگاهی را مأمور به راه اندازي

 
سراهاي نوآوري تخصصی کرده است. 

سراهاي نوآوري تخصصی در وهله نخست موجب احیاي ظرفیت هاي مغفول نیروي انسانی و احیاناً زیرساختی می شود و در مراحل
بعدي به تغییر نسل کسب وکارها و ورود فناوري به اقتصاد شهرهاي کوچک منجر خواهد شد. ایده پردازي و طراحی ایده هاي اولیه

 
ناب، شناخت کافی از زمینه هاي کسب وکار را می طلبد که سراهاي نوآوري پاسخگوي این نیاز زیست بوم فناوري شده اند. 

انتهاي پیام/



طراحی و ساخت شیر شنیداري هوشمند براي اولین بار در ایران

منبع: همشهريشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1399/05/28

سه نفر از دانش آموزان عضو کانون خلاقیت، نوآوري و شکوفایی پارك علم و فناوري کرمان با سه ماه تلاش براي اولین بار در
ایران شیرآب شنیداري هوشمند طراحی و اجرا کردند.

به گزارش همشهري آنلاین به نقل از ایسنا، محمد حسن
زاده، دانش آموز نخبه کرمانی در پایه دوازدهم ریاضی
فیزیک مشغول به تحصیل است که به کمک دو نفر از
دوستانش موفق به ساخت شیرآب غیر تماسی و شنیداري

 
هوشمند شده است. 

این دانش آموز نخبه استان کرمان گفت: شیر آب طراحی
شده از طریق صحبت کردن قادر به اجراي دستورات است،
علاوه بر این شیر طراحی شده قابلیت باز و بسته شدن از

 
طریق سنسورهاي مادون قرمز بدون تماس دست را دارد. 

وي مطرح کرد: این نوآوري علاوه بر اینکه می تواند در صرفه جویی آب نقش موثري داشته باشد، به دلیل عدم تماس با شیر آب در
جلوگیري از شیوع ویروس کرونا و سایر آلودگی ها موثر است در طراحی این دستگاه از امکانات مکانیکی، الکترونیکی و برنامه نویسی
استفاده شده است، با استفاده از نرم افزارهاي برنامه نویسی دستورهاي مربوط به سنسورهاي دستگاه ارائه شده و دستگاه عمل می

 
کند. 

وي عنوان کرد: اغلب قطعات این دستگاه را خودمان طراحی کرده و ساختیم و غالب مواد اولیه ایرانی و بومی هستند و تنها بخش
کوچکی از قطعات نرم افزاري خارجی است ضمن آنکه محصول تولید شده ما هیچ نمونه مشابهی در داخل ندارد و نمونه خارجی شبیه

 
محصول ما و نه با همه امکانات در بازار موجود است. 

حسن زاده در تشریح شاخصه هاي این دستگاه نسبت به نمونه خارجی گفت: قیمت محصول تولیدي ما حدود یک چهارم مشابه

 
خارجی است و این دستگاه نسبت به نمونه خارجی سنسورهاي مادون قرمز، سیستم شنیداري قابل تنظیم و تایمر دارد. 

این دانش آموز نخبه کرمانی تاکید کرد: تاکنون فرد سرمایه گذاري که هزینه هاي تولید این محصول را برعهده گیرد و روانه بازار

 
کند، داوطلب نشده اما در تلاشیم تا این اتفاق به زودي رخ دهد. 

وي افزود: کارخانه هاي ساخت شیرآلات یکی از مهم ترین مراکز بازاریابی این محصول به شمار می روند و امیدواریم این محصول به

 
زودي در خط تولید این واحدهاي تولیدي قرار گیرد. 

حسن زاده با تاکید بر اینکه ما براي ادامه راه نیازمند حمایت مسئولان و سرمایه گذاران هستیم، قطعا با راه اندازي خط تولید این



محصول عده اي مشغول به کار می شوند و می توانیم کارآفرینی مطلوبی داشته باشیم گفت: پارك علم و فناوري کرمان در همه
مراحل اجراي این طرح یاري گر ما بود و تامین مالی این پروژه از طریق این مرکز صورت گرفت.



خراسان رضوي رتبه دوم درخواست تسهیلات کرونا در کشور را دارد

منبع: سپاهان نیوزشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1399/05/28

پیام سپاهان - معاون کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان رضوي گفت: این استان در میزان
تسهیلات درخواستی صاحبان کسب و کارهاي متضرر از کرونا رتبه دوم کشور را دارد.

پیام سپاهان - معاون کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون،
کار و رفاه اجتماعی خراسان رضوي گفت: این استان در
میزان تسهیلات درخواستی صاحبان کسب و کارهاي

 
متضرر از کرونا رتبه دوم کشور را دارد. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون،کار و رفاه
اجتماعی خراسان رضوي ،محمد امین بابایی در این
خصوص گفت: این استان در میزان تسهیلات درخواستی
صاحبان کسب و کارهاي متضرر از کرونا رتبه دوم کشور را
دارد و براساس آخرین رتبه بندي تا 20 مرداد ماه، خراسان

رضوي در پرداخت تسهیلات به بنگاه هاي اقتصادي براساس نسبت پرداختی به تسهیلات درخواستی، رتبه پانزدهم و براساس نسبت

 
تسهیلات پرداختی به اعتبارات ابلاغی، رتبه دهم کشور را به دست آورده است. 

معاون اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان رضوي گفت: براساس این رتبه بندي، در نسبت تسهیلات پرداختی به تسهیلات
درخواستی استان هاي خراسان جنوبی، ایلام و کردستان به ترتیب رتبه هاي اول تا سوم و در نسبت تسهیلات پرداختی به اعتبارات

 
ابلاغی استان هاي ایلام، تهران و خراسان جنوبی رتبه هاي اول تا سوم را کسب کرده اند. 

وي افزود: سهمیه ابلاغی خراسان رضوي از تسهیلات حمایتی دولت براي کسب و کارهاي متضرر از کرونا دو هزار و 868 میلیارد
تومان بوده که تا 20 مرداد ماه 101 میلیارد و 75 میلیون تومان معادل 13.54 درصد از کل تسهیلات درخواستی مشمولان توسط

 
بانکها پرداخت شده است. 

بابایی ادامه داد: میزان تسهیلات درخواستی از سوي مشمولان تسهیلات حمایتی دولت براي کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا در

 
خراسان رضوي تا 20 مرداد ماه 751 میلیارد و 537 میلیون تومان بوده است. 

وي گفت: مهلت ثبت نام مشمولان دریافت تسهیلات حمایتی دولت و مهلت پرداخت این تسهیلات توسط بانکها تا پایان مرداد ماه

 
است. 

معاون اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان رضوي گفت: 19 بانک و موسسه مالی و اعتباري تسهیلات حمایتی دولت را باید
بین 67 هزار و 396 کارگاه با اشتغال 183 هزار و 419 نفر در خراسان رضوي توزیع کنند.



مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان جنوبی: کارآفرینی راهکار بسیار

مؤثر براي برون رفت از معضل بیکاري است

منبع: سپاهان نیوزشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1399/05/28

پیام سپاهان - مرکز مشاوره و خدمات کارآفرینی راشا شهرستان بیرجند در مراسمی با حضور غلامرضا اشرفی، مدیر کل
تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان خراسان جنوبی افتتاح و آغاز به کار کرد.

پیام سپاهان - مرکز مشاوره و خدمات کارآفرینی راشا
شهرستان بیرجند در مراسمی با حضور غلامرضا اشرفی،
مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان خراسان جنوبی

 
افتتاح و آغاز به کار کرد. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی استان خراسان جنوبی، غلامرضا اشرفی با بیان
این که کارآفرینی و توجه به آن یک راهکار بسیار مؤثر
براي برون رفت از معضل بیکاري در جامعه است و سوق

دادن فارغ التحصیلان دانشگاهی و جوانان جویاي کار ،به سمت کارآفرینی را از اهم وظایف مدیران مراکز مشاوره و خدمات کارآفرینی
استان دانست و افزود: تا کنون 5 مجوز رسمی مرکز مشاوره و خدمات کارآفرینی از طریق کمیته هیات فنی صدور مجوز ، اداره کل
تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان خراسان جنوبی صادر شده که مدیران این مراکز، بیشتر از اساتید ، متخصصان و کارشناسان خبره

 
حوزه کارآفرینی استان تشکیل شده است . 

اشرفی با اشاره به اینکه مرکز مشاوره و خدمات کارآفرینی راشا موفق به اخذ مجوز فعالیت به عنوان مرکز مشاوره و خدمات کارآفرینی
و همچنین راهبري کافه کارآفرینی ، فضاي کاري مشترك شده است، گفت: یکی ازمزیتهاي مرکز مشاوره کارآفرینی تاثیر گذاري

 
بسیار زیاد در رشد اقتصاد استان است . 

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان جنوبی با اشاره به اینکه در این مراکز مشاوره هاي کارآفرینی ارائه می شود، خاطرنشان
کرد: ارائه خدمات آموزشی مجازي، ایجاد یک بانک ایده براي شهروندان، بیشتر شدن فعالیت هاي کارآفرینی و ارتباط بین کارآفرینان

 
از دیگر خدماتی است که این مرکز ارائه می دهد. 

وي افزود: از آنجایی که کافه کارآفرینی، پاتوق و محل مناسبی جهت تبادل ایده و راهکارهاي موثر فیمابین افراد صاحب ایده و
صاحبان سرمایه است، لذا با تشکیل کافه کارآفرینی در این شهرستان میتوان فضایی جهت برقراري تعاملات اجتماعی بین کارآفرینان

 
با دانشجویان،سرمایه گذاران، مسئولین دستگاههاي اجرایی، صاحبان ایده، خصوصاً دانشجویان و فارغ التحصیلان ، فراهم کرد. 

محمود زاده ، مدیر مرکز مشاوره و خدمات کارآفرینی راشا نیز در این مراسم عنوان کرد: رشد، پیشرفت همه جانبه و پایدار اقتصادي و
اشتغال یک کشور مقوله اي است که بطور قطع با فراگیري آموزش کار آفرینی و کسب مهارت هاي فنی حرفه اي امکان و دستیابی به

آن وجود دارد.



مدیرکل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان البرز : شفافیت ابزاري براي افزایش

کارآمدي، بهره وري و تحقق نظارت مردمی است

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1399/05/28

خبرگزاري آریا - مدیرکل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان
البرز با اشاره به رونمایی از سامانه هاي شفافیت توسط وزیر
تعاون ،کار ورفاه اجتماعی در هفته جاري گفت : شفافیت
ابزاري براي افزایش کارآمدي ، بهره وري و تحقق نظارت

 
مردمی است. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون،کار و رفاه
اجتماعی استان البرز، حسینفلاح نژاد با تاکید بر اینکه
شفافیت همواره سیاست اصلی وزارت تعاون کار ورفاه
اجتماعی بوده و هست اظهار کرد: شفافیت یکی از

راهکارهاي جدي مبارزهبا فساد و ابزاري براي افزایش کارآمدي وتحقق نظارت مردم است و در حوزهشفافیت گام هاي بلندي در

 
وزرات متبوع و دستگاه هاي زیر مجموعه هاي آن تاکنونبرداشته شده که بسیار شایسته و بارز بوده و کمتر نظیر آن دیده شده است . 
ویبا بیان اینکه امروزه درجامعه و کشور شفافیت و کاهش تبعیض ها به یک خواستهعمومی مردمی تبدیل شده است، تأکید کرد: بر
این اساس از ابتداي حضور شریعتمداري وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی تا کنون ایشان برشفافیت و ایجاد اتاق شیشه اي در همه
دستگاه ها به خصوص در حوزه هاي اقتصادیو مالی تاکید داشته اند ونمونه عملیاتی این موضوع در رونمایی از سامانههاي شفافیت

 
وزارت متبوع محقق شد. 

فلاحنژاد از مهمترین اقدامات این وزارت خانه در راستاي شفاف سازي و شفافیت درعملکردها نام برد و گفت : از جمله گام هاي
بزرگ وزارت تعاون، کار و رفاهاجتماعی که در جهت تحقق اصل شفاف سازي برداشته شده می توان از انتشار اسامیاعضاي هیات
مدیره شرکت هاي تابعه وزارت متبوع ،تکمیل سامانه شناسنامهقراردادها و مجامع شرکت ها، رتبه بندي و سطح بندي شرکت هاي
زیر مجموعهشستا، تامین اجتماعی و صندوق هاي بازنشستگی، راه اندازي سامانه هاي جامع وهوشمند بخش تعاون کشور و سامانه
جامع روابط کار،اعلام لیست دریافت کنندگانتسهیلات اشتغال پایدار روستایی وتسهیلات بالاي 50 میلیون ریالی
مشاغلخانگی،تسهیلات کسب وکارهاي آسیب دیده از کرونا،سامانه هاي دستگاه هاي زیرمجموعه مانند بهزیستی، صندوق ها وبانک ها

 
ونیز انتشارکلیه قراردادهاي وزارتبا پیمانکاران وسایر موارد نام برد . 

مدیرکلتعاون،کار و رفاه اجتماعی استان همچنین با برشمردن اقدامات این اداره کل دراستان در راستاي شفافیت خاطرنشان کرد :
همچنین در راستاي شفاف سازي دراین اداره کل در استان می توان از مواردي مانند اعلام لیست دریافت کنندگانتسهیلات اشتغال
پایدار روستایی، عشایري و اشتغال فراگیر البرز در سایتاداره کل استان،استفاده از سامانه ها جهت اعطاي تسهیلات
اشتغالزا،تعاون،کرونا ، روابط کار و غیره بصورت الکترونیکی و غیر حضوري ، دسترسی آسانمردم به مدیرکل و مسئولین این اداره کل ،
نظارت بر فعالیت هاي کارکناندستگاه ،اجراي اصول سلامت اداري وشفاف سازي ومستندسازي امور وعملکردها بطوردقیق وشفاف نام

 
بردکه همواره بطور جدي از سوي مسئولین اداره کل پیگیري واقدام می شود. 

ویتصریح کرد : هر گامی که در جهت شفافیت برداشته شود می تواند فساد ،رانتخواري را ریشه کن کند و هنگامی که اتاق شیشه اي
شکل بگیرد، فساد برجسته ونمایان می شود و سرعت مقابله و جلوگیري از فساد افزایش می یابد که اینراهبرد باید در دستور کار



 
تمامی مسئولین در هر سطحی قرار گیرد. 

فلاحنژاد در پایان خاطرنشان کرد : به منظور دسترسی آسان به همه سامانه هایشفافیت وزارتخانه و سازمان هاي تابعه درگاه واحدي
به نشانی shafaf.mcls.gov.irاز سوي وزارت متبوع تعبیه شده و قابل استفاده است و در سایت اداره کلتعاون،کارورفاه اجتماعی

استان البرز نیز با عنوان آیکون ((شفافیت)) اینسامانه ها قابل رویت است.



پیشنهاد یک معاوضه سر به سر براي یارانه!

منبع: ایسناشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1399/05/28

در حالی رئیس شوراي شهر پیشنهاد هزینه کردن منابع یارانه نقدي در پروژه هاي عمرانی را مطرح کرده که رقم پرداختی
بابت یارانه هاي نقدي در سال به اندازه و حتی بیش از بودجه اي است که ایران بابت پروژه هاي عمرانی خود خرج می کند.

به گزارش ایسنا، به تازگی محسن هاشمی -رئیس شوراي
شهر تهران-با اشاره به تبعات ناشی از پرداخت یارانه هاي
نقدي و آثار تورمی آن پیشنهاد کرده که دولت هزینه یارانه
نقدي را در مترو و پروژه هاي عمرانی فعال کند که هم
مردم صاحب شغل و از یارانه نقدي بی نیاز شوند و هم این
که معضل ترافیک و آلودگی هوا که مشکل اصلی تهران
است حل شود و بودجه اش از صرفه جویی در مصرف

 
سوخت برگردد. 

گرچه موضوع مورد اشاره رئیس شوراي شهر تهران درباره
نحوه هزینه کرد یارانه نقدي و بردن آن به سمت بودجه هاي عمرانی موضوع جدیدي نیست و بارها طی سالیان گذشته مورد اشاره و
نقد کارشناسان بوده و خواستار تغییر روند بوده اند، اما به بهانه آن مروري بر وضعیت پروژه هاي عمرانی و همچنین پرداخت هاي
نقدي دولت و عملکرد آن در این دو بخش قابل تامل است، چرا که پروژه هاي انبوه عمرانی نیمه تمام و هزینه سنگین تکمیل آن و از
سوي دیگر شیوه ي پرداخت یارانه هاي نقدي ارقام هنگفت هزینه شده بابت آن همواره دو معضل اساسی در بودجه سالانه دولت به

 
شمار می رود. 

 
براي 45 هزار و 500 تومان هم استقراض شد 

حدود 10 سال از شروع اجراي قانون هدفمندي یارانه ها می گذرد، طرحی که قرار بود از منابع ناشی از حذف یارانه انرژي در سه
بخش کمک به افراد و خانواده هاي آسیب دیده و ایجاد رفاه اجتماعی، تولید و البته کمک به هزینه ها و پروژه هاي عمرانی دولت
شود، اما در عمل دولت ها با پرداخت یارانه نقدي به تمام افراد متقاضی اعم از نیازمند و غیرنیازمند به گونه اي پیش رفتند که نه تنها
تمامی منابع حاصل از حذف یارانه و اصلاح قیمت سوخت صرف پرداخت هاي نقدي شد بلکه در مواقعی دولت دست به استقراض از

 
بانک مرکزي براي جبران کسري یارانه پرداختی زد. 

از سال 1389 که قانون هدفمندي یارانه ها به اجرا درآمد تاکنون معمولا هر ماه دولت حدود 3500 میلیارد تومان بابت یارانه نقدي
45 هزار و 500 تومانی پرداخت کرده که در سال به 42 هزار میلیارد تومان می رسد، ارقام زمانی قابل تامل تر می شود که طی سال
هاي پرداخت حدود 400 هزار میلیارد تومان بابت یارانه هاي نقدي پرداخت شده که این رقم در حال حاضر نزدیک به بودجه اي

 
است که دولت در سال کل کشور را اداره می کند. 



گرچه رقم 45 هزار و 500 تومانی بابت یارانه به هر نفر در 10 سال گذشته با وجود فراز و نشیب هاي اقتصادي و تغییرات تورمی هیچ
تغییري نداشته است، اما همچنان طبق آخرین اعلامی از سوي دولت حدود 78 میلیون نفر یعنی بیش از 90 درصد از جمعیت ایران

 
در لیست دریافت یارانه نقدي با این رقم ناچیز قرار دارند که به طور حتم این رقم ناچیز سهمی در زندگی عمده این افراد ندارد. 

 
یارانه کم که نشد یک یارانه دیگر هم اضافه شد 

به دفعات نحوه پرداخت یارانه نقدي مورد نقد و از محورهاي چالشی بین دولت ها و منتقدان بوده و خواستار اصلاح آن بوده اند، حتی
بارها در قانون بودجه دولت مکلف به حذف دهک هاي بالا شده ولی تاکنون این تکلیف قانونی به طور کامل محقق نشده است و این
در حالی است که نه تنها روند معیوب یارانه اي تغییري نکرد بلکه از سال گذشته و با اصلاح قیمت بنزین، یارانه دیگري به پرداخت
هاي نقدي دولت اضافه شد و از بین 78 میلیون نفر که در لیست یارانه 45 هزار و 500 تومانی بودند 60 میلیون نفر به عنوان خانوار
هدف براي دریافت کمک هاي معیشتی از محل درآمد ناشی از قیمت بنزین گزینش شده اند و دولت در ماه حدود 2500 میلیارد

 
تومان بابت کمک هاي معیشتی پرداخت می کند که در سال به 30 هزار میلیارد تومان می رسد. 

براین اساس در حال حاضر دولت سالانه حداقل 70 هزار میلیارد تومان بابت یارانه نقدي پرداخت می کند که این رقم به هیچ عنوان
تضمینی براي پرداخت به خانوارهاي نیازمند نیست و جمع گسترده اي از افراد غیرنیازمند در این لیست قرار دارند که موجب

 
هدررفت حجم بالاي درآمدي دولت از محل یارانه ها می شود. 

 
اما معضل پروژه هاي عمرانی... 

سوي دیگر ماجرا پروژه هاي عمرانی به عنوان یکی از معضلات بودجه اي دولت قرار دارد که همواره سهم ناچیزي در مقابل سایر
هزینه ها در بودجه سالیانه داشته است. از بودجه عمومی دولت در سال سهم عمده اي به هزینه هاي جاري و پرداخت حقوق و
دستمزد اختصاص پیدا می کند و هر آنچه باقی ماند به پروژه هاي عمرانی می رسد، به عنوان نمونه در بودجه سال گذشته از رقم
448 هزار میلیارد تومانی فقط 60 هزار میلیارد تومان به بودجه هاي عمرانی رسید و از بودجه 571 هزار میلیارد تومانی امسال 70

 
هزار میلیارد تومان براي پروژه هاي عمرانی پیش بینی شده است. 

 
هزینه تکمیل پروژه هاي عمرانی به اندازه بودجه کل کشور 

این در شرایطی است که از سالیان گذشته تاکنون حجم بالایی از پروژه هاي عمرانی کلنگ خورده، اما به دلایل مختلف از جمله بی
برنامگی و یا بی هدف بودن پروژه ها و بخصوص هزینه هاي مالی تکمیل نشده است؛ به طوري که طبق برآوردهاي دولت در حال
حاضر حدود 80 هزار پروژه عمرانی نیمه تمام ملی و استانی وجود دارد که برآوردها حاکی از آن است که حداقل 500 هزار میلیارد
تومان براي تکمیل این پروژه ها نیاز است. این رقم 500 هزار میلیاردي لازم براي پروژه هاي عمرانی به هیچ عنوان امکان تحقق در
یک بودجه سالیانه و حتی چند ساله را نخواهد داشت، چرا که رقم منابع عمومی که دولت براي اداره کشور در یک سال مورد استفاده
قرار می دهد در بهترین حالت تحقق به 500 هزار میلیارد تومان می رسد و هر جا که نیاز به صرفه جویی بوده و عدم تحقق منابع
وجود داشته باشد با توجه به این که امکان دست زدن به هزینه جاري دولت چندان وجود ندارد این پروژه هاي عمرانی هستند که

 
همواره با عدم تحقق مواجه بوده اند. 

 
همه چیز روي کاغذ بایگانی شد 



بر این اساس اگر قرار باشد رقم یارانه هاي نقدي در دو بخش نقدي 45 هزار و 500 تومانی و همچنین کمک هاي معیشتی که در
مجموع به 70 هزار میلیارد تومان در سال می رسد به پروژه هاي عمرانی اختصاص پیدا کند آنگاه با حدود 70 هزار میلیارد تومانی که
در بودجه سالانه براي این بخش پیش بینی شده نزدیک به 140 هزار میلیارد تومان خواهد بود که می تواند حجم بزرگی از پروژه

 
هاي عمرانی را در سطح کشور فعال کرده و به ایجاد اشتغال و کسب درآمد براي مردم و البته رشد اقتصادي بینجامد. 

اما عملکرد دولت ها و مجلس در بخش یارانه نشان داده که این پیشنهادها و برآوردها تنها روي کاغذ است و دولت ها هیچ گاه نسبت
به پرداخت هدفمند منافع ناشی از یارانه نقدي اقدام نکردند و با وجود تکالیفی که برعهده آنها در رابطه با حذف پردرآمدها وجود

 
داشته، باز هم با اعمال ملاحظاتی از این موضوع عقب کشیده اند و تنها در موارد محدودي عملیاتی شده است. 

البته در رابطه با هزینه کرد منابع پرداخت هاي نقدي پیشنهادهاي متفاوتی در کنار حوزه عمرانی وجود داشته که از جمله آن می
توان به حمایت از اقشار آسیب پذیر به نوعی دیگر و یا استفاده از این منابع هنگفت در بخش هاي دیگر بودجه اي با توجه به کسري
سنگین بودجه دولت طی سال هاي گذشته تاکنون اشاره کرد، اما باز هم تمام نقدها، پیشنهادها و خواسته ها از دولت ها براي

 
ساماندهی وضعیت پرداخت یارانه نقدي همواره بایگانی شده و تغییري ایجاد نشده است. 

انتهاي پیام



صرفه جویی 100 میلیون مترمکعبی آب در بخش کشاورزي یزد

منبع: ایسناشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1399/05/28

رییس سازمان جهاد کشاورزي استان یزد در آستانه هفته دولت با تشریح دستاوردهاي این سازمان طی دوران هفت ساله
دولت تدبیر و امید در راستاي دستیابی به امنیت غذایی و جهش تولید، از تولید 1.8 میلیون تن انواع محصولات کشاورزي در

این استان کویري طی سال گذشته خبر داد و یاداور شد: به دنبال افزایش 130 درصدي ...

«سیّد جمال سجادي پور» با بیان این که بخش کشاورزي
در این استان با دارا بودن 13 درصد شاغلین، 15 درصد از
تولید ناخالص داخلی را به خود اختصاص داده است، سطح
کل اراضی زیر کشت را 114 هزار هکتار برشمرد که از این
مقدار 29 درصد را محصولات زراعی و 71 درصد مابقی را
محصولات باغی تشکیل داده در حالی که در مجموع حدود
یک درصد از کل سطح زیرکشت آبی کشور در این استان

 
واقع شده است. 

وي با اشاره به این که بهره برداران سخت کوش یزدي در سال گذشته زمینه تولید بالغ بر 1.8 میلیون تن انواع محصولات کشاورزي
شامل تولیدات باغی 269 هزار تن، تولیدات زراعی 591 هزار تن، تولیدات دامی 403 هزار تن و تولیدات گلخانه اي 542 هزار تن، به
ارزش 153 هزار میلیارد ریال را فراهم کرده اند، افزود: هم اکنون این استان با سطحی معادل یک هزار و 840 هکتار گلخانه و با تولید

 
542 هزار تن انواع محصولات گلخانه اي، 20 درصد از سهم تولید کشور را به خود اختصاص داده است. 

سجادي پور همچنین افزایش 42 درصدي تولید محصولات زراعی( از 417 هزار تن در سال 92 به 591 هزار تن در پایان سال 98)،
افزایش 48 درصدي تولیدات باغی ( از 182 هزارتن در سال 92 به 268 هزارتن در سال 98) و افزایش 76 درصدي سطح زیر کشت
محصولات گلخانه اي و تنوع بخشی به کشت هاي فضاي بسته به منظور ارتقاء بهره وري آب، ایجاد اولین گلخانه کشت به روش
بازچرخانی آب(NFT) با پتانسیل تولید 60 کیلوگرم محصول در واحد سطح، آغاز عملیات اجرایی براي انتقال کشت علوفه به محیط
هاي کنترل شده گلخانه اي در سطح 90 هزار مترمربع با شاخصه تولید 10 برابري در مقایسه با فضاي باز و تولید 100 میلیون انواع
نشاء سبزي و صیفی و ترویج کشت نشایی با هدف کاهش 15 درصدي در مصرف آب، انرژي و زمان را از جمله دستاوردهاي بخش

 
تولیدات گیاهی برشمرد. 

رییس سازمان جهاد کشاورزي استان یزد اتخاذ سیاست هاي مناسب به ویژه اصلاح نژاد و جایگزینی دام هاي پربازده و پرتولید در
بخش دام و طیور در سالهاي اخیر را مسبب افزایش 76 درصدي در تولید گوشت قرمز، 87درصدي در تولید تخم مرغ، 58 درصدي
در تولید شیرخام و 26 درصدي در گوشت طیور دانست و افزود: با بهره برداري از یک هزار و 519 واحد دامپروري در دولت تدبیر و

 
امید مجموع واحدهاي بهره برداري شده با افزایش 67 درصدي به سه هزار و 767 واحد رسیده است. 

این مسئول معرفی پنج گونه مواد جدید ماهی تیلاپیا براي نخستین بار توسط مرکز تحقیقات آبزیان آب هاي شور داخلی بافق و



صدور 17 مورد موافقت اصولی و جواز تاسیس به ظرفیت 17 هزار تن پرورش و 32 میلیون قطعه تکثیر بچه ماهی، تعریف و تصویب
35 پهنه دام و طیور با ظرفیت استقرار دو هزار و 653 واحد دامداري، ایجاد مراکز تکثیر و اصلاح نژاد دام سبک پر تولید مورسیا به
ظرفیت چهار هزار راس و پیگیري تشکیل انجمن ملی بز مورسیا و همچنین تولید سالیانه 3400 تن گوشت بلدرچین و کسب رتبه

 
اول کشوري در این زمینه را از جمله دستاوردهاي بخش دام و طیور استان دانست. 

مسئول بخش کشاورزي استان یزد در ادامه افزایش 130 درصدي توسعه سیستم هاي نوین آبیاري در دولت تدبیر و امید( از 13 هزار
و 400 هکتار در سال 92 به 30 هزار هکتار در سال 98) و صرفه جویی 100 میلیون مترمکعبی در آب کشاورزي و افزایش راندمان از

 
39 درصد به 48 درصد را گام بلندي براي ارتقاء بهره وري آب در این منطقه خشک برشمرد. 

وي افزایش 178 درصدي ظرفیت واحدهاي صنایع تبدیلی و غذایی بخش کشاورزي از 445 هزار تن به 1237 هزار تن با ایجاد و بهره
برداري از 219 واحد صنفی در دولت تدبیر و امید با سرمایه گذاري 5671 میلیارد ریال و تولید سالیانه 792 هزارتن را سند دیگري از

 
موفقیت بخش کشاورزي استان دانست که طی آن زمینه اشتغال 4014 نفر را به طور دائم فراهم کرده است. 

به گزارش ایسنا و به نقل از روابط عومی سازمان جهادکشاورزي استان یزد، سجادي پور در پایان افزایش 36 درصدي ضریب
مکانیزاسیون محصولات کشاورزي با نوسازي 45 درصدي از ناوگان ماشین هاي کشاورزي، ایجاد 14 شهرك گلخانه اي، افزایش
سرمایه صندوق حمایت از بخش کشاورزي از 270 میلیارد ریال در سال 92 به 1140 میلیارد ریال در سال 99 و کسب جایگاه دوم

 
کشور و همچنین ایجاد 6 صندوق شهرستانی طی سال 98 را از جمله دیگر دستاوردهاي حاصله در این دولت عنوان کرد. 

انتهاي پیام



مدرك گرایی آفت آموزش کشور است

منبع: ایسناشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1399/05/28

به گفته رئیس دانشگاه کردستان، یکی از مهم ترین و اصیل ترین رسالت دانشگاه آموزش و تربیت نیروي انسانی است که
متاسفانه امروزه مدرك گرایی آفت بزرگ آموزش در کشور ایران است.

رحمت صادقی در پنجاه و سومین اجلاس سراسري
معاونان آموزشی و تحصیلات تکمیلی دانشگاه هاي کشور
که به صورت مجازي برگزار شد، اظهار کرد: سه دهه از
عمر دانشگاه کردستان به عنوان دانشگاهی مستقل می
گذرد که هم اکنون با حدود 11هزار دانشجو که 5 درصد
آن را دانشجویان اتباع خارجی تشکیل می دهند با داشتن
400 رشته علمی در 8 دانشکده به عنوان دانشگاه مادر در

 
استان در حال فعالیت است. 

وي با اشاره به حضور دانشگاە کردستان در بسیاري از
سیستم هاي رتب�بندي معتبر بین المللی در سال 2020،
عنوان کرد: خوشبختانه دانشگاه کردستان در رتبه بندي

جهانی تایمز موفق به اخذ رتبه 801 تا 1000 شد که البته در رتبه بندي موضوعی تایمز در رشته مهندسی و فناوري توانست رتبه

 
601 تا 800 جهانی را اخذ و در علوم فیزیکی رتبه 601 تا 800 جهانی را کسب کرده است. 

صادقی ادامه داد: همچنین در رتبه بندي دانشگاه هاي آسیایی تایمز رتبه 200 تا 251 و در رتبه بندي دانشگاه هاي جوان به کسب
رتبه 250 تا 300 نائل آمد که همین امر نمایانگر جایگاه نسبتا خوب و قابل قبول دانشگاه کردستان در بین سایر دانشگاه هاي دنیا

 
دارد. 

وي اضافه کرد: در سال گذشته دانشگاه کردستان در اخذ برندهاي بین المللی در هفت�پژوهش سال 98 ب� عنوان س� دانشگاە موفق
ایرانی همراە با دانشگاە صنعتی شریف و دانشگاە تهران در جذب برندهاي بین المللی معرفی شد؛ همچنین در سال گذشت� دانشگاه

 
کردستان ب� عنوان موفق ترین دانشگاە کشور در جذب دانشجوي خارجی شهری� پرداز معرفی شد. 

رحمت صادقی اذعان کرد: تاکید ما همواره در دانشگاه بر چهار حوزە آموزش، تربیت نیروي انسانی متخصص و کارآمد، کارآفرینی و
مسئولیت اجتماعی و در نهایت ارتقاء وجه بین المللی دانشگاه استوار است ک� البت� سعی کرده ایم ک� در تمامی این حوزەها اخلاق

 
محوري را سرلوح� کار خود قرار دهیم. 

به گفته رئیس دانشگاه کردستان، یکی از مشکلات گریبانگیر دانشگاه کردستان که محدودیت هاي بسیاري را نیز به همراه داشته و
فرصت جذب بیشتر دانشجویان خارجی را از دانشگاه کردستان سلب کرده است بحث کمی تعداد رشته هاي دکترا است که دانشگاه



 
کردستان با داشتن 35 رشته مقطع دکترا نسبت به دانشگاه هاي هم سطح خود از تعداد پایینی برخوردار است. 

صادقی تصریح کرد: آنچه که هم� نیک می دانند این است که یکی از مهم ترین و اصیل ترین رسالت دانشگاه آموزش و تربیت نیروي
انسانی است که متاسفانه امروزه مدرك گرایی آفت بزرگ آموزش در کشور است و شاهد افزایش مدرك به دستانی هستیم که فاقد
هرگونه مهارت و نقش موثر در توسعه جامعه هستند لذا ضروري است آموزش ها به گونه اي باشند که فارغ التحصیلان ما را به دانش

 
و مهارت و شایستگی و قابلیت هایی مجهز کند که بتواند آنان را به سرمایه انسانی مبدل کند. 

وي عنوان کرد: منظور از سرمایه انسانی پرورش دانشجویانی است که پس از فارغ التحصیلی بتوانند در سطح جامعه کارآفرینی کرده و
یا اینکه پس از استخدام در یک نهاد یا یک شرکت براي آن ارزش افزوده خلق کند اما متاسفانه دانشجویان ما به ندرت فاقد چنین

 
مهارت هایی هستند و باید سال هاي سال در نهادي مشغول به کار شوند تا به چنین نیروي انسانی تبدیل شوند. 

رئیس دانشگاه کردستان در ادامه بیان کرد: باید از دل دانشگاه ها و آموزش ها ارتقا کیفیت زندگی و مشارکت اجتماعی و شایستگی
هاي کلیدي همچون تفکر انتقادي برآید و آموزش هاي ما هم باید از دانشگاه و هم از جامعه تاثیر پذیرد و دانشگاه هاي جامعه محور

 
در همه حوزه ها به ویژه حوزه آموزش ایفاي نقش خواهد کرد. 

رحمت صادقی خاطرنشان کرد: واژگان university، جهان شمولی و در عربی که جامعه نام دارد واژگان مناسبی براي دانشگاه
هستند، لذا براي تحقق این امر باید دانش آموختگان خود را رصد کرده و ایرادات آن را بیابیم و براساس آن برنامه ریزي کنیم و براي
تاثیرگذاري هرچه بیشتر آن ها و نقش آفرینی آن ها در جامعه و بازار کار آن ها را تحلیل و برنامه هاي خود را بر اساس نیاز جامعه و

 
بازار کار آن ها منعطف کنیم، لازم است در حین تدریس دانشجویان را با بازار کار آشنا کنیم. 

وي ادامه داد: رکن دیگر موضوع اساتید دانشگاه هستند که باید به لحاظ آموزشی توانمند سازي شوند و با فنون نوین تدریس آشنا و
هم به لحاظ فردي و اخلاقی توانمند سازي شوند و روحیه کار جمعی و مشارکتی و اعتماد سازي و اجراي عدالت و شاگردچروري
مولفه هاي فردي و اخلاقی هستند که باید اساتید را در این حوزه توانمند کرد همچنین باید اساتید را به لحاظ انجام پژوهش هاي

 
متناسب با نیازهاي روز جامعه توانمند کرد. 

صادقی یادآور شد: در گذشته رقابت دانشجویان بر سر انتخاب بهترین دانشگاه بود اما حال این دانشگاه ها هستند که براي جذب

 
دانشجوي برتر باهم رقابت می پردازند که کیفیت ورودي و میزان اشتغالزایی و کارآفرینی فارغ التحصیلان را فراهم خواهد کرد. 

وي اظهار کرد: اگر امروزه شاهد رقابت سخت در رشته هاي پزشکی و پیراپزشکی و دبیري هستیم به دلیل فراهم بودن بازار کار
دانشجویان پس از فارغ التحصیلی است؛ بنابراین توجه به اشتغال و بازار کار بسیار ضروري است و رمز بقاي بسیاري از رشته هاي

 
دانشگاهی به این امر وابسته است. 

صادقی در بحث آموزش مجازي عنوان کرد: کرونا علارغم مشکلات و مصیبت هایی که به بار آورد اما به لحاظ آموزش مجازي و بحث
ویدئو کنفرانس ها چه به لحاظ زیرساختی و سخت افزاري و چه به لحاظ توانایی آموزش دهنده و آموزش پذیرنده ما را به نقطه اي
رسانده که در حالت عادي و معمولی براي رسیدن به آن ده ها سال زمان لازم بود؛ اما اکنون آموزش مجازي فرصت هاي بسیاري را
در کنار تحقیقات براي ما انجام ایجاد کرده است و اکنون بحث زمان و مکان براي آموزش حل شده و میتوان از حضور استادان در

 
هرجاي دنیا و در هر دانشگاهی بهره مند شد. 



وي آموزش مجازي را راهی براي صرفه جویی در زمان و مکان و صرف انرژي و رفت وآمدها دانست و گفت: آموزش مجازي با در
اختیار داشتن قابلیت استفاده از فیلم و فایل هاي متعدد و ذخیره آن ها و محتواي آموزشی استفاده چندباره از آن را براي دانشجویان

 
فراهم کرده است. 

رحمت صادقی خاطرنشان کرد: آموزش مجازي با همه قابلیت هاي مثبتی که دارد اگر با سلیقه و انگیزه و وقت گذاري استادان براي

 
آن همراه نباشد کیفیتی نخواهد داشت و چنانچه کیفیت کاهش یابد مشکلات حوزه آموزش نیز دوچندان خواهد شد. 

وي در پایان به مشکلات حوزه آموزش مجازي گریزي زد و یادآور شد: حضور دانشجویان در مناطق محروم و دور افتادە کشور نیز
تهدید بزرگی براي آموزش مجازي است زیرا در بسیاري از نقاط دور افتادە دانشجویان به اینترنت دسترسی ندارند؛ همچنین
هزین�هاي بالاي اینترنت یکی دیگر از مشکلات حوزه آموزش مجازي است ک� باید ب�صورت جدي پیگیر آن بود علاوه بر این ها
مشکلاتی از قبیل نبود وسیله هوشمند در اختیار برخی دانشجویان و نداشتن فضاي آرام براي بهره گیري از دانشجویان در کلاس هاي

 
مجازي از دیگر مشکلات حوزه آموزش مجازي به شمار می رود. 

انتهاي پیام



انجام یک میلیون متر عملیات حفاري اکتشافی از اهداف ایمیدرو است

منبع: فلزات آنلاینشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1399/05/28

رئیس هیئت عامل ایمیدرو در مجمع سالانه شرکت تهیه و تولید مواد معدنی ایران گفت: این سازمان، عملیات حفاري
اکتشافی به وسعت یک میلیون متر را براي سال هاي آتی هدف گذاري کرده است و از نظر تامین مالی، براي توسعه

اکتشافات، محدودیتی نداریم.

به گزارش پایگاه خبري و تحلیلی «فلزات آنلاین» و به نقل از روابط عمومی ایمیدرو، خداداد غریب پور در جلسه مجمع سالانه
ایمپاسکو با اشاره به تبریک سالروز بازگشت آزادگان به کشور، اظهار داشت: اولویت کشور در حال حاضر، ایجاد اشتغال و ثروت

 
آفرینی، رفع ریشه اي این مشکلات و برداشتن گام هاي بزرگ است. 

رئیس هیئت عامل ایمیدرو ادامه داد: با توجه به شرایط پیش رو، ناچاریم نفت را از سبد صادراتی به حداقل برسانیم و بخش معدن

 
می تواند جایگزین مناسبی براي صادرات نفت و دستیابی به این اهداف شود. 

 
ضرورت جهش در اکتشاف، استخراج و فرآوري 

وي با بیان اینکه براي تحقق جهش تولید در بخش معدن، باید گام هاي بزرگی برداریم، گفت: براي جهش تولید در این بخش، باید

 
جهش اکتشاف و سرمایه گذاري (استخراج و فرآوري) صورت گیرد و در این روند، تولید حلقه آخر است. 

غریب پور افزود: با توجه به ظرفیت بالاي شرکت تهیه و تولید مواد معدنی ایران به عنوان یکی از شرکت هاي بسیار معتبر دولتی، باید

 
رویکرد جدیدي در حوزه اکتشاف، حفاري و بومی سازي این شرکت صورت گیرد. 

رئیس هیئت عامل ایمیدرو خاطرنشان کرد: از این رو، باید گلوگاه هاي این حوزه را از نظر تامین ماشین آلات، تامین ارز و حتی

 
استفاده از پیمانکاران خارجی رفع کنیم. از نظر تامین مالی، براي توسعه اکتشافات، محدودیتی نداریم. 

 
اکتشاف زیرزمینی تا عمق 2010 متر 

وي با بیان اینکه به شناسایی و اکتشاف معادن زیرزمینی ورود کرده ایم، گفت: در حال حاضر، تقریبا همه معادن روباز کشور شناسایی

 
شده و مورد بهره برداري قرار گرفته است. برخی از آن ها نیز همچون چادرملو (تا 4 سال دیگر) رو به اتمام است. 

غریب پور ادامه داد: از این رو، ورود ایمیدرو به اکتشافات عمقی و شناسایی معادن عمقی یک ضرورت است که خوشبختانه شرکت

 
تهیه و تولید مواد معدنی، در این مسیر گام برداشته و در عمق 2010 متري اکتشاف کرده است و باید آن را توسعه داد. 

 
ضرورت اصلاح هدف گذاري یک میلیارد دلاري بومی سازي 

رئیس هیئت عامل ایمیدرو با اشاره به اینکه هدف گذاري یک میلیارد دلاري براي بومی سازي در ایمیدرو صورت گرفته است، گفت: با



 
توجه به جهت گیري و اتکاي کشور به ظرفیت داخلی، باید این هدف گذاري در ایمیدرو و شرکت هاي تابعه اصلاح شود. 

غریب پور افزود: با توجه به وجود ذخیره دو میلیارد تنی سنگ هاي تزئینی و استخراج ناچیز آن (12 میلیون تن در سال) و در عین
حال، امکان ایجاد اشتغال بالاي این بخش، خانه معدن با استفاده از کارشناسان در حال تدوین طرحی براي صادرات این نوع سنگ

 
هاست. ایمیدرو نیز در حال بررسی توسعه این بخش است و محدودیتی براي تامین اعتبار مورد نیاز آن نداریم. 

وي با بیان اینکه این سازمان به عنوان یک نهاد حاکمیتی وظیفه سیاست گذاري دارد، خاطرنشان کرد: واگذاري شرکت هاي

 
زرشوران، تیتانیوم کهنوج و کک سازي اروند به شرکت تهیه و تولید مواد معدنی، در این راستا انجام شده است. 

غریب پور ادامه داد: شرکت تهیه و تولید مواد معدنی به دلیل برخورداري از ظرفیت فنی، دانشی و اجرایی، انجام طرح هاي توسعه،
راهبري و حتی اکتشافات را ادامه دهد و ایمیدرو به عنوان ستاد نیز امور ساماندهی، برنامه ریزي و اجرا در بخش معدن و صنایع

 
معدنی را انجام می دهد. 

 
ایمپاسکو پایه گذار سبک جدیدي از واگذاري ها در قالب راهبري است 

رئیس هیئت عامل ایمیدرو با بیان اینکه شرکت تهیه و تولید مواد معدنی ایران (ایمپاسکو)، پایه گذار سبک جدیدي از واگذاري ها در
قالب راهبري است، عنوان کرد: این شرکت در زمینه واگذاري طرح ها و مجتمع ها به بخش خصوصی عملکرد بسیار ارزنده اي داشته

 
است و این روند نشان می دهد که مدل راهبري ایمیدرو موفقیت آمیز و کم نقص بوده است. 

وي افزود: این در حالی است که هر جا مدیریت و مالکیت شرکت ها نظیر المهدي، کشت و صنعت، گروه ملی فولاد، هپکو و غیره را

 
به بخش خصوصی واگذار کردیم چندان موفق نبوده ایم. 

غریب پور با بیان اینکه رشد تولید شرکت هاي واگذار شده از سوي ایمپاسکو، نویدبخش و امیدآفرین است، تصریح کرد: نظارت پس از
واگذاري براي افزایش سرعت انجام کار و دستیابی به اهداف، ضروري است تا هر جا مشکلاتی نظیر فنی، تامین مالی و بازاریابی وجود

 
داشته باشد، نسبت به رفع آن ها اقدام شود. 

انتهاي پیام//



پرداخت 2.3 هزار میلیارد تومان تسهیلات کرونا به بنگاههاي آسیب دیده

منبع: روزنامه جهان صنعتشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1399/05/28

معاون وزیر کار، تعاون و رفاه اجتماعی گفت: تاکنون 23 هزار و 667 میلیارد ریال تحت عنوان تسهیلات کرونا، از سوي
بانکهاي عامل به مشمولان پرداخت شده است. نوشته پرداخت 2.3 هزار میلیارد تومان تسهیلات کرونا به بنگاههاي آسیب

دیده اولین بار در جهان صنعت نیوز. پدیدار شد.

معاون وزیر کار، تعاون و رفاه اجتماعی گفت: تاکنون 23 هزار و 667 میلیارد ریال تحت عنوان تسهیلات کرونا، از سوي بانکهاي

 
عامل به مشمولان پرداخت شده است. 

به گزارش جهان صنعت نیوز:  عیسی منصوري درباره مصوبات بیست و چهارمین جلسه کارگروه مقابله با پیامدهاي اقتصادي ناشی از
شیوع ویروس کرونا، اظهار داشت: براساس آخرین آمارها از سامانه کارا، تعداد 391 هزار فقره پرونده ثبت نام کرده اند که این تعداد،
775 هزار نفر اشتغال را شامل می شود که توسط 13 دستگاه اجرایی بررسی شده و 112 هزار میلیارد ریال تسهیلات را در برمی

 
گیرد. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: رانندگان با دریافت مبلغ 33 هزار و 470 میلیارد ریال از
رقم کل تسهیلات کرونا، بلندترین ستون را در جدول آماري رسته هاي بسیار آسیب دیده از شیوع ویروس کرونا به نام خود ثبت کرده

 
اند. 

وي با اشاره به کسر 200 هزار میلیارد ریال از محل تسهیلات کرونا به کسب و کارهاي آسیب دیده و اختصاص آن به طرح ودیعه
مسکن بر اساس مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا، گفت: با توجه به آمار متقاضیان و پرونده هاي ثبت نام شده در سامانه کارا، جمع
تسهیلات مورد نیاز، 235 هزار میلیارد ریال است که 200 هزار میلیارد ریال آن مربوط به کسب و کارهاي داراي بیمه و نیز شاغلان
غیررسمی فاقد بیمه است و 35 هزار میلیارد ریال نیز به 108 شرکت بزرگ حمل و نقل عمومی مسافر برون شهري اعم از هوایی،
ریلی و دریایی اختصاص یافته است؛ ضمن اینکه کل تسهیلات درخواستی نهایی شده متقاضیان با توجه به تعداد کل ثبت نام شدگان،

 
112 هزار میلیارد ریال است. 

منصوري افزود: تعداد 848 زیر رسته به شدت آسیب دیده از شیوع ویروس کرونا با هماهنگی دستگاه هاي اجرایی شناسایی شده و
تعداد بنگاه هاي آسیب دیده ذیل 14 رسته منتخب 3 میلیون واحد است که 1.3 میلیون واحد آن بیمه شده و داراي کد کارگاهی و

 
1.7 میلیون واحد فاقد بیمه و کدکارگاهی هستند، این تعداد 2.8 میلیون نفر بیمه شده و 3 میلیون نفر فاقد بیمه را شامل می شود. 

به گفته منصوري، با توجه به تعداد 2 میلیون 316 هزار و 491 نفر شاغل غیررسمی اخذ شده از دستگاهها، تعداد 114 هزار نفر و
838 نفر در سامانه کارا ثبت نام کرده اند که وزارت صنعت، معدن و تجارت با 41 هزار و 741 نفر بیشترین آمار را به خود اختصاص

 
داده است. 

این مقام مسئول ادامه داد: تسهیلات درخواستی براي این تعداد 2 هزار و 505 میلیارد ریال است که بیش از 560 میلیارد ریال آن
پرداخت شده است. وزارت کشور در رده بعدي شاغلان غیرسمی و فاقد بیمه قرار دارد که با 35 هزار و 570 مورد ثبت نامی، مبلغ



 
499 میلیارد ریال تسهیلات را دریافت کرده اند. 

وي ضمن بیان اینکه 50 درصد از متقاضیان معرفی شده به مؤسسات عامل، تسهیلات بانکی را دریافت کرده اند، گفت: از کل 385
هزار و 166 پرونده ارسال شده به مؤسسات عامل، 119 هزار و 257 پرونده مصوب و تسهیلات مربوط به 100 هزار و 376 پرونده
پرداخت شده است. تاکنون 23 هزار و 667 میلیارد ریال تحت عنوان تسهیلات کرونا از سوي مؤسسات عامل به مشمولان پرداخت

 
شده است. 

 
  

0/5 ( 0 نظر )



ضرورت احیاء اکوسیستم هاي کشاورزي/ سرمایه گذاري بخش خصوصی در

حوزه کشاورزي رمز موفقیت است

منبع: شبستانشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1399/05/28

معاون علمی و فناوري رئیس جمهور با تاکید بر احیاء اکوسیستم کشاورزي، گفت: رمز موفقیت و تحقق نتایج پژوهش ها،
سرمایه گذاري بخش خصوصی در حوزه کشاورزي است.

معاون علمی و فناوري رئیس جمهور با تاکید بر احیاء اکوسیستم کشاورزي، گفت: رمز موفقیت و تحقق نتایج پژوهش ها،

 
سرمایه گذاري بخش خصوصی در حوزه کشاورزي است. 

به گزارش خبرگزاري شبستان به نقل از خانه ملت، سورنا ستاري ضمن حضور در
نشست امروز صبح (سه شنبه 28 مرداد ماه) کمیسیون کشاورزي، آب و منابع
طبیعی مجلس شوراي اسلامی، گفت: معاونت علمی و فناوري یک پلتفرم است و
ما قرار نیست تحقیقات انجام دهیم یا فناوري توسعه دهیم. این معاونت با نیر
محدود فعالیت می کند. در حقیقت ما زمانی در حوزه دانش بنیان موفق خواهیم
شد که اکوسیستم و زیست بوم داشته باشیم، آن چیزي که هنوز در بخش

 
کشاورزي ایجاد نشده است. 

معاون علمی و فناوري رئیس جمهوري با اشاره به ویروس کرونا، افزود: ما پیش از این ماسک و کیت تشخیص و دارو در ارتباط با
ویروس کرونا تولید نمی کردیم اما با توجه به اینکه اکوسیستم فعال شد، شرکت هاي دانش بنیان هم در این حوزه گام هاي موثري

 
برداشتند. ما در حوزه کشاورزي هم باید به دنبال ایجاد اکوسیستم هستیم. 

ستاري با اشاره به سابقه طولانی در حوزه پژوهش و تحقیقات مرتبط با بخش کشاورزي، یادآور شد: متاسفانه با این سابقه طولانی
هنوز نتوانستیم از تحقیقات و پژوهش هاي بخش کشاورزي استفاده کنیم. معاونت علمی و فناوري دولت قرار است اکوسیستم را راه

 
اندازي کند و رمز به نتیجه رسیدن پژوهش هاي ما تنها منوط به سرمایه گذاري بخش خصوصی در حوزه کشاورزي است. 

وي معتقد است: سرمایه گذاران دولتی می توانند افراد خوبی را تربیت کنند یا آموزش دهند، حتی به موجب سرمایه گذاري هاي
دولت در بخش کشاورزي می توان مقاله هاي بسیاري هم نوشت اما به محصول و نتیجه موثري نخواهیم رسید. در واقع اگر بخش

 
خصوصی در حوزه پژوهش هاي بخش کشاورزي هزینه نکند، ما به هیچ نتیجه اي دست پیدا نخواهیم کرد. 

معاون علمی و فناوري رئیس جمهوري با بیان اینکه ما در حوزه کشاورزي نتوانستیم اکوسیستم ایجاد کنیم، گفت: ما براي اولین بار
چهار واکسن در شرکت هاي خصوصی تولید کردیم، این شرکت ها باید در جایگاه واقعی خود قرار بگیرند و محیط کسب و کار آماده

 
شود تا موثر واقع شوند. 



ستاري تاکید کرد: بدون شک پژوهش هاي در سیستم دولتی هیچ خروجی نخواهد داشت. این شرکت هاي دولتی با پول دولت نمی
توانند محصولی تولید کنند، دولت نمی تواند مجري پژوهش باشد. بنابراین ما باید از ظرفیت دانشگاه ها با این حجم از فارغ التحصیل

 
و اعضاي هیات علمی استفاده کنیم و نباید خود را به تعداد اندکی از اعضاي هیات علمی هاي مراکز پژوهش دولتی محدود کنیم. 

وي افزود: معاونت علمی و فناوري فرهنگ را باید ترویج دهد و بخش کشاورزي به خاطر انحصارهاي فراوانی که دارد و تمرکز کشور
هم بر روي واردات بوده است و شبکه هاي واردات توسعه عجیبی پیدا کرده، محیط باید آماده شود تا ایده پردازي صورت بگیرد. در

 
شرایط تحریم ما دنبال جایگزین هاي بسیاري رفتیم و این نشان دهنده وجود ظرفیت در داخل کشور و بخش خصوصی است. 

معاون علمی و فناوري رئیس جمهوري با اشاره به مشکلاتی که در حوزه آموزش وجود دارد، گفت: ما در بخش کشاورزي باید زیست
بوم و اکوسیستم را احیاء کنیم. در این مسیر نقش دانشگاه ها موثر است. 10 تا 15 درصد بودجه دانشگاه هاي بزرگ دنیا را دولت
تامین می کند لذا دانشگاه ها باید تکنولوژي را وارد چرخه صنعت کنند تا منابعشان تامین شود. مجلس هم باید فشار مضاعفی به

 
دانشگاه ها وارد کند. 

ستاري اظهار کرد: بخش عمده از منابع کشور صرف حوزه آموزش، بهداشت و.. می شود لذا هزینه در حوزه آموزش باید به نتیجه و

 
ارزش افزوده منتهی شود. استخدام بزرگترین خیانت به جوانان است و راه حل اشتغال نیست. 

ستاري با اشاره به اولویت بندي در حوزه کشاورزي بر پایه میزان واردات محصولات با توجه به شرایط تحریمی، تصریح کرد: در رابطه
با نهادها پروژه هاي متعددي داریم که می توانیم در اختیار نمایندگان قرار دهیم. در حوزه آب و محیط زیست نیز به تکنولوژي هاي

 
جدیدي دست پیدا کردیم و تمام موارد به واسطه شرکت هاي خصوصی انجام گرفته است. 

معاون رئیس جمهور دولت دوزادهم با اشاره به گام هایی که در حوزه ارقام زراعی و باغات، تولید بذرهاي هیبریدي و اصلاح نژاد
برداشته شده است، گفت: پروژه هاي متعددي در این زمینه ها تعریف و اجرا شده است. ما محققین فوق العاده اي در حوزه اصلاح
نژاد داریم اما نتوانستیم تجاري سازي کنیم. در ارتباط با سموم نیز پروژه هاي مفصلی تعریف شده و گام هایی در رابطه با سموم

 
شیمیایی برداشته شده است البته چندان موفقیت آمیز نبوده است. 

وي با بیان اینکه تعداد 500 شرکت دانش بنیان در حوزه کشاورزي کم است، گفت: معاونت علمی و فناوري موافق توسعه پارك هاي
علمی و فناوري است و در منطقه هایی مثل ملایر که داراي محصولات فراوان انگور است باید این این فضا ایجاد شود، ما هم همکاري

 
خواهیم کرد. 

ستاري تصریح کرد: در حوزه تولید محصولات تراریخته هم پژوهش هایی انجام گرفته است، ما در ارتباط با داروها به کمک وزارت
بهداشت و درمان اقداماتی را انجام دادیم لذا اگر قرار است محصول تراریخته هم وارد بازار شود، پروتکل هاي بهداشتی باید رعایت
شود. سیاست گذاري در این حوزه در اختیار وزارت جهاد کشاورزي و سازمان حفاظت محیط زیست است، معاونت علمی و فناوري

 
فقط می تواند در حوزه تحقیقات کمک کند. 

معاون رئیس جمهور یادآور شد: ما در حال حاضر شرکتی در این بخش نداریم اما موسساتی به کار تحقیقات درباره محصولات
تراریخته پرداخته اند. معاونت علمی و فناوري نیز تاکنون از هیچ شرکت تولید محصولات تراریخته حمایت نکرده است و بودجه اي
هم در اختیار آنها قرار نداده است. البته سیاست معاونت علمی و فناوري جلوگیري از تحقیقات نیست بنابراین اگر شرکتی بخواهد در

 
حوزه تراریخته تحقیق و پژوهش کند و از ما درخواستی داشته باشد، حمایت خواهیم کرد. 



معاون علمی و فناوري رئیس جمهور در پایان تاکید کرد:کمیته ذیل کمیسیون کشاورزي، آب و منابع طبیعی باید تشکیل شود، ما
استقبال خواهیم کرد و اطلاعات لازم را در اختیار نمایندگان از طریق این کمیته مشترك قرار خواهیم داد. نمایندگان باید از شرکت

هاي دانش بنیان و پارك هاي علمی فناوري حوزه هاي انتخابیه خود بازدید کنند، ما نیز همراهی لازم را خواهیم داشت./



قدردانی استاندار استان اصفهان از حمایت بانک صنعت و معدن استان در

حمایت از تولید و اعطاي تسهیلات تبصره 18

منبع: فکر اقتصاديشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1399/05/28

قدردانی استاندار استان اصفهان از حمایت بانک صنعت و معدن استان در حمایت از تولید و اعطاي تسهیلات تبصره 18
استاندار استان اصفهان از حمایت هاي بانک صنعت و معدن این استان جهت تسهیل و تسریع در اعطاي تسهیلات در قالب

تبصره 18 قانون بودجه قدردانی کرد. 1399/5/28 سه شنبهتعداد بازدید:1 . استاندار استان ...

 
قدردانی استاندار استان اصفهان از حمایت بانک صنعت و معدن استان در حمایت از تولید و اعطاي تسهیلات تبصره 18 

استاندار استان اصفهان از حمایت هاي بانک صنعت و معدن این استان جهت تسهیل و تسریع در اعطاي تسهیلات در قالب تبصره 18

 
قانون بودجه قدردانی کرد. 

 
1399/5/28 سه شنبهتعداد بازدید:1 

 
 .

استاندار استان اصفهان از حمایت هاي بانک صنعت و معدن این استان جهت تسهیل و تسریع در اعطاي تسهیلات در قالب تبصره 18

 
قانون بودجه قدردانی کرد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی بانک صنعت و معدن، در متن تقدیرنامه عباس رضائی استاندار استان اصفهان خطاب به محمود حقیقت

 
سرشت مدیر بانک صنعت و معدن استان اصفهان آمده است؛ 

بدینوسیله از تلاش هاي ارزنده جنابعالی و همکاران محترم آن بانک که موجبات تحقق اهداف و برنامه هاي دولت تدبیر وامید و
توسعه همه جانبه استان را به خصوص در پرداخت تسهیلات "تبصره 18 " فراهم نموده اید، تقدیر و تشکر می نمایم و توفیق

روزافزون شما را در راه خدمت صادقانه به فعالان عرصه کارآفرینی و تولید، از خداوند سبحان خواستارم.



فروردین: مسببان قرارداد ننگین با ویلموتس باید محاکمه شوند

منبع: ایمناشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1399/05/28

رئیس فراکسیون ورزش مجلس با تاکید بر اینکه باید با مسببان قرارداد با مارك ویلموتس برخورد قضایی شود، گفت: در
شرایط فعلی باید با به کارگیري تیم وکلاي توانمند در دادگاه CAS به این حکم فیفا اعتراض کرد.

 
فروردین: مسببان قرارداد ننگین با ویلموتس باید محاکمه شوند 

رئیس فراکسیون ورزش مجلس با تاکید بر اینکه باید با مسببان
قرارداد با مارك ویلموتس برخورد قضایی شود، گفت: در شرایط
فعلی باید با به کارگیري تیم وکلاي توانمند در دادگاه CAS به

 
این حکم فیفا اعتراض کرد. 

به گزارش ایمنا به نقل از خانه ملت، محمدمهدي فروردین در
واکنش به جریمه 6 میلیون و 137 هزار یورویی فیفا بابت قرارداد
مارك ویلموتس سرمربی سابق تیم ملی عنوان کرد: باید مشخص

شود که منبع این قرارداد پیش از انعقاد آن از چه محلی قرار بوده تأمین شود و مسئولان فدراسیون با چه پشتوانه اي این قرارداد را

 
منعقد کرده اند. 

وي افزود: افرادي که در تنظیم این قرارداد نقش داشته اند، توضیح دهند دستاورد این قرارداد به لحاظ فنی براي فوتبال کشور چه

 
بوده است؟ این قرارداد هیچ دستاوردي براي ما نداشته است. 

رئیس فراکسیون ورزش مجلس ادامه داد: باید مشخص شود تیم حقوقی ناظر بر این قرارداد چه کسانی بوده اند و فدراسیون فوتبال

 
در این خصوص باید پاسخگو باشد. 

فروردین با یادآوري اینکه ارزش فنی مارك ویلموتس در اروپا فقط 600 هزار یورو بوده، افزود: به چه حقی با مربی که چنین مبلغی
داشته قرارداد 2.5 میلیون یورویی منعقد می شود. مسئولان سابق و امروز فدراسیون فوتبال که در آن زمان در فدراسیون سمت

 
داشته اند، باید نسبت به عقد این قرارداد پاسخ دهند. 

وي با تاکید بر اینکه نقش وزارت ورزش در انعقاد این قرارداد باید مشخص شود، گفت: در چنین قراردادهاي حساسی ما باید نقش
نظارتی وزارت ورزش را بیش از گذشته شاهد باشیم. آیا وزارت ورزش اقدامی براي نظارت و تأمین اعتبار قرارداد فوق انجام داده است؟

 
طبق گفته معاون وزیر، وزارت ورزش در انعقاد این قرارداد نقش حمایتی داشته، آیا این حمایت نباید در کنار نظارت باشد؟ 

رئیس فراکسیون ورزش مجلس یادآور شد: بخش نخست حقوق ویلموتس از اعتبارات شستا قرض و پرداخت شد که این سوال مطرح
است این اقدام با چه پشتوانه اي صورت گرفته که اکنون فدراسیون مقروض شستا بوده و چک فدراسیون نیز به شستا برگشت خورده

است. 



فروردین تصریح کرد: سازمان بازرسی و دیوان محاسبات کشور به هیچ عنوان در این پرونده گذشت نخواهند داشت و مجلس هم در

 
جایگاه خود در حمایت از حقوق مردم به هیچ عنوان کوتاه نخواهد آمد. 

وي اضافه کرد: آقایانی که ضعف این قرارداد را انکار می کردند، و در مصاحبه هاي متعدد از این قرارداد دفاع کردند، امروز باید
پاسخگوي مردم باشند و باید توضیح دهند که مبلغ این قرارداد از چه محلی پرداخت خواهد شد. در شرایطی که کشور به لحاظ منابع
ارزي در شرایط نامطلوبی قرار دارد و نمی توان انتظاري از دستگاه هاي دولتی داشت، افرادي که در تنظیم این قرارداد دخیل بودند،

 
امروز باید در دستگاه قضا پاسخگو باشند و نسبت به اقدام خود محاکمه شوند. 

رئیس فراکسیون ورزش مجلس اضافه کرد: امروز در کشور اولویت هایی وجود دارد که پرداخت همچنین غرامت هایی بر اثر ندانم
کاري و احیاي بی نقص بودن عده اي که در این قرارداد دست داشته اند! مشکلات معیشتی و اشتغال جوانان را با توجه به اینکه یکی

 
از وظایف وزارت ورزش توجه به مسائل جوانان است، با کمبود بودجه مواجه خواهد کرد. 

فروردین اضافه کرد: با چنین بودجه اي می توانستیم بسیاري از نقاط محروم کشور را از محرومیت نجات دهیم، ولی این پول را به

 
راحتی به خارج از مرزها سوق دادیم. 

وي تاکید کرد: خواسته مجلس به ویژه فراکسیون ورزش این است که در شرایط فعلی تا آنجا که جا دارد با بکارگیري وکلاي قوي و
توانمند با اعتراض به رأي فیفا به دادگاه CAS خواهان لغو این حکم شویم ، در غیر این صورت عاملین عقد این قرارداد باید با
پرداخت مبلغ قرارداد ننگین از جیب خود، ضمن معذرت خواهی از مردم شریف ایران، براي همیشه از دنیاي ورزش استعفا دهند و

 
بیشتر از این به نظام و انقلاب و مردم خیانت نکنند. 

رئیس فراکسیون ورزش مجلس یادآور شد: در سالی که بر اساس فرمایشات مقام معظم رهبري سال جهش تولید نامگذاري شده، با
پول این قرارداد می توانستیم در بخش تولید گام هاي بسیار بلندي برداریم.



گردشگري می تواند نجات بخش ابرکوه باشد

منبع: ایمناشماره خبر:  101  |  تاریخ: 1399/05/28

شهردار ابرکوه گفت: گردشگري یکی از محورهاي نجات دهنده شهر ابرکوه است که هم مسئله اشتغال و هم موضوع توسعه را
بهبود می بخشد و شهرداري در این حوزه آماده ایفاي نقش هاي خود در قالب یک برنامه مدون و اجرایی است.

 
گردشگري می تواند نجات بخش ابرکوه باشد 

شهردار ابرکوه گفت: گردشگري یکی از محورهاي نجات دهنده
شهر ابرکوه است که هم مسئله اشتغال و هم موضوع توسعه را
بهبود می بخشد و شهرداري در این حوزه آماده ایفاي نقش هاي

 
خود در قالب یک برنامه مدون و اجرایی است. 

به گزارش ایمنا، حسین حاتمی با تأکید بر اهمیت اطلاع رسانی
در جامعه و برقراري ارتباط دوسویه بین مردم و مسئولان توسط
خبرنگاران، اظهار کرد: هرچند حوزه کشاورزي و صنعت می تواند
نقاط امیدي براي ابرکوه داشته باشد اما در مجموع بخش خدمات
که یکی از محورهاي آن، گردشگري است می تواند نجات بخش

 
ابرکوه باشد و بحث اشتغال و توسعه را بهبود بخشد. 

وي با تأکید بر اینکه شهرداري سیاست هاي کلی اداره میراث فرهنگی در حوزه گردشگري را همراهی خواهد کرد، افزود: براي رسیدن
به یک برنامه مدون و اجرایی در حوزه گردشگري پیشنهاد می شود که تفاهم نامه اي جهت رسیدن به اهداف مشترك بین شهرداري
و میراث فرهنگی مشتمل بر تمام مواردي که می تواند براي توسعه گردشگري و حفظ میراث فرهنگی و تقویت صنایع دستی مؤثر

 
باشد، تنظیم شود. 

شهردار ابرکوه اظهار کرد: ایجاد یک فضاي با نشاط و برخوردار از لحاظ گردشگري، یکی از راهکارهاي توسعه گردشگري در شهرستان
است که با توجه به اینکه تأمین امکانات و خدمات مورد نیاز گردشگران در شهر بر عهده شهرداري است، ضمن بررسی اولویت هاي

 
بودجه مصوب امسال به این موضوع نیز می پردازیم. 

حاتمی تصریح کرد: بودجه پیشنهادي شهرداري براي امسال بالغ بر 170 میلیارد ریال است که تحقق آن به تلاش مجموعه شهرداري
و تحقق اعتبارات و درآمدهاي پیش بینی شده بستگی دارد؛ ضمن اینکه معتقدیم بودجه نویسی نیازمند اصلاح است و باید عملیاتی

 
تر از گذشته انجام شود چرا که اعداد و ارقام پیشنهادي ممکن است تا پایان سال تغییر کند. 

وي با اشاره به مشکل سال هاي اخیر در حوزه تردد ماشین هاي سنگین به داخل شهر، ابراز کرد: ساخت پایانه هایی در طرفین شهر و
ایجاد کمربندي جدید مواردي بود که براي حل این مشکل پیش بینی شد و در ادامه می توان با حضور فعال راهنمایی و رانندگی و

تأمین پارکینگ هاي مورد نیاز، این ترددها را کاهش داد. 



شهردار ابرکوه با اشاره به اجراي طرح تکمیل کمربندي ابرکوه خاطرنشان کرد: بر طبق تعهدات شرکت توسعه زیرساخت کشور و در
بازدید معاون وزیر راه و شهرسازي وعده بهره برداري از این طرح در آبان ماه سال جاري داده شد و این در حالیست که باند دوم و

 
تقاطع ورودي شهر از سمت یزد هم تا پایان سال مراحل تکمیلی آن ادامه خواهد داشت. 

حاتمی ادامه داد: تلاش داریم خسارت هاي وارده به آسفالت ناشی از تردد خودروهاي سنگین را به سرعت جبران کنیم و براي انجام

 
امور عمرانی در داخل شهر از ماشین آلات نیمه سنگین استفاده کنیم. 

شهردار ابرکوه با اشاره به اهمیت زیباسازي ورودي هاي شهر، عنوان کرد: سعی شهرداري بر این است که پس از شکل گیري
زیرگذرها و میدان هاي ورودي شهر از دو طرف، بلافاصله طرح هاي زیباسازي شهر را آغاز کند و یکی از اقدامات در این زمینه،
ساماندهی وضعیت یخچال خشتی و مجتمع مربوط به آن است که مشکلات حوزه میراث آن برطرف شده و در حال حاضر جهت ادامه

 
کار نیازمند مصوبه هیئت عالی سرمایه گذاري شهرداري است. 

حاتمی پیرامون مناسب سازي فضاي شهري، گفت: مناسب سازي تنها نیاز افراد معلول نیست، بلکه افراد کم توان، مسن و سایر افراد
جامعه نیز باید به سهولت و ایمن در شهر تردد کنند که این مهم در برنامه هاي اجرایی شهرداري مورد توجه قرار گرفته و این رویه

 
در طرح هاي آینده شهرداري نیز مورد اهتمام است. 

منبع: ایسنا



پرداخت بیش از دو هزار میلیارد تومان تسهیلات ویژه کرونا

منبع: ایمناشماره خبر:  102  |  تاریخ: 1399/05/28

معاون وزیر کار، تعاون و رفاه اجتماعی گفت: تاکنون 23 هزار و 667 میلیارد ریال تحت عنوان تسهیلات کرونا، از سوي
بانکهاي عامل به مشمولان پرداخت شده است.

 
برنامه وزارت تعاون براي بنگاه هاي آسیب دیده؛ پرداخت بیش از دو هزار میلیارد تومان تسهیلات ویژه کرونا 

معاون وزیر کار، تعاون و رفاه اجتماعی گفت: تاکنون 23 هزار و
667 میلیارد ریال تحت عنوان تسهیلات کرونا، از سوي بانکهاي

 
عامل به مشمولان پرداخت شده است. 

به گزارش ایمنا و به نقل از وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی،
عیسی منصوري درباره مصوبات بیست و چهارمین جلسه کارگروه
مقابله با پیامدهاي اقتصادي ناشی از شیوع ویروس کرونا، اظهار
داشت: براساس آخرین آمارها از سامانه کارا، تعداد 391 هزار
فقره پرونده ثبت نام کرده اند که این تعداد، 775 هزار نفر

 
اشتغال را شامل می شود که توسط 13 دستگاه اجرایی بررسی شده و 112 هزار میلیارد ریال تسهیلات را در برمی گیرد. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: رانندگان با دریافت مبلغ 33 هزار و 470 میلیارد ریال از
رقم کل تسهیلات کرونا، بلندترین ستون را در جدول آماري رسته هاي بسیار آسیب دیده از شیوع ویروس کرونا به نام خود ثبت کرده

 
اند. 

وي با اشاره به کسر 200 هزار میلیارد ریال از محل تسهیلات کرونا به کسب و کارهاي آسیب دیده و اختصاص آن به طرح ودیعه
مسکن بر اساس مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا، گفت: با توجه به آمار متقاضیان و پرونده هاي ثبت نام شده در سامانه کارا، جمع
تسهیلات مورد نیاز، 235 هزار میلیارد ریال است که 200 هزار میلیارد ریال آن مربوط به کسب و کارهاي داراي بیمه و نیز شاغلان
غیررسمی فاقد بیمه است و 35 هزار میلیارد ریال نیز به 108 شرکت بزرگ حمل و نقل عمومی مسافر برون شهري اعم از هوایی،
ریلی و دریایی اختصاص یافته است؛ ضمن اینکه کل تسهیلات درخواستی نهایی شده متقاضیان با توجه به تعداد کل ثبت نام شدگان،

 
112 هزار میلیارد ریال است. 

منصوري افزود: تعداد 848 زیر رسته به شدت آسیب دیده از شیوع ویروس کرونا با هماهنگی دستگاه هاي اجرایی شناسایی شده و
تعداد بنگاه هاي آسیب دیده ذیل 14 رسته منتخب سه میلیون واحد است که 1.3 میلیون واحد آن بیمه شده و داراي کد کارگاهی و

 
1.7 میلیون واحد فاقد بیمه و کدکارگاهی هستند، این تعداد 2.8 میلیون نفر بیمه شده و 3 میلیون نفر فاقد بیمه را شامل می شود. 

به گفته منصوري، با توجه به تعداد 2 میلیون 316 هزار و 491 نفر شاغل غیررسمی اخذ شده از دستگاه ها، تعداد 114 هزار نفر و
838 نفر در سامانه کارا ثبت نام کرده اند که وزارت صنعت، معدن و تجارت با 41 هزار و 741 نفر بیشترین آمار را به خود اختصاص



 
داده است. 

این مقام مسئول ادامه داد: تسهیلات درخواستی براي این تعداد 2 هزار و 505 میلیارد ریال است که بیش از 560 میلیارد ریال آن
پرداخت شده است. وزارت کشور در رده بعدي شاغلان غیرسمی و فاقد بیمه قرار دارد که با 35 هزار و 570 مورد ثبت نامی، مبلغ

 
499 میلیارد ریال تسهیلات را دریافت کرده اند. 

وي ضمن بیان اینکه 50 درصد از متقاضیان معرفی شده به مؤسسات عامل، تسهیلات بانکی را دریافت کرده اند، گفت: از کل 385
هزار و 166 پرونده ارسال شده به مؤسسات عامل، 119 هزار و 257 پرونده مصوب و تسهیلات مربوط به 100 هزار و 376 پرونده
پرداخت شده است. تاکنون 23 هزار و 667 میلیارد ریال تحت عنوان تسهیلات کرونا از سوي مؤسسات عامل به مشمولان پرداخت

شده است.



طرح جدید کفش ملی براي جهش تولید / نمایندگی هاي جدید وام 1 میلیاري

می گیرند

منبع: روزنامه جام جمشماره خبر:  103  |  تاریخ: 1399/05/28

با امضاي تفاهمنامه اي بین گروه صنعتی ملی و صندوق کارآفرینی امید، نمایندگی هاي جدید معرفی شده از سوي شرکت
کفش ملی از امکان استفاده تسهیلات قرض الحسنه این صندوق تا سقف یک میلیارد ریال بهره مند شدند.

به گزارش جام جم آنلاین از تسنیم، علیرضا نصیري،
مدیرعامل گروه صنعتی ملی با اعلام این خبر گفت: با
مذاکرات و توافقات صورت گرفته، در راستاي حمایت از
تولید ملی، ایجاد اشتغال و حمایت از شرکت هاي
زیرمجموعه گروه صنعتی ملی، به نمایندگی هاي جدید
معرفی شده از سوي شرکت کفش ملی تا سقف یک
میلیارد ریال تسهیلات با کارمزد پایین و تنفس 3ماهه

 
پرداخت خواهد شد. 

وي تاکید کرد: در پاسخ به استقبال خوبی که بعد از
فراخوان جذب نمایندگی هاي فروش جدید در سراسر کشور واصل شد و اعلام نیاز درخواست کنندگان براي تجهیز فروشگاه هاي بروز
و درخور شأن علاقمندان به بزرگترین و قدیمی ترین برند کفش در ایران، برآن شدیم با فراهم کردن تسهیلاتی قرض الحسنه گامی

 
مهم در ارج نهادن به درخواست هموطنان و عاملین پیشران در توسعه شبکه فروش کفش ملی داشته باشیم . 

نصیري با بیان اینکه کارمزد تسهیلات مذکور 4درصد و بازپرداخت آن 2 ساله است، گفت: تسهیلات مورد نظر در این تفاهمنامه به
درخواست کنندگان تاسیس نمایندگی هاي جدید فروش کفش ملی بعد از طی مراحل ارزیابی، امکان سنجی هاي فنی و دارا بودن

توانمندي هاي لازم براي پیوستن به شبکه فروش فروشگاهی تعلق خواهد گرفت.



ارتقاء رتبه ي علمی دانشگاه بین المللی چابهار در پایگاه مرجع دانشگاه هاي

ایران

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  104  |  تاریخ: 1399/05/28

مدیر پژوهشی دانشگاه بین المللی چابهار گفت: با توجه به فعالیت هاي آموزشی و پژوهشی انجام شده در چند ماه اخیر و
ثبت اطلاعات در مقایسه با سال گذشته در شاخص هاي رتبه بندي، رتبه ي دانشگاه در سال 99 در پایگاه مرجع دانشگاه

هاي ایران به آدرس uniref.ir از 131 به 98 در بین دانشگاه هاي دولتی و از 641 به ...

مدیر پژوهشی دانشگاه بین المللی چابهار گفت: با توجه به
فعالیت هاي آموزشی و پژوهشی انجام شده در چند ماه
اخیر و ثبت اطلاعات در مقایسه با سال گذشته در شاخص
هاي رتبه بندي، رتبه ي دانشگاه در سال 99 در پایگاه
مرجع دانشگاه هاي ایران به آدرس uniref.ir از 131 به
98 در بین دانشگاه هاي دولتی و از 641 به 305 در بین

 
کل دانشگاه هاي کشور رسیده است. 

به گزارش خبرآنلاین از سازمان منطقه آزاد چابهار :ملوك
خاتون بزرگزاده افزود: مهمترین فاکتورهایی که در رده

بندي هاي دانشگاه ها مدنظر قرار می گیرند تولید مقالات پژوهشی، برگزاري دوره ها و وبینارهاي کارآفرینی و آموزشی کوتاه مدت،
میزان شهریه در مقایسه با رقبا، ارتباط با کارفرمایان و تعداد دانشجویان و کیفیت آموزشی، برگزاري سمینارها و نشست ها و

 
بروزرسانی اطلاعات و اخبار دانشگاه می باشد. 

بزرگزاده اضافه کرد: هرکدام از این عوامل در شاخص هاي رتبه بندي داراي ضریب خاصی می باشد که بهبود آن سبب ارتقاي رتبه

 
دانشگاه می شود و در معرفی و تبیین جایگاه دانشگاه ها در سطح ملی و بین المللی اهمیت بسیاري دارد. 

وي خاطرنشان ساخت: باتوجه به این شاخص ها و با ادامه ي روند رو به پیشرفت با همکاري و همدلی اساتید و مدیران امید است این
دانشگاه همچنان به برنامه ها و ماموریت هاي علمی خود پایبند و با تدوین راهبردها و ماموریت ها، بهترین مسیر را جهت ارتقاي

 
علمی و پژوهشی در پیش بگیرد. 
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ثبت 260 تقاضاي استقرار در پارك فناوري پردیس براي 30 قطعه زمین

منبع: روزنامه عصر اقتصادشماره خبر:  105  |  تاریخ: 1399/05/28

«محمد حسین عسکري» مدیر کل جذب و پذیرش واحدهاي فناور پارك فناوري پردیس از ثبت 260 درخواستِ استقرار در
فاز 3 پارك فناوري پردیس خبر...

«محمد حسین عسکري» مدیر کل جذب و پذیرش
واحدهاي فناور پارك فناوري پردیس از ثبت 260
درخواستِ استقرار در فاز 3 پارك فناوري پردیس خبر داد
و پیش بینی کرد تعداد این درخواست ها تا پایان فرصت
ثبت نام به 300 عدد برسد. وي همچنین گفت: مهلت ثبت
نام در این فراخوان 31 مرداد ماه به پایان می رسد و
تمدید نخواهد شد. به گزارش روابط عمومی پارك فناوري
پردیس، «محمد حسین عسکري» مدیر کل جذب و

پذیرش واحدهاي فناور این مجموعه، از استقبال از فراخوان واگذاري اراضی فاز 3 خبر داد و گفت: فراخوان واگذاري 30 قطعه از
اراضی توسعه موسوم به پردیس کارآفرینی، در راستاي استقرار شرکت هاي فناور و دانش بنیان در ناحیه نوآوري پردیس از 15 تیر ماه
منتشر شد و مهلت ثبت نام و ارائه درخواست متقاضیان تا انتهاي مرداد ماه تعیین شده است. تا کنون قریب به 260 درخواست پیرو

 
این فراخوان ثبت شده است و پیش بینی می شود در چند رو باقیمانده تا پایان آن، تعداد درخواست ها به 300 درخواست برسد. 

وي در مورد برگزاري جلسه هاي معارفه با متقاضیان توضیح داد: با توجه به تعداد درخواست ها و در راستاي تسریع در فرایند معارفه،
ارزیابی و انعقاد قرارداد با متقاضیان حائز شرایط؛ برگزاري جلسات معارفه و تدقیق درخواست ها از هفته گذشته در دستور کار اداره

 
کل جذب و پذیرش واحدهاي فناور قرار گرفت. 

عسکري ادامه داد: از 200 شرکت متقاضی که در سامانه مربوطه ثبت درخواست نموده اند، دعوت به عمل آمد و با رعایت کامل
پروتکل هاي بهداشتی به دلیل شیوع ویروس کرونا، جلسه معارفه در محل پارك فناوري پردیس برگزار شد. همچنین طبق برنامه

 
ریزي هاي انجام شده، طی دو هفته آتی مابقی متقاضیان را نیز براي حضور در جلسه معارفه دعوت خواهیم کرد. 

مدیر کل جذب و پذیرش واحدهاي فناور پارك فناوري پردیس در مورد این جلسه هاي معارفه، بیان کرد: در این جلسات، علاوه بر
تدقیق درخواست ها نسبت به توضیحات ارائه شده مبتنی بر جزئیات ارزیابی، واگذاري و ضوابط ساخت؛ اهداف و برنامه هاي توسعه
اي پارك فناوري پردیس، مزایا و خدمات قابل ارائه به اعضاي پارك تبیین و تشریح گردید. همچنین به سوالات حاضرین در جلسه

 
پاسخ داده شد. 

وي در مورد احتمال تمدید فرصت ثبت نام براي این فراخوان گفت: با توجه به برآوردهاي صورت گرفته، تجربه قبلی از فراخوان
واگذاري اراضی و با توجه به تعداد متقاضیان، با احتمال بالایی ان شاءاالله به واگذاري تعداد 30 قطعه هدف گذاري شده نایل خواهیم

 
شد، لذا امکان تمدید فراخوان وجود نخواهد داشت. 

عسکري در مورد این سوال که آیا امکان واگذاري قطعات اراضی بیش از 30 قطعه وجود دارد یا خیر، گفت: در خصوص واگذاري تعداد
قطعات بیشتر از هدف تعیین شده، در صورت وجود تقاضاي ثبت شده در بازه فراخوان، موضوع را بررسی می کنیم و براي اخذ مصوبه

مربوطه آن اقدام خواهیم کرد.





ثبت 260 تقاضاي استقرار در پارك فناوري پردیس براي 30 قطعه زمین

منبع: روزنامه کسب و کارشماره خبر:  106  |  تاریخ: 1399/05/28

به گزارش کسب و کار نیوز به نقل از روابط عمومی پارك فناوري پردیس، «محمد حسین عسکري» مدیر کل جذب و
پذیرش واحدهاي فناور این مجموعه، از استقبال از فراخوان واگذاري اراضی فاز 3 خبر داد و گفت: فراخوان

واگذاري 30 قطعه از اراضی توسعه موسوم به پردیس کارآفرینی، در راستاي استقرار شرکت هاي فناور و دانش ...

کسب و کار نیوز - «محمد حسین عسکري» مدیر کل جذب و پذیرش واحدهاي فناور پارك فناوري پردیس از ثبت 260
درخواستِ استقرار در فاز 3 پارك فناوري پردیس خبر داد و پیش بینی کرد تعداد این درخواست ها تا پایان فرصت ثبت نام به 300

 
عدد برسد. وي همچنین گفت: مهلت ثبت نام در این فراخوان 31 مرداد ماه به پایان می رسد و تمدید نخواهد شد. 

به گزارش کسب و کار نیوز به نقل از روابط عمومی پارك فناوري پردیس، «محمد حسین عسکري» مدیر کل جذب و پذیرش
واحدهاي فناور این مجموعه، از استقبال از فراخوان واگذاري اراضی فاز 3 خبر داد و گفت: فراخوان واگذاري 30 قطعه از اراضی توسعه
موسوم به پردیس کارآفرینی، در راستاي استقرار شرکت هاي فناور و دانش بنیان در ناحیه نوآوري پردیس از 15 تیر ماه منتشر شد و
مهلت ثبت نام و ارائه درخواست متقاضیان تا انتهاي مرداد ماه تعیین شده است. تا کنون قریب به 260 درخواست پیرو این فراخوان

 
ثبت شده است و پیش بینی می شود در چند رو باقیمانده تا پایان آن، تعداد درخواست ها به 300 درخواست برسد. 

وي در مورد برگزاري جلسه هاي معارفه با متقاضیان توضیح داد: با توجه به تعداد درخواست ها و در راستاي تسریع در فرایند معارفه،
ارزیابی و انعقاد قرارداد با متقاضیان حائز شرایط؛ برگزاري جلسات معارفه و تدقیق درخواست ها از هفته گذشته در دستور کار اداره

 
کل جذب و پذیرش واحدهاي فناور قرار گرفت. 

عسکري ادامه داد: از 200 شرکت متقاضی که در سامانه مربوطه ثبت درخواست نموده اند، دعوت به عمل آمد و با رعایت کامل
پروتکل هاي بهداشتی به دلیل شیوع ویروس کرونا، جلسه معارفه در محل پارك فناوري پردیس برگزار شد. همچنین طبق برنامه

 
ریزي هاي انجام شده، طی دو هفته آتی مابقی متقاضیان را نیز براي حضور در جلسه معارفه دعوت خواهیم کرد. 

مدیر کل جذب و پذیرش واحدهاي فناور پارك فناوري پردیس در مورد این جلسه هاي معارفه، بیان کرد: در این جلسات، علاوه بر
تدقیق درخواست ها نسبت به توضیحات ارائه شده مبتنی بر جزئیات ارزیابی، واگذاري و ضوابط ساخت؛ اهداف و برنامه هاي توسعه
اي پارك فناوري پردیس، مزایا و خدمات قابل ارائه به اعضاي پارك تبیین و تشریح گردید. همچنین به سوالات حاضرین در جلسه

 
پاسخ داده شد. 

وي در مورد احتمال تمدید فرصت ثبت نام براي این فراخوان گفت: با توجه به برآوردهاي صورت گرفته، تجربه قبلی از فراخوان
واگذاري اراضی و با توجه به تعداد متقاضیان، با احتمال بالایی ان شاءاالله به واگذاري تعداد 30 قطعه هدف گذاري شده نایل خواهیم

 
شد، لذا امکان تمدید فراخوان وجود نخواهد داشت. 

عسکري در مورد این سوال که آیا امکان واگذاري قطعات اراضی بیش از 30 قطعه وجود دارد یا خیر، گفت: در خصوص واگذاري تعداد
قطعات بیشتر از هدف تعیین شده، در صورت وجود تقاضاي ثبت شده در بازه فراخوان، موضوع را بررسی می کنیم و براي اخذ مصوبه

مربوطه آن اقدام خواهیم کرد.





استان سمنان فردا میزبان رئیس کمیته امداد امام خمینی (ره)

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  107  |  تاریخ: 1399/05/28

رئیس کمیته امداد امام خمینی (ره) به منظور بازدید از منازل مددجویان، رونمایی از طرح شتابا، افتتاح واحد هاي مسکونی
خانواده هاي تحت حمایت و طرح هاي اشتغال و تقدیر از خیرین، فردا (چهارشنبه 29 مرداد) به استان سمنان سفر می کند.

به گزارش خبرگزاري بسیج از استان سمنان، سید مرتضی
بختیاري، رئیس کمیته امداد در سفر دوروزه خود به خانه
مددجویان استان سمنان می رود تا از نزدیک وضعیت

 
خدمات دهی این نهاد به جامعه هدف را بررسی کند. 

همچنین تقدیر از خیرین و مدیران عامل بانک هاي فعال
در پرداخت تسهیلات اشتغال، کارآفرینی مددجویان و

 
نیازمندان در برنامه هاي سفر وي پیش بینی شده است. 

سید مرتضی بختیاري در ادامه سفر ضمن رونمایی از طرح
شتابا (شبکه توانمندي ایتام در بورس ایران) و افتتاح چند
طرح اشتغال و خودکفایی از فعالین اولین مرحله رزمایش

 
ایران همدل تقدیر می کند. 

دیدار با استاندار و نماینده، ولی فقیه در استان و بحث و تبادل نظر در خصوص مهم ترین سیاست ها و راهبرد هاي کمیته امداد امام

 
خمینی (ره) از دیگر برنامه هاي سفر رئیس کمیته امداد به استان سمنان است. 

 
بازدید از نمایشگاه دستاورد هاي فرهنگی از دیگر برنامه هاي سفر وي به این استان است. 

شایان ذکر است، این نخستین سفر سید مرتضی بختیاري، رئیس کمیته امداد امام خمینی (ره) به استان سمنان است./ع



پرداخت 21 میلیارد ریال تسهیلات صنایع دستی در خراسان جنوبی

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  108  |  تاریخ: 1399/05/28

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز خراسان جنوبی، معاون صنایع دستی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع
دستی خراسان جنوبی گفت: این تسهیلات از 2 محل طرح
خوشه هاي صنایع دستی و تفاهمنامه استانداري با صندوق

 
کارآفرینی امید پرداخت شده است. 

حسین عباس زاده افزود: در قالب اجراي طرح خوشه هاي صنایع
دستی 3 هزار و 280 صنعتگر براي دریافت تسهیلات به صندوق
کارآفرینی امید معرفی شدند و تاکنون 180 صنعتگر استان موفق

 
به دریافت 18 میلیارد ریال تسهیلات شدند. 

وي گفت: فهرست اسامی متقاضیان تسهیلات به صندوق
کارآفرینی امید ارسال شده که اکثر افراد در حال تکمیل پرونده

 
براي اخذ تسهیلات هستند. 

عباس زاده رقم تسهیلات براي خوشه هاي صنایع دستی را 10 تا
15 میلیون تومان با نرخ سود 4 درصد با بازپرداخت 15 ساله اعلام کرد و افزود: 13 خوشه صنایع دستی در 11 شهرستان تعریف

 
شده، اما با توجه به ظرفیت هاي موجود در استان براي برخی شهرستان ها 2 خوشه در نظر گرفته شده است. 

وي گفت: همچنین از ابتداي امسال از محل تفاهمنامه استانداري خراسان جنوبی با صندوق کارآفرینی امید به 10 طرح صنایع دستی

 
3 میلیارد ریال تسهیلات پرداخت شده است. 

عباس زاده افزود: «پرداخت تسهیلات به چهار طرح پشتیبان مشاغل خانگی به مبلغ 2 میلیارد ریال نیز در دست اقدام است که این
افراد 20 نفر صنعتگر را زیر پوشش قرار داده اند و وظیفه بازاریابی و فروش محصولاتی تولیدي آنان را برعهده دارند.



افزایش 4 درصدي صدور پروانه بهره برداري معادن در بهار 99/ صدرو 126

فقره پروانه بهره برداري معدن و 205 پروانه اکتشاف

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  109  |  تاریخ: 1399/05/28

میزان صدور پروانه بهره برداري معادن طی بهار امسال، 4.1 درصد نسبت به مدت مشابه سال قبل افزایش یافت.

افزایش 4 درصدي صدور پروانه بهره برداري معادن در بهار
99/ صدرو 126 فقره پروانه بهره برداري معدن و 205
پروانه اکتشاف میزان صدور پروانه بهره برداري معادن طی
بهار امسال، 4.1 درصد نسبت به مدت مشابه سال قبل

 
افزایش یافت. 

به گزارش خبرگزاري برنا ؛ وزارت صنعت، معدن و تجارت
در گزارش وضعیت شاخص هاي صنعت، معدن و تجارت در 3 ماهه نخست 99 اعلام کرد: طی سه ماه ابتداي امسال، 126 فقره پروانه

 
بهره برداري صادر شد. این رقم در مدت مشابه سال گذشته، 121 فقره بود. 

همچنین طی مدت مذکور، 205 فقره پروانه اکتشاف و 103 فقره گواهی کشف صادر شد. از سوي دیگر میزان اشتغال ناشی از صدور

 
پروانه هاي بهره برداري طی بهار امسال، 1132 نفر بود. 

 
افزایش 5.2 درصدي هزینه عملیات اکتشاف 

هزینه عملیات اکتشاف در 3 ماهه نخست 99، حدود 211 میلیارد و 800 میلیون ریال بوده است که در مقایسه با رقم مدت مشابه
سال گذشته (201 میلیارد و 300 میلیون ریال)، 5.2 درصد افزایش نشان می دهد.



انتصاب نماینده ولی فقیه و امام جمعه کاشان با حکم رهبر انقلاب

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  110  |  تاریخ: 1399/05/28

حجت الاسلام عباسعلی سلیمانی با حکم حضرت آیت االله خامنه اي به نمایندگی ولی فقیه و امامت جمعه کاشان منصوب
شد.

انتصاب نماینده ولی فقیه و امام جمعه کاشان با حکم رهبر
انقلاب حجت الاسلام عباسعلی سلیمانی با حکم حضرت
آیت االله خامنه اي به نمایندگی ولی فقیه و امامت جمعه

 
کاشان منصوب شد. 

به گزارش خبرگزاري برنا در اصفهان؛ حضرت آیت االله
خامنه اي در حکمی حجت الاسلام حاج شیخ عباسعلی

 
سلیمانی را به نمایندگی ولی فقیه و امامت جمعه کاشان منصوب کردند. 

 
متن حکم رهبر انقلاب اسلامی به این شرح است: 

 
«بسم االله الرحمن الرحیم 

 
جناب حجت الاسلام آقاي حاج شیخ عباسعلی سلیمانی دامت افاضاته 

اکنون با پایان یافتن مسئولیت عالم مجاهد جناب حجۀالاسلام والمسلمین آقاي نمازي دامت توفیقاته و با تشکر از فعالیت هاي علمی
و اجتماعی ایشان در دوران اشتغال در کاشان، جنابعالی را به امامت جمعه ي کاشان و نمایندگی خود در آن منطقه منصوب می کنم.

کاشان علاوه بر افتخارات تاریخی و پرورش برجستگان علمی و چهره هاي کم نظیر در فقه و حدیث و علوم عقلی و ادبیات و اخلاق که
ا مایه ي مباهات است، در دوران کنونی و در حوادث مهم انقلاب و نظام اسلامی نیز مجاهدت مردمی و وفاداري به آرمانها را به حدّ حق
نصاب کامل رسانیده است. مردم عزیز و با ایمان و انقلابی کاشان در همه ي صحنه هاي خدمت و تلاش حضور داشته و به وظائف

 
دینی و انقلابی خود جامه ي عمل پوشانده اند. 

انتظار می رود جناب عالی با همه ي توان در خدمات دینی و اجتماعی حضور یافته و سلوك مردمی با همه ي قشرها بویژه جوانان و
تکریم خانواده هاي معظم شهیدان و ایثارگران را ممشاي همیشگی خود قرار دهید. غنی ساختن محتواي خطبه هاي نماز جمعه با

 
معارف دینی و هدایت هاي سیاسی توصیه ي دیگر اینجانب است. 

امید است با برطرف شدن بلاي همه گیر بیماري، اجتماع نماز جمعه و محافل پر رونق دینی و معروف کاشان بار دیگر دل ها و جان
هاي مردم عزیز را صفا و نورانیت بخشد. 



 
توفیقات جنابعالی را از خداوند متعال مسألت می نمایم. 

 
سیّدعلی خامنه اي 

 
25 مرداد 1399» 

به گزارش برنا، حجت الاسلام عباسعلی سلیمانی، پیش ازاین امام جمعه زاهدان و نماینده مجلس خبرگان رهبري بوده است.



تحول در بخش کشاورزي استان با ایجاد اشتغال زایی

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  111  |  تاریخ: 1399/05/28

رییس سازمان جهادکشاورزي استان هرمزگان، از بهره برداري از تعداد 152 پروژه در بخش کشاورزي این استان در هفته
دولت سال جاري خبر داد.

رییس سازمان جهادکشاورزي هرمزگان: تحول در بخش
کشاورزي استان با ایجاد اشتغال زایی رییس سازمان
جهادکشاورزي استان هرمزگان، از بهره برداري از تعداد
152 پروژه در بخش کشاورزي این استان در هفته دولت

 
سال جاري خبر داد. 

به گزارش خبرگزاري برنا در هرمزگان، علی باقر زاده
همائی گفت: به مناسبت هفته دولت تعداد 152 پروژه
کشاورزي در سطح استان با اعتباري بالغ بر یک هزار و

 
677 میلیارد ریال به بهره برداري می رسد. 

وي با اشاره به اینکه جهاد کشاورزي همواره نقش بسزایی در ایجاد اشتغال پایدار و تثبیت جمعیت در شهرها و روستاها داشته و از
مهاجرت روستاییان به دلیل نبود اشتغال جلو گیري می کند، افزود: با بهره برداري از این طرح ها براي 620 نفر در استان هرمزگان

 
اشتغالزایی ایجاد می شود. 

بالاترین مقام اجرایی وزارت جهادکشاوزي در استان هرمزگان ابراز داشت: 21 واحد صنایع تبدیلی ، فرآوري و بسته بندي محصولات
کشاورزي، 75 پروژه اجراي سامانه هاي نوین آبیاري، کلنگ زنی خط انتقال و اجراي شبکه فرعی روستاي سغ، 18 پروژه احداث جاده
بین مزارع، 15 پروژه احداث کانال و خطوط انتقال آبیاري، 17 پروژه احیا و مرمت قنوات، 3واحد تولیدي پرورش بز داشتی و پروار
بندي بره و2 واحد پرورش شتر پروژه هاي قابل افتتاح در بخش کشاورزي استان هرمزگان بوده که در هفته دولت سالجاري به بهره

 
برداري می رسند. 

باقرزاده همائی ادامه داد: 21 واحد صنایع تبدیلی ، فرآوري و بسته بندي محصولات کشاورزي با ظرفیت 150هزار تن و اشتغالزایی

 
470 نفر در هفته دولت به بهره برداري می رسد. 

وي با بیان اینکه تعداد 75 پروژه اجراي سامانه هاي نوین آبیاري با 1500 هکتار عملیات اجرایی و اشتغالزایی 130 نفر در هفته دولت
به بهره برداري می رسد ، افزود: کلنگ زنی خط انتقال و اجراي شبکه فرعی روستاي سغ با عملیات اجرایی 270 هکتار نیز در هفته

 
دولت انجام می شود. 

این مسوول ادامه داد: تعداد 18 پروژه احداث جاده بین مزارع با حجم عملیات 50 کیلومتر ، 15 پروژه احداث کانال و خطوط انتقال



آبیاري با حجم عملیات 30 کیلومتر و تعداد 17 پروژه احیاء و مرمت قنات نیز از دیگر پروژه هایی است که در هفته دولت سالجاري به

 
بهره برداري می رسد. 

باقرزاده همچنین در خصوص بهره برداري از طرح هاي پرورش دام در استان هرمزگان خاطرنشان کرد: 3 واحد تولیدي پرورش بز

 
داشتی و پروار بندي بره با 1700 راس و 2 واحد پرورش شتر با 150 نفر در استان به بهره برداري می رسد . 

وي تصریح کرد: با بهره برداري از طرح هاي پرورش دام در هفته دولت سالجاري براي 20 نفر اشتغالزایی ایجاد خواهد شد.



توسعه صادرات؛ شاهراه عبور از مشکلات اقتصادي

منبع: اتاق بازرگانی ایرانشماره خبر:  112  |  تاریخ: 1399/05/28

سعید پورآبادي، رئیس اتاق بجنورد، در جلسه شوراي گفت وگوي استان خراسان شمالی تأکید کرد: توسعه صادرات عامل
مهمی براي توسعه اقتصادي کشور و شاهراه خروج از مشکلات اقتصادي و شرایط موجود است و باید ضمن تسهیل قوانین

این حوزه، از همه ظرفیت هاي موجود براي تحقق توسعه صادرات بهره برد.

در جلسه شوراي گفت وگوي دولت و بخش خصوصی
استان خراسان شمالی ازجمله مهم ترین موضوعات مطرح
شده پالایش کارت هاي بازرگانی، باطل کردن کارت هاي
غیرفعال، فعال کردن گمرك و تسهیل در ترخیص کالاها

 
صادرکنندگان در گمرك استان بود. 

سعید پورآبادي، رئیس اتاق بجنورد و دبیر شوراي گفت وگوي دولت و بخش خصوصی استان خراسان شمالی در این جلسه توسعه

 
صادرات را عامل مهمی براي توسعه اقتصادي کشور و شاهراه خروج از مشکلات اقتصادي دانست. 

او با تأکید بر اینکه توسعه صادرات مهم ترین اصل در عبور از شرایط موجود است، در رابطه با اهمیت بازارهاي خارجی گفت: دستیابی

 
به بازارهاي خارجی امکان بهره وري از ظرفیت تولید را افزایش و تولید داخلی را پایدار می کند. 

 
پورآبادي ازجمله پیامدهاي مثبت دستیابی به آن را کاهش هزینه تولید و تأمین منافع مصرف کننده داخلی عنوان کرد. 

رئیس اتاق بجنورد ارائه گزارش دبیرخانه شورا از مصوبات جلسه قبل، ارائه گزارش کمیته در خصوص بررسی مشکلات تعاونی هاي
فراگیر ملی بر اساس بند 10 ماده یک قانون اجراي اصل 44 قانون اساسی را ازجمله دستور جلسه شوراي گفت وگوي این ماه اعلام

 
کرد. 

او از دیگر دستور جلسه شوراي گفت وگو را ارائه گزارش کمیته در خصوص بررسی مشکلات ناشی از عدم اولویت استان جهت شرکت
در مناقصات پیمانکاري و ارائه گزارش کمیته در خصوص بررسی مشکلات ناشی از نحوه محاسبه ي سیلوهاي استان جهت دریافت بار

 
گندم عنوان کرد. 

 
ضرورت پالایش کارت هاي بازرگانی استان 

محمود قنبري، معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري خراسان شمالی نیز در این جلسه بر اهمیت کارت هاي بازرگانی در تجارت
خارجی اشاره کرد و گفت: همان طور که از واژه کارت بازرگانی مشخص است این کارت مرتبط با امور بازرگانی است و هر نوع اقدامی



 
در چارچوب قوانین باید باشد. 

او بر این اساس بر ضرورت پالایش کارت هاي بازرگانی استان از سوي اتاق بازرگانی تأکید کرد و گفت: کارت هاي فعال و غیرفعال

 
شناسایی شوند و کارت هاي غیرفعال باطل شوند. 

 
او متذکر شد: افرادي باید کارت بازرگانی داشته باشند که صادرات داشته باشند. 

 
قنبري هدف اصلی حمایت از تولید و صادرات را رسیدن کشور به ثروت و نتیجه آن ایجاد اشتغال و کاهش بیکاري دانست. 

او در ادامه بر فعال تر شدن گمرك استان تأکید کرد و گفت: یکی از وظایف گمرك تسهیل در ترخیص کالاها است نباید

 
صادرکنندگان و تجار را معطل بروکراسی اداري کنند. 

 
موضوعات: 
اتاق بجنورد



آیت االله تسخیري درگذشت + زندگینامه

منبع: جمارانشماره خبر:  113  |  تاریخ: 1399/05/28

آیت االله تسخیري که عضو شوراي عالی مجمع جهانی اهل بیت(ع) بود، امروز (سه شنبه 28 مرداد) در سن 76 سالگی دار
فانی را وداع گفت.

آیت االله تسخیري که عضو شوراي عالی مجمع جهانی اهل بیت(ع) بود، امروز (سه شنبه 28 مرداد) در سن 76 سالگی دار فانی

 
را وداع گفت. 

به گزارش جماران، آیت االله محمدعلی تسخیري که دبیرکلی
مجمع جهانی اهل بیت را از سال 1369 به مدت 9 سال برعهده

 
داشت، پیش از ظهر امروز بر اثر عارضه قلبی درگذشت. 

آن مرحوم که عضو شوراي عالی مجمع جهانی اهل بیت(ع) بود،
امروز (سه شنبه 28 مرداد) در سن 76 سالگی دار فانی را وداع

 
گفت. 

 
زندگینامه 

آیت االله محمدعلی تسخیري فرزند مرحوم حجت الاسلام و المسلمین حاج شیخ علی اکبر، متولد 1323 هجري شمسی مطابق با

 
1364 قمري در نجف اشرف و پدرش اهل تنکابن، یکی از شهرهاي غرب استان مازندران بود. 

وي تحصیلات ابتدائی و متوسطه خود را در نجف گذراند و دروس حوزوي را تا مرحله درس خارج در محضر اساتید بزرگی نظیر آیات
عظام شهید سید محمد باقر صدر، خویی، سید محمد تقی حکیم، شیخ جواد تبریزي، شیخ کاظم تبریزي، صدر بادکوبی و شیخ
مجتبی لنکرانی سپري کرد و در کنار آن دروس دانشگاهی را نیز در رشته ادبیات عرب و فقه و اصول در دانشکده فقه نجف فرا گرفت.

آیت االله تسخیري هم زمان با تحصیل در حوزه علمیه نجف اشرف به تدریس دروس رایج نیز اشتغال داشت؛ وي در زمینه شعر و
ادبیات عرب نیز از محضر اساتید بزرگی مانند آیت االله شیخ محمدرضا مظفر، شیخ عبدالمهدي مطر و شیخ محمد امین زین الدین

 
بهره برد. 

در آغاز جوانی با اشتیاق فراوان به شعر و ادبیات عرب، قصائد عربی سرود و سخنرانی هاي ادبی در مناسبت هاي مختلف و محافل
گوناگون شعر و ادب ایراد کرد؛ وي در مبارزات سیاسی علیه رژیم بعث عراق حضوري فعال داشت و در این رابطه به زندان افتاد و به

 
اعدام محکوم شد ولی به یاري خداوند متعال نجات یافت. 



در سال 1350 هجري شمسی به حوزه علمیه قم رفت و نزدیک به 10 سال در درس اساتید بزرگی چون آیت االله گلپایگانی، آیت االله
وحید خراسانی و آیت االله میرزا هاشم آملی شرکت کرد؛ در این مدت همچنین به تدریس علوم حوزوي و ادب عربی در پاره اي مراکز
علمی و دانشگاهی سراسر کشور پرداخت و با پیروزي انقلاب شکوهمند اسلامی ایران تمامی وقت خویش را صرف امور فرهنگی و

 
تبلیغات اسلامی در داخل و خارج کشور کرد. 

 
آیت االله تسخیري در مناصب فرهنگی، تبلیغی و اجرائی زیر انجام وظیفه کرده اند: 

 
عضو مجلس خبرگان رهبري استان گیلان از سال 1377 

 
مشاور مقام معظم رهبري در امور فرهنگی جهان اسلام 

 
معاون بین الملل دفتر مقام معظم رهبري از سال 1369 

 
مشاور عالی امور بین الملل بعثه مقام معظم رهبري در امور حج و معاون بین الملل آن 

 
رئیس سازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی از زمان تأسیس 1373 تا1380 

 
مشاور وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در امور بین الملل 

 
معاون بین الملل سازمان تبلیغات اسلامی از 1360 تا 1370 

 
عضو هیأت امناي سازمان تبلیغات اسلامی 

 
مسئول کمیته نظارت بر برنامه هاي آموزشی طلاب خارجی در داخل و خارج کشور 

 
دبیرکل مجمع جهانی اهل بیت (علیهم السلام) به مدت 9 سال و عضو شوراي عالی آن 

 
عضو شوراي عالی مجمع جهانی تقریب مذاهب اسلامی 

 
دبیرکل مجمع جهانی تقریب مذاهب اسلامی 

 
عضو کمیته فقهی مجمع اهل بیت مستقر در حوزه علمیه قم 

 
رئیس کمیته فرهنگی هشتمین کنفرانس سران اسلامی در تهران 

 
رئیس کمیته هماهنگی فعالیت هاي مشترك اسلامی در سازمان کنفرانس اسلامی 

 
عضو افتخاري برخی مراکز علمی و دانشگاهی در کشورهاي سوریه و سودان 



 
عضو هیأت امناي سازمان مدارس دینی خارج از کشور 

 
عضو هیأت امناي سازمان دفاع از حقوق کودکان(کافل) 

 
عضو کمیته عالی امور فرهنگی مؤسسه امیرکبیر از سال 1360 تا 1375 

 
عضو هیأت امناي دانشکده اصول دین تهران 

 
رئیس هیأت امناي دانشگاه مذاهب اسلامی 

 
نماینده جمهوري اسلامی ایران در بسیاري از کنفرانس هاي سیاسی، فرهنگی، اجتماعی و اقتصادي خارج از کشور 

عضو مجمع فقه اسلامی جده از زمان تأسیس1362 تاکنون و نماینده حوزه هاي علمیه ایران و نماینده رسمی مذهب شیعه اثنی

 
عشري در آن 

 
استاد دانشگاه امام صادق(ع) در رشته فقه مقارن 

 
استاد دانشگاه تربیت مدرس در رشته اقتصاد اسلامی 

 
اشراف بر مجله هاي التوحید، رساله الثقلین و رساله التقریب به عربی که هم اکنون منتشر می شوند 

 
عضو کمیته فقهی بانک جهانی توسعه اسلامی. 

 
عضو هیأت امناي سازمان فرهنگی اکو 

 
عضو مجمع زبان عربی دمشق 

 
عضو مجلس شرعی هیأت حسابرسی مؤسسات مالی در بحرین 

 
عضو مؤسسه اندیشه اسلامی «آل البیت» و 33 - نائب رئیس اتحادیه جهانی علماي اسلام 

تألیف نزدیک به 50 کتاب و جزوه در موضوع هاي مختلف مثل: تفسیر، اقتصاد اسلامی، مسائل فقهی، فکري و تاریخی که برخی از آن

 
ها به زبان هاي انگلیسی، اردو و برخی زبان هاي دیگر ترجمه شده است. 

تألیف نزدیک به 350 مقاله در موضوع هاي مختلف که بسیاري از آن ها به زبان هاي مختلف ترجمه شده و در مجلات منتشر شده

 
است 



 
تدریس در برخی از دانشگاه ها، دانشکده ها و حوزه هاي علمیه 

 
حضور در بیش از 650 برنامه رادیویی و تلویزیونی به زبان هاي فارسی و عربی 

بیش از 200 مجله و روزنامه در سراسر جهان به زبان هاي مختلف مقاله ها و مصاحبه هاي آیت االله تسخیري را چاپ کرده یا پیرامون

 
شخصیت وي مطلب نوشته اند 

 
سرودن بیش از 30 قصیده به زبان عربی. که این اشعار در دیوانی به نام «اوراق و اعماق» چاپ و منتشر شده است 

 
عضویت و حضور در بیش از 200 کنفرانس و سمینار جهانی به نمایندگی از جمهوري اسلامی ایران 

 
ترجمه 13 کتاب از فارسی به عربی 

 
نوشتن حدود 13 تقریر از درس هاي اساتید خود در فقه و اصول 

 
راهنمایی یا مشاوره در بیش از 20 رساله دانشگاهی 

 
مشارکت در تأسیس بسیاري از مؤسسات فرهنگی و اجتماعی بین الملل 

 
اخبار مرتبط آیت االله تسخیري: اگر صداي امام را زنده کنیم امت اسلامی را زنده کردیم 

 
آیت االله تسخیري در «سی.سی.یو» 

 
آیت االله تسخیري: خشونت یک بیماري جهانی و معلول افراطی گري است 

 
آیت االله تسخیري: پدیده لائیتیسه 90 درصد کشورهاي اسلامی را تهدید می کند 

 
آیت االله تسخیري : ماه رمضان اردوي تربیت احساسات انسان است 

 
آیت االله تسخیري: ماه رمضان اردوي بزرگ جهانی همه مسلمانان است 

 
آیت االله تسخیري : واکنش به هتک حرمت قرآن توسط آمریکایی ها تحت الشعاع مسائل داخلی قرار نگیرد 

 
آیت االله تسخیري: کنفرانس وحدت اسلامی ، حرکتی در مسیر بیداري اسلامی است 

 
انتهاي پیام 

این مطلب برایم مفید است بلی 0 نفر این پست را پسندیده اند



مرعشی: خدا، ترامپ را لعنت کند /کار دولت بدون حمایت رهبري، سخت

خواهد شد

منبع: آفتابشماره خبر:  114  |  تاریخ: 1399/05/28

تجربه شخصی من این است که مخالف، نیروي خیلی خوبی است. در دوره اي که جوان بودم و استاندار کرمان شدم، قاطعانه
می گویم خدمتی که مخالفانم به من کردند، دوستانم به من نکردند.

تجربه شخصی من این است که مخالف، نیروي خیلی خوبی است. در دوره اي
که جوان بودم و استاندار کرمان شدم، قاطعانه می گویم خدمتی که مخالفانم به

 
من کردند، دوستانم به من نکردند. 

آفتاب نیوز : سخنگوي حزب کارگزاران سازندگی معتقد است که سخت ترین

 
تحریم ها در تاریخ از سوي ترامپ متوجه جمهوري اسلامی ایران شده است. 

حسین مرعشی سخنگوي حزب کارگزاران سازندگی در گفتگویی با اشاره به شرایط اقتصادي پیش روي کشور، اظهار داشت: تحریم
هاي جدید ایران، تحریم هاي ظالمانه اي است که منشاء آن آمریکایی ها هستند و خدا، ترامپ را لعنت کند که این همه گرفتاري
درست کرد. این تحریم ها، بی سابقه ترین تحریم هایی است که در جهان اعمال شده است. این تحریم حتی از تحریم نفت در مقابل

 
غذاي دوره صدام حسین در عراق هم شدیدتر است. 

وي تأکید کرد: در زمان تحریم هاي قبلی که مسبب آن شوراي امنیت بود، می ترسیدیم که مرحله بعد از آن، نفت در مقابل غذا
باشد. صادرات نفت ما در دوره قبلی تحریم ها، هیچ گاه از یک میلیون بشکه در روز کمتر نشد. یک میلیون بشکه نفت صادر می

 
کردیم و به اندازه نیازهاي دارویی و غذایی مان، ارز به دست می آوردیم. 

مرعشی با ارائه یک پیش بینی، ابراز داشت: دو تحول باید براي اقتصاد ایران رخ دهد: یکی این که اقتصاد جهانی باید از رکود خارج
شود، دیگر این که تحریم ها یا رفع شوند یا کاهش پیدا کنند. اقتصاد ایران بدون نفت، اقتصاد قابل اداره اي نیست. در دو سال
گذشته، حداقل سالی 50 میلیارد دلار درآمد ارزي از دست داده ایم. این عدد کوچکی براي اقتصاد ایران نیست. صادرات نفت و
درآمدهاي ناشی از آن، دو نقش در اقتصاد ایران بازي می کند: یکی براي واردات نیازهاي صنایع و مواد غذایی و دارویی، تامین ارز می

 
کند. دیگر این که بودجه دولت را تامین می کند. 

وي تصریح کرد: ضرورت اول، عادي شدن روابط ایران با جهان صنعتی است و ضرورت دوم، منابع انسانی است. اگر قرار باشد با همین
روند و آفتی که دچارش بودیم و هستیم که همان تقسیم کردن آدم هاست پیش رویم، به توسعه دست نخواهیم یافت. این که آدم ها
را تقسیم کنیم به اینکه آیا جمهوري اسلامی را قبول دارند یا خیر؟ آنهایی که قبول ندارند را کنار بگذاریم. بعد، از میان آنها که
جمهوري اسلامی را قبول دارند، اصلاح طلبان را حذف کنیم. سپس، از میان اصولگرایان هم کسانی که ساکت فتنه بودند را کنار
بگذاریم. همینطور، کسانی که چند تابعیتی هستند را هم از فهرست خط بزنیم و... و. اگر این طور شروع به تخصیص دادن نیروها و

 
منابع انسانی که رکن مهم توسعه هستند، بکنیم، راه به جایی نخواهیم برد. با چنین تقسیم بندي هایی نمی توان کاري کرد. 



مرعشی گفت: وضع امروز ما طوري است که اگر همه اصلاح طلبان، همه اصولگرایان، همه پایداري ها و غیر پایداري ها، حتی همه
آنها که جمهوري اسلامی را قبول ندارند، همه ایرانی هایی که خارج از کشور زندگی می کنند، همه کسانی که چندتابعیتی هستند،

 
اگر همه به صحنه بیایند، حریف مسائل ایران نمی شوند. مسائل ایران، بسیار بزرگ و مهم است که باید به آن توجه کرد. 

مرعشی در خصوص اقتصاد نفتی، گفت: نیروي انسانی، طرح هاي مناسب و با اتکا به نفت، موجب توسعه می شود، اما نه نفتی که وارد
بودجه شود. نفتی که وارد سرمایه گذاري شود، می تواند این کار را انجام دهد. اینها مزیت هاي واقعی ایران است که می توانیم به آن
تکیه کنیم و ایران را بسازیم. اگر می خواهیم این کارها را انجام دهیم، شغل و درآمد درست کنیم و ایران را بسازیم، پی ریزي ایران
مدرن داشته باشیم که افتخار شیعه باشد، افتخار ایرانی باشد، افتخار انقلاب اسلامی و جمهوري اسلامی باشد، اینها نیاز به روابط

 
عادي دارد. 

وي با تمجید از عملکرد دولت روحانی، ابراز داشت: همین که دولت با پنجاه درصد کسر بودجه، حقوق هایش را پرداخت می کند و
هنوز بحرانی در پرداخت هاي دولت پیش نیامده مهم است. دولت با استفاده از اوراق در جهت حفظ وضع موجود، کارهاي خوبی انجام

 
داده است. 

وي تأکید کرد: اگر مجلس یازدهم می خواهد به کشور خدمت کند، می تواند به دولت نزدیک تر شود، روابط بهتري را پی ریزي کند
و کارشناسی دولت را در خدمت مجلس بگیرد، مجلس را هم در خدمت دولت قرار دهد. همکاري مجلس و دولت می تواند کارساز
باشد اما کسی نمی تواند مستقل از دولت، مسئله مسکن، اشتغال و صادرات را حل کند. کشور در شرایط امروز، مشکلات کاملا واقعی

 
دارد. شاید همکاري میان مجلس و دولت بتواند این مشکلات واقعی را برطرف کند. 

این عضو حزب کارگزاران سازندگی در خصوص ماجراي رأي نیاوردن وزیر پیشنهادي صمت، بیان داشت: با توجه به زمان کوتاهی که
تا پایان دولت مانده و با توجه به اینکه آقاي مدرس خیابانی سه ماه در سمت سرپرستی وزارت صنعت معدن و تجارت انجام وظیفه

 
کرده بودند، تصور من این بود که مجلس زمینه ادامه خدمت ایشان را فراهم کند. 

وي در خصوص تخریب ها علیه دولت روحانی، گفت: تجربه شخصی من این است که مخالف، نیروي خیلی خوبی است. در دوره اي

 
که جوان بودم و استاندار کرمان شدم، قاطعانه می گویم خدمتی که مخالفانم به من کردند، دوستانم به من نکردند. 

مرعشی در پایان گفت: از نظر من، دولت در شرایط پایداري قرار دارد. توصیه من این است که در یک سال باقیمانده هم، آقاي دکتر
روحانی بتوانند با حفظ ارتباط صمیمانه خود با مقام معظم رهبري، آرامش را براي دولت به ارمغان آورند. کار دولت بدون حمایت
رهبري، سخت خواهد شد. به هر حال تقریبا براي همه روساي جمهور کشور، گذراندن سال آخر خیلی دشوار بوده است و امیدواریم

این یک سال آخر دولت آقاي روحانی هم با موفقیت طی شود.



مرعشی: خدا، ترامپ را لعنت کند /کار دولت بدون حمایت رهبري، سخت

خواهد شد /مجلس، مستقل از دولت نمی تواند مشکلی را حل کند

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  115  |  تاریخ: 1399/05/28

ایرنا نوشت: سخنگوي حزب کارگزاران سازندگی معتقد است که سخت ترین تحریم ها در تاریخ از سوي ترامپ متوجه
جمهوري اسلامی ایران شده است.

 ایرنا نوشت: سخنگوي حزب کارگزاران سازندگی معتقد

 
است که سخت ترین تحریم ها در تاریخ از سوي ترامپ متوجه جمهوري اسلامی ایران شده است. 

حسین مرعشی سخنگوي حزب کارگزاران سازندگی در گفتگویی با اشاره به شرایط اقتصادي پیش روي کشور، اظهار داشت: تحریم
هاي جدید ایران، تحریم هاي ظالمانه اي است که منشاء آن آمریکایی ها هستند و خدا، ترامپ را لعنت کند که این همه گرفتاري
درست کرد. این تحریم ها، بی سابقه ترین تحریم هایی است که در جهان اعمال شده است. این تحریم حتی از تحریم نفت در مقابل

 
غذاي دوره صدام حسین در عراق هم شدیدتر است. 

 
در همین رابطه بخوانید؛ 

 
پیشگویی مرعشی از گفتگوي بین ایران و آمریکا بعد از انتخابات 2020 /حجاریان سیاست را ترك کند 

وي تأکید کرد: در زمان تحریم هاي قبلی که مسبب آن شوراي امنیت بود، می ترسیدیم که مرحله بعد از آن، نفت در مقابل غذا
باشد. صادرات نفت ما در دوره قبلی تحریم ها، هیچ گاه از یک میلیون بشکه در روز کمتر نشد. یک میلیون بشکه نفت صادر می

 
کردیم و به اندازه نیازهاي دارویی و غذایی مان، ارز به دست می آوردیم. 

مرعشی با ارائه یک پیش بینی، ابراز داشت: دو تحول باید براي اقتصاد ایران رخ دهد: یکی این که اقتصاد جهانی باید از رکود خارج
شود، دیگر این که تحریم ها یا رفع شوند یا کاهش پیدا کنند. اقتصاد ایران بدون نفت، اقتصاد قابل اداره اي نیست. در دو سال
گذشته، حداقل سالی 50 میلیارد دلار درآمد ارزي از دست داده ایم. این عدد کوچکی براي اقتصاد ایران نیست. صادرات نفت و
درآمدهاي ناشی از آن، دو نقش در اقتصاد ایران بازي می کند: یکی براي واردات نیازهاي صنایع و مواد غذایی و دارویی، تامین ارز می



 
کند. دیگر این که بودجه دولت را تامین می کند. 

وي تصریح کرد: ضرورت اول، عادي شدن روابط ایران با جهان صنعتی است و ضرورت دوم، منابع انسانی است. اگر قرار باشد با همین
روند و آفتی که دچارش بودیم و هستیم که همان تقسیم کردن آدم هاست پیش رویم، به توسعه دست نخواهیم یافت. این که آدم ها
را تقسیم کنیم به اینکه آیا جمهوري اسلامی را قبول دارند یا خیر؟ آنهایی که قبول ندارند را کنار بگذاریم. بعد، از میان آنها که
جمهوري اسلامی را قبول دارند، اصلاح طلبان را حذف کنیم. سپس، از میان اصولگرایان هم کسانی که ساکت فتنه بودند را کنار
بگذاریم. همینطور، کسانی که چند تابعیتی هستند را هم از فهرست خط بزنیم و... و. اگر این طور شروع به تخصیص دادن نیروها و

 
منابع انسانی که رکن مهم توسعه هستند، بکنیم، راه به جایی نخواهیم برد. با چنین تقسیم بندي هایی نمی توان کاري کرد. 

مرعشی گفت: وضع امروز ما طوري است که اگر همه اصلاح طلبان، همه اصولگرایان، همه پایداري ها و غیر پایداري ها، حتی همه
آنها که جمهوري اسلامی را قبول ندارند، همه ایرانی هایی که خارج از کشور زندگی می کنند، همه کسانی که چندتابعیتی هستند،

 
اگر همه به صحنه بیایند، حریف مسائل ایران نمی شوند. مسائل ایران، بسیار بزرگ و مهم است که باید به آن توجه کرد. 

مرعشی در خصوص اقتصاد نفتی، گفت: نیروي انسانی، طرح هاي مناسب و با اتکا به نفت، موجب توسعه می شود، اما نه نفتی که وارد
بودجه شود. نفتی که وارد سرمایه گذاري شود، می تواند این کار را انجام دهد. اینها مزیت هاي واقعی ایران است که می توانیم به آن
تکیه کنیم و ایران را بسازیم. اگر می خواهیم این کارها را انجام دهیم، شغل و درآمد درست کنیم و ایران را بسازیم، پی ریزي ایران
مدرن داشته باشیم که افتخار شیعه باشد، افتخار ایرانی باشد، افتخار انقلاب اسلامی و جمهوري اسلامی باشد، اینها نیاز به روابط

 
عادي دارد. 

وي با تمجید از عملکرد دولت روحانی، ابراز داشت: همین که دولت با پنجاه درصد کسر بودجه، حقوق هایش را پرداخت می کند و
هنوز بحرانی در پرداخت هاي دولت پیش نیامده مهم است. دولت با استفاده از اوراق در جهت حفظ وضع موجود، کارهاي خوبی انجام

 
داده است. 

 
 

اگر مجلس بخواهد به کشور خدمت کند، باید مکمل دولت باشد وي تأکید کرد: اگر مجلس یازدهم می خواهد به کشور خدمت کند،
می تواند به دولت نزدیک تر شود، روابط بهتري را پی ریزي کند و کارشناسی دولت را در خدمت مجلس بگیرد، مجلس را هم در
خدمت دولت قرار دهد. همکاري مجلس و دولت می تواند کارساز باشد اما کسی نمی تواند مستقل از دولت، مسئله مسکن، اشتغال و
صادرات را حل کند. کشور در شرایط امروز، مشکلات کاملا واقعی دارد. شاید همکاري میان مجلس و دولت بتواند این مشکلات واقعی

را برطرف کند. 



این عضو حزب کارگزاران سازندگی در خصوص ماجراي رأي نیاوردن وزیر پیشنهادي صمت، بیان داشت: با توجه به زمان کوتاهی که
تا پایان دولت مانده و با توجه به اینکه آقاي مدرس خیابانی سه ماه در سمت سرپرستی وزارت صنعت معدن و تجارت انجام وظیفه

 
کرده بودند، تصور من این بود که مجلس زمینه ادامه خدمت ایشان را فراهم کند. 

وي در خصوص تخریب ها علیه دولت روحانی، گفت: تجربه شخصی من این است که مخالف، نیروي خیلی خوبی است. در دوره اي

 
که جوان بودم و استاندار کرمان شدم، قاطعانه می گویم خدمتی که مخالفانم به من کردند، دوستانم به من نکردند. 

مرعشی در پایان گفت: از نظر من، دولت در شرایط پایداري قرار دارد. توصیه من این است که در یک سال باقیمانده هم، آقاي دکتر
روحانی بتوانند با حفظ ارتباط صمیمانه خود با مقام معظم رهبري، آرامش را براي دولت به ارمغان آورند. کار دولت بدون حمایت
رهبري، سخت خواهد شد. به هر حال تقریبا براي همه روساي جمهور کشور، گذراندن سال آخر خیلی دشوار بوده است و امیدواریم

 
این یک سال آخر دولت آقاي روحانی هم با موفقیت طی شود. 
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ضرورت احیاء اکوسیستم هاي کشاورزي/ سرمایه گذاري بخش خصوصی در

حوزه کشاورزي رمز موفقیت است

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  116  |  تاریخ: 1399/05/28

فصل اقتصاد - معاون علمی و فناوري رئیس جمهور با تاکید بر احیاء اکوسیستم کشاورزي، گفت: رمز موفقیت و تحقق نتایج
پژوهش ها، سرمایه گذاري بخش خصوصی در حوزه کشاورزي است.

فصل اقتصاد - معاون علمی و فناوري رئیس جمهور با
تاکید بر احیاء اکوسیستم کشاورزي، گفت: رمز موفقیت و
تحقق نتایج پژوهش ها، سرمایه گذاري بخش خصوصی در

 
حوزه کشاورزي است. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري خانه ملت ، سورنا ستاري
معاون علمی و فناوري رئیس جمهوري ضمن حضور در

نشست امروز صبح (سه شنبه 28 مرداد ماه) کمیسیون کشاورزي، آب و منابع طبیعی مجلس شوراي اسلامی، گفت: معاونت علمی و
فناوري یک پلتفرم است و ما قرار نیست تحقیقات انجام دهیم یا فناوري توسعه دهیم. این معاونت با نیر محدود فعالیت می کند. در
حقیقت ما زمانی در حوزه دانش بنیان موفق خواهیم شد که اکوسیستم و زیست بوم داشته باشیم، آن چیزي که هنوز در بخش

 
کشاورزي ایجاد نشده است. 

معاون علمی و فناوري رئیس جمهوري با اشاره به ویروس کرونا، افزود: ما پیش از این ماسک و کیت تشخیص و دارو در ارتباط با
ویروس کرونا تولید نمی کردیم اما با توجه به اینکه اکوسیستم فعال شد، شرکت هاي دانش بنیان هم در این حوزه گام هاي موثري

 
برداشتند. ما در حوزه کشاورزي هم باید به دنبال ایجاد اکوسیستم هستیم. 

ستاري با اشاره به سابقه طولانی در حوزه پژوهش و تحقیقات مرتبط با بخش کشاورزي، یادآور شد: متاسفانه با این سابقه طولانی
هنوز نتوانستیم از تحقیقات و پژوهش هاي بخش کشاورزي استفاده کنیم. معاونت علمی و فناوري دولت قرار است اکوسیستم را راه

 
اندازي کند و رمز به نتیجه رسیدن پژوهش هاي ما تنها منوط به سرمایه گذاري بخش خصوصی در حوزه کشاورزي است. 

وي معتقد است: سرمایه گذاران دولتی می توانند افراد خوبی را تربیت کنند یا آموزش دهند، حتی به موجب سرمایه گذاري هاي
دولت در بخش کشاورزي می توان مقاله هاي بسیاري هم نوشت اما به محصول و نتیجه موثري نخواهیم رسید. در واقع اگر بخش

 
خصوصی در حوزه پژوهش هاي بخش کشاورزي هزینه نکند، ما به هیچ نتیجه اي دست پیدا نخواهیم کرد. 

معاون علمی و فناوري رئیس جمهوري با بیان اینکه ما در حوزه کشاورزي نتوانستیم اکوسیستم ایجاد کنیم، گفت: ما براي اولین بار
چهار واکسن در شرکت هاي خصوصی تولید کردیم، این شرکت ها باید در جایگاه واقعی خود قرار بگیرند و محیط کسب و کار آماده

 
شود تا موثر واقع شوند. 

ستاري تاکید کرد: بدون شک پژوهش هاي در سیستم دولتی هیچ خروجی نخواهد داشت. این شرکت هاي دولتی با پول دولت نمی
توانند محصولی تولید کنند، دولت نمی تواند مجري پژوهش باشد. بنابراین ما باید از ظرفیت دانشگاه ها با این حجم از فارغ التحصیل

 
و اعضاي هیات علمی استفاده کنیم و نباید خود را به تعداد اندکی از اعضاي هیات علمی هاي مراکز پژوهش دولتی محدود کنیم. 

وي افزود: معاونت علمی و فناوري فرهنگ را باید ترویج دهد و بخش کشاورزي به خاطر انحصارهاي فراوانی که دارد و تمرکز کشور



هم بر روي واردات بوده است و شبکه هاي واردات توسعه عجیبی پیدا کرده، محیط باید آماده شود تا ایده پردازي صورت بگیرد. در

 
شرایط تحریم ما دنبال جایگزین هاي بسیاري رفتیم و این نشان دهنده وجود ظرفیت در داخل کشور و بخش خصوصی است. 

معاون علمی و فناوري رئیس جمهوري با اشاره به مشکلاتی که در حوزه آموزش وجود دارد، گفت: ما در بخش کشاورزي باید زیست
بوم و اکوسیستم را احیاء کنیم. در این مسیر نقش دانشگاه ها موثر است. 10 تا 15 درصد بودجه دانشگاه هاي بزرگ دنیا را دولت
تامین می کند لذا دانشگاه ها باید تکنولوژي را وارد چرخه صنعت کنند تا منابعشان تامین شود. مجلس هم باید فشار مضاعفی به

 
دانشگاه ها وارد کند. 

ستاري اظهار کرد: بخش عمده از منابع کشور صرف حوزه آموزش، بهداشت و.. می شود لذا هزینه در حوزه آموزش باید به نتیجه و

 
ارزش افزوده منتهی شود. استخدام بزرگترین خیانت به جوانان است و راه حل اشتغال نیست. 

ستاري با اشاره به اولویت بندي در حوزه کشاورزي بر پایه میزان واردات محصولات با توجه به شرایط تحریمی، تصریح کرد: در رابطه
با نهادها پروژه هاي متعددي داریم که می توانیم در اختیار نمایندگان قرار دهیم. در حوزه آب و محیط زیست نیز به تکنولوژي هاي

 
جدیدي دست پیدا کردیم و تمام موارد به واسطه شرکت هاي خصوصی انجام گرفته است. 

معاون رئیس جمهور دولت دوزادهم با اشاره به گام هایی که در حوزه ارقام زراعی و باغات، تولید بذرهاي هیبریدي و اصلاح نژاد
برداشته شده است، گفت: پروژه هاي متعددي در این زمینه ها تعریف و اجرا شده است. ما محققین فوق العاده اي در حوزه اصلاح
نژاد داریم اما نتوانستیم تجاري سازي کنیم. در ارتباط با سموم نیز پروژه هاي مفصلی تعریف شده و گام هایی در رابطه با سموم

 
شیمیایی برداشته شده است البته چندان موفقیت آمیز نبوده است. 

وي با بیان اینکه تعداد 500 شرکت دانش بنیان در حوزه کشاورزي کم است، گفت: معاونت علمی و فناوري موافق توسعه پارك هاي
علمی و فناوري است و در منطقه هایی مثل ملایر که داراي محصولات فراوان انگور است باید این این فضا ایجاد شود، ما هم همکاري

 
خواهیم کرد. 

ستاري تصریح کرد: در حوزه تولید محصولات تراریخته هم پژوهش هایی انجام گرفته است، ما در ارتباط با داروها به کمک وزارت
بهداشت و درمان اقداماتی را انجام دادیم لذا اگر قرار است محصول تراریخته هم وارد بازار شود، پروتکل هاي بهداشتی باید رعایت
شود. سیاست گذاري در این حوزه در اختیار وزارت جهاد کشاورزي و سازمان حفاظت محیط زیست است، معاونت علمی و فناوري

 
فقط می تواند در حوزه تحقیقات کمک کند. 

معاون رئیس جمهور یادآور شد: ما در حال حاضر شرکتی در این بخش نداریم اما موسساتی به کار تحقیقات درباره محصولات
تراریخته پرداخته اند. معاونت علمی و فناوري نیز تاکنون از هیچ شرکت تولید محصولات تراریخته حمایت نکرده است و بودجه اي
هم در اختیار آنها قرار نداده است. البته سیاست معاونت علمی و فناوري جلوگیري از تحقیقات نیست بنابراین اگر شرکتی بخواهد در

 
حوزه تراریخته تحقیق و پژوهش کند و از ما درخواستی داشته باشد، حمایت خواهیم کرد. 

معاون علمی و فناوري رئیس جمهور در پایان تاکید کرد:کمیته ذیل کمیسیون کشاورزي، آب و منابع طبیعی باید تشکیل شود، ما
استقبال خواهیم کرد و اطلاعات لازم را در اختیار نمایندگان از طریق این کمیته مشترك قرار خواهیم داد. نمایندگان باید از شرکت

 
هاي دانش بنیان و پارك هاي علمی فناوري حوزه هاي انتخابیه خود بازدید کنند، ما نیز همراهی لازم را خواهیم داشت./ 

پایان پیام



پرداخت 2.3 هزار میلیارد تومان تسهیلات کرونا به بنگاههاي آسیب دیده

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  117  |  تاریخ: 1399/05/28

معاون وزیر کار، تعاون و رفاه اجتماعی گفت: تاکنون 23 هزار و 667 میلیارد ریال تحت عنوان تسهیلات کرونا، از سوي
بانکهاي عامل به مشمولان پرداخت شده است.

معاون وزیر کار، تعاون و رفاه اجتماعی گفت: تاکنون 23
هزار و 667 میلیارد ریال تحت عنوان تسهیلات کرونا، از

 
سوي بانکهاي عامل به مشمولان پرداخت شده است. 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از وزارت تعاون، کار و
رفاه اجتماعی، عیسی منصوري درباره مصوبات بیست و
چهارمین جلسه کارگروه مقابله با پیامدهاي اقتصادي ناشی
از شیوع ویروس کرونا، اظهار داشت: براساس آخرین آمارها
از سامانه کارا، تعداد 391 هزار فقره پرونده ثبت نام کرده
اند که این تعداد، 775 هزار نفر اشتغال را شامل می شود

 
که توسط 13 دستگاه اجرایی بررسی شده و 112 هزار میلیارد ریال تسهیلات را در برمی گیرد. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: رانندگان با دریافت مبلغ 33 هزار و 470 میلیارد ریال از
رقم کل تسهیلات کرونا، بلندترین ستون را در جدول آماري رسته هاي بسیار آسیب دیده از شیوع ویروس کرونا به نام خود ثبت کرده

 
اند. 

وي با اشاره به کسر 200 هزار میلیارد ریال از محل تسهیلات کرونا به کسب و کارهاي آسیب دیده و اختصاص آن به طرح ودیعه
مسکن بر اساس مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا، گفت: با توجه به آمار متقاضیان و پرونده هاي ثبت نام شده در سامانه کارا، جمع
تسهیلات مورد نیاز، 235 هزار میلیارد ریال است که 200 هزار میلیارد ریال آن مربوط به کسب و کارهاي داراي بیمه و نیز شاغلان
غیررسمی فاقد بیمه است و 35 هزار میلیارد ریال نیز به 108 شرکت بزرگ حمل و نقل عمومی مسافر برون شهري اعم از هوایی،
ریلی و دریایی اختصاص یافته است؛ ضمن اینکه کل تسهیلات درخواستی نهایی شده متقاضیان با توجه به تعداد کل ثبت نام شدگان،

 
112 هزار میلیارد ریال است. 

منصوري افزود: تعداد 848 زیر رسته به شدت آسیب دیده از شیوع ویروس کرونا با هماهنگی دستگاه هاي اجرایی شناسایی شده و
تعداد بنگاه هاي آسیب دیده ذیل 14 رسته منتخب 3 میلیون واحد است که 1.3 میلیون واحد آن بیمه شده و داراي کد کارگاهی و

 
1.7 میلیون واحد فاقد بیمه و کدکارگاهی هستند، این تعداد 2.8 میلیون نفر بیمه شده و 3 میلیون نفر فاقد بیمه را شامل می شود. 

به گفته منصوري، با توجه به تعداد 2 میلیون 316 هزار و 491 نفر شاغل غیررسمی اخذ شده از دستگاهها، تعداد 114 هزار نفر و
838 نفر در سامانه کارا ثبت نام کرده اند که وزارت صنعت، معدن و تجارت با 41 هزار و 741 نفر بیشترین آمار را به خود اختصاص

 
داده است. 



این مقام مسئول ادامه داد: تسهیلات درخواستی براي این تعداد 2 هزار و 505 میلیارد ریال است که بیش از 560 میلیارد ریال آن
پرداخت شده است. وزارت کشور در رده بعدي شاغلان غیرسمی و فاقد بیمه قرار دارد که با 35 هزار و 570 مورد ثبت نامی، مبلغ

 
499 میلیارد ریال تسهیلات را دریافت کرده اند. 

وي ضمن بیان اینکه 50 درصد از متقاضیان معرفی شده به مؤسسات عامل، تسهیلات بانکی را دریافت کرده اند، گفت: از کل 385
هزار و 166 پرونده ارسال شده به مؤسسات عامل، 119 هزار و 257 پرونده مصوب و تسهیلات مربوط به 100 هزار و 376 پرونده
پرداخت شده است. تاکنون 23 هزار و 667 میلیارد ریال تحت عنوان تسهیلات کرونا از سوي مؤسسات عامل به مشمولان پرداخت

شده است.



مهلت ثبت نام تسهیلات مشاغل آسیب دیده از کرونا در هرمزگان تمدید شد

منبع: روزنامه صبح ساحلشماره خبر:  118  |  تاریخ: 1399/05/28

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان هرمزگان از
تمدید مهلت ثبت نام تسهیلات ویژه مشاغل آسیب دیده

 
ناشی از شیوع کرونا خبر داد. 

به گزارش صبح ساحل، هادي ابراهیمی با اعلام این خبر
گفت: بر اساس اعلام جدید در رابطه با تسهیلات ویژه
کرونا، زمان ثبت نام براي بیمه شده ها تا 15 شهریور
وبراي مشاغل غیر رسمی و بنگاههاي اقتصادي بیمه نشده

 
تا پایان شهریورماه سال جاري تمدید شده است. 

www.kara.mcls.gov.ir وي افزود: اعطاي این تسهیلات صرفاً براي صاحبان کسب و کاري که از طریق سامانه کارا به آدرس

 
ثبت نام کرده و فرایند پذیرش و معرفی آنها به موسسه اعتباري طی شده باشد، امکان پذیر است. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان هرمزگان در بخش دیگري از سخنانش با اشاره به سایر شرایط لازم به منظور دریافت این
تسهیلات، خاطرنشان کرد: واحدهاي کسب و کاري که در قالب کارفرمایی و یا خویش فرمایی داراي لیست بیمه باشند و در سال
گذشته نیز فعال بوده و پس از شیوع ویروس کرونا، یعنی ابتداي اسفندماه نیروي کار خود را نیز تعدیل نکرده باشند، می توانند در

 
سامانه فوق ثبت نام کرده و پس از طی مراحل لازم، از تسهیلات بهره مند شوند. 

ابراهیمی ضمن تاکید بر اینکه این تسهیلات صرفاً براي یک بار به متقاضیان اعطا می شود، بیان کرد: با تمدید زمان ثبت نام، بخش

 
قابل توجهی از مشاغل و کارگاههاي آسیب دیده ناشی از کرونا، براي دریافت تسهیلات لازم ثبت نام می کنند. 

این مقام مسئول همچنین عنوان کرد: تاکنون بیش از 81 میلیارد ریال تسهیلات به کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا در استان

 
پرداخت شده است. 

وي افزود: 2 هزار و 457 پرونده با اشتغال 7 هزار و 38 نفر با مبلغ درخواستی بیش از 890 میلیارد ریال در انتظار پرداخت تسهیلات

 
هستند. 

 
منبع:خبرنگاران جوان 

 
نظر کاربران ثبت نظر شما 



 
براي این مطلب تا کنون نظري ثبت نشده است. 

 
 200 / 0

 
ثبت نظر 

 
- نظر شما پس از بررسی و تایید منتشر خواهد شد. 

- لطفا از بکاربردن الفاظ رکیک، توهین و تهمت به اشخاص حقیقی و حقوقی خودداري کنید.



ارتقاء رتبه ي علمی دانشگاه بین المللی چابهار در پایگاه مرجع دانشگاه هاي

ایران

منبع: ایسناشماره خبر:  119  |  تاریخ: 1399/05/28

مدیر پژوهشی دانشگاه بین المللی چابهار گفت: با توجه به فعالیت هاي آموزشی و پژوهشی انجام شده در چند ماه اخیر و
ثبت اطلاعات در مقایسه با سال گذشته در شاخص هاي رتبه بندي، رتبه ي دانشگاه در سال 99 در پایگاه مرجع دانشگاه

هاي ایران به آدرس uniref.ir از 131 به 98 در بین دانشگاه هاي دولتی و از 641 به ...

به گزارش ایسنا، ملوك خاتون بزرگزاده افزود: مهمترین
فاکتورهایی که در رده بندي هاي دانشگاه ها مدنظر قرار
می گیرند تولید مقالات پژوهشی، برگزاري دوره ها و
وبینارهاي کارآفرینی و آموزشی کوتاه مدت، میزان شهریه
در مقایسه با رقبا، ارتباط با کارفرمایان و تعداد دانشجویان
و کیفیت آموزشی، برگزاري سمینارها و نشست ها و

 
بروزرسانی اطلاعات و اخبار دانشگاه می باشد. 

وي اضافه کرد: هرکدام از این عوامل در شاخص هاي رتبه
بندي داراي ضریب خاصی می باشد که بهبود آن سبب

 
ارتقاي رتبه دانشگاه می شود و در معرفی و تبیین جایگاه دانشگاه ها در سطح ملی و بین المللی اهمیت بسیاري دارد. 

وي خاطرنشان کرد: باتوجه به این شاخص ها و با ادامه ي روند رو به پیشرفت با همکاري و همدلی اساتید و مدیران امید است این
دانشگاه همچنان به برنامه ها و ماموریت هاي علمی خود پایبند و با تدوین راهبردها و ماموریت ها، بهترین مسیر را جهت ارتقاي

 
علمی و پژوهشی در پیش بگیرد. 

انتهاي پیام



نشست بازبینی برنامه علمی صنعت و تجارت برگزار شد/ هدف کلی، توسعه

رونق اقتصادي و  کارآفرینی

منبع: آناشماره خبر:  120  |  تاریخ: 1399/05/28

نشست بازبینی چالش اول اصلاح شده از برنامه علمی صنعت و تجارت صبح امروز به صورت مجازي و برخط در کمیته
ارزیابی پایش برگزار شد.

 
 

نشست بازبینی چالش اول اصلاح شده از برنامه علمی صنعت و تجارت صبح امروز به صورت مجازي و برخط در کمیته ارزیابی پایش
برگزار شد.  به گزارش خبرنگار حوزه پایش گروه دانشگاه خبرگزاري آنا، نشست بازبینی چالش اول اصلاح شده از برنامه علمی صنعت

 
و تجارت صبح امروز به صورت مجازي و برخط در کمیته ارزیابی پایش برگزار شد. 

این برنامه علمی برعهده دانشگاه آزاد اسلامی واحد شهرقدس است. در ادامه این نشست نیز چالش پیشنهادي حوزه سایبري برنامه

 
پدافند غیر عامل مورد بررسی قرار گرفت. 

بر اساس اهداف برنامه هاي علمی استان تهران، در گام نخست برنامه هاي علمی موجود در این استان هم چون برنامه علمی صنعت و

 
تجارت ساختار و محتواي آن مورد بازبینی قرار می گیرد. 

در نشست مجازي و برخط امروز نیز چالش هاي صنعت و تجارت، بحث راهبرد پایش آسیب هاي موجود در فضاي کسب و کار در
شوراي راهبري استان تهران با حضور وحید سادات پور مجري برنامه علمی صنعت و تجارت و اعضاي شوراي دانشی این برنامه علمی

 
مورد بررسی قرار گرفت. 

در این نشست که سه ساعت به طول انجامید، با تلاش و همت متخصصان دانشگاه آزاد اسلامی واحد شهرقدس آسیب هاي موجود در

 
فضاي کسب و کار در حوزه هاي مختلف ساخت، صنعت صنایع غذایی، صنایع برقی و الکترونیکی و... با جزئیات بررسی شد. 

منظر شهرسازي، منظر معماري و بررسی آسیب شناسی و شناسایی مؤلفه هاي معماري محیط هاي صنعتی و تجاري از جمله

 
منظرهایی است که در این نشست به نظام موضوعات برنامه علمی صنعت و تجارت اضافه شد. 



هم چنین صنعت خانه هاي پیش ساخته در زمان بحران، امکان سنجی استفاده از خانه هاي پیش ساخته، دیدگاه آسیب شناسی
ضوابط و مقررات ساختمان، طرح هاي شهري موجود با نگاه ارتقاي فضاي کسب و کار و مزیت هاي رقابتی از جمله مطالبی بود که در

 
این نشست برخط به آن پرداخته شد. 

گفتنی است در این نشست به صنایع پزشکی، برقراري استانداردها و پیاده سازي آن ها در حوزه تجهیزات برقی و الکترونیکی و بومی

 
سازي تجهیزات مخابراتی با نگاه توسعه کسب و کار پرداخته شد. 

به طور کلی می توان گفت، توسعه رونق اقتصادي و کارآفرینی در حوزه صنایع فرهنگی، خلاق هنري و... هدف کلی این نشست مد

 
نظر قرار گرفت. 

 
 

این جلسه با حضور و داوري ناصر عبادتی، شهاب لواسانی، سعید ملماسی، مهرداد غلام زاد از جمله اعضاي صاحب نظر حاضر در

 
شوراي راهبري استان تهران و با مدیریت لاله فرهنگ متین مدیر نظارت و هماهنگی برنامه هاي علمی استان تهران به پایان رسید. 

انتهاي پیام/4084/



زیرساخت هاي 2 واحد فرآوري معدنی نهبندان مهیا می شود

منبع: شبستانشماره خبر:  121  |  تاریخ: 1399/05/28

بیکی مشکلات 2 واحد فرآوري معدنی نهبندان که در مراحل پایانی راه اندازي هستند، را بررسی و براي حل برخی مشکلات
مطروحه دستور همکاري صادر کرد.

بیکی مشکلات 2 واحد فرآوري معدنی نهبندان که در مراحل پایانی راه اندازي هستند، را بررسی و براي حل برخی مشکلات

 
مطروحه دستور همکاري صادر کرد. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از بیرجند، «مجید بیکی» امروز (28 مرداد)
به همراه جمعی از مدیران شهرستانی از کارخانه در حال احداث گارنت دهسلم

 
بازدید و مشکلات برق و آب این کارخانه را بررسی کرد. 

فرماندار نهبندان در ادامه بازدید از معدن سنگ چینی آسکا این شهرستان درخواست
هاي سرمایه گذار این معدن را در خصوص اعطاي تسهیلات و تامین سوخت بررسی
و در بازدید از کارخانه فرآوري سیلیس دهسلم براي تامین گاز، برق مصرفی، اعطاي
تسهیلات، تیغ زنی راه دسترسی، تامین سوخت لازم و خط تلفن براي این کارخانه

 
قول مساعد داد. 

«مجید بیکی» در جریان بازدید از کارخانه فرآوري سیلیس نهبندان با بیان اینکه در شهرستان نهبندان استفاده از ظرفیت هاي

 
خدادادي یکی از اولویت ها و برنامه هاي پیش رو است، گفت: استفاده از این ظرفیت ها زمینه ساز توسعه هاي بعدي خواهد بود. 

وي افزود: شهرستان نهبندان در بخش کشاورزي، دامپروي، معادن و بخش گردشگري ظرفیت هاي خوبی دارد اما چیزي که نجات

 
دهنده مردم منطقه با توجه به وسعت است، حوزه فرآوري معدنی است. 

فرماندار نهبندان با بیان اینکه سیستم خام فروشی باید تغییر کند، گفت: نگاه مسئولان این است که از سرمایه گذار در بحث فرآوري
محصولات حمایت کنند چرا که سرمایه گذاران بخش فرآوري، نگاهی تولید مدارانه و به دنبال ایجاد اشتغال، ارزش افزوده و جلوگیري

 
خروج ارز از کشور نیز هستند، لذا مجموعه هاي مدیریتی در کنار این سرمایه گذاران درصدد حل مشکلات هستند. 

بیکی تصریح کرد: در حوزه معادن و فرآوري محصولات شاهد اتفاقات خوبی در شهرستان نهبندان هستیم و تا نیمه سال 1400 طرح
هاي خوبی شامل طلاي هیرد، کنسانتره آهن، منیزینت دانه بندي شده، منیزیت ذهاب، بسته بندي آب، گارنت، سیلیس و آندولوزیت

 
که پیشرفت مناسب دارند در مدار بهره برداري قرار خواهد گرفت. 

وي ادامه داد: پیشرفت هاي حوزه معادن و صنعت این شهرستان زمینه ساز ورود سایر سرمایه گذاران به منطقه و توسعه را به همراه



 
خواهد داشت. 

فرماندار نهنبدان با بیان اینکه نهبندان، شهرستان کمتر توسعه یافته اي استان است، تصریح کرد: ولی با وجود ظرفیت ها و پتانسیل
هاي خدادادي زیاد در این منطقه، نمی توان لفظ «محروم» را براي آن به کار برد بلکه زیرساخت هاي لازم را براي بهره مندي نداریم

 
و باید در این خصوص تلاش کنیم. 

بیکی خطاب به سرمایه گذار کارخانه فرآوري سیلیس دهسلم نهبندان گفت: تسهیلات لازم این کارخانه پیگیري شد و آمادگی

 
پرداخت با مساعدت صندوق کارآفرینی امید استان وجود دارد، لذا باید طرح لازم این کارخانه تکمیل شود. 

وي در این جلسه قول همکاري براي تامین برق، آب و گاز این واحد تولیدي را نیز داد و افزود: انتظار داریم نیروي بومی منطقه در
این کارخانه به کارگیري شود.



مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان جنوبی: کارآفرینی راهکار بسیار

مؤثر براي برون رفت از معضل بیکاري است

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  122  |  تاریخ: 1399/05/28

خبرگزاري آریا - مرکز مشاوره و خدمات کارآفرینی راشا
شهرستان بیرجند در مراسمی با حضور غلامرضا اشرفی،
مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان خراسان جنوبی

 
افتتاح و آغاز به کار کرد. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی استان خراسان جنوبی، غلامرضا اشرفی با بیان
این که کارآفرینی و توجه به آن یک راهکار بسیار مؤثر
براي برون رفت از معضل بیکاري در جامعه است و سوق
دادن فارغ التحصیلان دانشگاهی و جوانان جویاي کار ،به

سمت کارآفرینی را از اهم وظایف مدیران مراکز مشاوره و خدمات کارآفرینی استان دانست و افزود: تا کنون 5 مجوز رسمی مرکز
مشاوره و خدمات کارآفرینی از طریق کمیته هیات فنی صدور مجوز ، اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان خراسان جنوبی

 
صادر شده که مدیران این مراکز، بیشتر از اساتید ، متخصصان و کارشناسان خبره حوزه کارآفرینی استان تشکیل شده است . 

اشرفی با اشاره به اینکه مرکز مشاوره و خدمات کارآفرینی راشا موفق به اخذ مجوز فعالیت به عنوان مرکز مشاوره و خدمات کارآفرینی
و همچنین راهبري کافه کارآفرینی ، فضاي کاري مشترك شده است، گفت: یکی ازمزیتهاي مرکز مشاوره کارآفرینی تاثیر گذاري

 
بسیار زیاد در رشد اقتصاد استان است . 

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان جنوبی با اشاره به اینکه در این مراکز مشاوره هاي کارآفرینی ارائه می شود، خاطرنشان
کرد: ارائه خدمات آموزشی مجازي، ایجاد یک بانک ایده براي شهروندان، بیشتر شدن فعالیت هاي کارآفرینی و ارتباط بین کارآفرینان

 
از دیگر خدماتی است که این مرکز ارائه می دهد. 

وي افزود: از آنجایی که کافه کارآفرینی، پاتوق و محل مناسبی جهت تبادل ایده و راهکارهاي موثر فیمابین افراد صاحب ایده و
صاحبان سرمایه است، لذا با تشکیل کافه کارآفرینی در این شهرستان میتوان فضایی جهت برقراري تعاملات اجتماعی بین کارآفرینان

 
با دانشجویان،سرمایه گذاران، مسئولین دستگاههاي اجرایی، صاحبان ایده، خصوصاً دانشجویان و فارغ التحصیلان ، فراهم کرد. 

محمود زاده ، مدیر مرکز مشاوره و خدمات کارآفرینی راشا نیز در این مراسم عنوان کرد: رشد، پیشرفت همه جانبه و پایدار اقتصادي و
اشتغال یک کشور مقوله اي است که بطور قطع با فراگیري آموزش کار آفرینی و کسب مهارت هاي فنی حرفه اي امکان و دستیابی به

آن وجود دارد.



خراسان رضوي رتبه دوم درخواست تسهیلات کرونا در کشور را دارد

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  123  |  تاریخ: 1399/05/28

خبرگزاري آریا - معاون کارآفرینی و اشتغال اداره کل
تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان رضوي گفت: این
استان در میزان تسهیلات درخواستی صاحبان کسب و

 
کارهاي متضرر از کرونا رتبه دوم کشور را دارد. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون،کار و رفاه
اجتماعی خراسان رضوي ،محمد امین بابایی در این
خصوص گفت: این استان در میزان تسهیلات درخواستی
صاحبان کسب و کارهاي متضرر از کرونا رتبه دوم کشور را
دارد و براساس آخرین رتبه بندي تا 20 مرداد ماه، خراسان

رضوي در پرداخت تسهیلات به بنگاه هاي اقتصادي براساس نسبت پرداختی به تسهیلات درخواستی، رتبه پانزدهم و براساس نسبت

 
تسهیلات پرداختی به اعتبارات ابلاغی، رتبه دهم کشور را به دست آورده است. 

معاون اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان رضوي گفت: براساس این رتبه بندي، در نسبت تسهیلات پرداختی به تسهیلات
درخواستی استان هاي خراسان جنوبی، ایلام و کردستان به ترتیب رتبه هاي اول تا سوم و در نسبت تسهیلات پرداختی به اعتبارات

 
ابلاغی استان هاي ایلام، تهران و خراسان جنوبی رتبه هاي اول تا سوم را کسب کرده اند. 

وي افزود: سهمیه ابلاغی خراسان رضوي از تسهیلات حمایتی دولت براي کسب و کارهاي متضرر از کرونا دو هزار و 868 میلیارد
تومان بوده که تا 20 مرداد ماه 101 میلیارد و 75 میلیون تومان معادل 13.54 درصد از کل تسهیلات درخواستی مشمولان توسط

 
بانکها پرداخت شده است. 

بابایی ادامه داد: میزان تسهیلات درخواستی از سوي مشمولان تسهیلات حمایتی دولت براي کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا در

 
خراسان رضوي تا 20 مرداد ماه 751 میلیارد و 537 میلیون تومان بوده است. 

وي گفت: مهلت ثبت نام مشمولان دریافت تسهیلات حمایتی دولت و مهلت پرداخت این تسهیلات توسط بانکها تا پایان مرداد ماه

 
است. 

معاون اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان رضوي گفت: 19 بانک و موسسه مالی و اعتباري تسهیلات حمایتی دولت را باید
بین 67 هزار و 396 کارگاه با اشتغال 183 هزار و 419 نفر در خراسان رضوي توزیع کنند.



درد دل کارآفرینی که در پیچ و خم هاي اداري گرفتار شد + نتیجه پیگیري

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  124  |  تاریخ: 1399/05/28

شهروندخبرنگار ما با برقراري ارتباط تلفنی با شهروندخبرنگار از مشکلات متعدد در راه کار آفرینی در کشور گفت.

به گزارش گروه شهروند خبرنگار باشگاه خبرنگاران جوان،
آقاي غلامرضا مرادي نیا، کارآفرین بوشهري در تماس
تلفنی با شهروندخبرنگار باشگاه خبرنگاران جوان از
مشکلات متعدد خود در راه اندازي یک واحد تولیدي و
کارآفرینی براي جوانان روستاي عامري در بندر دیلم گفت:

 
متن پیام شهروندخبرنگار 

 
گلایه شهروند کارآفرین بوشهري از تعلل در پرداخت تسهیلات و سنگ اندازي ادارات 

در استان بوشهر، بندر دیلم، روستاي عامري قصد راه اندازي تولیدي براي کارآفرینی دارم. براي وام یک و نیم میلیاردي، هفت میلیارد
بانک سینا از من وثیقه گرفته است. پس از مانع تراشی هاي فراوان از سال 77، اولین قسط بهمن 98 آزاد شد و مبلغ 300 میلیون

 
تومان. 

خودم به دلیل شرایط تورمی کشور فراتر از تعهد عمل کردم و به جاي 20 درصد، 50 درصد کار را جلو بردم. با وجود دستور و پاراف

 
نامه توسط استاندار کار ها خوب پیش نمی رود و یک نامه 48 ساعته، 5 - 6 ماه طول می کشد. 

خواسته اصلی ام بازتاب مشکلات عینی یک کارآفرین به عنوان مشت نمونه خروار و تعلل در پرداخت تسهیلات و کارشکنی ادارات و

 
به شکست سوق دادن فعالیت کارآفرینان است. 

نتیجه پیگیري خبرنگار باشگاه خبرنگاران جوان، در مورد گلایه شهروند کارآفرین بوشهري از تعلل در پرداخت تسهیلات و سنگ

 
اندازي ادارات را می توانید در پیوند (لینک) زیر می کنید. 

 
پیچ وخم   هاي اداري سنگی پیش پاي کارآفرینان بوشهري 

کارآفرینان پیچ و خم هاي اداري را یکی از مشکلات براي اجراي طرح خود می دانند که باعث می شود کارشان بیش از حد به تاخیر

 
بیفتد. 

براي آموزش اصول تصویربرداري خبري براي شهروندخبرنگاران اینجا کلیک کنید



قدیمی ترین برند کفش و حاضر در بورس از هلدینگ بورسی وام می گیرد

منبع: بورس پرسشماره خبر:  125  |  تاریخ: 1399/05/28

مدیرعامل هلدینگ بورسی از امضاي تفاهمنامه با صندوق کارآفرینی امید براي بهره مندي نمایندگی هاي جدید با معرفی
کفش ملی و وام تا سقف 100 میلیون تومانی خبر داد.

به گزارش پایگاه خبري بورس پرس ، علیرضا نصیري از امضاي تفاهمنامه اي بین گروه صنعتی ملی و صندوق کارآفرینی امید
خبر داد و گفت: نمایندگی هاي جدید با معرفی توسط کفش ملی از امکان استفاده تسهیلات قرض الحسنه این صندوق تا سقف 100

 
میلیون تومان با کارمزد پایین و تنفس 3 ماهه بهره مند شدند. 

وي با بیان اینکه کارمزد تسهیلات 4 درصد و بازپرداخت آن 2 ساله است، افزود: تسهیلات مورد نظر در این تفاهمنامه به درخواست
کنندگان تاسیس نمایندگی هاي جدید فروش کفش ملی بعد از طی مراحل ارزیابی، امکان سنجی هاي فنی و دارا بودن توانمندي

 
هاي لازم براي پیوستن به شبکه فروش فروشگاهی تعلق خواهد گرفت. 

بنابراین گزارش، گروه صنعیت ملی با سرمایه 24.7 میلیارد تومانی از تیر سال 82 در بازار دوم معاملات بورس حضور دارد و صندوق

 
بازنشستگی کشوري مالکیت 77.2 درصد سهام آن را در اختیار دارد. 

 
 t.me/boursepressir : تلگرام اصلی بورس پرس

انتهاي پیام



آخرین مهلت فراخوان واگذاري اراضی فاز سوم پارك فناوري پردیس اعلام

شد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  126  |  تاریخ: 1399/05/28

مدیرکل جذب و پذیرش واحد هاي فناور پارك فناوري پردیس گفت: مهلت ثبت نام در فراخوان واگذاري اراضی فاز سوم این
پارك،31 مرداد به پایان می رسد.

به گزارش حوزه فناوري گروه علمی پزشکی باشگاه
خبرنگاران جوان، محمدحسین عسکري، مدیرکل جذب و
پذیرش واحد هاي فناور این مجموعه، از فراخوان واگذاري
اراضی فاز سوم پارك فناوري پردیس خبر داد و گفت:
فراخوان واگذاري 30 قطعه از اراضی توسعه موسوم به
پردیس کارآفرینی، در راستاي استقرار شرکت هاي فناور و
دانش بنیان در ناحیه نوآوري پردیس از 15 تیر منتشر شد.

عسکري افزود: مهلت ثبت نام و ارائه درخواست متقاضیان تا انتهاي مرداد تعیین شده است و تمدید نخواهد شد. تا کنون قریب به
260 درخواست پیرو این فراخوان ثبت شده است و پیش بینی می شود در چند رو باقی مانده تا پایان آن، تعداد درخواست ها به 300

 
درخواست برسد. 

او در مورد برگزاري جلسه هاي معارفه با متقاضیان توضیح داد: با توجه به تعداد درخواست ها و در راستاي تسریع در فرایند معارفه،
ارزیابی و انعقاد قرارداد با متقاضیان حائز شرایط؛ برگزاري جلسات معارفه و تدقیق درخواست ها از هفته گذشته در دستور کار اداره

 
کل جذب و پذیرش واحد هاي فناور قرار گرفت. 

 
بیشتر بخوانید 

- شتاب دهنده تپسی در مرکز رشد دانشگاه علامه طباطبائی مستقر می شود عسکري ادامه داد: از 200 شرکت متقاضی که در
سامانه مربوطه ثبت درخواست کرده اند، دعوت به عمل آمد و با رعایت کامل پروتکل هاي بهداشتی به دلیل شیوع ویروس کرونا،
جلسه معارفه در محل پارك فناوري پردیس برگزار شد. همچنین طبق برنامه ریزي هاي انجام شده، طی دو هفته آتی مابقی

 
متقاضیان را نیز براي حضور در جلسه معارفه دعوت خواهیم کرد. 

مدیرکل جذب و پذیرش واحد هاي فناور پارك فناوري پردیس در مورد این جلسه هاي معارفه، بیان کرد: در این جلسات، علاوه بر
تدقیق درخواست ها نسبت به توضیحات ارائه شده مبتنی بر جزئیات ارزیابی، واگذاري و ضوابط ساخت؛ اهداف و برنامه هاي توسعه

 
اي پارك فناوري پردیس، مزایا و خدمات قابل ارائه به اعضاي پارك تبیین و تشریح شد. 

 
امکان تمدید فراخوان وجود ندارد 



او در مورد احتمال تمدید فرصت ثبت نام براي این فراخوان گفت: با توجه به برآورد هاي صورت گرفته و تجربه قبلی از فراخوان
واگذاري اراضی با احتمال بالایی به واگذاري تعداد 30 قطعه هدف گذاري شده نائل خواهیم رسید بنابراین امکان تمدید فراخوان

 
وجود نخواهد داشت. 

عسکري در پاسخ به این سوال که امکان واگذاري قطعات اراضی بیش از 30 قطعه وجود دارد یا خیر، گفت: در خصوص واگذاري تعداد
قطعات بیشتر از هدف تعیین شده، در صورت وجود تقاضاي ثبت شده در بازه فراخوان، موضوع را بررسی می کنیم و براي اخذ مصوبه

مربوطه آن اقدام خواهیم کرد.



طرح جدید کفش ملی براي جهش تولید/ نمایندگی هاي جدید وام 1 میلیاري

می گیرند

منبع: رویداد 24شماره خبر:  127  |  تاریخ: 1399/05/28

با امضاي تفاهمنامه اي بین گروه صنعتی ملی و صندوق کارآفرینی امید، نمایندگی هاي جدید معرفی شده از سوي شرکت
کفش ملی از امکان استفاده تسهیلات قرض الحسنه این صندوق تا سقف یک میلیارد ریال بهره مند شدند.

رویداد24 علیرضا نصیري، مدیرعامل گروه صنعتی ملی با
اعلام این خبر گفت: با مذاکرات و توافقات صورت گرفته،
در راستاي حمایت از تولید ملی، ایجاد اشتغال و حمایت از
شرکت هاي زیرمجموعه گروه صنعتی ملی، به نمایندگی
هاي جدید معرفی شده از سوي شرکت کفش ملی تا سقف
یک میلیارد ریال تسهیلات با کارمزد پایین و تنفس 3

 
ماهه پرداخت خواهد شد. 

وي تاکید کرد: در پاسخ به استقبال خوبی که بعد از
فراخوان جذب نمایندگی هاي فروش جدید در سراسر کشور واصل شد و اعلام نیاز درخواست کنندگان براي تجهیز فروشگاه هاي بروز
و درخور شأن علاقمندان به بزرگترین و قدیمی ترین برند کفش در ایران، برآن شدیم با فراهم کردن تسهیلاتی قرض الحسنه گامی

 
مهم در ارج نهادن به درخواست هموطنان و عاملین پیشران در توسعه شبکه فروش کفش ملی داشته باشیم. 

نصیري با بیان اینکه کارمزد تسهیلات مذکور 4 درصد و بازپرداخت آن 2 ساله است، گفت: تسهیلات مورد نظر در این تفاهمنامه به
درخواست کنندگان تاسیس نمایندگی هاي جدید فروش کفش ملی بعد از طی مراحل ارزیابی، امکان سنجی هاي فنی و دارا بودن

توانمندي هاي لازم براي پیوستن به شبکه فروش فروشگاهی تعلق خواهد گرفت.



طرح جدید کفش ملی براي جهش تولید/ نمایندگی هاي جدید وام 1 میلیاري

می گیرند

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  128  |  تاریخ: 1399/05/28

با امضاي تفاهمنامه اي بین گروه صنعتی ملی و صندوق کارآفرینی امید، نمایندگی هاي جدید معرفی شده از سوي شرکت
کفش ملی از امکان استفاده تسهیلات قرض الحسنه این صندوق تا سقف یک میلیارد ریال بهره مند شدند.

طرح جدید کفش ملی براي جهش تولید/ نمایندگی هاي
جدید وام 1 میلیاري می گیرند با امضاي تفاهمنامه اي
بین گروه صنعتی ملی و صندوق کارآفرینی امید، نمایندگی
هاي جدید معرفی شده از سوي شرکت کفش ملی از امکان
استفاده تسهیلات قرض الحسنه این صندوق تا سقف یک

 
میلیارد ریال بهره مند شدند. 

به گزارش گروه خبر خبرگزاري برنا، علیرضا نصیري،
مدیرعامل گروه صنعتی ملی، گفت: با مذاکرات و توافقات

صورت گرفته، در راستاي حمایت از تولید ملی، ایجاد اشتغال و حمایت از شرکت هاي زیرمجموعه گروه صنعتی ملی، به نمایندگی
هاي جدید معرفی شده از سوي شرکت کفش ملی تا سقف یک میلیارد ریال تسهیلات با کارمزد پایین و تنفس 3ماهه پرداخت

 
خواهد شد. 

وي تاکید کرد: در پاسخ به استقبال خوبی که بعد از فراخوان جذب نمایندگی هاي فروش جدید در سراسر کشور واصل شد و اعلام
نیاز درخواست کنندگان براي تجهیز فروشگاه هاي بروز و درخور شأن علاقمندان به بزرگترین و قدیمی ترین برند کفش در ایران،
برآن شدیم با فراهم کردن تسهیلاتی قرض الحسنه گامی مهم در ارج نهادن به درخواست هموطنان و عاملین پیشران در توسعه شبکه

 
فروش کفش ملی داشته باشیم . 

نصیري با بیان اینکه کارمزد تسهیلات مذکور 4درصد و بازپرداخت آن 2 ساله است، گفت: تسهیلات مورد نظر در این تفاهمنامه به
درخواست کنندگان تاسیس نمایندگی هاي جدید فروش کفش ملی بعد از طی مراحل ارزیابی، امکان سنجی هاي فنی و دارا بودن

توانمندي هاي لازم براي پیوستن به شبکه فروش فروشگاهی تعلق خواهد گرفت.



آیت االله تسخیري درگذشت + زندگی نامه

منبع: حوزه نیوزشماره خبر:  129  |  تاریخ: 1399/05/28

حوزه/ آیت االله تسخیري، مشاور رهبر معظم انقلاب در امور جهان اسلام که در یکی از بیمارستان هاي تهران بستري بود، در
سن 76 سالگی، بر اثر عارضه قلبی دارفانی را وداع گفت.

 
آیت االله تسخیري درگذشت + زندگی نامه 

حوزه/ آیت االله تسخیري، مشاور رهبر معظم انقلاب در امور
جهان اسلام که در یکی از بیمارستان هاي تهران بستري بود، در

 
سن 76 سالگی، بر اثر عارضه قلبی دارفانی را وداع گفت. 

به گزارش خبرگزاري «حوزه» از تهران، آیت االله محمد علی
تسخیري، مشاور رهبر معظم انقلاب در امور جهان اسلام و رئیس
شوراي عالی مجمع جهانی تقریب مذاهب اسلامی که در یکی از
بیمارستان هاي تهران بستري بود، دقایقی قبل، در سن 76
سالگی، بر اثر عارضه قلبی، دارفانی را وداع گفت و به دیار باقی

 
شتافت. 

آیت االله تسخیري پس از مرحوم آیت االله واعظ زاده خراسانی، سال ها دبیرکلی مجمع جهانی تقریب مذاهب اسلامی را بر عهده داشت

 
و با توجه به توانایی علمی و آشنایی با زبان هاي عربی و انگلیسی، اقدامات مؤثري در زمینه وحدت جهان اسلام انجام داد. 

 
وي همچنین مدتی نایب رئیس اتحادیه جهانی علماي مسلمان بود که پس از موضع گیري هاي عجیب قرضاوي استعفا داد. 

 
آیت االله تسخیري ریاست شوراي عالی مجمع تقریب مذاهب اسلامی و نمایندگی مجلس خبرگان رهبري را برعهده داشت. 

 
زندگی نامه منادي وحدت: 

آیت االله محمدعلی تسخیري فرزند مرحوم حجت الاسلام و المسلمین حاج شیخ علی اکبر، متولد 1323 هجري شمسی مطابق با

 
1364 قمري در نجف اشرف و پدرش اهل تنکابن، یکی از شهرهاي غرب استان مازندران بود. 

وي تحصیلات ابتدائی و متوسطه خود را در نجف گذراند و دروس حوزوي را تا مرحله درس خارج در محضر اساتید بزرگی نظیر آیات
عظام شهید سید محمد باقر صدر، خویی، سید محمد تقی حکیم، شیخ جواد تبریزي، شیخ کاظم تبریزي، صدر بادکوبی و شیخ
مجتبی لنکرانی سپري کرد و در کنار آن دروس دانشگاهی را نیز در رشته ادبیات عرب و فقه و اصول در دانشکده فقه نجف فرا گرفت.

آیت االله تسخیري هم زمان با تحصیل در حوزه علمیه نجف اشرف به تدریس دروس رایج نیز اشتغال داشت؛ وي در زمینه شعر و



ادبیات عرب نیز از محضر اساتید بزرگی مانند آیت االله شیخ محمدرضا مظفر، شیخ عبدالمهدي مطر و شیخ محمد امین زین الدین

 
بهره برد. 

در آغاز جوانی با اشتیاق فراوان به شعر و ادبیات عرب، قصائد عربی سرود و سخنرانی هاي ادبی در مناسبت هاي مختلف و محافل
گوناگون شعر و ادب ایراد کرد؛ وي در مبارزات سیاسی علیه رژیم بعث عراق حضوري فعال داشت و در این رابطه به زندان افتاد و به

 
اعدام محکوم شد ولی به یاري خداوند متعال نجات یافت. 

در سال 1350 هجري شمسی به حوزه علمیه قم رفت و نزدیک به 10 سال در درس اساتید بزرگی چون آیت االله گلپایگانی، آیت االله
وحید خراسانی و آیت االله میرزا هاشم آملی شرکت کرد؛ در این مدت همچنین به تدریس علوم حوزوي و ادب عربی در پاره اي مراکز
علمی و دانشگاهی سراسر کشور پرداخت و با پیروزي انقلاب شکوهمند اسلامی ایران تمامی وقت خویش را صرف امور فرهنگی و

 
تبلیغات اسلامی در داخل و خارج کشور کرد. 

 
آیت االله تسخیري در مناصب فرهنگی، تبلیغی و اجرائی زیر انجام وظیفه کرده اند: 

 
عضو مجلس خبرگان رهبري استان گیلان از سال 1377 

 
مشاور مقام معظم رهبري در امور فرهنگی جهان اسلام 

 
معاون بین الملل دفتر مقام معظم رهبري از سال 1369 

 
مشاور عالی امور بین الملل بعثه مقام معظم رهبري در امور حج و معاون بین الملل آن 

 
رئیس سازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی از زمان تأسیس 1373 تا1380 

 
مشاور وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در امور بین الملل 

 
معاون بین الملل سازمان تبلیغات اسلامی از 1360 تا 1370 

 
عضو هیأت امناي سازمان تبلیغات اسلامی 

 
مسئول کمیته نظارت بر برنامه هاي آموزشی طلاب خارجی در داخل و خارج کشور 

 
دبیرکل مجمع جهانی اهل بیت (علیهم السلام) به مدت 9 سال و عضو شوراي عالی آن 

 
عضو شوراي عالی مجمع جهانی تقریب مذاهب اسلامی 

 
دبیرکل مجمع جهانی تقریب مذاهب اسلامی 



 
عضو کمیته فقهی مجمع اهل بیت مستقر در حوزه علمیه قم 

 
رئیس کمیته فرهنگی هشتمین کنفرانس سران اسلامی در تهران 

 
رئیس کمیته هماهنگی فعالیت هاي مشترك اسلامی در سازمان کنفرانس اسلامی 

 
عضو افتخاري برخی مراکز علمی و دانشگاهی در کشورهاي سوریه و سودان 

 
عضو هیأت امناي سازمان مدارس دینی خارج از کشور 

 
عضو هیأت امناي سازمان دفاع از حقوق کودکان(کافل) 

 
عضو کمیته عالی امور فرهنگی مؤسسه امیرکبیر از سال 1360 تا 1375 

 
عضو هیأت امناي دانشکده اصول دین تهران 

 
رئیس هیأت امناي دانشگاه مذاهب اسلامی 

 
نماینده جمهوري اسلامی ایران در بسیاري از کنفرانس هاي سیاسی، فرهنگی، اجتماعی و اقتصادي خارج از کشور 

عضو مجمع فقه اسلامی جده از زمان تأسیس1362 تاکنون و نماینده حوزه هاي علمیه ایران و نماینده رسمی مذهب شیعه اثنی

 
عشري در آن 

 
استاد دانشگاه امام صادق(ع) در رشته فقه مقارن 

 
استاد دانشگاه تربیت مدرس در رشته اقتصاد اسلامی 

 
اشراف بر مجله هاي التوحید، رسالۀ الثقلین و رسالۀ التقریب به عربی که هم اکنون منتشر می شوند 

 
عضو کمیته فقهی بانک جهانی توسعه اسلامی. 

 
عضو هیأت امناي سازمان فرهنگی اکو 

 
عضو مجمع زبان عربی دمشق 

 
عضو مجلس شرعی هیأت حسابرسی مؤسسات مالی در بحرین 

 
عضو مؤسسه اندیشه اسلامی «آل البیت» و 33 – نائب رئیس اتحادیه جهانی علماي اسلام 



تألیف نزدیک به 50 کتاب و جزوه در موضوع هاي مختلف مثل: تفسیر، اقتصاد اسلامی، مسائل فقهی، فکري و تاریخی که برخی از آن

 
ها به زبان هاي انگلیسی، اردو و برخی زبان هاي دیگر ترجمه شده است. 

تألیف نزدیک به 350 مقاله در موضوع هاي مختلف که بسیاري از آن ها به زبان هاي مختلف ترجمه شده و در مجلات منتشر شده

 
است 

 
تدریس در برخی از دانشگاه ها، دانشکده ها و حوزه هاي علمیه 

 
حضور در بیش از 650 برنامه رادیویی و تلویزیونی به زبان هاي فارسی و عربی 

بیش از 200 مجله و روزنامه در سراسر جهان به زبان هاي مختلف مقاله ها و مصاحبه هاي آیت االله تسخیري را چاپ کرده یا پیرامون

 
شخصیت وي مطلب نوشته اند 

 
سرودن بیش از 30 قصیده به زبان عربی. که این اشعار در دیوانی به نام «اوراق و اعماق» چاپ و منتشر شده است 

 
عضویت و حضور در بیش از 200 کنفرانس و سمینار جهانی به نمایندگی از جمهوري اسلامی ایران 

 
ترجمه 13 کتاب از فارسی به عربی 

 
نوشتن حدود 13 تقریر از درس هاي اساتید خود در فقه و اصول 

 
راهنمایی یا مشاوره در بیش از 20 رساله دانشگاهی 

 
مشارکت در تأسیس بسیاري از مؤسسات فرهنگی و اجتماعی بین الملل 

خبرگزاري حوزه، ارتحال آیت االله تسخیري را به حضرت ولی عصر(عج)، رهبر معظم انقلاب، حوزه هاي علمیه، علماي جهان اسلام و

 
امت اسلامی تسلیت می گوید. 

انتهاي پیام



طرح جدید کفش ملی براي جهش تولید/ نمایندگی هاي جدید وام یک

میلیارد ریالی می گیرند

منبع: دانشجوشماره خبر:  130  |  تاریخ: 1399/05/28

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري دانشجو، علیرضا نصیري، مدیرعامل گروه صنعتی ملی با اعلام این خبر گفت: با مذاکرات
و توافقات صورت گرفته، در راستاي حمایت از تولید ملی، ایجاد اشتغال و حمایت از شرکت هاي زیرمجموعه گروه صنعتی

ملی، به نمایندگی هاي جدید معرفی شده از سوي شرکت کفش ملی تا سقف یک میلیارد ریال ...

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري دانشجو، علیرضا
نصیري، مدیرعامل گروه صنعتی ملی با اعلام این خبر
گفت: با مذاکرات و توافقات صورت گرفته، در راستاي
حمایت از تولید ملی، ایجاد اشتغال و حمایت از شرکت
هاي زیرمجموعه گروه صنعتی ملی، به نمایندگی هاي
جدید معرفی شده از سوي شرکت کفش ملی تا سقف یک
میلیارد ریال تسهیلات با کارمزد پایین و تنفس 3 ماهه

 
پرداخت خواهد شد. 

وي تاکید کرد: در پاسخ به استقبال خوبی که بعد از فراخوان جذب نمایندگی هاي فروش جدید در سراسر کشور واصل شد و اعلام
نیاز درخواست کنندگان براي تجهیز فروشگاه هاي بروز و درخور شأن علاقمندان به بزرگترین و قدیمی ترین برند کفش در ایران،
برآن شدیم با فراهم کردن تسهیلاتی قرض الحسنه گامی مهم در ارج نهادن به درخواست هموطنان و عاملین پیشران در توسعه شبکه

 
فروش کفش ملی داشته باشیم. 

نصیري با بیان اینکه کارمزد تسهیلات مذکور 4 درصد و بازپرداخت آن 2 ساله است، گفت: تسهیلات مورد نظر در این تفاهمنامه به
درخواست کنندگان تاسیس نمایندگی هاي جدید فروش کفش ملی بعد از طی مراحل ارزیابی، امکان سنجی هاي فنی و دارا بودن

توانمندي هاي لازم براي پیوستن به شبکه فروش فروشگاهی تعلق خواهد گرفت.



آیت االله تسخیري دار فانی را وداع گفت

منبع: خبرگزاري اهل بیتشماره خبر:  131  |  تاریخ: 1399/05/28

عضو شوراي عالی مجمع جهانی اهل بیت(ع) صبح امروز در سن 76 سالگی دار فانی را وداع گفت.

به گزارش خبرگزاري اهل بیت(ع) ـ ابنا ـ آیت االله
«محمدعلی تسخیري» عضو شوراي عالی مجمع جهانی اهل
بیت(ع) صبح امروز (سه شنبه 28 مرداد 1399) در سن 76

 
سالگی در اثر عارضه قلبی دار فانی را وداع گفت. 

آیت االله محمدعلی تسخیري؛ از اردیبهشت 1369 تا مرداد
1378 دبیرکل مجمع جهانی اهل بیت(ع) بود. او پس از
مرحوم آیت االله واعظ زاده خراسانی سال ها دبیرکلی مجمع

 
التقریب را بر عهده داشت و اقدامات مؤثري در زمینه وحدت جهان اسلام انجام داد. 

وي همچنین مدتی نائب رئیس اتحادیه جهانی علماي مسلمان را برعهده داشت که پس از موضع گیري هاي عجیب قرضاوي استعفا

 
داد. 

 
زندگی نامه: 

آیت االله محمدعلی تسخیري فرزند مرحوم حجت الاسلام و المسلمین حاج شیخ علی اکبر، متولد 1323 هجري شمسی مطابق با

 
1364 قمري در نجف اشرف و پدرش اهل تنکابن، یکی از شهرهاي غرب استان مازندران بود. 

وي تحصیلات ابتدائی و متوسطه خود را در نجف گذراند و دروس حوزوي را تا مرحله درس خارج در محضر اساتید بزرگی نظیر آیات
عظام شهید سید محمد باقر صدر، خویی، سید محمد تقی حکیم، شیخ جواد تبریزي، شیخ کاظم تبریزي، صدر بادکوبی و شیخ
مجتبی لنکرانی سپري کرد و در کنار آن دروس دانشگاهی را نیز در رشته ادبیات عرب و فقه و اصول در دانشکده فقه نجف فرا گرفت.

آیت االله تسخیري هم زمان با تحصیل در حوزه علمیه نجف اشرف به تدریس دروس رایج نیز اشتغال داشت؛ وي در زمینه شعر و
ادبیات عرب نیز از محضر اساتید بزرگی مانند آیت االله شیخ محمدرضا مظفر، شیخ عبدالمهدي مطر و شیخ محمد امین زین الدین

 
بهره برد. 

در آغاز جوانی با اشتیاق فراوان به شعر و ادبیات عرب، قصائد عربی سرود و سخنرانی هاي ادبی در مناسبت هاي مختلف و محافل
گوناگون شعر و ادب ایراد کرد؛ وي در مبارزات سیاسی علیه رژیم بعث عراق حضوري فعال داشت و در این رابطه به زندان افتاد و به

 
اعدام محکوم شد ولی به یاري خداوند متعال نجات یافت. 



در سال 1350 هجري شمسی به حوزه علمیه قم رفت و نزدیک به 10 سال در درس اساتید بزرگی چون آیت االله گلپایگانی، آیت االله
وحید خراسانی و آیت االله میرزا هاشم آملی شرکت کرد؛ در این مدت همچنین به تدریس علوم حوزوي و ادب عربی در پاره اي مراکز
علمی و دانشگاهی سراسر کشور پرداخت و با پیروزي انقلاب شکوهمند اسلامی ایران تمامی وقت خویش را صرف امور فرهنگی و

 
تبلیغات اسلامی در داخل و خارج کشور کرد. 

 
آیت االله تسخیري در مناصب فرهنگی، تبلیغی و اجرائی زیر انجام وظیفه کرده اند: 

 
عضو مجلس خبرگان رهبري استان گیلان از سال 1377 

 
مشاور مقام معظم رهبري در امور فرهنگی جهان اسلام 

 
معاون بین الملل دفتر مقام معظم رهبري از سال 1369 

 
مشاور عالی امور بین الملل بعثه مقام معظم رهبري در امور حج و معاون بین الملل آن 

 
رئیس سازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی از زمان تأسیس 1373 تا1380 

 
مشاور وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در امور بین الملل 

 
معاون بین الملل سازمان تبلیغات اسلامی از 1360 تا 1370 

 
عضو هیأت امناي سازمان تبلیغات اسلامی 

 
مسئول کمیته نظارت بر برنامه هاي آموزشی طلاب خارجی در داخل و خارج کشور 

 
دبیرکل مجمع جهانی اهل بیت (علیهم السلام) به مدت 9 سال و عضو شوراي عالی آن 

 
عضو شوراي عالی مجمع جهانی تقریب مذاهب اسلامی 

 
دبیرکل مجمع جهانی تقریب مذاهب اسلامی 

 
عضو کمیته فقهی مجمع اهل بیت مستقر در حوزه علمیه قم 

 
رئیس کمیته فرهنگی هشتمین کنفرانس سران اسلامی در تهران 

 
رئیس کمیته هماهنگی فعالیت هاي مشترك اسلامی در سازمان کنفرانس اسلامی 

 
عضو افتخاري برخی مراکز علمی و دانشگاهی در کشورهاي سوریه و سودان 

 
عضو هیأت امناي سازمان مدارس دینی خارج از کشور 

 
عضو هیأت امناي سازمان دفاع از حقوق کودکان(کافل) 

 
عضو کمیته عالی امور فرهنگی مؤسسه امیرکبیر از سال 1360 تا 1375 

 
عضو هیأت امناي دانشکده اصول دین تهران 

 
رئیس هیأت امناي دانشگاه مذاهب اسلامی 

 
نماینده جمهوري اسلامی ایران در بسیاري از کنفرانس هاي سیاسی، فرهنگی، اجتماعی و اقتصادي خارج از کشور 

عضو مجمع فقه اسلامی جده از زمان تأسیس1362 تاکنون و نماینده حوزه هاي علمیه ایران و نماینده رسمی مذهب شیعه اثنی

 
عشري در آن 

 
استاد دانشگاه امام صادق(ع) در رشته فقه مقارن 

 
استاد دانشگاه تربیت مدرس در رشته اقتصاد اسلامی 

 
اشراف بر مجله هاي التوحید، رسالۀ الثقلین و رسالۀ التقریب به عربی که هم اکنون منتشر می شوند 

 
عضو کمیته فقهی بانک جهانی توسعه اسلامی. 

 
عضو هیأت امناي سازمان فرهنگی اکو 

 
عضو مجمع زبان عربی دمشق 

 
عضو مجلس شرعی هیأت حسابرسی مؤسسات مالی در بحرین 



 
عضو مؤسسه اندیشه اسلامی «آل البیت» و 33 - نائب رئیس اتحادیه جهانی علماي اسلام 

تألیف نزدیک به 50 کتاب و جزوه در موضوع هاي مختلف مثل: تفسیر، اقتصاد اسلامی، مسائل فقهی، فکري و تاریخی که برخی از آن

 
ها به زبان هاي انگلیسی، اردو و برخی زبان هاي دیگر ترجمه شده است. 

تألیف نزدیک به 350 مقاله در موضوع هاي مختلف که بسیاري از آن ها به زبان هاي مختلف ترجمه شده و در مجلات منتشر شده

 
است 

 
تدریس در برخی از دانشگاه ها، دانشکده ها و حوزه هاي علمیه 

 
حضور در بیش از 650 برنامه رادیویی و تلویزیونی به زبان هاي فارسی و عربی 

بیش از 200 مجله و روزنامه در سراسر جهان به زبان هاي مختلف مقاله ها و مصاحبه هاي آیت االله تسخیري را چاپ کرده یا پیرامون

 
شخصیت وي مطلب نوشته اند 

 
سرودن بیش از 30 قصیده به زبان عربی. که این اشعار در دیوانی به نام «اوراق و اعماق» چاپ و منتشر شده است 

 
عضویت و حضور در بیش از 200 کنفرانس و سمینار جهانی به نمایندگی از جمهوري اسلامی ایران 

 
ترجمه 13 کتاب از فارسی به عربی 

 
نوشتن حدود 13 تقریر از درس هاي اساتید خود در فقه و اصول 

 
راهنمایی یا مشاوره در بیش از 20 رساله دانشگاهی 

 
مشارکت در تأسیس بسیاري از مؤسسات فرهنگی و اجتماعی بین الملل 

 
 ............................
پایان پیام/ 167



آیت االله تسخیري دار فانی را وداع گفت

منبع: جهان نیوزشماره خبر:  132  |  تاریخ: 1399/05/28

رئیس شوراي عالی مجمع جهانی تقریب مذاهب اسلامی صبح امروز در سن 76 سالگی در اثر عارضه قلبی دار فانی را وداع

 
گفت. 

به گزارش جهان نیوز، آیت االله محمد علی تسخیري رئیس
شوراي عالی مجمع تقریب و مشاور مقام معظم رهبري در امور

 
جهان اسلام در سن 76 سالگی دار فانی را وداع گفت. 

آیت االله محمدعلی تسخیري فرزند مرحوم حجت الاسلام و
المسلمین حاج شیخ علی اکبر، متولد 1323 هجري شمسی
مطابق با 1364 قمري در نجف اشرف و پدرش اهل تنکابن، یکی

 
از شهرهاي غرب استان مازندران بود. 

وي تحصیلات ابتدائی و متوسطه خود را در نجف گذراند و دروس حوزوي را تا مرحله درس خارج در محضر اساتید بزرگی نظیر آیات
عظام شهید سید محمد باقر صدر، خویی، سید محمد تقی حکیم، شیخ جواد تبریزي، شیخ کاظم تبریزي، صدر بادکوبی و شیخ
مجتبی لنکرانی سپري کرد و در کنار آن دروس دانشگاهی را نیز در رشته ادبیات عرب و فقه و اصول در دانشکده فقه نجف فرا گرفت.

آیت االله محمدعلی تسخیري هم زمان با تحصیل در حوزه علمیه نجف اشرف به تدریس دروس رایج نیز اشتغال داشت؛ وي در زمینه
شعر و ادبیات عرب نیز از محضر اساتید بزرگی مانند آیت االله شیخ محمدرضا مظفر، شیخ عبدالمهدي مطر و شیخ محمد امین زین

 
الدین بهره برد. 

در آغاز جوانی با اشتیاق فراوان به شعر و ادبیات عرب، قصائد عربی سرود و سخنرانی هاي ادبی در مناسبت هاي مختلف و محافل
گوناگون شعر و ادب ایراد کرد؛ وي در مبارزات سیاسی علیه رژیم بعث عراق حضوري فعال داشت و در این رابطه به زندان افتاد و به

 
اعدام محکوم شد ولی به یاري خداوند متعال نجات یافت. 

در سال 1350 هجري شمسی به حوزه علمیه قم رفت و نزدیک به 10 سال در درس اساتید بزرگی چون آیت االله گلپایگانی، آیت االله
وحید خراسانی و آیت االله میرزا هاشم آملی شرکت کرد؛ در این مدت همچنین به تدریس علوم حوزوي و ادب عربی در پاره اي مراکز
علمی و دانشگاهی سراسر کشور پرداخت و با پیروزي انقلاب شکوهمند اسلامی ایران تمامی وقت خویش را صرف امور فرهنگی و

 
تبلیغات اسلامی در داخل و خارج کشور کرد. 



 
آیت االله تسخیري در مناصب فرهنگی، تبلیغی و اجرائی زیر انجام وظیفه کرده اند: 

 
عضو مجلس خبرگان رهبري استان گیلان از سال 1377 

 
مشاور مقام معظم رهبري در امور فرهنگی جهان اسلام 

 
معاون بین الملل دفتر مقام معظم رهبري از سال 1369 

 
مشاور عالی امور بین الملل بعثه مقام معظم رهبري در امور حج و معاون بین الملل آن 

 
رئیس سازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی از زمان تأسیس 1373 تا1380 

 
مشاور وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در امور بین الملل 

 
معاون بین الملل سازمان تبلیغات اسلامی از 1360 تا 1370 

 
عضو هیأت امناي سازمان تبلیغات اسلامی 

 
مسئول کمیته نظارت بر برنامه هاي آموزشی طلاب خارجی در داخل و خارج کشور 

 
دبیرکل مجمع جهانی اهل بیت (علیهم السلام) به مدت 9 سال و عضو شوراي عالی آن 

 
عضو شوراي عالی مجمع جهانی تقریب مذاهب اسلامی 

 
دبیرکل مجمع جهانی تقریب مذاهب اسلامی 

 
عضو کمیته فقهی مجمع اهل بیت مستقر در حوزه علمیه قم 

 
رئیس کمیته فرهنگی هشتمین کنفرانس سران اسلامی در تهران 

 
رئیس کمیته هماهنگی فعالیت هاي مشترك اسلامی در سازمان کنفرانس اسلامی 

 
عضو افتخاري برخی مراکز علمی و دانشگاهی در کشورهاي سوریه و سودان 

 
عضو هیأت امناي سازمان مدارس دینی خارج از کشور 

 
عضو هیأت امناي سازمان دفاع از حقوق کودکان(کافل) 

 
عضو کمیته عالی امور فرهنگی مؤسسه امیرکبیر از سال 1360 تا 1375 

 
عضو هیأت امناي دانشکده اصول دین تهران 

 
رئیس هیأت امناي دانشگاه مذاهب اسلامی 

 
نماینده جمهوري اسلامی ایران در بسیاري از کنفرانس هاي سیاسی، فرهنگی، اجتماعی و اقتصادي خارج از کشور 

عضو مجمع فقه اسلامی جده از زمان تأسیس1362 تاکنون و نماینده حوزه هاي علمیه ایران و نماینده رسمی مذهب شیعه اثنی

 
عشري در آن 

 
استاد دانشگاه امام صادق(ع) در رشته فقه مقارن 

 
استاد دانشگاه تربیت مدرس در رشته اقتصاد اسلامی 

 
اشراف بر مجله هاي التوحید، رسالۀ الثقلین و رسالۀ التقریب به عربی که هم اکنون منتشر می شوند 

 
عضو کمیته فقهی بانک جهانی توسعه اسلامی. 

 
همچنین 

 
عضو هیأت امناي سازمان فرهنگی اکو 

 
عضو مجمع زبان عربی دمشق 

 
عضو مجلس شرعی هیأت حسابرسی مؤسسات مالی در بحرین 

 
عضو مؤسسه اندیشه اسلامی «آل البیت» و 33 - نائب رئیس اتحادیه جهانی علماي اسلام 

تألیف نزدیک به 50 کتاب و جزوه در موضوع هاي مختلف مثل: تفسیر، اقتصاد اسلامی، مسائل فقهی، فکري و تاریخی که برخی از آن



 
ها به زبان هاي انگلیسی، اردو و برخی زبان هاي دیگر ترجمه شده است. 

تألیف نزدیک به 350 مقاله در موضوع هاي مختلف که بسیاري از آن ها به زبان هاي مختلف ترجمه شده و در مجلات منتشر شده

 
است 

 
تدریس در برخی از دانشگاه ها، دانشکده ها و حوزه هاي علمیه 

 
حضور در بیش از 650 برنامه رادیویی و تلویزیونی به زبان هاي فارسی و عربی 

بیش از 200 مجله و روزنامه در سراسر جهان به زبان هاي مختلف مقاله ها و مصاحبه هاي آیت االله تسخیري را چاپ کرده یا پیرامون

 
شخصیت وي مطلب نوشته اند 

 
سرودن بیش از 30 قصیده به زبان عربی. که این اشعار در دیوانی به نام «اوراق و اعماق» چاپ و منتشر شده است 

 
عضویت و حضور در بیش از 200 کنفرانس و سمینار جهانی به نمایندگی از جمهوري اسلامی ایران 

 
ترجمه 13 کتاب از فارسی به عربی 

 
نوشتن حدود 13 تقریر از درس هاي اساتید خود در فقه و اصول 

 
راهنمایی یا مشاوره در بیش از 20 رساله دانشگاهی 

مشارکت در تأسیس بسیاري از مؤسسات فرهنگی و اجتماعی بین الملل



آیت االله تسخیري دار فانی را وداع گفت

منبع: روزنامه فرهیختگانشماره خبر:  133  |  تاریخ: 1399/05/28

رئیس شوراي عالی مجمع جهانی تقریب مذاهب اسلامی صبح امروز در سن 76 سالگی در اثر عارضه قلبی دار فانی را وداع

 
گفت. 

 
آیت االله تسخیري دار فانی را وداع گفت 

 
 0.00

به گزارش «فرهیختگان»، آیت االله محمد علی تسخیري رئیس
شوراي عالی مجمع تقریب و مشاور مقام معظم رهبري در امور
جهان اسلام دقایقی پیش در سن 76 سالگی دار فانی را وداع

 
گفت. 

آیت االله محمدعلی تسخیري فرزند مرحوم حجت الاسلام و
المسلمین حاج شیخ علی اکبر، متولد 1323 هجري شمسی
مطابق با 1364 قمري در نجف اشرف و پدرش اهل تنکابن، یکی

 
از شهرهاي غرب استان مازندران بود. 

وي تحصیلات ابتدائی و متوسطه خود را در نجف گذراند و دروس حوزوي را تا مرحله درس خارج در محضر اساتید بزرگی نظیر آیات
عظام شهید سید محمد باقر صدر، خویی، سید محمد تقی حکیم، شیخ جواد تبریزي، شیخ کاظم تبریزي، صدر بادکوبی و شیخ
مجتبی لنکرانی سپري کرد و در کنار آن دروس دانشگاهی را نیز در رشته ادبیات عرب و فقه و اصول در دانشکده فقه نجف فرا گرفت.

آیت االله محمدعلی تسخیري هم زمان با تحصیل در حوزه علمیه نجف اشرف به تدریس دروس رایج نیز اشتغال داشت؛ وي در زمینه
شعر و ادبیات عرب نیز از محضر اساتید بزرگی مانند آیت االله شیخ محمدرضا مظفر، شیخ عبدالمهدي مطر و شیخ محمد امین زین

 
الدین بهره برد. 

در آغاز جوانی با اشتیاق فراوان به شعر و ادبیات عرب، قصائد عربی سرود و سخنرانی هاي ادبی در مناسبت هاي مختلف و محافل
گوناگون شعر و ادب ایراد کرد؛ وي در مبارزات سیاسی علیه رژیم بعث عراق حضوري فعال داشت و در این رابطه به زندان افتاد و به

 
اعدام محکوم شد ولی به یاري خداوند متعال نجات یافت. 

در سال 1350 هجري شمسی به حوزه علمیه قم رفت و نزدیک به 10 سال در درس اساتید بزرگی چون آیت االله گلپایگانی، آیت االله
وحید خراسانی و آیت االله میرزا هاشم آملی شرکت کرد؛ در این مدت همچنین به تدریس علوم حوزوي و ادب عربی در پاره اي مراکز
علمی و دانشگاهی سراسر کشور پرداخت و با پیروزي انقلاب شکوهمند اسلامی ایران تمامی وقت خویش را صرف امور فرهنگی و

 
تبلیغات اسلامی در داخل و خارج کشور کرد. 



 
آیت االله تسخیري در مناصب فرهنگی، تبلیغی و اجرائی زیر انجام وظیفه کرده اند: 

 
عضو مجلس خبرگان رهبري استان گیلان از سال 1377 

 
مشاور مقام معظم رهبري در امور فرهنگی جهان اسلام 

 
معاون بین الملل دفتر مقام معظم رهبري از سال 1369 

 
مشاور عالی امور بین الملل بعثه مقام معظم رهبري در امور حج و معاون بین الملل آن 

 
رئیس سازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی از زمان تأسیس 1373 تا1380 

 
مشاور وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در امور بین الملل 

 
معاون بین الملل سازمان تبلیغات اسلامی از 1360 تا 1370 

 
عضو هیأت امناي سازمان تبلیغات اسلامی 

 
مسئول کمیته نظارت بر برنامه هاي آموزشی طلاب خارجی در داخل و خارج کشور 

 
دبیرکل مجمع جهانی اهل بیت (علیهم السلام) به مدت 9 سال و عضو شوراي عالی آن 

 
عضو شوراي عالی مجمع جهانی تقریب مذاهب اسلامی 

 
دبیرکل مجمع جهانی تقریب مذاهب اسلامی 

 
عضو کمیته فقهی مجمع اهل بیت مستقر در حوزه علمیه قم 

 
رئیس کمیته فرهنگی هشتمین کنفرانس سران اسلامی در تهران 

 
رئیس کمیته هماهنگی فعالیت هاي مشترك اسلامی در سازمان کنفرانس اسلامی 

 
عضو افتخاري برخی مراکز علمی و دانشگاهی در کشورهاي سوریه و سودان 

 
عضو هیأت امناي سازمان مدارس دینی خارج از کشور 

 
عضو هیأت امناي سازمان دفاع از حقوق کودکان(کافل) 

 
عضو کمیته عالی امور فرهنگی مؤسسه امیرکبیر از سال 1360 تا 1375 

 
عضو هیأت امناي دانشکده اصول دین تهران 

 
رئیس هیأت امناي دانشگاه مذاهب اسلامی 

 
نماینده جمهوري اسلامی ایران در بسیاري از کنفرانس هاي سیاسی، فرهنگی، اجتماعی و اقتصادي خارج از کشور 

عضو مجمع فقه اسلامی جده از زمان تأسیس1362 تاکنون و نماینده حوزه هاي علمیه ایران و نماینده رسمی مذهب شیعه اثنی

 
عشري در آن 

 
استاد دانشگاه امام صادق(ع) در رشته فقه مقارن 

 
استاد دانشگاه تربیت مدرس در رشته اقتصاد اسلامی 

 
اشراف بر مجله هاي التوحید، رسالۀ الثقلین و رسالۀ التقریب به عربی که هم اکنون منتشر می شوند 

 
عضو کمیته فقهی بانک جهانی توسعه اسلامی. 

 
همچنین 

 
عضو هیأت امناي سازمان فرهنگی اکو 

 
عضو مجمع زبان عربی دمشق 

 
عضو مجلس شرعی هیأت حسابرسی مؤسسات مالی در بحرین 

 
عضو مؤسسه اندیشه اسلامی «آل البیت» و 33 - نائب رئیس اتحادیه جهانی علماي اسلام 



تألیف نزدیک به 50 کتاب و جزوه در موضوع هاي مختلف مثل: تفسیر، اقتصاد اسلامی، مسائل فقهی، فکري و تاریخی که برخی از آن

 
ها به زبان هاي انگلیسی، اردو و برخی زبان هاي دیگر ترجمه شده است. 

تألیف نزدیک به 350 مقاله در موضوع هاي مختلف که بسیاري از آن ها به زبان هاي مختلف ترجمه شده و در مجلات منتشر شده

 
است 

 
تدریس در برخی از دانشگاه ها، دانشکده ها و حوزه هاي علمیه 

 
حضور در بیش از 650 برنامه رادیویی و تلویزیونی به زبان هاي فارسی و عربی 

بیش از 200 مجله و روزنامه در سراسر جهان به زبان هاي مختلف مقاله ها و مصاحبه هاي آیت االله تسخیري را چاپ کرده یا پیرامون

 
شخصیت وي مطلب نوشته اند 

 
سرودن بیش از 30 قصیده به زبان عربی. که این اشعار در دیوانی به نام «اوراق و اعماق» چاپ و منتشر شده است 

 
عضویت و حضور در بیش از 200 کنفرانس و سمینار جهانی به نمایندگی از جمهوري اسلامی ایران 

 
ترجمه 13 کتاب از فارسی به عربی 

 
نوشتن حدود 13 تقریر از درس هاي اساتید خود در فقه و اصول 

 
راهنمایی یا مشاوره در بیش از 20 رساله دانشگاهی 

مشارکت در تأسیس بسیاري از مؤسسات فرهنگی و اجتماعی بین الملل



تولید ماهی پرورشی در بوشهر به 4 هزار تن رسید

منبع: خلیج فارس نیوزشماره خبر:  134  |  تاریخ: 1399/05/28

خلیج فارس: معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار بوشهر از تولید ماهی پرورشی در استان بوشهر به ظرفیت 4 هزار تن در

 
سال خبر داد و گفت: 3 واحد پرورش ماهی در قفس دیگر به زودي در استان بوشهر راه اندازي می شود. 

به گزارش خلیج فارس؛ سعید زرین فر، یکی از ظرفیت هاي مهم تولیدي، اشتغال زایی، اقتصادي و صادراتی استان بوشهر را پرورش

 
آبزیان دانست و اظهار داشت: طرح پرورش ماهی در قفس پشت سد رئیسعلی دلواري و آب هاي خلیج فارس اجرایی شده است. 

وي با بیان اینکه براي راه اندازي 50 طرح پرورش ماهی در قفس در خلیج فارس مجوز صادر شده است، افزود: تولید بچه ماهی براي
پرورش دهندگان بومی سازي می شود. یکی از نیاز هاي پرورش دهندگان بچه ماهی است که قبلا از دیگر کشور ها وارد می شد که با

بومی سازي تولید بچه ماهی سی باس نیاز پرورش دهندگان به این مهم تامین می شود.



انجمن خیریه 14 معصوم اهواز پل ارتباطی خیرین و نیازمندان

منبع: خوزناشماره خبر:  135  |  تاریخ: 1399/05/28

انجمن خیریه چهارده معصوم اهواز با همت خیرین از بدو تاسیس نسبت به تأمین نیازهاي مادي و معنوي خانواده هاي ایتام
و نیازمند اهتمام شده و فعالیت هاي زیادي در زمینه هاي فرهنگی، اشتغالزایی، تامین مسکن نیازمندان و ... انجام می شود

مدیرعامل انجمن خیریه چهارده معصوم (ع) اهواز با اشاره به سی و دومین سال فعالیت انجمن خیریه چهارده معصوم (ع) اهواز
، تصریح کرد: فعالیت انجمن خیریه در دهه اول بیشتر به مسائل معیشتی خانواده هاي تحت پوشش مانند حقوق ماهیانه، سبد غذایی

 
، درمان، مسکن، پوشاك، نوشت افزار و ... معطوف بود. 

به گزارش پایگاه خبري خوزنا _ احمد علی کلاهدوز در نشست با خبرنگاران با بیان این مطلب گفت: در انجمن خیریه چهارده معصوم
اهواز با همت خیرین از بدو تاسیس نسبت به تأمین نیازهاي مادي و معنوي خانواده هاي ایتام و نیازمند اهتمام شده و فعالیت هاي

 
زیادي در زمینه هاي فرهنگی، اشتغالزایی، تامین مسکن نیازمندان و ... انجام می شود. 

مدیرعامل انجمن خیریه چهارده معصوم (ع) اهواز اظهار داشت: این انجمن از سال 1367 فعالیت خود را با اولویت به اصل رفع
محرومیت و تاُمین نیاز خانواده ها و حفظ شان، حرمت و کیان نیازمندان در کلیه مراحل کمک رسانی به منظور رسیدگی به امور ایتام

 
و نیازمندان آغاز نمود و در حال حاضر نزدیک به 1500 خانواده و بالغ بر 4000 نفر تحت پوشش انجمن هستند. 

مدیرعامل انجمن خیریه چهارده معصوم (ع) اهواز با اشاره به خدمات رسانی به خانواده هاي نیازمند در بخش هاي متعددگفت: در
دهه دوم فعالیت با توجه به شرایط جامعه و ایجاد برخی آسیب هاي اجتماعی، معاونت فرهنگی تاسیس شد که خوشبختانه به

 
توفیقات زیادي نائل آمدیم . 

کلاهدوز تصریح کرد: در سال گذشته از جمعیت دو هزار نفري دانش آموزي و دانشجویی تحت پوشش 750 نفر در مدارس خود
ممتاز درسی شناخته شدند که براي آنها جشن ممتازان در یکی از سالن هاي بزرگ شهر برگزار شد. همچنین کتابخانه اي با 13000

 
جلد کتاب و مهدکودك نیز راه اندازي شد. 

وي گفت: واحد اشتغال وکاریابی به منظور توانمند سازي و استقلال مالی خانواده ها نیز تاسیس شد و با سازمان فنی و حرفه اي نیز

 
تفاهم نامه اي منعقد گردید تا در جهت توانمندسازي به خانواده هاي تحت پوشش آموزش و مدرك لازم داده می شود. 

مدیرعامل انجمن خیریه چهارده معصوم (ع) اهواز با اشاره به اقدامات انجمن در دهه سوم فعالیت خود، افزود: در کنار تامین معیشت
و ایجاد توانمندسازي، مشاوره به خانواده ها و توجه به مسائل روانشناختی افراد تحت پوشش رویکرد این انجمن در دهه سوم فعالیت

 
است. 

وي تصریح کرد: در این دوره به منظور خدمات رسانی به خانواده هاي نیازمند صندوق قرض الحسنه بنی هاشم تاسیس شد که
هیچگونه سودي از وام گیرنده دریافت نمی کند. راه اندازي موسسه آموزشی آیین ومعرفت جنوب دیگر اقدام انجمن در جهت اعتلا



 
آموزش و فرهنگ شهر است که حدودا 10 سال از تاسیس آن می گذرد. 

کلاهدوز بیان کرد: شیوع بیماري کرونا و ایجاد تورم و گرانی در جامعه مشکلاتی را براي انجمن ایجاد کرده و به دلیل تحت تاثیر قرار
گرفتن فضاي کسب و کار از تورم و گرانی، کمک هاي مردمی نیز کمتر شده است لذا انجمن به تنهایی و با شیوه هاي قبلی نمی تواند

 
در تامین نیازهاي خانواده هاي تحت پوشش فائق آید. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به ارتباط مستمر انجمن خیریه با اصحاب رسانه، اظهار داشت: انجمن در نظر دارد همه
ساله در روز خبرنگار از خبرنگاران و رسانه هایی که بیشترین فعالیت را در زمینه اشاعه فرهنگ انفاق و نیکوکاري داشته اند تقدیر

 
ویژه به عمل آورد و از خانه مطبوعات تقاضا داریم که داوري این کار را به عهده بگیرند. 

کلاهدوز همچنین گفت: انجمن خیریه اقدام به راه اندازي پویش هایی در فضاي مجازي نموده است و با توجه به اینکه محرم در پیش
است پویش کمک به این خانواده ها نیز از سوي انجمن راه اندازي خواهد شد که تقاضا داریم در این زمینه اطلاع رسانی لازم صورت

 
بگیرد. 

وي در پایان تصریح کرد: برگزاري سالانه جشنواره هاي هنري با مضامین نیکوکاري به طور سراسري و کشوري در دست اقدام است
که به نفرات برتر جوایز درخور و شایسته تقدیم می شود.



جهش تولید با حمایت از واحدهاي تولیدي محقق می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  136  |  تاریخ: 1399/05/28

زاهدان- ایرنا- رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت سیستان و بلوچستن گفت: جهش تولید با حمایت از واحدهاي تولیدي،
توسعه معادن، حفظ وضع موجود اشتغال، رفع موانع تولید و سرمایه گذاري در بخش هاي معدنی محقق می شود.

زاهدان- ایرنا- رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت
سیستان و بلوچستن گفت: جهش تولید با حمایت از
واحدهاي تولیدي، توسعه معادن، حفظ وضع موجود
اشتغال، رفع موانع تولید و سرمایه گذاري در بخش هاي

 
معدنی محقق می شود. 

داود شهرکی روز سهشنبه در حاشیه بازدید از کارخانه
بافت بلوچ ایرانشهر در گفت وگو با خبرنگار ایرنا
اظهارداشت: توسعه معادن، ایجاد اشتغال براي جوانان،
توسعه واحدهاي تولیدي و نظارت بر بازار از اولویت هاي
سازمان صنعت، معدن و تجارت سیستان و بلوچستان در

 
سال جهش تولید است. 

وي با بیان اینکه حفظ واحدهاي تولیدي و سرمایه گذاري در بخش تولید، ایجاد اشتغال، حمایت از واحدهاي تولیدي با ظرفیت کمتر
از 50 درصد، پرداخت تسهیلات 4 و 9 درصدي به واحدهاي که مشکل نقدینگی دارند و رفع موانع تولید از سیاست هاي این سازمان

 
در سیستان و بلوچستان است افزود: در سال جهش تولید حفظ روند تولید و اشتغال واحدهاي صنعتی بسیار حائز اهمیت است. 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت سیستان و بلوچستان گفت: استارت طرح هاي جدیدي که در کارخانه بافت بلوچ ایرانشهر به

 
عنوان صنعت مادر در این شهرستان زده شده نوید دهنده رونق تولید و ایجاد اشتغال براي جوانان است. 

وي بیان کرد: واحد ریسندگی کارخانه بافت بلوچ با ماشین آلات مدرن امسال فعال شد که با تزریق منابع مالی دولت تلاش خواهیم

 
کرد واحد بافندگی این واحد نساجی را نیز تا پایان سال افتتاح کنیم. 

شهرکی اظهارداشت: در کنار حمایت از تولید و حفظ اشتغال موجود نظارت بر بازار از دیگر اولویت هاي سازمان صنعت، معدن و

 
تجارت سیستان و بلوچستان است. 

وي بر همکاري آحاد مردم بر جلوگیري از تخلفات صنفی در سیستان وبلوچستان تاکید کرد و افزود: انتظار داریم مردم هر گونه

 
گرانفروشی و احتکار را به شمار 124 اعلام کنند. 



رییس سازمان صنعتف معدن و تجارت سیستان و بلوچستان گفت: لازم است بصورت منظم واحدهاي تولیدي و صنعتی مورد بازدید و

 
رصد قرار گیرد تا در صورت بروز هرگونه مشکل در روند تولید اقدامات لازم جهت رفع آنها را انجام شود. 

 
برچسب ها 

 
- سیستان و بلوچستان 

 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

 
- جهش تولید 

- ایرانشهر



آیت االله تسخیري دار فانی را وداع گفت

منبع: تقریب نیوزشماره خبر:  137  |  تاریخ: 1399/05/28

رئیس شوراي عالی مجمع جهانی تقریب مذاهب اسلامی صبح امروز در سن 76 سالگی در اثر عارضه قلبی دار فانی را وداع
گفت.

به گزارش حوزه اندیشه خبرگزاري تقریب، آیت االله محمد
علی تسخیري رئیس شوراي عالی مجمع تقریب و مشاور
مقام معظم رهبري در امور جهان اسلام دقایقی پیش در

 
سن 76 سالگی دار فانی را وداع گفت. 

آیت االله محمدعلی تسخیري فرزند مرحوم حجت الاسلام و
المسلمین حاج شیخ علی اکبر، متولد 1323 هجري
شمسی مطابق با 1364 قمري در نجف اشرف و پدرش

 
اهل تنکابن، یکی از شهرهاي غرب استان مازندران بود. 

وي تحصیلات ابتدائی و متوسطه خود را در نجف گذراند و دروس حوزوي را تا مرحله درس خارج در محضر اساتید بزرگی نظیر آیات
عظام شهید سید محمد باقر صدر، خویی، سید محمد تقی حکیم، شیخ جواد تبریزي، شیخ کاظم تبریزي، صدر بادکوبی و شیخ
مجتبی لنکرانی سپري کرد و در کنار آن دروس دانشگاهی را نیز در رشته ادبیات عرب و فقه و اصول در دانشکده فقه نجف فرا گرفت.

آیت االله محمدعلی تسخیري هم زمان با تحصیل در حوزه علمیه نجف اشرف به تدریس دروس رایج نیز اشتغال داشت؛ وي در زمینه
شعر و ادبیات عرب نیز از محضر اساتید بزرگی مانند آیت االله شیخ محمدرضا مظفر، شیخ عبدالمهدي مطر و شیخ محمد امین زین

 
الدین بهره برد. 

در آغاز جوانی با اشتیاق فراوان به شعر و ادبیات عرب، قصائد عربی سرود و سخنرانی هاي ادبی در مناسبت هاي مختلف و محافل
گوناگون شعر و ادب ایراد کرد؛ وي در مبارزات سیاسی علیه رژیم بعث عراق حضوري فعال داشت و در این رابطه به زندان افتاد و به

 
اعدام محکوم شد ولی به یاري خداوند متعال نجات یافت. 

در سال 1350 هجري شمسی به حوزه علمیه قم رفت و نزدیک به 10 سال در درس اساتید بزرگی چون آیت االله گلپایگانی، آیت االله
وحید خراسانی و آیت االله میرزا هاشم آملی شرکت کرد؛ در این مدت همچنین به تدریس علوم حوزوي و ادب عربی در پاره اي مراکز
علمی و دانشگاهی سراسر کشور پرداخت و با پیروزي انقلاب شکوهمند اسلامی ایران تمامی وقت خویش را صرف امور فرهنگی و

 
تبلیغات اسلامی در داخل و خارج کشور کرد. 

آیت االله تسخیري در مناصب فرهنگی، تبلیغی و اجرائی زیر انجام وظیفه کرده اند: 



 
عضو مجلس خبرگان رهبري استان گیلان از سال 1377 

 
مشاور مقام معظم رهبري در امور فرهنگی جهان اسلام 

 
معاون بین الملل دفتر مقام معظم رهبري از سال 1369 

 
مشاور عالی امور بین الملل بعثه مقام معظم رهبري در امور حج و معاون بین الملل آن 

 
رئیس سازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی از زمان تأسیس 1373 تا1380 

 
مشاور وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در امور بین الملل 

 
معاون بین الملل سازمان تبلیغات اسلامی از 1360 تا 1370 

 
عضو هیأت امناي سازمان تبلیغات اسلامی 

 
مسئول کمیته نظارت بر برنامه هاي آموزشی طلاب خارجی در داخل و خارج کشور 

 
دبیرکل مجمع جهانی اهل بیت (علیهم السلام) به مدت 9 سال و عضو شوراي عالی آن 

 
عضو شوراي عالی مجمع جهانی تقریب مذاهب اسلامی 

 
دبیرکل مجمع جهانی تقریب مذاهب اسلامی 

 
عضو کمیته فقهی مجمع اهل بیت مستقر در حوزه علمیه قم 

 
رئیس کمیته فرهنگی هشتمین کنفرانس سران اسلامی در تهران 

 
رئیس کمیته هماهنگی فعالیت هاي مشترك اسلامی در سازمان کنفرانس اسلامی 

 
عضو افتخاري برخی مراکز علمی و دانشگاهی در کشورهاي سوریه و سودان 

 
عضو هیأت امناي سازمان مدارس دینی خارج از کشور 

 
عضو هیأت امناي سازمان دفاع از حقوق کودکان(کافل) 

 
عضو کمیته عالی امور فرهنگی مؤسسه امیرکبیر از سال 1360 تا 1375 

 
عضو هیأت امناي دانشکده اصول دین تهران 

 
رئیس هیأت امناي دانشگاه مذاهب اسلامی 

 
نماینده جمهوري اسلامی ایران در بسیاري از کنفرانس هاي سیاسی، فرهنگی، اجتماعی و اقتصادي خارج از کشور 

عضو مجمع فقه اسلامی جده از زمان تأسیس1362 تاکنون و نماینده حوزه هاي علمیه ایران و نماینده رسمی مذهب شیعه اثنی

 
عشري در آن 

 
استاد دانشگاه امام صادق(ع) در رشته فقه مقارن 

 
استاد دانشگاه تربیت مدرس در رشته اقتصاد اسلامی 

 
اشراف بر مجله هاي التوحید، رسالۀ الثقلین و رسالۀ التقریب به عربی که هم اکنون منتشر می شوند 

 
عضو کمیته فقهی بانک جهانی توسعه اسلامی. 

 
همچنین 

 
عضو هیأت امناي سازمان فرهنگی اکو 

 
عضو مجمع زبان عربی دمشق 

 
عضو مجلس شرعی هیأت حسابرسی مؤسسات مالی در بحرین 

 
عضو مؤسسه اندیشه اسلامی «آل البیت» و 33 - نائب رئیس اتحادیه جهانی علماي اسلام 

تألیف نزدیک به 50 کتاب و جزوه در موضوع هاي مختلف مثل: تفسیر، اقتصاد اسلامی، مسائل فقهی، فکري و تاریخی که برخی از آن

 
ها به زبان هاي انگلیسی، اردو و برخی زبان هاي دیگر ترجمه شده است. 



تألیف نزدیک به 350 مقاله در موضوع هاي مختلف که بسیاري از آن ها به زبان هاي مختلف ترجمه شده و در مجلات منتشر شده

 
است 

 
تدریس در برخی از دانشگاه ها، دانشکده ها و حوزه هاي علمیه 

 
حضور در بیش از 650 برنامه رادیویی و تلویزیونی به زبان هاي فارسی و عربی 

بیش از 200 مجله و روزنامه در سراسر جهان به زبان هاي مختلف مقاله ها و مصاحبه هاي آیت االله تسخیري را چاپ کرده یا پیرامون

 
شخصیت وي مطلب نوشته اند 

 
سرودن بیش از 30 قصیده به زبان عربی. که این اشعار در دیوانی به نام «اوراق و اعماق» چاپ و منتشر شده است 

 
عضویت و حضور در بیش از 200 کنفرانس و سمینار جهانی به نمایندگی از جمهوري اسلامی ایران 

 
ترجمه 13 کتاب از فارسی به عربی 

 
نوشتن حدود 13 تقریر از درس هاي اساتید خود در فقه و اصول 

 
راهنمایی یا مشاوره در بیش از 20 رساله دانشگاهی 

مشارکت در تأسیس بسیاري از مؤسسات فرهنگی و اجتماعی بین الملل



تسهیلات دریافتی صنوف آسیب دیده از کرونا در استان بوشهر به 19 میلیارد

تومان رسید

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  138  |  تاریخ: 1399/05/28

خبرگزاري آریا - مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی
استان بوشهر از پرداخت تسهیلات حمایتی به واحدهاي
مختلف آسیب دیده از کرونا خبر داد و گفت: در استان
بوشهر تاکنون 19 میلیارد تومان به واحدهاي آسیب دیده

 
از کرونا تسهیلات بانکی حمایتی پرداخت شده است. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی استان بوشهر، حمیدرضا پناه در نشست بررسی
فعالیت بانک ها در توجه به واحدهاي آسیب دیده از کرونا
نقش مهم بانک ها در همه عرصه ها مهم دانست و افزود:

 
بانک ها مسئولیت مهم و سنگینی در برابر بسیاري از مشکلات به ویژه در عرصه اقتصاد، تولید، سرمایه گذاري و اشتغال دارند. 

وي، بیشترین مسئولیت بانک ها را در عرصه اقتصاد و اشتغال دانست و خاطرنشان کرد: بانک هاي استان بوشهر در پرداخت تسهیلات

 
زودبازده، اشتغال روستایی، اشتغال فراگیر و مشاغل خانگی نقش مطلوبی ایفا کردند که خدمات آنان قابل تقدیر است. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان بوشهر با اشاره به شرایط کرونایی و تعطیلی برخی از واحدها و کارگاه ها تصریح کرد: 15

 
دستگاه اجرایی به سبب شرایطی کرونایی نسبت به حمایت از واحدهاي آسیب دیده مسئولیت دارند. 

پناه به پرداخت تسهیلات بانکی در حمایت از واحدهاي آسیب دیده پرداخت و گفت: بانک هاي استان بوشهر در این حوزه نسبت به

 
دیگر استان ها در پرداخت تسهیلات حمایتی مطلوب عمل نکردند چراکه نسبت به جمعیت کمترین پرداخت ثبت شده است. 

وي، از پرداخت تسهیلات حمایتی به واحدهاي مختلف آسیب دیده از کرونا خبر داد و گفت: در استان بوشهر تاکنون 19 میلیارد

 
تومان به مشاغل واحدهاي آسیب دیده از کرونا تسهیلات بانکی حمایتی پرداخت شده است. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان بوشهر با بیان این که این میزان تسهیلات به 2 هزار 481 واحد و شغل آسیب دیده
پرداخت شده است، افزود: اکنون درخواست وام متقاضیان واحدهاي آسیب دیده از بانک ها 90 میلیارد تومان است که 19 میلیارد

 
تومان پرداخت شده است. 

پناه با اشاره به آسیب دیدن اشتغال و فعالیت 9 هزار کارگاه به سبب کرونا گفت: اکنون 11 هزار نفر در سامانه کارآ براي دریافت بیمه
بیکاري ثبت نام کرده اند که با درخواست شش هزار و 662 نفر موافقت شده است.



برگزاري نشست مجازي معاونین آموزشی دانشگاه هاي کشور به میزبانی

دانشگاه کردستان

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  139  |  تاریخ: 1399/05/28

نشست مجازي معاونین آموزشی دانشگاه هاي کشور صبح امروز به میزبانی دانشگاه کردستان برگزار شد.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
سنندج ،رحمت صادقی رئیس دانشگاه کردستان صبح
امروز در نشست مجازي معاونین آموزشی دانشگاه هاي
کشور وبا حضور وزیر علوم برگزار شد،گفت: دانشگاه
کردستان حدود سه دهه از عمر آن به عنوان یک دانشگاه
مستقل می گذرد امروز با 11 هزار دانشجو که پنج درصد
آن ها را دانشجویان خارجی تشکیل می دهد، با 400 عضو
هیئت علمی و هشت دانشکده به عنوان دانشگاه مادر در

 
استان کردستان در حال فعالیت است. 

او افزود: دانشگاه کردستان در سال 2020 در بسیاري از سیستم هاي رتبه بندي معتبر بین المللی حضور داشت که یکی از معتبرترین
آن ها سیستم تایمز است که در رتبه بندي جهانی، دانشگاه کردستان در رتبه بندي موضوعی در مهندسی و فناوري رتبه 801 تا

 
1000 و در علوم فیزیکی نیز رتبه 601 تا 800 جهانی را کسب کرده است. 

رئیس دانشگاه کردستان ادامه داد: در رتبه بندي دانشگاه هاي آسیایی نیز این دانشگاه رتبه 200 تا 251 و در رتبه بندي دانشگاه

 
هاي جوان جهان در رتبه 251 تا 300 را کسب کرده است که جایگاه قابل قبولی است. 

صادقی یادآور شد: در سال گذشته در اخذ گرند هاي بین المللی در عرصه پژوهش به عنوان سه دانشگاه موفق ایرانی معرفی شدیم و

 
همچنین در سال گذشته نیز به عنوان موفق ترین دانشگاه کشور در جذب دانشجوي خارجی شهریه پرداز شناخته شدیم. 

او بیان کرد: تاکید ما در سطح دانشگاه در چهار حوزه آموزش، تربیت نیروي انسانی متخصص و کارآمد، پژوهش و فناوري، کارآفرینی
و مسئولیت اجتماعی و ارتقاي وجهه بین المللی دانشگاه است که سعی کرده ایم در تمامی این حوزه ها اخلاق محوري را سرلوحه کار

 
هاي خود قرار دهیم. 

رئیس دانشگاه کردستان گفت: یکی از مشکلات بزرگی که دانشگاه کردستان دارد و محدودیتی هایی در جذب دانشجویان خارجی
ایجاد کرده با توجه به ظرفیت بالاي این دانشگاه، کمی رشته هاي دکترا است که هم اکنون فقط 35 رشته دکترا در این دانشگاه
وجود دارد که نسبت به دانشگاه هاي هم سطح خود تعداد رشته هاي این مقطع بسیار کم است و امیدواریم بتوانیم که حوزه را ارتقا

 
بخشیم. 



صادقی اظهار داشت: اساسی ترین و مهمترین رسالت دانشگاه ها آموزش و تربیت نیروي انسانی است که متاسفانه امروزه مدرك
گرایی آفت بزرگی براي مراکز آموزشی کشور شده است و مدرك بدستان بسیاري را تربیت کرده ایم که نمی توانند نقش موثري در

 
توسعه جامعه خود داشته باشند. 

وي افزود: آموزش ما باید طوري باشد که دانشجویان و فارغ التحصیلان را به دانش، مهارت، شایستگی و قابلیت هایی مجهز کند که
بتواند آن ها را به سرمایه انسانی تبدیل کند که بعد از فارغ التحصیلی بتوانند یا براي خودشان شغلی ایجاد کنند و یا اگر در جایی

 
استخدام شدند براي آن ها ارزش افزوده ایجاد کنند و حضورشان موثر باشد. 

رئیس دانشگاه کردستان ادامه داد: متاسفانه فارغ التحصیلان ما امروز خیلی کم مهارت هاي لازم را دارند و باید سال ها در جایی
فعالیت کنند و تجربه کسب کنند تا بتوانند به یک سرمایه انسانی مفید تبدیل شوند که تا آن زمان هزینه هاي بسیاري را متحمل می

 
شوند. 

صادقی یادآور شد: باید به گونه اي در دانشگاه ها عمل کرده که در دل آموزش دانشگاه هاي ما ارتقاي کیفیت زندگی، مشارکت

 
اجتماعی و شایستگی هاي کلیدي مانند تفکر انتقادي بیرون بیاید و بتواند بر جامعه خود تاثیر بگذارد. 

وي بیان کرد: براي رسیدن به این هدف باید در طول دوران آموزش دانش آموختگان همواره مورد رصد و ارزیابی قرار گیرند تا بتوان

 
ایراد هاي آنان را رفع کرده و بر اساس نیاز هاي جامعه برنامه ریزي هاي آموزشی را انجام داد. 

رئیس دانشگاه کردستان گفت: رکن دیگر این موضوع اساتیدي هستند که کار آموزش فارغ التحصیلان آینده را بر عهده دارند و باید

 
به گونه فعالیت داشته باشند که بتوانند نقش موثري در پرورش این دانشجویان داشته باشند. 

گفتنی است؛این گردهمایی سال گذشته قرار بود به میزبانی دانشگاه کردستان برگزارشود اما بدلیل شیوع ویروس کرونا صبح امروز

 
بصورت مجازي برگزارشد. 

در این گردهمایی مشکلات آموزشی دانشگاه هاي کشور بصورت مجازي مورد بحث وبررسی قرار گرفت و مقرر شد ترم آینده کلاس ها
در دانشگاه ها بصورت مجازي برگزار شود.



ستاد اجرایی فرمان امام (ره) 4 هزار میلیارد تومان در سیستان و بلوچستان

سرمایه گذاري می کند

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  140  |  تاریخ: 1399/05/28

رییس ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) از امضاي تفاهم نامه 4 هزار میلیارد ریالی با استانداري سیستان و بلوچستان
براي راه اندازي 24 هزار طرح اشتغالزایی در این استان خبر داد.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
زاهدان ، محمد مخبر رییس ستاد اجرایی فرمان حضرت
امام (ره) در حاشیه سفر به سیستان و بلوچستان در جمع
خبرنگاران اظهارداشت: حدود 2 سال پیش با دعوت
استاندار به این استان سفر کردیم که این حضور منجر به
امضاي تفاهم نامه اي با اعتبار یکهزار میلیارد تومان در

 
بخش اشتغالزایی و زیربنایی منطقه شد. 

او ادامه داد: ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) فراتر از برنامه پیش بینی شده در کمتر از 2 سال چیزي حدود 2 هزار و 200
میلیارد تومان در سیستان و بلوچستان سرمایه گذاري کرد که با این حجم سرمایه گذاري از 30 هزار شغل پیش بینی شده 56 هزار

 
شغل ایجاد شد. 

رییس ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) بیان کرد: پروژه هایی نظیر مدرسه سازي، آب رسانی و مراکز درمانی در این مدت در

 
سیستان و بلوچستان انجام شده که این طرح ها آماده و یا در حال تحویل است. 

او افزود: امروز یک تفاهم نامه 4 هزار میلیارد تومانی براي 24 هزار طرح با ایجاد 70 هزار شغل در سیستان و بلوچستان منعقد شده

 
که براساس آن قرار است در زمینه هاي مختلف از جمله اشتغال هاي خرد و خانگی کار انجام شود. 

مخبر با اشاره بر اینکه در دوره گذشته حدود 10درصد گوشت کشور از سیستان و بلوچستان تامین می شده است خاطرنشان کرد:

 
براي فاز دوم این تفاهم نامه تلاش می شود به حدود 25 درصد تامین گوشت کشور از طریق این استان برسیم. 

وي تصریح کرد: یکی دیگر از اقدامات انجام شده در سیستان و بلوچستان فعالیت شرکت هاي دانش بنیان و استارت آپ بوده که ایده

 
هاي خوبی از سراسر این استان جمع شده که برخی از آن ها در سطح ملی کاربرد دارد. 

ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) در سیستان و بلوچستان تاکنون با اجراي 10 هزار و 602 طرح افزون بر 10 هزار و 728 میلیارد
تومان در این استان سرمایه گذاري کرده است که عمده این سرمایه گذاري ها با افزون بر 875 میلیارد تومان به توانمندسازي

 
اقتصادي، کارآفرینی و بیش از 77 میلیارد تومان به مدرسه سازي اختصاص دارد. 

همچنین بنیاد برکت اجراي طرح هاي اقتصادي اجتماع محور (سحاب) را در 20 شهرستان با هدف ایجاد 22 هزار و 500 فرصت



 
شغلی در زمینه هاي پرورش دام سبک، بلدرچین، زنبورداري، خیاطی و سایر مشاغل خرد خانگی مورد توجه قرار داده است. 

تاکنون براي 27 هزار و 231 نفر در سیستان و بلوچستان با راه اندازي 9 هزار و 77 طرح با حجم سرمایه گذاري هشت هزار و 364
میلیارد ریال اشتغال ایجاد شده است.



مرکز نوآوري اجتماعی احسان در دانشگاه سیستان و بلوچستان راه اندازي

شد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  141  |  تاریخ: 1399/05/28

مرکز نوآوري اجتماعی احسان با حضور رییس ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره) ، استاندار و جمعی از مسولان در مرکز فن
آوري و نوآوري دانشگاه سیستان و بلوچستان راه اندازي شد.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
زاهدان ، غلامرضا رضایی رییس دانشگاه سیستان و
بلوچستان اظهارداشت:مرکز نوآوري اجتماعی این دانشگاه
با اعتبار 10 میلیارد ریال به صورت مشارکتی با ستاد

 
اجرایی فرمان حضرت امام(ره) راه اندازي شد. 

غلامرضا رضایی افزود: بر اساس برنامه ریزي هاي انجام
شده قرار است در این مرکز از طرح هاي اجتماعی نظیر

 
دامپروري، کشاورزي، صنایع دستی، بهداشت و درمان و آسیب هاي اجتماعی حمایت شود. 

او ادامه داد: مرکز فن آوري و نوآوري دانشگاه سیستان و بلوچستان از پنج سال گذشته راه اندازي شده که هم اینک 35 شرکت در آن

 
به طور فعال در بخش هاي مختلف علمی در حال فعالیت هستند. 

ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره) در سیستان و بلوچستان تاکنون با اجراي 10 هزار و 602 طرح افزون بر 10 هزار و 728 میلیارد
تومان در این استان سرمایه گذاري کرده است که عمده این سرمایه گذاري ها با افزون بر 875 میلیارد تومان به توانمندسازي

 
اقتصادي، کارآفرینی و بیش از 77 میلیارد تومان به مدرسه سازي اختصاص دارد. 

همچنین بنیاد برکت اجراي طرح هاي اقتصادي اجتماع محور(سحاب) را در 20 شهرستان با هدف ایجاد 22 هزار و 500 فرصت

 
شغلی در زمینه هاي پرورش دام سبک، بلدرچین، زنبورداري، خیاطی و سایر مشاغل خرد خانگی مورد توجه قرار داده است. 

تاکنون براي 27 هزار و 231 نفر در سیستان و بلوچستان با راه اندازي 9 هزار و 77 طرح با حجم سرمایه گذاري هشت هزار و 364
میلیارد ریال اشتغال ایجاد شده است.



کمک به 15140 خانوار قم در رزمایش همت جوانان و کمک مومنانه

منبع: وزارت ورزش و جوانانشماره خبر:  142  |  تاریخ: 1399/05/28

مدیر کل ورزش و جوانان استان قم گفت: در رزمایش همت جوانانه و
کمک مومنانه پیش بینی شده بوده به 3800 خانوار کمک تعلق بگیرد

 
که این رقم به عدد 15140 خانوار رسید. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل ورزش و جوانان استان قم، رسول
منعم در ستاد ساماندهی امور جوانان استان قم که در سالن کرامت
استانداري به انجام رسید در سخنان خود اظهار داشت: طبق مصوبات

جلسه قبل، طرحها و برنامه هاي غنی سازي اوقات فراغت توسط 5 دستگاه اجرایی استان می بایست به اجرا گذاشته می شده است
که طرح صیانت از منابع آب و محیط زیست یکی از آنها بوده و طرح وصال، مورد دیگري است که توسط معاونت فرهنگی داد گستري

 
به انجام رسیده است. 

وي عنوان کرد: طرح ورزشی و آموزشی در سطح ملی و استانی توسط اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان برگزار و 129 برنامه

 
ویژه فراغت توسط جهاد دانشگاهی محقق و اجرا شده و 36 برنامه توسط صدا و سیماي مرکز قم طراحی و برگزار شده است. 

مدیر کل ورزش و جوانان استان قم ابراز کرد: در زمینه غنی سازي اوقات فراغت در فضاي مجازي 6 طرح توسط معاونت فرهنگی و
امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان مصوب شد که می توان از این طرح ها به طرح موسسه مردم نهاد انجمن پویشگران علم بنیان

 
که طرح برگزاري دوره هاي آموزش مجازي تاب آوري اجتماعی را تدوین و در دست اقدام دارد اشاره کرد. 

منعم درمورد سایر طرح هاي غنی سازي اوقات فراغت در قم بیان کرد: طرح موسسه مردم نهاد تصویرخانه هنرورزان برنا که یک طرح
در زمینه توسعه نشاط اجتماعی است، طرح موسسه مردم نهاد آواي توحید که آموزش هاي مجازي اشتغال و کارآفرینی جوانان را

 
دنبال می کند متذکر شویم. 

وي خاطر نشان کرد: طرح موسسه حس خوب زندگی که طرح دوره هاي آموزشی توانمندسازي و هنرهاي نمایشی براي جوانان را
دنبال می کند، طرح موسسه مردم نهاد ره آورد زندگی نوین که طرح جشنواره ماهر وهنر جوانانه را پیگیري کرده و طرح موسسه
پویندگان افق اندیشه که طرح جوان رونق تولید و جوان گام اول را به اجرا گذاشته به عنوان سایر طرح هاي در زمینه غنی سازي

 
اوقات جوانان در قم نام برد. 

مدیر کل ورزش و جوانان استان قم با اشاره به شناسایی آسیب دیدگان جامعه ورزش و ارایه راهکار براي حمایت از این قشر، ادامه
داد: شناسایی و دیدار از ورزشکاران و خانواده هاي ورزشی آسیب دیده از کرونا(کویید 19)، دیدار و تقدیر از مدیریت محترم و پرسنل
علوم پزشکی، دیدار و تقدیر از پرستاران ورزشکار شاغل در بیمارستانهاي تحت پوشش کویید19 در ماه هاي گذشته به انجام رسیده

 
است. 

منعم در مورد ارایه راهکار در جهت حمایت از آسیب دیدگان از کرونا در عرصه ورزش تصریح کرد: با پیگیري و ایجاد تعامل با شعب
بانک ها ي استان در عقد تفاههم نامه پرداخت تسهیلات به جامعه ورزشی موفق به حمایت مالی از باشگاه داران در بخش ها و رشته

 
هاي ورزشی مختلف شدیم. 

وي افزود: عقد تفاهم نامه اخذ تسهیلات با سر پرستی بانک ملی به مبلغ 10میلیارد ریال ویژه مدیران باشگاههاي ورزشی به تعداد



172وام هرکدام به مبلغ40 میلیون ریال و مربیان باشگاههاي ورزشی به تعداد 189مربی هرکدام20میلیون ریال در نهایت به منصه

 
ظهور رسید. 

مدیر کل ورزش و جوانان استان قم گفت: با پیگیري هاي به عمل آمده موفق به عقد تفاهم نامه اعطاي تسهیلات باسود 4% باصندوق

 
کارآفرینی امید شدیم که در نهایت 120 باشگاه هرکدام به مبلغ300 میلیون ریال وام دریافت کردند. 

منعم خاطرنشان کرد: 25 باشگاه به مبلغ 2 میلیارد و 340 میلیون ریال موفق به دریافت تسهیلات ازمحل اعتبارات بنگاههاي

 
اقتصادي شدند که این با پیگیري و تعامل هاي به عمل آمده براي این تعداد باشگاه داران محقق شد. 

وي تاکید کرد: در رزمایش همت جوانانه و کمک مومنانه پیش بینی شده بوده به 3800 خانوار کمک تعلق بگیرد که این رقم به عدد
15140 خانوار رسید.



آخرین خبر از پرداخت وام کرونا

منبع: تابناكشماره خبر:  143  |  تاریخ: 1399/05/28

معاون اشتغال وزیرکار گفت: ستاد ملی مقابله با کرونا منابع مالی پیش بینی شده براي تسهیلات کرونا را تا 200 هزار میلیارد
ریال کاهش داد.

به گزارش تابناك اقتصادي به نقل از تسنیم، روز گذشته بیست و چهارمین جلسه کارگروه مقابله با پیامدهاي اقتصادي ناشی از

 
شیوع ویروس کرونا به ریاست محمد نهاوندیان معاون اقتصادي رئیس جمهور برگزار شد. 

در این جلسه گزارش آخرین وضعیت پرداخت تسهیلات به کسب و کارهاي آسیب دیده ناشی شیوع از بیماري کرونا توسط وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی و بانک مرکزي و گزارش عملکرد وزارت راه و شهرسازي درمورد پرداخت تسهیلات ودیعه اجاره مسکن به

 
خانوارها ارایه شد. 

عیسی منصوري، معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی درباره مصوبات این جلسه گفت: براساس آخرین
آمارها از سامانه کارا، تعداد 391 هزار فقره پرونده ثبت نام کرده اند. این تعداد 775 هزار نفر اشتغال را شامل می شود که توسط 13

 
دستگاه اجرایی بررسی شده و 112 هزار میلیارد ریال تسهیلات را در برمی گیرد. 

رانندگان با دریافت مبلغ 33 هزار و 470 میلیارد ریال از رقم کل تسهیلات کرونا، بلندترین ستون را در جدول آماري رسته هاي

 
بسیار آسیب دیده از شیوع ویروس کرونا را به نام خود ثبت کرده اند. 

وي با اشاره به کسر 200 هزار میلیارد ریال از محل تسهیلات کرونا به کسب و کارهاي آسیب دیده و اختصاص آن به طرح ودیعه
مسکن براساس مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا گفت: با توجه به آمار متقاضیان و پرونده هاي ثبت نام شده در سامانه کارا، جمع
تسهیلات مورد نیاز، 235 هزار میلیارد ریال است که 200 هزار میلیارد ریال آن مربوط به کسب و کارهاي داراي بیمه و نیز شاغلان
غیررسمی فاقد بیمه است و 35 هزار میلیارد ریال نیز به 108 شرکت بزرگ حمل و نقل عمومی مسافر برون شهري اعم از هوایی،
ریلی و دریایی اختصاص یافته است. علاوه بر این کل تسهیلات درخواستی نهایی شده متقاضیان با توجه به تعداد کل ثبت نام

 
شدگان، 112 هزار میلیارد ریال است. 

منصوري افزود: تعداد 848 زیر رسته به شدت آسیب دیده از شیوع ویروس کرونا با هماهنگی دستگاه هاي اجرایی شناسایی شده
است. تعداد بنگاه هاي آسیب دیده ذیل 14 رسته منتخب 3 میلیون واحد است که 3.1 میلیون واحد آن بیمه شده و داراي کد
کارگاهی و 7.1 میلیون واحد فاقد بیمه و کدکارگاهی هستند، این تعداد 8.2 میلیون نفر بیمه شده و3 میلیون نفر فاقد بیمه را شامل

 
می شود. 

به گفته منصوري، با توجه به تعداد 2 میلیون 316 هزار و 491 نفر شاغل غیررسمی اخذ شده از دستگاهها، تعداد 114 هزار نفر و
838 نفر در سامانه کارا ثبت نام کرده اند که وزارت صنعت، معدن و تجارت با 41 هزار و 741 نفر بیشترین آمار را به خود اختصاص
داده است. تسهیلات درخواستی براي این تعداد 2 هزار و 505 میلیارد ریال می باشد که بیش از 560 میلیارد ریال آن پرداخت شده



است. وزارت کشور در رده بعدي شاغلان غیرسمی و فاقد بیمه قرار دارد که با 35 هزار و 570 مورد ثبت نامی، مبلغ 499 میلیارد

 
ریال تسهیلات را دریافت کرده اند. 

وي ضمن بیان اینکه 50 درصد از متقاضیان معرفی شده به مؤسسات عامل، تسهیلات بانکی را دریافت کرده اند، گفت: از کل 385
هزار و 166 پرونده ارسال شده به مؤسسات عامل، 119 هزار و 257 پرونده مصوب و تسهیلات مربوط به 100 هزار و 376 پرونده
پرداخت شده است. تاکنون 23 هزار و 667 میلیارد ریال تحت عنوان تسهیلات کرونا از سوي مؤسسات عامل به مشمولان پرداخت

شده است.



نابودي حدود 70 درصد ظرفیت گردشگري به دلیل کرونا

نابودي حدود 70 درصد ظرفیت گردشگري به دلیل کرونا

منبع: عصر ایرانشماره خبر:  144  |  تاریخ: 1399/05/28

واعظ آشتیانی: وقتی آقاي تاج در تلویزیون اعلام کرد ویلموتس بهترین قرارداد ما بوده، به استناد قانون مسئولیت مدنی اگر
محکوم شویم ایشان باید هزینه پرونده را بدهند.

کسانی که کل فعالیت اقتصادي آ نها در کیش است و پروانه
فعالیت اقتصادي از سازمان منطقه آزاد کیش دارند با هر میزان

 
درآمد از مالیات معاف هستند. 

محسن قریب (مدیرعامل موسسه جشنواره ها و مناسبت هاي جزیره کیش) در گفتگو با خبرنگار ایلنا، با اشاره به تاثیرگذاري مستقیم
کرونا بر فعالیت هاي جزیره کیش گفت: جزیره کیش به عنوان سمبل مناطق آزاد کشور شناخته می شود و با وسعت 90 کیلومتر
مربع کاملا به عنوان یک جزیره گردشگري شناخته شده و سال 98 حدود دو میلیون نفر گردشگر وارد این جزیره شده اند و تقریبا

 
روزانه 40 پرواز ورودي از 18 فرودگاه به کیش می آمدند و حتی در ایام نوروز در سال هاي گذشته روزانه 60 پرواز به کیش می آمد. 

وي ادامه داد: از طرف دیگر جزیره کیش با توجه به معافیت هاي قانونی که براي آن در نظر گرفته اند، توانسته تبدیل به یک مرکزي
براي تولید و صنعت باشد افرادي که در جزیره کیش سرمایه گذاري می کنند و کارآفرینی ایجاد می کنند تا 20 سال از مالیات معاف

 
هستند، لغو روادید براي اتباع خارجی و از عوارض گمرکی نیز می توانند برخوردار شوند. 

قریب ادامه داد: امسال به دلیل شرایط کرونا صنعت گردشگري بیش از سایر صنایع دچار مشکل شد و حدود 70 درصد ظرفیت
گردشگري کشور به دلیل کرونا از بین رفته است. البته هم اکنون نیز روزانه حدود 20 پرواز به کیش انجام می شود اما ظرفیت واقعی

 
دو برابر این میزان است. 

وي ادامه داد: متاسفانه به دلیل آنکه امکانات تفریحی همچون کلوپ ها جُنگ ها تعطیل هستند شرایط رضایتمندي براي مسافران

 
حاصل نمی شود و به همین دلیل نمی توان تعداد مسافران را افزایش داد. 

قریب با اشاره به اینکه بسیاري از افراد کیش را به عنوان خانه دوم خود می دانند و علاوه بر سرزمین مادري در کیش نیز براي خود
خانه اي خریدند، گفت: عمده کسانی که به کیش سفر می کنند مسافرانی هستند که در هتل اقامت دارند و این مسافران هستند که

 
از جمیع خدمات کیش استفاده می کنند و همچنین به رونق گردشگري کیش و درآمدزایی جزیره کمک زیادي می کنند. 

وي ادامه داد: گردشگري و صنعت گردشگري ازجمله برنامه هایی است که حیاتش به حضور گردشگر و مسافر متصل است و تا زمانی
که برنامه ستاد مبارزه با کرونا و شوراي سلامت این است که مردم در خانه بمانند و سفر نکنند نمی توان انتظاري براي رونق

 
گردشگري داشت و همچنین نمی توان برنامه اي را ارائه کرد که برخلاف برنامه هاي ستاد مبارزه با کرونا باشد. 

قریب با اشاره به تلاش هایی که براي کمک به بازاریان جزیره و همچنین کاهش اجاره بها و هزینه هاي دیگر کسبه در کیش شده



است، گفت: جلسات متعددي با بازاریان و کسبه برگزار شد و سازمان منطقه آزاد نیز حدود سه ماه وصول چک ها و اجاره و طلب هاي
خود را از کسبه به تاخیر انداخت و استمهال کرد اما از تیرماه شرایط عادي شده است و متاسفانه امکان جذب نیروهاي جدید براي
هتل ها و مراکز گردشگري وجود ندارد و برخی از هتل ها حتی نیروهاي خود را تعدیل کردند و این مساله مشکلی است که در کل
کشور وجود دارد و این نگرانی وجود دارد که نیروهایی که تخصصی آموزش دیده اند به دلیل کاهش شغل ها جذب مشاغل دیگر

 
شوند. 

قریب با اشاره به اینکه حدود 60 هزار قلم کالا که در کیش تولید و یا آماده صادرات می شود، گفت: سالانه حدود 250 میلیون دلار

 
صادرات از کیش انجام می شود و جزیره کیش در تامین و استفاده از مواد بهداشتی و شوینده مرتبط با کرونا کاملا مستقل است. 

وي درباره جلساتی که با رییس اداره مالیات برگزار شده، گفت: در جلسه اي که هفته گذشته با رییس اداره دارایی کیش داشتیم به
این نتیجه رسیدیم که سه گروه در کیش فعالیت اقتصادي می کنند گروه اول کسانی هستند که کل فعالیت اقتصادي آ نها در کیش
است و پروانه فعالیت اقتصادي از سازمان منطقه آزاد کیش دارند. این گروه با هر میزان درآمد از مالیات معاف هستند. البته کسانی که

 
می خواهند از این معافیت برخوردار شوند باید هر سال اظهارنامه پرکنند و بر مبناي اظهارنامه معاف هستند. 

قریب افزود: گروهی از افراد که حدود پنج درصد می شوند همزمان هم در کیش فعالیت اقتصادي دارند و هم در سرزمین مادري طبعا
آن بخش از فعالیت اقتصادي که به سرزمین اصلی ارتباط دارد مشمول مالیات است. گروهی دیگر کسانی هستند که شرکت و یا
موسسه خود را در کیش ثبت کردند اما هیچ حضوري در جزیره ندارند و فقط به صورت صوري در کیش حضور دارند این گروه باید به

 
صورت کامل مالیات خود را بدهند. 

وي ادامه داد: حدود 740 میلیارد تومان مالیاتی است که از صاحبان شرکت هاي گروه سوم یعنی کسانی که فقط شرکت را در کیش
ثبت کردند ولی حضور ندارند اخذ شده است و اگر این روند ادامه داشته باشد این شرکت ها یا باید به محل اصلی خود در شهرهاي
خودشان بازگردند و مالیات بدهند و یا اینکه به صورت کامل در کیش فعالیت کنند زیرا حضور این گونه باعث بدنامی جزیره کیش

 
شده است. 

وي با اشاره به برخی مشکلاتی که پیش فروش تعدادي از واحدهاي مسکونی در کیش ایجاد کرده است، گفت: پایه بسیاري از
ساختمان ها که دچار مشکل شدند بر اساس پیش فروش بوده است و متاسفانه به دلیل برنامه ریزي درست و پیش فروش بیش از

 
اندازه و همچنین افزایش نرخ ارز نتوانستند پروژه هاي خود را تکمیل کنند و به تعهدات خود عمل کنند. 

asriran.com/0037HP :لینک کوتاه



طرح جدید کفش ملی براي جهش تولید/نمایندگی هاي جدید
وام 1 میلیاري می گیرند

طرح جدید کفش ملی براي جهش تولید/نمایندگی هاي جدید وام 1 میلیاري

می گیرند

منبع: عصر ایرانشماره خبر:  145  |  تاریخ: 1399/05/28

لحظاتی از سوخت گیري یک هواپیما در آُسمان را ببینید.

با امضاي تفاهمنامه اي بین گروه صنعتی ملی و صندوق
کارآفرینی امید، نمایندگی هاي جدید معرفی شده از سوي
شرکت کفش ملی از امکان استفاده تسهیلات قرض

 
الحسنه این صندوق تا سقف یک میلیارد ریال بهره مند شدند. 

به گزارش تسنیم، علیرضا نصیري، مدیرعامل گروه صنعتی ملی با اعلام این خبر گفت: با مذاکرات و توافقات صورت گرفته، در راستاي
حمایت از تولید ملی، ایجاد اشتغال و حمایت از شرکت هاي زیرمجموعه گروه صنعتی ملی، به نمایندگی هاي جدید معرفی شده از

 
سوي شرکت کفش ملی تا سقف یک میلیارد ریال تسهیلات با کارمزد پایین و تنفس 3ماهه پرداخت خواهد شد. 

وي تاکید کرد: در پاسخ به استقبال خوبی که بعد از فراخوان جذب نمایندگی هاي فروش جدید در سراسر کشور واصل شد و اعلام
نیاز درخواست کنندگان براي تجهیز فروشگاه هاي بروز و درخور شأن علاقمندان به بزرگترین و قدیمی ترین برند کفش در ایران،
برآن شدیم با فراهم کردن تسهیلاتی قرض الحسنه گامی مهم در ارج نهادن به درخواست هموطنان و عاملین پیشران در توسعه شبکه

 
فروش کفش ملی داشته باشیم . 

نصیري با بیان اینکه کارمزد تسهیلات مذکور 4درصد و بازپرداخت آن 2 ساله است، گفت: تسهیلات مورد نظر در این تفاهمنامه به
درخواست کنندگان تاسیس نمایندگی هاي جدید فروش کفش ملی بعد از طی مراحل ارزیابی، امکان سنجی هاي فنی و دارا بودن

 
توانمندي هاي لازم براي پیوستن به شبکه فروش فروشگاهی تعلق خواهد گرفت. 

asriran.com/002k8G :لینک کوتاه



تولید ماهی پرورشی در استان بوشهر به 4 هزار تن در سال رسید

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  146  |  تاریخ: 1399/05/28

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز بوشهر، سعید زرین
فر، یکی از ظرفیت هاي مهم تولیدي، اشتغال زایی،
اقتصادي و صادراتی استان بوشهر را پرورش آبزیان دانست
و اظهار داشت: طرح پرورش ماهی در قفس پشت سد
رئیسعلی دلواري و آب هاي خلیج فارس اجرایی شده است.

وي با بیان اینکه براي راه اندازي 50 طرح پرورش ماهی در
قفس در خلیج فارس مجوز صادر شده است افزود: تولید

بچه ماهی براي پرورش دهندگان بومی سازي می شود. یکی از نیاز هاي پرورش دهندگان بچه ماهی است که قبلا از دیگر کشور ها
وارد می شد که با بومی سازي تولید بچه ماهی سی باس نیاز پرورش دهندگان به این مهم تامین می شود.



دولت ترامپ حفاري نفت در منطقه حفاظت شده آلاسکا را نهایی کرد

منبع: نبض نفتشماره خبر:  147  |  تاریخ: 1399/05/28

صنعت انرژي آمریکا و فرماندار آلاسکا عقیده دارند باز کردن مناطق حفاظت شده قطب شمال براي حفاري ایجاد اشتغال می
کند و اقتصاد این ایالت وابسته به تولید نفت را رونق می دهد.

صنعت انرژي آمریکا و فرماندار آلاسکا عقیده دارند باز کردن مناطق حفاظت شده قطب شمال براي حفاري ایجاد اشتغال می

 
کند و اقتصاد این ایالت وابسته به تولید نفت را رونق می دهد. 

به گزارش نبض نفت به نقل از رویترز، دولت ترامپ در روز
دوشنبه طرحی را نهایی کرد که طبق آن اجازه دارد در منطقه
حفاظت شده ملی قطب شمال در آلاسکا حفاري نفت و گاز
داشته باشد. به این ترتیب ترامپ قبل از تغییر احتمالی رهبري
آمریکا، روند اجاره بلند مدت مناطق بکر طبیعی و حفاظت شده

 
را آغاز کرد. 

صنعت انرژي آمریکا و مایکل دانلیوي، فرماندار آلاسکا عقیده
دارند باز کردن این مناطق حفاظت شده براي حفاري ایجاد
اشتغال می کند و اقتصاد این ایالت وابسته به تولید نفت را رونق

می دهد. دموکرات ها از جمله جو بایدن، رقیب انتخاباتی ترامپ، و گروه هاي حامی محیط زیست از این اقدام انتقاد کرده و عقیده

 
دارند به اکوسیستم منحصر به فرد قطب شمال و مردم بومی این منطقه آسیب هاي جدي می رسد. 

لایحه مالیاتی که جمهوري خواهان در 2017 تصویب کردند، این مناطق حفاظت شده را براي حفاري و نفت و گاز باز کرده

 
است.حفاري نفت و گاز ستون اصلی دستور کار دونالد ترامپ براي توسعه تولید سوخت هاي فسیلی در آمریکاست. 

تولید نفت از مناطق حفاظت شده آلاسکا طی هشت سال آینده آغاز می شود و فعالیت حفاري در این منطقه حدود 50 سال طول

 
خواهد کشید. 

مناطق حفاظت شده آلاسکا با 7.7 میلیون هکتار وسعت، محل زندگی گونه هاي مختلف حیات وحش از جمله گوزن آمریکاي شمالی
و خرس هاي قطبی هستند و دهه هاست اجازه حفاري در این مناطق صادر نمی شود. چندین بانک بزرگ آمریکا در ماه هاي اخیر

 
اعلام کرده اند تامین مالی پروژه هاي نفت و گاز در منطقه قطب شمال را بر عهده نمی گیرند. 

 
گروه هاي حامی محیط زیست اعلام کرده اند این اقدامات را از نظر قانونی پیگیري می کنند. 

تولید نفت آلاسکا طی سه دهه گذشته رونق چندانی نداشته است. طبق گزارش وزارت انرژي آمریکا، این ایالت در حال حاضر 500



 
هزار بشکه در روز نفت خام تولید می کند که بسیار کمتر از دو میلیون بشکه در روز تولید شده در 1988 است. 

برچسب ها: نبض نفت ، ترامپ ، حفاري نفت ، آلاسکا



ذخیره 300 تن طلا و سکه در خانه مردم

منبع: روز نوشماره خبر:  148  |  تاریخ: 1399/05/28

نائب رئیس اتحادیه طلا و جواهر با بیان اینکه طبق یک برآورد صورت گرفته نزدیک 300 تن طلا و سکه در منازل ذخیره
شده، گفت: پس از ورود واکسن کرونا به بازار قیمت جهانی طلا به شدت کاهش می یابد که اولین گام طلاي جهانی 1700

دلار خواهد بود، همچنین نرخ ارز نیز صددرصد کاهش می یابد.

نائب رئیس اتحادیه طلا و جواهر با بیان اینکه طبق یک برآورد صورت گرفته نزدیک 300 تن طلا و سکه در منازل ذخیره شده،
گفت: پس از ورود واکسن کرونا به بازار قیمت جهانی طلا به شدت کاهش می یابد که اولین گام طلاي جهانی 1700 دلار خواهد بود،

 
همچنین نرخ ارز نیز صددرصد کاهش می یابد. 

محمد کشتی آراي نایب رئیس اتحادیه طلا و جواهر تهران گفتگویی تفصیلی با خبرگزاري تسنیم انجام داده که بخش هایی از صحبت

 
هاي او را در ادامه می خوانید. 

او درباره میزان طلا و سکه در دست مردم گفت: صحت و سقم آن را تأیید نمی کنم ولی طبق یک برآورد صورت گرفته نزدیک 300

 
تن طلا و سکه در منازل ذخیره شده است. 

کشتی آراي در این باره تصریح کرد: 75 درصد طلاي تولیدي باید به بازیافت برگردد؛ وقتی می گوییم در سال هاي قبل 120 تن
تولید مصنوعات داشتیم باید 75 درصد آن به بازیافت برمی گشت که برنگشته! این روال در سال هاي متمادي رخ داده البته این آمار
تایید شده نیست ولی نزدیک به یقین است. کمااینکه مسئولان کشور اعلام کرده اند که 25 تا 30 میلیارد دلار ارز در خانه هاست که

 
تبدیل این رقم به سکه نیز همان 300 تن را نشان مید هد. 

او ادامه داد: بانک مرکزي در یک مرحله 60 تن طلا فروخت که هنوز هم برنگشته است! در سال هاي گذشته هم این اتفاق ها رخ

 
داده است. 

نایب رئیس اتحادیه طلا و جواهر تهران در پاسخ به این سوال که این عدد شامل سکه و طلاي خام می شود، گفت: بله سکه و طلاي
خام و طلاهایی که از رده خارج شده اند، طلاهایی که هنوز استفاده می شوند به عنوان رایج محسوب می شود و حساب نمی آوریم.
خیلی از سکه ها و طلاهاي قدیمی هستند ك هنوز برنگشته اند؛ مثلاً موسسه اعتباري دانشگاه تهران در مقطعی قبل از انقلاب سکه
یادبود ضرب کرد و مشابه این سکه هاي یادبود زیاد داریم که هیچ وقت به چرخه ذوب بازار نرسیده است و در منازل و کلکسیون ها و

 
... است. 

او افزود: بخش خرید و فروش طلا و سکه از صنعت طلا کاملاً مجزاست و بخش بورس بازي و سفته بازي است که اشخاص براي حفظ
سرمایه شان پول هایشان را از بانک خارج کرده و به خرید و فروش طلا و سکه روي آورده اند.این روال درست یا غلط فعلا وجود دارد

 
و تا زمانی که ابزارهاي لازم در کشور از جمله تثبیت نرخ ارز نداشته باشیم این وضعیت ادامه دارد. 

 
ریزش شدید قیمت طلا و ارز بعد از ورود واکسن کرونا به بازار 

کشتی آراي درباره تاثیر واکسن کرونا بر قیمت جهانی طلا و نرخ ارز گفت: قیمت جهانی طلا به شدت کاهش می یابد. اولین گام



طلاي جهانی 1700 دلار خواهد بود. کسب و کارها رونق می گیرد و این عامل مهمی است. یعنی متقاضی طلا براي ذخیره سازي کم

 
می شود و در کشور ما هم همین اتفاق می افتد و احتیاجی نیست کسی پولش را تبدیل به سکه کند. 

او اظهار کرد: خیلی از کارخانه ها الان تعطیل هستند وقتی راه بیفتد رشد اقتصادي می شود. اشتغال و ارزش پول ملی بهتر می شود.

 
اینها باعث می شود که قیمت طلا کاهش بیابد. یعنی باید بنشینیم دعا کنیم تا زودتر واکسن بیاید. 

نایب رئیس اتحادیه طلا و جواهر تهران درباره آینده نرخ ارز گفت: نرخ ارز پس از ورود واکسن کرونا به بازار صددرصد کاهش می یابد.

 
من این نوید را به شما می دهم که دعا کنید کرونا مهار شود، قیمت ارز در کشور پایین می آید. 

او افزود: از قبل عید که کرونا شد، صادراتمان محدود شده است؛ خیلی از کشورها کالاهاي ما بخصوص مواد کشاورزي را قبول نمی
کنند. به جز صادراتمان، با توجه به محدودیت نبود تبادل و ارتباطات خارجی (مسافري بین ایران و کشورهاي خارجی جابجا نمی
شود؛ الان توریسم در حد صفر است) که ارز آور است. اگر کرونا برداشته شود دادوستدهاي حتی چمدانی مان افزایش می یابد و

توریسم وارد کشور می شود و صادرات رونق می گیرد.



علت افزایش تعداد بیکاران مهندسی ساختمان در استان اردبیل

منبع: بازار کارشماره خبر:  149  |  تاریخ: 1399/05/28

رییس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان اردبیل گفت: گسترش روز افزون اعضاي سازمان و تناسب نداشتن تعداد اعضا
با آمار ساخت و ساز از چالش هاي پیش روي این سازمان است.

رییس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان اردبیل گفت: گسترش روز افزون اعضاي سازمان و تناسب نداشتن تعداد اعضا با

 
آمار ساخت و ساز از چالش هاي پیش روي این سازمان است. 

میرمحمد سیدهاشمی در گفت و گو با ایسنا اظهار کرد: رکود صنعت ساختمان، اشتغال مهندسان جوان، کارگران فاقد کارت مهارت
حرفه اي، مصالح ساختمانی غیراستاندارد، سازندگانی که به این صنعت نگاه سودگرایانه دارند و همچنین عدم تناسب مسئولیت هاي

 
حقوقی مهندسان با تعرفه هاي خدمات مهندسی از مهمترین چالش هاي سازمان نظام مهندسی ساختمان استان است. 

وي با بیان اینکه سازمان نظام مهندسی ساختمان استان اردبیل در 7 رشته مهندسی عمران، معماري، برق، مکانیک، شهرسازي، نقشه
برداري و ترافیک بیش از 11هزار و 300 نفر عضو دارد ، اضافه کرد: از این تعداد حدود 50 درصد داراي پروانه اشتغال به کار مهندسی

 
می باشند و موضوعات طراحی، نظارت و اجراي پروژه هاي ساختمانی را در سطح استان اردبیل برعهده دارند. 

سیدهاشمی با بیان اینکه شهرستان هاي اردبیل، پارس آباد، مشگین شهر، خلخال، گرمی، نمین و بیله سوار به ترتیب داراي بیشترین
و کمترین عضو در سطح استان هستند، ادامه داد: با توجه به رشد روزافزون تعداد مهندسان عضو در سازمان هاي نظام مهندسی،

 
موضوع اشتغال به عنوان مهمترین دغدغه سازمانی و یکی از چالش هاي مدیران سازمان مطرح است. 

وي با بیان اینکه مدیران سازمان هاي نظام مهندسی براي آن دسته از اعضاي خود که داراي پروانه اشتغال به کار مهندسی هستند،
می توانند بر حسب ظرفیت و صلاحیت، با اعطاي قطره چکانی ظرفیت هاي قانونی، زمینه اشتغال بخشی از مهندسان را فراهم آورند،
اظهار کرد: این مساله به شرایط اقتصادي و میزان ساخت و ساز بستگی دارد و در بخش دیگر نیز می توانند با افزایش تعاملات بین

 
سازمانی و عقد تفاهم نامه هاي همکاري با دستگاه هاي اجرایی مرتبط در اشتغال مهندسان اثربخش عمل کنند. 

رییس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان اردبیل ادامه داد: اعضاي بدون پروانه سازمان که موفق به قبولی از آزمون هاي پروانه
اشتغال حرفه اي نمی شوند و بخش اعظمی از اعضاي سازمان هاي نظام مهندسی را تشکیل می دهند همواره از معضل بیکاري رنج

 
می برند. 

به گفته رییس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان اردبیل، عدم تناسب تعداد اعضاي سازمان با آمار ساخت و ساز که در نتیجه
عدم تناسب پذیرش دانشجویان با نیاز بازار کار پدید آمده موجب افزایش بیکاري مهندسان درحوزه ساختمان شده است.



ایجاد 10 هزار و 372 فرصت شغلی در روستاهاي آذربایجان شرقی

منبع: بازار کارشماره خبر:  150  |  تاریخ: 1399/05/28

مدیرکل امور روستایی و شوراهاي استانداري آذربایجان شرقی از پرداخت بیش از 222 میلیارد تومان تسهیلات براي ارتقاي
تولید و اشتغال پایدار در مناطق روستایی استان در سال هاي 97 و 98 خبر داد و گفت: از محل این تسهیلات 10 هزار و

372 فرصت شغلی جدید در روستاهاي استان ایجاد شده است.

مدیرکل امور روستایی و شوراهاي استانداري آذربایجان شرقی از پرداخت بیش از 222 میلیارد تومان تسهیلات براي ارتقاي
تولید و اشتغال پایدار در مناطق روستایی استان در سال هاي 97 و 98 خبر داد و گفت: از محل این تسهیلات 10 هزار و 372 فرصت

 
شغلی جدید در روستاهاي استان ایجاد شده است. 

تقی کرمی روز دوشنبه در گفت و گو با ایرنا اعلام کرد: از محل قانون اشتغال پایدار روستایی و عشایري و تفاهم نامه معاونت توسعه
روستایی با بانک هاي سینا و پارسیان نیز تاکنون بیش از 36 میلیارد تومان تسهیلات براي اجراي 3970 طرح پردخت شده است که

 
نتیجه آن ایجاد 8500 فرصت شغلی در روستاهاي استان بوده است. 

وي اظهار داشت: از محل تسهیلات تفاهم نامه اي پست بانک براي خرید ماشین آلات و اجراي طرح هاي درآمدزا در دهیاري ها نیز

 
استان آذربایجان شرقی با 104 طرح و جذب 33 میلیارد تومان تسهیلات رتبه نخست کشوري را به خود اختصاص داده است. 

کرمی از تهیه طرح مطالعاتی ارائه راهبرد عملی توسعه اشتغال در 65 روستاي منتخب استان با رویکرد اقتصاد و معیشت و با مشارکت
مردم براي نخستین بار در کشور خبر داد و گفت: از ابتداي دولت یازدهم تاکنون، بیش از 851 میلیارد تومان اعتبار براي دهیاري

 
هاي استان و 40 میلیارد تومان اعتبار براي روستاهاي فاقد دهیاري در استان پرداخت شده است. 

وي همچنین از ایجاد بستر لازم براي توسعه خدمات گردشگري با استفاده ازاعتبارات ویژه سازمان شهرداري ها و دهیاري هاي کشور
خبر داد و گفت: در این راستا 22 میلیارد ریال اعتبار براي توسعه زیرساخت هاي 24 روستاي هدف گردشگري استان هزینه شده

است.



توسعه روستایی از اهداف دولت تدبیر و امید است

منبع: بازار کارشماره خبر:  151  |  تاریخ: 1399/05/28

استاندار آذربایجان شرقی با اشاره به اهمیت روستا در فرآیند توسعه، گفت: توسعه روستایی همواره از اهداف مهم دولت تدبیر
و امید بوده و به رغم تمام مشکلات و محدودیت ها، دولت از هیچ تلاشی در این زمینه فروگذار نکرده است.

استاندار آذربایجان شرقی با اشاره به اهمیت روستا در فرآیند توسعه، گفت: توسعه روستایی همواره از اهداف مهم دولت تدبیر و

 
امید بوده و به رغم تمام مشکلات و محدودیت ها، دولت از هیچ تلاشی در این زمینه فروگذار نکرده است. 

محمدرضا پورمحمدي با ابراز خرسندي از تدوین برنامه هاي کاربردي براي رفع مشکلات روستاهاي استان توسط معاونت هماهنگی
امور عمرانی و دفتر امور روستایی استانداري، اظهار داشت: گزارش عملکرد این حوزه، باعث دلگرمی مسئولان و دلسوزان واقعی استان

 
و مایه سرخوردگی بدخواهان است. 

پورمحمدي افزود: با وحدت و همدلی موجود در استان، کارهاي بسیار خوب و ارزشمندي در حال اجراست که باید با تمام توان و با

 
رویکرد توسعه متوازن، ادامه داشته باشد. 

استاندار آذربایجان شرقی بر تدوین راهبرد خاص براي توسعه استان تاکید کرد و افزود: در این راهبرد، روستاها مبدأ و منشأ اصلی

 
توسعه هستند و غفلت از ظرفیت آنها، تمام برنامه ریزي هاي کلان توسعه را تحت تأثیر قرار می دهد. 

وي با اشاره به تغییر الگوهاي توسعه در کشور، بر استفاده از یافته هاي جدید علمی در تدوین برنامه هاي توسعه اي تأکید کرد و
گفت: جامعه امروز ما نیازمند تدوین راهبرد کلان در توسعه روستایی است که رویکرد آن تلاش براي مهاجرت معکوس به

 
روستاهاست. 

پورمحمدي با بیان اینکه استفاده از روش هاي نادرست در تدوین الگوهاي توسعه روستایی، مانع تحقق این امر خواهد شد، افزود:
اکنون زمان فعالیت هاي مولد اقتصادي در روستاهاست و توسعه همزمان اقتصادي، اجتماعی و فرهنگی در روستاها باید مورد توجه

 
دستگاه هاي مسئول، قرار گیرد. 

وي، ایجاد اشتغال در روستاها را یکی از برنامه هاي اصلی توسعه در استان دانست و ادامه داد: اشتغال پایدار روستایی، می تواند هدف

 
مهاجرت معکوس به روستاها را تحقق بخشد و این یکی از مطالبات اصلی روستاییان است. 

پورمحمدي از اهتمام خیران استان در ایجاد اشتغال براي جوانان روستایی و تبدیل روستاها به مراکز کار و تلاش قدردانی کرد و

 
گفت: خیران یاري گر دولت در ایجاد اشتغال براي جوانان به خصوص در مناطق محروم هستند. 

استاندار آذربایجان شرقی همچنین با تاکید بر مقاوم سازي و بهسازي خانه هاي روستایی در استان، گفت: توجه به این موضوع باعث
شد که در زلزله اخیر شهرستان هاي میانه و سراب، شاهد کمترین میزان تلفات باشیم؛ وگرنه عمق حادثه بسیار وحشتناك تر از حد

 
تصور بود. 

وي به مشکلات ناشی از شیوع کرونا در برخی از شهرستان هاي استان نیز اشاره کرد و توجه جدي مردم به رعایت پروتکل هاي
بهداشتی و پرهیز از هرگونه سفر غیرضروري را خواستار شد.



عاملان این قرارداد، غرامت را از جیب شخصى پرداخت و براى همیشه استعفا

دهند

منبع: خبرنامه دانشجویان ایرانشماره خبر:  152  |  تاریخ: 1399/05/28

رییس فراکسیون ورزش مجلس با تاکید بر اینکه باید با مسببان قرارداد با مارك ویلموتس برخورد قضایی شود، گفت: در شرایط

 
فعلى باید با به کارگیرى تیم وکلاى توانمند در دادگاه CAS به این حکم فیفا اعتراض کرد. 

به گزارش «خبرنامه دانشجویان ایران» به نقل از خانه ملت، رئیس فراکسیون ورزش مجلس در واکنش به جریمه 6 میلیون و 137
هزار یورویی فیفا بابت قرارداد مارك ویلموتس سرمربی سابق تیم ملی عنوان کرد: باید مشخص شود که منبع این قرارداد پیش از

 
انعقاد آن از چه محلی قرار بوده تامین شود و مسئولان فدراسیون با چه پشتوانه اي این قرارداد را منعقد کرده اند. 

وي ادامه داد: افرادي که در تنظیم این قرارداد نقش داشته اند، توضیح دهند دستاورد این قرارداد به لحاظ فنی براي فوتبال کشور چه

 
بوده است؟ این قرارداد هیچ دستاوردي براي ما نداشته است. 

نماینده مردم فیروزآباد، فراشبند، قیر و کارزین در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: باید مشخص شود تیم حقوقی ناظر بر این قرارداد

 
چه کسانی بوده اند و فدراسیون فوتبال در این خصوص باید پاسخگو باشد. 

فروردین با یادآوري اینکه ارزش فنی مارك ویلموتس در اروپا فقط 600 هزار یورو بوده، افزود: به چه حقی با مربی اي که چنین
مبلغی داشته قرارداد 2.5 میلیون یورویی منعقد می شود. مسئولان سابق و امروز فدراسیون فوتبال که در آن زمان در فدراسیون

 
سمت داشته اند، باید نسبت به عقد این قرارداد پاسخ دهند. 

رئیس فراکسیون ورزش مجلس با تاکید بر اینکه نقش وزارت ورزش در انعقاد این قرارداد باید مشخص شود، گفت: در چنین
قراردادهاي حساسی ما باید نقش نظارتی وزارت ورزش را بیش از گذشته شاهد باشیم. آیا وزارت ورزش اقدامی براي نظارت و تامین
اعتبار قرارداد فوق انجام داده است؟ طبق گفته معاون وزیر، وزارت ورزش در انعقاد این قرارداد نقش حمایتی داشته ، آیا این حمایت

 
نباید در کنار نظارت باشد؟ 

وي یادآور شد: بخش نخست حقوق ویلموتس از اعتبارات شستا قرض و پرداخت شد که این سوال مطرح است این اقدام با چه

 
پشتوانه اي صورت گرفته که اکنون فدراسیون مقروض شستا بوده و چک فدراسیون نیز به شستا برگشت خورده است. 

این نماینده مردم در مجلس یازدهم تصریح کرد: سازمان بازرسی و دیوان محاسبات کشور به هیچ عنوان در این پرونده گذشت

 
نخواهند داشت و مجلس هم در جایگاه خود در حمایت از حقوق مردم به هیچ عنوان کوتاه نخواهد آمد. 

فروردین اضافه کرد: آقایانی که ضعف این قرارداد را انکار می کردند، و در مصاحبه هاي متعدد از این قرارداد دفاع کردند، امروز باید
پاسخگوي مردم باشند و باید توضیح دهند که مبلغ این قرارداد از چه محلی پرداخت خواهد شد. در شرایطی که کشور به لحاظ منابع
ارزي در شرایط نامطلوبی قرار دارد و نمی توان انتظاري از دستگاه هاي دولتی داشت، افرادي که در تنظیم این قرارداد دخیل بودند،



 
امروز باید در دستگاه قضا پاسخگو باشند و نسبت به اقدام خود محاکمه شوند. 

این نماینده مردم در مجلس یازدهم اضافه کرد: امروز در کشور اولویت هایی وجود دارد که پرداخت همچین غرامت هایی بر اثر ندانم
کاري و احیاي بی نقص بودن عده اي که در این قرارداد دست داشته اند! مشکلات معیشتی و اشتغال جوانان را با توجه به اینکه یکی

 
از وظایف وزارت ورزش توجه به مسائل جوانان است، با کمبود بودجه مواجه خواهد کرد. 

نماینده مردم فیروزآباد در مجلس شوراي اسلامی اضافه کرد: با چنین بودجه اي می توانستیم بسیاري از نقاط محروم کشور را از

 
محرومیت نجات دهیم، ولی این پول را به راحتی به خارج از مرزها سوق دادیم. 

رئیس فراکسیون ورزش مجلس تاکید کرد: خواسته مجلس به ویژه فراکسیون ورزش این است که در شرایط فعلی تا آنجا که جا دارد
با بکارگیري وکلاي قوي و توانمند با اعتراض به رأي فیفا به دادگاه CAS خواهان لغو این حکم شویم ، در غیر این صورت عاملین
عقد این قرارداد باید با پرداخت مبلغ قرارداد ننگین از جیب خود، ضمن معذرت خواهی از مردم شریف ایران، براي همیشه از دنیاي

 
ورزش استعفا دهند و بیشتر از این به نظام و انقلاب و مردم خیانت نکنند. 

فروردین یادآور شد: در سالی که براساس فرمایشات مقام معظم رهبري سال جهش تولید نامگذاري شده، با پول این قرارداد می
توانستیم در بخش تولید گام هاي بسیار بلندي برداریم.



اجراي «طرح تاك» کشاورزي و اقتصاد استان قزوین را متحول می کند

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  153  |  تاریخ: 1399/05/28

قزوین- معاون اقتصادي استانداري قزوین گفت: با تجمیع اراضی و آبیاري کشاورزي، تغییر الگوي کشت در قالب «طرح تاك»
ضمن احیاي دشت قزوین می توان اقتصاد و کشاورزي قزوین را متحول کرد.

قزوین- معاون اقتصادي استانداري قزوین گفت: با تجمیع اراضی و آبیاري کشاورزي، تغییر الگوي کشت در قالب «طرح تاك»

 
ضمن احیاي دشت قزوین می توان اقتصاد و کشاورزي قزوین را متحول کرد. 

به گزارش خبرنگار مهر، عیسی قبادي در جلسه شوراي گفتگوي دولت و بخش خصوصی که روز سه شنبه در استانداري برگزار شد

 
اظهار داشت: در شرایطی که باید با رفع موانع تولید به جهش تولید کمک کنیم شاهد مقررات دست و پاگیر هستیم. 

وي افزود: در گذشته در زمینه رسوب کالا در گمرك مشکلات جدي داشتیم که با همکاري مدیران مربوط نسبت به رفع موانع اقدام

 
شده است. 

 
مدیران جسور زیر سوال رفته اند 

قبادي یادآور شد: در استان قزوین همراهی مدیران بسیار مطلوب بوده به طوري که جسارت مدیر گمرك در ترخیص زودهنگام مواد
اولیه و سرعت بخشی به کارها خارج از ضوابط موجب بازخواست وي از سوي مرکز شده و همه ما زیر سوال رفته ایم که تصمیمات

 
مرکز و مصوبات ابلاغی را اجرا نکرده ایم و هنوز با چالش مواجهیم. 

وي گفت: همراهی مدیران جسور و ریسک پذیر با تولیدکننده براي ما بسیار ارزشمند است و این تعامل موجب شده مشکلات بیشتر

 
نشود. 

معاون اقتصادي استانداري قزوین یادآور شد: امروز رسوب کالا در گمرك قزوین بسیار کاهش یافته و در بازدید استاندار از گمرك این

 
روان سازي دیده شد که جا دارد همچنان همراه تولیدکننده باشیم تا کارها شتاب گیرد. 

وي اظهار داشت: گاهی اوقات بانک مرکزي نقاط تاریک را می بیند و بخشنامه اي صادر می کند که براي برخی مشکل ساز می شود

 
اما همه باید کمک کنیم تا موانع تولید برطرف شود. 

قبادي اضافه کرد: قزوین از استان هاي پر ظرفیت است که می توان با تلاش مضاعف و استفاده از همه توان داخلی به دستاوردهاي

 
خوبی رسید و چشم انداز روشنی را ترسیم کرد. 

 
هاب لجستیک و طرح تاك در قزوین عملیاتی می شود 

 
وي اظهار داشت: شکل گیري هاب لجستیک در استان، می تواند به شکوفایی اقتصادي منجر شده و به اشتغال هم کمک کند. 



معاون اقتصادي استانداري قزوین گفت: در گردشگري برنامه هاي مهمی داریم و قرار بود بیش از 2 هزار میلیارد تومان سرمایه گذاري

 
شود که به دلیل انتشار ویروس کرونا بسیاري از طرح ها متوقف ده است. 

قبادي گفت: در استان بخش کشاورزي مهم است و با اجراي «طرح تاك» امیدواریم تا سال 1410 از کشاورزي معیشتی به سمت
کشاورزي اقتصادي حرکت کرده و با تجمیع اراضی کشاورزي و ارائه الگوي کشت بتوانیم کشاورزي مدرن را در دشت قزوین پیاده

 
کرده و دشت را از بحرانت نجات دهیم. 

وي افزود: اگر زیرساخت هاي بخش هاي مختلف در استان تأمین شود شاهد آینده درخشانی در استان خواهیم بود.



آخرین خبر از پرداخت وام کرونا

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  154  |  تاریخ: 1399/05/28

معاون اشتغال وزیرکار گفت: ستاد ملی مقابله با کرونا منابع مالی پیش بینی شده براي تسهیلات کرونا را تا 200 هزار میلیارد
ریال کاهش داد.

معاون اشتغال وزیرکار گفت: ستاد ملی مقابله با کرونا منابع
مالی پیش بینی شده براي تسهیلات کرونا را تا 200 هزار

 
میلیارد ریال کاهش داد. 

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از تسنیم، روز گذشته
بیست و چهارمین جلسه کارگروه مقابله با پیامدهاي
اقتصادي ناشی از شیوع ویروس کرونا به ریاست محمد

 
نهاوندیان معاون اقتصادي رئیس جمهور برگزار شد. 

در این جلسه گزارش آخرین وضعیت پرداخت تسهیلات به کسب و کارهاي آسیب دیده ناشی شیوع از بیماري کرونا توسط وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی و بانک مرکزي و گزارش عملکرد وزارت راه و شهرسازي درمورد پرداخت تسهیلات ودیعه اجاره مسکن به

 
خانوارها ارایه شد. 

عیسی منصوري، معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی درباره مصوبات این جلسه گفت: براساس آخرین
آمارها از سامانه کارا، تعداد 391 هزار فقره پرونده ثبت نام کرده اند. این تعداد 775 هزار نفر اشتغال را شامل می شود که توسط 13

 
دستگاه اجرایی بررسی شده و 112 هزار میلیارد ریال تسهیلات را در برمی گیرد. 

رانندگان با دریافت مبلغ 33 هزار و 470 میلیارد ریال از رقم کل تسهیلات کرونا، بلندترین ستون را در جدول آماري رسته هاي

 
بسیار آسیب دیده از شیوع ویروس کرونا را به نام خود ثبت کرده اند. 

وي با اشاره به کسر 200 هزار میلیارد ریال از محل تسهیلات کرونا به کسب و کارهاي آسیب دیده و اختصاص آن به طرح ودیعه
مسکن براساس مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا گفت: با توجه به آمار متقاضیان و پرونده هاي ثبت نام شده در سامانه کارا، جمع
تسهیلات مورد نیاز، 235 هزار میلیارد ریال است که 200 هزار میلیارد ریال آن مربوط به کسب و کارهاي داراي بیمه و نیز شاغلان
غیررسمی فاقد بیمه است و 35 هزار میلیارد ریال نیز به 108 شرکت بزرگ حمل و نقل عمومی مسافر برون شهري اعم از هوایی،
ریلی و دریایی اختصاص یافته است. علاوه بر این کل تسهیلات درخواستی نهایی شده متقاضیان با توجه به تعداد کل ثبت نام

 
شدگان، 112 هزار میلیارد ریال است. 

منصوري افزود: تعداد 848 زیر رسته به شدت آسیب دیده از شیوع ویروس کرونا با هماهنگی دستگاه هاي اجرایی شناسایی شده



است. تعداد بنگاه هاي آسیب دیده ذیل 14 رسته منتخب 3 میلیون واحد است که 3.1 میلیون واحد آن بیمه شده و داراي کد
کارگاهی و 7.1 میلیون واحد فاقد بیمه و کدکارگاهی هستند، این تعداد 8.2 میلیون نفر بیمه شده و3 میلیون نفر فاقد بیمه را شامل

 
می شود. 

به گفته منصوري، با توجه به تعداد 2 میلیون 316 هزار و 491 نفر شاغل غیررسمی اخذ شده از دستگاهها، تعداد 114 هزار نفر و
838 نفر در سامانه کارا ثبت نام کرده اند که وزارت صنعت، معدن و تجارت با 41 هزار و 741 نفر بیشترین آمار را به خود اختصاص
داده است. تسهیلات درخواستی براي این تعداد 2 هزار و 505 میلیارد ریال می باشد که بیش از 560 میلیارد ریال آن پرداخت شده
است. وزارت کشور در رده بعدي شاغلان غیرسمی و فاقد بیمه قرار دارد که با 35 هزار و 570 مورد ثبت نامی، مبلغ 499 میلیارد

 
ریال تسهیلات را دریافت کرده اند. 

وي ضمن بیان اینکه 50 درصد از متقاضیان معرفی شده به مؤسسات عامل، تسهیلات بانکی را دریافت کرده اند، گفت: از کل 385
هزار و 166 پرونده ارسال شده به مؤسسات عامل، 119 هزار و 257 پرونده مصوب و تسهیلات مربوط به 100 هزار و 376 پرونده
پرداخت شده است. تاکنون 23 هزار و 667 میلیارد ریال تحت عنوان تسهیلات کرونا از سوي مؤسسات عامل به مشمولان پرداخت

 
شده است. 

پربیننده ترین پرداخت تسهیلات کرونایی به بازنشستگان 5 خبر مهم اقتصادي 1399/5/27 5 خبر مهم اقتصادي 1399/5/26 سهام
عدالت اموات تا پایان تابستان واگذار می شود ایجاد ثبات اقتصادي اصلی ترین سیاست دولت است/ تداوم عرضه هاي دولتی متنوع و

سودآور در بورس



مدرك گرایی به آفت بزرگی براي مراکز آموزشی کشور تبدیل شده است

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  155  |  تاریخ: 1399/05/28

سنندج - رئیس دانشگاه کردستان گفت: امروزه مدرك گرایی به آفت بزرگی براي مراکز آموزشی کشور تبدیل شده و مدرك
بدستان بسیاري را تربیت کرده ایم که نمی توانند نقش موثري در توسعه جامعه داشته باشند.

سنندج - رئیس دانشگاه کردستان گفت: امروزه مدرك
گرایی به آفت بزرگی براي مراکز آموزشی کشور تبدیل
شده و مدرك بدستان بسیاري را تربیت کرده ایم که نمی

 
توانند نقش موثري در توسعه جامعه داشته باشند. 

به گزارش خبرنگار مهر، رحمت صادقی صبح امروز در
نشست مجازي معاونین آموزشی دانشگاه هاي کشور که به
میزبانی دانشگاه کردستان برگزار شد، اظهار داشت: دانشگاه
کردستان حدود سه دهه از عمر آن به عنوان یک دانشگاه
مستقل می گذرد امروز با 11 هزار دانشجو که پنج درصد

آنها را دانشجویان خارجی تشکیل می دهد، با 400 عضو هیئت علمی و هشت دانشکده به عنوان دانشگاه مادر در استان کردستان در

 
حال فعالیت است. 

وي افزود: دانشگاه کردستان در سال 2020 در بسیاري از سیستم هاي رتبه بندي معتبر بین المللی حضور داشت که یکی از
معتبرترین آنها سیستم تایمز است که در رتبه بندي جهانی، دانشگاه کردستان در رتبه بندي موضوعی در مهندسی و فناوري رتبه

 
801 تا 1000 و در علوم فیزیکی نیز رتبه 601 تا 800 جهانی را کسب کرده است. 

رئیس دانشگاه کردستان ادامه داد: در رتبه بندي دانشگاه هاي آسیایی نیز این دانشگاه رتبه 200 تا 251 و در رتبه بندي دانشگاه

 
هاي جوان جهان در رتبه 251 تا 300 را کسب کرده است که جایگاه قابل قبولی است. 

صادقی یادآور شد: در سال گذشته در اخذ گرندهاي بین المللی در عرصه پژوهش به عنوان سه دانشگاه موفق ایرانی معرفی شدیم و

 
همچنین در سال گذشته نیز به عنوان موفق ترین دانشگاه کشور در جذب دانشجوي خارجی شهریه پرداز شناخته شدیم. 

وي بیان کرد: تاکید ما در سطح دانشگاه در چهار حوزه آموزش، تربیت نیروي انسانی متخصص و کارآمد، پژوهش و فناوري،
کارآفرینی و مسئولیت اجتماعی و ارتقاي وجهه بین المللی دانشگاه است که سعی کرده ایم در تمامی این حوزه ها اخلاق محوري را

 
سرلوحه کارهاي خود قرار دهیم. 

رئیس دانشگاه کردستان گفت: یکی از مشکلات بزرگی که دانشگاه کردستان دارد و محدودیتی هایی در جذب دانشجویان خارجی
ایجاد کرده با توجه به ظرفیت بالاي این دانشگاه، کمی رشته هاي دکترا است که هم اکنون فقط 35 رشته دکترا در این دانشگاه
وجود دارد که نسبت به دانشگاه هاي هم سطح خود تعداد رشته هاي این مقطع بسیار کم است و امیدواریم بتوانیم که حوزه را ارتقا



 
بخشیم. 

صادقی اظهار داشت: اساسی ترین و مهمترین رسالت دانشگاه ها آموزش و تربیت نیروي انسانی است که متاسفانه امروزه مدرك
گرایی آفت بزرگی براي مراکز آموزشی کشور شده است و مدرك بدستان بسیاري را تربیت کرده ایم که نمی توانند نقش موثري در

 
توسعه جامعه خود داشته باشند. 

وي افزود: آموزش ما باید طوري باشد که دانشجویان و فارغ التحصیلان را به دانش، مهارت، شایستگی و قابلیت هایی مجهز کند که
بتواند آنها را به سرمایه انسانی تبدیل کند که بعد از فارغ التحصیلی بتوانند یا براي خودشان شغلی ایجاد کنند و یا اگر در جایی

 
استخدام شدند براي آنها ارزش افزوده ایجاد کنند و حضورشان موثر باشد. 

رئیس دانشگاه کردستان ادامه داد: متاسفانه فارغ التحصیلان ما امروز خیلی کم مهارت هاي لازم را دارند و باید سال ها در جایی
فعالیت کنند و تجربه کسب کنند تا بتوانند به یک سرمایه انسانی مفید تبدیل شوند که تا آن زمان هزینه هاي بسیاري را متحمل می

 
شوند. 

صادقی یادآور شد: باید به گونه اي در دانشگاه ها عمل کرده که در دل آموزش دانشگاه هاي ما ارتقاي کیفیت زندگی، مشارکت

 
اجتماعی و شایستگی هاي کلیدي مانند تفکر انتقادي بیرون بیاید و بتواند بر جامعه خود تاثیر بگذارد. 

وي بیان کرد: براي رسیدن به این هدف باید در طول دوران آموزش دانش آموختگان همواره مورد رصد و ارزیابی قرار گیرند تا بتوان

 
ایرادهاي آنان را رفع کرده و بر اساس نیازهاي جامعه برنامه ریزي هاي آموزشی را انجام داد. 

رئیس دانشگاه کردستان گفت: رکن دیگر این موضوع اساتیدي هستند که کار آموزش فارغ التحصیلان آینده را بر عهده دارند و باید
به گونه فعالیت داشته باشند که بتوانند نقش موثري در پرورش این دانشجویان داشته باشند.



چرایی عدم دفاع سیاسی و رسانه اي از الدار حسن اف

منبع: قفقازشماره خبر:  156  |  تاریخ: 1399/05/28

با آنکه همگان بر صاحب نفوذ بودن الدار حسن اف، سفیر جمهوري آذربایجان در صربستان که اخیرا به اتهام فساد مالی
دستگیر شد، اذعان دارند، اما دفاع قابل قبولی از وي در سطوح سیاسی و رسانه اي در جمهوري آذربایجان شکل نگرفت. به

گزارش پایگاه خبري حقایق قفقاز، محمدعلی قریبلی، نویسنده مقاله اي  در سایت (...)

چرایی عدم دفاع سیاسی و رسانه اي از الدار حسن اف با
آنکه همگان بر صاحب نفوذ بودن الدار حسن اف، سفیر
جمهوري آذربایجان در صربستان که اخیرا به اتهام فساد
مالی دستگیر شد، اذعان دارند، اما دفاع قابل قبولی از وي
در سطوح سیاسی و رسانه اي در جمهوري آذربایجان شکل
نگرفت. به گزارش پایگاه خبري حقایق قفقاز، محمدعلی
قریبلی، نویسنده مقاله اي  در سایت "آذ نیوز"، این مساله
را بررسی کرده است: « گفتگوها درباره حبس الدار حسن
اف، دادستان پیشین و سفیر جمهوري آذربایجان در

صربستان و مونته نگرو و بوسنی و هرزگوین همچنان ادامه دارد. جالب تر اینکه اعتراض آشکار برخی محافل به دستگیري این شخص
مشهود است. با توجه به مناسبات سیاسی در جمهوري آذربایجان، در واقع  دستگیري الدار حسن اف  می بایست باب میل کسانی می
بود که اکنون در حال دفاع از او هستند. زیرا، الدار حسن اف در طول حیات سیاسی خود آگاهانه  حاکمیت کنونی را نمایندگی کرده
است. او طی سال هاي 1995 تا 2000 دادستان کل بوده است و بخاطر گستردگی دستگیري نمایندگان مخالفان در آن دوره در یادها
مانده است. یعنی، الدار حسن اف، فردي نبوده است که اسلاف مدافعان جدي کنونی خود را  نوازش کرده باشد. موضع او در قبال
محافل مخالفان تندرو و فعالان یوتیوبی و وبلاگ نویسان خارج نشین کنونی نیز مشخص است. در حالی که طرفداران واقعی الدار
حسن اف در قبال دستگیري وي سکوت کرده اند، برخی اشخاص و گروه هایی  که بخاطر موقع خصمانه شان در مقابل حاکمیت
شناخته شده اند، به دفاع از الدار حسن اف پرداخته اند و این سوال مطرح است که این دفاع چه نفعی براي آنها دارد؟ این در حالیست
که روزنامه نگاران  به سختی از نزدیک ترین دوست و قاطع ترین طرفدار الدار حسن اف، یعنی علی اوسط آقالاروف، نماینده سابق
مجلس، یکی دو جمله به زور درباره او مصاحبه گرفتند. او هم با "یکی به نعل و یکی به میخ زدن"، طفره رفت. دیگر دوست او، قلی
محرملی، استاد مشهور دانشگاه و متخصص در حوزه ارتباطات و رسانه نیز گرچه در دفاع از الدار حسن اف پستی را در صفحه
فیسبوك خود نوشت، خیلی سریع مجبور به حذف آن پست شد و توضیح داد که این مساله بخاطر ایراد فنی  بوده است که این نیز
باور کردنی نیست. الدار حسن اف خواه در زمان تصدي دادستانی کل جمهوري آذربایجان و خواه در زمان طولانی تصدي مقام سفارت
در خارج از کشور، با محافل مختلف، اشخاص داراي افکار گوناگون، رهبران سازمان هاي غیردولتی و بخصوص روزنامه نگاران صاحب
قلم مناسبات نزدیکی برقرار کرده بود.  با اطمینان می توان گفت که حاکمیت، اشخاصی را که چنین سازوکارهاي اعمال فشار را در
دستان خود می گیرند، اصلا نمی پسندد. علتش هم کاملا منطقی و روشن است؛ حاکمیت به این افراد می گوید که تو به حساب من
صاحب نفوذ و ثروت شده اي و نمی توانی آن را براي تغذیه رقباي من صرف کنی و صاحب نفوذ شوي!  عاقبت افرادي هم که براي
داشتن چنین موقعیتی تلاش کرده اند، روشن است. اگر کسی که اینگونه بازي می کند، نمی خواهد آشکار وارد جرگه مخالفان بشود،
پس چرا حاکمیت باید به ناز او برقصد؟ الدار حسن اف در هر مقامی قرار داشته، صرفا به فعالیت در همان چارچوب کفایت نکرده



است. طبیعی است که این عنادگري طولانی مدت، از او چهره صاحب مقامی که در چارچوب نمی گنجد، شکل داده است. احتمالا
فعالان شبکه هاي اجتماعی او را به خوبی نمی شناسند.  اوج دوران فعالیت الدار حسن اف با دوره وخامت مناسبات حاکمیت –
مخالفان مصادف بوده است. در آن دوره، الدار حسن اف به هیچ وجه قابل مهار نبود و جالب تر این که بیشترین حمایت را هم از
رسانه هاي مخالفان دریافت می کرد!  روزنامه نگاران قدیمی، "جنگ" او با معاونش عیسی نجف اف، قاضی کنونی دادگاه قانون
اساسی را به خوبی به یاد دارند. اندکی بعد نیز او  سرهنگ  نظامی قوجایف، رییس اداره بازجویی  وزارت کشور را  به زندان انداخت و
با این اقدام  آشکارا علیه یک سازمان دیگر که در درون حاکمیت صاحب قدرت است، وارد جنگ شد. درست در همان دوره، الدار
حسن اف از مراکز رسانه اي مشهور مخالفان حمایت دریافت می کرد. حال ببینید، فردي مهاجم با ویژگی هاي کاریزماتیک و صاحب
ثروت و امکانات مالی که در استفاده از این منابع نیز اصلا خساست به خرج نمی دهد، تا چه حد در درون حاکمیت طرفدار و حتی
شریک تجاري دارد؟ الدار حسن اف به فساد مالی متهم شده است. اما، مدافعانش نمی خواهند این اتهام را بپذیرند. قلی محرملی از
مدافعان سرشناس او نوشته بود که متهم شدن الدار حسن اف به اختلاس بودجه دولتی باور کردنی نیست، زیرا سرمایه شخصی الدار
حسن اف که به تجارت نیز مشغول است، خیلی بیشتر از بودجه اي است که به اداره تحت مدیریت او داده می شود و او نیازي به پول
خرد سفارتخانه ندارد.  درست است که الدار حسن اف سرمایه کلانی دارد. اما، او این پول را چطور به دست آورده است؟ مگر او
صاحب مقام در دادستانی و ساختار دیپلماسی کشور نبوده است که هر دوي این ارگان ها بطور قانونی اشتغال به کارهاي تجاري در
حین صاحب مقام بودن در این ارگان ها را ممنوع کرده اند؟  در این صورت ، الدار حسن اف و دوستانش باید بپذیرند که او  بخاطر
اشتغال به تجارت در حین دارا بودن مقام دولتی، دچار فساد مالی بوده است. بی تردید، مدافعان الدار حسن اف اطلاع ندارند که او به
همراه آذر وهابزاده، دادستان پیشین، چه ظلم هایی را به فعالان اقتصادي کرده اند. با اطمینان می توان گفت که بن مایه اصلی
تجارت الدار حسن اف را همان ثروت هایی تشکیل داده است که با همین شیوه ها جمع آوري کرده است. بنابراین می توان نتیجه
گرفت که الدار حسن اف که هیچ تردیدي درباره شلتاق گري سیاسی و نیز فساد مالی او وجود ندارد، بطور اتفاقی دستگیر نشده است.
هنوز مرحله بازجویی جریان دارد. شاید این دستگیري و روندهاي جاري در پیرامون آن، موارد جالب و تعجب آور دیگري را پیش روي
ما ظاهر کند.» در همین حال، دیگر رسانه هاي جمهوري آذربایجان از برکناري "دورسون حسن اف"، از مقام سفارت جمهوري
آذربایجان در گرجستان خبر دادند. دورسون حسن اف، برادر رامیز حسن اف، معاون وزیر خارجه جمهوري آذربایجان است که

شایعاتی درباره احضار و بازجویی قضایی او نیز در ارتباط پرونده مفاسد در وزارت خارجه جمهوري آذربایجان منتشر شده است.



برگزاري دوره هاي مجازي کسب و کار براي مددجویان کمیته امداد

منبع: رادیو گفت و گوشماره خبر:  157  |  تاریخ: 1399/05/28

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد از برگزاري دوره هاي مجازي کسب و کار براي مددجویان کمیته امداد خبر داد و
گفت: اجراي کلاس هاي مجازي کسب و کار، با کمک پارك هاي علم و فناوري انجام می شود.

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد از برگزاري دوره
هاي مجازي کسب و کار براي مددجویان کمیته امداد خبر
داد و گفت: اجراي کلاس هاي مجازي کسب و کار، با

 
کمک پارك هاي علم و فناوري انجام می شود. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی کمیته امداد به نقل از رادیو
گفتگو، حجت االله عبدالملکی با بیان اینکه مرحله آزمایشی
برگزاري دوره هاي کسب و کار به صورت مجازي هفته

 
گذشته انجام شد، افزود: توسعه آموزش هاي کسب و کار به صورت مجازي در دستور کار معاونت اشتغال کمیته امداد قرار دارد. 

وي با بیان اینکه آموزش کسب و کار یکی از ارکان برنامه هاي اشتغال خانواده هاي تحت حمایت کمیته امداد است، اضافه کرد: بدون

 
آموزش، امکان ایجاد یک شغل پایدار با درآمد مناسب وجود نخواهد داشت. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد با اشاره به اینکه در کمیته امداد سه نوع آموزش کسب و کار به مددجویان ارائه می شود،
اظهار کرد: مرحله نخست، آشنایی افراد با مفاهیم کارآفرینی و فرهنگ کسب و کار مختص کسانی است که وارد برنامه اشتغال نشده

 
اند و با این آموزش ها قصد داریم افراد براي ورود به کسب و کار، تشویق شوند. 

وي از آموزش هاي مهارتی به عنوان نوع دوم آموزش هاي کسب و کار مددجویان یاد کرد و گفت: این آموزش ها براي کسانی است
که تصمیم گرفته اند وارد برنامه اشتغال و کسب و کار شوند. این افراد یک دوره مشاوره شغلی را گذرانده اند و در جریان مشاوره، یک

 
بسته شغلی به عنوان مسیر کاري آنها ترسیم شده است. 

عبدالملکی درباره سومین گروه مخاطبان آموزش هاي اشتغال کمیته امداد توضیح داد و گفت: این آموزش ها با هدف پایدارسازي

 
طرح هاي اشتغال، به روزرسانی مهارت ها و افزایش بهره وري به مجریان طرح هاي اشتغال ارائه می شود. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد بیان کرد: امسال به دلیل شیوع کرونا، به سراغ آموزش مجازي گام برداشته ایم و به صورت
پایلوت چند دوره از جمله پرورش گیاهان دارویی را تعریف کردیم که با کمک پارك هاي علم و فناوري اجرا شد. همچنین با کمک

پارك هاي علم و فناوري تا پایان سال چندین دوره آموزش مجازي کسب و کار را براي مددجویان اجرا خواهیم کرد.



طرح جدید کفش ملی براي جهش تولید/نمایندگی هاي جدید وام 1 میلیاري

می گیرند

منبع: پارس نیوزشماره خبر:  158  |  تاریخ: 1399/05/28

با امضاي تفاهمنامه اي بین گروه صنعتی ملی و صندوق کارآفرینی امید، نمایندگی هاي جدید معرفی شده از سوي شرکت
کفش ملی از امکان استفاده تسهیلات قرض الحسنه این صندوق تا سقف یک میلیارد ریال بهره مند شدند.

به گزارش خبرگزاري تسنیم، علیرضا نصیري، مدیرعامل گروه صنعتی ملی با اعلام این خبر گفت: با مذاکرات و توافقات صورت
گرفته، در راستاي حمایت از تولید ملی، ایجاد اشتغال و حمایت از شرکت هاي زیرمجموعه گروه صنعتی ملی، به نمایندگی هاي
جدید معرفی شده از سوي شرکت کفش ملی تا سقف یک میلیارد ریال تسهیلات با کارمزد پایین و تنفس 3ماهه پرداخت خواهد شد.

وي تاکید کرد: در پاسخ به استقبال خوبی که بعد از فراخوان جذب نمایندگی هاي فروش جدید در سراسر کشور واصل شد و اعلام
نیاز درخواست کنندگان براي تجهیز فروشگاه هاي بروز و درخور شأن علاقمندان به بزرگترین و قدیمی ترین برند کفش در ایران،
برآن شدیم با فراهم کردن تسهیلاتی قرض الحسنه گامی مهم در ارج نهادن به درخواست هموطنان و عاملین پیشران در توسعه شبکه

 
فروش کفش ملی داشته باشیم . 

نصیري با بیان اینکه کارمزد تسهیلات مذکور 4درصد و بازپرداخت آن 2 ساله است، گفت: تسهیلات مورد نظر در این تفاهمنامه به
درخواست کنندگان تاسیس نمایندگی هاي جدید فروش کفش ملی بعد از طی مراحل ارزیابی، امکان سنجی هاي فنی و دارا بودن

توانمندي هاي لازم براي پیوستن به شبکه فروش فروشگاهی تعلق خواهد گرفت.



تاکید معاون رییس جمهور بر ظرفیت هاي کردستان در حوزه شرکت هاي

دانش بنیان

منبع: اخبار علمیشماره خبر:  159  |  تاریخ: 1399/05/28

دانشگاه فنی و حرفه اي

 
 

به گزارش  روابط عمومی دانشگاه فنی و حرفه اي ،  سورنا ستاري عصر روز شنبه مورخ 25/05/99 در جلسه اقتصاد مقاومتی با
محوریت اقتصاد دانش بنیان و جهش تولید که در محل استانداري کردستان که با حضور روساي دانشگاههاي استان برگزار شد، اظهار
کرد: ایران قدمتی پنج هزار ساله تاریخی در حوزه هاي فناوري و تجارت و دانش دارد اما تفکر نفتی و وابستگی به پول حاصل از نفت،

 
اصول فرهنگی ما را زیر سوال برد لذا با توجه به سرمایه هاي انسانی باید این تفکر تغییر کند . 

وي با اشاره به ظرفیت هاي استان، نیروي انسانی خلاق و توانمند، فرهنگ غنی و قدیمی در حوزه کارآفرینی این منطقه اذعان کرد:
آنچه ما در اقتصاد دانش بنیان داریم، توسعه به معناي یک پدیده درون زا است و کسی نمی تواند آن را در خارج از استان ایجاد کند

 
بلکه این خود جوانان و مدیران استان هستند که می توانند در این حوزه تحول ایجاد کنند . 

 
خارجی ها براي ما توسعه ایجاد نمی کنند 

معاون علمی و فناوري رئیس جمهور با بیان اینکه خارجی ها براي ما توسعه ایجاد نمی کنند، افزود: باید روي سرمایه هاي انسانی و
نیروهاي ایده پرداز این استان حساس باشید و سعی کنید از مهاجرت جوانان استان با ایجاد محیطی مناسب جهت کارآفرینی

 
جلوگیري کنید آن زمان توسعه محقق می شود . 

ستاري با بیان اینکه در دنیاي کنونی وجود منابع اولیه اهمیتی ندارد و می طلبد دانشی جهت استفاده و تقویت ظرفیت هاي
خدادادي در راستاي کارآفرینی و اشتغال مهیا شود، افزود: مدیران باید نسبت به نگهداشتن نیروي انسانی خلاق و توانمند استان

 
کردستان و ایجاد کارآفرینی با محوریت اقتصاد دانش بنیان تلاش کنند . 

وي خطاب به مدیران و مسئولان کردستان تاکید کرد: توسعه مراکز رشد در سطح استان، هزینه کردن و سرمایه گذاري جهت
شکوفایی خلاقیت جوانان، توسعه شرکت ها و کسب و کارهاي شتاب دهنده در این استان ضرورت دارد و ماهم  از جوانان و نیروهاي

 
ایده پرداز حمایت می کنیم . 

معاون علمی و فناوري رئیس جمهور اضافه کرد : استان کردستان نسبت به سنوات قبل در حوزه فناوري توسعه یافته وتلاش مدیران



 
باید درست کردن فضاي کسب و کار باشد و ماهم در تقویت زیرساخت ها از هیچ کوششی فروگذار نخواهیم کرد . 

ستاري با بیان اینکه در استان کردستان کمبودهاي زیادي در برخی حوزه ها مشاهده می شود، تصریح کرد: برطرف کردن بروکراسی
هاي اداري و رفع قوانین متناقض و برخورد درست با جوانان داراي ایده و خلاق از جمله راهکارهایی است که می تواند به ایجاد

 
اقتصاد دانش بنیان این استان کمک کند . 

وي کردستان را داراي پیشینه غنی تاریخی، فرهنگی و مزیت هاي ذاتی برشمرد و یادآور شد: توسعه پارك هاي علم وفناوري و مراکز

 
رشد در سراسر استان امري ضروري و غیر قابل اجتناب براي رسیدن به توسعه پایدار است . 

وي با بیان اینکه پارك هاي علم و فناوري متناسب با ظرفیت هاي استان نیست و در این زمینه استان کردستان نیازمند تقویت

 
زیرساخت ها است، اظهار کرد: به هراندازه نیاز باشد اعتبار براي توسعه پارك هاي علم و فناوري را اختصاص می دهیم . 

 
دانشگاه هاي دانش بنیان محور توسعه هستند 

معاون علمی و فناوري رئیس جمهور با بیان اینکه دانشگاه هاي دانش بنیان می توانند محور توسعه باشند، گفت: دانشگاه ها می
توانند منشا تحول باشند و با نوآوري و خلاقیت کسب و کار و اشتغال ایجاد کنن وي راه اندازي محیط کسب و کار در کردستان را
مهم برشمرد و اعلام کرد: توسعه کردستان در حوزه اقتصاد دانش بنیان ضروري است . در این جلسه آقاي دکتر سعیدي رئیس پارك
علم وفناوري استان کردستان و دکتر صادقی رئیس دانشگاه کردستان به نمایندگی از دانشگاهیان بیاناتی ایراد کردند و درخواست
هاي مراکز را اعلام نمودند که دانشگاه فنی و حرفه اي استان کردستان درخواست مبلغ 6،000،000،000ریال معادل ششصد میلیون

تومان جهت توسعه وارتقاء کانون شکوفایی خلاقیت ونوآوري دانشگاه فنی و حرفه اي استان کردستان تحویل نمودند



ستاد اجرایی فرمان امام(ره) 4 هزار میلیارد تومان در سیستان و بلوچستان

سرمایه گذاري می کند

منبع: ایرناشماره خبر:  160  |  تاریخ: 1399/05/28

زاهدان- ایرنا- رییس ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) از امضاي تفاهم نامه 4 هزار میلیارد ریالی با استانداري سیستان و
بلوچستان براي راه اندازي 24 هزار طرح اشتغالزایی در این استان خبر داد.

زاهدان- ایرنا- رییس ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره)
از امضاي تفاهم نامه 4 هزار میلیارد ریالی با استانداري
سیستان و بلوچستان براي راه اندازي 24 هزار طرح

 
اشتغالزایی در این استان خبر داد. 

محمد مخبر روز سه شنبه در حاشیه سفر به سیستان و
بلوچستان در جمع خبرنگاران اظهارداشت: حدود 2 سال
پیش با دعوت استاندار به این استان سفر کردیم که این
حضور منجر به امضاي تفاهم نامه اي با اعتبار یکهزار

 
میلیارد تومان در بخش اشتغالزایی و زیربنایی منطقه شد. 

وي ادامه داد: ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره) فراتر از برنامه پیش بینی شده در کمتر از 2 سال چیزي حدود 2 هزار و 200
میلیارد تومان در سیستان و بلوچستان سرمایه گذاري کرد که با این حجم سرمایه گذاري از 30 هزار شغل پیش بینی شده 56 هزار

 
شغل ایجاد شد. 

رییس ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) بیان کرد: پروژه هایی نظیر مدرسه سازي، آب رسانی و مراکز درمانی در این مدت در

 
سیستان و بلوچستان انجام شده که این طرح ها آماده و یا در حال تحویل است. 

وي افزود: امروز یک تفاهم نامه 4 هزار میلیارد تومانی براي 24 هزار طرح با ایجاد 70 هزار شغل در سیستان و بلوچستان منعقد شده

 
که براساس آن قرار است در زمینه هاي مختلف از جمله اشتغال هاي خرد و خانگی کار انجام شود. 

مخبر با اشاره بر اینکه در دوره گذشته حدود 10درصد گوشت کشور از سیستان و بلوچستان تامین می شده است خاطرنشان کرد:

 
براي فاز دوم این تفاهم نامه تلاش می شود به حدود 25 درصد تامین گوشت کشور از طریق این استان برسیم. 

وي تصریح کرد: یکی دیگر از اقدامات انجام شده در سیستان و بلوچستان فعالیت شرکت هاي دانش بنیان و استارت آپ بوده که ایده

 
هاي خوبی از سراسر این استان جمع شده که برخی از آن ها در سطح ملی کاربرد دارد. 

به گزارش ایرنا ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره) در سیستان و بلوچستان تاکنون با اجراي 10 هزار و 602 طرح افزون بر 10 هزار
و 728 میلیارد تومان در این استان سرمایه گذاري کرده است که عمده این سرمایه گذاري ها با افزون بر 875 میلیارد تومان به



 
توانمندسازي اقتصادي، کارآفرینی و بیش از 77 میلیارد تومان به مدرسه سازي اختصاص دارد. 

همچنین بنیاد برکت اجراي طرح هاي اقتصادي اجتماع محور(سحاب) را در 20 شهرستان با هدف ایجاد 22 هزار و 500 فرصت

 
شغلی در زمینه هاي پرورش دام سبک، بلدرچین، زنبورداري، خیاطی و سایر مشاغل خرد خانگی مورد توجه قرار داده است. 

تاکنون براي 27 هزار و 231 نفر در سیستان و بلوچستان با راه اندازي 9 هزار و 77 طرح با حجم سرمایه گذاري هشت هزار و 364

 
میلیارد ریال اشتغال ایجاد شده است. 

 
برچسب ها 

 
- سیستان و بلوچستان 

 
- اشتغال زایی 

 
- زاهدان 

 
- سرمایه گذاري 

- ریاست ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره)



طرح جدید براي جهش تولید/نمایندگی هاي جدید وام 1 میلیاري می گیرند

منبع: نمایندهشماره خبر:  161  |  تاریخ: 1399/05/28

با امضاي تفاهمنامه اي بین گروه صنعتی ملی و صندوق کارآفرینی امید، نمایندگی هاي جدید معرفی شده از سوي شرکت
کفش ملی از امکان استفاده تسهیلات قرض الحسنه این صندوق تا سقف یک میلیارد ریال بهره مند شدند.

به گزارش «نماینده»،علیرضا نصیري، مدیرعامل گروه صنعتی ملی با اعلام این خبر گفت: با مذاکرات و توافقات صورت گرفته،
در راستاي حمایت از تولید ملی، ایجاد اشتغال و حمایت از شرکت هاي زیرمجموعه گروه صنعتی ملی، به نمایندگی هاي جدید

 
معرفی شده از سوي شرکت کفش ملی تا سقف یک میلیارد ریال تسهیلات با کارمزد پایین و تنفس 3ماهه پرداخت خواهد شد. 

وي تاکید کرد: در پاسخ به استقبال خوبی که بعد از فراخوان جذب نمایندگی هاي فروش جدید در سراسر کشور واصل شد و اعلام
نیاز درخواست کنندگان براي تجهیز فروشگاه هاي بروز و درخور شأن علاقمندان به بزرگترین و قدیمی ترین برند کفش در ایران،
برآن شدیم با فراهم کردن تسهیلاتی قرض الحسنه گامی مهم در ارج نهادن به درخواست هموطنان و عاملین پیشران در توسعه شبکه

 
فروش کفش ملی داشته باشیم . 

نصیري با بیان اینکه کارمزد تسهیلات مذکور 4درصد و بازپرداخت آن 2 ساله است، گفت: تسهیلات مورد نظر در این تفاهمنامه به
درخواست کنندگان تاسیس نمایندگی هاي جدید فروش کفش ملی بعد از طی مراحل ارزیابی، امکان سنجی هاي فنی و دارا بودن

توانمندي هاي لازم براي پیوستن به شبکه فروش فروشگاهی تعلق خواهد گرفت.



ثبت 260 تقاضاي استقرار در پارك فناوري پردیس براي 30 قطعه زمین/

فراخوان واگذاري تمدید نخواهد شد

منبع: ایسکاشماره خبر:  162  |  تاریخ: 1399/05/28

مدیر کل جذب و پذیرش واحدهاي فناور پارك فناوري پردیس از ثبت 260 درخواستِ استقرار در فاز 3 پارك فناوري
پردیس خبر داد و پیش بینی کرد تعداد این درخواست ها تا پایان فرصت ثبت نام به 300 عدد برسد. وي همچنین گفت:

مهلت ثبت نام در این فراخوان 31 مرداد ماه به پایان می رسد و تمدید نخواهد شد

به گزارش گروه علم و فناوري ایسکانیوز، محمد حسین عسکري مدیر کل جذب و پذیرش واحدهاي فناور این مجموعه، از
استقبال از فراخوان واگذاري اراضی فاز 3 خبر داد و گفت: فراخوان واگذاري 30 قطعه از اراضی توسعه موسوم به پردیس کارآفرینی،
در راستاي استقرار شرکت هاي فناور و دانش بنیان در ناحیه نوآوري پردیس از 15 تیر ماه منتشر شد و مهلت ثبت نام و ارائه
درخواست متقاضیان تا انتهاي مرداد ماه تعیین شده است. تا کنون قریب به 260 درخواست پیرو این فراخوان ثبت شده است و پیش

 
بینی می شود در چند رو باقیمانده تا پایان آن، تعداد درخواست ها به 300 درخواست برسد. 

وي در مورد برگزاري جلسه هاي معارفه با متقاضیان توضیح داد: با توجه به تعداد درخواست ها و در راستاي تسریع در فرایند معارفه،
ارزیابی و انعقاد قرارداد با متقاضیان حائز شرایط؛ برگزاري جلسات معارفه و تدقیق درخواست ها از هفته گذشته در دستور کار اداره

 
کل جذب و پذیرش واحدهاي فناور قرار گرفت. 

عسکري ادامه داد: از 200 شرکت متقاضی که در سامانه مربوطه ثبت درخواست کرده اند، دعوت به عمل آمد و با رعایت کامل
پروتکل هاي بهداشتی به دلیل شیوع ویروس کرونا، جلسه معارفه در محل پارك فناوري پردیس برگزار شد. همچنین طبق برنامه

 
ریزي هاي انجام شده، طی دو هفته آتی مابقی متقاضیان را نیز براي حضور در جلسه معارفه دعوت خواهیم کرد. 

مدیر کل جذب و پذیرش واحدهاي فناور پارك فناوري پردیس در مورد این جلسه هاي معارفه، بیان کرد: در این جلسات، علاوه بر
تدقیق درخواست ها نسبت به توضیحات ارائه شده مبتنی بر جزئیات ارزیابی، واگذاري و ضوابط ساخت؛ اهداف و برنامه هاي توسعه
اي پارك فناوري پردیس، مزایا و خدمات قابل ارائه به اعضاي پارك تبیین و تشریح گردید. همچنین به سوالات حاضرین در جلسه

 
پاسخ داده شد. 

وي در مورد احتمال تمدید فرصت ثبت نام براي این فراخوان گفت: با توجه به برآوردهاي صورت گرفته، تجربه قبلی از فراخوان
واگذاري اراضی و با توجه به تعداد متقاضیان، به احتمال زیاد واگذاري تعداد 30 قطعه هدف گذاري شده نایل خواهیم شد، لذا امکان

 
تمدید فراخوان وجود نخواهد داشت. 

عسکري در مورد این سوال که آیا امکان واگذاري قطعات اراضی بیش از 30 قطعه وجود دارد یا خیر، گفت: در خصوص واگذاري تعداد
قطعات بیشتر از هدف تعیین شده، در صورت وجود تقاضاي ثبت شده در بازه فراخوان، موضوع را بررسی می کنیم و براي اخذ مصوبه

 
مربوطه آن اقدام خواهیم کرد. 

انتهاي پیام/





فراخوان برنامه رویش و شکوفایی پارك علم و فناوري دانشگاه تهران

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  163  |  تاریخ: 1399/05/28

پارك علم و فناوري دانشگاه تهران در نظر دارد از ایده هسته هاي فناور دانشجویان، دانش آموختگان و اعضاي هیأت علمی
این دانشگاه حمایت کند.

به گزارش حوزه دانشگاهی گروه علمی پزشکی باشگاه
خبرنگاران جوان، پارك علم و فناوري دانشگاه تهران، طی
فراخوان برنامه رویش و شکوفایی در نظر دارد از ایده هسته
هاي فناور دانشجویان، دانش آموختگان و اعضاي هیأت

 
علمی این دانشگاه حمایت کند. 

صاحبان ایده هاي فناور با قابلیت ایجاد کسب و کار با
سطح آمدگی 1 تا 6 می توانند در قالب برنامه رویش و

 
 (TRL 4-6 :و برنامه شکوفایی TRL1-3 :برنامه رویش) .شکوفایی شرکت کنند

زمان این فراخوان از 22 مرداد تا 15 شهریور 1399 است و ثبت نام متقاضیان فقط به صورت آنلاین و از طریق وب گاه پارك علم و
فناوري دانشگاه تهران به آدرس utstpark.ir/royesh_shokofaei و در بازه زمانی فراخوان اعلام شده انجام می شود و امکان

 
بررسی درخواست هاي ایمیلی، کارتابلی و یا خارج از بازه زمانی مقرر وجود ندارد. 

متقاضیان می توانند براي دریافت اطلاعات بیشتر ا ز این فراخوان با شماره 4- 88220700 داخلی هاي 164 ،154 و 192 تماس

 
حاصل کنند. 

 
بیشتر بخوانید 

- تفاهم نامه همکاري بین پارك علم و فناوري دانشگاه تهران و بنیاد ملی توسعه فناوري گفتنی است؛ جهت پاسخگویی به سوالات
پیش رو مبنی بر ثبت نام این فراخوان الزامی است تا علاقه مندان در وبینار رایگان آشنایی با برنامه هاي حمایتی مرکز نوآوري و

کارآفرینی پارك علم و فناوري دانشگاه تهران که روز چهارشنبه 29 مرداد 1399 ساعت 17 برگزار می شود، ثبت نام کنند.



ارتقاي رتبه علمی دانشگاه بین المللی چابهار در پایگاه مرجع دانشگاه هاي

ایران

منبع: ایرناشماره خبر:  164  |  تاریخ: 1399/05/28

چابهار- ایرنا- مدیر پژوهشی دانشگاه بین المللی چابهار گفت: فعالیت هاي آموزشی و پژوهشی انجام شده در چند ماه اخیر و
ثبت اطلاعات در مقایسه با پارسال رتبه این دانشگاه را در پایگاه مرجع دانشگاه هاي ایران از 131 به 98 در بین دانشگاه هاي

دولتی و از 641 به 305 در بین کل دانشگاه هاي کشور رسانده است.

چابهار- ایرنا- مدیر پژوهشی دانشگاه بین المللی چابهار
گفت: فعالیت هاي آموزشی و پژوهشی انجام شده در چند
ماه اخیر و ثبت اطلاعات در مقایسه با پارسال رتبه این
دانشگاه را در پایگاه مرجع دانشگاه هاي ایران از 131 به
98 در بین دانشگاه هاي دولتی و از 641 به 305 در بین

 
کل دانشگاه هاي کشور رسانده است. 

ملوك خاتون بزرگزاده روز سه شنبه در گفت وگو با
خبرنگار ایرنا اظهارداشت: مهمترین فاکتورهایی که در رده
بندي هاي دانشگاه ها مدنظر قرار می گیرند تولید مقالات
پژوهشی، برگزاري دوره ها و وبینارهاي کارآفرینی و

آموزشی کوتاه مدت، میزان شهریه در مقایسه با رقبا، ارتباط با کارفرمایان و تعداد دانشجویان و کیفیت آموزشی، برگزاري سمینارها،

 
نشست ها و بروزرسانی اطلاعات و اخبار دانشگاه است. 

وي بیان کرد: هرکدام از این عوامل در شاخص هاي رتبه بندي داراي ضریب خاصی است که بهبود آن سبب ارتقاي رتبه دانشگاه می

 
شود و در معرفی و تبیین جایگاه دانشگاه ها در سطح ملی و بین المللی اهمیت بسیاري دارد. 

مدیر پژوهشی دانشگاه بین المللی چابهار گفت: باتوجه به این شاخص ها و با ادامه روند رو به پیشرفت با همکاري و همدلی اساتید و
مدیران امید است این دانشگاه همچنان به برنامه ها و ماموریت هاي علمی خود پایبند و با تدوین راهبردها و ماموریت ها بهترین

 
مسیر را جهت ارتقاي علمی و پژوهشی در پیش گیرد. 

 
برچسب ها 

 
- سیستان و بلوچستان 

 
- چابهار 

- منطقه آزاد تجاري صنعتی چابهار



ثبت بیش از هزار و 600 واحد بوم گردي در کشور

منبع: فرتاك نیوزشماره خبر:  165  |  تاریخ: 1399/05/28

وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی در
شاهرود: از سال 96 تاکنون، بیش از هزار و 600 واحد بوم

 
گردي در کشور ثبت شده است. 

علی اصغر مونسان با اشاره به افزایش بوم گردي در کشور
گفت: اقامتگاه هاي بوم گردي از 400واحد در ابتداي دولت
دوازدهم به بیش از 2هزار واحد رسید، اما کرونا به این

 
بخش نیز آسیب بسیاري وارد کرد. 

وي با اشاره به ظرفیت هاي گردشگري شهرستان شاهرود

 
گفت:با برنامه ریزي و کمک به این شهرستان می توان آن را به قطب گردشگري تبدیل کرد. 

به گزارش فرتاك نیوز، مونسان با بیان اینکه مجموعه تاریخی بسطام و آرامگاه شیخ ابوالحسن خرقانی نیز در فهرست موقت ثبت
جهانی قرار دارند افزود: با توجه به اینکه هر کشور سالانه یک سهمیه ثبت جهانی دارد، سیاست وزارت میراث فرهنگی بر این است که

 
به جاي استفاده نقطه اي و در یک بنا از این سهمیه، از طرح هاي زنجیره اي استفاده کنیم که استان هاي بیشتري را شامل شود. 

وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی افزود: براي 2سال آینده پرونده هاي راه آهن شمال به جنوب و کاروان سرا هاي

 
کشور براي ثبت جهانی آماده شده و شهرستان شاهرود نیز در مسیر این طرح ها حضور دارد. 

وي با تأکید بر اشتغال زا بودن گردشگري در برابر سرمایه گذاري کمتر به نسبت بخش صنعت گفت:در بخش هاي صنعتی به ازاي
ایجاد هر شغل به 500میلیون تا یک میلیارد تومان سرمایه نیاز است در حالی که در بخش گردشگري با 50میلیون تومان هم می

 
توان شغل ایجاد کرد. 

وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی در سفر به شهرستان شاهرود از مجموعه تاریخی شهر بسطام و آرامگاه شیخ
ابوالحسن خرقانی بازدید کرد./صداوسیما



مسببان قرارداد ننگین با ویلموتس باید محاکمه شوند / عاملان این قرارداد،

غرامت را از جیب شخصى پرداخت و براى همیشه استعفا دهند

منبع: خانه ملتشماره خبر:  166  |  تاریخ: 1399/05/28

رییس فراکسیون ورزش مجلس با تاکید بر اینکه باید با مسببان قرارداد با مارك ویلموتس برخورد قضایی شود، گفت: در
شرایط فعلى باید با به کارگیرى تیم وکلاى توانمند در دادگاه CAS به این حکم فیفا اعتراض کرد.

محمدمهدي فروردین رئیس فراکسیون ورزش مجلس در گفت و گو با خبرنگار خبرگزارى خانه ملت در واکنش به جریمه 6
میلیون و 137 هزار یورویی فیفا بابت قرارداد مارك ویلموتس سرمربی سابق تیم ملی عنوان کرد: باید مشخص شود که منبع این

 
قرارداد پیش از انعقاد آن از چه محلی قرار بوده تامین شود و مسئولان فدراسیون با چه پشتوانه اي این قرارداد را منعقد کرده اند. 

وي ادامه داد: افرادي که در تنظیم این قرارداد نقش داشته اند، توضیح دهند دستاورد این قرارداد به لحاظ فنی براي فوتبال کشور چه

 
بوده است؟ این قرارداد هیچ دستاوردي براي ما نداشته است. 

نماینده مردم فیروزآباد، فراشبند، قیر و کارزین در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: باید مشخص شود تیم حقوقی ناظر بر این قرارداد

 
چه کسانی بوده اند و فدراسیون فوتبال در این خصوص باید پاسخگو باشد. 

 
 

فروردین با یادآوري اینکه ارزش فنی مارك ویلموتس در اروپا فقط 600 هزار یورو بوده، افزود: به چه حقی با مربی اي که چنین
مبلغی داشته قرارداد 2.5 میلیون یورویی منعقد می شود. مسئولان سابق و امروز فدراسیون فوتبال که در آن زمان در فدراسیون

 
سمت داشته اند، باید نسبت به عقد این قرارداد پاسخ دهند. 

رئیس فراکسیون ورزش مجلس با تاکید بر اینکه نقش وزارت ورزش در انعقاد این قرارداد باید مشخص شود، گفت: در چنین
قراردادهاي حساسی ما باید نقش نظارتی وزارت ورزش را بیش از گذشته شاهد باشیم. آیا وزارت ورزش اقدامی براي نظارت و تامین
اعتبار قرارداد فوق انجام داده است؟ طبق گفته معاون وزیر، وزارت ورزش در انعقاد این قرارداد نقش حمایتی داشته ، آیا این حمایت

 
نباید در کنار نظارت باشد؟ 

 



 
 

 

وي یادآور شد: بخش نخست حقوق ویلموتس از اعتبارات شستا قرض و پرداخت شد که این سوال مطرح است این اقدام با چه

 
پشتوانه اي صورت گرفته که اکنون فدراسیون مقروض شستا بوده و چک فدراسیون نیز به شستا برگشت خورده است. 

این نماینده مردم در مجلس یازدهم تصریح کرد: سازمان بازرسی و دیوان محاسبات کشور به هیچ عنوان در این پرونده گذشت

 
نخواهند داشت و مجلس هم در جایگاه خود در حمایت از حقوق مردم به هیچ عنوان کوتاه نخواهد آمد. 

فروردین اضافه کرد: آقایانی که ضعف این قرارداد را انکار می کردند، و در مصاحبه هاي متعدد از این قرارداد دفاع کردند، امروز باید
پاسخگوي مردم باشند و باید توضیح دهند که مبلغ این قرارداد از چه محلی پرداخت خواهد شد. در شرایطی که کشور به لحاظ منابع
ارزي در شرایط نامطلوبی قرار دارد و نمی توان انتظاري از دستگاه هاي دولتی داشت، افرادي که در تنظیم این قرارداد دخیل بودند،

 
امروز باید در دستگاه قضا پاسخگو باشند و نسبت به اقدام خود محاکمه شوند. 

این نماینده مردم در مجلس یازدهم اضافه کرد: امروز در کشور اولویت هایی وجود دارد که پرداخت همچین غرامت هایی بر اثر ندانم
کاري و احیاي بی نقص بودن عده اي که در این قرارداد دست داشته اند! مشکلات معیشتی و اشتغال جوانان را با توجه به اینکه یکی

 
از وظایف وزارت ورزش توجه به مسائل جوانان است، با کمبود بودجه مواجه خواهد کرد. 

نماینده مردم فیروزآباد در مجلس شوراي اسلامی اضافه کرد: با چنین بودجه اي می توانستیم بسیاري از نقاط محروم کشور را از

 
محرومیت نجات دهیم، ولی این پول را به راحتی به خارج از مرزها سوق دادیم. 

رئیس فراکسیون ورزش مجلس تاکید کرد: خواسته مجلس به ویژه فراکسیون ورزش این است که در شرایط فعلی تا آنجا که جا دارد
با بکارگیري وکلاي قوي و توانمند با اعتراض به رأي فیفا به دادگاه CAS خواهان لغو این حکم شویم ، در غیر این صورت عاملین
عقد این قرارداد باید با پرداخت مبلغ قرارداد ننگین از جیب خود، ضمن معذرت خواهی از مردم شریف ایران، براي همیشه از دنیاي

 
ورزش استعفا دهند و بیشتر از این به نظام و انقلاب و مردم خیانت نکنند. 

فروردین یادآور شد: در سالی که براساس فرمایشات مقام معظم رهبري سال جهش تولید نامگذاري شده، با پول این قرارداد می

 
توانستیم در بخش تولید گام هاي بسیار بلندي برداریم./ 

پایان پیام



عملیات اجرایی مسجد خیرساز منطقه ویژه اقتصادي لامرد آغاز شد

منبع: ایلناشماره خبر:  167  |  تاریخ: 1399/05/28

در آئینی با حضور وزیر اطلاعات و جمعی از مسئولان محلی شهرستان لامرد، عملیات اجرایی مسجدخیرساز منطقه ویژه
اقتصادي لامرد به نام مبارك حضرت امام حسین (ع) آغاز شد.

 
 

در آئینی با حضور وزیر اطلاعات و جمعی از مسئولان محلی شهرستان لامرد، عملیات اجرایی مسجدخیرساز منطقه ویژه اقتصادي

 
لامرد به نام مبارك حضرت امام حسین (ع) آغاز شد. 

به گزارش خبرنگار ایلنا از لامرد،حجت الاسلام سید محمود علوي وزیر اطلاعات در این آیین گفت: فعالیت کارخانه آلومینیوم جنوب
در منطقه ویژه اقتصادي لامرد زمینه را براي ایجاد صنایع پایین دست فراهم کرده و در آینده اي نزدیک نیروي انسانی زیادي در این

 
منطقه مشغول بکار می شوند و یک قطب بزرگ اقتصادي-معدنی شکل می گیرد. 

 
 

وي ضمن ارج نهادن به مشارکت خیران نیک اندیش و اهتمام منطقه ویژه لامرد در احداث این فضاي فرهنگی، افزود: مسجد پایگاهی
است که فرهنگ کارکنان را شکل می دهد و معنویت را به کارکنان هدیه می کند و انگیزه کاري آنها را بالا می برد و کار آنها را با خدا
گره می زند، از این رو احداث مسجد در کنار واحدهاي تولیدي منطقه ویژه اقتصادي لامرد، ضرورت داشت که این خلا با مشارکت
خیران و اهتمام مدیران منطقه ویژه اقتصادي در واگذاري زمین و فراهم کردن زیرساخت ها رفع می شود و امیدواریم در آینده شاهد



 
گسترش دیگر فضاهاي فرهنگی مذهبی در این منطقه اقتصادي باشیم. 

 
 

 
حجت الاسلام علوي در ادامه از همت خیراندیش بومی در ایجاد فضاهاي فرهنگی-مذهبی در مناطق مختلف تشکر کرد. 

در این مراسم، فریدون فدایی دولت مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادي لامرد ضمن ارج نهادن به مشارکت خیرخواهانه این خیر بومی در
احداث این فضاي فرهنگی و خوش آمدگویی به میهمان ویژه این مراسم وزیر اطلاعات و هیات همراه، بیان کرد: این مسجد به همت
خیراندیش حاج سید عبدالحسین علوي با اعتبار اولیه 18 میلیارد ریال، زیربناي 500 مترمربع و در زمینی به مساحت 1500 مترمربع

 
واقع در جنب ساختمان اداري این منطقه ساخته می شود. 

 
 

برپایه این گزارش، همگام با کوشش سازمان ایمیدرو در ایجاد زیربناهاي منطقه ویژه لامرد، مشارکت خیر بومی در ایجاد این بناي
فرهنگی-مذهبی حکایت از نیت خیرخواهانه و دلسوزانه مردم در توسعه صنعتی این منطقه دارد که تداوم مشارکت خیرین و هدایت
سرمایه هاي بومیان محلی به تکمیل خوشه هاي صنعتی در منطقه ویژه اقتصادي لامرد سبب ایجاد اشتغال پایدار و تحقق جهش

 
تولید خواهد شد. 



خیراندیشان این خطه از جنوب استان فارس در زمینه ساخت بناهاي فرهنگی، آموزشی، درمانی و خدماتی و کمک به ایتام اشتهار

 
دارند. 

منطقه ویژه اقتصادي لامرد در جنوب استان فارس واقع شده است.



رشد 4 درصدي صدور پروانه بهره برداري معادن/ایجاد شغل براي 1132نفر

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  168  |  تاریخ: 1399/05/28

فصل اقتصاد - وزارت صنعت، معدن و تجارت اعلام کرد: میزان صدور پروانه بهره برداري معادن طی بهار امسال، 4.1 درصد
نسبت به مدت مشابه سال قبل افزایش یافت.

فصل اقتصاد - وزارت صنعت، معدن و تجارت اعلام کرد:
میزان صدور پروانه بهره برداري معادن طی بهار امسال،

 
4.1 درصد نسبت به مدت مشابه سال قبل افزایش یافت. 

وزارت صنعت، معدن و تجارت در گزارش وضعیت شاخص
هاي صنعت، معدن و تجارت در 3 ماهه نخست 99 را اعلام
کرد که بر اساس آن، طی سه ماه ابتداي امسال، 126 فقره

 
پروانه بهره برداري صادر شد. 

این رقم در مدت مشابه سال گذشته، 121 فقره بود و از این رو، صدور پروانه بهره برداري در بهار امسال نسبت به بهار پارسال 4.1

 
درصد افزایش یافته است. 

 
همچنین طی مدت مذکور، 205 فقره پروانه اکتشاف و 103 فقره گواهی کشف صادر شد. 

 
از سوي دیگر، میزان اشتغال ناشی از صدور پروانه هاي بهره برداري طی بهار امسال، 1132 نفر بود. 

هزینه عملیات اکتشاف در 3 ماهه نخست 99، حدود 211 میلیارد و 800 میلیون ریال بوده است که در مقایسه با رقم مدت مشابه
سال گذشته (201 میلیارد و 300 میلیون ریال)، 5.2 درصد افزایش را نشان می دهد.



یک میلیون متر عملیات حفاري اکتشافی، هدف جدید ایمیدرو

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  169  |  تاریخ: 1399/05/28

فصل اقتصاد - رئیس هیات عامل ایمیدرو گفت که این سازمان عملیات حفاري اکتشافی به وسعت یک میلیون متر را براي
سال هاي آتی هدفگذاري کرده است.

فصل اقتصاد - رئیس هیات عامل ایمیدرو گفت که این
سازمان عملیات حفاري اکتشافی به وسعت یک میلیون متر

 
را براي سال هاي آتی هدفگذاري کرده است. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از روابط عمومی سازمان
توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران، خداداد
غریب پور در جلسه مجمع سالانه ایمپاسکو با بیان این

مطلب و با اشاره به تبریک سالروز بازگشت آزادگان به کشور، اظهار داشت: اولویت کشور در حال حاضر، ایجاد اشتغال و ثروت آفرینی

 
است و رفع ریشه اي این مشکلات، برداشتن گام هاي بزرگ است. 

وي ادامه داد: با توجه به شرایط پیش رو، ناچاریم نفت را از سبد صادراتی به حداقل برسانیم و بخش معدن می تواند جایگزین

 
مناسبی براي صادرات نفت و دستیابی به این اهداف شود. 

 
ضرورت جهش در اکتشاف، استخراج و فرآوري 

رئیس هیات عامل ایمیدرو با بیان اینکه براي تحقق جهش تولید در بخش معدن، باید گام هاي بزرگی برداریم، گفت: براي جهش

 
تولید در این بخش، باید جهش اکتشاف و سرمایه گذاري (استخراج و فرآوري) صورت گیرد و در این روند، تولید حلقه آخر است. 

وي افزود: با توجه به ظرفیت بالاي شرکت تهیه و تولید مواد معدنی ایران به عنوان یکی از شرکت هاي بسیار معتبر دولتی، باید

 
رویکرد جدیدي در حوزه اکتشاف، حفاري و بومی سازي این شرکت صورت گیرد. 

غریب پور خاطرنشان کرد: از این رو، باید گلوگاه هاي این حوزه را از نظر تامین ماشین آلات، تامین ارز و حتی استفاده از پیمانکاران

 
خارجی رفع کنیم. 

 
وي ادامه داد: از نظر تامین مالی، براي توسعه اکتشافات، محدودیتی نداریم. 

 
اکتشاف زیر زمینی تا عمق 2010 متر 

رئیس هیات عامل ایمیدرو با بیان اینکه به شناسایی و اکتشاف معادن زیر زمینی ورود کرده ایم، گفت: در حال حاضر، تقریبا همه
معادن روباز کشور شناسایی شده و مورد بهره برداري قرار گرفته است. برخی از آنها نیز همچون چادرملو (تا 4 سال دیگر) رو به اتمام

 
است. 

وي ادامه داد: از این رو، ورود ایمیدرو به اکتشافات عمقی و شناسایی معادن عمقی یک ضرورت است که خوشبختانه شرکت تهیه و

 
تولید مواد معدنی، در این مسیر گام برداشته و در عمق 2010 متري اکتشاف کرده است و باید آن را توسعه داد. 

 
ضرورت اصلاح هدفگذاري یک میلیارد دلاري بومی سازي 

غریب پور با اشاره به اینکه هدفگذاري یک میلیارد دلاري براي بومی سازي در ایمیدرو صورت گرفته است، گفت: با توجه به جهت

 
گیري و اتکاي کشور به ظرفیت داخلی، باید این هدفگذاري در ایمیدرو و شرکت هاي تابعه اصلاح شود. 



وي افزود: با توجه به وجود ذخیره 2 میلیارد تنی سنگ هاي تزئینی و استخراج ناچیز آن (12 میلیون تن در سال) و در عین حال،
امکان ایجاد اشتغال بالاي این بخش، خانه معدن با استفاده از کارشناسان در حال تدوین طرحی براي صادرات این نوع سنگ هاست.

 
ایمیدرو نیز در حال بررسی توسعه این بخش است و محدودیتی براي تامین اعتبار مورد نیاز آن نداریم. 

رئیس هیات عامل ایمیدرو با بیان اینکه این سازمان به عنوان یک نهاد حاکمیتی وظیفه سیاستگذاري دارد، خاطرنشان کرد: واگذاري

 
شرکت هاي زرشوران، تیتانیوم کهنوج و کک سازي اروند به شرکت تهیه و تولید مواد معدنی، در این راستا انجام شده است. 

وي ادامه داد: شرکت تهیه و تولید مواد معدنی به دلیل برخورداري از ظرفیت فنی، دانشی و اجرایی، انجام طرح هاي توسعه، راهبري
و حتی اکتشافات را ادامه دهد و ایمیدرو به عنوان ستاد نیز امور ساماندهی، برنامه ریزي و اجرا در بخش معدن و صنایع معدنی را

 
انجام می دهد. 

 
ایمپاسکو پایه گذار سبک جدیدي از واگذاري ها در قالب راهبري است 

غریب پور با بیان اینکه شرکت تهیه و تولید مواد معدنی ایران (ایمپاسکو)، پایه گذار سبک جدیدي از واگذاري ها در قالب راهبري
است، گفت: این شرکت در زمینه واگذاري طرح ها و مجتمع ها به بخش خصوصی عملکرد بسیار ارزنده اي داشته است و این روند

 
نشان می دهد که مدل راهبري ایمیدرو موفقیت آمیز و کم نقص بوده است. 

وي افزود: این در حالی است که هر جا مدیریت و مالکیت شرکت ها نظیر المهدي، کشت و صنعت، گروه ملی فولاد، هپکو و غیره را

 
به بخش خصوصی واگذار کردیم چندان موفق نبوده ایم. 

رئیس هیات عامل ایمیدرو با بیان اینکه رشد تولید شرکت هاي واگذار شده از سوي ایمپاسکو، نویدبخش و امیدآفرین است، گفت:
نظارت پس از واگذاري براي افزایش سرعت انجام کار و دستیابی به اهداف، ضروري است تا هر جا مشکلاتی نظیر فنی، تامین مالی و

 
بازاریابی وجود داشته باشد، نسبت به رفع آنها اقدام شود. 

انتهاي پیام/



علت افزایش تعداد بیکاران مهندسی ساختمان در استان اردبیل

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  170  |  تاریخ: 1399/05/28

فصل اقتصاد - رییس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان اردبیل گفت: گسترش روز افزون اعضاي سازمان و تناسب
نداشتن تعداد اعضا با آمار ساخت و ساز از چالش هاي پیش روي این سازمان است.

فصل اقتصاد - رییس سازمان نظام مهندسی ساختمان
استان اردبیل گفت: گسترش روز افزون اعضاي سازمان و
تناسب نداشتن تعداد اعضا با آمار ساخت و ساز از چالش

 
هاي پیش روي این سازمان است. 

میرمحمد سیدهاشمی اظهار کرد: رکود صنعت ساختمان،
اشتغال مهندسان جوان، کارگران فاقد کارت مهارت حرفه

اي، مصالح ساختمانی غیراستاندارد، سازندگانی که به این صنعت نگاه سودگرایانه دارند و همچنین عدم تناسب مسئولیت هاي حقوقی

 
مهندسان با تعرفه هاي خدمات مهندسی از مهمترین چالش هاي سازمان نظام مهندسی ساختمان استان است. 

وي با بیان اینکه سازمان نظام مهندسی ساختمان استان اردبیل در 7 رشته مهندسی عمران، معماري، برق، مکانیک، شهرسازي، نقشه
برداري و ترافیک بیش از 11هزار و 300 نفر عضو دارد ، اضافه کرد: از این تعداد حدود 50 درصد داراي پروانه اشتغال به کار مهندسی

 
می باشند و موضوعات طراحی، نظارت و اجراي پروژه هاي ساختمانی را در سطح استان اردبیل برعهده دارند. 

سیدهاشمی با بیان اینکه شهرستان هاي اردبیل، پارس آباد، مشگین شهر، خلخال، گرمی، نمین و بیله سوار به ترتیب داراي بیشترین
و کمترین عضو در سطح استان هستند، ادامه داد: با توجه به رشد روزافزون تعداد مهندسان عضو در سازمان هاي نظام مهندسی،

 
موضوع اشتغال به عنوان مهمترین دغدغه سازمانی و یکی از چالش هاي مدیران سازمان مطرح است. 

وي با بیان اینکه مدیران سازمان هاي نظام مهندسی براي آن دسته از اعضاي خود که داراي پروانه اشتغال به کار مهندسی هستند،
می توانند بر حسب ظرفیت و صلاحیت، با اعطاي قطره چکانی ظرفیت هاي قانونی، زمینه اشتغال بخشی از مهندسان را فراهم آورند،
اظهار کرد: این مساله به شرایط اقتصادي و میزان ساخت و ساز بستگی دارد و در بخش دیگر نیز می توانند با افزایش تعاملات بین

 
سازمانی و عقد تفاهم نامه هاي همکاري با دستگاه هاي اجرایی مرتبط در اشتغال مهندسان اثربخش عمل کنند. 

رییس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان اردبیل ادامه داد: اعضاي بدون پروانه سازمان که موفق به قبولی از آزمون هاي پروانه
اشتغال حرفه اي نمی شوند و بخش اعظمی از اعضاي سازمان هاي نظام مهندسی را تشکیل می دهند همواره از معضل بیکاري رنج

 
می برند. 

به گفته رییس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان اردبیل، عدم تناسب تعداد اعضاي سازمان با آمار ساخت و ساز که در نتیجه

 
عدم تناسب پذیرش دانشجویان با نیاز بازار کار پدید آمده موجب افزایش بیکاري مهندسان درحوزه ساختمان شده است. 

انتهاي پیام



توسعه صادرات؛ شاهراه عبور از مشکلات اقتصادي

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  171  |  تاریخ: 1399/05/28

فصل اقتصاد - سعید پورآبادي، رئیس اتاق بجنورد، در جلسه شوراي گفت وگوي استان خراسان شمالی تأکید کرد: توسعه
صادرات عامل مهمی براي توسعه اقتصادي کشور و شاهراه خروج از مشکلات اقتصادي و شرایط موجود است و باید ضمن

تسهیل قوانین این حوزه، از همه ظرفیت هاي موجود براي تحقق توسعه صادرات بهره برد.

فصل اقتصاد - سعید پورآبادي، رئیس اتاق بجنورد، در
جلسه شوراي گفت وگوي استان خراسان شمالی تأکید
کرد: توسعه صادرات عامل مهمی براي توسعه اقتصادي
کشور و شاهراه خروج از مشکلات اقتصادي و شرایط
موجود است و باید ضمن تسهیل قوانین این حوزه، از همه

 
ظرفیت هاي موجود براي تحقق توسعه صادرات بهره برد. 

در جلسه شوراي گفت وگوي دولت و بخش خصوصی استان خراسان شمالی ازجمله مهم ترین موضوعات مطرح شده پالایش کارت

 
هاي بازرگانی، باطل کردن کارت هاي غیرفعال، فعال کردن گمرك و تسهیل در ترخیص کالاها صادرکنندگان در گمرك استان بود. 

سعید پورآبادي، رئیس اتاق بجنورد و دبیر شوراي گفت وگوي دولت و بخش خصوصی استان خراسان شمالی در این جلسه توسعه

 
صادرات را عامل مهمی براي توسعه اقتصادي کشور و شاهراه خروج از مشکلات اقتصادي دانست. 

او با تأکید بر اینکه توسعه صادرات مهم ترین اصل در عبور از شرایط موجود است، در رابطه با اهمیت بازارهاي خارجی گفت: دستیابی

 
به بازارهاي خارجی امکان بهره وري از ظرفیت تولید را افزایش و تولید داخلی را پایدار می کند. 

 
پورآبادي ازجمله پیامدهاي مثبت دستیابی به آن را کاهش هزینه تولید و تأمین منافع مصرف کننده داخلی عنوان کرد. 

رئیس اتاق بجنورد ارائه گزارش دبیرخانه شورا از مصوبات جلسه قبل، ارائه گزارش کمیته در خصوص بررسی مشکلات تعاونی هاي
فراگیر ملی بر اساس بند 10 ماده یک قانون اجراي اصل 44 قانون اساسی را ازجمله دستور جلسه شوراي گفت وگوي این ماه اعلام

 
کرد. 

او از دیگر دستور جلسه شوراي گفت وگو را ارائه گزارش کمیته در خصوص بررسی مشکلات ناشی از عدم اولویت استان جهت شرکت
در مناقصات پیمانکاري و ارائه گزارش کمیته در خصوص بررسی مشکلات ناشی از نحوه محاسبه ي سیلوهاي استان جهت دریافت بار

 
گندم عنوان کرد. 

 
ضرورت پالایش کارت هاي بازرگانی استان 

محمود قنبري، معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري خراسان شمالی نیز در این جلسه بر اهمیت کارت هاي بازرگانی در تجارت
خارجی اشاره کرد و گفت: همان طور که از واژه کارت بازرگانی مشخص است این کارت مرتبط با امور بازرگانی است و هر نوع اقدامی

 
در چارچوب قوانین باید باشد. 

او بر این اساس بر ضرورت پالایش کارت هاي بازرگانی استان از سوي اتاق بازرگانی تأکید کرد و گفت: کارت هاي فعال و غیرفعال

 
شناسایی شوند و کارت هاي غیرفعال باطل شوند. 

 
او متذکر شد: افرادي باید کارت بازرگانی داشته باشند که صادرات داشته باشند. 



 
قنبري هدف اصلی حمایت از تولید و صادرات را رسیدن کشور به ثروت و نتیجه آن ایجاد اشتغال و کاهش بیکاري دانست. 

او در ادامه بر فعال تر شدن گمرك استان تأکید کرد و گفت: یکی از وظایف گمرك تسهیل در ترخیص کالاها است نباید
صادرکنندگان و تجار را معطل بروکراسی اداري کنند.



انتصاب نماینده ولی فقیه و امام جمعه کاشان

منبع: تقریب نیوزشماره خبر:  172  |  تاریخ: 1399/05/28

حضرت آیت االله خامنه اي در حکمی حجت الاسلام حاج شیخ عباسعلی سلیمانی را به نمایندگی ولی فقیه و امامت جمعه
کاشان منصوب کردند.

به گزارش حوزه سیاست و اقتصاد خبرگزاري تقریب به نقل
از پایگاه اطلاع رسانی مقام معظم رهبري، حضرت آیت االله
خامنه اي رهبر معظّم انقلاب، در حکمی حجت الاسلام
حاج شیخ عباسعلی سلیمانی را به نمایندگی ولی فقیه و

 
امامت جمعه کاشان منصوب کردند. 

 
متن حکم رهبر انقلاب اسلامی به این شرح است: 

 
بسم االله الرحمن الرحیم 

 
جناب حجت الاسلام آقاي حاج شیخ عباسعلی سلیمانی دامت افاضاته 

اکنون با پایان یافتن مسئولیت عالم مجاهد جناب حجۀالاسلام والمسلمین آقاي نمازي دامت توفیقاته و با تشکر از فعالیت هاي علمی
و اجتماعی ایشان در دوران اشتغال در کاشان، جنابعالی را به امامت جمعه ي کاشان و نمایندگی خود در آن منطقه منصوب می کنم.

کاشان علاوه بر افتخارات تاریخی و پرورش برجستگان علمی و چهره هاي کم نظیر در فقه و حدیث و علوم عقلی و ادبیات و اخلاق که
ا مایه ي مباهات است، در دوران کنونی و در حوادث مهم انقلاب و نظام اسلامی نیز مجاهدت مردمی و وفاداري به آرمانها را به حدّ حق
نصاب کامل رسانیده است. مردم عزیز و با ایمان و انقلابی کاشان در همه ي صحنه هاي خدمت و تلاش حضور داشته و به وظائف

 
دینی و انقلابی خود جامه ي عمل پوشانده اند. 

انتظار می رود جناب عالی با همه ي توان در خدمات دینی و اجتماعی حضور یافته و سلوك مردمی با همه ي قشرها بویژه جوانان و
تکریم خانواده هاي معظم شهیدان و ایثارگران را ممشاي همیشگی خود قرار دهید. غنی ساختن محتواي خطبه هاي نماز جمعه با

 
معارف دینی و هدایت هاي سیاسی توصیه ي دیگر اینجانب است. 

امید است با برطرف شدن بلاي همه گیر بیماري، اجتماع نماز جمعه و محافل پر رونق دینی و معروف کاشان بار دیگر دل ها و جان

 
هاي مردم عزیز را صفا و نورانیت بخشد. 

 
توفیقات جنابعالی را از خداوند متعال مسألت می نمایم. 

سیّدعلی خامنه اي 



 
25 مرداد 1399 

انتهاي پیام/



12 پروژه با سرمایه گذاري خارجی 430 میلیون دلار در فارس مصوب شد

منبع: تسنیمشماره خبر:  173  |  تاریخ: 1399/05/28

گروه استان ها ـ مدیرکل اقتصاد و امور دارایی استان فارس گفت: هیئت سرمایه گذاري خارجی 12 پروژه با سرمایه گذاري
بالغ بر 430 میلیون دلار در فارس به تصویب رساند.

گروه استان ها ـ مدیرکل اقتصاد و امور دارایی استان فارس
گفت: هیئت سرمایه گذاري خارجی 12 پروژه با سرمایه
گذاري بالغ بر 430 میلیون دلار در فارس به تصویب

 
رساند. - اخبار استانها - 

بابک دایی در گفت وگو با خبرنگار تسنیم در شیراز، با بیان
اینکه امسال علی رغم تحریم ها و بیماري کرونا در استان
فارس 12 پروژه سرمایه گذاري خارجی با اعتباري بالغ بر
430 میلیون دلار به تصویب هیئت سرمایه گذاري خارجی
رسیده است، اظهار داشت: این موضوع در نوع خود یک

 
رکورد است زیرا در طول 4 ماهه ابتداي امسال بیش از دو برابر عملکرد سال گذشته محقق شده است. 

وي افزود: سال گذشته میزان عملکرد فارس در جذب سرمایه گذاري خارجی 181 میلیون دلار بوده که امسال در همان 4 ماهه اول

 
این عدد 2.5 برابر شده و مطمئنا تا پایان سال بیشتر می شود. 

دایی با بیان اینکه این 12 پروژه سرمایه گذاري در زمینه انرژي هاي نو و صنعت در دو شهرستان شیراز و بوانات است، عنوان کرد:

 
سرمایه گذاران این پروژه ها از کشورهاي امارات متحده عربی و ترکیه هستند. 

وي بیان کرد: بزرگترین مزرعه خورشیدي ایران با ظرفیت 431 مگاوات در شهرستان بوانات در قالب 11 پروژه سرمایه گذاري خارجی
توسط سرمایه گذار ترکیه اي اجرا می شود و یک پروژه صنعتی نیز در شهر شیراز توسط سرمایه گذاري از کشور امارات متحده اجرا

 
می شود. 

 
گیلان| رونق سرمایه گذاري خارجی در منطقه آزاد انزلی؛ میزان اشتغال مستقیم به 20 هزار نفر ارتقاء یافت 

 
سرمایه گذاري خارجی در خراسان شمالی «صفر» است 

 
تسنیم منتشر کرد/ گزارش جدید آنکتاد از افت 36 درصدي سرمایه گذاري خارجی در ایران 

مدیرکل اقتصاد و امور دارایی استان فارس با بیان اینکه در شرایطی که کشور درگیر بیماري کرونا، چالش هاي نقل و انتقال پول و
تحریم ها بوده با توجه به ظرفیت و جذابیت استان و مشوق هایی که در نظر گرفته شده این میزان جذب سرمایه گذار خارجی اتفاق
افتاده است، عنوان کرد: یکی از کارهاي خوبی که به همت استاندار فارس انجام شده بحث صدور مجوزهاي بی نام است که هیچ

 
استانی ندارد. 



وي با بیان اینکه استان فارس 85 فقره از فرصت هاي سرمایه گذاري را به صورت مجوز بی نام براي ارائه به سرمایه گذاران آماده کرده
است، افزود: صدور مجوز بی نام از جمله آن مشوق هایی است که انگیزه و بستر ایجاد کرده که سرمایه گذار به سمت فارس بیاید.



گزارش|اشتغال؛ عبارتی غریب براي نیروي کاري جوان در اردبیل/ امیدي که

به خاك سپرده می شود

منبع: تسنیمشماره خبر:  174  |  تاریخ: 1399/05/28

گروه استان ها - در سالی که مزین به شعار جهش تولید و رونق اقتصاد است، همچنان یک معضل بزرگ گریبانگیر توسعه
اقتصادي جامعه شده و اشتغال را به عبارتی غریب و نامفهوم براي نیروهاي کاري جوان مبدل کرده است.

گروه استان ها - در سالی که مزین به شعار جهش تولید و
رونق اقتصاد است، همچنان یک معضل بزرگ گریبانگیر
توسعه اقتصادي جامعه شده و اشتغال را به عبارتی غریب و
نامفهوم براي نیروهاي کاري جوان مبدل کرده است. -

 
اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم ازاردبیل،در سالی که مزین به
شعار جهش تولید و رونق اقتصاد است؛ معضل بزرگی به نام
بیکاري گریبانگیر جامعه شده است که روز به روز نیز در
بین جوانان و فارغ التحصیلان دانشگاهی نگران کننده تر

 
می شود. 

مسئله اي که به رغم ارائه آمارهاي مثبت منتشر شده از سوي مسئولین همچنان منفی بوده و مشکلاتی براي جویندگان کار در استان

 
اردبیل ایجاد کرده است. 

امید و آرزوهاي دانشجویان براي تحصیل در مدارج عالی همچنان راه به جایی نبرده و این روزها بیشتر از همیشه جوانان فارغ
التحصیلی می بینیم که از بیکاري خانه نشینی را براي خود پیشه کرده و روحیه و اعتماد به نفسشان را براي ادامه زندگی از دست

 
داده اند. 

البته نباید فراموش کنیم که امسال مشکل همه گیري ویروس کووید - 19 نیز در تشدید نرخ بیکاري دخیل بوده و بسیاري از کسب
و کارها را دچار خسارت هاي جبران ناپذیر کرده و مشکلات عدیده اي در این زمینه فراهم ساخته است که کماکان توسط مسئولین

 
استان با ارائه تسهیلات حمایتی در حال جبران است اما بهر حال مسئله بیکاري به نوبه خود پابرجاست. 

طبق آمار اعلام شده از سوي مرکز آمار، نرخ بیکاري استان اردبیل در زمستان سال 98 به 11.5 درصد رسیده و این در حالی است که
میانگین نرخ بیکاري کل کشور در همین مدت 10.6 درصد بود و اردبیل با 40.9 درصد در رتبه 5 اشتغال و 11.5 درصد نرخ بیکاري

 
در رتبه 11 قرار گرفته است. 

 
مسئولین براي سپردن کارها به جوانان رغبت آنچنانی ندارند 



در این باره به گفت وگو با یکی از جوانان فارغ التحصیل دانشگاه اردبیلی پرداختیم که می گوید: همیشه با این امید که بتوانم بعد از
فارغ التحصیلی در جاي مناسبی مشغول به کار شوم درس خواندم اما واقعیت چیز دیگر بود و درس خواندن ها در بازار کار به جایی

 
نبرد. 

علی اکبري افزود: همه تلاشم را براي ورود به بازار کار انجام دادم اما در پایان مجبور شدم به عنوان یک کارگر ساده در شهرك

 
صنعتی مشغول شوم و هیچ فرقی در حقوق و مزایا نسبت به کارگري که هیچ سوادي نداشت نداشته باشم. 

وي ادامه داد: امیدواریم مسئولینی که آمار اشتغال می دهند در این که فارغ التحصیلان کجا مشغول به کار می شوند نیز اهتمام
داشته باشند چرا که یک جوان براي شروع اشتغال نیاز به حمایت همه جانبه دارد و براي کشف استعداد و مهارت خود نمی تواند

 
بدون سرمایه وارد بازار شود. 

این شهروند گفت: درست است از اشتغال در بدنه دولتی ناامید شده ایم اما بانک ها نیز همکاري خوبی براي ارائه تسهیلات به ما

 
ندارند و بروکراسی هاي اداري و ضامن و مشکلات دیگر مانع از اجرایی کردن یک کار خوب براي ما شده است. 

وي افزود: این طور که به نظر می رسد مسئولین براي سپردن کارها به دست جوانان آنچنان رغبتی ندارند در حالی که هر جایی کاري

 
به جوانان سپرده می شود نتیجه مثبت آن نیز به وفور خود را نشان می دهد. 

 
استفاده از ظرفیت تمام دستگاه هاي اجرایی اردبیل براي توسعه اشتغال 

قاسم رحیمی مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اردبیل نیز در این باره در گفت وگو با خبرنگار تسنیم در اردبیل اظهار داشت:
از زمان شیوع کرونا در استان 20 هزار کسب و کاري که متحمل خسارت شده بودند براي دریافت تسهیلات با اختصاص 5 هزار و

 
350 میلیارد تومان شناسایی و بیمه بیکاري براي 9 هزار کارگر در نظر گرفته شد. 

وي بیان کرد: متأسفانه برخی از واحدهاي تولیدي و کارگاهی که به دلیل کرونا تعطیل شدند کارگران آن ها نیز ناخواسته شغل خود
را از دست دادند که درصدد هستیم براي حمایت از واحدهاي کارگري فعال تسهیلات یارانه دار به واحدهاي تولیدي و کارفرمایان با

 
سود 12 درصدي ارائه دهیم. 

رحیمی افزود: در مجموع تاکنون 26 هزار سرپرست خانوار در استان به خاطر کرونا متحمل خسارت شده و واجد شرایط حمایت

 
دولتی شده اند که کمک هزینه معیشتی در چهار نوبت به میزان 2 تا 6 میلیون ریال به این خانوارها ارائه می شود. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اردبیل افزود: ارائه کمک هاي بلاعوض 20 میلیونی به تعاونی ها نیز در این زمینه در دستور

 
کار قرار گرفته و تمام تلاش و جدیت ما حمایت همه جانبه از واحدهاي تولیدي و اقشار آسیب پذیر و ضعیف جامعه است. 

وي با اشاره به اهمیت کاهش بیکاري در استان نیز افزود: اشتغال زایی یکی از برنامه هاي اساسی ما به خصوص در بین جوانان است و
در این زمینه درصدد هستیم از ظرفیت تمام دستگاه هاي استان براي حل معضل بیکاري استفاده کرده و با کارآفرینی و همکاري

 
شرکت هاي دانش بنیان از نیروهاي جوان کاري صیانت کنیم. 

 
مکاتبه هاي اداري راهکار رفع بیکاري نیست 



در این باره علی نیکزاد نائب رئیس مجلس شوراي اسلامی در گفت وگو با خبرنگار تسنیم در اردبیل اظهار داشت: بیکاري جوانان یکی

 
از مهم ترین مشکل استان اردبیل است که در این زمینه توجه جدي مسئولین به این مسئله باید حائز اهمیت باشد. 

وي با اشاره به این که برنامه ریزي براي اشتغال زایی 8 هزار نفر از جوانان استان اردبیل اولویت اساسی است گفت: 220 میلیارد
تومان اعتبار تا پایان سال براي اشتغال زایی در استان تأمین اعتبار می شود که در این زمینه برنامه ریزي هاي مدونی در دستور کار

 
قرار گرفته است. 

نیکزاد ادامه داد: مکاتبه هاي اداري راهکار رفع معضل بیکاري نیست و در این زمینه باید پیگیري هاي جدي براي حل این مشکل
انجام یابد و با توجه به این که 65 هزار بیکار در استان داریم باید در این زمینه به رسالت خطیر خود یعنی خدمت به مردم عمل

 
کنیم. 

نائب رئیس مجلس ادامه داد: به دنبال تأمین رفاه مردم هستیم و انتظار ما از دستگاه هاي مربوطه این است که در راستاي رسیدگی

 
به وضعیت کارگران نیز اهتمام جدي داشته باشند. 

 
کاهش بیکاري مؤلفه توسعه یافتگی جوامع است 

داود شایقی رئیس سازمان برنامه و بودجه استان اردبیل نیز امروز در جمع خبرنگاران با اشاره به این که میزان بیکاري اردبیل در سه
ماهه نخست سال نسبت به مدت مشابه سال گذشته سه درصد کاهش یافته است گفت: کاهش بیکاري به عنوان یکی از شاخص هاي

 
توسعه یافتگی جوامع محسوب می شود که براي ارزیابی شرایط اقتصادي کشور به عنوان مؤلفه اساسی به شمار می رود. 

وي افزود: براي آمارگیري نیروي کار اجراي طرح خوشه امسال مبناي کار قرار گرفت و امسال این اقدام به صورت تلفنی انجام یافته
که در این آمارگیري نرخ مشارکت اقتصادي نسبت به اشتغال و نرخ بیکاري در فصل بهار امسال با سال گذشته مورد بررسی و ارزیابی

 
قرار گرفته است. 

 
خروج دانشجویان از سیستم دانشگاهی در نرخ بیکاري دخیل است 

حسین وطن دوست مدیرکل امور اقتصادي استانداري اردبیل در این باره اظهار داشت: نرخ بیکاري در اردبیل به 11.5 درصد رسیده و
نسبت به سال گذشته کاهش یافته است به طوري که این آمار در سال 97 ، 13.4 درصد بوده است و درصدد کاهش نرخ بیکاري تا

 
پایان سال هستیم. 

وي بیان کرد: انتظار ما از مسئولین استانی این است که وضعیت اشتغال، حمایت از تولید و جذب سرمایه گذار را محقق کرده و با
ایجاد فرصت هاي شغلی جدید در راستاي اشتغال زایی استان گام هاي اساسی و هدفمند بردارند و در ارائه تسهیلات همکاري هاي

 
لازم را انجام دهند. 

وطن دوست خروج فارغ التحصیلان دانشگاهی به سمت بازار را از عوامل دخیل در نرخ بیکاري عنوان کرد و گفت: درصدد صیانت از

 
نیروي کار هستیم و تمام تلاش و جدیت ما این است که براي توسعه تولید و اشتغال گام هاي اساسی برداریم. 



 
نامعادله اشتغال و بیکاري/گره کور بیکاري چگونه باز می شود؟ 

 
اختصاص 40 درصد از اعتبارات طرح هاي اشتغالزایی براي رفع بیکاري فارغ التحصیلان 

 
جولان بیکاري در منطقه پرظرفیت خوزستان / ماجراي شهرك صنعتی که به یک باره "معدن" شد + فیلم 

نوبخت رئیس سازمان برنامه و بودجه نیز در سفر خود به اردبیل طبق وعده هایش براي کاهش نرخ بیکاري و اشتغال براي جوانان از
اتمام 52 پروژه عمرانی و تولیدي تا پایان سال قول مساعد داد و گفت: 11 هزار و 232 نفر با اتمام این پروژه ها وارد بازار کار می

 
شوند و درصدد رفع معضل بیکاري در استانی همانند اردبیل هستیم که ظرفیت هاي بالقوه اي در تمامی حوزه ها دارد. 

در حالی که اقدامات مسئولین و دستگاه هاي مربوطه براي اشتغال زایی و رفع معضل بیکاري در حال انجام است اما نرخ بیکاري

 
اردبیل نسبت به میانگین کشوري بالاتر بوده که این مسئله مسئولین را به اتخاذ تدابیر عملی در رفع بیکاري وامی دارد. 

امید است که مسئولان استان اردبیل در سال جهش تولید با انجام اقدامات مناسب و عملیاتی تر نسبت به کاهش نرخ بیکاري و
افزایش اشتغال در استان اهتمام بیشتري داشته و در راستاي توسعه اقتصادي و ایجاد اشتغال براي جوانان و فارغ التحصیلان استان

 
اردبیل گام هاي اساسی بردارند. 

گزارش از زهرا رضازاده



طرح جدید کفش ملی براي جهش تولید/ نمایندگی هاي جدید وام 1 میلیاري

می گیرند

منبع: داناشماره خبر:  175  |  تاریخ: 1399/05/28

با امضاي تفاهمنامه اي بین گروه صنعتی ملی و صندوق کارآفرینی امید، نمایندگی هاي جدید معرفی شده از سوي شرکت
کفش ملی از امکان استفاده تسهیلات قرض الحسنه این صندوق تا سقف یک میلیارد ریال بهره مند شدند.

با امضاي تفاهمنامه اي بین گروه صنعتی ملی و صندوق
کارآفرینی امید، نمایندگی هاي جدید معرفی شده از سوي
شرکت کفش ملی از امکان استفاده تسهیلات قرض
الحسنه این صندوق تا سقف یک میلیارد ریال بهره مند

 
شدند. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ علیرضا نصیري،
مدیرعامل گروه صنعتی ملی با اعلام این خبر گفت: با
مذاکرات و توافقات صورت گرفته، در راستاي حمایت از
تولید ملی، ایجاد اشتغال و حمایت از شرکت هاي
زیرمجموعه گروه صنعتی ملی، به نمایندگی هاي جدید
معرفی شده از سوي شرکت کفش ملی تا سقف یک

 
میلیارد ریال تسهیلات با کارمزد پایین و تنفس 3ماهه پرداخت خواهد شد. 

وي تاکید کرد: در پاسخ به استقبال خوبی که بعد از فراخوان جذب نمایندگی هاي فروش جدید در سراسر کشور واصل شد و اعلام
نیاز درخواست کنندگان براي تجهیز فروشگاه هاي بروز و درخور شأن علاقمندان به بزرگترین و قدیمی ترین برند کفش در ایران،
برآن شدیم با فراهم کردن تسهیلاتی قرض الحسنه گامی مهم در ارج نهادن به درخواست هموطنان و عاملین پیشران در توسعه شبکه

 
فروش کفش ملی داشته باشیم . 

نصیري با بیان اینکه کارمزد تسهیلات مذکور 4درصد و بازپرداخت آن 2 ساله است، گفت: تسهیلات مورد نظر در این تفاهمنامه به
درخواست کنندگان تاسیس نمایندگی هاي جدید فروش کفش ملی بعد از طی مراحل ارزیابی، امکان سنجی هاي فنی و دارا بودن

 
توانمندي هاي لازم براي پیوستن به شبکه فروش فروشگاهی تعلق خواهد گرفت. 

انتهاي پیام/



تبدیل تهدید به فرصت در دوران کرونا در سطح دانشگاه ها

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  176  |  تاریخ: 1399/05/28

به گزارش خبرنگار حوزه آموزش عالی و دانشگاه گروه
علمی فرهنگی و هنري خبرگزاري صدا و سیما؛ آقاي
رحمت صادقی طی سخنانی در پنجاه و سومین اجلاس
سراسري معاونان آموزشی و تحصیلات تکمیلی دانشگاه ها
و مؤسسه هاي آموزش عالی کشور که در سالن همایش
هاي وزارت علوم، تحقیقات و فناوري به صورت مجازي
برگزار شد گفت: محور هاي آموزش، تعهد، کارآفرینی و
ارتقا وجهه بین المللی دانشگاه از جمله برنامه هایی است

 
که سرلوحه فعالیت دانشگاه کردستان قرار دارد. 

وي به برخی مشکلات دانشگاه در بخش آموزش اشاره کرد
و گفت: تنها 35 رشته دکتري در این دانشگاه وجود دارد

 
که با توجه به سطح علمی دانشگاه این رشته ها اندك است. 

آقاي صادقی به مباحث آموزش مجازي اشاره کرد و گفت: اساسی ترین و مهمترین رسالت دانشگاه ها آموزش و تربیت نیروي انسانی

 
است و براي تحقق این امر استادان باید توانمند باشند و بتوانند در فضاي مجازي فعالیت خود را ادامه دهند. 

وي در ادامه با اشاره به شیوع ویروس کرونا و مشکلاتی که این امر به لحاظ آموزش مجازي در سطح دانشگاه ها ایجاد کرده گفت: با
وجود این مشکلات به لحاظ زیرساختی از جمله سخت افزاري و نرم افزاري توانستیم رشد خوبی داشته باشیم، اگر این ویروس نبود ده

 
ها سال طول می کشید تا به این مرحله از آموزش مجازي برسیم. 

وي گفت: با وجود ویروس کرونا توانستیم تهدید ها را به فرصت براي گسترش آموزش تبدیل کنیم و البته نباید توانمندي آموزش

 
دهندگان را در این باره نادیده بگیریم. 

وي ادامه داد: هزینه بالاي اینترنت، نداشتن وسیله مناسب هوشمند براي برخی از دانشجویان که در مناطق دور ساکن هستند
مشکلاتی ایجاد کرده است که باید در این خصوص چاره اندیشی کرد.



حضور پارك علم و فناوري دانشگاه تهران در نمایشگاه مجازي بین المللی

نوآوري و فناوري

منبع: اخبار علمیشماره خبر:  177  |  تاریخ: 1399/05/28

دانشگاه تهران

پارك علم و فناوري دانشگاه تهران، در نهمین نمایشگاه مجازي بین
المللی نوآوري و فناوري (INOTEX 2020 ) حضور یافت. به گزارش
روابط عمومی دانشگاه تهران به نقل از پارك علم و فناوري ، این پارك به
همراه شرکت هاي مستقر خود و با هدف اثرگذاري بر اکوسیستم فناوري
و نوآوري کشور از طریق ارتباط بین سرمایه گذاران داخلی و بین المللی
با شرکت ها و استارتاپ ها و همچنین مشارکت و همکاري بین شرکت
هاي فناور و استارتاپ هاي داخلی و بین المللی در این نمایشگاه حضور

 
یافت. 

نمایشگاه بین المللی نوآوري و فناوري با نام INOTEX تاکنون هشت دوره در کشور ایران برگزار شده است. این نمایشگاه بستري
براي عرضه نوآوري و فناوري است. برخلاف نمایشگاه هاي مشابهی که صرفاً عرضه و تبادل کالا را هدف گذاري کرده اند، هدف این
نمایشگاه تبادل دانش فنی و تکنولوژي و مشارکت میان شرکت ها و سرمایه گذاري روي طرح ها و استارتاپ هاست. نمایشگاه
INOTEX تلاش می کند که علاوه بر معرفی فناوري هاي روز به صنایع بزرگ و متوسط، مشتریان محصولات فناورانه را به

 
تولیدکنندگان آنها متصل کند و سرمایه گذاران را با فرصت هاي سرمایه گذاري در طرح هاي فناورانه یا استارتاپ ها آشنا کند. 

نمایشگاه اینوتکس از سال 1390 تشکیل و به تدریج ضمن تکامل، بخش هاي مختلفی از زیست بوم کارآفرینی کشور را نیز در بر
گرفت. نمایشگاه بین المللی نوآوري و فناوري (INOTEX) طی هشت دوره خود، میزبان بیش از 40 هزار بازدید کننده متخصص و
یک هزار و 400 شرکت کننده (غرفه دار) از 25 کشور مختلف بوده است و اهدافی همچون گفت وگو و شبکه سازي، سرمایه گذاري
مشترك، مشارکت در پروژه هاي تحقیق و توسعه و … را دنبال کرده است. در این راستا تاکنون بیش از 950 جلسه مذاکره

 
اختصاصی B2B میان شرکت کنندگان در نمایشگاه برگزار شده و بیش از 150 تفاهم نامه نیز به امضا رسیده است. 

با توجه به رشد و گسترش ویروس کرونا و لزوم رعایت فاصله گذاري اجتماعی و به منظور تامین سلامت افراد، نهمین دوره این
نمایشگاه، براي حفظ پویایی نقش آفرینان اکوسیستم کارآفرینی کشور از تاریخ 22 تا 25 مرداد ماه به صورت مجازي برگزار شد، به
گونه اي که غرفه ها و فضاي نمایشگاه به شکل 3D مدل سازي شده و مشارکت کنندگان ضمن دریافت این غرفه ها، امکان معرفی
محصولات یا خدمات خود، اشتراك گذاري فیلم، عکس یا کاتالوگ در غرفه مدنظر، گفت وگو با بازدیدکنندگان از غرفه، حضور در

رویدادهاي مجازي و برقراري جلسات با سرمایه گذاران و منتورهاي استارتاپی را به صورت مجازي داشته باشند.



لزوم راه اندازي دانشکده حکمرانی اسلامی براي حل معضل مدیریت بنگاه

هاي اقتصادي کشور

منبع: آناشماره خبر:  178  |  تاریخ: 1399/05/28

جلسه مشترك معاونت علوم انسانی و هنر دانشگاه آزاد اسلامی با پژوهشکده سیاست گذاري دانشگاه صنعتی شریف برگزار
شد.

 
 

جلسه مشترك معاونت علوم انسانی و هنر دانشگاه آزاد اسلامی با پژوهشکده سیاست گذاري دانشگاه صنعتی شریف برگزار شد. به
گزارش خبرنگار حوزه آموزشی و پژوهشی گروه دانشگاه خبرگزاري آنا، جلسه مشترك معاونت علوم انسانی و هنر دانشگاه آزاد اسلامی
با پژوهشکده سیاست گذاري دانشگاه صنعتی شریف پیرو تصویب دانشکده حکمرانی اسلامی با رویکرد اقتصادي در جلسه شوراي
عالی گسترش دانشگاه آزاد اسلامی با حضور حجت الاسلام عبدالحسین خسروپناه، معاون علوم انسانی و هنر دانشگاه آزاد اسلامی و

 
علی ملکی، رئیس پژوهشکده سیاست گذاري دانشگاه صنعتی شریف در معاونت علوم انسانی و هنر دانشگاه آزاد اسلامی برگزار شد. 

 
 

در این جلسه، حجت الاسلام عبدالحسین خسروپناه، معاون علوم انسانی و هنر دانشگاه آزاد اسلامی ضمن تبیین دیدگاه خود درباره
تفاوت مفاهیم سیاست گذاري و حکمرانی، به اهمیت دانشکده حکمرانی براي حل معضل مدیریت بنگاه هاي اقتصادي در سطح کشور

 
اشاره کرد. 



وي افزود: براي راه اندازي دانشکده حکمرانی اسلامی می توان به مواردي از جمله تشکیل شورایی متشکل از مدیران دو مجموعه و
متخصصان رشته هاي مرتبط با حوزه حکمرانی، شناسایی رشته/گرایش هاي نزدیک به موضوع حکمرانی، برنامه ریزي براي تغییر 40

 
درصدي سرفصل ها، تعریف مدارس مهارتی براي تقویت بخش مهارتی و کارورزي در ساختار دانشکده اشاره کرد. 

در این جلسه در خصوص راه اندازي دانشکده حکمرانی از منظر مبانی علمی و راهکارهاي اجرایی بحث و تبادل نظر شد و مدیران
پژوهشکده سیاست گذاري دانشگاه صنعتی شریف به ارائه مطالبی درباره نوع شناسی و دسته بندي انواع رشته ها و دانشکده هاي

 
سیاست گذاري دنیا پرداختند و به مشاغل مختلف در حوزه سیاست گذاري اشاره کردند. 

همچنین این اعضاي علمی به توضیح مشاغلی از جمله کارآفرینی سیاستی و نهادي، تحلیلگر سیاستی، پژوهشگر سیاستی، قانونگذار و
قانون پژوه سیاستی و مدیر دولتی پرداختند و شایستگی هاي لازم براي هر یک از این جایگاه ها شامل تأثیرگذاري، عمیق بودن،

 
روشمند بودن، طراحی کردن و مدیریت کردن بررسی شد. 

در ادامه جلسه اعضا به مباحث اساسی از قبیل لزوم تعیین رویکرد دانشکده حکمرانی براي تربیت فارغ التحصیلان، چالش هاي مربوط

 
به تعیین رشته هاي زیرمجموعه این دانشکده و تعیین اساتید و محتواي مورد نیاز پرداختند. 

در این جلسه، حجت الاسلام حسن خیري، رئیس مرکز مطالعات، برنامه ریزي و تعالی علوم انسانی و هنر دانشگاه آزاد اسلامی، علیرضا
عراقیه، مدیرکل پژوهش و تحصیلات تکمیلی معاونت علوم انسانی و هنر و سایر مدیران معاونت علوم انسانی و پژوهشکده سیاست

 
گذاري دانشگاه صنعتی شریف حضور داشتند. 

انتهاي پیام/4118/



نشست کارگروه فناوري و نوآوري کهگیلویه و بویراحمد / فروش 9 میلیارد

تومانی واحدهاي فناور / چرا صندوق پژوهش و فناوري در استان راه اندازي

نشد ( + تصاویر )

منبع: کبنا نیوزشماره خبر:  179  |  تاریخ: 1399/05/28

نشست کارگروه فناوري و نوآوري استان کهگیلویه و بویراحمد عصر امروز ( دوشنبه 27 مرداد ماه 99) به ریاست معاون
توسعه مدیریت و منابع استانداري کهگیلویه و بویراحمد برگزار شد.

کبنا ؛ نشست کارگروه فناوري و نوآوري استان کهگیلویه و بویراحمد عصر امروز ( دوشنبه 27 مرداد ماه 99) به ریاست معاون

 
توسعه مدیریت و منابع استانداري کهگیلویه و بویراحمد برگزار شد. 

رئیس پارك علم و فناوري کهگیلویه و بویراحمد در این نشست با بیان اینکه سال گذشته سال خوبی براي حوزه فناوري استان بود،
اظهار داشت: 90 شرکت درخواست استقرار در پارك علم و فناوري را داشتند که از این تعداد، 29 شرکت مجوز ورود به پارك را پیدا

 
کردند. 

سید شمس الدین هاشمی افزود: در یک سال گذشته، چهار مورد از شرکت هاي مستقر در پارك علم و فناوري توانستند مجوز دانش

 
بنیان کسب کنند و تعداد شرکت هاي دانش بنیان مستقر در پارك علم و فناوري از یک شرکت به پنج مورد افزایش یافت. 

وي با بیان اینکه شرکت هاي مستقر در پارك علم و فناوري استان توانسته اند 263 فرصت شغلی را ایجاد کنند، گفت: در یک سال
گذشته، 300 نفرساعت مشاوره تخصصی ارائه و حدود سه هزار و 478 نفرساعت کارگاه آموزشی توسط پارك علم و فناوري استان

 
برگزار شد. 

رئیس پارك علم و فناوري کهگیلویه و بویراحمد بیان کرد: تنها مرجعی هستیم که می توانیم استعلام ثبت اختراع را در استان انجام

 
دهیم که در این راستا، سال گذشته 20 داوري ثبت اختراع در استان انجام شد. 

هاشمی عنوان کرد: میزان تسهیلاتی که سال گذشته توانستیم از محل اعتبارات پارك علم و فناوري به شرکت هاي مستقر پرداخت

 
کنیم حدود 860 میلیون بود که بیش از 70 درصد این تسهیلات به پارك برگردانده شده است. 

وي ابراز کرد: از محل طرح کلان فناوري حدود یک میلیارد و 700 میلیون، از محل تسهیلات اشتغال روستایی حدود یک میلیارد و از

 
محل تسهیلات تجاري سازي حدود 200 میلیون براي شرکت هاي پارك علم و فناوري استان جذب شد. 

رئیس پارك علم و فناوري کهگیلویه و بویراحمد با بیان اینکه واحدهاي فناور استان سال گذشته بالغ بر 9 میلیارد فروش داشتند،

 
ادامه داد: در بحث کسب و کارهاي نوپا، همکاري خوبی بین پارك علم و فناوري و اتاق بازرگانی یاسوج شکل گرفت. 

هاشمی از پایان طراحی و مناقصه و آغاز عملیات ساخت مرکز نوآوري استان خبر داد و گفت: پیمانکار این پروژه مشخص شده و

 
امیدواریم در مدت هفت یا هشت ماه آینده کار ساخت این مرکز تمام شده و باشگاه کارآفرینی در استان مستقر شود. 

وي به مرکز رشد شهرستان گچساران اشاره داشت و بیان کرد: فروش و اشتغال خوبی توانسته است در این مرکز شکل بگیرد و

 
تاکنون تعدادي کارگاه و رویداد استارتاپی نیز در این مرکز برگزار شده است. 

رئیس پارك علم و فناوري کهگیلویه و بویراحمد ابراز کرد: یکی از شرکت هاي مستقر در مرکز رشد گچساران توانسته است دستگاه

 
تولید ماسک N95 پنج لایه بسازد که با مشاوره هایی که به این شرکت داده شده، به زودي دانش بنیان می شود. 

هاشمی از شروع به کار یکی از شرکت هاي یاسوج با ظرفیت اسمی 14 هزار ماسک در روز خبر داد و گفت: ساخت کابین ضدعفونی و
طراحی و تولید پهبادهاي محلول پاشی براي ضدعفونی اماکن پرتردد از دیگر دستاوردهاي شرکت هاي پارك علم و فناوري کهگیلویه

 
و بویراحمد است. 

وي با بیان اینکه میزان فروش شرکت هاي دانش بنیان پارك علم و فناوري استان 12 برابر تسهیلاتی بود که به آنها پرداخت شد،



عنوان کرد: مشکلی که برخی واحد هاي فناور ما دارند این است که مجوز گرفتن از تجهیزات پزشکی ممکن است کمی زمان بر باشد
که از دانشگاه علوم پزشکی درخواست داریم در سطح استان این مجوز را به ما بدهند که بتوانیم از کابین ضدعفونی تولید شده

 
استفاده کنیم. 

اما رئیس پارك علم و فناوري کهگیلویه و بویراحمد در حالی از موفقیت هاي شرکت هاي فناور مستقر در شهرهاي یاسوج و گچساران

 
خبر داد، که مرکز رشد شهرستان کهگیلویه را تنها در حد یک زمین دانست. 

 
هاشمی ابراز امیدواري کرد که به زودي شرایط براي استقرار شرکت ها و واحدهاي فناور در شهرستان کهگیلویه هم فراهم شود. 

معاون توسعه مدیریت و منابع انسانی استاندار کهگیلویه و بویراحمد هم در این نشست در واکنش به سخن یکی از اعضاي حاضر در
جلسه که نصب تونل ضدعفونی در استانداري چه کمکی به مقابله با بیماري کرونا می کند، گفت: قرار نیست تونلی در استانداري
نصب نشود و اصراري هم وجود ندارد و اگر تونل تولید شده توسط پارك علم و فناوري مشکلی داشته باشد، نباید وارد تولید انبوه

 
شود. 

آذر صفایی نیا افزود: استاندار کهگیلویه و بویراحمد بارها نشان داده که براي نظرات علمی و کارشناسی بسیار ارزش قائل است و هر

 
جا قدمی براي مقابله با بیماري کرونا برداشته شده، نگاه به نظر کارشناسی دانشگاه علوم پزشکی داشته است. 

وي خواستار حضور نمایندگان تام الاختیار دستگاه ها در جلسات کارگروه فناوري و نوآوري استان شد و گفت: بهتر است این کارگروه

 
اعضاي حقیقی هم داشته باشد تا مشکلات آنها بررسی و براي برطرف کردن این مشکلات پیگیري هاي لازم انجام شود. 

معاون توسعه مدیریت و منابع انسانی استاندار کهگیلویه و بویراحمد در رابطه با صندوق پژوهش و فناوري هم عنوان کرد: قبلا در
جلسه اي با حضور معاون علمی و فناوري رئیس جمهور این موضوع بررسی شد و جاي تعجب است که چرا تاکنون در رابطه با این

 
صندوق اقدامی انجام نشده است. 

صفایی با بیان اینکه در بحث راه اندازي صندوق پژوهش و فناوري خیلی عقب افتاده ایم، گفت: باید در انجام کار تسریع شود و نتیجه

 
آن در نشست بعدي کارگروه ارائه شود. 

وي در رابطه با تفاهم نامه منعقد شده بین پارك علم و فناوري و آموزش و پرورش استان هم گفت: اگر این تفاهم نامه چند جانبه

 
بود، بهتر بود و نیاز است که فنی و حرفه اي در یک بدنه فناورانه حضور پیدا کند. 

معاون توسعه مدیریت و منابع انسانی استاندار کهگیلویه و بویراحمد ادامه داد: قرار است عجولانه با توسعه پایدار برخورد نکنیم، اما در
استان ما که سرشار از پتانسیل ها و ظرفیت ها است، می توانیم مبتکرانه و خلاقانه عمل کنیم تا فرصت را براي رسیدن به توسعه

 
پایدار از دست ندهیم. 

صفایی بیان کرد: حیف است استانی که با وجود داشتن یک درصد مساحت کشور، این سطح از ظرفیت ها را در سطوح ملی و استانی

 
دارد، تعداد واحد هاي فناور آن در این حد باشد. 

وي ابراز کرد: حلقه گمشده اي که وجود دارد، این است که معرفی خوبی از پارك علم و فناوري در سطح استان اتفاق نیفتاده و نیاز

 
است از ظرفیت رسانه ها براي معرفی این پارك استفاده کنیم. تصاویر کوچک 

 
تصاویر بزرگ 

 
اسلاید تصاویر 



 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 



 
 

 
 



 
 



اعلام حوزه هاي آزمون سراسري در دانشگاه رازي

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  180  |  تاریخ: 1399/05/28

معاون آموزشی و تحصیلات تکمیلی دانشگاه رازي حوزه هاي آزمون سراسري امسال را در این دانشگاه اعلام کرد.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
کرمانشاه؛ معاون آموزشی و تحصیلات تکمیلی دانشگاه
رازي در اطلاعیه اي اعلام کرد: آزمون سراسري 1399 بر
اساس برنامه زمان بندي شده از سوي سازمان سنجش در
روز هاي چهارشنبه 29 مرداد تا شنبه 1 شهریور ماه در

 
حوزه هاي امتحانی دانشگاه رازي برگزار می گردد. 

آزمون سراسري سال 1399 همزمان با سراسر کشور در
نوبت صبح روز هاي چهارشنبه 29، پنجشنبه 30، جمعه
31 مرداد ماه و شنبه یکم شهریورماه در حوزه هاي

 
امتحانی دانشگاه رازي، برگزار خواهد شد. 

دانشکده هاي نفت و پتروشیمی، برق و کامپیوتر، اقتصاد و کارآفرینی، سالن ورزشی، فنی مهندسی، ادبیات و علوم انسانی، تربیت

 
بدنی، مجتمع کلاسی و دبیرستان دخترانه وابسته به دانشگاه واقع در باغ ابریشم، پردیس دانشگاه رازي 

 
پردیس کشاورزي واقع در بزرگراه امام خمینی (ره) 

 
دانشکده دامپزشکی واقع در میدان شهدا، بلوار شیخ طوسی، سه راه شهرك رسالت 

 
دانشکده علوم اجتماعی واقع در بلوار شهید بهشتی، مقابل بیمارستان امام علی (ع). 

در این اطلاعیه آمده است: داوطلبان گرامی براي مشاهده و پرینت (چاپ) کارت ورود به جلسه آزمون، می توانند از روز یکشنبه

 
1399.05.26 به سایت سازمان سنجش به نشانی www.sanjesh.org مراجعه نمایند. 

باجه رفع نقص کارت ورود به جلسه آزمون سراسري سال 1399 در روز هاي دو شنبه و سه شنبه 1399.05.27 و 1399.05.28 از
ساعت 8 - 12 و 14 -18 و در روز هاي برگزاري آزمون از ساعت 7:30، به نشانی کرمانشاه، باغ ابریشم، پردیس دانشگاه رازي،

سازمان مرکزي، طبقه اول، اتاق 207 دایر خواهد بود.



تاکید فرماندار ساوجبلاغ براي آماده سازي وتحقق شعار سال باکمترین هزینه

منبع: روزنامه پیام سپیدارشماره خبر:  181  |  تاریخ: 1399/05/28

سرپرست فرمانداري ساوجبلاغ خواستار تلاش همه دستگاههاي
دولتی شهرستان براي آماده سازي وتحقق شعار سال باکمترین هزینه

 
و سریعترین راه شد. 

مهندس ورزشی در آیین امضاي تفاهمنامه مابین فرمانداري ساوجبلاغ
و نظام مهندسی کشاورزي ومنایع طبیعی استان البرز گفت:فرمانداري
ساوجبلاغ در سال جهش تولید بعنوان تسهیل کننده امور در خدمت
همه سرمایه گذارانی که سعی در ایجاد و توسعه اشتغال دارند بوده و
از تمامی طرحهاي پیشنهادي استقبال می کند.وي افزود:امروز طی
تفاهمی که منعقد شد سعی داریم در روستاي قوهه بعنوان روستایی
پایلوت در استان البرز از ظرفیت هاي موجود درجهت اشتغال جوامع

روستایی بهره ببریم ودرصورتی که این طرح جواب خوبی بدهد قطعا"در دیگر روستاهایی که این شرایط موجود باشد طرح را اجرا
خواهیم کرد.مجري طرح توسعه روستایی گفت:طرح توسعه روستایی برپایه جوامع محلی مرکزي با مشارکت بانوان درحوزه روستا به
گونه اي اجرا خواهد شد که شرایط معیشت زندگی روستایی را به سمت توسعه پیش برده و اشتغال پایدار و مستمري براي اهالی
روستا ایجاد نماییم.فاطمه شکري افزود:این طرح براساس آموزش کارآفرینی در روستاها درقالب مشاغل خرد و خانگی براي رفاه
خانواده ها وایجاد انگیزه تولیدات روستایی اجرایی می شود وشامل فرآوري،بسته بندي و بازار سازي و بازار رسانی براي محصولات
کشاورزي است.شمس آذر رییس سازمان نظام مهندسی کشاورزي ومنابع طبیعی استان البرز هم ساوجبلاغ را داراي ظرفیتهاي بالاي
تولید و اشتغال دانست و گفت:ما دربخش کشاورزي ازاین شهرستان بعنوان شهرستانی سبز یاد می کنیم وتوسعه روستایی بامشارکت
جوامع محلی از اهداف ما در اجراي این طرح در ساوجبلاغ است.وي افزود:امیدواریم با بکارگیري روش هاي علمی

کشاورزي،محصولاتی با شاخص استانداردهاي بالا تولید شود و بتوانیم به بازارهاي ملی وحتی منطقه اي هم دست یابیم



نظام آموزشی و علمی دانشگاه دریانوردي وعلوم دریایی چابهار متحول

خواهد شد

منبع: ایسناشماره خبر:  182  |  تاریخ: 1399/05/28

سرپرست دانشگاه دریانوردي وعلوم دریایی چابهار از ایجاد تحول در نظام آموزشی دانشگاه خبر داد و گفت: در تلاش هستیم
تا با گذر از محتواهاي آموزشی حافظه محور به محتواهاي مسئله محور و خلاقیت پرور و همچنین اهتمام ویژه به ارتقا کیفی

دوره هاي آموزشی، با تکیه بر دو بعد روزآمدي علمی و مهارت آموزي و تحول ...

به گزارش ایسنا، دانشگاه دریانوردي و علوم دریایی چابهار
را پیشتر به عنوان یک دانشکده که وظیفه آموزش علوم و
فنون دریایی را به دانشجویان اش داشت می شناختند اما
چند سالی است که در این دانشگاه علاوه بر رشته هاي
تخصصی دریانوردي حالا علوم و رشته هاي پایه، علوم

 
انسانی و مهندسی نیز تدریس می شود. 

نکته مهم درباره این دانشگاه رتبه آن است که سایت هاي
معتبر رتبه بندي در جمهوري اسلامی ایران، به این
دانشگاه بین 124 دانشگاه دولتی رتبه اي در حدود 75 تا

100 اختصاص می دهند اما مهم تر از رتبه پایین این دانشگاه که به طور کلی از برآیند مقالات، فعالیت هاي دانشگاه و... به دست می
آید رتبه فعالیت هاي اجتماعی و اقتصادي این دانشگاه است که آي اس سی در مورد چابهار این رتبه را در پایین ترین حد ممکن بین

 
دانشگاه هاي دولتی نشان می دهد و نمره بسیار پایینی به این دانشگاه از این نظر می دهد. 

بااین وجود چیزي که در مورد این دانشگاه باید به آن توجه داشت حضورش در منطقه محروم است و باید گفت این دانشگاه با وجود
حضور در منطقه محروم همچنان از نظر رشته هاي تخصصی خود سرآمد از نظر کشوري و حتی منطقه اي است اگرچه دانشجویان

 
این دانشگاه از مدیریت پیشین که در جذب سهمیه هاي بورس تحصیلی به دانشگاه عاجز بود به شدت منتقد بودند. 

حالا سرپرست جدید این دانشگاه برنامه هاي جدیدي را در این باره در نظر گرفته است و آن طور که خودش می گوید قصد دارد
زمینه جذب سهمیه هاي بورس تحصیلی براي دانشجویان را فراهم کند تا به این شکل دانشجو خیالش از بابت آینده شغلی خود
راحت باشد اگرچه به دلایلی مانند حذف یک سري رشته هاي مهم دریایی براي جذب سهمیه هاي بورس تحصیلی، این موضوع

 
سخت و حتی ناممکن نمود می کند. 

سرپرست دانشگاه دریانوردي و علوم دریایی چابهار درباره برنامه هاي خود براي سال جدید و مدیریت این مجتمع، در گفت وگو با
ایسنا گفت: فعالیت هاي دانشگاه ها عمدتاً ماهیت راهبردي دارند، یعنی افق هاي بلندمدت، میان مدت و کوتاه مدت براي آنها در نظر
گرفته می شود فلذا در خصوص برنامه هاي کوتاه مدت مثلاً براي سال تحصیلی آینده که زمینه سوال شما است، برنامه اجرایی و

 
تخصیص منابع انسانی، مالی و پشتیبانی در طول سال تحصیلی قبل براي آن برنامه ریزي شده است. 



منصور کیانی مقدم در ادامه افزود: مجموعه دانشگاه بر اساس خرد جمعی و شورایی که اکثر تصمیم سازي ها و تصمیم گیري هاي
دانشگاه برپایه آن انجام می شود، تنها باید در جهت تقویت زمینه ها براي تحقق اهداف کوتاه مدت و آن هم براساس سند راهبردي
دانشگاه سمت دهی شود و تواما سعی خواهیم کرد براي تحقق اهداف میان مدت و بلندمدت برنامه ها را مرور کنیم و الزامات اجرایی

 
آنان را نیز تدارك ببینیم. 

وي ادامه داد: بر اساس سند چشم انداز دانشگاه دریانوردي و علوم دریایی چابهار در افق 1404، این مرکز علمی، دانشگاهی خواهد
بود پیشرو و برخوردار از جایگاهی ممتاز در تولید و نشر علم بویژه هم راستا با فناوري و کارآفرینی در حوزه علوم وفنون دریایی و
سایر علوم مورد نیاز همگام با توسعه منطقه؛ بر اساس برنامه هاي این سند، دانشگاه بایستی به یک مرجع ممتاز پاسخگو به نیازهاي
علمی، آموزشی و پژوهشی منطقه جنوب شرق کشور تبدیل شود و ارائه کننده راه حل براي مسائل مرتبط در عرصه هاي ملی، منطقه

 
اي و حتی بین المللی باشد. 

کیانی مقدم در ادامه گفت: بر همین اساس قدم هاي استوار و محکم این دانشگاه در توسعه منطقه، این مرکز را به یکی از قطب هاي

 
علمی-پژوهشی سرآمد در این حوزه در سطح کشور تبدیل خواهد کرد. 

وي با برشمردن اهداف کلان دانشگاه ادامه داد: توجه جدي و همه جانبه به آموزش، پژوهش و پرورش خلاقیت ها و توجه ویژه به
مقوله فناوري، کارآفرینی و پاسخگویی در حوزه علوم و فنون دریایی و سایر علوم و تخصص هاي مورد نیاز همگام با توسعه صنعتی و
اقتصادي در این منطقه از کشور با التزام به آموزه هاي دینی و مکارم اخلاقی، اهتمام ویژه در انجام پژوهش هاي بنیادین، کاربردي و
توسعه اي مورد نیاز حوزه علوم و فنون دریا و سایر علوم مورد نیاز منطقه جنوب شرق ایران، تلاش براي جذب اعضاي هیأت علمی
برجسته، تلاش براي جذب دانشجویان خارجی، توسعه گروه هاي آموزشی و پژوهشی، دانشکده ها و پژوهشکده ها در حوزه علوم و

 
فنون دریایی و ... از مهمترین اهداف مجموعه دانشگاه است. 

کیانی مقدم از ایجاد تحول در نظام آموزشی دانشگاه نیز خبر داد و گفت: در تلاش هستیم تا با گذر از محتواهاي آموزشی حافظه
محور به محتواهاي مسئله محور و خلاقیت پرور و همچنین اهتمام ویژه به ارتقا کیفی دوره هاي آموزشی، با تکیه بر دو بعد روزآمدي
علمی و مهارت آموزي و تحول دانشگاه به دانشگاه کارآفرین و گشایش گر مشکلات به این مهم دست یابیم؛ همچنین در وهله بعدي
اصلاح کمی و کیفی و تقویت هرم اعضاي هیات علمی، متناسب با مأموریت هاي آموزشی و پژوهشی با تأکید ویژه بر پژوهش هاي فن
آورانه و کارآفرین و ارتقاء هرم اعضاء هیات علمی تمام وقت از طریق فراهم ساختن امکانات پژوهشی مناسب و اصلاح نسبت استاد به

 
دانشجو از طریق جذب و استخدام اعضاي هیات علمی برجسته و سطح بالا را در دستور کار قرار داده ایم. 

وي در ادامه بیان کرد: هدفمندسازي و تجاري سازي فعالیتهاي پژوهشی-فن آورانه متناسب با اهداف و راهبردهاي دانشگاه و جامعه،
توسعه و ارتقاء کیفی پژوهش ها شامل تحقیقات بنیادي، کاربردي و فن آورانه با توجه به نیازهاي اساسی منطقه و کشور در این حوزه،
پاسخگویی به نیازهاي آموزشی و پژوهشی منطقه، ایجاد تحول در نظام اداري دانشگاه در جهت پیشبرد اهدف کلان این مجموعه،

 
تماما در دستور کار قرار گرفته است. 

سرپرست دانشگاه دریانوردي و علوم دریایی چابهار خاطرنشان کرد: ایجاد تحول در نظام مالی و گسترش و توسعه منابع مالی جدید از
راه هاي تنوع بخشی به منابع مالی دانشگاه و افزایش سهم منابع مالی غیردولتی، استفاده از سرمایه هاي افراد خیر، افزایش درآمد از
محل فعالیت هاي پژوهشی و آموزشی، تاسیس و مشارکت در شرکت هاي دانش بنیان، تجاري سازي دستاوردهاي پژوهشی و ارتقا

 
بهره وري فعالیت هاي دانشگاهی نیز به طور جدي از سوي مجموعه پیگیري و اجرایی خواهدشد. 



انتهاي پیام



دهکده جهانی مبل و منبت اشترمل؛ خاستگاه سبک گلریز/هنري از جنس چوب

و خلاقیت

منبع: داناشماره خبر:  183  |  تاریخ: 1399/05/28

نماینده مردم تویسرکان به دنبال آن است تا پس ثبت ملی منبت گلریز به نام اشترمل، عنوان “دهکده جهانی منبت گلریز” را
براي مردمان این دیار به ارمغان آورد؛ او معتقد است جهانی شدن هنروري منحصر به فرد منبت کاران این خطه، راهی براي

برندسازي و رونق اقتصادي است.

 نماینده مردم تویسرکان به دنبال آن است تا پس ثبت
ملی منبت گلریز به نام اشترمل، عنوان “دهکده جهانی منبت گلریز” را براي مردمان این دیار به ارمغان آورد؛ او معتقد است جهانی

 
شدن هنروري منحصر به فرد منبت کاران این خطه، راهی براي برندسازي و رونق اقتصادي است. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا به نقل از عصر همدان؛ تیرماه سال گذشته بود که عنوان "شهر ملی مبل و منبت گلریز" با

 
پیگیري هاي نماینده مردم تویسرکان به این شهرستان تعلق گرفت. 

از آنجا که سبک منبت گلریز زاییده یک ذهن خلاق و هنرمند است و تاکنون هیچ دستگاهی حتی دستگاه سی.ان.سی (CNC) قادر
به ساخت آن نشده، عامه مردم ایران، تویسرکانی ها را با این نوع سبک زیبا می شناسند چرا که منحصر به این خطه سرسبز ایران

 
زمین است. 

منبت و منبت کاري بیش از 150 سال در تویسرکان قدمت دارد و گفته شده که تعداد قابل توجهی از منبت کاران کشور به ویژه

 
منبت کاران جنوب استان همدان، فوت و فن این صعنت دست را از تویسرکانی ها آموخته اند. 

 
اشترملی ها بیش از 490 کارگاه مبل و منبت دارند 

منبت گلریز در روستاهاي بسیاري در این شهرستان از جمله جیجانکوه، سیدشهاب و عین آباد حرف هاي بسیار براي گفتن دارد و از
آنجا که بیش از 490 کارگاه کوچک و بزرگ تولیدي مبل و منبت در روستاي اشترمل فعال است و حتی زنان این روستا نیز این هنر

 
را خوب می شناسند، خاستگاه منبت گلریز را به نام اشترملی ها ثبت کرده اند. 



آنان با وسایل کار خود و با ظرافت خاصی به چوب هاي بی جان، جان می بخشند و هر محصول تولیدي این روستا زیبایی هنروري

 
انگشتان اهالی را به رخ می کشاند.اینجا هر خانه خود یک کارگاه تولید مبل و منبت است. 

 
 

 
تلاش ها براي جهانی شدن هنر دست اشترملی ها 

در این باره «محمدمهدي مفتح» نماینده مردم تویسرکان در گفت و گو با خبرنگار عصر همدان، از برگزاري جلسه شوراي راهبردي
صنایع دستی کشور در روز گذشته خبر داد و با تأکید بر اینکه منبت این شهرستان منحصر به فرد است، گفت: سال گذشته با

 
پیگیري هاي انجام شده منبت گلریز تویسرکان، هنر دست زنان و مردان این دیار ثبت ملی شد. 

 
اشترمل؛ شایسته عنوان دهکده جهانی منبت گلریز 

وي درباره بررسی ثبت منبت روستاي اشترمل با حضور مسئولان متولی کشوري، استانی و شهرستانی، اظهار کرد: پرونده ثبت ملی
منبت گلریز روستاي اشترمل در دست اقدام است و مراحل پایانی خود را طی می کند که امیدواریم با توضیحات و اسناد کارشناسانه

 
ارائه شده، عنوان دهکده ملی منبت گلریز کشور به نام اشترمل رقم بخورد. 

نماینده مردم تویسرکان افزود: مجدانه پیگیر آن هستیم پس از ثبت ملی منبت این روستا، اشترمل را به عنوان دهکده جهانی منبت

 
به جهانیان معرفی کنیم چرا که شایستگی این عنوان را دارد. 



 
 

 
جهانی شدن، راهی براي برندسازي و رونق اقتصادي 

مفتح همچنین عنوان کرد: با ثبت ملی منبت گلریز تویسرکان و به دنبال آن، جهانی شدن این سبک منحصر به فرد به نام اشترملی
ها بی تردید با برندسازي هنر دست مردمان شهر طلاي سبز، می توان امید داشت که شاهد ایجاد فرصت هاي شغلی بیشتر،

 
کارآفرینی و رونق اقتصادي در این حوزه باشیم. 

 
 

به گزارش عصر همدان، سابق بر این، عنوان شد که هنر دست منبت کاران تویسرکانی، با تولید منبت گلریز نه تنها در ایران اسلامی،
بلکه در سایر کشورهاي آسیاي میانه هم شناخته شده و امروز منبت مردم این دیار و ویژه تر منبت روستاي اشترمل است که در خانه
هاي مردم روسیه و استرالیا خودنمایی کرده و طرفدار دارد؛ در همین راستا برخی مسئولان نیز از صادرات آن به عراق و تعدادي از

 
کشورهاي آسیاي میانه نیز خبر داده اند. 

امید آن که با اختصاص عنوان "دهکده جهانی منبت گلریز به نام اشترملی ها"، شاهد رونق اقتصادي و اشغال زایی در روستا و بالطبع

 
در شهرستان تویسرکان باشیم. 

انتهاي پیام/



چه آسیب هاي اجتماعی خراسان جنوبی را تهدید می کند؟

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  184  |  تاریخ: 1399/05/28

استاندار خراسان جنوبی از حاشیه نشینی، گستردگی بافت هاي فرسوده، کودکان کار، زباله گردي به عنوان مشکلات استان
یاد کرد و گفت: این آسیب هاي اجتماعی، استان را تهدید می کند، لذا براي رفع آنها برنامه هاي متعددي در دستور کار

استان قرار گرفته است.

استاندار خراسان جنوبی از حاشیه نشینی، گستردگی بافت
هاي فرسوده، کودکان کار، زباله گردي به عنوان مشکلات
استان یاد کرد و گفت: این آسیب هاي اجتماعی، استان را
تهدید می کند، لذا براي رفع آنها برنامه هاي متعددي در

 
دستور کار استان قرار گرفته است. 

محمدصادق معتمدیان، دوشنبه شب 27 مرداد در دیدار
جمعی از نمایندگان تشکل ها و سازمان هاي مردم نهاد،
اظهار کرد: با توجه به رویکرد غیرسیاسی دولت یازدهم و
دوازدهم به تشکلها و سازمانهاي مردم نهاد، شاهد فصل

 
جدیدي از فعالیت ها در این حوزه هستیم. 

وي با اشاره به این که نگاه ویژه دولت، رشد کمی و کیفی فعالیت تشکلها را به همراه داشته است، ادامه داد: آمارها نشان می دهد

 
سال گذشته فعالیت سازمانهاي مردم نهاد استان بیش از 15 درصد رشد داشته است. 

وي بیان کرد: علیرغم اهمیتی که تشکل ها دارند اما بنا به دلایلی در دولت هاي مختلف، جایگاه اصلی خود را پیدا نکردند اما با عنایت
ویژه دولت، در حال حاضر شرایط به نسبت گذشته بهتر است و گستردگی و تنوع فعالیتهاي سازمانهاي مردم نهاد، نشان دهنده

 
جایگاه این تشکلها در حوزههاي مختلف است. 

استاندار خراسان جنوبی با تأکید بر این که فعالان سازمانهاي مردم نهاد بدون هیچ چشمداشت مادي و به صورت داوطلبانه در حال
فعالیت هستند، تصریح کرد: حضور و مشارکت تشکل ها در مباحث آسیب هاي اجتماعی، اشتغال، سلامت، محیط زیست، حقوق

 
شهروندي، دفاع مقدس و قابل تقدیر است. 

معتمدیان با اشاره به نقش سازمان هاي مردم نهاد در مباحث اجتماعی خاطرنشان کرد: یکی از مهمترین اقدامات، جلب مشارکت
هاي مردمی است و مردم استان خراسان جنوبی در این زمینه پیشقدم هستند و با وجود محدودیت هاي مالی، در امور خیریه پیشرو

 
هستند. 

وي، نمونه هایی از زمینه هاي مشارکت مردم را نام برد و گفت: یکی از موضوعاتی که با مشارکت مردم، نتایج مطلوبی به همراه داشت،
همین جریان بیماري کرونا بود که به همت مردم ، به اقشار آسیب دیده از این بیماري، کمک هاي قابل توجهی ارائه شد. 



استاندار خراسان جنوبی از مسایل و مشکلات استان گفت و به تشریح اقدامات و برنامه هایی پرداخت که در راستاي محرومیت زدایی

 
از استان اجرایی شده است. 

وي ادامه داد: طرح هاي مسکن شهري و روستایی، خوشه هاي صنایع دستی، کمک به تغییر بافت هاي فرسوده، ایجاد مجتمع هاي
گلخانه اي، نصب نیروگاه هاي خورشیدي خانگی، افزایش سطح خدمات در روستاها و مواردي از این دست، از جمله اقداماتی است که

 
به طور جدي در استان در دست اقدام است. 

وي تصریح کرد: شرط موفقیت ما در این برنامه ها، مشارکت و همراهی مردم است و تشکل ها می توانند در این زمینه نقش بسزایی

 
داشته باشند. 

استاندار خراسان جنوبی اظهار کرد: طرح ها و برنامه هاي تشکل ها و سازمان هاي مردم نهاد در زمینه رفع مشکلات استان، مورد
حمایت ویژه قرار می گیرد./ ایسنا



سرمایه گذاري دو هزار و 200 میلیارد تومان در سیستان و بلوچستان

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  185  |  تاریخ: 1399/05/28

به گزارش خبرگزاري فارس از زاهدان، محمد مخبر در سفر
به سیستان و بلوچستان در جمع خبرنگاران اظهار کرد: 
نزدیک دو سال قبل با دعوت استاندار در استان حضور پیدا
کردیم تفاهم نامه هزار میلیارد تومانی در بخش اشتغال و
زیر بنایی منعقد شد که  طی کمتر از دو سال به جاي هزار
میلیارد تومان دو هزار و دویست میلیارد تومان سرمایه

 
گذاري شد. 

 
وي افزود: همچنین قرار بود 30 هزار شغل  ایجاد شود اما در مجموع کاري که انجام شده 56 هزار شغل ایجاد شده است. 

مخبر ادامه داد:  در این سفر هم تفاهم نامه چهار هزار میلیارد تومانی منعقد می شود که 24 هزار طرح  با  70 هزار اشتغال را به

 
دنبال خواهد داشت اشتغال در زمینه هاي مختلف  مثل مشاغل خرد خانگی که بسیار موثر است. 

وي تاکید کرد: در فاز اول ده درصد گوشت کشور از سیستان و بلوچستان تامین شده براي فاز دوم با این تفاهم نامه  25 درصد کمک

 
می شود تا از واردات گوشت جلوگیري شود. 

وي با تاکید بر اینکه در بخش هاي  بنگاه هاي متوسط و بزرگ هم تصمیماتی گرفته شده  و براي دانش آموزان بازمانده از تحصیل
هم برنامه داریم گفت:  یکی از کار هاي دیگر در این استان، توجه به  شرکت هاي دانش بنیان و استارت آپ ها است که با مشارکت
دانشگاه قرار بود مرکزي تاسیس شود که امروز مرکز راه افتاده و برخی از ایده ها در سطح ملی کاربرد داشته است مثلا  در بحث کرونا

 
برخی ایده ها به کار گرفته شده است. 

وي با اشاره به اینکه استان هاي دیگر هم ستاد اجرایی از این قبل برنامه ها دارد گفت:  سیستان و بلوچستان  اولین استان در این

 
زمینه است که کار شروع شده  وبه دیگر استان ها توسعه می دهیم. 

استاندار سیستان و بلوچستان هم در این زمینه گفت:  تمام تلاش ستاد اجرایی در استان  در ابتدا  در حوزه زیرساخت ها بود و به
ایجاد مدرسه سازي، بهداشت و درمان،  مشکلات آب و زیر ساخت ها  بسنده می شود اما در ادامه به موضوع مهم اشتغال نیز پرداخته

 
شد زیرا اگر در روستایی براي مردم ایجاد اشتغال ایجاد کنیم خودشان به فکر سایر مباحث می شوند. 

احمد علی موهبتی افزود: در سفر ریاست  ستاد اجرایی فرمان امام (ره)  تلاش ویژه اي بر حوزه اشتغال متناسب با ظرفیت هاي

 
استان مثل  صنایع دستی، ظرفیت هاي کشاورزي، دامپروري  شد و در ادامه  بازاریابی آن  شده است. 



وي گفت: هم اکنون  تلاش بر استفاده از ظرفیت هاي مهم استان است  که بتواند تاثیر بزرگتري  بر توسعه بگذارد مثل  بر توسعه

 
معدن، فراوري مس، صنایع فلزات سبک، فراوري و ایجاد زنجیره ارزش که در کشاورزي دامپروري شیلات وجود دارد. 

استاندار سیستان و بلوچستان تاکید کرد: بنیاد برکت و سازمان هاي زیر مجموعه ستاد اجرایی فرمان امام (ره)  به کارها  شتاب دهی

 
می دهند و کار را واگذار می کنند تا  ظرفیت هاي تعطیل شده استان راه افتاد. 

 
وي در ادامه از مسئولین ستاد اجرایی قدردانی کرد. 

انتهاي پیام/75005



حجت الاسلام سلیمانی نماینده ولی فقیه و امام جمعه کاشان شد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  186  |  تاریخ: 1399/05/28

به گزارش خبرگزاري فارس از اصفهان، حضرت آیت االله
خامنه اي در حکمی حجت الاسلام حاج شیخ عباسعلی
سلیمانی را به نمایندگی ولی فقیه و امامت جمعه کاشان

 
منصوب کردند. 

 
متن حکم رهبر انقلاب اسلامی به این شرح است: 

 
«بسم االله الرحمن الرحیم 

 
جناب حجت الاسلام آقاي حاج شیخ عباسعلی سلیمانی دامت افاضاته 

اکنون با پایان یافتن مسؤولیت عالم مجاهد جناب حجۀالاسلام والمسلمین آقاي نمازي دامت توفیقاته و با تشکر از فعالیت هاي علمی

 
و اجتماعی ایشان در دوران اشتغال در کاشان، جنابعالی را به امامت جمعه کاشان و نمایندگی خود در آن منطقه منصوب می کنم. 

کاشان علاوه بر افتخارات تاریخی و پرورش برجستگان علمی و چهره هاي کم نظیر در فقه و حدیث و علوم عقلی و ادبیات و اخلاق که
ا مایه مباهات است، در دوران کنونی و در حوادث مهم انقلاب و نظام اسلامی نیز مجاهدت مردمی و وفاداري به آرمان ها را به حدّ حق
نصاب کامل رسانیده است. مردم عزیز و با ایمان و انقلابی کاشان در همه صحنه هاي خدمت و تلاش حضور داشته و به وظائف دینی و

 
انقلابی خود جامه عمل پوشانده اند. 

انتظار می رود جناب عالی با همه توان در خدمات دینی و اجتماعی حضور یافته و سلوك مردمی با همه قشرها بویژه جوانان و تکریم
خانواده هاي معظم شهیدان و ایثارگران را ممشاي همیشگی خود قرار دهید. غنی ساختن محتواي خطبه هاي نماز جمعه با معارف
دینی و هدایت هاي سیاسی توصیه دیگر اینجانب است. امید است با برطرف شدن بلاي همه گیر بیماري، اجتماع نماز جمعه و محافل

 
پر رونق دینی و معروف کاشان بار دیگر دل ها و جان هاي مردم عزیز را صفا و نورانیت بخشد. 

 
توفیقات جنابعالی را از خداوند متعال مسألت می نمایم. 

 
سیّدعلی خامنه اي 

 
25 مرداد 1399» 

انتهاي پیام/63113/ص/



قیمت ها در بازار طلا قابل پیش بینی نیست/ ذخیره 300تن طلاوسکه در خانه

ها

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  187  |  تاریخ: 1399/05/28

نائب رئیس اتحادیه طلا و جواهر با برآورد اینکه 300 تن طلا و سکه در منازل مردم ذخیره شده است، از کاهش قطعی قیمت
جهانی طلا به 1700 دلار بعد از مهار کرونا خبر می دهد و از ماجراي کسانی می گوید که پشت تلفن در سبزه میدان قیمت

ها را اعلام می کنند.

نائب رئیس اتحادیه طلا و جواهر با برآورد اینکه 300 تن
طلا و سکه در منازل مردم ذخیره شده است، از کاهش
قطعی قیمت جهانی طلا به 1700 دلار بعد از مهار کرونا
خبر می دهد و از ماجراي کسانی می گوید که پشت تلفن

 
در سبزه میدان قیمت ها را اعلام می کنند. 

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از تسنیم، بازار سکه و طلا
طی سالهاي متمادي گذشته همواره مورد توجه بوده است، به ویژه طی بیش از یک دهه گذشته، به دلیل برخی اتفاقات و نوساناتی که
در قیمت ها و نرخ تورم رخ داده، بیش از گذشته به عنوان یک مأمن مطمئن سرمایه گذاري علی الخصوص از سوي عموم مردم مطرح
شده است، به گونه اي که کشتی آراي نائب رئیس اتحادیه فروشندگان طلا و جواهر معتقد است، در زمان حاضر بیش از 300 تن
سکه و طلاي مازاد به عنوان ذخیره در خانه هاي مردم ذخیره شده است. اما طی یکی دو سال اخیر علی رغم رونقی که بازار سکه و
حتی طلاي خام دارد، بازار مصنوعات طلا دچار رکود شدید شده است، البته رئیس اتحادیه فروشندگان طلا و جواهر می گوید این

 
رکود از سال 89 که مالیات بر ارزش افزوده در این صنعت کلید خورد، آغاز شده است. 

در خصوص وضعیت بازار طلا و سکه و پیش بینی آینده این بازار با محمد کشتی آراي نائب رئیس اتحادیه فروشندگان طلا و جواهر
که سالها ریاست این اتحادیه را هم به عهده داشت و به قول خودش از 11سالگی به کار زرگري اشتغال داشت، گفتگو کردیم. وي در
این مصاحبه گفته است، ""مهریه خانم من 1397 شاخه گل محمدي است که مربوط به قبل از انقلاب است؛ به خلاف سایر خانم ها

 
که طلا و سکه دارند، بنده خدا خانم من آنقدرها هم طلا ندارد."" 

 
قبل از انقلاب هم در کار طلا بودید؟ مهریه همسرتان چند سکه است؟ 

از سن 11سالگی درس را رها کردم و وارد کار زرگري شدم؛ شغل برادر و سایر اعضاي خانواده ام همین بود. نزدیک 60 سال است که
کارم همین است و حرفه دیگري ندارم. البته از اینکه درسم را رها کردم پشیمان شدم و بعداً با شرکت در کلاس هاي جبرانی دیپلم

 
گرفته ادامه دادم و دانشگاه قبول شدم و به تهران آمدم. الآن 50 سال است که از اصفهان به تهران آمده ام. 

 
شاگرد پدرتان بودید؟ 



نه؛ پدرم هیچ وقت بچه هایش را پیش خودش نگه نمی داشت؛ حتی پیش برادرم که زرگر معروفی در اصفهان بود هم نگذاشتند؛
شاگردي را در سن 11سالگی نزد دوست پدرم شروع کردم تا لوس بار نیایم و کاري باشم و کار کنم. جالب اینجاست بعد از 60 سال
تمام ریزه کاري هاي زرگري را بلدم و از یک کارگر بهتر می توانم کار بسازم و تعمیر کنم. هرآنچه در کودکی یادگرفتم ملکه ذهنم

 
شده است! 

به نظر می رسد بازار طلا مخصوصاً در یک سال اخیر خیلی از رونق افتاده، ممکن است بخشی از آن به خاطر افزایش قیمت هاي
شدیدي باشد که در این حوزه رخ داده است و بخشی نیز به دلیل عوامل خارجی مانند کرونا و کاهش نرخ ازدواج باشد و شاید هم
نقش سکه در مبادلات پررنگ تر شده است و همین امر باعث کمرنگ شدن نقش طلا در بازار باشد؛ ارزیابی شما از وضعیت بازار طلا

 
چیست؟ آیا موافق هستید که بازار طلا مانند قبل دیگر رونق ندارد؟ 

صنعت طلاي کشورمان برمی گردد به هزاران سال قبل؛ آثار تاریخی به جاي مانده از قرن هاي قبل گویاي همین موضوع است؛ ما
جام هایی داریم که از طلاي ناب ساخته شده و شاید الان با امکانات و تکنولوژي روز هم نتوانند آن جام ها را همانطور با ظرافت و

 
زیبایی و با طلاي ناب بسازند. 

حتی بین مردم هم باب است که طلاي خالص به دلیل نرم بودن قابل تبدیل به مصنوعات نیست ولی انقدر تکنولوژي ایران در 7-6
هزار سال قبل قوي بوده که زیورآلات و جام هایی که در آن زمان ساخته میشده از طلاي ناب و خالص و بدون آلیاژ بوده است. ما
همچین سبقه تاریخی در صنعت طلا داریم؛ در زمان قاجار و پهلوي اول به دلیل گسترش فضاي شهري و اجتماعی و باتوجه به
فتوحات پادشاهان قبل، مقدار زیادي طلا و جواهرات وارد خزانه ملی کشور شد و بعد از آن توجه ویژه اي به طلا شد. صنعت و طلا
جواهر کشور از این زمان رشد و توسعه پیدا می کند البته در آن زمان نیز مقداري از پیشرفت این صنعت کاسته شد تا در سال 1348
تا 1350 با افزایش قیمت نقت و افزایش درآمدهاي مردم، باتوجه به سنتی که در خانواده ها وجود داشت مبنی بر اینکه باید حتماً

 
یک خانم پس اندازي براي خودش داشته باشد، نگاه مردم به خرید مصنوعات طلا تغییر کرد. 

صرفاً از باب مزاح یک مثال قدیمی را می گویم، برخی از خانم هاي قدیمی می گفتند یک خانم وقتی که فوت می کند حتی جلوي
مرده شور هم آبرو دارد و باید در زمان غسل میت، طلا و جواهر از دست میت خارج و به خانواده او تحویل داده شود! این مثال را فقط

 
از باب اهمیت طلا از نگاه خانواده ها گفتم. 

 
چرا طلا انقدر مهم بوده براي خانواده ها؟ 

در گذشته نه بیمه اي وجود داشته و نه پشتوانه اقتصادي براي خانواده ها؛ طلایی که در خانه ها وجود داشت پشتوانه اي براي خانواده

 
ها بود که در مواقع ضرور از آن استفاده کنند حالا یا براي خرید خانه و مخارج عروسی یا براي مخارج درمان بیماري ها. 

بعد از افزایش قیمت نفت در سال هاي 48 تا 51-52 که درآمد کشور در راستاي افزایش قیمت نفت، افزایش پیدا کرد و به دنبال آن
درآمدهاي افراد متوسط جامعه نیز بالا رفت، درآمد مازاد خانواده ها تبدیل به طلا می شد و این اتفاق تا سال 57-58 ادامه پیدا کرد
که انقلاب شد و بعد از آن جنگ شروع شد. در هر کشوري که جنگ صورت گیرد، ارزش پول کاهش پیدا می کند و تنها چیزي که

 
براي سرمایه گذاري و تبدیل نقدینگی مورد توجه قرار می گیرد، ارز و طلا و سکه است. 

البته در قبل از انقلاب بیشتر سکه براي هدایا مورد توجه بود اما بعد از انقلاب توجه ویژه اي به سکه براي پس انداز صورت گرفت؛ اما



نکته جالب اینجا بود که در زمان جنگ بسیاري از مردم براي کمک به جبهه از همین طلاها استفاده می کردند. بسیاري از مردم که
در جبهه هاي جنوب و غرب کشور بودند به دلیل اشغال شهر هایشان تنها چیزي که به دردشان خورد پس اندازي بود که از طلا
داشتند چراکه دیگر وسایل خانه هایشان از بین رفته بود. افرادي که پس انداز طلا داشتند توانستند بعد از جنگ خودشان را احیا

 
کنند و به زندگی ادامه دهند. 

بعد از جنگ به دلیل تحریم ها و محدودیت هاي ناشی از جنگ، عقب افتادگی صنعتی داشتیم تا اینکه دوران سازندگی شروع شد و
کار رونق گرفت و اقتصاد رو به رشد رفت و مردم با درآمدشان دوباره روي آوردند به پس انداز طلا و زیورآلات و گاهی اوقات نیز براي

 
نشان دادن سطح زند گی هایشان از این زیورالات استفاده می کردند! 

 
کاهش چشم گیر تولید طلا در کشور/ مالیات برارزش افزوده با صنعت طلا چه کرد؟ 

جالب اینجاست که سال هاي اوج ترقی و پیشرفت صنعت طلا 70 تا 85 -88 بود که تولید طلا در کشور به 120 تن در سال رسید

 
که رقم بی سابقه اي بود. 

 
این رشد می تواند به دلیل افزایش اکتشافات طلا باشد؟ 

خیر؛ منظور تولید مصنوعات طلا بود و بحث شمش طلا و طلاي خام جداست که در ادامه توضیح می دهم؛ در آن سال ها صادرات به
شدت افزایش پیدا می کند و نزدیک 700-800 میلیون دلار صادرات سالانه مان بود، رشد تولید طلا ادامه داشت تا 89 که بحث
مالیات برارزش افزوده در صنف طلا اجرایی شد که کند شدن میزان تولید طلا را همراه داشت به طوري که حتی واحدهاي طلافروشی
اعتصاب کردند و خواسته شان این بود که چون طلا کالاي سرمایه اي است به طلا مالیات تعلق نمی گیرد و باید به میزان سود، اجرت

 
و هزینه هاي دیگر مالیات تعلق بگیرد که این خواسته از نظر اقتصادي و علمی هم درست بود. 

از سال 89 و بعد از وضع مالیات بر ارزش افزوده بر طلا، رشد کند تولید طلا در کشور را داشتیم و این وضعیت تا سال 90-92 ادامه
یافت و از سال 93 تولید مصنوعات طلا از 120 تن در سال به 50 تن رسید و از سال 95-96 به کمتر از 50 تن کاهش یافت و هنوز

 
هم به رقم تاریخی 120 تن نرسیده است. 

 
شما معتقدید علت اصلی کاهش تولیدات طلا، اجراي قانون مالیات بر ارزش افزوده بود؟ 

بله؛ افزایش هزینه تمام شده منجر به کاهش تولید طلا شد؛ وقتی قیمت گران باشد طبیعتاً مصرف هم کم می شود؛ البته از سوي
دیگر از سال 2008 با آغاز بحران اقتصادي امریکا و افزایش قیمت جهانی طلا و ارز، قیمت طلا در داخل نیز افزایشی شد و افزایش
قیمت طلا در داخل کشور باعث کاهش مصرف طلا نیز شد؛ با توجه به جوان گرایی و تحولات فضاي مجازي سلایق جوانان تغییر کرد

 
و مصرف طلا کاهش یافت البته الان هم با همان رکود مواجه هستیم. 

یکی از بهترین فروش هایمان اوایل محرم بود!/ تقاضا براي خرید طلاي زینتی کاهش یافت در زمان حاضر با بیماري کرونا (البته این
خاص ایران نیست و در تمام دنیا این اتفاق افتاده)، محدودیت هاي بسیاري در مراسم ها ایجاد شده است؛ الان دیگر مانند قبل مراسم
خواستگاري، نامزدي، عقد، پاگشا، حنابندان، مهمانی افطاري و مذهبی مانند جلسات روضه و ... نداریم؛ خانم ها معمولا در این

 
جلسات از زیورآلات استفاده می کردند و چون اینها با محدودیت مواجه شده، طبیعتاً تقاضا نیز براي آن کاهش یافته است. 



یکی از بهترین فروش هایمان اوایل ماه محرم بود که خانم ها در ایام سوگواري دور هم جمع می شدند؛ محدودیت این جلسات
طبیعتاً مصرف طلا و زیورآلات را کاهش میدهد؛ نکته تاسف بار اما استفاده از زیورالات بدل وارداتی است و با این کار، کارگرهاي
کشورهاي دیگر را فعال می کنیم، اشتغال در کشورمان را کاهش میدهیم درحالی که قشر جوان بسیار علاقه مند به این حرفه شده

 
اند ولی به دلیل کمبود بودجه و افزایش قیمت ها و رکودهاي اقتصادي اشتغال در این صنعت به شدت ضعیف شده است. 

محدودیت درآمدي شامل قشر ضعیف و قوي شده است؛ همانطور که درآمد قشر بالا کم شده درآمد قشر پایین هم کاهش یافته است.

 
الان در صنعت طلا و جواهر چقدر اشتغال داریم و این آمار با گذشته چقدر فرق کرده است؟ 

 
بالاي 150 هزار نفر اشتغال مستقیم در تولید مصنوعات طلا داشتیم که الان به زیر 100 هزار نفر رسیده است. 

یک بخش سرمایه گذاري و سفته بازي طلا هم داریم؛ الان با محدودیت هایی که ایجاد شده تولید طلا در سطح کشور به شدت
کاهش یافته و این درحالی است که از سال 89 تا 99 حدود 10 سال است که باید متناسب با رشد جمعیت و رشد اقتصادي، تولید و

 
مصرف مان افزایش داشته باشد ولی چنین اتفاقی نیفتاده است. 

رکود اقتصادي و کرونا 2 مشکل اصلی صنعت طلاست صنعت طلا با رکود اقتصادي و بیماري کرونا مواجه است؛ اما بخش معادن
طلاي کشور نیز در این صنعت فعال است که نقطه قوت امروز ماست؛ حدود 20 سال قبل، میزان تولید شمش طلا در کشور زیر 2 تن
در هر سال بود ولی هم اکنون با گسترش اکتشافات معادن و افزایش قیمت جهانی طلا، انگیزه استخراج نیز بالا رفته و عیار یک تن
خاك به طور متوسط در کشورها 5.5 تا 11 گرم است که از نظر اقتصادي صرف کند؛ این عیار الان در کشور زیر 5.5 تن و یک گرم
در 2 تن و یک گرم در یک تن و حتی زیر یک گرم است؛ این معادن محدود بودند که الان با افزایش قیمت جهانی طلا، فعال شده

 
اند. 

بنابراین الان بالاي 5 تن تولید شمش طلا در کشور داریم؛ از این نظر از تبه 54 تولید شمش طلا در دنیا به رتبه 18 رسیده ایم که
این موضوع خیلی جاي خوش حالی دارد هرچند در تولید مصنوعات طلا عقبگرد داشتیم ولی در تولید شمش طلا به دستاوردهاي

 
جالبی رسیده ایم که در آینده نیز بهتر می شود. 

 
از این محل صادرات شمش طلا هم داریم؟ 

 
فعلاً در داخل کشور از این تولیدات استفاده می کنیم چون نیاز داخلی با این تولیدات رفع و برخی از آنهم از خارج وارد می شود. 

 
یک زمانی محدودیتی براي صادرات داشتیم که ظاهراً برداشته شد. 

این ممنوعیت با یک دستورالعمل برداشته شده است؛ الان مالیات بر ارزش افزوده در طلاي آب شده، سکه و شمش طلا صفر است؛
ضمن اینکه واردات شمش طلا به کشور نه تعرفه گمرکی دارد و نه مالیات بر ارزش افزوده یعنی هر شخص حقیقی و حقوقی به هر
مقدار که بخواهد می تواند شمش طلا (یعنی طلاي خام) وارد کند ولی ورود مصنوعات طلا به دلیل حمایت از تولید داخلی ممنوع

 
است. البته به صورت مسافري هر مسافر می تواند تا 150 گرم طلا براي مصرف شخص وارد یا خارج کند. 

 
در بحث طلا ظاهراً تمایل به طلاي خام بیشتر از مصنوعات است. 



البته این موضوع براي دو سه سال اخیر نیست؛ ما یک بحران سال 90 داشتیم، یک بحران سال 93 تا 96 براي خروج سرمایه از بانک
ها و تبدیل به طلا و سکه به منظور کسب سود داشتیم، در این مقاطع هم قیمت ارز هم افزایش یافت هم تقاضا براي سرمایه گذاري
در طلا به شدت افزایشی شد؛ بخش صنعت طلا بخش تولید شمش مواد خام طلا دو بخش مجزا و بخش سکه و طلاي آب شده یک
بخش جدا هستند که هیچ کدام به هم ربطی ندارد. مثلا اینکه مردم هجوم می آورند براي خرید سکه و طلاي آبشده، به معناي رونق
بازار طلا نیست بلکه متاسفانه یک عامل منفی براي کشور است چراکه سرمایه هایی که باید در بخش هاي تولیدي به کار گرفته شود

 
به سرمایه هاي گاوصندوق ها و زیر فرش ها و ... تبدیل می شود. 

 
300 تن طلا و سکه در منازل ذخیره شده/ 75 درصد طلاي تولیدي باید به بازیافت برگردد چقدر طلا و سکه در دست مردم است؟ 

 
صحت و سقم آن را تأیید نمی کنم ولی طبق یک برآورد صورت گرفته نزدیک 300 تن طلا و سکه در منازل ذخیره شده است. 

 
این برآورد از سوي بخش خاصی صورت گرفته؟ 

75 درصد طلاي تولیدي باید به بازیافت برگردد؛ وقتی می گوییم در سال هاي قبل 120 تن تولید مصنوعات داشتیم باید 75 درصد
آن به بازیافت برمی گشت که برنگشته! این روال در سالهاي متمادي رخ داده البته این امار تایید شده نیست ولی نزدیک به یقین
است. کمااینکه مسئولان کشور اعلام کرده اند که 25 تا 30 میلیارد دلار ارز در خانه هاست که تبدیل این رقم به سکه نیز همان 300

 
تن را نشان مید هد. 

 
بانک مرکزي در یک مرحله 60 تن طلا فروخت که هنوز هم برنگشته است! در سال هاي گذشته هم این اتفاق ها رخ داده است. 

 
این عدد شامل سکه و طلاي خام می شود؟ 

بله سکه و طلاي خام و طلاهایی که از رده خارج شده اند، طلاهایی که هنوز استفاده می شوند به عنوان رایج محسوب می شود و
حساب نمی آوریم. خیلی از سکه ها و طلاهاي قدیمی هستند ك هنوز برنگشته اند؛ مثلاً موسسه اعتباري دانشگاه تهران در مقطعی
قبل از انقلاب سکه یادبود ضرب کرد و مشابه این سکه هاي یادبود زیاد داریم که هیچ وقت به چرخه ذوب بازار نرسیده است و در

 
منازل و کلکسیون ها و ... است. 

بخش خرید و فروش طلا و سکه از صنعت طلا کاملاً مجزاست و بخش بورس بازي و سفته بازي است که اشخاص براي حفظ سرمایه
شان پول هایشان را از بانک خارج کرده و به خرید و فروش طلا و سکه روي آورده اند.این روال درست یا غلط فعلا وجود دارد و تا

 
زمانی که ابزارهاي لازم در کشور از جمله تثبیت نرخ ارز نداشته باشیم این وضعیت ادامه دارد. 

قیمت ها براي یک ساعت آینده هم قابل پیش بینی نیست در این چند سال نرخ ارز چند درصد افزایش یافته و همین الان هم نرخ
مشخصی براي ارز نداریم و در هر ساعت قیمت ها تغییر می کند، قیمت ها براي یک ساعت آینده هم قابل تحلیل و پیش بینی
نیست؛ همین دیروز یک نفر مشورت کرد که طلا بخرم گفتم نه صبر کن ظاهراً رو به پایین است ولی بلافاصله با ادامه ریزش شاخص

 
بورس، بازار طلا و ارز صعودي شد. 

 
در واقع الان وضعیت طوري شده که بازار سهام نیز روي ارز و طلا اثر می گذارد. 



بله بازار سهام روي ارز اثر گذاشته و وقتی روي ارز تاثیر می گذارد به بازار طلا هم منتقل می شود. در همه دنیا قیمت طلا و سکه از
حاصلضرب قیمت جهانی طلا در قیمت ارز مشخص می شود؛ اگر هر کدام از این متغییرها تغییر کند بلافاصله قیمت معاملاتی طلا و

 
سکه هم تغییر می کند. 

هفته گذشته با انفجار بیروت قیمت طلاي جهانی یکباره 80 دلار افزایش یافت و از آنطرف با اعلام خبر تولید واکسن کرونا توسط

 
روسیه قیمت طلا 150 دلار کاهش یافت. 

اخبار اقتصادي و سیاسی به سرعت روي قیمت طلا و سکه اثر می گذارد و دلیل آنهم سرعت بالاي تکنولوژي و ارتباطات جمعی است
درحالی که قبلاً اصلا اینطوري نبود ضمن آنکه قیمت ارز هم ثبات داشت ولی این روزها متغییرها زیاد شده و متغییرهاي داخلی نیز
در تعیین قیمت طلا و سکه دخیل شده که از جمله این متغییرها مباحث اقتصادي، سیاسی، اتفاقات (بحران هاي غیرقابل پیش بینی)

 
است. 

در بازار جهانی هر هفته شاخص هاي اقتصادي از جمله نرخ بیکاري، ارزش سهام، برابري ارزها و نرخ بهره اعلام می شود که قیمت
جهانی طلا براساس این شاخص ها تعیین میشود؛ گاهی اوقات سوال می کنند که چه زمانی قیمت طلا ثابت می شود که در پاسخ
باید گفت قیمت طلا هیچ وقت ثابت نمی شود ولی می تواند ثبات نسبی داشته باشد.به چند دلیل؛ یک ثبات نسبی در قیمت جهانی و

 
دیگري ثبات در قیمت ارز. 

ثبات نسبی در قیمت جهانی بیشتر به اتفاقات سیاسی وابسته است؛ الان مثلاً فرض کنید جنگ تجاري چین و آمریکا هرلحظه اثر می
گذارد. جنگ اقتصادي آمریکا با ونزوئلا و درگیري اش با ایران همیشه تاثیر می گذارد. وقتی بحث تحریم تسلیحاتی ایران مطرح بود

 
هم به این موضوع تاثیر می گذارد. 

معاملات سکه بورسی با بازار سکه چه کرد؟/ جلوي فاجعه گرفته شد در ماه هاي اخیر معاملات سکه در بورس کالا حاشیه ساز شد و
حتی برخی فعالان بازار با جدیت تأکید داشتند که افزایش قیمت سکه متاثر از معاملات سکه در بورس است؛ در گذشته هم مشابه
این وضعیت براي معاملات آتی سکه بوجود آمده بود؛ بنظر شما معاملات سکه در بورس به افزایش قیمت سکه در بازار سکه دامن زده

 
است؟ 

سال 82 و 83 بورس کالا شروع به کار کرد؛ در آن مقطع یکی از پشتیبانان بورس بودیم و الان هم هستیم؛ در بورس معاملات شفاف
است؛ زمانی که بورس کالا معاملات خرید و فروش سکه را به صورت آینده شروع کرد و معاملات نقدي، قیمت ها متاثر از بازار
فیزیکی بود و این روال تا مدت ها ادامه داشت تا اینکه خرید و فروش طلا و سکه در بورس کالا ممنوع شد؛ اخیراً چند ماهی است که

 
مجددا بورس به صورت معاملات سپرده کاغدي با عاملیت 4 بانک انجام میدهد. 

روال کار این گونه است که فردي که سکه دارد با دریافت کد بورسی سکه را به صورت کاغذي به بورس سکه می فروشد و در ازاي آن
برگه اي دریافت می کند که آن برگه نشان میدهد که این فرد تعداد مشخصی سکه در آن بانک گذاشت و یک برگه سپرده سکه به او
می دهند و سکه را نیز به صورت فیزیکی تحویل می گیرند؛ با داشتن کد بورسی دارنده این سپرده هر زمان که بخواهد می تواند

 
خرید و فروش انجام دهد. 

اوایل شروع کار این معاملات متاسفانه فاصله قیمت فروش بورس با بازار فیزیکی گپ زیادي داشت؛ این اختلاف از 500 تا 700 هزار



تومان بود و باعث تشنج در بازار طلا و سکه شده بود؛ در آن مقطع مردم سکه را از بازار آزاد می خریدند با فروش به بورس در همان
روز 600-700 هزار تومان سود می کردند؛ طبیعتاً وقتی تقاضا در بازار ایجاد شود حباب افزایش می یابد و قیمت سکه هم بالا می

 
رود. 

دلیل اصلی هم افزایش تقاضاي کاذب در بازار طلا و سکه بود؛ در آن مقطع تذکراتی در رسانه ها دادیم که باعث توقف این معاملات
شد که فاجعه اي را در بازار سکه بوجود آورده بود. بازار در آن مقطع از این نوسانات منفعت می برد ولی منفعتی که بعداً به ضرر

 
تبدیل می شد و ما از روي دلسوزي خواستار توقف این معاملات شدیم. 

الان البته این معاملات بی سر و صدا و با فاصله کم با بازار درحال انجام است و دیگر خبري از اختلاف قیمت فاحش سکه بورسی با
بازار آزاد نیست؛ بنابراین درحال حاضر معاملات سکه بورسی درحال انجام است. ولی باید این نکته را اشاره کنم دو نوع شخص داریم
یک سري به صورت سنتی فقط و فقط معاملاتشان در فضاي فیزیکی انجام میشود و اصلا سراغ بورس نمی روند و یکسري افراد تمایل
دارند معاملات شان شفاف و قانونی باشد؛ این دو دسته مجزا هستند افرادي که معاملات شان بورسی است در بورس داد و ستد می
کنند و سپرده هاي خود را به سکه تبدیل می کنند و رسید سکه شان را در بورس معامله می کنند؛ این وضعیت باعث شده تا گروه

 
هاي خریدار سکه در بازار سکه و سهام جدا شوند ولی بدون اینکه اختلاف فاحشی بین قیمت ها در این دو گروه وجود داشته باشد. 

 
قیمت سکه بازهم به 5-6 میلیون تومان برمی گردد؟ 

قیمت سکه و طلا در ماه هاي اخیر خصوصاً افزایش چشم گیر داشته است؛ به نظر شما قیمت سکه بازهم می تواند به همان 6-5

 
میلیون برگردد؟ 

تا زمانی که قیمت ارز کاهش پیدا نکند، قیمت طلا و سکه کاهش پیدا نمی کند؛ یعنی ما اگر تحلیلی داشته باشیم درباره نرخ ارز،

 
عین آن تحلیل به سکه منتقل می شود. لذا اگر سکه دراین مقطع در این قیمت است به دلیل قیمت ارز است. 

یک زمانی دلار 3-4 هزار تومان بود، سکه یک و نیم میلیون تومان بود. یک زمانی قیمت دلار 16 هزار تومان بود، سکه 5-6 میلیون
شد. بنابراین قیمتهاي ما در داخل کشور، حالا به جز نوسانات جهانی که معمولاً یک وضعیت نسبی دارد که جداگانه قابل تحلیل
است، ما وضعیتمان بستگی به قیمت ارز دارد. یعنی کاملاً شاخص ارز، با مبناي دلار، فاکتور مهم محاسبه قیمت سکه و طلا خواهد

 
بود. 

اما در بحث قیمت جهانی، قبل از بیماري کرونا قیمت انس جهانی مابین 1500 تا 1700 دلار در نوسان بود، طبیعی هم بود که به
دلیل قیمت تمام شده با توجه به قیمت نفت، قیمت اجرتها و مزدها و هزینه هاي جانبی، اینها عوامل استخراج طلا بود و قیمت انس

 
جهانی را در این محدوده نگه میداشت. حتی قبل کرونا تا 1200-300 دلار هم پایین رفت. 

اما از وقتی کرونا در کل دنیا شایع شد، اقتصاد جهانی را تحت تاثیر قرار داد. اقتصاد انگلستان 20 درصد کوچک شده؛ درآمد ناخالص
ملی بسیاري از کشورها کاهش یافته. تولید در بسیاري از کشورها کاهش یافته. آمریکا هم به عنوان یک کشور شاخص که کرونا در آن
به چنان وضعیتی است؛ لذا پول کشورش ضعیف می شود و از طرفی بسته هاي حمایتی در آمریکا و حتی صفر کردن نرخ بهره در
آمریکا باعث شد دلار بدون پشتوانه چاپ کنند. همین باعث شد ارزش دلارش پایین بیاید و وقتی اینچنین شد فلان کشور نفت خیز
که دلار دارد، ارزش را به دلار نگه نمیدارد، بلکه تبدیل به طلا می کند. چرا؟ چون از تورم دور است و خراب نمیشود و اثر منفی

 
رویش نیست. 



ارزش سهام در آمریکا و خیلی کشورها پایین آمد و این تاثیر گذاشت.به همین دلیل هم براي اولین بار در تاریخ انس جهانی به بالاي
2هزار دلار رسید درحالیکه قبلا پیش بینی می شد سالها بعد به اینجا برسیم. الان هم پیش بینی شده که حتی تا 2300 دلار هم

 
برسد. 

 
دربازار داخلی هم دروزهاي گذشته بازار سرمایه ریزشی شد که در بازار طلا و ارز اثر گذاشت و منجر به افزایش قیمت ها شد. 

ریزش شدید قیمت طلا و ارز بعد از ورود واکسن کرونا به بازار اگر کرونا یک سال دیگر واکسنش بیاید و محدود شود، قیمت جهانی

 
برمیگردد؟ 

به شدت کاهش می یابد. اولین گام طلاي جهانی 1700 دلار خواهد بود. کسب و کارها رونق می گیرد و این عامل مهمی است. یعنی
متقاضی طلا براي ذخیره سازي کم می شود و در کشور ما هم همین اتفاق می افتد و احتیاجی نیست کسی پولش را تبدیل به سکه

 
کند. 

خیلی از کارخانه ها الان تعطیل هستند وقتی راه بیفتد رشد اقتصادي می شود . اشتغال و ارزش پول ملی بهتر می شود. اینها باعث

 
می شود که قیمت طلا کاهش بیابد. یعنی باید بنشینیم دعا کنیم تا زودتر واکسن بیاید. 

 
نرخ ارز چه می شود؟ 

 
همین اتفاق می افتد. صددرصد کاهش می یابد. 

به هرحال اقتصاد در مقیاس جهانی کار خودش را می کند ولی در ایران متفاوت است. مثلی دارند ایرانی ها که وقتی جنسی قیمتش

 
بالا رفت دیگر پایین بیا نیست. 

 
نه؛ مثل هم است. من این نوید را به شما می دهم که دعا کنید کرونا مهار شود، قیمت ارز در کشور پایین می آید. 

از قبل عید که کرونا شد، صادراتمان محدود شده است؛ خیلی از کشورها کالاهاي ما بخصوص مواد کشاورزي را قبول نمی کنند. به
جز صادراتمان، با توجه به محدودیت نبود تبادل و ارتباطات خارجی (مسافري بین ایران و کشورهاي خارجی جابجا نمی شود؛ الان
توریسم در حد صفر است) که ارز آور است. اگر کرونا برداشته شود دادوستدهاي حتی چمدانی مان افزایش می یابد و توریسم وارد

 
کشور می شود و صادرات رونق می گیرد. 

بحثی که در ایران مطرح است اینکه نرخ ارزدر تامین بودجه مهم است و دولت با این توجیه که بالاخره باید بودجه را به نوعی تامین
کند و الان همه کالاها قیمتشان متاثر از ارز 21-22 هزار تومانی شده، الان اگر ارز پایین بیاید باز هم قیمت کالا پایین نمی آورد.

 
بااین توجیه دولت قیمت ارز را پایین نمی آورد و خیلی روي این قضیه... 

فرمایش شما درست است ولی نکته اي است که اگر اقتصاد واقعی کشور را نگاه کنید غیر از ارز و اقتصاد دولتی، ارز آزاد هم داریم که
آن را بانک مرکزي تعیین نمی کند بلکه عوامل اقتصادي تعیین می کند. فکر کنید الان در مرز دوغارون یک کالایی صادر شود پولش

 
را به صورت نقد می گیرد که پولش وارد بازار آزاد می شود و دست دولت و بانک مرکزي نمی رود که بخواهد قیمتش را تعیین کند. 



شما در لیست دلار هم نگاه کنید دلار کابل داریم هرات داریم دوغارون داریم سلیمانیه داریم بغداد داریم و... که هرکدام یک بانک

 
مرکزي هستند. در بانک مرکزي هنوز دلار 4200 داریم پس چرا تاثیري ندارد؟ 

اینکه بانک مرکزي با ارز خودش بازي می کند، اقتصاد آزاد هم با ارز خودش بازي میکند لذا اگر همین امروز 10 هزار دلار داشته
باشم و بخواهم در بازار بفروشم و بازار اشباع باشد، وقتی رقم 23 هزار تومان است و کسی طالب نیست به من میگوید 22500 میخرم

 
و من هم مجبورم بفروشم. بازار اینطوري است. بااولین معامله استارتش می خورد و نرخ مبنا می شود. 

الان مثلا قیمت نیمایی ارز 19 هزار تومان است پس چرا قیمت ارز 23 هزار تومان است؟ براي اینکه الان در بازار آزاد تقاضا وجود
دارد وبه دلیل افزایش تقاضا قیمت بالا می رود؛ دلار نیمایی 19 هزار تومان، دلار دولتی 4200 تومان است اما در بازار آزاد الان ارز
احتیاج است و قیمت را بازار آزاد تعیین می کند کما اینکه نرخ بانک مرکزي با بازار متفاوت است مگر اینکه بانک مرکزي نرخ خود را
افزایش یا کاهش دهد تا در بازار تاثیر بگذارد. آقاي همتی بارها اعلام کرده تلاش دارد ارز را کاهش دهد حتما اراده اي براي کاهش
قیمت ارز وجود دارد. الان نارضایتی براي افزایش قیمت ارز ایجاد شده و دولت حتماً راضی به ادامه این نارضایتی نیست و تلاش می

 
کند قیمت ارز را کاهش دهد تا نارضایتی کمتر شود. 

 
چه کسانی پشت تلفن در سبزه میدان قیمت ها را تعیین می کنند؟ 

در مراکز خرید سکه، معمولاً افراد قبل از اینکه قیمتی براي فروش به مشتري بدهند، تلفن می زنند و نرخ می گیرند؛ این افراد از کجا

 
نرخ می گیرند؟ 

چون خارج از محدوده بورس هستند از سبزه میدان قیمت ها را استعلام می گیرند. یک سري محدوده خرید و فروش سکه هستند که

 
خارج از بازار اصلی است و به دلیل تغییرات لحظه اي قیمت ها حتماً باید قیمت ها را استعلام بگیرند. 

 
آنهایی که در سبزه میدان قیمت می دهند، قیمت ها را از کجا می گیرند؟ 

عرضه و تقاضا قیمت را در سبزه میدان تعیین می کند. الآن قیمت سکه طرح قدیم 10 میلیون و 400 هزار تومان است که قیمت آن
عبارت است از قیمت طلا و اجرت ضرب؛ یعنی قیمت سکه 10 میلیون و 400 هزار تومان است ولی در تابلو زدند 11 میلیون تومان،

 
این 600 هزار تومان حباب است. 

اختلاف قیمت واقعی و قیمت عرضه حباب سکه را نشان می دهد، هر زمان عرضه زیاد شود حباب کم می شود و به عکس. عرضه

 
ثابت است ولی تقاضا در هر روز متغیر است. 

کانال هاي دلالی طلا و سکه در تلگرام مشابه قماربازها هستند به تازگی معاملات تلگرامی طلا و قیمت هاي شبانه نیز مشکلاتی را

 
براي بازار طلا و ارز به وجود آورده اند؛ روال کار این معاملات مجازي مورد تأیید است؟ 

این گروه ها غیرقانونی هستند. در فضاي مجازي سایت هاي قماربازي و... هم وجود دارد، فعالیت کانال هاي دلالی سکه و ارز نیز
مشابه همین سایت هاست؛ میزان داد و ستد این ها محدود به اعتبارشان است، هرچند قرار است با این کانال ها برخورد شود چراکه

 
در قیمت ها اخلال ایجاد می کنند. 



پربیننده ترین قیمت دلار 27مرداد ماه 1399 قیمت دلار پیش بینی قیمت طلا تا پایان مرداد/ سکه 650هزار تومان گران شد
شاخص دلار عقب نشست رکورد یک ساله بیت کوین شکسته شد



فاز دوم پالایشگاه گاز ایلام روي میز وزارت نفت

منبع: کرد پرسشماره خبر:  188  |  تاریخ: 1399/05/28

به گزارش خبرگزاري کردپرس، قاسم سلیمانی دشتکی در
دیدار با وزیر نفت عنوان کرد: امروز استان با حمایت هاي
خوب دولت در این حوزه حرف هاي زیادي براي گفتن
دارد تا جایی که با تکمیل طرح ها و پروژه هاي مهم این
حوزه ایلام به قطب صنعت پتروشیمی در غرب کشور

 
تبدیل خواهد شد. 

وي در ادامه با اشاره به آماده شدن فاز دوم پتروشیمی ایلام، اظهار داشت: با حضور رئیس جمهور و به صورت ویدئوکنفراس پروژه
بزرگ الفین سیزدهم و چند طرح مهم دیگر افتتاح و بهره برداري می رسد که آن نقش حائز اهمیتی در توسعه و اشتغال استان

 
خواهد داشت. 

استاندار ایلام در ادامه خواستار ایجاد فاز دوم پالایشگاه گاز ایلام شد و گفت: بسترهاي لازم براي این مهم آماده است و می طلبد که

 
وزارت نفت در این راستا اهتمام بیشتر داشته باشد. 

وي در ادامه خواستار تسریع در انجام دیگر پروژه هاي مهم استان چون تولید بنزین پرولیز، شهرك صنعتی پائین دستی p.p و فاز
دوم آذر و چنگوله شد و بیان کرد: امروز طرح ها و پروژه هاي مهمی در حوزه نفت و گاز و پتروشیمی استان در دستور کار و در حال

 
اجرا است که براي تسریع و تکمیل آنها نیازمند توجه جدي و تزریق اعتبار لازم هستیم. 

در ادامه این نشست بیژن زنگنه وزیر نفت گفت: از اینکه امروز درك درستی از ظرفیت هاي استان و انتخاب درستی از مسیر توسعه

 
در آن منطقه ایجاد شده است، خوشحال هستیم. 

وزیر نفت در ادامه ضمن قول مساعد براي پیگیري خواسته ها و مطالبات استاندار ایلام گفت: در راستاي ایجاد فاز دوم پالایشگاه گاز
ایلام و همچنین پروژه هاي آذر و چنگوله و ... اقدام خواهیم کرد.



انتقاد استاندار چهارمحال وبختیاري از تاخیر در آغاز عملیات اجرایی طرح

اقدام ملی مسکن

منبع: تین نیوزشماره خبر:  189  |  تاریخ: 1399/05/28

چهار محال وبختیاري| استاندار چهارمحال و بختیاري بختیاري با انتقاد از تاخیر در آغاز عملیات اجرایی در طرح اقدام ملی
در استان، گفت: نباید به هیچ عنوان کلنگ احداث مسکن در این طرح در صورت آماده نبودن شرایط بر زمین زده می شد

تین نیوز سید مرتضی نصري : چهار محال وبختیاري| استاندار چهارمحال و بختیاري بختیاري با انتقاد از تاخیر در آغاز عملیات
اجرایی در طرح اقدام ملی در استان، گفت: نباید به هیچ عنوان کلنگ احداث مسکن در این طرح در صورت آماده نبودن شرایط بر

 
زمین زده می شد. 

به گزارش خبرنگار تین نیوز- انتقاد استاندار چهارمحال وبختیاري از تاخیر در آغاز عملیات اجرایی طرح اقدام ملی مسکن اقبال
عباسی 26 مرادماه در جلسه شوراي تامین مسکن چهارمحال و بختیاري با انتقاد از تاخیر در آغاز عملیات اجرایی در طرح اقدام ملی
توسط دستگاه هاي متولی، اظهار کرد: اگر مقدمات اجراي این طرح در استان فراهم نبود نباید به هیچ عنوان کلنگ احداث مسکن در
این طرح بر زمین زده می شد، بنابراین نیاز است باتوجه به شرایط موجود، هرچه سریعتر آماده سازي براي آغاز عملیات اجرایی این

 
طرح انجام شود. 

استاندار چهارمحال و بختیاري ادامه داد: براي رونق در احداث مسکن در استان هر کدام از دستگاه هاي اجرایی و متولیان یکسري
وظایف بر عهده دارند و باید براي ایجاد رونق در این بخش همکاري لازم را با یکدیگر داشته باشند، رونق در بخش مسکن رونق در

 
تولید و اشتغال را نیز به همراه دارد. 

وي با اشاره به اینکه ساخت مسکن در طرح اقدام ملی باید در شهرستان هاي چهارمحال و بختیاري توزیع شود و تنها تمرکز بر
ساخت مسکن در مرکز استان نباشد، گفت: اگر در شهري زمین مناسب براي ساخت مسکن در طرح اقدام ملی وجود ندارد می توان

 
این زمین را در مرکز همان شهرستان اختصاص داد. 

عباسی در خصوص واگذاري اراضی مازاد دستگاه هاي اجرایی براي ساخت مسکن در طرح اقدام ملی، یادآور شد: در جلسه آتی اگر
دستگاهی از واگذاري اراضی مازاد خود ممانعت کرد به صورت شفاف نام دستگاه بیان شود تا برخورد لازم صورت بگیرد، براي پیگري

 
امورات مربوط به این طرح جلسات شوراي مسکن هر دو هفته یکبار تشکیل شود. 

استاندار چهارمحال و بختیاري ادامه داد: در خصوص صدور مجوزات ساخت مسکن شهرداري ها همکاري لازم را داشته باشند،

 
شهرداري ها نمی توانند مطالبات قبلی خود از دستگاه هاي اجرایی را به این مسئله گره بزنند و صدور مجوزات باید تسهیل شود. 

عباسی با تأکید بر اینکه باید در ساخت مسکن در طرح اقدام ملی از مصالح استاندارد و با کیفیت باتوجه به شرایط آب و هوایی استان
استفاده شود، عنوان کرد: باید امکانات رفاهی مانند مسجد، مدرسه، مرکز خرید و فضاي سبز دیده شود تا در آینده این مسائل ایجاد

 
نارضایتی نکند. 



وي در پایان با تاکید بر اینکه 10 درصد حقوق شهرداري ها در واگذاري ها پرداخت شود، بیان کرد: اما می توان این حقوق را با یک
وقفه انجام داد، جهت جلوگیري از تاثیر افزایش قیمت در هزینه ساخت مسکن باید هرچه سریعتر عملیات اجرایی آغاز شود و دستگاه

 
هاي خدمات رسان ملزم به اجراي تاسیسات هم زمان با اجراي طرح اقدام ملی مسکن هستند. 

آخرین اخبار حمل و نقل را در پربیننده ترین شبکه خبري این حوزه بخوانید



عبور از تنگناهاي موجود با اقتصاد دانش بنیان محقق می شود

منبع: تین نیوزشماره خبر:  190  |  تاریخ: 1399/05/28

چهار محال بختیاري| استاندار چهارمحال و بختیاري گفت: عبور از مشکلات و تنگناهاي اقتصادي با تکیه بر اقتصاد دانش
بنیان محقق می شود از همین رو رسالت دانشگاه ها بسیار مهم و قابل توجه است

تین نیوز سید مرتضی نصري : چهار محال بختیاري| استاندار چهارمحال و بختیاري گفت: عبور از مشکلات و تنگناهاي

 
اقتصادي با تکیه بر اقتصاد دانش بنیان محقق می شود از همین رو رسالت دانشگاه ها بسیار مهم و قابل توجه است. 

به گزارش خبرنگار تین نیوز، عبور از تنگناهاي موجود با اقتصاد دانش بنیان محقق می شوداستاندار چهارمحال و بختیاري 26
مردادماه در هفدهمین جلسه هیات امناي دانشگاه آزاد اسلامی استان با اشاره به کاهش آمار دانشجویان در سراسر کشور، اظهار کرد:

 
این مسئله فرصت مناسبی است تا بجاي توسعه ساختمانی و توسعه فیزیکی دانشگاه ها به سمت کیفی کردن مراکز آموزشی برویم. 

اقبال عباسی با بیان این که دانشگاه آزاد اسلامی باید به سمت مهارت محوري برود، گفت: دانشگاه به سمت تغییر نوع آموزش مبتنی

 
بر کارآفرینی برود و دانشجویان با مهارت تربیت کند. 

وي تاکید کرد: باید بتوان در بحث آموزش سرمایه هاي فکري و اجتماعی جامعه که همان دانشجویان هستند را به درستی مدیریت

 
کرد تا جهت توسعه با سرعت و کیفیت بهتر از گذشته حرکت کند. 

عباسی خاطرنشان کرد: شرایط امروز کشور باید در مباحث آموزشی مدنظر قرار بگیرد و امروز اقتصاد باید به سمت اقتصاد دانش بنیان

 
حرکت کند و ایده ها به ثروت تبدیل شوند. 

استاندار چهارمحال و بختیاري با اشاره به نامگذاري سال از سوي مقام معظم رهبري به نام جهش تولید، گفت: این شعار با رونق علمی
و پژوهشی در دانشگاه ها محقق می شود و در واقع راه نجات کشور از مشکلات اقتصادي توسعه دانشگاه است، دانشگاه آزاد اسلامی

 
مایه افتخار و برکت و یک گنجینه علمی و فرهنگی براي نظام و انقلاب بوده است و باید نگاه ویژه و توسعه اي به این مجموعه داشت. 

وي در پایان با بیان اینکه برخی از مدیران در کشور به دنبال تخریب و موج سواري هستند، تاکید کرد: نباید اجازه دهیم این نوع

 
مدیریت در بدنه مراکز آموزشی رسوخ کند زیرا این مسئله دانشگاه را از پرداختن به اهداف اصلی دور می کند. 

گفتنی است، در این جلسه، گزارشی از فعالیت هاي آموزشی و پژوهشی دانشگاه آزاد اسلامی چهارمحال و بختیاري در حوزه دانش

 
بنیان و پژوهشی و برنامه هاي پیش رو در بخش هاي مختلف ارائه شد. 

آخرین اخبار حمل و نقل را در پربیننده ترین شبکه خبري این حوزه بخوانید



عسل تولیدي در لرستان نیاز به برندسازي دارد

منبع: ایرناشماره خبر:  191  |  تاریخ: 1399/05/28

خرم آباد - ایرنا - معاون بهبود تولیدات دامی  سازمان جهاد کشاورزي لرستان گفت: با توجه به تولید عسل با کیفیت و
مطلوب در این استان، برندسازي به منظور ایجاد ارزش افزوده  از مهمترین و اصلی ترین نیازهاي این محصول در استان

است.

خرم آباد - ایرنا - معاون بهبود تولیدات دامی  سازمان
جهاد کشاورزي لرستان گفت: با توجه به تولید عسل با
کیفیت و مطلوب در این استان، برندسازي به منظور ایجاد
ارزش افزوده  از مهمترین و اصلی ترین نیازهاي این

 
محصول در استان است. 

به گزارش ایرنا "ناصر نجیب زاده" روز سه شنبه در دومین
آیین شکرگزاري و برداشت عسل لرستان در روستاي
کفراج دلفان افزود: در حال حاضر سه هزار بهره بردار در
این صنعت فعال است و با اشتغال 2 هزار و 300 نفر سالانه

 
2 هزار و 700 تن عسل در این استان تولید می کنند. 

وي تصریح کرد: با توجه به کیفیت بالاي عسل تولیدي لرستان و شرایط مناسب پرورش زنبور، باید برندسازي براي این محصول مورد

 
توجه جدي قرار گیرد تا علاوه بر مصرف داخل، صادرات عسل لرستان نیز انجام شود. 

معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزي لرستان با اشاره به تنوع محصولات عسل استان ادامه داد: سال گذشته 177
کیلوگرم ژل رویال و 500 گرم زهر زنبور در استان تولید و فراوري برموم براي مصارف پزشکی و به عنوان جایگزین محصولات آنتی

 
باکتریال آغاز شده است که این محصولات باید در زنجیره تولید تا مصرف قرار بگیرند. 

نجیب زاده با اشاره به فعالیت پنج کارخانه بسته بندي فعال عسل در لرستان اضافه کرد: چهار تا 10 برابر ارزش افزوده زنبور عسل در

 
تولید این محصول، در منابع طبیعی، باغات و تولید میوه می باشد که با گرده افشانی انجام می شود. 

نماینده مردم لرستان در مجلس خبرگان رهبري نیز گفت: عسل جز مزیت هاي کشور و لرستان است اما باید 2 سازو کار داخلی و

 
خارجی براي افزایش ارزش افزوده آن دراستان ایجاد شود. 

آیت االله احمد مبلغی با تاکید بر ایجاد بانک عسل لرستان افزود: راههاي مقابله تقلب هاي عسل، شناسایی و تبیین شود چراکه تقلب

 
در بازار این محصول به تولید کنندگان واقعی ضربه می زند. 



وي تاکید کرد: نباید به نحوي عمل نکنیم که کشاورز دچار فرسایش انگیزشی شود بلکه بایستی با تعیین جغرافیاي عسل و تجمیع

 
مزیت هاي نسبی، سازو کارهاي داخلی و خارجی بازار این محصول را تامین کرد. 

وي ادامه داد: صادرات عسل نیازمند یک ساختار بازاریابی و توجه به نیاز مصرف کنندگان است که این موارد با کسب برند " حلال"

 
تاثیر مثبتی بر اقتصاد و افزایش ارزش افزوده خواهد داشت. 

لرستان با تولید حدود 2 هزار و 700 هزار تن، سه درصد عسل کشور را به خود اختصاص داده و در روستاي کفراج شهرستان دلفان

 
بیش از 250 زنبوردار به طور تخصصی فعالیت دارند . 

 
گفتنی است مراسم شکرگزاري ازطریق نرم افزار ( پرك) به صورت مستقیم پخش شد و بیش از 100 هزار بازدیدکننده داشت. 

 
برچسب ها 

 
- انجمن ملی زنبورداران و تولیدکنندگان عسل ایران 

 
- وزارت جهاد کشاورزي 

 
- احمد مبلغی 

 
- زنبور عسل 

 
- لرستان 

- مجلس خبرگان رهبري



بانک هاي عامل استان یزد در پرداخت تسهیلات کرونا سخت گیري نکنند

منبع: ایرناشماره خبر:  192  |  تاریخ: 1399/05/28

یزد- ایرنا- مدیرکارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان یزد گفت: بانک هاي عامل استان باید طبق
دستورالعمل وثایق و تضامین را اخذ کنند و در پرداخت تسهیلات کرونا سختگیري نکنند.

یزد- ایرنا- مدیرکارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و
رفاه اجتماعی استان یزد گفت: بانک هاي عامل استان باید
طبق دستورالعمل وثایق و تضامین را اخذ کنند و در

 
پرداخت تسهیلات کرونا سختگیري نکنند. 

به گزارش روز سه شنبه ایرنا از روابط عمومی تعاون، کار و
رفاه اجتماعی استان یزد، فریبا آیت اللهی در نشست
رابطین بانک هاي عامل و نمایندگان دستگاه هاي اجرایی
استان که به منظور تسریع و تسهیل در پرداخت تسهیلات
به بنگاههاي آسیب دیده از شیوع کرونا برگزار شد افزود:

 
طبق دستورالعمل وثیقه تسهیلات تا سقف 160 میلیون ریال، سفته فرد متقاضی یا چک به تشخیص بانک است. 

وي ادامه داد: همچنین تسهیلات 160 تا 480 میلیون ریال سفته فرد متقاضی یا چک به همراه یک ضامن (واحد اقتصادي دیگر یا
کارمند)، 480 تا 1600 میلیون ریال سفته فرد متقاضی یا چک به همراه 2 ضامن (واحد اقتصادي دیگر یا کارمند)، 1600 تا 2000
میلیون ریال سفته فرد متقاضی یا چک به همراه 3 ضامن (واحد اقتصادي دیگر یا کارمند) و از 2000 میلیون ریال بالاترارائه تضمین

 
صادره از سوي صندوق هاي ضمانت و یا بنا به تشخیص بانک ارائه وثایق متعارف است. 

مدیرکارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان یزد اظهار داشت:مهلت ثبت نام متقاضیان تسهیلات کرونا تا 15
شهریورماه تمدید شده و واحدهاي آسیب دیده از کرونا می توانند در مهلت باقیمانده با مراجعه به سامانه کارا در این راستا اقدام

 
کنند. 

وي خاطر نشان کرد: دستگاه هاي اجرایی موظف هستند طرح هاي واحدهاي کسب و کار متقاضی تسهیلات که در سامانه کارا ثبت

 
نام کرده اند، تأیید و یا دلایل عدم تایید درخواست ها را ظرف حداکثر 3 روز کاري اعلام کنند. 

آیت اللهی ادامه داد: بانک ها حداکثر ظرف مدت یک هفته از زمان مراجعه واحد کسب و کار و تکمیل مدارك و مستندات لازم،
نسبت به پرداخت تسهیلات اقدام نمایند،در صورت تکمیل نشدن مدارك و مستندات، بانک ها و موسسات اعتباري می توانند حداکثر

 
ظرف 2 هفته از زمان معرفی واحد کسب و کار نسبت به اعلام رد درخواست واحد کسب و کار با دلایل آن در سامانه اقدام کنند. 

مدیرکارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان یزد گفت: خوشبختانه اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی در



پاسخگویی و بررسی و رفع مشکلات 2254 اعتراض و شکایات مربوط به متقاضیان تسهیلات مذکور توانسته است عملکرد خوبی را در
سطح کشور داشته باشد و تا این لحظه به بیش از 97 درصد اعتراض هاي ثبت شده در سامانه پاسخ لازم توسط کارشناسان داده شده

 
است. 

 
برچسب ها 

 
- کرونا 

 
- تسهیلات بانکی 

- یزد



استاندار کرمانشاه: براي بهبود فضاي کسب و کار تلاش کنیم

منبع: ایرناشماره خبر:  193  |  تاریخ: 1399/05/28

کرمانشاه- ایرنا- استاندار کرمانشاه بر تسهیل در روند سرمایه گذاري در استان تاکید کرد و گفت: باید تمام تلاش خود را
براي بهبود فضاي کسب و کار به کار گیریم.

کرمانشاه- ایرنا- استاندار کرمانشاه بر تسهیل در روند
سرمایه گذاري در استان تاکید کرد و گفت: باید تمام

 
تلاش خود را براي بهبود فضاي کسب و کار به کار گیریم. 

هوشنگ بازوند روز سه شنبه (28 مرداد) در نشست شوراي
گفت و گو دولت و بخش خصوصی که در استانداري
کرمانشاه برگزار شد، اظهارداشت: ما باید خود را با شرایط
شیوع بیماري کرونا وفق دهیم تا دیگر هر عقب ماندگی را

 
به گردن این ویروس نیندازیم. 

او سرمایه گذاري را تنها راهکار مقابله با بیکاري دانست و افزود: با وجود فشار شیوع بیماري کرونا و تحریم هاي ظالمانه آمریکا میل

 
سرمایه گذاري در استان کرمانشاه افزایش یافته است. 

استاندار کرمانشاه معتقد است که بخش خصوصی با وجود درگیر بودن با کاغذبازي هاي اداري و مشکلات اقتصادي همچنان پاي کار

 
است و در زمینه حفظ اشتغال موجود تلاش می کند. 

 
بهبود فضاي کسب و کار 

بازوند با اشاره به افزایش جایگاه کرمانشاه در شاخص بهبود فضاي کسب و کار استان نسبت به 2 سال قبل، گفت: این شاخص در بهار

 
امسال باتوجه به شیوع بیماري کرونا نسبت به زمستان و پاییز سال قبل یک پله کاهش پیدا کرده است. 

بازوند تصریح کرد: باید اقدامات کارشناسی لازم انجام شود تا در فصل هاي دیگر سال شاهد کاهش رتبه کرمانشاه در شاخص بهبود

 
فضاي کسب و کار نباشیم. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار کرمانشاه نیز پس از صحبت هاي استاندار، گزارشی از وضعیت شاخص بهبود فضاي کسب و
کار ارایه کرد و گفت: براساس آمار اعلام شده در پایان بهار امسال کرمانشاه به همراه 6 استان دیگر جایگاه 18 در شاخص بهبود

 
فضاي کسب و کار را دارد. 

هدایت حاتمی افزود: این جایگاه نسبت به بهار سال گذشته 9 پله افزایش و نسبت به پاییز و زمستان یک پله کاهش را نشان می دهد.



وي توضیح داد: شیوع بیماري کرونا و تاثیرات آن بر اقتصاد استان می تواند دلیل کاهش یک پله اي بهار امسال نسبت به زمستان

 
سال قبل باشد. 

 
تسهیل گري براي تولید 

استاندار کرمانشاه در بخش دیگري از این نشست بر تسهیل در روند فعالیت تولیدکنندگان تاکید کرد و گفت: نباید اجازه دهیم که در

 
روند پیشرفت کارهاي اقتصادي مشکل ایجاد شود. 

بازوند تصریح کرد: کرونا و تحریم ها به اندازه کافی بر تولیدکنندگان فشار وارد می کند از این رو نباید فشار مضاعفی بر آنان وارد

 
کنیم. 

وي تصریح کرد: باید تمام تلاش خود را به کار گیریم تا بخشنامه هاي دست و پاگیر و مزاحم براي تولیدکنندگان حذف شود و روند

 
توسعه اقتصادي در کرمانشاه تسهیل گردد. 

 
در این نشست همچنین موضوع بازرسی تامین اجتماعی از واحدهاي تولیدي مطرح و مورد بحث قرار گرفت. 

رییس اتاق بازرگانی استان کرمانشاه هم در این رابطه توضیح داد: اکنون کارشناسان تامین اجتماعی در بازدیدهاي خود علاوه بر

 
بازرسی کارگاهی از حساب هاي بانکی تولیدکنندگان نیز حسابرسی می کنند. 

کیوان کاشفی افزود: معمولا بازرسی کارشناسان تامین اجتماعی تنها از فضاي کارگاهی محدود می شود و در قانون شفافیت لازم براي

 
انجام حسابرسی وجود ندارد از این رو تقاضا داریم که این موضوع در دولت و صحن مجلس مورد بررسی قرار گیرد. 

 
برچسب ها 

 
- استانداري کرمانشاه 

- کرمانشاه



شفافیت و کاهش تبعیض به یک خواسته عمومی تبدیل شده است

منبع: تیتر 1شماره خبر:  194  |  تاریخ: 1399/05/28

مدیرکل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان البرز با اشاره به رونمایی از سامانه هاي شفافیت توسط وزیر تعاون،کار و رفاه
اجتماعی در هفته جاري گفت: شفافیت ابزاري براي افزایش کارآمدي ، بهره وري و تحقق نظارت مردمی است.

مدیرکل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان البرز با اشاره به رونمایی از سامانه هاي شفافیت توسط وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی

 
در هفته جاري گفت: شفافیت ابزاري براي افزایش کارآمدي ، بهره وري و تحقق نظارت مردمی است. 

به گزارش گروه استانی تیتریک، حسین فلاح نژاد روز سه شنبه
28 مرداد با تاکید بر اینکه شفافیت همواره سیاست اصلی وزارت
تعاون کار و رفاه اجتماعی بوده و هست اظهار کرد: شفافیت یکی
از راهکارهاي جدي مبارزه با فساد و ابزاري براي افزایش
کارآمدي و تحقق نظارت مردم است و در حوزه شفافیت گام هاي
بلندي در وزرات متبوع ودستگاه هاي زیر مجموعه هاي آن
تاکنون برداشته شده که بسیار شایسته و بارز بوده است وکمتر

 
نظیر آن دیده شده است . 

وي با بیان اینکه امروزه در جامعه و کشور شفافیت و کاهش تبعیض ها به یک خواسته عمومی مردمی تبدیل شده است، تأکید کرد:
بر این اساس از ابتداي حضور جناب آقاي دکتر شریعتمداري وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی تا کنون ایشان بر شفافیت و ایجاد اتاق
شیشه اي در همه دستگاه ها به خصوص در حوزه هاي اقتصادي و مالی تاکید داشته اند و نمونه عملیاتی این موضوع در رونمایی از

 
سامانه هاي شفافیت وزارت متبوع در روز یکشنبه 26 مرداد از سوي مقام عالی وزارت محقق گردید. 

فلاح نژاد از مهمترین اقدامات این وزارتخانه در راستاي شفاف سازي و شفافیت در عملکردها نام برده و گفت : از جمله گام هاي
بزرگ وزارت تعاون،کارورفاه اجتماعی که در جهت تحقق اصل شفاف سازي برداشته شده می توان از انتشار اسامی اعضاي هیات
مدیره شرکت هاي تابعه وزرات متبوع ،تکمیل سامانه شناسنامه قراردادها و مجامع شرکت ها، رتبه بندي وسطح بندي شرکت هاي
زیر مجموعه شستا، تامین اجتماعی و صندوق هاي بازنشستگی، راه اندازي سامانه هاي جامع وهوشمند بخش تعاون کشور و سامانه
جامع روابط کار، اعلام لیست دریافت کنندگان تسهیلات اشتغال پایدار روستایی وتسهیلات بالاي 50 میلیون ریالی مشاغل خانگی،
تسهیلات کسب وکارهاي آسیب دیده از کرونا، سامانه هاي دستگاه هاي زیر مجموعه مانند بهزیستی، صندوق ها و بانک ها و نیز

 
انتشار کلیه قراردادهاي وزارت با پیمانکاران وسایر موارد نام برد . 

مدیرکل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان همچنین با برشمردن اقدامات این اداره کل در استان در راستاي شفافیت خاطر نشان کرد :
همچنین در راستاي شفاف سازي در این اداره کل در استان می توان از مواردي مانند اعلام لیست دریافت کنندگان تسهیلات اشتغال
پایدار روستایی، عشایري و اشتغال فراگیر البرز در سایت اداره کل استان، استفاده از سامانه ها جهت اعطاي تسهیلات اشتغال زا،
تعاون،کرونا، روابط کار و غیره به صورت الکترونیکی و غیر حضوري، دسترسی آسان مردم به مدیرکل و مسئولین این اداره کل ،



نظارت بر فعالیت هاي کارکنان دستگاه، اجراي اصول سلامت اداري و شفاف سازي ومستندسازي امور و عملکردها به طور دقیق و

 
شفاف نام بردکه همواره به طور جدي از سوي مسئولین اداره کل پیگیري و اقدام می شود. 

وي تصریح کرد: هر گامی که در جهت شفافیت برداشته شود می تواند فساد .رانت خواري را ریشه کن کند و هنگامی که اتاق شیشه
اي شکل بگیرد، فساد برجسته و نمایان می شود و سرعت مقابله و جلوگیري از فساد افزایش می یابد که این راهبرد باید در دستور

 
کار تمامی مسئولین در هر سطحی قرار گیرد. 

فلاح نژاد در پایان خاطر نشان کرد: به منظور دسترسی آسان به همه سامانه هاي شفافیت وزارتخانه و سازمان هاي تابعه درگاه
واحدي به نشانی shafaf.mcls.gov.ir از سوي وزارت متبوع تعبیه شده و قابل استفاده است و در سایت اداره کل تعاون،کار و رفاه

 
اجتماعی استان البرز نیز با عنوان آیکون «شفافیت« این سامانه ها قابل رویت مردم شریف استان است. 

انتهاي پیام/ س



طرح جدید کفش ملی براي جهش تولید/نمایندگی هاي جدید وام 1 میلیاري

می گیرند

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  195  |  تاریخ: 1399/05/28

فصل اقتصاد - & با امضاي تفاهمنامه اي بین گروه صنعتی ملی و صندوق کارآفرینی امید، نمایندگی هاي جدید معرفی شده
از سوي شرکت کفش ملی از امکان استفاده تسهیلات قرض الحسنه این صندوق تا سقف یک میلیارد ریال بهره مند شدند.

فصل اقتصاد - با امضاي تفاهمنامه اي بین گروه صنعتی
ملی و صندوق کارآفرینی امید، نمایندگی هاي جدید
معرفی شده از سوي شرکت کفش ملی از امکان استفاده
تسهیلات قرض الحسنه این صندوق تا سقف یک میلیارد

 
ریال بهره مند شدند. 

به گزارش فصل اقتصاد ، علیرضا نصیري، مدیرعامل گروه
صنعتی ملی با اعلام این خبر گفت: با مذاکرات و توافقات صورت گرفته، در راستاي حمایت از تولید ملی، ایجاد اشتغال و حمایت از
شرکت هاي زیرمجموعه گروه صنعتی ملی، به نمایندگی هاي جدید معرفی شده از سوي شرکت کفش ملی تا سقف یک میلیارد ریال

 
تسهیلات با کارمزد پایین و تنفس 3ماهه پرداخت خواهد شد. 

وي تاکید کرد: در پاسخ به استقبال خوبی که بعد از فراخوان جذب نمایندگی هاي فروش جدید در سراسر کشور واصل شد و اعلام
نیاز درخواست کنندگان براي تجهیز فروشگاه هاي بروز و درخور شأن علاقمندان به بزرگترین و قدیمی ترین برند کفش در ایران،
برآن شدیم با فراهم کردن تسهیلاتی قرض الحسنه گامی مهم در ارج نهادن به درخواست هموطنان و عاملین پیشران در توسعه شبکه

 
فروش کفش ملی داشته باشیم . 

نصیري با بیان اینکه کارمزد تسهیلات مذکور 4درصد و بازپرداخت آن 2 ساله است، گفت: تسهیلات مورد نظر در این تفاهمنامه به
درخواست کنندگان تاسیس نمایندگی هاي جدید فروش کفش ملی بعد از طی مراحل ارزیابی، امکان سنجی هاي فنی و دارا بودن

 
توانمندي هاي لازم براي پیوستن به شبکه فروش فروشگاهی تعلق خواهد گرفت. 

انتهاي پیام/



نابودي حدود 70 درصد ظرفیت گردشگري به دلیل کرونا/ معافیت 20 ساله

صاحبان شرکت ها و کارخانه ها در کیش

منبع: ایلناشماره خبر:  196  |  تاریخ: 1399/05/28

کسانی که کل فعالیت اقتصادي آ نها در کیش است و پروانه فعالیت اقتصادي از سازمان منطقه آزاد کیش دارند با هر میزان
درآمد از مالیات معاف هستند.

 
 

کسانی که کل فعالیت اقتصادي آ نها در کیش است و پروانه فعالیت اقتصادي از سازمان منطقه آزاد کیش دارند با هر میزان درآمد از

 
مالیات معاف هستند. 

محسن قریب (مدیرعامل موسسه جشنواره ها و مناسبت هاي جزیره کیش) در گفتگو با خبرنگار ایلنا، با اشاره به تاثیرگذاري مستقیم
کرونا بر فعالیت هاي جزیره کیش گفت: جزیره کیش به عنوان سمبل مناطق آزاد کشور شناخته می شود و با وسعت 90 کیلومتر
مربع کاملا به عنوان یک جزیره گردشگري شناخته شده و سال 98 حدود دو میلیون نفر گردشگر وارد این جزیره شده اند و تقریبا

 
روزانه 40 پرواز ورودي از 18 فرودگاه به کیش می آمدند و حتی در ایام نوروز در سال هاي گذشته روزانه 60 پرواز به کیش می آمد. 

وي ادامه داد: از طرف دیگر جزیره کیش با توجه به معافیت هاي قانونی که براي آن در نظر گرفته اند، توانسته تبدیل به یک مرکزي
براي تولید و صنعت باشد افرادي که در جزیره کیش سرمایه گذاري می کنند و کارآفرینی ایجاد می کنند تا 20 سال از مالیات معاف

 
هستند، لغو روادید براي اتباع خارجی و از عوارض گمرکی نیز می توانند برخوردار شوند. 

قریب ادامه داد: امسال به دلیل شرایط کرونا صنعت گردشگري بیش از سایر صنایع دچار مشکل شد و حدود 70 درصد ظرفیت
گردشگري کشور به دلیل کرونا از بین رفته است. البته هم اکنون نیز روزانه حدود 20 پرواز به کیش انجام می شود اما ظرفیت واقعی

 
دو برابر این میزان است. 

وي ادامه داد: متاسفانه به دلیل آنکه امکانات تفریحی همچون کلوپ ها جُنگ ها تعطیل هستند شرایط رضایتمندي براي مسافران

 
حاصل نمی شود و به همین دلیل نمی توان تعداد مسافران را افزایش داد. 

قریب با اشاره به اینکه بسیاري از افراد کیش را به عنوان خانه دوم خود می دانند و علاوه بر سرزمین مادري در کیش نیز براي خود



خانه اي خریدند، گفت: عمده کسانی که به کیش سفر می کنند مسافرانی هستند که در هتل اقامت دارند و این مسافران هستند که

 
از جمیع خدمات کیش استفاده می کنند و همچنین به رونق گردشگري کیش و درآمدزایی جزیره کمک زیادي می کنند. 

وي ادامه داد: گردشگري و صنعت گردشگري ازجمله برنامه هایی است که حیاتش به حضور گردشگر و مسافر متصل است و تا زمانی
که برنامه ستاد مبارزه با کرونا و شوراي سلامت این است که مردم در خانه بمانند و سفر نکنند نمی توان انتظاري براي رونق

 
گردشگري داشت و همچنین نمی توان برنامه اي را ارائه کرد که برخلاف برنامه هاي ستاد مبارزه با کرونا باشد. 

قریب با اشاره به تلاش هایی که براي کمک به بازاریان جزیره و همچنین کاهش اجاره بها و هزینه هاي دیگر کسبه در کیش شده
است، گفت: جلسات متعددي با بازاریان و کسبه برگزار شد و سازمان منطقه آزاد نیز حدود سه ماه وصول چک ها و اجاره و طلب هاي
خود را از کسبه به تاخیر انداخت و استمهال کرد اما از تیرماه شرایط عادي شده است و متاسفانه امکان جذب نیروهاي جدید براي
هتل ها و مراکز گردشگري وجود ندارد و برخی از هتل ها حتی نیروهاي خود را تعدیل کردند و این مساله مشکلی است که در کل
کشور وجود دارد و این نگرانی وجود دارد که نیروهایی که تخصصی آموزش دیده اند به دلیل کاهش شغل ها جذب مشاغل دیگر

 
شوند. 

قریب با اشاره به اینکه حدود 60 هزار قلم کالا که در کیش تولید و یا آماده صادرات می شود، گفت: سالانه حدود 250 میلیون دلار

 
صادرات از کیش انجام می شود و جزیره کیش در تامین و استفاده از مواد بهداشتی و شوینده مرتبط با کرونا کاملا مستقل است. 

وي درباره جلساتی که با رییس اداره مالیات برگزار شده، گفت: در جلسه اي که هفته گذشته با رییس اداره دارایی کیش داشتیم به
این نتیجه رسیدیم که سه گروه در کیش فعالیت اقتصادي می کنند گروه اول کسانی هستند که کل فعالیت اقتصادي آ نها در کیش
است و پروانه فعالیت اقتصادي از سازمان منطقه آزاد کیش دارند. این گروه با هر میزان درآمد از مالیات معاف هستند. البته کسانی که

 
می خواهند از این معافیت برخوردار شوند باید هر سال اظهارنامه پرکنند و بر مبناي اظهارنامه معاف هستند. 

قریب افزود: گروهی از افراد که حدود پنج درصد می شوند همزمان هم در کیش فعالیت اقتصادي دارند و هم در سرزمین مادري طبعا
آن بخش از فعالیت اقتصادي که به سرزمین اصلی ارتباط دارد مشمول مالیات است. گروهی دیگر کسانی هستند که شرکت و یا
موسسه خود را در کیش ثبت کردند اما هیچ حضوري در جزیره ندارند و فقط به صورت صوري در کیش حضور دارند این گروه باید به

 
صورت کامل مالیات خود را بدهند. 

وي ادامه داد: حدود 740 میلیارد تومان مالیاتی است که از صاحبان شرکت هاي گروه سوم یعنی کسانی که فقط شرکت را در کیش
ثبت کردند ولی حضور ندارند اخذ شده است و اگر این روند ادامه داشته باشد این شرکت ها یا باید به محل اصلی خود در شهرهاي
خودشان بازگردند و مالیات بدهند و یا اینکه به صورت کامل در کیش فعالیت کنند زیرا حضور این گونه باعث بدنامی جزیره کیش

 
شده است. 

وي با اشاره به برخی مشکلاتی که پیش فروش تعدادي از واحدهاي مسکونی در کیش ایجاد کرده است، گفت: پایه بسیاري از
ساختمان ها که دچار مشکل شدند بر اساس پیش فروش بوده است و متاسفانه به دلیل برنامه ریزي درست و پیش فروش بیش از

 
اندازه و همچنین افزایش نرخ ارز نتوانستند پروژه هاي خود را تکمیل کنند و به تعهدات خود عمل کنند. 





میزان وام کرونا کاهش یافت

شماره خبر:  197  |  تاریخ: 1399/05/28
منبع: گسترش صنعت معدن

تجارت

معاون اشتغال وزیرکار، گفت: ستاد ملی مقابله با کرونا منابع مالی پیش بینی شده براي تسهیلات کرونا را تا 200 هزار
میلیارد ریال کاهش داد.

معاون اشتغال وزیرکار، گفت: ستاد ملی مقابله با کرونا منابع مالی پیش بینی شده براي تسهیلات کرونا را تا 200 هزار میلیارد

 
ریال کاهش داد. 

 
اقتصاد 

روز گذشته بیست و چهارمین جلسه کارگروه مقابله با پیامدهاي
اقتصادي ناشی از شیوع ویروس کرونا به ریاست دکتر محمد

 
نهاوندیان معاون اقتصادي رئیس جمهوري برگزار شد. 

در این جلسه گزارش آخرین وضعیت پرداخت تسهیلات به کسب
و کارهاي آسیب دیده ناشی شیوع از بیماري کرونا توسط وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی و بانک مرکزي و گزارش عملکرد

 
وزارت راه و شهرسازي در مورد پرداخت تسهیلات ودیعه اجاره مسکن به خانوارها ارائه شد. 

عیسی منصوري، معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی درباره مصوبات این جلسه گفت: براساس آخرین
آمارها از سامانه کارا، تعداد 391 هزار فقره پرونده ثبت نام کرده اند. این تعداد 775 هزار نفر اشتغال را شامل می شود که توسط 13

 
دستگاه اجرایی بررسی شده و 112 هزار میلیارد ریال تسهیلات را در برمی گیرد. 

رانندگان با دریافت مبلغ 33 هزار و 470 میلیارد ریال از رقم کل تسهیلات کرونا، بلندترین ستون را در جدول آماري رسته هاي

 
بسیار آسیب دیده از شیوع ویروس کرونا را به نام خود ثبت کرده اند. 

وي با اشاره به کسر 200 هزار میلیارد ریال از محل تسهیلات کرونا به کسب و کارهاي آسیب دیده و اختصاص آن به طرح ودیعه
مسکن براساس مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا گفت: با توجه به آمار متقاضیان و پرونده هاي ثبت نام شده در سامانه کارا، جمع
تسهیلات مورد نیاز، 235 هزار میلیارد ریال است که 200 هزار میلیارد ریال آن مربوط به کسب و کارهاي داراي بیمه و نیز شاغلان
غیررسمی فاقد بیمه است و 35 هزار میلیارد ریال نیز به 108 شرکت بزرگ حمل ونقل عمومی مسافر برون شهري اعم از هوایی،
ریلی و دریایی اختصاص یافته است. علاوه بر این کل تسهیلات درخواستی نهایی شده متقاضیان با توجه به تعداد کل ثبت نام

 
شدگان، 112 هزار میلیارد ریال است. 

منصوري افزود: تعداد 848 زیر رسته به شدت آسیب دیده از شیوع ویروس کرونا با هماهنگی دستگاه هاي اجرایی شناسایی شده



است. تعداد بنگاه هاي آسیب دیده ذیل 14 رسته منتخب 3 میلیون واحد است که 3.1 میلیون واحد آن بیمه شده و داراي کد
کارگاهی و 7.1 میلیون واحد فاقد بیمه و کدکارگاهی هستند، این تعداد 8.2 میلیون نفر بیمه شده و3 میلیون نفر فاقد بیمه را شامل

 
می شود. 

به گفته منصوري، با توجه به تعداد 2 میلیون 316 هزار و 491 نفر شاغل غیررسمی اخذ شده از دستگاهها، تعداد 114 هزار نفر و
838 نفر در سامانه کارا ثبت نام کرده اند که وزارت صنعت، معدن و تجارت با 41 هزار و 741 نفر بیشترین آمار را به خود اختصاص
داده است. تسهیلات درخواستی براي این تعداد 2 هزار و 505 میلیارد ریال می باشد که بیش از 560 میلیارد ریال آن پرداخت شده
است. وزارت کشور در رده بعدي شاغلان غیرسمی و فاقد بیمه قرار دارد که با 35 هزار و 570 مورد ثبت نامی، مبلغ 499 میلیارد

 
ریال تسهیلات را دریافت کرده اند. 

وي ضمن بیان اینکه 50 درصد از متقاضیان معرفی شده به مؤسسات عامل، تسهیلات بانکی را دریافت کرده اند، گفت: از کل 385
هزار و 166 پرونده ارسال شده به مؤسسات عامل، 119 هزار و 257 پرونده مصوب و تسهیلات مربوط به 100 هزار و 376 پرونده
پرداخت شده است. تاکنون 23 هزار و 667 میلیارد ریال تحت عنوان تسهیلات کرونا از سوي مؤسسات عامل به مشمولان پرداخت

شده است.



مرکز نوآوري اجتماعی احسان در دانشگاه سیستان و بلوچستان راه اندازي

شد

منبع: ایرناشماره خبر:  198  |  تاریخ: 1399/05/28

زاهدان- ایرنا- مرکز نوآوري اجتماعی احسان با حضور رییس ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره) ، استاندار و جمعی از
مسولان در مرکز فن آوري و نوآوري دانشگاه سیستان و بلوچستان افتتاح شد.

زاهدان- ایرنا- مرکز نوآوري اجتماعی احسان با حضور
رییس ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره) ، استاندار و
جمعی از مسولان در مرکز فن آوري و نوآوري دانشگاه

 
سیستان و بلوچستان افتتاح شد. 

رییس دانشگاه سیستان و بلوچستان روز سه شنبه در
حاشیه این مراسم در گفت وگو با خبرنگار ایرنا
اظهارداشت:مرکز نوآوري اجتماعی این دانشگاه با اعتبار 10
میلیارد ریال به صورت مشارکتی با ستاد اجرایی فرمان

 
حضرت امام(ره) راه اندازي شد. 

غلامرضا رضایی افزود: بر اساس برنامه ریزي هاي انجام شده قرار است در این مرکز از طرح هاي اجتماعی نظیر دامپروري، کشاورزي،

 
صنایع دستی، بهداشت و درمان و آسیب هاي اجتماعی حمایت شود. 

وي ادامه داد: مرکز فن آوري و نوآوري دانشگاه سیستان و بلوچستان از پنج سال گذشته راه اندازي شده که هم اینک 35 شرکت در

 
آن به طور فعال در بخش هاي مختلف علمی در حال فعالیت هستند. 

به گزارش ایرنا ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره) در سیستان و بلوچستان تاکنون با اجراي 10 هزار و 602 طرح افزون بر 10 هزار
و 728 میلیارد تومان در این استان سرمایه گذاري کرده است که عمده این سرمایه گذاري ها با افزون بر 875 میلیارد تومان به

 
توانمندسازي اقتصادي، کارآفرینی و بیش از 77 میلیارد تومان به مدرسه سازي اختصاص دارد. 

همچنین بنیاد برکت اجراي طرح هاي اقتصادي اجتماع محور(سحاب) را در 20 شهرستان با هدف ایجاد 22 هزار و 500 فرصت

 
شغلی در زمینه هاي پرورش دام سبک، بلدرچین، زنبورداري، خیاطی و سایر مشاغل خرد خانگی مورد توجه قرار داده است. 

تاکنون براي 27 هزار و 231 نفر در سیستان و بلوچستان با راه اندازي 9 هزار و 77 طرح با حجم سرمایه گذاري هشت هزار و 364

 
میلیارد ریال اشتغال ایجاد شده است. 

 
برچسب ها 

- افتتاح طرح 



 
- دانشگاه هاي علوم پزشکی 

 
- زاهدان 

- ریاست ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره)



رهبر معظم انقلاب اسلامی در حکمی نماینده ولی فقیه و امام جمعه کاشان را

منصوب کردند

منبع: میزانشماره خبر:  199  |  تاریخ: 1399/05/28

حضرت آیت االله خامنه اي در حکمی حجت الاسلام حاج شیخ عباسعلی سلیمانی را به نمایندگی، ولی فقیه و امامت جمعه
کاشان منصوب کردند.

خبرگزاري میزان - بنا بر اعلام پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم رهبري، حضرت آیت االله خامنه اي در حکمی حجت

 
الاسلام حاج شیخ عباسعلی سلیمانی را به نمایندگی، ولی فقیه و امامت جمعه کاشان منصوب کردند. 

 
متن حکم رهبر انقلاب اسلامی به این شرح است: 

 
بسم االله الرحمن الرحیم 

جناب حجت الاسلام آقاي حاج شیخ عباسعلی سلیمانی دامت

 
افاضاته 

اکنون با پایان یافتن مسئولیت عالم مجاهد جناب حجۀالاسلام والمسلمین آقاي نمازي دامت توفیقاته و با تشکر از فعالیت هاي علمی
و اجتماعی ایشان در دوران اشتغال در کاشان، جنابعالی را به امامت جمعه ي کاشان و نمایندگی خود در آن منطقه منصوب می کنم.

کاشان علاوه بر افتخارات تاریخی و پرورش برجستگان علمی و چهره هاي کم نظیر در فقه و حدیث و علوم عقلی و ادبیات و اخلاق که
ا مایه ي مباهات است، در دوران کنونی و در حوادث مهم انقلاب و نظام اسلامی نیز مجاهدت مردمی و وفاداري به آرمان ها را به حق
حدّ نصاب کامل رسانیده است. مردم عزیز و با ایمان و انقلابی کاشان در همه ي صحنه هاي خدمت و تلاش حضور داشته و به وظائف

 
دینی و انقلابی خود جامه ي عمل پوشانده اند. 

انتظار می رود جناب عالی با همه ي توان در خدمات دینی و اجتماعی حضور یافته و سلوك مردمی با همه ي قشر ها بویژه جوانان و
تکریم خانواده هاي معظم شهیدان و ایثارگران را ممشاي همیشگی خود قرار دهید. غنی ساختن محتواي خطبه هاي نماز جمعه با

 
معارف دینی و هدایت هاي سیاسی توصیه ي دیگر اینجانب است. 

امید است با برطرف شدن بلاي همه گیر بیماري، اجتماع نماز جمعه و محافل پر رونق دینی و معروف کاشان بار دیگر دل ها و جان

 
هاي مردم عزیز را صفا و نورانیت بخشد. توفیقات جنابعالی را از خداوند متعال مسألت می نمایم. 

 
سیّدعلی خامنه اي 

 
25 مرداد 1399 



 
- بیشتر بخوانید: 

- رهبر معظم انقلاب با عفو یا تخفیف مجازات 2 هزار و 135 نفر از محکومان موافقت کردند انتهاي پیام/



سمساري هاي آنلاین محبوب تر می شوند

منبع: ایستناشماره خبر:  200  |  تاریخ: 1399/05/28

مغازه هاي اغلب قدیمی و بی رنگ و روي سمساري ها که در سال هاي گذشته تقریبا در هر محله اي پیدا می شدند، همیشه
پر از رمز و راز بوده اند. در سال هاي اخیر اما تعداد این مغازه ها کمتر و کمتر شده است؛ به نشانه اي از اینکه مردم دیگر

کمتر به سراغ شان می روند. این اتفاق در کشورهاي پیشرفته تر دنیا، کمی ...

مغازه هاي اغلب قدیمی و بی رنگ و روي سمساري ها که در سال هاي گذشته تقریبا در هر محله اي پیدا می شدند، همیشه پر
از رمز و راز بوده اند. در سال هاي اخیر اما تعداد این مغازه ها کمتر و کمتر شده است؛ به نشانه اي از اینکه مردم دیگر کمتر به سراغ
شان می روند. این اتفاق در کشورهاي پیشرفته تر دنیا، کمی زودتر و همزمان با افزایش نفوذ اینترنت و رونق تجارت الکترونیک افتاده
است. حالا دیگر پلت فرم هاي اینترنتی به اولویت اول خرید و فروش کالاهاي دست دوم یا کالاهاي بلااستفاده- نو یا مستعمل- تبدیل
شده اند. این پلت فرم ها با ایجاد امکان ارتباط راحت و سریع تر طرفین معامله در فضایی امن و قابل کنترل، باعث شده اند که نیاز به
حضور واسطه ها کمتر شده، عمر کالاهاي دست دوم طولانی تر شده و در نهایت علاوه بر صرفه جویی در زمان، با حذف آگهی هاي

 
چاپی و کاهش نیاز به خرید وسایل جدید، به حفظ محیط زیست هم کمک شود. 

 
سمساري هاي آنلاین محبوب تر می شوند 

 
فرصتی براي کسب وکارهاي کوچک 

بررسی آمارهاي مربوط به پلت فرم «دیوار» که پرطرفدارترین بازارگاه خرید و فروش اجناس در ایران است، می تواند دیدگاه بهتري از
رشد این روند ایجاد کند. طبق این آمار، در سال گذشته 98 میلیون آگهی در این پلت فرم منتشر شده و تعداد کاربران آن به 35
میلیون نفر رسیده است. این نشان می دهد که کاربران به تدریج با مزایاي استفاده از پلت فرم هاي خرید و فروش آنلاین آشنا شده
اند. در واقع استفاده از این پلت فرم ها تنها براي خرید لوازم دست دوم یا بلااستفاده نیست؛ این بازارگاه هاي آنلاین امکان ارتباط و
دسترسی به کسب وکارهاي کوچک و شخصی را هم فراهم می کند. با این اوصاف است که خرید گلیم از یک هنرمند محلی یا ماهی
از یک ماهیگیر روستایی، در چنین فضایی امکان پذیر شده و معنا پیدا می کند. این ارزشی است که پلت فرم هاي خرید و فروش

 
آنلاین وراي مزایاي اقتصادي براي کاربرانشان ایجاد کرده و البته به اکوسیستم کارآفرینی هم کمک می کنند. 

جالب است بدانید که 44 درصد از کاربران دیوار بین 25 تا 34 ساله و در سن اشتغال هستند. این آمار تایید می کند که حدود یک
سوم کاربران این پلت فرم، از آن براي انجام فعالیت هاي اقتصادي استفاده می کنند. در حقیقت وجود چنین پلت فرم هایی، شرایط

 
راه اندازي کسب وکارها را ساده تر و هزینه هاي آغاز آنها را کمتر می کند. 

 
خانه گردي آنلاین 

خانه همیشه دغدغه مهم مردم ما بوده است و با این اوصاف چندان هم عجیب به نظر نمی رسد که در میان دسته هاي مختلف آگهی
هاي موجود در پلت فرم هاي آنلاین خرید و فروش، بخش مربوط به املاك پرطرفدارترین و محبوب ترین باشد. به گواه آمار منتشر
شده از سوي دیوار در سال گذشته بیش از 16 میلیون و 800 هزار آگهی در بخش مسکن این سایت منتشر شده است. جالب است
بدانید که سهم دیوار از معاملات اجاره مسکن انجام شده در شهر تهران در سال 98 برابر 2/ 22 درصد و سهم آن از کل معاملات
آنلاین اجاره مسکن کشور 96 درصد بوده است. همان طور که انتظار می رود سهم این پلت فرم هاي آنلاین از خرید و فروش و اجاره

 
املاك در شهرهاي بزرگ که متقاضی تهیه مسکن بیشتر هم هست، افزایش می یابد. 



بازارگاه هاي آنلاین هم متاثر از شرایط حاکم بر جامعه و شرایط اقتصادي مردم هستند. به این ترتیب است که بعد از مسکن، آگهی
هاي مربوط به خودرو و وسایل نقلیه بیشترین توجه کاربران را به خودشان جلب می کنند. آمار پلت فرم دیوار نشان می دهد که در
سال گذشته 9 میلیون و 600 هزار دستگاه خودرو از طریق این بازارگاه معامله شده است تا به این ترتیب سهم آن از معاملات بازار
خودرو در تهران به 3/ 19 درصد و در کل کشور به 20 درصد برسد. از آنجا که همیشه دغدغه هاي مربوط به واسطه گري ها و
انحصارگرایان در این بازار وجود داشته است، این موضوع براي پلت فرم هاي خرید و فروش آنلاین هم به چالشی مهم تبدیل شده
است. به همین دلیل هم هست که مسوولان دیوار سعی کرده اند با شیوه هاي مختلف از بروز مشکلات مشابه جلوگیري کنند. حالا
دیگر ثبت آگهی بدون احراز هویت و ثبت کدملی در پلت فرم دیوار امکان پذیر نیست. این درحالی است که در طول هر ماه از هر خط
موبایل تنها سه آگهی رایگان ثبت و منتشر می شود. این اقدامات باعث شده است تا امکان ثبت آگهی هاي غیرواقعی و تقلب در

 
قیمت گذاري در آگهی هاي پرطرفدار مسکن و خودرو به حداقل برسد. 

 
افزایش صرفه جویی و طول عمر محصولات 

خرید لوازم دست دوم باعث می شود که آنها دوباره به چرخه مصرف برگشته و به این ترتیب از خرید وسایل نو جلوگیري شود. این
آمار نشان می دهند که در سال 98 چیزي برابر 890 هزار دستگاه الکترونیکی فروخته شده اند که این تعداد تقریبا برابر با کل تعداد
تلویزیون هاي تولید شده در داخل کشور است و به معناي آن است که از واردات هزاران دستگاه الکترونیکی با ارز دولتی جلوگیري و
در نهایت باعث صرفه جویی ارزي شده است. از طرفی این موضوع از تولید زباله هاي الکترونیکی هم جلوگیري می کند که براي
سلامتی انسان و حفظ محیط زیست هم اهمیت زیادي دارد. فروش لوازم خانگی هم از این جهت قابل بررسی است. این آمار نشان می
دهند که در سال گذشته چیزي در حدود هزار و 700 وسیله خانگی در این پلت فرم فروش رفته که این میزان در مقایسه با سال
گذشته رشد 143 درصدي داشته است. این اتفاق علاوه بر مزایایی که به آنها اشاره شد، طبیعتا کمک بزرگی به صرفه جویی اقتصادي
و پس انداز خانواده ها می کند. شاید چندان به نظر نرسد، اما همین خرید و فروش هاي اغلب کوچکی هم که در پلت فرم هاي آنلاین
انجام می شود، تاثیر قابل توجهی بر کاهش میزان رفت وآمدهاي شهري، ترافیک و مصرف سوخت دارد. این درحالی است که همان
طور که اشاره شد، خرید لوازم دست دوم یا بلااستفاده به کاهش تولیدات صنعتی، افزایش طول عمر محصولات، کاهش زباله ها و در

 
نهایت حفاظت از محیط زیست کمک چشمگیري می کند. 

 
این آگهی هاي جذاب 

آمار نشان می دهد که میزان آگهی هاي منتشر شده در پلت فرم دیوار در سال 98 نسبت به سال قبل آن رشد 37 درصدي داشته
است. جالب است بدانید که مثل روال سال هاي گذشته، بهمن ماه همچنان پرآگهی ترین ماه سال است. از طرفی گویا 94 درصد از
بازدیدهاي آگهی ها از طریق اپلیکیشن دیوار بوده و این میزان براي وب سایت بین 5 تا 6 درصد بوده است. براساس این آمار، مردان
با 65 درصد بیشترین کاربران این پلت فرم هستند و بیشترین کاربران آن در استان هاي تهران، خراسان رضوي، خوزستان، اصفهان،
البرز، فارس و آذربایجان شرقی متمرکز شده اند. بد نیست بدانید که خرید و فروش خودروي سواري با 6/ 9 میلیون آگهی، پرآگهی
ترین دسته در این پلت فرم است. با این حال بیشترین میزان بازدید از آگهی ها، مربوط به دسته استخدام و کاریابی با میانگین بازدید

روزانه هزار و 317 بوده است.



''امام خامنه اي'' حجت الاسلام سلیمانی را به امامت جمعه کاشان منصوب
کردند

منبع: تسنیمشماره خبر:  201  |  تاریخ: 1399/05/28

رهبر معظم انقلاب اسلامی در حکمی حجت الاسلام حاج شیخ عباسعلی سلیمانی را به نمایندگی ولی فقیه و امامت جمعه
کاشان منصوب کردند.

رهبر معظم انقلاب اسلامی در حکمی حجت الاسلام حاج
شیخ عباسعلی سلیمانی را به نمایندگی ولی فقیه و امامت

 
جمعه کاشان منصوب کردند. - اخبار سیاسی - 

به گزارش گروه سیاسی خبرگزاري تسنیم، حضرت آیت االله
خامنه اي در حکمی حجت الاسلام حاج شیخ عباسعلی
سلیمانی را به نمایندگی ولی فقیه و امامت جمعه کاشان

 
منصوب کردند. 

 
متن حکم رهبر انقلاب اسلامی به این شرح است: 

 
بسم االله الرحمن الرحیم 

 
جناب حجت الاسلام آقاي حاج شیخ عباسعلی سلیمانی دامت افاضاته 

اکنون با پایان یافتن مسئولیت عالم مجاهد جناب حجۀالاسلام والمسلمین آقاي نمازي دامت توفیقاته و با تشکر از فعالیت هاي علمی
و اجتماعی ایشان در دوران اشتغال در کاشان، جنابعالی را به امامت جمعه ي کاشان و نمایندگی خود در آن منطقه منصوب می کنم.

کاشان علاوه بر افتخارات تاریخی و پرورش برجستگان علمی و چهره هاي کم نظیر در فقه و حدیث و علوم عقلی و ادبیات و اخلاق که
ا مایه ي مباهات است، در دوران کنونی و در حوادث مهم انقلاب و نظام اسلامی نیز مجاهدت مردمی و وفاداري به آرمانها را به حدّ حق
نصاب کامل رسانیده است. مردم عزیز و با ایمان و انقلابی کاشان در همه ي صحنه هاي خدمت و تلاش حضور داشته و به وظائف

 
دینی و انقلابی خود جامه ي عمل پوشانده اند. 

انتظار می رود جناب عالی با همه ي توان در خدمات دینی و اجتماعی حضور یافته و سلوك مردمی با همه ي قشرها بویژه جوانان و
تکریم خانواده هاي معظم شهیدان و ایثارگران را ممشاي همیشگی خود قرار دهید. غنی ساختن محتواي خطبه هاي نماز جمعه با

 
معارف دینی و هدایت هاي سیاسی توصیه ي دیگر اینجانب است. 

امید است با برطرف شدن بلاي همه گیر بیماري، اجتماع نماز جمعه و محافل پر رونق دینی و معروف کاشان بار دیگر دل ها و جان

 
هاي مردم عزیز را صفا و نورانیت بخشد. 

 
توفیقات جنابعالی را از خداوند متعال مسألت می نمایم. 



سیّدعلی خامنه اي



رئیس دانشگاه امیرکبیر:کلاس ها حضوري و غیرحضوري برگزار می شود

منبع: تسنیمشماره خبر:  202  |  تاریخ: 1399/05/28

رئیس دانشگاه امیرکبیر گفت: براي برگزاري ترم آینده باتوجه به شیوع کرونا سناریوهاي مختلفی تدوین شده است اما
دانشگاه برنامه دارد که کلاس هاي دانشگاه ترکیبی از برنامه هاي حضوري و غیرحضوري باشد.

رئیس دانشگاه امیرکبیر گفت: براي برگزاري ترم آینده
باتوجه به شیوع کرونا سناریوهاي مختلفی تدوین شده
است اما دانشگاه برنامه دارد که کلاس هاي دانشگاه
ترکیبی از برنامه هاي حضوري و غیرحضوري باشد. - اخبار

 
سیاسی - 

به گزارش گروه دانشگاه خبرگزاري تسنیم به نقل از
دانشگاه امیرکبیر، سید احمد معتمدي در مراسم رونمایی
از کتابچه برنامه جامع مجازي فرهنگی دانشگاه صنعتی
امیرکبیر براي سه ماهه اول سال 99 گفت: با شیوع بیماري

 
کرونا دانشگاه ها باهماهنگی و همفکري یکدیگر و وزارت علوم به سرعت توانستند برنامه هاي خود را با شرایط جدید هماهنگ کنند. 

 
وي افزود: دانشگاه ها در ترم گذشته و باتوجه به شیوع بیماري کرونا نمره قبولی را دریافت کردند. 

رئیس دانشگاه صنعتی امیرکبیر خاطرنشان کرد: در این دوران تمامی فعالیت هاي دانشگاه پیگیري و دنبال شد و در حوزه پژوهش و

 
قراردادهاي صنعتی و فعالیت شرکت هاي دانش بنیان نیز دانشگاه فعال بود. 

 
خرسندي خبر داد: 5 هزار دانشجوي بی بضاعت دانشگاه امیرکبیر بورس می گیرند/ قرنطینه 2 دانشجوي خوابگاهی مشکوك به کرونا 

 
برگزاري امتحانات دانشگاه امیرکبیر "غیرحضوري"شد 

 
باشگاه مهارت و اشتغال در دانشگاه صنعتی امیرکبیر راه اندازي شد 

معتمدي اظهار داشت: در حوزه فرهنگی نیز در دانشگاه برنامه هاي خوبی اجرا شد که براي اجراي این برنامه ها از فضاي مجازي

 
استفاده شد تا برنامه هاي فرهنگی دانشگاه به حیات خود ادامه دهد. 

وي اضافه کرد: عدم استفاده از فضاي مجازي همواره یک ضعف در دانشگاه به شمار می رفت که با شیوع بیماري کرونا از این فضا

 
بیش از گذشته استفاده شد. 

معتمدي عنوان کرد: دانشگاه هاي کشور نیز باید بیش از گذشته به دنبال استفاده از فضاي مجازي در حوزه هاي علمی و آموزشی

 
باشند درواقع دانشگاه ها باید از فضاي مجازي به عنوان یک وسیله کمک آموزشی استفاده کنند. 



وي اظهار داشت: تشکل هاي دانشجویی باید فضاي مجازي به خوبی استفاده کنند. سخنرانی هایی که در یک سالن بوده درحال

 
حاضر می توانند از طریق فضاي مجازي برگزار شوند. 

رئیس دانشگاه صنعتی امیرکبیر گفت: در ترم آینده دانشجویان می توانند برنامه هاي سخنرانی و مناظره را در فضاي مجازي برگزار

 
کنند و دانشگاه نیز از این نوع برنامه ها حمایت می کند. 

معتمدي خاطرنشان کرد: براي برگزاري ترم آینده باتوجه به شیوع بیماري کرونا سناریوهاي مختلفی تدوین شده است اما دانشگاه

 
برنامه دارد که کلاس هاي دانشگاه ترکیبی از برنامه هاي حضوري و غیرحضوري باشد. 

وي عنوان کرد: درعین حال که زیرساخت هاي مجازي دانشگاه را تقویت می کنیم اما سعی داریم از امکانات فیزیکی دانشگاه نیز
استفاده کنیم تا دانشجویان به صورت حضوري و با رعایت پروتکل هاي بهداشتی در دانشگاه حاضر شوند.



رهبر انقلاب، نماینده ولی فقیه و امام جمعه کاشان را منصوب کردند

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  203  |  تاریخ: 1399/05/28

حضرت آیت االله خامنه اي، حجت الاسلام عباسعلی سلیمانی را به سمت نمایندگی ولی فقیه و امام جمعه کاشان منصوب
کردند.

حضرت آیت االله خامنه اي، حجت الاسلام عباسعلی
سلیمانی را به سمت نمایندگی ولی فقیه و امام جمعه

 
کاشان منصوب کردند. 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از پایگاه اطلاع رسانی
دفتر مقام معظم رهبري، حضرت آیت االله خامنه اي در
حکمی حجت الاسلام حاج شیخ عباسعلی سلیمانی را به

 
نمایندگی ولی فقیه و امامت جمعه کاشان منصوب کردند. 

 
متن حکم رهبر انقلاب اسلامی به این شرح است: 

 
بسم االله الرحمن الرحیم 

 
جناب حجت الاسلام آقاي حاج شیخ عباسعلی سلیمانی دامت افاضاته 

اکنون با پایان یافتن مسئولیت عالم مجاهد جناب حجۀالاسلام والمسلمین آقاي نمازي دامت توفیقاته و با تشکر از فعالیت هاي علمی
و اجتماعی ایشان در دوران اشتغال در کاشان، جنابعالی را به امامت جمعه ي کاشان و نمایندگی خود در آن منطقه منصوب می کنم.

کاشان علاوه بر افتخارات تاریخی و پرورش برجستگان علمی و چهره هاي کم نظیر در فقه و حدیث و علوم عقلی و ادبیات و اخلاق که
ا مایه ي مباهات است، در دوران کنونی و در حوادث مهم انقلاب و نظام اسلامی نیز مجاهدت مردمی و وفاداري به آرمانها را به حدّ حق
نصاب کامل رسانیده است. مردم عزیز و با ایمان و انقلابی کاشان در همه ي صحنه هاي خدمت و تلاش حضور داشته و به وظائف

 
دینی و انقلابی خود جامه ي عمل پوشانده اند. 

انتظار می رود جناب عالی با همه ي توان در خدمات دینی و اجتماعی حضور یافته و سلوك مردمی با همه ي قشرها بویژه جوانان و
تکریم خانواده هاي معظم شهیدان و ایثارگران را ممشاي همیشگی خود قرار دهید. غنی ساختن محتواي خطبه هاي نماز جمعه با

 
معارف دینی و هدایت هاي سیاسی توصیه ي دیگر اینجانب است. 

امید است با برطرف شدن بلاي همه گیر بیماري، اجتماع نماز جمعه و محافل پر رونق دینی و معروف کاشان بار دیگر دل ها و جان

 
هاي مردم عزیز را صفا و نورانیت بخشد. 

توفیقات جنابعالی را از خداوند متعال مسألت می نمایم.



عوامل گرانی مرغ در خراسان شمالی منتظر «برخورد شدید» قضائی باشند

منبع: تسنیمشماره خبر:  204  |  تاریخ: 1399/05/28

گروه استان ها- رییس کل دادگستري خراسان شمالی گفت: چنانچه طی فرایندها و مسئولیت هاي قانونی چه از سوي
مرغداران، کشتارگاه ها و یا توزیع کنندگان و چه از سوي مسئولین ذي ربط در دستگاه هاي اجرایی تخلفی مشاهده کنیم

ذره اي کوتاه نخواهیم آمد.

گروه استان ها- رییس کل دادگستري خراسان شمالی
گفت: چنانچه طی فرایندها و مسئولیت هاي قانونی چه از
سوي مرغداران، کشتارگاه ها و یا توزیع کنندگان و چه از
سوي مسئولین ذي ربط در دستگاه هاي اجرایی تخلفی
مشاهده کنیم ذره اي کوتاه نخواهیم آمد. - اخبار استانها -
به گزارش خبرگزاري تسنیم از بجنورد ، به نقل از روابط
عمومی دادگستري خراسان شمالی حجت الاسلام
والمسلمین اسداالله جعفري در جلسه فوق العاده کمیته
فرعی ستاد استانی اجراي سیاست هاي اقتصاد مقاومتی

دادگستري کل خراسان شمالی به بررسی مهم ترین علل و عوامل بی ثباتی و نوسانات قیمت مرغ در خراسان شمالی پرداخت و اظهار
داشت: سیاست گذاري و تقویم قیمت کالاهاي اساسی ازجمله مرغ اساساً در زمره وظایف دستگاه قضایی نیست و عمدتاً در ردیف

 
مسئولیت هاي نهادها و سازمان هاي اجرایی و به طور مشخص ستاد تنظیم بازار به شمار می رود. 

وي بابیان اینکه تصمیمات این ستاد لازم الاجرا است، افزود: سازوکار قیمت گذاري ها کاملاً مشخص و روشن است و طبعاً آنچه به

 
دستگاه قضایی و سازمان هاي نظارتی مربوط است؛ نظارت بر حسن اجراي قوانین است. 

رییس کل دادگستري استان خراسان شمالی گفت: چنانچه طی فرایندها و مسئولیت هاي قانونی چه از سوي مرغداران، کشتارگاه ها
و یا توزیع کنندگان و چه از سوي مسئولین ذي ربط در دستگاه هاي اجرایی تخلفی مشاهده کنیم ذره اي کوتاه نخواهیم آمد و بدون

 
اغماض و مماشات با مسببین بی ثباتی در بازار و عوامل گرانی قیمت مرغ برخورد خواهیم کرد. 

وي بابیان اهمیت مسئولیت شناسی و تأکید بر عمل به تکالیف و تعهدات قانونی به کلیه عوامل مرتبط با قیمت مرغ و همچنین
دستگاه هاي اجرایی که در این خصوص وظایف قانونی و مدیریتی ذاتی بر عهده دارند هشدار داد و گفت: حوزه تولید، اشتغال و
سرمایه گذاري ازجمله مهم ترین اولویت هاي دستگاه قضایی در ستاد استانی اجراي سیاست هاي اقتصاد مقاومتی بوده و حمایت

 
تمام قد و همه جانبه دستگاه قضایی از تولیدکنندگان و سرمایه گذاران در استان خراسان شمالی وظیفه ماست. 

 
روزانه 25 تن مرغ در استان قم توزیع می شود 

 
آمارهاي رسمی درباره «30 سال مرغی» در ایران/ مرغ درشتِ آنتی بیوتیکی نخورید 



 
قیمت تخم مرغ تعدیل شد 

رییس کل دادگستري استان خراسان شمالی بابیان اینکه در حال حاضر از تعداد 100 واحد مرغداري در خراسان شمالی، 86 واحد

 
مشغول به فعالیت هستند، از تلاش دستگاه قضایی براي تمهید موجبات احیاي واحدهاي تولیدي در معرض تعطیلی خبر داد. 

وي سهم استان خراسان شمالی از نهادهاي دام و طیور و نوسانات قیمت ها را در این حوزه قابل تأمل دانست و به کمبود چهار هزار
تنی نهاده هاي طیور در استان خراسان شمالی اشاره کرد و این عامل را ازجمله دغدغه هاي مرغداران و یک از عوامل زمینه ساز
گرانی قیمت مرغ برشمرد و گفت: از مسئولان جهاد کشاورزي درخواست می کنیم در اسرع وقت نیازهاي این حوزه را کاملاً مرتفع و
گزارش اقدامات خود را به دبیرخانه ستاد استانی اجراي سیاست هاي اقتصاد مقاومتی دادگستري کل استان خراسان شمالی اعلام

 
کنند. 

به گزارش تسنیم، علاوه بر مشکلات مربوط به نهاده هاي طیور، عدم تخصیص مرغ زنده به میزان کافی به کشتارگاه، شفافیت بخشی
و یکپارچه سازي زنجیره هاي تولید و عرضه مرغ در بازار، عدم احراز اهلیت فنی و اعتباري برخی تولیدکنندگان و توزیع کنندگان
مرغ، عدم صدور فاکتور فروش در تمامی مراحل و فرایندها، استفاده بهینه از تمامی ظرفیت هاي تولیدي کشتارگاه ها و ساماندهی

حوزه دلالی ازجمله موضوعات و مسائلی بود که در این جلسه موردبررسی قرار گرفت.



طرح جدید کفش ملی براي جهش تولید/نمایندگی هاي جدید وام 1 میلیاري

می گیرند

منبع: تسنیمشماره خبر:  205  |  تاریخ: 1399/05/28

با امضاي تفاهمنامه اي بین گروه صنعتی ملی و صندوق کارآفرینی امید، نمایندگی هاي جدید معرفی شده از سوي شرکت
کفش ملی از امکان استفاده تسهیلات قرض الحسنه این صندوق تا سقف یک میلیارد ریال بهره مند شدند.

با امضاي تفاهمنامه اي بین گروه صنعتی ملی و صندوق
کارآفرینی امید، نمایندگی هاي جدید معرفی شده از سوي
شرکت کفش ملی از امکان استفاده تسهیلات قرض
الحسنه این صندوق تا سقف یک میلیارد ریال بهره مند

 
شدند. - اخبار اقتصادي - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم، علیرضا نصیري، مدیرعامل
گروه صنعتی ملی با اعلام این خبر گفت: با مذاکرات و
توافقات صورت گرفته، در راستاي حمایت از تولید ملی،
ایجاد اشتغال و حمایت از شرکت هاي زیرمجموعه گروه

صنعتی ملی، به نمایندگی هاي جدید معرفی شده از سوي شرکت کفش ملی تا سقف یک میلیارد ریال تسهیلات با کارمزد پایین و

 
تنفس 3ماهه پرداخت خواهد شد. 

وي تاکید کرد: در پاسخ به استقبال خوبی که بعد از فراخوان جذب نمایندگی هاي فروش جدید در سراسر کشور واصل شد و اعلام
نیاز درخواست کنندگان براي تجهیز فروشگاه هاي بروز و درخور شأن علاقمندان به بزرگترین و قدیمی ترین برند کفش در ایران،
برآن شدیم با فراهم کردن تسهیلاتی قرض الحسنه گامی مهم در ارج نهادن به درخواست هموطنان و عاملین پیشران در توسعه شبکه

 
فروش کفش ملی داشته باشیم . 

نصیري با بیان اینکه کارمزد تسهیلات مذکور 4درصد و بازپرداخت آن 2 ساله است، گفت: تسهیلات مورد نظر در این تفاهمنامه به
درخواست کنندگان تاسیس نمایندگی هاي جدید فروش کفش ملی بعد از طی مراحل ارزیابی، امکان سنجی هاي فنی و دارا بودن

توانمندي هاي لازم براي پیوستن به شبکه فروش فروشگاهی تعلق خواهد گرفت.



(بدون تیتر)

منبع: روزنامه خبر شمالشماره خبر:  206  |  تاریخ: 1399/05/28

 
استاندار مازندران: 

 
اقتصاد، رفع مشکلات واحدهاي تولیدي و رونق کسب و کار اولویت فرمانداران باشد 

احمد حسین زادگان در همایش فرمانداران سراسر استان خواستار آن شد که اقتصاد و رفع مشکلات واحدهاي تولیدي و رونق کسب و

 
کار اولویت فرمانداران باشد زیرا در جنگ اقتصادي نمی توان پشت میز نشست و مدیریت کرد، باید میدانی وارد عمل شد. 

احمد حسین زادگان در این همایش با بیان این که اقتصاد و رفع مشکلات واحدهاي تولیدي و رونق کسب و کار اولویت فرمانداران

 
باشد، عنوان کرد: ظرفیت تشکل هاي مردمی براي توسعه شهرها و روستاها مورد توجه جدي قرار گیرد. 

استاندار با اشاره به این که هرجا مردم پاي کار آمدند، رونق و آبادانی شتاب گرفته است، اظهار داشت: هر فرمانداري باید در هر بخش

 
اولویت ها را مشخص و تا پایان سال محقق و اجرایی کند. 

مقام عالی دولت در مازندران، تاکید کرد: راه اندازي واحدهاي تولیدي راکد در محور پیگیري فرمانداران باشد تا مجددا به چرخه تولید

 
بازگردند. 

او با طرح این که نباید فاصله اي بین مدیران و مردم باشد، گفت: فرمانداري موفق است که براي حرف مردم گوش شنوا و روزانه با

 
مردم تعامل داشته باشد. 

استاندار مازندران، اظهار داشت: برخی موارد نظیر زراعت چوب، توسعه کشت گلخانه اي، بهره گیري گردشگري و آبزي پروري از آب

 
بندان ها و دامداري و پرورش طیور اولویت هاي بخش کشاورزي فرمانداران باشد. 

حسین زادگان، افزود: با وجود تحریم ها و مشکلات اقتصادي که در هیچ دوره اي شاهد نبودیم، شاهد اجرا و بهره برداري از پروژه ها

 
و دستاوردهایی هستیم که براي نخستین بار در مازندران محقق شده اند. 

 
او عنوان کرد: حفظ اشتغال موجود، رفع موانع تولید و ایجاد زمینه هاي جهش تولید استراتژي اقتصادي همه ي فرمانداران باشد. 

 
استاندار مازندران اظهار داشت: در جنگ اقتصادي نمی توان پشت میز نشست و مدیریت کرد، باید میدانی وارد عمل شد. 

 
تعطیلی دریاي مازندران دهه اول محرم 

مدیرکل سازمان تبلیغات مازندران با اشاره به فرا رسیدن ماه محرم، عزاداري و سوگواري، با توجه به شرایط امروز مازندران و فرا
رسیدن ماه محرم و ایام شهادت امام حسین(ع) و یاران باوفایش و با تصمیم ستاد مبارزه با کرونا در استان مازندران، از تعطیلی

 
سواحل استان در این ایام خبر داد. 

مدیرکل سازمان تبلیغات مازندران با اشاره به فرا رسیدن ماه محرم، عزاداري و سوگواري، گفت: با توجه به شرایط امروز مازندران و فرا
رسیدن ماه محرم و ایام شهادت امام حسین(ع) و یاران باوفایش و با تصمیم ستاد مبارزه با کرونا مازندران سواحل استان در این ایام

 
تعطیل شد. 

«حجت الاسلام ناصر شکریان امیري» با اشاره به جلسه ستاد استانی مبارزه با کرونا در مازندران که با حضور استاندار استان و دستگاه
هاي اجرایی، فرهنگی و نظامی و انتظامی استان برگزار شد، ضمن تاکید بر برگزاري مراسم عزاداري و سوگواري ایام محرم با رعایت



دقیق پروتکل هاي وزارت بهداشت و درمان و دستورالعمل ها و ابلاغیه هاي ستاد برگزاري این مراسمات در کشور، اظهار کرد: با تاکید
استاندار مازندران و تصمیم جلسه ستاد مبارزه با کرونا در این استان، تمامی فعالیت هاي سواحل در دهه اول محرم تعطیل و این

 
اقدام در راستاي تعظیم شعائر دینی و حفظ حرمت این ایام برنامه ریزي شده است. 

 
دهه اول محرم 110 هزار پرس غذا 

 
در گلستان توزیع می شود 

 
مدیرکل ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) گلستان از توزیع 110 هزار پرس غذا در دهه اول محرم در استان خبرداد. 

محمدمهدي سلمان زاده اظهارکرد: در ادامه توزیع غذا با مشارکت مردم و خیران در دهه ابتدایی محرم 110 هزار پرس غذا در مناطق

 
محروم استان توزیع می شود. 

وي افزود: در همین راستا جلسات متعدد براي هماهنگی برگزار شده و این 110 هزار پرس به تعداد حروف ابجد نام حضرت علی (ع)

 
با همکاري هیئات مذهبی، سمن ها، مواکب و خیریه ها توزیع غذاي گرم را اجرایی خواهیم کرد. 

سلمان زاده بیان کرد: در پویش عید غدیر هم این ستاد 55 هزار پرس اطعامی دهی در گرگان داشت و همه پاي کار آمدند و صحنه

 
هاي قشنگی را در راستاي نهضت همدلی و احسان بوجود آوردند. 

وي با تأکید بر رعایت پروتکل هاي بهداشتی در ایام محرم، گفت: باید با شور و شعور حسینی و کمک به نیازمندان در این ایام، فلسفه
عاشورا و قیام کربلا را زنده نگه داشت.



(بدون تیتر)

منبع: روزنامه خبر شمالشماره خبر:  207  |  تاریخ: 1399/05/28

 
وقوع 9 آتش سوزي در میانکاله طی سال جاري 

 
مدیر کل محیط زیست استان مازندران از وقوع 9 آتش سوزي در میانکاله طی سال جاري خبر داد. 

«حسین علی ابراهیمی کارنامی»، مدیر کل محیط زیست استان مازندران در مورد آتش سوزي دو روز قبل که در میانکاله اتفاق افتاده
بود، گفت: آتش سوزي مهار شد، اما عمدتا این آتش سوزي ها منشا انسانی دارد و تشخیص این که عمدي و غیرعمدي باشد، کار

 
بسیار سختی است و تا زمانی که متخلف دست گیر نشود، نمی توان به صورت قطعی در مورد آن اظهارنظر کرد. 

وي ادامه داد: آتش سوزي از 2 بامداد شروع شد و تا دیشب با کمک ارگان هاي مختلف که به کمک ما آمده بودند و نیروهاي محیط
زیست آتش سوزي کنترل شد، اما همچنان نیروها به دلیل این که رفتار حریق در منطقه متفاوت است و امکان دارد، هر لحظه با

 
وزش باد منطقه به آتش کشیده شود، همچنان در منطقه حضور دارند. 

ابراهیمی با اشاره به این که آتش سوزي در ذخیرگاه زیستگاه میانکاله اتفاق افتاده، افزود: براي این که بررسی کنیم، چه مقدار
خسارت به منطقه وارد شده، باید تحقیقات صورت گیرد و بعد از آن اطلاع رسانی خواهیم کرد، اما نیروها با کم ترین امکانات به خوبی

 
آتش را کنترل کردند. 

وي بیان کرد: با آتش سوزي روز قبل، در سال جدید ما 9 آتش سوزي داشتیم که بررسی هاي ما نشان می دهد، این آتش سوزي ها
منشا انسانی داشته است. از بین این آتش سوزي هایی که اتفاق افتاد، فقط توانستیم یک نفر که به او مظنون بودیم را به مراجع

 
قضایی معرفی کنیم. 

ابراهیمی اضافه کرد: تاکنون حدود 11 هکتار از عرصه هاي این منطقه آتش گرفته است که طبیعت خودش بخشی از آن را با رویش
هاي مجدد جبران خواهد کرد، اما براي بقیه مناطق باید بازسازي هاي مثل کاشت نهال صورت گیرد، این موضوع براي تمام مناطقی

 
که توسط آتش سوزي خسارت دیده قابل بیان است. 

 
پرداخت 460 میلیارد ریال تسهیلات کرونایی 

 
در مازندران 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران ضمن تشریح جزییات پرداخت تسهیلات به واحدهاي آسیب دیده از شیوع ویروس کرونا

 
در استان از پرداخت شدن تاکنون 460 میلیارد ریال براي 4 هزار و 300 طرح خبر داد. 

«کامران اصغري» آخرین جزییات پرداخت تسهیلات به واحدهاي مشمول و صاحبان بنگاه هاي آسیب دیده از شیوع ویروس کرونا در

 
استان مازندران را تشریح کرد. 

او تعداد کارگاه هاي مشمول دریافت تسهیلات کرونا در استان مازندران را بیش از 57 هزار کارگاه اعلام کرد و افزود: تاکنون ثبت نام

 
20 هزار و 500 کارگاه در سامانه کارا نهایی و به دستگاه هاي اجرایی ارسال شد. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران تصریح کرد: از این تعداد کارگاه، 20 هزار و 489 کارگاه مورد تایید دستگاه اجرایی قرار

 
گرفته و به بانک هاي استان ارسال شد. 

اصغري با اشاره به این که بانک هاي استان نیز 19 هزار و 916 طرح را به شعب ارسال کرده است، گفت: از این تعداد، 4 هزار و 300



 
طرح به مبلغ 460 میلیارد ریال منجر به پرداخت شده است. 

او سهم استان مازندران از تسهیلات کرونا را 3.9 درصد سهم کل کشور معادل هزار و561 میلیارد تومان اعلام کرد و ادامه داد: با توجه
به اعلام کارگروه بررسی و مقابله با پیامدهاي اقتصادي ناشی از شیوع بیماري کرونا کشور، بانک هاي عامل تا پایان مردادماه فرصت

 
پرداخت تسهیلات به طرح هاي معرفی شده را دارند. 

او با اشاره به سهم هزار و 561 میلیارد تومانی استان براي کسب وکارهاي آسیب دیده افزود: دستگاه هاي اجرایی صنعت، معدن و
تجارت، آموزش و پرورش، بهزیستی، راه و شهرسازي، فرهنگ و ارشاد اسلامی، آموزش فنی و حرفه اي، میراث فرهنگی،صنایع دستی
و گردشگري، وزارت کشور، ورزش و جوانان، دانشگاه علوم پزشکی، وزارت علوم، تحقیقات و فناوري باید پیگیر ثبت نام کسب و

 
کارهاي مرتبط خود در سامانه کارا باشند. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران بر ضرورت تسریع در پرداخت تسهیلات از سوي بانک هاي عامل به مشمولان تاکید کرد
و گفت: پرداخت تسهیلات حمایتی به کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا یکی از سیاست هاي مهم وزارت تعاون، کار و رفاه

 
اجتماعی در راستاي حفظ اشتغال بنگاه ها و صیانت از نیروهاي کار است. 

اصغري اظهار کرد: بر این اساس 14 رسته شغلی شناسایی شده که بیشترین آسیب از شیوع ویروس کرونا را متحمل شده و داراي
فهرست بیمه در قالب کارفرمایی یا خویش فرمایی بوده اند براي ثبت نام در سامانه کارا اقدام و پرداخت تسهیلات به آنها از خردادماه

 
آغاز شده است. 

او افزود: دولت همواره حامی تولیدکنندگان است و انتظار می رود پرداخت تسهیلات به تولیدکنندگان راهگشایی براي آنان بوده و
زمینه حفظ نیروي انسانی و جهش تولید را فراهم کند.



واکنش هاي مهم رئیس جمهور و دو عضو دولت به نوسانات بورس / سرنوشت

بورس چه خواهد شد؟

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  208  |  تاریخ: 1399/05/28

رئیس جمهور، رئیس دفتر رئیس جمهور و وزیر کشور در روزهاي گذشته درباره نوسانات بورس واکنش نشان دادند و به مردم
و فعالان بورس توصیه هایی کردند.

رئیس جمهور، رئیس دفتر رئیس جمهور و وزیر کشور در
روزهاي گذشته درباره نوسانات بورس واکنش نشان دادند و

 
به مردم و فعالان بورس توصیه هایی کردند. 

محمود واعظی در حساب کاربري خود در توییتر به
وضعیت بازار سرمایه واکنش نشان داد و نوشت: « فراز و
فرودهاي مقطعی بازار سرمایه بخشی از ماهیت این بازار
است. توصیه دولت به فعالان بورس و مردم عزیزي که در
آن سرمایه گذاري کرده اند، این است که هیجانی تصمیم

 
نگیرند. سیاست مبنایی دولت حمایت از بازار سرمایه و تقویت آن است.» 

واکنش رئیس جمهور به ریزش بورس به گزارش ایسنا، حجت الاسلام حسن روحانی نیز روز یکشنبه 26 مرداد در جلسه ستاد
هماهنگی اقتصادي دولت، اصلی ترین سیاست دولت را ایجاد آرامش در اقتصاد و همچنین ثبات در تصمیمات و سیاست ها و نبود
ابهام و نگرانی نسبت به آینده اقتصاد کشور دانست و تاکید کرد: ایجاد فضایی مطمئن، آرام و با ثبات و دادن اطمینان خاطر به مردم

 
نسبت به آینده اقتصاد کشور همواره مورد تاکید و توجه دولت بوده است. 

روحانی خاطرنشان کرد: دولت اجازه نداد که بدخواهان ایران به اهداف خود در آسیب زدن به اقتصاد کشور دست یابند اگر چه ممکن

 
است در این جنگ شدید اقتصادي، کندي هایی در تحقق اهداف و روند اجراي برنامه هاي دولت ایجاد شده باشد. 

رئیس جمهور با تاکید بر لزوم فراهم کردن زمینه افزایش مشارکت مردم در اقتصاد و کمک به جهش تولید، تقویت بازار سرمایه را از
جمله راههاي تحقق این هدف برشمرد و افزود: بازار سرمایه ظرفیت قابل توجهی براي هدایت نقدینگی جامعه به سمت تولید و

 
افزایش سرمایه گذاري و اشتغال دارد. 

روحانی با اشاره به تصمیم دولت در اجراي سیاست تقویت بورس اظهار کرد: عرضه هاي متنوع، سودآور و مطمئن از دارایی هاي
دولتی و عمومی در بورس طبق برنامه ریزي هاي انجام گرفته با نظم و استمرار تداوم خواهد یافت و نباید در این موضوع هیچ کندي و

 
تعللی صورت بگیرد. 

رئیس جمهور گفت: کارشناسان بازار سرمایه نوسانات تصحیح کننده در بورس را امري عادي و طبیعی می دانند اما در عین حال باید

 
از ناهماهنگی در اظهارنظرها و اقدامات اجتناب شود. 



واکنش وزیر کشور به نوسانات بورس عبدالرضا رحمانی فضلی وزیر کشور نیز در حاشیه جلسه ستاد اطلاع رسانی تبلیغات اقتصادي
کشور در جمع خبرنگاران درباره بورس گفت: بورس ابعاد مختلفی دارد و با استقبالی که مردم داشتند تاکنون گام بلندي را در جذب
نقدینگی و هدایت آن داشته اند. همه بورس ها در بعضی از مقاطع دچار نوسانات می شوند که این نوسانات باید از طریق کارشناسی و
پیش بینی هاي لازم جبران شود. آخرین گزارشی که از بورس داشتیم الحمدالله مناسب بود و قرار شد هماهنگی رسانه اي اینجا انجام
شود و همه رسانه ها به صورت کارشناسانه و دقیق به بورس بپردازند تا از تهییج افکار عمومی پرهیز شود، زیرا خط رسانه اي رسانه

 
هاي خارج از کشور و ماهواره ها در چند روز گذشته تحریک و تهییج مردم براي فروش سهام خود بوده است. 

وزیر کشور ادامه داد: واقعا پیش بینی هاي ما با توجه به گزارشاتی که در دولت و اینجا داده این بوده که این قضیه به خوبی مدیریت
می شود./



(بدون تیتر)

منبع: روزنامه خبر شمالشماره خبر:  209  |  تاریخ: 1399/05/28

 
موفقیت انجمن هاي علمی دانشگاه 

 
علوم کشاورزي و منابع طبیعی گرگان در جشنواره بین المللی حرکت 

آیین اختتامیه دوازدهمین جشنواره بین المللی حرکت با حضور دکتر منصور غلامی، وزیر علوم، تحقیقات و فناوري، دکتر غفاري،
معاون فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم، مهندس عسکري مدیر کل امور پشتیبانی فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم به صورت مجازي

 
برگزار شد. 

در این جشنواره که با مشارکت 100 دانشگاه همراه بود یکهزار و 548 اثر علمی و 30 هزار اثر در بخش بین الملل از 27 کشور به
دبیرخانه جشنواره ارسال شد که از دانشگاه علوم کشاورزي و منابع طبیعی گرگان انجمن علمی صنایع غذایی در بخش اختراع و
انجمن علمی گیاه پزشکی در بخش دیجیتال، کشاورزي و محیط زیست موفق به کسب رتبه دوم، انجمن علمی مکانیک بیوسیستم در
بخش مسابقه، کشاورزي و محیط زیست موفق به کسب رتبه سوم و همچنین انجمن علمی شیلات در بخش کارآفرینی، کشاورزي و
محیط زیست و انجمن علمی زراعت در بخش فعالیت خلاقانه، کشاورزي و محیط زیست موفق به کسب عنوان شایسته تقدیر

 
گردیدند. 

غلامی در این مراسم با اشاره به رشد جشنواره بین المللی حرکت در چند سال اخیر اظهار کرد این جشنواره زمینه خوبی را براي کار
هاي مشترك و گروهی علمی در جهت یک موضوع خاص را براي دانشجویان فراهم کرده و در این راستا باید به سمت انجام امور
علمی گروهی و مشترك در دانشگاه ها نیز حرکت کنیم زیرا وقتی دانشگاه هاي مختلف در کنار هم قرار می گیرند در حل مشکلات

 
کشور، جامع نگري بیشتري 

 
پیدا می کنند. 

وي افزود: این گونه جشنواره ها زمینه هاي خوبی براي توجه به کاربست دانش و همچنین فعالیت هاي مشترك علمی، بین المللی

 
فراهم کرده است. 

وزیر علوم با اشاره به حمایت دانشگاه ها از انجمن هاي علمی دانشجویی در سال هاي اخیر گفت: حضور دانشجویان در قالب انجمن
هاي علمی در سال هاي اخیر بیشتر مورد توجه قرار گرفته با این اوصاف نسل جدیدي از دانشگاه را پیش رو داریم و دانش آموخته

 
هایی که باید منطبق با نیاز هاي روز تربیت شوند. 

 
پروژه هاي در دست اقدام مخابرات شهرستان گنبد تشریح شد 

 
خسروي رییس اداره مخابرات شهرستان گنبد، پروژه هاي در دست اقدام مخابرات در این شهرستان را تشریح کرد . 

حیدر خسروي رییس اداره مخابرات شهرستان گنبد با اشاره به فعالیتهاي انجام شده و در دست اقدام مخابرات در این شهرستان، به

 
تعداد 43 مرکز تلفن فعال اشاره کرد و افزود: از این تعداد 3 مرکز شهري و مابقی به تعداد 40 مرکز تلفن، روستایی بوده است. 

 
وي با اشاره به میزان بالغ بر 102 هزار خط تلفن ثابت مشغول به کار در این شهرستان اظهار کرد: ارایه خدمات مناسب و 

 
سرویسهاي مورد نیاز مشتریان، نیازمند زیرساختهاي با کیفیت بوده کا با تلاش کارکنان این مهم امکان پذیر شده است . 

رییس اداره مخابرات شهرستان گنبد از راه اندازي 846 خط اینترنت فوق پرسرعت ftth در این شهرستان خبر داد و افزود: یکی از



پروژه هاي مهم در دست اقدامات ما در مخابرات گنبد واگذاري ftth به متقاضیان در محدوده شهري است، توصیه می شود که

 
همشهریان گنبدي از این سرویس استفاده نموده و از مزایاي آن همچون سرعت بالاي اینترنت بهره مند گردند. 

حیدر خسروي تاسیس 23 سایت جدید تلفن همراه، جایگزاري مجدد کابل هاي سرقتی و برقراري و تامین ارتباطات پایدار، توسعه

 
خدمات و سرویسهاي مخابراتی و واگذاري vdsl را از پروژه هاي دیگر در دست اقدام دانست و اظهار کرد: در سالی که با شعار 

" توسعه ارتقاء کیفیت و کمیت محصولات " در مخابرات منطقه گلستان شروع شده، ماهم تلاش خود را در جهت تحقق این شعار به

 
کارگرفته و به منظور جلب رضایت مشتریان از هیچ فعالیتی دریغ نخواهیم کرد. 

 
آبرسانی مستمر سیار به 20 روستاي محروم 

 
مدیر امور آب و فاضلاب شهرستان مراوه تپه از آبرسانی مستمر به صورت سیار به 20روستاي محروم این شهرستان خبر داد. 

سید محمود زین الدین اظهار کرد: 20 روستاي تحت پوشش امور آب و فاضلاب مراوه تپه با مشکل تامین آب شرب روبرو هستند که

 
با پیگیري هاي انجام شده نسبت به تامین آب با تانکراقدام شده و تقریبا روزانه آب به قدر کافی توزیع می گردد. 

وي تصریح کرد : در 4 ماه نخست سال جاري توسط 4 دستگاه ناوگان سیار و با همت و تلاش همکاران تعداد 741سرویس به حجم
10037متر مکعب به روستاهاي محروم در شهرستان صورت گرفت .



پرداخت تسهیلات کرونا به 50 درصد از متقاضیان

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  210  |  تاریخ: 1399/05/28

فصل اقتصاد - معاون اشتغال وزیرکار گفت: ستاد ملی مقابله با کرونا منابع مالی پیش بینی شده براي تسهیلات کرونا را تا
200 هزار میلیارد ریال کاهش داد.

فصل اقتصاد - معاون اشتغال وزیرکار گفت: ستاد ملی
مقابله با کرونا منابع مالی پیش بینی شده براي تسهیلات

 
کرونا را تا 200 هزار میلیارد ریال کاهش داد. 

به گزارش فصل اقتصاد، روز گذشته بیست و چهارمین
جلسه کارگروه مقابله با پیامدهاي اقتصادي ناشی از شیوع
ویروس کرونا به ریاست دکتر محمد نهاوندیان معاون

 
اقتصادي رئیس جمهور برگزار شد. 

در این جلسه گزارش آخرین وضعیت پرداخت تسهیلات به کسب و کارهاي آسیب دیده ناشی شیوع از بیماري کرونا توسط وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی و بانک مرکزي و گزارش عملکرد وزارت راه و شهرسازي درمورد پرداخت تسهیلات ودیعه اجاره مسکن به

 
خانوارها ارایه شد. 

عیسی منصوري، معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی درباره مصوبات این جلسه گفت: براساس آخرین
آمارها از سامانه کارا، تعداد 391 هزار فقره پرونده ثبت نام کرده اند. این تعداد 775 هزار نفر اشتغال را شامل می شود که توسط 13

 
دستگاه اجرایی بررسی شده و 112 هزار میلیارد ریال تسهیلات را در برمی گیرد. 

رانندگان با دریافت مبلغ 33 هزار و 470 میلیارد ریال از رقم کل تسهیلات کرونا، بلندترین ستون را در جدول آماري رسته هاي

 
بسیار آسیب دیده از شیوع ویروس کرونا را به نام خود ثبت کرده اند. 

وي با اشاره به کسر 200 هزار میلیارد ریال از محل تسهیلات کرونا به کسب و کارهاي آسیب دیده و اختصاص آن به طرح ودیعه
مسکن براساس مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا گفت: با توجه به آمار متقاضیان و پرونده هاي ثبت نام شده در سامانه کارا، جمع
تسهیلات مورد نیاز، 235 هزار میلیارد ریال است که 200 هزار میلیارد ریال آن مربوط به کسب و کارهاي داراي بیمه و نیز شاغلان
غیررسمی فاقد بیمه است و 35 هزار میلیارد ریال نیز به 108 شرکت بزرگ حمل و نقل عمومی مسافر برون شهري اعم از هوایی،
ریلی و دریایی اختصاص یافته است. علاوه بر این کل تسهیلات درخواستی نهایی شده متقاضیان با توجه به تعداد کل ثبت نام

 
شدگان، 112 هزار میلیارد ریال است. 

منصوري افزود: تعداد 848 زیر رسته به شدت آسیب دیده از شیوع ویروس کرونا با هماهنگی دستگاه هاي اجرایی شناسایی شده
است. تعداد بنگاه هاي آسیب دیده ذیل 14 رسته منتخب 3 میلیون واحد است که 3.1 میلیون واحد آن بیمه شده و داراي کد
کارگاهی و 7.1 میلیون واحد فاقد بیمه و کدکارگاهی هستند، این تعداد 8.2 میلیون نفر بیمه شده و3 میلیون نفر فاقد بیمه را شامل

 
می شود. 

به گفته منصوري، با توجه به تعداد 2 میلیون 316 هزار و 491 نفر شاغل غیررسمی اخذ شده از دستگاهها، تعداد 114 هزار نفر و
838 نفر در سامانه کارا ثبت نام کرده اند که وزارت صنعت، معدن و تجارت با 41 هزار و 741 نفر بیشترین آمار را به خود اختصاص



داده است. تسهیلات درخواستی براي این تعداد 2 هزار و 505 میلیارد ریال می باشد که بیش از 560 میلیارد ریال آن پرداخت شده
است. وزارت کشور در رده بعدي شاغلان غیرسمی و فاقد بیمه قرار دارد که با 35 هزار و 570 مورد ثبت نامی، مبلغ 499 میلیارد

 
ریال تسهیلات را دریافت کرده اند. 

وي ضمن بیان اینکه 50 درصد از متقاضیان معرفی شده به مؤسسات عامل، تسهیلات بانکی را دریافت کرده اند، گفت: از کل 385
هزار و 166 پرونده ارسال شده به مؤسسات عامل، 119 هزار و 257 پرونده مصوب و تسهیلات مربوط به 100 هزار و 376 پرونده
پرداخت شده است. تاکنون 23 هزار و 667 میلیارد ریال تحت عنوان تسهیلات کرونا از سوي مؤسسات عامل به مشمولان پرداخت

 
شده است. 
انتهاي پیام/




